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#1 262 | 24/11/2012, 15:03, GMT +1 | Torodd Hauger tor*d*h*u*e*@********.com
Tillegg til artikkel om nettleie:
Det bør tillegges at staten gir et tilskudd til El-verk som har spesielt høye kostnader som
følge av kundemassen ligger spredt og / eller som følge av store værutfordringer. Denne
subsidieringen utgjør i 2012 totalt 120 mill. AS Eidefoss mottar ikke slikt nett-tilskudd.
Innføring av automatisk nettavlesning vil trolig innebære at alle nettselskaper etterhvert
vil innføre et effektledd ved beregning av nettleien. Dette innebærer at abonnenter med
lavt toppforbruk vil få en relativt lavere nettleie, mens de med høyt toppforbruk må ta en
større del av El-verkenes kostnader.
Da El-verkene er monopolbedrifter, så blir nivået på nettleien kontrollert av NVE. Nettleien
kan ikke settes høyere enn det som skal til for å dekke selskapenes utgifter pluss påslag
for forrentning av innsatt kapital. Nivået på forrentningen av innsatt kapital bestemmes av
myndighetene.
Det blir stilt stadig strengere krav til nettselskapene når det gjelder leveringssikkerhet og
beredskap. Dette vil nok føre til økt nettleie for alle. I tillegg legges det opp til en betydelig
opprusting av høyspentnettet og nye linjer. Dette vil også bli belastet nettleien.
#1 261 | 5/11/2012, 10:16, GMT +1 | Torodd Hauger tor*d*h*u*e*@********.com
Heldigvis så er det slik at vi mennesker har ulike preferanser og behov. Og dette endrer
seg dessuten gjennom livet for de fleste. Dette gir et mangfold av meninger om det meste
- også vinterbrøyting.
Det er dette meningsmangfoldet - og våre evner og muligheter til å uttrykke dette - som er
styrken i vårt samfunn.
Så, la oss ikke frustrere over meningsforskjellene her på nettsiden. Dette er et
sunnhetstegn.
#1 260 | 5/11/2012, 09:32, GMT +1 | Sidsel Bjørneby sid*e*.*j*r*e*y@********.com
For ordens skyld: Jeg parkerer aldri ved hytta, har ikke bilvei dit. Så idyllen er intakt.
#1 259 | 4/11/2012, 23:59, GMT +1 | Helge Farsund hel*f*r@********.no
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Vinterperler versus sommerbiler.
Er perlen borte om sommeren når du parkerer bilen din ved hytta?
#1 258 | 4/11/2012, 11:31, GMT +1 | Sidsel Bjørneby sid*e*.*j*r*e*y@********.com
Fint at diskusjonen kan spores mot hva slags naturopplevelser flest mulig kan ha på
Mysusæter og i Rondane forøvrig, ikke bare om rettigheter til å ha bilen i hytteveggen.
Rondane er en perle som noen må ta vare på, og Miljøvernmyndighetene tar heldigvis
denne jobben for oss.
#1 257 | 4/11/2012, 00:43, GMT +1 | H Toftdahl ham*t*@********.no
Jaja - nå er det uansett nødvendig med to nye traseer. Det er behov for en barnevennlig
skiløype i flatt lende uten motorisert kjøretøy i umiddelbar nærhet (for å unngå
trafikkulykker). Turene til Peer Gynthytta og lille Trekanten er familieturene over alle. Som
barna elsker å gå. Lettgått, vakkert og strålende vertskap + fjellets beste vafler inne på
steinhytta.
Dessuten er det behov for en egen skutertrasee slik at alle de som ikke har inngangsdør
tett på Ulvangveien skal få komme fram til hyttene sine.
Med miljø mente vel debattantene den gang "kulturlandskap" og ikke miljø i ordet vanlige
forstand.
#1 256 | 3/11/2012, 08:32, GMT +1 | Kåre B Hansen kb.*a*s@********.no
Reguleringsplan for Mysusæter sentrum.
Reguleringsplanen for Mysusæter sentrum som omfattet Skjenasætra og Harald Jakhelens
eiendom ble vedtatt for mange år siden før nåværende ordfører hadde tatt over som
ordfører i Sel kommune.
Reguleringsplanen som omfattet område langs fremre del av Ulvangvegen ble fremmet av
Arne Jørgen Rønningen og Harald Jakhelen.
Solveig Rindhølen AP var leder og Kåre B. Hansen H var nestleder i Plan og
utviklingsutvalget den gangen.
Alle var enige om at her skulle det legges til rett for høystandard hytter med helårsvei,
vann og avløp. Eiendommen til Rønningen og Jakhelen ble godkjent med egen atkomstvei
fra pensjonat langs gjerde mot Loftsgård, Skjena og Holesætra nesten parallelt med
Ulvangvegen.
Senere kom det en egen søknad fra Arne Jørgen Rønningen om tillatelse til å bruke
Ulvangvegen som atkomstvei til sitt hyttefelt. Jeg tror at alle var enige om at å bygge ny
atkomstvei til Rønningen og Jakhelens hyttefelt nesten parallelt med Ulvangvegen svært
nær de gamle setrene ikke var noe godt miljøtiltak. Derfor ble første del av Ulvangvegen
omregulert og godkjent for brøyting og den godkjente vei ved setrene tatt ut av planen.
Jeg antar at daværende styre for Ulvangvegen og Arne Jørgen Rønningen som grunneier var
enige om dette tiltaket.
Intensjonen med å bruke Ulvangvegen som allerede lå der var for å spare naturen og
miljøet for unødvendige natur inngrep med mange veier. Dette var fylkesmannen i Oppland
enige i og planen ble tilslutt vedtatt av Sel Kommunestyre.
Dette er et kort resyme av saken slik jeg husker den, alt kan etterprøves med
dokumentasjon fra kommunens arkiv.
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Morten Havn og min overtagelse av Harald Jakhelens hyttetomter og forlengelse av
brøytingen med ca 80 m, se tidligere innlegg fra meg på diskusjonsforum.
Kåre B. Hansen
Privat.
#1 255 | 2/11/2012, 20:07, GMT +1 | tord askvig t.a*k*i*@********.com
Relatert til vintervei innlegg fra Kåre Hansen
Dette er interessant!
da tenker jeg på det Kåre Hansen skriver om at naturen og miljøet ble bedret gjennom
tillatelse av vinterkjøring frem til Jakhelen feltet.
Jeg er glad for at Kåre påpeker at han kom inn i dette prosjektet etter at vedtak om
vinterbrøyting ble gjort og at han dermed er habil relatert til formannskapets behandling av
saken, for Kåre H er en mann jeg har stor tillit til i Mysuseter sammenheng, men dette gjør
det jo ikke mindre interessant for oss «ikke innvidde» å få vite hvordan formannskapet i
Sel så på argumentasjonen relatert til «natur og miljø».
Hva er det som tilsier at vinterbrøyting på denne vei delen (første halvdel av Ulvangveien)
er miljøriktig/bra for naturen samtidig med at ingen andre deler av Mysuseter får samme
behandling. Eksempelvis bort furusjøveien til pungen, alternativt til Weggum feltet.
Er det noe som tilsier at vintervei i denne retning er mindre miljøriktige og naturtilpasset
enn veien frem til Jackhelen feltet?
Kort sagt – jeg synes det vil være riktig at «dokumentasjonen/vedtak relatert til vintervei
frem til jakhelen feltet blir bragt frem i offentligheten slik at vi andre som også ønsker
vinterveier på Mysuseter får bevist klart og konkret at ikke formannskapet i Sel driver med
aktiv forfordeling av hytteeiere på Mysuseter.
#1 254 | 1/11/2012, 11:35, GMT +1 | tord askvig t.a*k*i*@********.com
Ref Hauger:
Jeg har ikke betalt etter forbruk, men etter en fast takst (262m3) uavhengig av forbruk til
nå.
Går over til betaling etter bruk først i år etter installasjon av vannmåler. (Takk til Kåre H
for tips)
Ref Kåre H
Om vann/avløp ikke inkludert er jeg fremdeles spørrende til hva kommunen har betalt hele
3,2 mil for på Mysuseter sentrum.
Så mye er da ikke gjort som møter øyet selv om det er prisverdig at noe endelig er gjort
her oppe.
#1 253 | 31/10/2012, 21:21, GMT +1 | H.Toftdahl ham*t*@********.no
Jeg savner realitetsorientering i vedtak og meningsytringer.
Det er flere ulikheter mellom Kvamsfjellet og Mysuseter.
1) På Kvamsfjellet er det gjennom en rettssak åpnet for at rettigheter til sommervei
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inkluderer rettigheter til vintervei. En vesensforskjell er at denne veien ikke er regulert til
skiløype.
2) På Mysuseter må man i motsetning til Kvamsfjellet forholde seg til Forvaltningsplan for
villrein som gir spesielle begrensninger.
3) De topografiske variasjonene er store mellom Mysuseter og Kvamsfjellet. Mysuseter er
langt mer kupert og langt tettere bebygget på skitrase-egnete (les flatere) arealer. Det
skaper store utfordringer med å finne alternative traseer. Å etablere en skiløype i kneikete
terreng blir umulig å gå på for utrenete skiløpere, barn og på juleskiturer.
4) Flere traseer på Kvamsfjellet er allerede lagt til myrer og områder utenom vei. Det er
mao skiløyper i området utenfor veiene slik at folk i dag kan reise til fjells og gå på ski selv
om veiene er brøytet. Frosne myrer gir gode løypetilbud med lite snø.
Ettersom langrennsløyper er det eneste reiselivsproduktet som finnes vintertid på
Mysuseter, så er man spesielt avhengig av et løypetilbud for at folk skal reise på hytta.
Alternative løypetraseer er helt vesentlig. I så måte blir et vedtak av kommunens politikere
som innbefatter etablering av nye traseer helt hypotetisk. Politikere må stimulere til at A
gjøres før B. Et vedtak der B gjøres før A gir ingen framdrift. Ulvangveien har verken
fremmet et brukbart trasealternativ, gjort avtaler med grunneiere eller skissert et budsjett
for opparbeiding av ny trase. Det må også redegjøres for hvor mye snø man behøver for å
preppe en evt trasee og om den er egnet for f eks små barn.
#1 252 | 31/10/2012, 17:05, GMT +1 | Torodd Hauger tor*d*h*u*e*@********.com
Askvik oppgir at han har VA-kostnader på hytta på på ca 6600 kr per år. Dersom dette
refererer seg til fjoråret - så betyr det et vannforbruk på ca 130 m3. Forutsetter vi at hytta
er i bruk 3 uker i året (21 dager) så blir forbruket 5.200 liter per døgn.
Tar vi utgangspunkt i gebyrene for 2012 - så blir forbruket 2000 liter per døgn.
Tar forbehold om at jeg har regnet riktig.
Jeg har - med to hjemmeboende barn - aldri vært over 330 liter per døgn i
årsgjennomsnitt.
#1 251 | 31/10/2012, 16:31, GMT +1 | Kåre B Hansen kb.*a*s@********.no
Feil informasjon fra meg!
De 3,2 mill som ordfører referer til i sitt innlegg, inkludere ikke investeringer i vann og
avløp slik som jeg skrev de referer seg kun til stedsutviklings kostnader.
Kåre B Hansen
Leder
#1 250 | 31/10/2012, 12:30, GMT +1 | tord askvig t.a*k*i*@********.com
Jeg noterer meg at Sel kommunes investeringer på Mysuseter innbefatter innvestering i
vann/avløp. (ref K Hansen)
Sånt er jo greit å vite fordi dette jo er det man i forretningslivet normalt kaller for
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"kostnad til inntekts ervervelse", og jeg synes det er galt at det inntrykket skal feste seg at
vann/avløp er en gratis ytelse til hytteeiere med innlagt vann.
Selv betalte jeg kr 150,000 kroner i investeringstilskudd for å få innlagt vann/avløp til min
hytte og jeg betaler/har betalt kr 6600/år for denne ytelsen til tross for at jeg bruker
hytten gjennomsnittlig 2-3 uker per år med 2-4 personer.
Konklusjon: god business for kommunen.
Det samme gjelder renovasjon som også relatert til meg og sikkert et stort flertall av
hytteeierne må antaes å være god butikk for kommunen. (når eksempelvis sammenlignet
med de satsene som gjaldt den gang vellet tok seg av denne tjenesten)
Totalt betaler jeg i overkant 24,000 i kommunale kostnader i kr/år for å ha hytte på
Mysuseter, og da forventer jeg nok såvel service som investeringer fra kommunen for å
gjøre oppholdet trivelig.
I anledning diskusjon rundt vinterbrøyting av veier på Mysuseter tillot jeg meg å «stikke
innom» velsiden til Kvamsfjellet vel. Kan det være noe av interesse der?
Her følger 2 sitater fra 2 innlegg relatert til løyper/veier:
Sitat
«Det arbeides også med andre traseer for å få gode erstatninger for de gamle skiløypene
på seterveier som forsvinner.
Løypelaget samarbeider med Kvam seterveger og Nord Fron kommune og håper på velvilje
fra berørte grunneiere.
Det vil være svært få og små inngrep som er nødvendige for å få tilrettelagt de nye
løypene.»
Sitat slutt
Kommentar:
Får man en følelse av at det på dette fjellet, i denne kommunen og i dette vellet er en
optimistisk, hjelpende og pågående attityde relatert til det å planlegge/gjennomføre tiltak
for vinter turisme inn i fremtiden?
Sitat
«Kvam seterveger SA har til kommende sesong vedtatt å starte brøyting.
Vedtaket er basert på henvendelser fra flere hold blant annet Midt Gudbrandsdal
Næringsforening. De mener økt bruk av hyttene har stor betydning for bygdas næringsliv.»
Sitat slutt
Kommentar:
Denne næringsforeningen –som muligens ikke omfatter Otta området – har tydeligvis en
helt annen innstilling til bruk av hytter og forutsetninger for økt bruk gjennom vinteren enn
den som gjøres gjeldende i Otta.
Kan det være at Sel kommune har noe å lære fra kolleger/næringsaktører i Nord Fron?
Avsluttningsvis:
Mulig at Hauger,s noe pessimistiske tone relatert til det at sentrale styresmakter
fortrinnsvis vil ønske å se på Mysuseter som et antikvarisk oppmarsj-sted for fremtidige
«reinsafarier» for spesielt innbudte gjester kan synes realistisk- dessverre, men det bør
ikke forhindre Sel kommune fra å ha en selvstendig strategi for hvordan Mysuseterområdet
skal bli/forbli et attraktivt vintersportssted inn i fremtiden.
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#1 249 | 31/10/2012, 08:01, GMT +1 | Kåre B Hansen kb.*a*s@********.no
Til orientering.
Ettersom mitt engasjement i politikken har vært et tema som enkelt er opptatt av har jeg
sakset fra formannskaps protokoll 18.09.2012.
Her ser dere H og SP sitt forslag til vedtak i klage på brøyting av Ulvangvegen som ble
nedstemt med 5 mot 2 stemmer:
«Behandling i Formannskapet - 18.09.2012:
Kåre B. Hansen stilte spørsmål ved sin habilitet i form av sitt verv som leder i Mysusæter
Vel.
Formannskapet fant Hansen habil i saken.
H og Sp v/ Kåre B. Hansen fremmet følgende forslag til vedtak:
Sel formannskap tar klagen til følge og gir dispensasjon for bryting av Ulvangsvegen i
henhold til pbl
§ 19-2 for reguleingsplan Mysuseter på følgende vilkår:
1. Brøyting kan ikke igangsettes før ny skiløypetrase er opparbeidet og godkjent av
grunneier,
kommunen og løypelaget.
2. Vegen sommeråpnes 15. juni»
Dere finner hele protokollen på www.sel.kommune.no under politiske møter og
formannskap.
Jeg har mange roller og er klar over det, derfor prøver jeg å opptre ryddig i alle saker.
Kåre B. Hansen
Leder.
#1 248 | 30/10/2012, 17:45, GMT +1 | Torodd Hauger tor*d*h*u*e*@********.com
Panegyriske betyr overdreven hyllest. Jeg synes det er riktig å gi ros når det er berettiget.
Sel kommune har aldri tidligere investert mer på Mysusæter enn de har gjort de siste
årene.
Det gjenstår nye og visuelt mer tiltalende søppeøkontainere. Men det tror jeg kommer.
Jeg er tilhenger av å gi ros når det er noe jeg er fornøyd med. For meg er kostnadene
uinteressant. Viktigst er at Mysusæter har fått et estetisk løft.
#1 247 | 30/10/2012, 11:24, GMT +1 | tord askvig t.a*k*i*@********.com
Bare en liten kommentar til Haugen re Sel kommunes innsats i Mysuseter sentrum.
La meg først si at enterepenør er jeg ikke, så mine kunnskaper om priser for anleggs
arbeide er relativt begrenset, men jeg vet fra egne forespørsler at jeg får levert utmerket
skigard satt opp for kr 280/m + mva på Mysuseter.
Da vil jeg anta at Sel kommune får det skal vi si 25% rimeligere for et stort arbeide som å
"kringsette" parkeringsplassen.
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Tørrmur satt opp fagmessig av leverandør i bygda får jeg for 5000 kr/m2. Om vi antar der
også at Sel kommune får rabatter vil jeg anta at kr 4000kr/m2 + mva er hva Sel kommune
må ut med for å bygge fin tørrmur på Mysuseter.
Da er mitt spørsmål:
Hvordan har Sel kommune greid å benytte hele 3,2 millioner på de tross alt relativt
begrensede arbeidene som er utført der siden 2009 i kommunal regi?
Kåre H er jo takstmann så en forklaring har kanskje han. Jeg ser ikke helt sammenhengen
og spør meg heller om kommunen har gjort seg skyldig i en summeringsfeil , alternativt
dårlig prosjektstyring.
Forøvrig virker dine "panegyriske" hurrarop til kommunen over hva vi hyttefolk får av
kommunen i forhold til hva vi bringer inn til kommunen gjennom skatter, avgifter og bruk
av betalte tjenester fra bygdas næringsliv litt overdrevne.
Sikkert mulig at det har brent på Mysuseter noen ganger gjennom tidene, og sikkert
rimelig å anta at noen få har gjort nytte av helse/omsorgstjenester, men i det store og
hele vil jeg anta at denne bruken har vært særdeles begrenset. (selv kan jeg ikke huske at
jeg eller min familie gjennom 60 års opphold her oppe har gjort bruk av noen som helst
tjenester med unntak av det vi har betalt dyrt for) Veien opp er jo såvidt jeg vet en
fylkesvei som jeg formoder betales av oppland fylke.
Din lille avsluttnings bemerkning om hvordan vi hytteiere har spesiell glede av kommunens
investeringer i opprustning/vedlikehold av Otta sentrum skal jeg la ligge bortsett fra å
minne om at jeg tror Otta i ett eller annet magasin ble kåret som Norges styggeste
tettsted.
#1 246 | 30/10/2012, 00:47, GMT +1 | H. Toftdahl ham*t*@********.no
Askvig har sitt innlegg 19/10 lagt frem detaljer fra regnskapet til Mysuseter Skianlegg AS.
Tallenes tale er klare. Og ja; det er fortsatt – og har alltid vært - slik at ”grunnlaget for
drift ….. er for lite … på Mysuseter”. Dette er gammelt nytt. Det er ikke uten grunn heisen
har slitt økonomisk – og stadig skiftet eiere - helt siden den ble bygget av daværende
hotelleier Nygård.
Da jeg satt som styreleder i Mysuseter vel og reoppstart av heisanlegget var på dagsorden,
stemte jeg imot at vellet skulle bidra med driftsmidler til heisen. Jeg mente at det ikke var
grunnlag for drift og at det var et tidsspørsmål før pengene var borte. Jeg stemte i stedet
for at vi skulle jobbe for å skaffe tilveie investeringsmidler – for utvikling av et bredere
produkttilbud (og bedre inntektsgrunnlag) i heisanlegget. Et utdatert anlegg i en ikke helt
egnet bakke i sterk konkurranse med anlegget på Lemonsjøen (lokale brukere) kunne ikke
gå. Dette er et enkelt regnestykke.
De av oss som stemte for investering i stedet for drift ble nedstemt og i stedet bevilget
styret i vellet et betydelig beløp til drift (utenom budsjett).
Når Askvig i andre innlegg trekker frem næringsvirksomhet og økonomiske virkninger av
flere gjestedøgn på Mysuseter, er alpinanlegget på Mysuseter ikke et slikt bidrag.
Mysuseter Skianlegg kan ikke kalles næring. Det går under kategorien reiselivsmessig
infrastruktur som i sin tur skal generere inntekter i andre kommersielle tilbud.
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Langrennstraseer sponses enkelte steder av kommuner og andre steder er de
brukerfinansiert. Alpinanlegg derimot er kommersielle. Og snakker man om
næringsutvikling må alpinanlegg driftes etter markedsøkonomiske prinsipper.
Problemet med næringsøkonomiske virkninger av varme senger eller vinterbrøyta veier på
Mysuseter er at det er ikke så mye å bruke penger på. Og da blir også virkningen marginal.
Hvor mange kroner legger du igjen på Mysuseter en helg i januar? Utover skutertransport?
Sel kommune har brukt 3,2 mill kr på sentrumsutvikling. På hvilken måte skal dette
forrente seg? Her er det noe som mangler og konklusjonen er at her tar dette tid.
#1 245 | 30/10/2012, 00:16, GMT +1 | Torodd Hauger tor*d*h*u*e*@********.com
Jeg mener å ha lest at DN har foreslått å nedlegge parkeringsplassen på Spranget. Er det
noen som kjenner til dette ?
#1 244 | 29/10/2012, 23:07, GMT +1 | Helge Farsund hel*f*r@********.no
Jeg siterer T. Hauger
"Det er sentralt bred politisk enighet om å legge restriksjoner også i områder som grenser
mot nasjonalparkene (jf. buffersonene). Dette kan bety at staten vil gripe inn – selv om det
lokalt blir gitt ”grønt lys” for vinterbrøyting."
Dersom myndighetene anvender sin makt angående buffersonene, i så fall ligger sommer
parkeringsplassen på spranget tynt an.
#1 243 | 29/10/2012, 21:58, GMT +1 | Kåre B. Hansen kb.*a*s@********.no
Brøyting av Furusjøvegen:
Jeg har undersøkt litt om hvorfor Furusjøvegen ble brøyt i dag og det er vist en seter-eier
som har brøyt opp veien pga. noe nødvendig arbeide som måtte gjøres før vinteren, det
samme er det vist med DNT og Rondvassbuvegen/Tjønnbakkvegen også.
Mysusæter vel beklager dette!
Kåre B. Hansen
Leder.
#1 242 | 29/10/2012, 14:58, GMT +1 | Ola Toftdahl ot@********.no
Stemmer det at løypene som ble kjørt opp på Furusjøveien før helgen har blitt "brøytet
bort" i dag, og i så fall hvorfor.
#1 241 | 29/10/2012, 14:28, GMT +1 | Torodd Hauger (private meninger)
tor*d*h*u*e*@********.com
Det er åpenbart nødvendig med en ny bru over Ula som tåler løypemaskinen – og det kan
innebære at løypetrasseen må legges om. Men det vil ta noen tid å få dette planlagt,
finansiert og gjennomført. Veilagets vedtak om å nekte løypekjøring av Ulvangsveien betyr
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at det ikke vil bli oppkjørte skiløyper på denne strekningen i kanskje 2-3 år framover. Jeg
tror at de aller fleste reagerer negativt på dette.
Men vi må også ta inn over oss at selv om det blir etablert en ny løypetrasse, så er det
dermed ikke gitt at det blir gitt tillatelse til vinterbrøyting av Ulvangsveien. Selv om
kommunen skulle stille seg positivt til dette, så vil sentrale miljøvernmyndigheter
(miljøverndepartementet, direktoratet for naturforvaltning og fylkesmannen) kunne sette
en stopper for dette. Det knytter seg sterke nasjonale interesser til Rondane – og det er
ikke gitt at statlige myndigheter ønsker flere helårsveier opp mot nasjonalparken.
Det er sentralt bred politisk enighet om å legge restriksjoner også i områder som grenser
mot nasjonalparkene (jf. buffersonene). Dette kan bety at staten vil gripe inn – selv om det
lokalt blir gitt ”grønt lys” for vinterbrøyting.
Dette kan vi like eller ikke like. Jeg har personlig liten tro på at lokale ”aksjoner”, som
løypekjøringsforbudet til Ulvangsveiens veilag, vil gjøre statlige myndigheter mer velvillige
til flere vinterbrøyta veier i vårt område. Kanskje snarere tvert i mot. Dette kan føre til at
staten opplever det som nødvendig å lage egne forskrifter for ”buffersonene” – som for
eksempel et generelt brøyteforbud.
Da har veilaget i så fall ikke bare gitt ”ris til egen bak”, men også bidratt til å
vanskeliggjøre mulighetene for vinterbrøyting av andre veier på Mysusæter.
#1 240 | 29/10/2012, 13:34, GMT +1 | tord askvig t.a*k*i*@********.com
Del 2
Jeg tror alt jeg har argumentert så vidt mye for det motsatte i tidligere innlegg at jeg skal
frastå meg fra ytterligere kommentarer.
Men bare veldig kort:
Jeg er naturligvis -grovt sagt- helt uenig, og jeg ser flere «varme» vinter/person/ døgn på
Mysuseter som eneste redning for fremtidig levedyktig næringsvirksomhet, og flere
vinter/person/døgn forutsetter tilgjenglighet per bil på en helt annen måte enn i dag.
Det er helt legitimt- selvsagt- å ønske seg en annen utvikling –dvs i praksis «tilnærmet null
utvikling» - for Mysuseter, men vi andre som ser det annerledes bør få arbeide for våre
visjoner om et «bæredyktig» Mysuseter der forhåpentligvis nye generasjoner –også fra Oslo
området og andre byområder i sine hjem nr 2 på fjellet - ønsker å være.
#1 239 | 29/10/2012, 13:27, GMT +1 | tord askvig t.a*k*i*@********.com
Bjørneby ønsker debatt rundt vinterbrøyting av Ulvangveien, og det bør hun få- ikke så mye
fra meg som sogner til en helt annen vei –Furusjøveien, men fra sine egne –medeiere av
Ulvangveien BA.
Egentlig er jeg ganske forbauset over å se hvor få som deltar i debatten, hensyn tatt til at
hele 117 personer er mediere i Ulvangveien BA.
Men det forhindrer ikke oss andre som også sogner til Mysuseter å ha en mening om det
hun skriver, herunder:
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Vinterbrøytet vei krever ski og scooterløype i egen trase:
Ja selvsagt gjør det det- og da får man konsekvens vurdere nettopp denne realiteten. Er
det nødvendigvis så dyrt og vanskelig å opparbeide en egen trase for dette formålet?
Man har for det første allerede opparbeidet egen trase i første del av veien (hvilket gir
grunnlag for spekulasjoner all den tid formannskapet/administrasjonen i Sel åpenbart har
gitt grønt lys her uten for mange konsekvens analyser eller andre krav lagt til grunnhvorfor?)
En bru over Ula dimensjonert for tungt kjøretøy bør jo åpenbart lages uansett. Med mildere
vintre inn i fremtiden har jeg ærlig talt vanskelig for å se at løypemaskinen kan
opprettholde farbar løype over elva på en tilfredsstillende og sikker måte før langt ut i
sesongen. En kombinert bred løype/vei bru virker da mulig og må uansett
finansieres/bygges med løypelaget involvert.
En vei vil selvsagt synes i landskapet og kan naturligvis virke skjemmende for den/de som
ikke ønsker å bruke veien. Dette må naturligvis veies opp på en demokratisk måte mot
dem som har nytte og glede av en slik vei.
Spørsmålet om Parkering:
Bjørneby er naturlignok betenkt over trafikken på en eventuell ny vei.
Veien er eiet av et veilag og jeg er frimodig nok til å tro at privat eiendoms/bruks rett
fremdeles er gjeldende på slike veier. Skulle min formodning være riktig innebærer dette
at kun de av veilagets medlemmer som er med på vinter brøyting- dvs er med å ta
kostnadene som følger med brøytingen er berettiget til å benytte veien om vinteren
(unntak for nødrett).
Det følger av dette at «dag turister» ikke har adgang til denne veien på vinterstid med bil
og altså ikke vil utgjøre et problem.
Det følger videre av mitt resonnement at Bjørneby kan glemme problemet med kostnadene
for henne påført ved vinterbrøyting. Kommunen skal ikke betale noe og Bjørneby skal ikke
betale noe om hun ikke melder seg på som aktiv bruker av veien gjennom en vintersesong.
Jeg antar at løsningen bør bli at brukerne må melde seg på foran hver sesong og betale en
«vinterkontingent» for sin eiendom inklusive brøyting frem til parkeringsplass for en eller
flere hytter.
Når det gjelder næringsinteresser:
Her er Bjørneby redd for at næringsinteressene ved utvidet adgang til bruk av bil om
vinteren vil bli lidende, dvs snøscooter transport og butikk primært.
Jeg tror alt jeg har argumentert så vidt mye for det motsatte i tidligere innlegg at jeg skal
frastå meg fra ytterligere komme
#1 238 | 27/10/2012, 12:51, GMT +1 | Sidsel Bjørneby sid*e*.*j*r*e*y@********.com
Siden veilagets leder her på nettstedet til vellet hang seg opp i min artikkel i GD ved at han
kritiserte det jeg mener er detaljer som angår styrets arbeid, men ikke tok stilling til selve
innholdet i artikkelen, gjentar jeg her NOEN konsekvenser jeg kan se ved en evt
vinterbrøyting:
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Det synes ikke å være gjort noen seriøs konsekvensanalyse av hva vinterbrøyting vil føre
til. Det nevnes noen momenter:
•
Vinterbrøytet vei krever ski- og scooterløype i egen trase. Terrenget langs nåværende
vei er ikke egnet for en slik trase, med relativt store landskapsinngrep som en uønsket
konsekvens.
•
Forslaget om alternativ løypetrase på vestsiden av Ula, forutsetter en ny bro høyere
opp enn nåværende. En ny bro må være solid nok til å tillate en stor løypemaskin. Dette
omfatter store inngrep og kostbar konstruksjon.
•
Hytteeiendommene på vestsiden av Ula vil bli kraftig berørt av en stor, ny løypetrase.
Dessuten vil de se rett over elven til en bilvei om vinteren.
•
Spørsmålet om parkering for bilene på en vinterbrøytet vei er ikke berørt. F eks
gjelder det dagsturister som ønsker å parkere langs veien.
•
Kostnaden ved å holde en vinterbrøytet vei åpen vil enten måtte belastes kommunen
eller mest sannsynlig oss som er medlemmer i veilaget, uansett om vi ønsker
vinterbrøyting eller ikke. Før eller senere blir dette et problem for alle.
•
Når det gjelder næringsinteresser på Mysusæter, er det viktig å opprettholde den
gode scootertransport-tjenesten og butikken. Hvis hytteeierne bruker bil for å handle, er
det ikke usannsynlig at de vil reise til Otta istedenfor å bruke butikken på Mysusæter.
Mysusæter blir heldigvis aldri et trendy vintersportssted.
•
Det er tvilsomt om løypemaskinen skader veien mer enn den tungtransporten som går
om sommeren.
Jeg ser frem til en saklig prosess i fylket, istedenfor skittkasting her på vel-siden.
#1 237 | 27/10/2012, 11:11, GMT +1 | H. Toftdahl ham*t*@********.no
Til Fosse; Det er ikke velformann Hansen som bestemmer hvorvidt noen er forpliktet til
selv å bygge skitrase om de brøyter privat vei. Velformann Hansen har flere roller og
stemte som høyrepolitiker for brøyting av veien i formannskapet i høst. Han har også
bidratt til å åpne deler av Ulvangveien gjennom sin søknad om permanent dispensasjon
som ble innvilget i 2006. Ulvangveien har vært regulert som skiløype siden 1988. Sel
kommune - gjennom blant annet sin skientusiastiske ordfører - gjør alt de kan for å holde
på reguleringsbestemmelsen sin. Det er posisjonen i Sel kommune som skal ha æren for
det fantastiske løypenettet på Mysuseter. Vi håper de vinner frem med saken sin når den
nå ligger hos Fylkesmannen.
#1 236 | 26/10/2012, 20:48, GMT +1 | Knut E knu*.*n*e*o*n@********.no
Kjenner jeg blir provosert av denne brøytesaken. Kunne tenkt meg å hørt det sterke
behovet for å få vinterbrøytet den korte strekningen der nå, når ikke vært det før..!
Vanskelig å dra på seg skiene å gå den lille turen med pulk eller scooter om behov for det..?
Er det ikke bedre å beholde denne idyllen det er å gå der på ski om vinteren? Men bilen må
vi kjøre helt til døra.. Dere har jo et kjempefint området der, men vil ha bilveig der om
vinteren.. Har selv hytte ikke langt fra der og må gå 15 min på ski for å komme dit..ikke
noe problem, det som er å komme vekk fra hverdagen.. Skal vi begynne å tilate brøyting
av de fleste veiger i området og ødelegge idyllen som er i området. Det er ikke lagt opp til
at skal brøyte og ha parkeringplasser her og der på de fleste slike veier! Men det som
provoserer meg mest er at dere lar dette gå utover alle som elsker å bruke denne delen av
løypenettet til å gå lurven og per gynt!
Dere ødlegger vel mere for dere selv her tror jeg..
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God helg..!
Hilsen ski entusiast!
#1 235 | 26/10/2012, 00:07, GMT +1 | Ole Fosse red@********.no
Dette er jo bare helt utrolig, ufattelig barnslig og trist ! Jeg mener at Kåre B. Hansen
tidligere har skrevet at de som vil ha vinterbrøyting også skal sørge for ny løypetrase av
minst like god standard. Dere som er for vinterbrøyting skal altså nå ødelegge muligheten
for skispor fordi folkevalgte politikere har sagt nei til vinterbtøyting. Dere har jo tidligere
skrevet at dere er for demokrati, men tydeligvis bare når det gagner dere ! Dette blir for
useriøst og ødeleggende for de fine skimuligheter vi har.
#1 234 | 26/10/2012, 00:06, GMT +1 | Sidsel Bjørneby red@********.no
Denne utrolige handlingen fra styret i Ulvangveien vil gå ut over alle som bruker Mysusæter
vinterstid, og virker helt urimelig.
#1 233 | 26/10/2012, 00:06, GMT +1 | Vidar tangen red@********.no
Jeg vil anbefale løypelaget å starte planleggingen av nye løyper utenfor vegtraseene på
Mysuseter. Da slipper de å bli en uskyldig tredjepart i en konflikt mellom de ulike
vegstyrene og sel kommune. I...
#1 232 | 25/10/2012, 17:03, GMT +1 | tord askvig t.a*k*i*@********.com
Dette er jeg egentlig helt enig med deg i Hauger.
På tide å regne ut hva det reellt sett koster å la Letrud,s traktor e.t. "brøyte" over
terrenget ved siden av eksisterende veier på Mysuseter.
Som nevnt tror jeg det blir "peanuts" i den store sammenhengen, men det hjelper kanskje
lite om du har et "bakstreversk" kommune flertall som ganske sikkert vil være "happy" med
å la byråkratiet arbeide i årevis istedet for å bidra til fremtidsrettede løsninger på
Mysuseter.
#1 231 | 25/10/2012, 15:30, GMT +1 | Torodd Hauger tor*d*h*u*e*@********.com
Dersom dere inviteter til rettsak, så får en håpe at det er mye penger i vel-kassa. Jeg ville
nok heller brukt pengene på investeringer i en ny løypetrasse.
#1 230 | 25/10/2012, 14:26, GMT +1 | tord askvig t.a*k*i*@********.com
Er uenig Hauger.
Ser ikke hva veilaget reellt sett har å tape bortsett fra kostnadene tilknyttet en rettssak
som jeg ville anbefale veilaget å vurdere.
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En ting synes tilnærmet klart _ nemlig den lite velvillige holdningen som Sel kommune har
vis a vis dem som ønsker å benytte moderne transport frem til sine "hjem" på Mysuseter.
Om veilaget viser en "servil" holdning vil ganske sikkert politiker flertallet i bygda ikke
lette på en finger før de "tvinges" av omstendighetene (ref tidligere innlegg), men det kan
ta tid, og tid er ikke nødvendigvis det mange av oss har nok av.
Som også sagt tidligere tror jeg "noen" ønsker å gjøre mulighetene for løyper utenfor vei
vanskeligere enn det er. Har faktisk problemer med å se at løypetraseer ikke ganske enkelt
kan opparbeides utenom veitraseer på en relativt billig måte om man legger godviljen til og
noen relativt sett få kroner.
#1 229 | 25/10/2012, 13:20, GMT +1 | Torodd Hauger tor*d*h*u*e*@********.com
Kan utspillet om å stenge Ulvangsveien for løypekjøring bli "ris til egen bak" for veilaget?
En side av saken er at veilaget her legger seg ut med det store flertallet hytteeiere sikkert også noen som i utgangspunktet sympatiserer med deres ønske om vinterbrøyting.
Ulvangsveien er en del av et stort oppkjørt skiløypenett på østsiden av Gudbrandsdalen.
Det knytter seg betydlige allmenne interesser til dette løypenettet.
Hvordan vil så kommunen / løypellaget respondere på veilagets beslutning?
Mest sannsynlig vil de be fylkesmannen om å benytte oregningsloven til å begrense
grunneierrettighetene - slik at skiløypene kan kjøres opp som i dag. De allmenne
interessene er etter min mening sterke nok til at oregningsloven kan benyttes her.
Alternativt kan de ta saken inn for domstolen med påstand om at det her foreligger
hevdvunnede rettigheter til løypekjøring.
Begge løsninger vil kunne føre til at dagens grunneierrettigheter blir svekket. Det kan i så
fall gjøre det enda vanskeligere for veilaget å nå målet om vinterbrøyting av Ulvangsveien.
Denne saken kan ikke sammenlignes med veisaken på Kvamsfjellet. Denne saken dreier
seg ikke om uenighet mellom oppsittere om vinterbrøyting av en privat vei - men om
private interesser sett opp mot allmennhetens interesser.
Det virker på meg som om veilagets beslutning er lite gjennomtenkt og forhastet. Jeg tror
det vil være klokt å trekke tilbake brevet til løypelaget.
Det er etter mitt syn bare ved å legge fram et godt forslag til alternativ løypetrasse, og en
troverdig finansieringsplanen, at veilaget vil kunne oppnå sitt mål om vinterbrøyting av
Ulvangsveien.
#1 228 | 25/10/2012, 09:24, GMT +1 | Torodd Hauger toi*o*d*a*g*r@********.com
Her kommer veistyret i Ulvangveien med et utspill som det blir interessant å følge videre.
Dette reiser to prinsippielle spørsmål - slik jeg ser det. Er det veilaget eller grunneierne
users4.smartgb.com/g/g.php?a=s&i=g43-00346-07&m=all&p=1
13/329
03.01.13
Gjestebok
som løypelaget skal forholde seg til?
For det andre: Er det knyttet hevdvunnede rettigheter til oppkjøring av skiløyper på denne
og andre private veier?
#1 227 | 24/10/2012, 23:44, GMT +1 | Helge Farsund hel*f*r@********.no
Hmmm i annen potens.
Du misforstår kanskje litt av poenget mitt.
Når det gjelder egen biltransport, så er forsikringsvilkårene helt klare. Og alle passasjerer
er dekket av bileiers forsikring. Dog et unntak, dersom man blir passasjer i bil der
passasjer måtte vite at sjåføren ikke er edru, da går det på egen risiko.
Spørsmålet mitt er om man som passasjer i snøscooterslede er passasjer på egen risiko?
#1 226 | 24/10/2012, 22:20, GMT +1 | Torodd Hauger tor*d*h*u*e*@********.com
Hmmm.
Tror nok at bilturen til / fra Mysusæter utgjør en større ulykkesfare enn scooterturen.
Regner med at de som driver scootertransport har ulykkesforsikring.
Da er et bedre argument at skituren med oppakning fra parkeringsplassen til hytta utgjør
en fysisk belastning - som kan være i meste laget for eldre mennesker. Så jeg må
innrømme at vi har benyttet scootertransport - selvom avstanden er bare 300 meter!
#1 225 | 24/10/2012, 15:56, GMT +1 | Helge Farsund hel*f*r@********.no
Poenget mitt er og var, at jo flere “varme hytter” desto mer penger legges igjen i Sel
kommune. Ganske enkelt fordi det er utenbygds brukere som kommer med tilleggsbidrag til
bygdas økonomi.
Det er vel og bra og en kjempefordel å være innbygger i Sel med nærhet til Rondane, men
de bidrar lite ekstra til bygda i forhold de som kommer langveisfra.
Med transportvei fra hjem til hytte på anslagsvis 3-5 timers kjøring, behøver man ikke
være ekspert for å skjønne at det er mest bekvemt å slippe omlasting og kald skitur utstyrt
med hodelykt på vei til hytta en sen vinterkveld.
Å benytte snøscooter og å frakte personer i transportslede er så tvilsomt angående
personlige økonomiske ansvarsforhold, at ingen, verken forsikringsselskaper eller Sel
kommune vil kommentere her på hjemmesidene hva som er realitetene ved en slede velt
med voksne eller barn, som i verste fall medfører brukket rygg el.l, invaliditet evt. død.
#1 224 | 22/10/2012, 09:26, GMT +1 | Torodd Hauger tor*d*h*u*e*@********.com
Det er mitt inntrykk at Sel kommune er seg bevisst at hyttebygging og hyttefolk er viktig
for næringsliv og kommunekassa. Ønsket om å tilrettelegge for mer hyttebygging er nevnt
i kommunens planstrategi – men da hovedsakelig på vestsiden av dalen (Heidalområdet).
Jeg tror vi må innse at Mysusæter ikke vil bli et «vekstområde» for fremtidig hyttebygging.
Nærheten til Rondane og kulturlandskapet på Mysusæter er ikke forenlig med storstilt
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hyttebygging. Det knytter seg også både statlige og regionale interesser til området – og da
vil staten ha et ord med i laget.
For min egen del – så er jeg glad for det. Jeg setter umåtelig pris at de gamle sætrene
fortsatt setter sitt preg på området og at Mysusæter er ikke er utbygd i samme grad som
bl.a. på Golå. Dette var grunnen til at familien valgte Mysusæter – til tross for lang
reisevei.
Men også jeg stiller meg spørsmålet: Vil næringslivet på Mysusæter overleve uten
ytterligere hyttebygging og flere vinterbrøyta veier?
Kanskje kvalitetene på Mysusæter, og som innfartsport til Rondane, i seg selv er
attraksjon god nok til å sikre tilstrekkelig antall besøkende? Mysusæter representerer et
sjeldent godt utgangspunkt for å besøke i Rondane, med gode parkeringsmuligheter og
flere alternative turløyper. Kanskje man bør satse mer på disse fortrinnene.
#1 223 | 21/10/2012, 23:12, GMT +1 | Helge Farsund hel*f*r@********.no
Ifølge norddalen 17/10-2012, så kan en få inntrykk av at Sel kommune sliter med å få
endene til å møtes i årets budsjettarbeide. Jeg går ikke inn i detaljer, men konstaterer at
Sel kommune muligens har noe å hente ved å se til nabokommunene.
Hyttebefolkningen i Nord-Fron, Sør-Fron og Ringebu tilsvarer ca 3400 helårsbosatte.
Hyttefolket legger igjen 475 millioner kroner lokalt, og undersøkelsen viser et ennå større
potensial.
Det ville kanskje være en god ide for Sel kommune å vurdere om de hadde noe å hente ved
å gå inn for mer tilrettelagt aktivitet bl.a. på Mysusæter.
Eller kan det være slik at Sel kommune på Mysusæter ønsker å ha et restriktivt og
”historisk utstillingsvindu” med bl. annet melkeramper gapahuker, gamle setervoller med
subsidiert seterdrift.
Enkelt sagt, det hele koker ned til økonomi.
Det har uten tvil sin pris i at bygdas befolkning med ordføreren i front skal få gleden av å
vandre i bilfritt ski terreng på Mysusæter, mens store deler hyttefolket holder seg hjemme
i vintermånedene.
For egen del så har vi 14 ukers bruk av hytta når det er 33 ukers kjørbar vei, og 4 uker av
18 uker når veien ikke er kjørbar. Det gir en bruksprosent på 45% på sommertid, og 22% på
vinterstid. Dette kan leses ut av grafisk statistikk som jeg får fra Eidefoss og viser siste
52 ukers kraftforbruk. Da det ikke er mulig å få inn grafen her på diskusjonssiden, så
sender jeg den til redaksjonen av hjemmesiden, i tilfelle det skulle være av interesse.
#1 222 | 20/10/2012, 20:02, GMT +1 | Torodd Hauger tor*d*h*u*e*@********.com
Det skal nok mere til enn noen flere vinterbrøyta veier for å få en økonomisk bærekraftig
drift av alpinbakken. Uten økonomisk støtte fra kommmunen, vellet og andre sponsorer, så
tviler jeg på om dette går i lengden. Men et argument for brøyting er det.
#1 221 | 19/10/2012, 20:44, GMT +1 | tord askvig t.a*k*i*@********.com
Med referanse til behovet for flere vinter «persondøgn» på Mysuseter la meg bringe inn
eksempelvis skiheisen på Mysuseter- eller mer formelt MYSUSETER SKIANLEGG AS.
Dette ble startet opp igjen for ikke mange årene siden primært av «entusiaster» i bygda
med 100,000 kroner i aksjekapital, og sikkert med et sterkt ønske om å lykkes med basis i
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et volum i antall transporter/tidsenhet opp bakken som gir bæredyktig drift.
Status til nå?
Driftsinntekter ned fra 426000 kr til 125000 kr på 3 år
Driftsresultat ned fra + 57000 kr til -39000 kr « «
Gjeld opp fra 69000 til 81000 « «
Lønnskostnader ned fra 74000 til 1000 kr « «
I løpet av denne korte perioden (3 år) tyder ingen ting på at reserver er lagt opp med
henblikk på kommende årsrevisjoner for heisanlegg, driftskostnadene (herunder
vedlikehold?) har gått ned fra 240000kr til 119000 kr.
Egenkapitalen i anlegget har sunket fra 134000 kr til 70000 kr
Er det fakta her som tyder på at grunnlaget for drift –antall brukere- er for lite på vinterstid
på Mysuseter?, og hva vil Sel kommune gjøre – om noe – for å støtte opp under driften med
en bærekraftig strategi for vintersportsstedet Mysuseter?
Eller er det kanskje noen som forventer at brødrene Nårstad + 17 andre entusiastiske
aksjonærer skal fortsette med kronerulling inn i fremtiden for å holde denne del av
«vintereventyret» i gang på Mysuseter.
Fra spøk til alvor: Dette er et eksempel på en antatt "ikke bærekraftig» utvikling slik jeg
ser det på Mysuseter med dagens innstilling til kravet om en «modernisering» av
vinterdriften på Mysuseter.
La meg for ordens skyld si at jeg har brukt heisen 1 gang siden den ble åpnet i 1969 –og
føler følgelig lite savn, men jeg ser helt klart at tilbudet kan betraktes som essensielt for
et moderne vintersportsted .
Igjen vil jeg anbefale at noen i Sel kommune tenker gjennom strategien som er valgt
relatert til det å få flere «vinterbrukere» til Mysuseter. Om og hvis noen av
primærtilbudene som forventes forsvinner vil dette i hvert fall ikke bidra.
#1 220 | 18/10/2012, 09:38, GMT +1 | Torodd Hauger tor*d*h*u*e*@********.com
Hyttefolket er uten tvil viktig for det lokale næringslivet i kommunen. Det er vel også
grunnen til at kommunen i sin nylig vedtatte planstrategi legger opp til mer hyttebygging spesielt i Heidal.
Spørsmålet i denne sammenheng blir hvilken merverdi vinterbrøyting av flere veier vil ha
for det lokale næringslivet. Flere besøksdøgn vinterstid blir det helt sikkert – men hvor mye
av det som blir spist og drukket disse døgnene blir innkjøpt lokalt? Tar jeg utgangspunkt i
min egen familie – så må jeg dessverre innrømme at mye av innkjøpene til weekendturer
skjer før vi setter oss i bilen eller underveis til Mysusæter. Dette gjelder særlig vinterstid
når fjellbutikken ikke er åpen. For folk som ikke er yrkesaktive (f.eks. pensjonister) - og
som har muligheter for lengre opphold utenom feriene – så stiller det seg nok annerledes.
Hvordan vil mer vinterbrøyting slå ut for næringslivet på Mysusæter? Her består
næringslivet av Rondane Spa, Mysusæter fjellstue, fjellbutikk /-kafe, skiheis,
scootertransport – samt noe vedsalg, massetransport og snøbrøyting. For
overnattingsbedriftene så er det viktig med gode skiløyper og tidlig oppkjøring av
løypenett. Dersom flere vinterbrøyta veier vil innebære dårligere og mindre attraktive
skiløypenett, så vil dette slå negativt ut for disse bedriftene.
Fjellbutikken og kafeen vil få noe mer handel – såfremt man ikke tar turen ned til Otta når
man først sitter i bilen. Skiheisen vil nok få mer besøk, da det blir lettere å ta seg frem til
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skibakken med alpinutstyr. De som driver med scootertransport vil derimot tape på flere
vinterbrøyta veier. Når det gjeldet det øvrige næringslivet – med unntak av de som driver
med snøbrøyting – så er det vanskelig å se at flere vinterbrøyta veier vil ha særlig
betydning.
Økt lokal handel er et argument for flere vinterbrøyta veier, men jeg har vanskelig for å se
at dette er et «tungt» argument i denne sammenheng.
#1 219 | 17/10/2012, 23:30, GMT +1 | Helge Farsund hel*f*r@********.no
Tord Askvig fortjener honnør for saklig og god fremstilling om hva det dreier seg om for en
hyttekommune med ambisjoner og ønske om næringsutvikling på Mysuseter.
Stikkordene som Tord Askvig nevner har jeg tillatt meg å spissformulere i forhold til slik
jeg og mange av oss oppfatter Sel kommune.
Kommunen vil nok gjerne få næringsaktiviteten til å blomstre i den hensikt å få tilføre
bygda økte inntekter, gjerne tjenester som kan bidra til øket velferd.
For å få det til kreves en fremtidsrettet, positiv og effektiv styring med planer og midler.
Det nytter ikke å avspise hyttebrukerne med gårsdagens tankegods.
Muligens har tanken streifet Sel kommunes politiske ledelse at hyttebrukerne er belønnet
med følgende ”servicetilbud”: hytteskatt, diverse begrensninger på disposisjon av hytter,
tomter, veier, og belønnet med null politisk påvirkning i valg av lokalpolitikk.
Serviceinnstillingen til kommunen burde komme i takt med ”tida og tilhøva” dersom det
skal bli flere vintervarme hytter, som i sin tur genererer mer aktivitet i en ellers
fraflyttingstruet region.
#1 218 | 17/10/2012, 14:56, GMT +1 | Torodd Hauger tor*d*h*u*e*@********.com
Takk for et nytt innspill i debatten
Jeg har over mail bedt kommunen orientere om hva som er tatt inn i eiendomsskatt fra
hytteeiere på Mysusæter og hva som er investert her de siste tre årene. Så får vi håpe at
det kommer tall på bordet.
Jeg har ingen prinsippielle motforstillinger mot flere vinterbrøyta veier, men pt. har jeg
ikke det grunnlaget jeg trenger for å kunne ta stilling til dette spørsmålet for den enkelte
veistrektning. Det gjelder sikkert flere enn meg. Jeg engasjerer med i denne debatten i
håp om å få en bedre oversikt over fordeler og ulemper.
Men jeg tror nok at det må bli dere som er svært positive til dette, som må ta arbeidet
med å belyse mulighetene - og fordeler og ulemper for de interessene som er knyttet til
området. Jeg er i mot at vellet skal involvere seg i et sak med så store meningsforskjeller,
og et engasjement fra kommunen tror jeg vi kan glemme. De lokale friluftsinteressene er
store - og har større velgermakt enn handelsnæringen i kommunen.
Jeg håper flere vil engasjere seg i denne debatten med synspunkter og meninger.
#1 217 | 17/10/2012, 12:05, GMT +1 | tord askvig t.a*k*i*@********.com
Kjære Hauger
Jeg har da aldri skrevet noe om kommunale «forpliktelser» relatert til vinterbrøyting av
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veier på Mysuseter, men jeg har brukt 2 innlegg på å argumentere for at jeg tror det er
klok politikk av kommunen å vise interesse for dette feltet inn i fremtiden.
Hvorfor?
Jo - som alt nevnt til det kjedsomlige: Kommunens ønske om næringsutvikling på
Mysuseter, og la meg i samme slengen nevne næringslivet i Otta sentrum.
Jeg kan ikke tale for andre enn meg selv og dem jeg konkret kjenner som har hytte på
Mysuseter, men jeg kan i det minste på disses vegne si at våre hytter på Mysuseter står
tomme tilnærmet hele vinteren fordi kombinasjonen lang vei og tungvint tilkomst på
vintertid gjør weekend besøk tilnærmet uaktuelle.
Hva tror du - skal vi si - 5-6 ekstra besøk vinterstid fra kanskje hundrevis av hytter på
Mysuseter har å si for strategien om økt næringsutvikling på stedet og i bygda for øvrig?
Du er jo selv en varm talsmann for offentlige tiltak som styrker næringsutvikling i østfold
fylke, så du må jo ha gjort deg noen tanker om temaområdet også relatert til Mysuseter
inn i fremtiden med de endrede vaner og forventninger nye generasjoner hytteeiere
har/antagelig vil få.
Med referanse til Ullvoldveien og kommunenes flere avslag denne høsten så synes det jo
ikke som om Sel kommune på generelt grunnlag er særlig interessert i tanken om vinter
brøytete veier her opp på Mysuseter. Kostnadene til utredninger og planlegging i privat regi
kan man jo sånn sett med fordel spare seg for inntil vellet/kommunen viser mer positiv
interesse for saken.
Med hensyn til din åpenbare beundring for kommunens «opprustingskostnader» på
Mysuseter, så vil jeg komme med følgende kommentarer:
-Mysuseter er på vinterstid åpenbart også et viktig sted for bygdas befolkning/turister
utover hytteeierne. Det er vel derfor ikke helt unaturlig at kommunen føler seg forpliktet til
å satse eksemplevis på parkering også for disse- ikke bare på hytteierne.
-Hytteierne på Mysuseter tilfører bygda store inntekter gjennom kjøp av tjenester, og
bidrar på dette viset selvsagt til bygdas «velferd», derav betrakter jeg
«oppussningskostnadene» på Mysuseter mer som en investering enn en kostnad sett fra
kommunenes side.
-Jeg vil våge å anta at kommunen har hentet inn en vesentlig del av «investeringen» på
Mysuseter de siste få årene fra «andre» offentlige kasser tilknyttet 50 års jubileet for
nasjonalparken.
Tror du undervurderer de faktiske innbetalte eiendomsskattene fra Mysuseter betalt inn til
nå (2010/2011/2012), men kom gjerne med en dokumentasjon både av «kostnader»
kommunen har tatt på seg av egen kasse og sum mottatte eiendomsskatter. Dette er jo
innen din «spesialkompetanse», så jeg ser frem til en slik oversikt med sikte på videre
debatt relatert til Sel kommune,s innsats for hytteiere flest på Mysuseter.
#1 216 | 16/10/2012, 15:13, GMT +1 | Torodd Hauger tor*d*h*u*e*@********.com
Askvik mener at kommunen bør igangsette planlegging av nye skilypetrasseer - og viser til
inntektene fra eiendomsskatten.
Jeg kan ikke se kommunen har noen som helst forpliktelse i så måte. Den er generelt slik
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at det er den / de som er interessert i et tiltak som skal ta kostnadene til nødvendige
utredninger og planlegging.
Når det gjelder bruken av inntektene som kommunen har fått inn på eiendomskatt fra oss
på Mysusæter, så har vi fram til nå lite å klage på. Kommunen har brukt mer penger på
opprustingen av sentrum og parkeringsplassen enn det vi så langt har innbetalt i
eiendomskatt. Og nå ser det ut til at det også blir investert i nye og mindre estetisk
skjemmende søppelcontainere.
#1 215 | 6/9/2012, 08:48, GMT +1 | Advokat Kånrad Flatner kon*a*@********.net
Kjære Fjellvenner.
Vil rette en stor takk de frivillige som bruker sin fritid til merking av stiene på Mysusæter
og omegn.Jeg og min familie har hatt stort utbytte av dette.Ønsker alle en riktig fin
høst,samt fine turer i fjellet.Mvh. Advokat Kånrad Flatner m/Fam.
#1 214 | 22/8/2012, 11:58, GMT +1 | Svein Bugge Pettersen bug*v*@********.com
Vil rette en stor beundring og takk til alle ildsjeler som har organisert og vært med på
Stiprosjektet og alle arrangementene i sommer.
Arbeidet er preget av stor interesse for fjellet, naturen og friluftsliv. Gjennom dette har
mange flere blitt kjent med hverandre og det skaper hygge og fremgang.
#1 213 | 18/7/2012, 03:21, GMT +1 | Amg Ves*e*u@********.no
Tusen takk for flott nymerket og ryddet sti som vi oppdaget da vi var for å se på
Vesleulfossen.
#1 212 | 7/5/2012, 22:17, GMT +1 | Lars Ekre lar*e*r*@********.online.no
Her er en gyllen mulighet til å støtte det lokale hjelpekorps, uten at det koster deg noe.
Banken betaler. Gi din stemme da vel:
https://www.facebook.com/sb1gudbrandsdal/app_420217364673654?app_data=FE9093BD911F-844B-BD2DA39A35FEFCAF
#1 211 | 15/1/2012, 19:01, GMT +1 | Lars D lar*.*a*e*@********.com
Hei, vi leier i dag ut hytta via Novasol. Er det noen andre i vellet som leier ut via Novasol,
eller har noen erfaringer med utleie på egen hånd eller via utleiefirma? -Lars
#1 210 | 23/12/2011, 12:33, GMT +1 | Sidsel Bjørneby sid*e*.*@********.no
Det var veldig til meningsutvekslinger og synsinger, tydelig at diskusjonssiden er i fullt liv.
For oss menige er det nok å skumme synspunktene deres og glede oss til fredelig jul i
verdens beste julelandskap, så GOD JUL!!
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#1 209 | 19/12/2011, 13:25, GMT +1 | Torodd Hauger tor*d*h*u*e*@********.com
Året 2011 går mot slutten - og personlig synes jeg dette ble et år da det har skjedd mye
positivt på Mysusæter. Kommunen skal ha takk for den opprustingen som har skjedd i
"sentrum". Informasjonsstedet er blitt fint - parkeringsplassen likeså. Dette gjelder også
steinsettingen ved bekken. Skigarden mot øst gir en fin innramming. Jeg setter også pris
på at butikkens fasade mot informasjonspunktet er blitt bedre.
#1 208 | 19/12/2011, 10:55, GMT +1 | Jan P H jan*h*m*@********.no
Jeg tror at om Øivind Breen skal påvirke politiske prosesser og vedtak i Sel kommune, bør
han melde seg inn i AP og ikke Høyre. Kåre B gjør en stor innsats for oss hytteeiere, men i
og med at han tilhører opposisjonen mangler han gjennomslagskraft.
#1 207 | 17/12/2011, 14:26, GMT +1 | Torodd Hauger tor*d*h*u*e*@********.com
Jeg registerer at Breen hittil ikke har fremsatt ett eneste argument som kan trekke i tvil at
kommunen ikke er sin "fulle rett" til å øke gebyrene. Slik sett så virker det som vi er enige.
Jeg har imidlertid - i motsetning til Breen - pekt på at spørsmålet om gebyrene refekterer
selvkost - ikke er belyst i saksdokumentene. Styret har dessverre ikke forutsetninger til å
vurdere dette - og vi må feste vår lit til at kommunerevisjonen ser grundig på dette.
Dersom revisjonen mener at beregningesmåten ikke er korrekt - så må kommunen
behandle saken på nytt.
Som ganske erfaren byråkrat og tidligere politiker, så har jeg personlig - i motsetning til
Breen - liten tro på at en generell protest fra en hyttevelforening ville ført fram. Jeg har
langt mer tro på direkte kontakt med de som sitter i besluttende, politiske organer.
Jeg er forøvrig glad for at Breen deler min oppfatning om at Kåre B. gjør en utmerket jobb
for vellet.
#1 206 | 17/12/2011, 11:12, GMT +1 | Øivind Breen obr*e*@********.com
Jeg registrerer at nyhetsinnslaget om 47% økning i avgifter med tilhørende diskusjonslenke
er fjernet fra velets hjemmeside. det er merkelig. Særlig fordi den inneholdt en mengde
innlegg som var av interesse.
Jeg registrerer at nestleder i styret har valgt å kommentere min gratulasjon til Kåre B for
hans innsats i formannskapet mot økte avgifter. Dette står under oppslaget fra Norddalen.
Kommentaren til Hauger bærer preg av tre ting:
Hauger skriver at styret valgte en strategi io denne saken der vellets interesse skulle
ivaretas av Sel Høyre!
Hauger skriver også at han tror en protest fra vellet kunne forringet gjennomslagskraften
til Hansen. Men selv Hauger vet at Hansen representerer et politisk mindretall i Sel, så
gjennomslag er neppe ventet. Videre er det slik at vi som brukere av og skattebetalere til
kommunen ikke er politiske, men en berørt part. Som bør høres når det skjer betydelige
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endringer. Pluss 47% er mer enn betydelig! Eller?
For øvrig er Hauger sitt innlegg i strid med det han selv skrev i innlegg rettet mot meg i
den lenke som er fjernet. Der belærer han undertegnete i hvorfor kommunen er i sin fulle
rett til å øke avgiften med 47%.
Jeg mangler fremdeles en plausibel forklarng på hvorfor vellets styre ikke gjør vellets
medlemmer til en part i en så betydelig sak som + 47% avgiftsøkning. Særlig når vi ser at
administrasjonssjefens argument for å ilegge meravgiften til hytteeiere er svært svak.
Men jeg gjentar min gratulasjon til Kåre B for å fortsette å påvirke kommunen til å se
hytteeiere som en ressurs på annen måte enn å være et avgiftsobjekt. Slik sett bør jeg vel
melde meg ut av vellet og inn i Sel Høyre?
#1 205 | 15/12/2011, 16:16, GMT +1 | Torodd Hauger tor*d*h*u*e*@********.com
Det er viktig å være klar over at innlegg / kommentarer - i et åpent nettsted som dette –
kan medføre straffeansvar dersom det er krenkende eller injurierende. Det er den som eier
nettstedet (her vellet) som er ansvarlig dersom slike innlegg ikke blir slettet innen rimelig
tid - subsidiært den som er eier av den IP-adressen som er benyttet.
Det står således opp til redaktøren å slette kommentarer - eventuelt utestenge IP-adresser
fra kommentarfeltet - dersom kommentarene i strid med de etiske publiseringsregler som
gjelder. Da dette er et åpent nettsted, så det naturlig å legge til grunn de
publiseringsregler som en nedfelt i pressens "Vær varsom plakat".
#1 204 | 7/12/2011, 12:45, GMT +1 | Terje B pos*@********.dk
Det er fint du er fornøyd Christer. Andre kunne sikkert tenke seg et annet utsnitt, og andre
igjen kunne tenke seg at vi beholdt det bildet vi hadde. Vi (tre mann) brukte mange timer i
sommer på å få kameraet til å vise et noenlunde utsnitt med den nye linsen. Kameraet har
en vidvinkel-linse som vi i vellet har kjøpt inn. Det er et problem med at pleksiglasset
foran linsen tidvis dogger til. Dette fordi det sitter er varmeelement i kamerahuset. Dette
er mest tydelig når det er dårlig lysforhold.
#1 203 | 7/12/2011, 11:11, GMT +1 | Christer Köhn cak@********.com
Jeg synes at den nyere plasering av webkamerat på Rondane Spa er så bra! Man kan se ett
tak (og vor mye sne det er der) og veien nedenfor (gir ett bilde av veilaget)
#1 202 | 13/10/2011, 09:33, GMT +1 | Torodd Hauger tor*d*h*u*e*@********.com
Det er et meget godt råd som Hanne Toftedahl kommer med her. Et par timer på
hyttetomta hvert år for å "luke vekk" eller klippe ned med hagesaks gran og bjerk mens de
ennå er små - så vil man spare seg mye hogstarbeide senere.
Her er linker til to interessante artikler om temaet:
http://www.skogoglandskap.no/fagartikler/200...
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http://www.skogoglandskap.no/fagartikler/201...
#1 201 | 12/10/2011, 15:08, GMT +1 | Hanne M Toftdahl ham*t*@********.no
Hauger: første gang vi registrerte ekstremt stor vekst - målt etter størrelsen mellom
årringene - på gran på Mysuseter, var ved hogging av en stor gran i 2003. Da viste siste 5
års årringer en ekstrem vekst i forhold til tidligere år. Og den grana hadde stått lenge.
Dette henger sammen med flere forhold; både klimatiske forhold, reduksjon i antall
beitedyr samt at det på slutten av 1990-tallet tettet seg voldsomt til; slik at trærne nådde
en høyde og tetthet som ga trærne ytterligere vern mot vind og vær. På dette tidspunktet
strakte samtidig fjellbjørka seg til værs. Jeg har hatt som mål å luke 300 trær hver
sommer. Etter regnvær er det kjapt gjort. Det fungerer veldig bra.
#1 200 | 11/10/2011, 09:23, GMT +1 | Torodd Hauger tor*d*h*u*e*@********.com
Det er svært positivt at mange ser nødvendigheten av redusere bestanden av gran - både
av hensyn til egne behov for sol og utsikt - men også av hensyn til vårt felles
kulturlandskap. Mange gode eksempler på samarbeide mellom skogeiere og hyttefolk. Dette
lover bra.
Jeg har sett nærmere på lengden på granas årsskudd i området ved Furusjøveien. Dvs.
lengden mellom hvert kvistsett. Dette varierer selvfølgelig med sommerværet - men de
siste årene har lengdeveksten vært spesielt stor sammenlignet med for 10-20 år siden.
#1 199 | 6/10/2011, 20:54, GMT +1 | Astrid Arnesen Hug arn*s*n*u*@********.no
Helt riktig Hanne Toftdahl. Å stelle på egen tomt er ikke et nytt fenomen, og mengden med
kvist og kvast kan bli enorm! Helt uaktuelt å kjøre helt til Myrmoen med dette, dessuten er
det mange som ikke har bilvei til sine hytter.
Før var det seterdrift på Mysusæter, med kuer. Disse var flinke til å beite ned vegetasjon,
adskillig mer enn sauene gjør. Så en flokk med kuer ved Spranget i sommer, skulle gjerne
hatt flere av dem. Kanskje kuenes eier kunne fristes med beiteområde ved Mysusæter?
Et tips for å bli kvitt kvisten er å bruke kompostkvern. Utrolig hvor effektivt kvistmengden
reduseres til kompostferdig flis, som også kan brukes som strø i biotoaletter!
Et råd jeg har fått fra en hytteeiervenn er å luke bort trærne mens de fortsatt er små.
Men, trær har en viktig funksjon og det er å holde på jorden. Det er noe man bør ha i
bakhodet når hytter bygges på lagede jordhauger. Jord kan vaskes bort / rase ut ved store
nedbørsmengder, i år dessverre ikke ukjent i Sel kommune.
Trehugst er hyggelig arbeid, sunt for kropp og sjel, og selvgjort er velgjort
#1 198 | 6/10/2011, 11:27, GMT +1 | Hanne Marie Toftdahl ham*t*@********.no
Presisering; gjenåpning av kulturlandskapet på Mysuseter har pågått i mange år allerede og
er initiert ut fra egne behov og ikke ut fra statens ønske om gjenåpning av
kulturlandskapet. Sola er - som Furu skriver - hovemotivet. Pluss utsikt mot fjellene. Vi
som bor på sørsida er nok tidligere ute enn andre og det er hyggelig at det arbeidet vi har
gjort over mange år blir satt pris på av fellesskapet. Ved, sol og utsikt er greit resultat.
users4.smartgb.com/g/g.php?a=s&i=g43-00346-07&m=all&p=1
22/329
Men det er kvisten som er problemet. Enhver som har hugget 10 fjellgran vet hvilket
enormt arbeid som knytter seg til kvisten. Det er helt uaktuelt å kjøre det til Myrmoen eller
Otta. Dersom vellet ønsker at denne jobben gjøres, så bidra i stedet med f eks oppdatering
om perioder da bålbrenning er lovlig. Det ville hjelpe oss mye om vi slapp å søke hver gang
vi har hugget ei fjellgran. I siste nedbørfulle sommer burde dette vært tillatt nesten hele
juli vil jeg tro.
#1 197 | 5/10/2011, 22:49, GMT +1 | Leder Kåre B. Hansen kb.*a*s@********.no
Oppsamlingsplass for kvist og kjørr var en god ide, skal se hva jeg kan gjør. Tar det med
til styre og kommer tilbake på det.
Skal sjekk om fjernvarmeanlegg på Otta kan ta i mot slikt avfall, men regner med at døm
for nokk brensel fra Otta Sag.
Ellers er det godt å høre at flere vil rydde i kulturlandskapet rundt oss.
Leder Kåre B. Hansen
#1 196 | 5/10/2011, 18:05, GMT +1 | Tor Jostein Furu toj*f*r*@********.com
Hytteeierne i Nyhuslia er også i gang med å tynne ut og rydde skog oppover lia ovenfor
tomtene, etter avtale med grunneier. Vi som ligger litt ”på baksida” når det gjelder
solgang, ser allerede stor nytte i mer sol og lys - samt tilgang på brensel. Jeg tror at jo
flere som går i gang, desto større blir ”smitteeffekten” for andre.
Når det gjelder kvist vil det være håpløst å satse på at hver enkelt skal kjøre alt i henger
til Myrmoen. Her må det enten brennes eller så må naturen få gjøre sitt over tid med
kvisthaugene. Alternativt kan det være en sak for vellet å sørge for innsamling og
bortkjøring av kvist?
For øvrig bør vi ved neste runde på reguleringsplanen for sentrum sørge for å få fjernet
formuleringen om at ”vegetasjon ikke bør fjernes fra tomten med mindre dette er
nødvendig for oppføring av bygninger”.
#1 195 | 5/10/2011, 16:25, GMT +1 | Hanne Marie Toftdahl ham*t*@********.no
Vedr kvist til Myrmoen. Dersom man hogger en enkelt fjellgran, fyller man i alle fall to
vanlige bilhengere. Realiteten er at å reise til Myrmoen med kvist blir en litt annen
dimensjon enn man trenger for å gjennåpne et trefritt kulturlandskap på Mysuseter. Dette
kommer til å ta lang tid.
#1 194 | 5/10/2011, 14:00, GMT +1 | Hanne Marie Toftdahl ham*t*@********.no
Hos oss har vi hugget 250 trær på setervollen det siste tiåret. Vi har i løpet av denne
perioden sett storhogst på mangfoldige tomter på sørsiden av Mysuseter. Det skal ikke
forbause meg om man nærmer seg 1000 trær i denne delen av Mysuseter. Men det er en
enorm jobb - og det koster mye penger å få andre til å gjøre jobben. Motivasjonen ligger i
egen nytte - for når trærne tar kveldssol og utsikt, begynner folk å hogge. Dette kommer til
å gå helt av seg selv i årene som kommer.
03.01.13
#1 193 | 5/10/2011, 00:57, GMT +1 | Morten Havn mha*n@********.no
Godt og se at dette blir tatt tak i, lang ei og gå det står mange stygge graner i sentrum
fortsatt håper de også forsvinner.
#1 192 | 4/10/2011, 07:10, GMT +1 | Leder Kåre B Hansen kb.*a*s@********.no
Hytteiere i Holehaugen har hogd gran og ryddet og åpnet opp i sitt nærområde slik som
styre i vellet har oppfordret til. Område framstår nå som mer åpent og trivelig, brenning av
kvisten er et nødvendig onde som må avtales med kommunens brannsjef i hvert enkelt
tilfelle. Brenningen medfører mye røyk og bør legges til tidsrom med lite folk på hyttene.
Styre oppfordrer hytteeiere i andre områder til å gå sammen og hogge gran og rydde i
kulturlandskapet i sitt nærområde, styre kan bistå med kontakt med profesjonelle hoggere
om det er ønskelig. Kvist og hageavfall kan leverest gratis på kommunens avfallsplass
Myromen på Otta.
Leder Kåre B. Hansen
#1 191 | 31/8/2011, 11:56, GMT +1 | Kåre B. Hansen Leder kb.*a*s@********.no
Nå er riving av renseanlegget i gang, i løpet av dagen vil det være borte for alltid.
#1 190 | 28/8/2011, 11:15, GMT +1 | Sidsel Bjørneby sid*e*.*@********.no
Hvorfor kan ikke referatet fra Ulvangveiens årsmøte i påsken legges ut? Jeg men det har
interesse for mange som bruker den delen av Mysusæter, ikke bare for oss som er
medlemmer i Ulvangveien.
#1 189 | 6/7/2011, 15:23, GMT +1 | Hanne Toftdahl og Jon Vegard Lunde
ham*t*@********.no
NÅ ER TURORIENTERINGEN I GANG IGJEN. MAPPER FÅES KJØPT PÅ BUTIKKEN FOR KR 100.
PREMIE TIL BARNA SOM FINNER ALLE 15 POSTENE. LYKKE TIL!
#1 188 | 28/6/2011, 15:03, GMT +1 | Astrid Arnesen Hug arn*s*n*u*@********.no
Til styret i Ulvangveien
Jeg leter forgjeves på Vellets hjemmesider etter referatet fra årsmøtet i Ulvangveien
avholdt i påsken 2011.
Det var raskt gjort å legge ut et "midlertidig" her, så hvorfor tar det så tid å legge ut det
endelige (og korrekte)?
Det er mange som har lest det midlertidige, ikke bare andelshavere i Ulvangveien, disse vil
nok ha glede av å lese den endelige versjonen. Den observante leser vil se at referatene
innholdsmessig er nokså forskjellige, og at diskusjonene på årsmøtet viste en større
bredde enn tidligere presentert.
Hilsen Astrid Arnesen Hug
users4.smartgb.com/g/g.php?a=s&i=g43-00346-07&m=all&p=1
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#1 187 | 25/6/2011, 21:38, GMT +1 | Ulvangveien sba*k*m@********.no
Ulvangveien er nå åpen for kjøring med 5 tonns akseltrykk.
Behov ut over dette klareres ved å ringe mobil 990 37 434.
Ha en god sommer.
Mvh Styret i Ulvangveien BA
#1 186 | 23/6/2011, 17:35, GMT +1 | Helge Farsund hel*f*r@********.no
E6 og bompenger.
Ser på nettet at NRK H/O høsten 2009 regnet at bomavgiftene på nye E6 ville bli ca 10 kr
pr.mil. da vil turen Oslo-Otta bli kr.300. En hyttetur Oslo-Otta og retur vil da komme på ca.
kr.1000 da medregnet drivstoff.
#1 185 | 23/6/2011, 17:10, GMT +1 | Helge Farsund hel*f*@********.no
Planer for bomfinansiering av ny E6.
Leser i dagens avis norddalen, at det planlegges 4 nye bomstasjoner på strekningen
Ringebu-nord/sør-Fron-Sel. for en lett bil vil det koste 100 - 115 kr.
Er det noen som har den fulle oversikt over hva en tur retur Oslo-Otta vil bli når hele E6 er
klar?
#1 184 | 12/6/2011, 13:12, GMT +1 | Jan Rune Jacobsen jan*r*n*.*a*o*s*n@********.no
Havnsetervegen er nå nesten uframkommelig for vanlige personbiler. Standarden var ikke
helt topp fra før, men nå har tungtransport som følge av nybygging bokstavelig talt satt
sine dype spor. Vi forstår behovet for slik transport, men håper at de som har brukt
tungtransporten tar initiativet og brorparten av kostnadene til reparasjon denne gang. Så
bør vi andre brukerne vere beredt til å ta vår del av kostnader med årlig vedlikehold.
Hadde vært greit om noen kunne informere om når vi kan forvente istandsetting av
Havnsetervegen
#1 183 | 6/6/2011, 12:57, GMT +1 | Hanne Toftdahl ham*t*@********.no
Til Bruse og Breen! Forslag om å bygge en mer permanent overgang over Ula ved enden av
Ulvangveien, kom inn som forslag til styret den gang du og jeg satt i styret Breen! Styret
stemte ned forslaget. Ideen er veldig god, om enn noe teknisk utfordrende. Men det er
ikke verre enn å bygge solid og med litt høyde.
#1 182 | 24/5/2011, 22:59, GMT +1 | Ulvangveien BA sba*k*m@********.no
Issvull på indre parkering ved Ula er nå borte.
Åpning for tyngre kjøretøyer forventes forsatt først fra midten av juni.
Mvh styret i Ulvangveien BA
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#1 181 | 12/5/2011, 19:59, GMT +1 | Sidsel Bjørneby sid*e*.*@********.no
Angående årsmøtet i Ulvangveien, så er det vel vanlig praksis at antall stemmer for og
imot, samt detaljer om fullmakter og avholdende stemmer kommer frem i et
årsmøtereferat. Det holder ikke å si at det var flertall. Slik får vi bedre innblikk i
synspunkter i saken.
#1 180 | 10/5/2011, 23:43, GMT +1 | Sidsel Bjørneby sid*e*.*@********.no
Angående referatet fra årsmøtet i påsken i Ulvangveien. Jeg har stilt noen spørsmål som
ligger under kommentarer på saken på hjemmesiden til denne nettsiden. Det er fint om
flere kommenterer, enten her på diskusjonssidene ellerunder saken.
#1 179 | 10/5/2011, 15:45, GMT +1 | Øivind Breen obr*e*@********.com
Jeg støtter Bukken Bruses initiativ. Selv om jeg ikke skjønner hvorfor det ikke skrives
under fullt navn. Det kan være en sak på generalforsamlingen - og koples til mitt forslag
om å øke støtten til løypelaget dramatisk. Disse sakene kan f.eks koples til hverandre.
Gode skiløyper og tilgang til snaufjellet er blant Mysusæters absolutt største verdier
vinterstid. Ingenting å nøle med!
#1 178 | 10/5/2011, 12:22, GMT +1 | Bukken Bruse hel*f*r@********.no
Burde vi få utredet en løsning for å sikre skiløypa der løypa krysser Ula mot Lurven?
Det må bli en løsning som tillater løypemaskin å krysse elva selv i milde og snøfattige
vintre.
#1 177 | 5/5/2011, 20:11, GMT +1 | Ulvangveien sba*k*m@********.no
Ulvangveien er nå åpen for personbiltrafikk, med totalvekt inntil 3,5 tonn.
Det er fortsatt en issvull på indre parkering ved Ula som hindrer parkeringen der.
Ny melding kommer når veien åpnes for tyngre kjøretøyer, muligens ikke før midten av
juni.
Ha en fortsatt fin vår
Mvh styret i Ulvangveien BA
#1 176 | 26/4/2011, 22:59, GMT +1 | Ulvangveien sba*k*m@********.no
Ulvangveien er stengt fra i dag inntil den anses kjørbar.
03.01.13
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#1 175 | 26/4/2011, 11:15, GMT +1 | Brita btb@********.com
Positivt at noen liker bedre å gå på fottur langs veiene i påsken. En titt på omsetningen på
parkering og butikk viser nok likevel at de som reiser til fjells langveisfra likevel vil gå på
ski. Og når skiløypene brøytes bort, så reiser folk hjem igjen. Vi valgte å reise hjem.
Dessverre fikk vi heller ikke brukt butikken i denne ferien. I vinterferien valgte vi å holde
oss i mer snørike områder. I jula derimot fikk vi heldigvis gå på Furusjøveien. Vi er nok
forskjellig - men jeg tror de fleste av utenbygdsboende som har hytte på Mysuseter er der
for å gå på tur. På ski om vinteren og langs stier om sommeren. Kan noen informere om
hva reguleringsbestemmelsene sier vedr skiløyper på vei? Hvem bestemmer når en vei som
er regulert som skiløype kan brøytes?
#1 174 | 25/4/2011, 23:07, GMT +1 | Gry gry*n@********.com
Sender en stor takk jeg til de som brøytet Ulvangveien. Det viste seg at det var mange som
benyttet seg av å kunne ta spaserturer i det flotte påskeværet, kjempekoslig og trygt.
Fjellet om vinteren bør være både for fotturister og skiglade mennesker. Enig med Ole
Brum :"Ja, takk begge deler"
#1 173 | 23/4/2011, 18:38, GMT +1 | Per ivar josten Per*i*@********.no
Kjempefint og gå veien inn til Rondvassbu nå, Litt bløtt her og der men med godt fottøy er
det ikke noe problem. Det er brøyta inn til brua ca 500 m før rondvassbu, men hard snø
siste meterene gjør att det er helt greit og gå helt inn.
#1 172 | 21/4/2011, 09:05, GMT +1 | Andreas and*f*@********.com
Det er vel bare på Mysuseter man pløyer opp skiløypene midt i påska mens påskegjestene
leter febrilsk etter skispor. Nå har vi gått Tjønnbakkveien hver dag - men på onsdag hadde
jaggu en traktor kjørt opp der og ødelagt det som var igjen. Og hvem har gitt lov til å
brøye Ulvangveien? Den er regulert som skiløype om vinteren. Dette må være helt ulovlig.
#1 171 | 18/4/2011, 19:38, GMT +1 | Kåre B. Hansen Leder pos*@********.no
http://www.nrk.no/nyheter/distrikt/hedmark_o...
#1 170 | 18/4/2011, 14:18, GMT +1 | Kåre B. Hansen Leder kb.*a*s@********.no
http://www.gd.no/nyheter/article5571404.ece
Peer Gynt hytta stenger se facebook
#1 169 | 17/4/2011, 07:33, GMT +1 | Kåre B. Hansen kb.*a*s@********.no
http://www.gd.no/nyheter/article5567394.ece
27/329
03.01.13
Gjestebok
Se hva Rondvassboa sier
#1 168 | 17/4/2011, 00:43, GMT +1 | skiløper sof*i@********.com
Nå spurte ikke vi etter oppkjørte løyper. Vi spurte om det er muligheter for å gå på ski i
fjellet. Ikke bare på veiene. Kan redaktøren svare på om vi kan gå på ski på vidda og på
toppene? Og; er det mulig å parkere hos Letrud eller er alt bare vann?
#1 167 | 15/4/2011, 20:11, GMT +1 | per ivar josten per*i*@********.no
Ula har nå åpnet seg hele veien fra mysuseter og ihvertfall forbi brua på spranget. Det
betyr att vi sliter med traseen fra mysuseter til Høvringen. For de som har tenkt seg til og
gå denne turen må de nå følge Rondvassbu løypa inn til spranget over brua, følg deretter
gul stikka løype ned mot lurven. Da kommer du inn på blå løype som går til Peer gynt og
høvringen.
Per ivar josten
Otta Røde Kors
#1 166 | 15/4/2011, 08:21, GMT +1 | Terje Bekkemellem pos*@********.dk
Vi håper på å legge ut en oppdatering/status i forhold til oppkjørte løyper i løpet av dagen.
Ang. forhold i fjellet. Ring til Rondvassbu. De vil sikkert kunne gi deg en oppdatering. Tlf.
Rondvassbu / Øystein Gården 97592292
#1 165 | 14/4/2011, 20:03, GMT +1 | Skiløper sof*i@********.com
Det er mye informasjon om veiene fra vellet. Men kan noen gi informasjon om
turmulighetene. Dersom det bare er mulig å gå på veiene, så velger vi et annet feriested.
#1 164 | 5/4/2011, 07:49, GMT +1 | Kåre B. Hansen Leder kb.*a*s@********.no
Takk for mail Øivind, den vil bli diskutert på neste styremøte
#1 163 | 4/4/2011, 05:56, GMT +1 | Øivind Breen obr*e*@********.com
til orientering sendte jeg mail til styret ved leder 30.3 hvor jeg fremmet dette forslaget.
Der oppfordrer jeg styret til å sørge for at forslaget fremmes på rett måte iht velets
vedtekter og jeg ber også om å få en beregning på hvilken sum forslaget vil innebære.
#1 162 | 1/4/2011, 22:45, GMT +1 | Olav ola*.*l*t*e*@********.vgs.no
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Støtter innspill om overføringer til Løypelaget slik Øivind B.foreslår. Henger meg på Jan P.
og Kjetil F. sin støtte. Gleder meg til proffe løyper i påsken.
#1 161 | 1/4/2011, 09:39, GMT +1 | Kjetil F kje*i*.*l*a*e*a*@********.no
Støtter innspill om overføringer til Løypelaget. Vil samtidig oppfordre styret og
generalforsamlingen til å bevilge en vesentlg kontigentandel til Alpinbakken.
Denne er vårt andre store aktivum på vnterstid.
Br. Nårstad gjør en flott innsats.
#1 160 | 25/3/2011, 14:37, GMT +1 | Jan P H jan*h*m*@********.no
God ide fra Øivind. Støttes!
#1 159 | 17/3/2011, 00:14, GMT +1 | Øivind Breen obr*e*@********.com
Fantastisk at Løypelaget ser på nytt og bedre materiell for å gjøre sin viktige jobb! Håper
de får en god sponsor. Samtidig vil jeg oppfordre styret til å ta med følgende forslag til
neste generalforsamling: Mysuseter Vel kan bidra ekstraordinært - og bruke 50% av den
økte kontingenten til å støtte Løypelaget slik at de får kjøpt den nye maskinen. Kanskje
kan det knyttes til en betingelse om at Sel kommune bidra med tilsvarende? Eller et annet
forsøk på å få kommunen til å bidra slik at det nye materiellet sikres. Løypelaget er det
viktigste av alt som gjøres på Mysusæter i løpet av vinteren - for å gi oss maksimal glede
av fjellet!
#1 158 | 18/2/2011, 12:17, GMT +1 | Kåre B. Hansen Leder kb.*a*s@********.no
Jeg har bedt adm.sjefen i kommunen om å få en informasjon om vann og avløpsforhold på
Mysusæter i vinter. Når jeg har mottatt den vil den bli lagt ut på vår hjemmeside. Lite snø,
kald førejulsvinter har gjort at telen har gått dypt og skapt mye problemer i vinter.
#1 157 | 17/2/2011, 21:01, GMT +1 | Torodd Hauger tor*d*h*u*e*@********.com
Dette er en privat ytring - og derfor har jeg ikke undertegnet som styremedlem. Det er
forøvrig leder av vellet som kommenterer saker som har eller vil bli behandlet i styret.
#1 156 | 17/2/2011, 14:43, GMT +1 | Kjetil F kje*i*.*l*a*e*a*@********.no
Hei Torodd,
Er dette en styresak som du tar tak i ?
#1 155 | 16/2/2011, 13:53, GMT +1 | Torodd Hauger tor*d*h*u*e*@********.com
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Jeg gratulerer Sel kommune med rekordhøyt overskudd i 2010. Men viser samtidig til mine
tidligere innlegg her på nettsiden - og brev til kommunen - hvor jeg med utgangspunkt i
KOSTRA-tall har dokumentert med at Sel ikke er en "fattigkommune" - som er blitt hevdet
fra kommunens side. Driftsresultatet for 2010 bekrefter at Sel ikke var i en situasjon med
behov for ekstraordinære inntekter fra eiendomskatt på hytter i tillegg til bolig- og
næringseiendommer. Mange vil nok mene at eiendomskatten på hytter nå bør fjernes i sin
helhet. Personlig mener jeg at eiendomskatten på hytter nå bør justeres ned ved å øke
bunnfradraget. Dersom kommunen - som i 2010 - forsetter med å bevilge penger til tiltak i
hytte- og fjellområdene til nytte og glede for oss hyttefolk, så er jeg fortsatt positiv til å
bidra med noe eiendomskatt til kommunen.
#1 154 | 15/2/2011, 21:20, GMT +1 | Bjørn Kåre Gårdsvoll bkg@********.no
Vi har fått brev fra kommunen om at vannet til hyttene på Veggumfeltet er frosset.
Kommunen vil ikke reparere før til sommeren. Er det noen som vet noe om dette?
BK Gårdsvoll
#1 153 | 10/2/2011, 20:09, GMT +1 | Kåre B. Hansen leder kb.*a*s@********.no
Det var kommet ca 10 til 15 cm nysnø på Mysusæter i dag.
#1 152 | 5/2/2011, 00:15, GMT +1 | Gunvor Tofte gun*o*.*o*t*@********.no
Skjeringhø står det på eiendomskartet til Sel Kommune, så det må vel vera det mest rette.
#1 151 | 4/2/2011, 20:22, GMT +1 | Ole A. naa*s*a*@********.com
Ang. Ulvangvegen! Spesielt 3 plasser har det vært stor ising/kjøving, men skiløypa er lagt
utenom så godt det lar seg gjøres
#1 150 | 4/2/2011, 15:42, GMT +1 | Astrid Arnesen Hug arn*s*n*u*@********.no
Ulvangveien - spørsmål
Stemmer det at mye av Ulvangveien er dekket av store mengder is. Det var allerede endel
is og overvann i romjulen,er det mer nå?
#1 149 | 4/2/2011, 14:42, GMT +1 | Terje Bekkemellem pos*@********.dk
Hjelp. - Hva er korrekt skrivemåte:
Skjeringhø hyttefelt
Skjeringshø hyttefelt
Skjæringshø hyttefelt
Skjærdingshø hyttefelt
Skjærdinghø hyttefelt
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#1 148 | 25/1/2011, 22:43, GMT +1 | Hanne Toftdahl ham*t*@********.no
Den som takkes er selvsagt Finn Strøm Gundersen i Kvamsfjellet vel. Kjempebra Finn!
Tusen takk skal du ha. Til slutt satte han opp alle skiltene alene. Fordi det var enklere enn
å be med seg andre.
#1 147 | 24/1/2011, 14:09, GMT +1 | Knut Lien lie*@********.no
Takkes den som takkes bør. Vel har det vært Kvamsfjellet vel som har vært primus motor i
sykkelsti-prosjektet så langt, men det er vel rett også å sende en takk til både Mysuseter
vel og Nordre Frurusjøen vel. Disse to har bidratt både med penger og dugnadsinnsats!
Ellers er det fint å se at Sel kommune stiller opp for en vidreutvikling av både sommer og
vintertrasèer. Dette blir bra!
#1 146 | 19/1/2011, 00:20, GMT +1 | Hanne Toftdahl ham*t*@********.no
Fantastisk - kommunen har bevilget penger til sykkel, sti og løypeprosjektet fra Pungsetra
til Glittervika samt fra Vålåsjøsetrene til Kringsetrene.
Da ser det lyst ut for å få gjennomført den 3 år gamle ideen om å kunne kople
skiløypenettet fra Mysuseter til Rondablikk-nettet. Dessuten blir sykkelstien rundt
Furusjøen en realitet.
Dette var moro. Takk til Kvamsfjellet vel som har jobbet fantastisk flott med dette
prosjektet.
#1 145 | 15/1/2011, 10:35, GMT +1 | Tove Myhren tov*.*y*r*n@********.no
Skibakken åpner i dag - Ole Anders Nårstad i Mysusæter skianlegg melder om litt lite snø
på toppen, men det går.
Vi ønsker lykke til med ny sesong i bakken og gleder oss til å sette utfor....
#1 144 | 8/1/2011, 19:58, GMT +1 | Svein Bugge Pettersen bug*v*@********.com
Retter en hjertelig takk til løypelaget for flotte spor. Det ble noen fine dager og skiturer fra
30.12 og de første dagene i det nye året.
Gort nytt til alle.
#1 143 | 7/1/2011, 00:50, GMT +1 | C.Håland cec*a*l*n*@********.com
Mange takk! Den var midt i blinken, akkurat den siden jeg savnet! - Så når den kombineres
med førstehånds øyenvitners observasjoner og rapporter blir det perfekt. God tur til dere
som finner vegen ut i løypene.
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#1 142 | 6/1/2011, 08:40, GMT +1 | Audun Fjeldheim aud*n*r*k*e@********.com
Gå inn på senorge.no. Her finner du snødybder og -mengder (vannekvivalent), samt mye
annen bra info vist på kart. Så vidt jeg veit interpoleres resultatene mellom ulike
målestasjoner, så det vil nok være lokale variasjoner som ikke kommer tydelig fram.
Likevel gir dette en veldig god indikasjon på forholda. Jeg har selv at mye nytte av å bruke
denne tjenesten!
#1 141 | 5/1/2011, 12:57, GMT +1 | c. Håland cec*a*l*n*@********.com
Jeg synes det er så flott med info om vær, føre og webkamera! Kjempekjekt for den som
sitter langt unna og ikke kan følge med selv. Noen som vet om /evt hvor man kan følge
med på snødybde? hjelper lite med snødybden på Gålå.... Jeg er opptatt av snødybde og
tyngde/kvalitet med tanke på når det er på tide å planlegge "takmåketur". I fjor skrev
noen at det begynte å bli på tide (Takk til vedkommende!), jeg ønsker altså å følge med på
endringene undervegs.Vet noen om noe sted jeg kan følge med på dette?
#1 140 | 1/1/2011, 16:43, GMT +1 | Tove Myhren tov*.*y*r*n@********.no
Hatt en fantastisk jule og nyttårsfeiring på hytta - fin start på det nye året. Godt nyttår
alle sammen
#1 139 | 28/12/2010, 15:40, GMT +1 | Ola T
Fjellet er fantastisk i dag. Har i dag tråkket over vidda fra Lurven til Spranget uten
problemer. Heller ikke noe problem å krysse Ula verken ved enden av Ulvangveien eller ved
Spranget. Men skal du ha oppkjørte løyper er det bare Furusjøveien som takk og pris ikke
er brøytet i år. God tur
#1 138 | 28/12/2010, 12:05, GMT +1 | Kåre B. Hansen leder
Se min melding 1135.
Ingen store endringer av føreforholdet etter den 21.12, det er for lite snø. Se også weblinker og løypelaget.
Snøscootertransporten er i gang, men det er lite snø og mye is på elver og bekker slik at
det kan være vanskelig å komme fram. Det er spesielt vanskelig å komme over Ula der
Ulvangvegen slutter.
#1 137 | 27/12/2010, 18:35, GMT +1 | Aslak
Hei! Hvordan er snø- og løypeforholdene i tjønnabakken, glitterdalen og innover på vidda?
Er det kjørt spor? Og er skutertransporttjenesten aktiv den kommende uka?
Takk
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#1 136 | 21/12/2010, 13:31, GMT +1 | Helge Farsund
Blogg til nytte og glede for vellets medlemmer.
Diskusjonssiden i desember har etter min vurdering etterlatt seg en lite flatterende
inntrykk.
Noen ønsker tydeligvis å instruere det sittende styre i Mysuseter vel i hva som er dets
oppgaver.
Jeg er av den oppfatning at mye av det som er skrevet egentlig hører hjemme på vellets
generalforsamling.
Konstruktiv kritikk er positivt, men man kan få det inntrykk at noen er vesentlig mer
problemfokusert enn løsningsfokusert.
Vellets oppgaver er å fremme medlemmenes kollektive interesser, og i så måte er jeg
fornøyd med det sittende styre.
Jeg oppfordrer de kritiske røster til å stille på neste generalforsamling, og reklamere for
sin agenda, og – ikke minst – være villig til å stille til innsats i vellet.
Som hytteeier føler jeg at det er Sel kommune som er den aktør/instans som påvirker vår
fritidsinteresser i stor grad. Det er derfor avgjørende at vi har et godt fungerende vel som
utad står samlet, og kan fronte kommunen til beste for oss.
Kanskje kunne vi tenke på en annen form for diskusjonsside der det er ”to kanaler”, en for
alle som ønsker å lire av seg all gruff og fyord, og en ”medlemskanal” som kun er for
medlemmer med tildelt nøkkel/passord. Evt kan velet åpner en forslagskasse hvor styret
sorterer ut forslagene for videre diskusjon på ”medlemskanalen”.
God Jul og Godt nytt konstruktivt vel-år.
Helge Farsund
#1 135 | 21/12/2010, 11:53, GMT +1 | Kåre B. Hansen Leder
Flott løype på Furøsjøvegen til Vålåsjøen, her var det stor utfart sist helg. Tjønnbakken er
tråkket opp bakken, men her er det for lite snø til at man kan legge løyp. Innover fra
Tjønnbakken mot Spranget er det mye grus og lite snø, ikke mulig å kjøre med
tråkkemaskin.
Det ble kjørt rundt Bergetjern med snøscooter i går, men her er det også lite snø. Det skal
kjøres med tråkkemaskin på Ulvangvegen før jul, ikke regn med løype her heller om det
ikke kommer mer snø.
#1 134 | 20/12/2010, 21:26, GMT +1 | velmedlem
Kan noen si noe om hvordan skiføret oppover Tjønnbakken og videre innover er nå? Har
scooterkjøringen startet?
#1 133 | 20/12/2010, 15:01, GMT +1 | Torodd Hauger
Rettelse: Innlegget 18.3.2010 står på side 20 i nettkartoteket - ikke bloggkartotektet.
#1 132 | 20/12/2010, 14:42, GMT +1 | Torodd Hauger
Øyvind Breen skriver: "Jeg har ikke sett et eneste kritisk innlegg fra Hauger vedrørende
kommunen". Når det gjelder innføring av eiendomskatt på hytter så vil jeg henvise til mine
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innlegg på denne nettsiden 16.6.2009 (se linken til gamle nettsider) og 18.3.2010 (side 20 i
bloggkartoteket).
#1 131 | 18/12/2010, 19:20, GMT +1 | Øivind Breen
Jeg synes innlegget til Ole er supert og veldig viktig. Det er slike som han som skal, må og
bør støttes. Han og hans bror har gjort mer for mulighetene på Mysusæter enn noen
egentlig skjønner - og Kåre B har vært en viktig støttespiller. Takk til dere alle
#1 130 | 18/12/2010, 15:07, GMT +1 | Ole A. Nårstad
Kåre B. Hansen har vært en kjempegod pådriver til oss i heisen for å få ordnet med diverse
saker. både han og kona hans Inger Øien, er flinke folk som man bør sette stor pris på!
takk for all hjelp så langt. ha en riktig god jul og et fantastik nytt år alle sammen
#1 129 | 18/12/2010, 09:16, GMT +1 | Øivind Breen
Jeg er ferdig med debatten om steinparken. Men velstyrets nestleder Hauger avslutter
debatten med nok en gang å skrive «Til Øivind Breen». La oss umiddelbart avslutte innlegg
som er rettet til hverandre som personer - dersom det ikke er for å anerkjenne noen i det
offentlige rom. Jeg ble tvunget inn i dette løpet av Hauger da han startet sitt innlegg 15.12
kl 1735 med «Til Øivind Breen». Hauger har valgt å bruke mye energi på å karakterisere
debattformen til noen av oss, men det er et nokså hjelpeløst forsøk på hersketeknikk.
Jeg oppfordrer heller Hauger til å lese de spørsmål han får, eller argumenter som kommer og så svare på dem. Referer gjerne til hvem som fremmet spørsmål og argumenter, men
skriv ikke «Til NN» og fortsett med «din debattform er ikke formålstjenlig». La meg bruke
et engelsk uttrykk; bad form.
Jeg er også overrasket over at flere debatanter har tatt fram diskusjon rundt misstillit,
styreplasser eller generalforsamling. Er det virkelig det dere oppfatter at debatten dreier
seg om?
Selv opplever jeg at Hauger bidrar til evig debatt gjennom ikke å besvare spørsmål eller
problemstillinger.
Her er noen problemstillinger som har vært sentrale i debatten, men aldri blitt kommentert
tilstrekkelig:
- Hvorfor har man valgt å legge seg så flat for det Sel kommune direkte eller indirekte
gjør? Det gjelder skatter, kommunale avgifter, reguleringer, vedtak om utvikling, mm. Jeg
har ikke sett et eneste kritisk innlegg fra Hauger vedrørende kommunen og ingen i styret
har lagt til noe. Hvorfor?
- dersom svaret på spørsmålet over dreier seg om «det gode samarbeid»; hvilke resultater
kan man vise til (eller forventer man å vise til) som har kommet ut av dette BEDRETE
samarbeidet? Alle vet at steintavlene ikke er et slikt resultat - fordi dette er et SNO
prosjekt og de har montert tilsvarende på Høvringen og Spranget og tilhører Direktoratet
for naturforvaltning.
- på hvilken måte inngår steinparken i en plan som skal bidra til økt utvikling og aktivitet
på Mysusæter som kan sikre infrastruktur, tilbud og muligheter for oss hytteeiere?
- hvorfor legges ikke noen av de ideene Hauger nevner styret jobber med ut til debatt og til
innspill? Det ville styrt debatten inn på et nyttig spor.
- med bakgrunn i hvilken informasjon refererer Hauger til velets flertall og mindretall i en
debatt som ikke har vært på generalforsamlingen til avstemning?
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#1 128 | 16/12/2010, 22:08, GMT +1 | kråka
kjært barn har mange navn.
#1 127 | 16/12/2010, 10:23, GMT +1 | Torodd Hauger
Til Øyvind Breen.
Beklager at du opplever det slik.
Jeg har kun gitt en karakteristikk av deg: "Du er en ressursperson som det er verd å lytte
til". Dette er oppriktig ment som en positiv personkarakteristikk.
Så har jeg tillatt meg å karakterisere din debattform på bloggen som lite konstruktiv og
formålstjenlig. Lite konstruktiv fordi jeg har vanskelig for å finne konkrete endringsforslag
i dine innlegg -og lite formålstjenelig fordi du medvirker til å vanskeliggjøre rekrutteringen
av nye styremedlemmer og svekker det gode samarbeidsklimaet vi nå har opparbeidet med
kommunen.
Jeg tror denne debatten kun er interessant for oss to. Så jeg foreslår at vi nå avslutter - og
så får vi heller eventuelt føre den videre over telefon eller på mail.
#1 126 | 16/12/2010, 10:02, GMT +1 | Torodd Hauger
Hanne T: Les innlegget mitt en gang til. Dette dreier seg om styrets arbeide - ikke om
steintavlene.
Styret fikk gjennomgående positive tilbakemeldinger fra generalforsamlingen i sommer.
Det forholder vi oss til, samtidig som vi selvfølgelig også tar inn over oss både positive og
negative innspill fra andre både på bloggen og i samtaler med Mysuseterfolk ellers. Mitt
inntrykk er at styret har bred oppslutning om både pågående prosjekter og de visjoner som
vi presenterte på generalforsamlingen.
Jeg vil anbefale Hanne T - og andre som er kritiske til styrets arbeide om å melde seg inn i
vellet - og så redegjøre for sine synspunkter i generalforsamlingen til sommeren. Og
eventuelt fremme forslag om nye styremedlemmer som man har større tillit til.
Eller så er jeg enig med Hanne T i at debatten bør dreie seg om morgendagen - ikke
gårsdagen. Og da regner jeg med at steintavlene tilhører gårsdagen - likeså gamle
personkonklikter mellom tidligere styremedlemmer.
Men bruk gjerne bloggen til å fremme konstruktive innspill til styrets arbeide fremover men la "snøen som fallt i fjor" ligge.
Jeg har lang arfaring fra styreverv - og oppfatter nåværende styre i Mysuseter vel som
svært velfungerende. Styret er engasjert og kreativt - og arbeidsmiljøet godt. Og vår leder
Kåre B Hansen gjøre en meget god jobb både i og utenfor styremøtene. Jeg er av den
oppfatning at det vil bli avgjørede for gjennomføringen av de prosjektene vi nå arbeider
med i styret at Kåre B er villig til stille opp som styreleder i årene som kommer.
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#1 125 | 16/12/2010, 09:38, GMT +1 | Øivind Breen
Torodd Hauger. Din debattform er usedvanlig. Du velger konsekvent å la være å svare på
de spørsmål som kommer. Dermed viser du god evne til å holde liv i evige diskusjoner.
Jeg er ikke skeptisk til styret. Men jeg finner det usedvanlig at styremedlemmet Torodd
Hauger bruker to innlegg på vissvass rundt karakteristikk av undertegnete. Du kjenner
ikke meg godt nok til å leke på denne banehalvdelen. Å hevde at min debattform verken er
konstruktiv eller formålstjenlig er en skarp påstand. Uten referanser. Jeg har ikke
karakterisert Torodd Hauger på noe vis, men har etterlyst hans motiver for å være så
usedvanlig hårsår for kritikk som rettes mot kommunen.
Det eneste konkret Hauger skriver om styrets arbeid er at det jobbes med "flere ideer".
Javel? Ettersom han er så opptatt av "å høre medlemmenes synspunkter" kan han lett skape
konstruktivt engasjement ved å la velets medlemmer delta i idéutviklingen?
Dersom det ikke dukker opp flere latterlige personkarakteristikker er dette mitt siste
innlegg i denne saken.
#1 124 | 16/12/2010, 01:07, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Her står det skrevet svart på hvitt at bortsett fra - kun to navngitte personer (hvorav et er
mitt) - så har styret kun mottatt positive tilbakemeldinger. Hvordan kan Hauger skrive noe
sånt når det er bøtter og spann av innlegg fra personer som er negative til det ene og det
andre - men som ikke oppgir navnet sitt? På den ene siden skal man oppgi navn - og på den
annen side blir kun de som ytrer seg med navn kritisert for at de har meninger som ikke er
ihht styrets vedtak.
Dessuten; det er ikke korrekt at det er kun to navngitte personer som ytrer seg i negative
former. En styrevenn er stadig negativ. Ikke til styret - men til andres meninger. Han er så
negativ til enkelte andres meninger at han truer med å trekke seg fra den komiteen han er
valgt inn i. Videre trekker han opp 2 år gamle konflikter mellom to tidligere
styremedlemmer. Som om det har noen interesse i dag! Formannen er like negativ når han
ytrer seg om sitt personlige forhold til (mening om ) et tidligere styremedlem. Hvilken
allmenn interesse har det? De fleste diskusjoner på forumet handler om morgendagen, ikke
gårsdagen. Videre ytrer stadig et eller to styremedlem seg om hva som er ”lov”/burde
være lov å mene på vellets diskusjonsforum. Hvorfor kan man ikke diskutere noen steiner
uten at styret skal bli sure for at man mener de er enten ikke pene eller ikke egnet for
næringsutvikling? Hva skader det styret? Det er ikke dere som har ansvar for steinene.
Ikke har dere bidratt med ei krone heller. Alle vet at vellet ikke har noe med steinene å
gjøre. Det var kommunen som ville ha steinene. Det er helt ok det. Jeg skjønner at
kommunen vil bruke stein fra Otta. Stein-kulturen i Sel er spennende og interessant. Men
jeg tror ikke engang Næprud mener at de vil bidra til næringsutvikling? Var det ikke pynt til
et jubileum som var formålet?
Er det ikke er lov å diskutere hva som er pent eller stygt? Med to politikere i styret burde
man kunne forvente mindre hårsårhet. Verden har gått videre. Samfunnet er åpent.
Meninger er lov.
#1 123 | 15/12/2010, 17:35, GMT +1 | Torodd Hauger
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Til Øyvind Breen.
Personlig ønsker jeg ikke å kneble diskusjonen. Som styremedlem er jeg opptatt av å høre
medlemmenes synspunkter - for å danne meg en oppfatning av hva flertallet ønsker. Men
din debattform er - etter min oppfatning - verken konstruktiv eller formålstjenlig.
Jeg har - i motsetning av deg - tro på at samarbeide gir resultater. Det innebærer at det
må gjøres noen kompromisser. Noen ganger må man godta at egne synspunkter ikke får
gjennomslag - for kanskje å oppnå noe på andre områder. Slik er spillet i demokratiske
organer.
Vi er begge to utålmodige fyrer. Verken du eller jeg vil få det akkurat som vi ønsker, men
vi har tydeligvis samme mål. Et vakkert og velfungerende Mysuseter - til glede for oss og
alle de som kommer etter oss.
#1 122 | 15/12/2010, 16:59, GMT +1 | Torodd Hauger
Bortsett fra et par navngitte personer (Hanne T og Øyvind B), så har vi i styret bare
mottatt positive tilbakemeldinger. Vi opplevde heller ingen mistillit ved siste
generalforsamling.
Styret arbeider fortiden med flere ideer om den videre utviklingen av sentrumsområdet og
andre prosjekter som vi håper medlemmene (generalforsamligen) vil stille seg positive til.
Men det tar tid fra ide til det foreligger konkrete forslag. Mye skal avklares (forhold til
lovverk og grunneiere, plan- / prosjektarbeide, kontakt med mulige samarbeidspartnere,
finansiering m.m.). Så Johanne A - andre skeptikere til nåveærende styre - må nok smøre
seg med litt tålmodighet.
Dere som ikke er fornøyde med styrets innsats - får eventuelt stille opp på
generalforsamlingen til sommeren og stemme for å kaste oss. For min det er det i såfall
helt uproblematisk.
#1 121 | 15/12/2010, 16:59, GMT +1 | Øivind Breen
Interessant å lese så mange, lange innlegg - med hovedfokus på å kneble en diskusjon? At
hensikten med debattsiden er å samle framfor å skape debatt er jo et nytt redaksjonelt
perspektiv? At debatt vanskeliggjør rekruttering til styret er jo også en agenda det er
vanskelig å forholde seg til. Hauger sin Ap bakgrunn er ikke relevant, men hans iver etter å
glatte over beslutninger og feilmanøvrer i Sel kommune er relevant. Motivet for dette ser
jeg ikke. Men som Flaatedal skrev; la kommunen rette opp i sine egne problemer. Derimot
er det sammenheng mellom slike ting og nivået på kommunale avgifter og skatter. Jeg ville
fortsatt valgt å sloss mot dette, men også den ballen har styret lagt død.
Selv er jeg for øvrig medlem av velet.
Belæringen som er valgt i forhold til å poengtere velets rolle er unødvendig. Den påståtte
konsekvens for velet dersom det oppfører seg i oposisjon til kommunen er
oppsiktsvekkende.
Vedrørende sentrumsutviklingen lister Hauger nok en gang opp en rekke samarbeidende
organer som skal bidra til dette. Men han tar feil. Det er de næringsdrivende på Mysusæter
som kan gjøre dette. Utvikling kan ikke vedtas. Reguleringer og rammevilkår kan vedtas.
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Det er folka som er på Mysusæter - inkl hytteeiere som kan skape noe. Dette er ikke
hensyntatt i noen plan eller utviklingsprosjekt. Og det er dette jeg i hovedsak kritiserer.
Det kunne velet vært en drivkraft bak å bidra til. Ikke "å drive" næring, men å bidra til
det. Det er i hytteeiernes største interesse!
Vedrørende steintavelene er det ikke et vakkert syn. Det er ute av balanse, monumentalt
og strider fullstendig med ideen om sætergrenda Mysusæter. Dette er ikke sutring. Dette
er en realitet. Opparbeidingen rundt bekken ser flott ut. Ellers hadde noen lass med
matjord, en fjellblomstereng og en skigard vært usedvanlig mye vakrere enn en steinplass.
Mulig det bare er min smak, men plassen er fullstendig i ubalanse med resten av området.
Kritikken skaper dessverre ikke mulighet til å reversere det som har skjedd, men hensikten
er å reise en stemme for å stanse videre utvikling i denne retning.
I en tid med stadig økt åpenhet er jeg bekymret over at toneangivende medlemmer i velet
velger å bruke spalteplass på å irettesette debattanter og true med innskrenkete
debattmuligheter.
For øvrig; god jul og jeg er meget glad for at det har kommet mer snø slik at løypelaget
kan lage litt løyper til oss. Det er et lag som hadde fortjent mer støtte enn det man har
brukt på steintavler...
#1 120 | 15/12/2010, 16:11, GMT +1 | Johanne A
God avklaring fra H. Toftedal om hva som ble gjort i den perioden. Sittende styre gjør
sikkert sitt, men savner arbeidet konkretisert, presentert det her da, det er uklarheten
som er grobunn for uenighet. Vellets oppgave står i vedtektene, tror det er dumt å utvide
arbeidsområdet, vanskelige tider kan komme. Diskusjonen her på siden er et utslag av at
det faktisk er misnøye, det MÅ styret ta på alvor. Og forresten, hva er et medlem, er den
en eller alle i en hyttestand, man betaler bare en kontingent. Lukket forum - tja - da
kommer ingen nye medlemmer, og det vil vi jo ha tror eg.
#1 119 | 15/12/2010, 14:56, GMT +1 | tord askvig
Hei alle sammen
God jul og Godt nyttår
Ja , jeg mener faktisk et godt nyttår, og et godt nyttår betyr blant annet at vi kan
prioritere forskjellig, men likevel repektere hverandre!
Hva oppnår vi med denne ”ufreden” i diskusjonsforumet? Er det noen som har sittet i
styret i Mysuseter vel som ikke har ønsket å påvirke positivt (sett med egne øyne)?
Selvsagt ikke, men vi prioriterer forskjellig, og det bidrar til et mangfold av ideer og
initiativer.
Jeg hadde eksempelvis aldri tenkt på sykkelsti fra Mysuseter til Rondablikk, men noen med
store ideer og ”drive” har bidratt til at dette er en realitet idag.
Skiheisen –er idag oppe og går fordi noen –herunder Kåre Hansen satset tid, krefter og
penger for at den skulle oppstå fra intet til stor glede og nytte for mange.
Mange-herunder meg- er svært så opptatt av at Mysuseter senter fremstår vakrere og mer
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estetisk tiltrekkende enn idag. T Hauger kom med ideen om en mer kraftfull satsing fra
vellets medlemmer i form av øket kontingent. Glimrende forslag fra hans side. (og jeg er
ikke engang AP velger)
Midlene er ikke brukt ennå, men finnes nå på vellets bankkonto til fornuftig bruk i tillegg til
det våre velsignede myndigheter har funnet å ville bruke på Mysuseter.
Om det er kommunen eller fylket som ”sjenker” oss denne gaven fordi de ønsker å invitere
hans majestet på besøk i forbindelse med det kommende jubileet(tror jeg) se det vet jeg
ikke, men sikkert er det at for de fleste vil denne gaven i form av steinmurer og tavler
bidra til å gjøre senteret mer attraktivt- og det er vel vitsen.
I tillegg tror jeg (og vet jeg)at styret med Kåre Hansen i spissen vil jobbe knallhardt for
fortsettelsen av det myndighetene nå har bidratt med for å gjøre Mysuseter estetisk sett
mer tiltrekkende. Men skal dette skje, må vi som medlemmer ha en viss grad av
tålmodighet og vi må ha tillit til at styret faktisk ønsker å få til det de har sagt de skal
gjøre.
Ingen av styrets medlemmer nå eller tidligere har signalert at de ikke ønsker å bidra til et
mer tiltalende Mysuseter, men som enkeltstående invider har de naturligvis forskjellige
prioriteringer og forskjellig form når de møtes i styret . Det synes jeg vi skal la dem få lov
å ha.
Jeg gleder meg til sommeren 2011, for da er jeg rimelig sikker på at Mysuseter sentrum vil
se penere ut enn på mange år, jeg vil kunne sykle til Rondablikk(uten å måtte gå av
sykkelen) , og jeg føler meg viss på at Kåre Hansen med ”mannskap” jobber med nye
initiativer for å gjøre Mysuseter til det stedet flertallet av oss vil trives.
Avslutter med et lite sitat fra Ibsen:
”Det er viljen som det gjelder- viljen frigjør eller feller, viljen hel i alt det spredte –i det
tunge som det lette”
Godt nyttår!
#1 118 | 15/12/2010, 14:48, GMT +1 | Torodd Hauger
Det vil alltid være ulike behov, interesser og dermed meninger blant medlemmene i en
velforening. Det må vi leve med.
Styrets oppgave er å finne fram til bruk av vellets midler, og annen felles innsats, som
favner såpass bredt at generalforsamligen gir sin tilslutning. Selvom styret forsøker å finne
frem til forslag som et bredt flertall kan enes om - så vil det likevel ofte være slik at noen
ikke får sitt syn i gjennom. Vellet drives på grunnlag av demokratiske prinsipper - og de
fleste medlemmer er innefortått med - og aksepterer - at noen ganger kommer man i
mindretall.
Så jeg vil oppfordre dere som har sterke meninger - om både det ene og det andre på
Mysuseter - og melde dere inn i vellet og øve innflytelse under generalforsamlingene. Det er
her beslutningene tas.
Mitt inntrykk er at medlemmene deler seg i to hovedfløyer når det gjelder utviklingen av
Mysuseter. De som helst ser ingen forandring - og de som ønsker at en utvikling som
f.eks.på Skeikampen / Golå. Når det gjelder vellets arbeidet synes det også å være to
fløyer. De som mener at vellet skal være en ren interesseforening for hytteeiere og de som
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mener at vellet også skal favne interessene til dem som driver næringsvirksomhet på
Mysuseter.
Min personlige mening ligger noe midt i mellom. Jeg ønsker et utvikling som sikrer naturog kulturkvalitetene i området - samtidig som det gis rom for en utvikling som sikrer
næringsgrunnlaget for bla. fjellbutikken, skiheisen og hotellet / fjellstua. Utfordringen
ligger i finne det rette balansepunktet mellom disse interessene.
Slik jeg ser det - så oppnår vi lite eller ingenting ved å sitte på hver vår interessetue og
krangle. Det er bare gjennom et samarbeide mellom hyttefolk, grunneiere, andre
interesseforeninger, næringsdrivende, kommunen, fylkeskommune, stat (DN/fylkesmann)
og eventuelle investorer vi kan få til en balansert og bærekraftig utvikling.
Jeg har oppfattet generalforsamlingen slik at den deler denne oppfatningen - som har vært
avgjørende for at jeg har stilt meg positiv til å sitte i vellets styre. Det er for min del ikke
knyttet noen prestisje til min plass i styret - og har ingen problemer med å trekke meg
dersom generalforsamlingen ønsker at vellet skal drives på andre premisser.
Mistenkliggjøringen knyttet til mitt tidligere politiske arbeide i Arbeiderpartiet - som bla.
Øyvind Breen formidler her på bloggen - kan jeg leve med som en tykkhudet eks-politiker.
Mistenkliggjøring av motiver - når motargumenter mangler - er jeg godt kjent med fra
politikken. Men frykter dessverre at slike utspill vil bidra til at det blir vanskeligere å
rekruttere nye styremedlemmer.
I dette perspektivet kan det være en god ide - som Terje B foreslår - å begrense bloggen til
bare å omfatte medlemmer.
#1 117 | 15/12/2010, 12:21, GMT +1 | Terje Bekkemellem
Takk til Thomas for et godt innspill.
Som «initiativtager, teknisk bakmann og hjelperedaktør» for hjemmeside og
diskusjonsforumet, så har jeg vurdert «forum» - for å få forskjellige tema som kunne
diskuteres her på diskusjonsforum. Hyppigheten av innspill har til tider vært litt for lav til
at vi kan ha mange diskusjonstråder.
I stedet valgte jeg å legge på mulighet for kommentarer og diskusjoner direkte knyttet til
artiklene på hjemmesiden. Dette har så langt ikke vært noen suksess. Smått med
kommentarer. Jeg etablerte også en facebook-gruppe som kanskje kunne være en litt mer
«kose-side» der medlemmer kunne legge ut bilder og gode historier fra området. 77
medlemmer er bra, men lite med aktivitet ellers
Hva skal vi så gjøre med dennes siden? Jan P. oppsummerer som vanlig på en glimrende
måte. Hvis denne siden fremover bidrar til splid og dårlig stemning, ja da er vellet og
Mysusæter kanskje best tjent med at jeg legger den ned? Jeg har liten tro på sensur, men
vi har full mulighet for å kunne lese gjennom innlegg før de publiseres.
Men, jeg vil også si at i det lange løp, så har diskusjonsforumet vært en kjempesuksess,
der vi har fått mange gode og konstruktive innlegg, både anonyme og med navn.
Ang. den skittentøyvasken vi nå opplever, så hadde vi bange anelser om at dette var
pågang, og vi fjernet derfor to innlegg, ett fra Kåre B og ett fra Hanne. Begge to fikk
beskjed om at det ville skje, og vi håpet det ville roe det hele ned.
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Det som nå skjer, er kun trist og dumt for vellet.
I styremøtet nå i julen vil jeg derfor be styret om å ta en avgjørelse på om dette
diskusjonsforumet kanskje nå er gått ut på dato, og bør fjernes? I stedet benytter de som
ønsker å ytre seg kommentarfeltene under artikkelen, og facebook for de som ønsker det.
Har du meninger om dette, så er det nå du bør gi dine innspill på det.
Påloggingsfunksjon
Jeg vil også foreslå at vi får en «lukket avdeling» på hjemmesiden (dvs. med pålogging),
der kun medlemmer får tilgang. Dette vil forhåpentlig kunne fremme en mer saklig debatt
blant medlemmene, der takhøyden er lav, og der engasjementet er stort. Der vil også mer
«inside» informasjon være tilgjengelig, bl.a. medlemslister, møtereferater etc. En slik
funksjon ville kanskje også bety at vi får flere betalende medlemmer?? Hva mener du om
dette? Gi din tilbakemelding her.
Som medlem i styret vil jeg også gi min fulle støtte til Kåre B. som leder. Tror jeg har hele
styret bak meg i det. Vi støtter også alle opp om det samarbeid vi har med kommunen om
å få oppgradert sentrum til jubileet i 2012.
Til slutt. Henstiller til de som gjerne vil kaste på mer bensin om å besinne seg. Bruk
forumet til saklig diskusjoner og gjerne saklig kritikk. Men helst til konstruktive innspill
som kan bringe oss alle litt videre, (kanskje også litt mentalt).
God jul, hilsen Terje
#1 116 | 15/12/2010, 10:56, GMT +1 | Thomas Hagelien
Før man går til det skritt å sensurere en *gjestebok* burde man kanskje vurdere å benytte
egnet forum-software for å ha diskusjonsforum, og så lar vi gjesteboka være nettopp det en gjestebok. Ta gjerne kontakt om ansvarlige redaktør vil ha tips om slike løsninger. Ha
en fredelig jul alle sammen.
#1 115 | 15/12/2010, 10:25, GMT +1 | Jan P. H
Formålet med hjemmesida til vellet var å gi medlemmene informasjon gjennom hele året
for å styrke samholdet, - og tilhørigheten til Mysusæter. Nå ser en dessverre at innlegg på
diskusjonssiden fører til regelrett krangling og splid, altså det motsatte. Når også utmeldte
medlemmer bruker hjemmesida for å gi uttrykk for sin frustrasjon, mener jeg et
grensepunkt er nådd: Skal vi be redaktøren innføre sensur?
Jeg ser også at enkelte debattanter ikke forstår rollen en velforening har i et kommunalt
utviklingsarbeid. En velforening har ingen lovhjemlet plass i det politiske systemet, men er
en privat forening som skal tjene medlemmenes interesser. Sel kommune har imidlertid
valgt å ta inn vellet som en høringsinstans for planer som angår området, og det skal vi
være takknemlige for. Men jeg vil tro at kommunen ser dette som nyttig bare så lenge
vellet står samlet bak sine ønsker om utvikling. Sprikende tilbakemeldinger gir ingen
tyngde. Sel kommune har satset millionbeløp for å ruste opp sentrumsområdet på
Mysusæter. Det skal vi være takknemlige for, og håpe at prosjektet videreføres og
utvikles. Jeg tror ikke at massiv kritikk av tiltakene som gjennomføres vil være til vellets
fordel.
Jeg har vært leder i vellet i fem år og deretter vært medlem og leder(siste året) av
valgkomiteen i fire år. Erfaringen er at det ikke har vært lett å få medlemmene til å ta
verv, det har til tider vært arbeidsomt. Hvis vil skal fortsette å (mis)bruke diskusjonssida
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til utskjelling av sittende styrer, tror jeg valgkomiteen etter hvert vil få en umulig
oppgave. Vi må gjerne være uenige i sak, men vi må forsøke å være konstruktive og bidra
til at styret gjør en best mulig jobb til fordel for oss alle.
#1 114 | 15/12/2010, 07:58, GMT +1 | Øivind Breen
Jeg vil også legge til at jeg ikke på noen måte kritiserer Knut Bryn som var velets
representant i utvalget rundt sentrumsutvikling. Han gjorde, slik jeg opplevde det, en god
innsats i utvalget.
#1 113 | 15/12/2010, 07:47, GMT +1 | Øivind Breen
Jeg har dessverre vært for opptatt med jobb i det siste til å følge den pågående debatt som jeg i stor grad opplever har kommet etter mitt kritiske innlegg vedr
sentrumsutviklingen.
Jeg vil kort orientere om at jeg ikke har noe usnakket med Kåre B Hansen og at jeg
fortsatt har tillit til ham.
Videre refererer en del innlegg til "bråkmakere" - jeg antar at jeg ikke anses som en slik.
Jeg finner meg heller ikke i at noen refererer til saklige, kritiske røster med andre
karakteristikker. Dette har heller ingenting med smak å gjøre. For noe tøys. Dette har
mulighetene rundt Mysusæter sentrum å gjøre. Når tror noen Sel kommune bruker 1,2 mill
+ overskridelser på Mysusæter neste gang?
Jeg ser også at Torodd Hauger utfordrer meg. Det er jo litt artig. Han stod selv i
generalforsamlingen for et drøyt år siden og foreslo økt kontingent til 500,- fordi han så
mange ting velet kunne bidra til å gjennomføre. Han sa det, ikke jeg. Men siden har jeg
ikke sett mange inititativ fra Hauger - annet enn å glatte over kommunens disponeringer
og oppfordre andre til å komme med ideer. Jeg gir blaffen i hans Ap-bakgrunn selvsagt,
men finner vel - som flere - det litt besynderlig at han så sterkt bidrar til å glatte over
kritikk av kommunen som ledes av hans meningsfrender. Det er faktisk interessant fordi
det er en observert adferd. Det er hyggelgi at han anser meg som en ressurs, men i
sammenehengen det skrives er det vanskelig å la seg smigre.
Jeg personlig har kommet med mange initiativ til utvikling av sentrum tidligere.
Oppsumert i presentasjonen "Mysuseter - den eksklusive setergrenda" som bl.a ble
presentert i Mysusæter Nytt for et par år siden. Dette ble også forelagt Pryhn i et direkte
møte. Men kommunen har aldri vist vilje til å tenke utvikling. Derfor mener jeg steintavler
med en monumental funksjon er et trist alternativ og en fattig beslutning som vil stå som
et symbol på feil disponering av ressursene.
Er det noen som mener steintavlene bidrar til et bedre Mysusæter for oss som eier hytte
her?
#1 112 | 14/12/2010, 22:01, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Hei dere!
Jeg registrerer at mitt innlegg om sentrumsutvikling er fjernet! Deretter dukker det opp
diverse meninger om meg. På den måten blir man omtalt og diskutert. Og kneblet. På
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norsk heter dette sensur. Til de som spør; ja jeg har meldt meg ut av vellet. Jeg har ingen
tiltro til formann Hansen og vil ikke bruke 500 kr på å fylle en kasse man ikke vet hva man
skal bruke til. Og ja; jeg mener det går alt for mye penger til å støtte prosjekter som skal
bli næring, men som aldri blir det. Men jeg kan forsikre om at det er betalt årlige beløp fra
hytta jeg nå bruker inn på vellets konto gjennom alle vellets virkeår (unntatt de to siste).
Og ja Morten, det er riktig at Hansen stilte ultimatum og sa at enten ville han gå eller så
måtte jeg gå. (Hva er poenget med å trekke opp sånt i et diskusjonsforum?) Og jeg kan
forsikre at Hansen brukte sterke midler. Det var min fritid og den kan jeg ikke bruke til
maktkamp. I all hovedsak var vi ikke så uenige i formål, men i form. Mens jeg ville ha en
handlingsplan med målbare mål, et budsjett og et regnskap, mente Hansen at man fikk ta
tingene som de kom.
Til den som spør hva jeg gjorde i de 10 månedene jeg satt i styret var det følgende; jeg
frontet og bygget opp argumentasjon mot hytteskatten sammen med Øivínd Breen (som
også har forlatt styret – ref hans innlegg under). Vi var i møte med ordfører, laget strategi
mot presse, opprettet et samarbeidsorgan med samtlige velforeninger i kommunen (dette
er nå videreført av kommuneadm). Jeg var i riksmedia (radio og Dagens Næringsliv + en
avis til). Videre representerte jeg vellet i en plankomite for nasjonalparkplanen og i
sentrumsutvalget. To møter på Otta der også. Målet var å opprettholde sti- og løypenettet
vårt i nasjonalparken. Jeg var også pådriver for tidlig prepping av skispor og fikk
gjennomslag for mitt syn hos fylkesmannen slik at løypene nå prepareres tidlig.
Videre laget jeg i samarbeid med et kreativt styre en flott handlingsplan med 5 strategiske
mål. Jeg laget budsjett for to år (!!). Videre initierte jeg sykkelstiprosjektet rundt
Furusjøen sammen med andre velforeninger. Dessuten initierte jeg turorientering med
enda et vel. Til slutt arrangerte jeg påskeskirenn med tidenes største suksess, med
påskeharer, voksenskirenn, ansiktsmaling og diverse annet. Denne arrangementsmodellen
ble videreført av T. Tangen og Tove Myhren året etter. Med like stor suksess.
Jeg kan også informere om at sammen med meg gikk flere andre styremedlemmer ut av
styret.
#1 111 | 14/12/2010, 21:49, GMT +1 | Merete G
Takk, Morten Havn. Håper bråkmakerne skjønner budskapet ditt.
Jeg istemmer: Bruk bloggen til noe positivt og hyggelig. Mysuseter er flott - og jeg er
lykkelig over å få låne en kjempefin hytte i landets flotteste turområde. Dere som eier en
hytte her har lite å klage over.
#1 110 | 14/12/2010, 20:19, GMT +1 | Morten Havn
At man har forskjellige meninger om det som har skjedd på Mysusæter det siste året i
stedsutvikling er greit, men vent med å kritisere til arbeidet er ferdig.
Knut Bryn som er vellets representant fikk applaus for sitt arbeid på siste
generalforsamling.
Så vidt jeg vet har ikke dette kostet Mysusæter vel en krone så langt.
Mysuseter vel har ca:350 medlemmer noen få gratispassasjerer er stadig på banen for å
kritisere og prøver å skape splid,skal vi måtte begynne å synlig gjøre vår politiske mening
for å bli akseptert ?
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Å drive aktiv valgkamp for seg selv er helt iorden men denne baksnakkelsen og mistenkelig
gjøringen av styret og dens leder er jeg grundig lei av.
Er Hanne Toftdal medlem av Mysusæter vel, når betalte hun medlemskontigent sist ?
Om tidligere leder har noe usnakket med Kåre B, Hansen bør dette tas på andre arenaer
enn på bloggen til Mysusæter vel.
Synes nå denne forsurete oppførselen bør ta slutt og la det sittende styret jobb i fred og ro,
det har jeg mange med meg på.
Slik jeg kjenner Kåre B Hansen har han ikke noe problem med å skille sak og person dette
kan nok bekreftes innad i politikken.
Meg bekjent gikk Hanne Toftdal av etter ultimatum fra Kåre B, om at enten går du eller så
går jeg.
Uten Kåre B, i styret er det ikke sikkert at skiheisen fortsatt har vært i drift,web-kamera
og hjemme siden har han vært pådriver for.
Når det gjelder sykkelsti i vassmellom har Kåre B, også bidratt der ,skaffet til veie
materialer til redusert pris og deltatt på dugnader ,det har ikke vært så mange andre
tidligere ledere av vellet å se der,det var også stor velvilje i Mysusæter vel til å bevilge
penger til dette prosjektet mens Vilhelm Bjerknes var styreleder.
La oss nå få fred på Mysusæter og på bloggen ,bruk denne til noe positivt og hyggelig.
#1 109 | 14/12/2010, 15:41, GMT +1 | Merete G
Hva er "reven" sitt motiv?
Det har vel ingen interesse hvilket politisk verdisyn Hauger og de andre i styret har. Jeg er
opptatt av resutater - og nåværende styre har gjort en god jobb så langt. Hva kan Hanne
Toftedal vise til fra sin tid som styreleder?
Jeg vil råde vellet til å legge ut på nettet medlemslisten. Da kan jeg som bloggleser sjekke
ut om det er medlemmer som ytrer seg eller om det bare er bråkmakere.
#1 108 | 14/12/2010, 14:36, GMT +1 | Torodd Hauger
Dersom min politiske bakgrunn er interessant i denne sammenheng: Jeg har vært aktiv
politiker for Ap. Men er nå ute av politikken på alle nivåer. Bruker nå fritiden på andre
samfunnsoppgaver - som bl.a. Mysuseter Vel.
#1 107 | 14/12/2010, 12:19, GMT +1 | Reven
Leser jevnlig vellet sin diskusjons side, at det har vært intern uenighet i styret hvor H.
Toftdahl var en meget aktiv pådriver som valgte å trekke seg sier sitt. Sett fra utsiden ser
det ut som om det er en interessekonflikt mellom næring og hytte eiere hvor H. Toftdahl
kanskje var en for sterk leder i forhold til lokale interesser. Forøvrig har det vært andre
innlegg hvor T. Hauger er raskt på banen og glatter over. Om det er riktig at du er aktiv
lokalpolitiker for AP kunne du synlig gjøre det. K.B Hansen har så gjort, ryddig. Forøvrig en
stor takk til H.Toftdahl for din aktive stil. Hilsen Fjellreven
#1 106 | 13/12/2010, 17:10, GMT +1 | Torodd Hauger
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Jeg kan berolige Johanne A. Det er ingen vesentlige meningsforskjeller i nåværende styre.
Vi har gode og konstruktive meningsytringer om det meste - basert på gjensidig forståelse
og respekt. Vi drøfter alle saker som tas opp - åpent og fordomsfritt.
Styret er selvfølgelig åpne for alle innspill - både fra medlemmer av vellet og andre.
Innspillene drøftes i styret. Styret legger så fram for generalforsamlingen sine forslag til
arbeidsoppgaver og bevilgninger. På generalforsamlingen kan medlemmene påvirke vellets
arbeide gjennom argumentasjon og stemmeavgivning.
Men som styremedlem - så mener jeg personlig at det er riktig å legge større vekt på
innspill fra vellets medlemmer enn fra "gratispassasjerer".
Innspill og meningsytringer fra navngitte medlemmer her på boggen tillegges stor vekt i
mitt styrearbeide. Så jeg ser gjerne at flere benytter bloggen til å formidle sine
synspunkter på forhold som angår Mysuseter.
#1 105 | 13/12/2010, 16:10, GMT +1 | Johanne A
Hva skjer'a??
1:Noen inlegg på diskusjonsidener tatt bort! Hvem gjør det og hvorfor?
2: Leser mellom linjene at det er stor uenighet i vellet, i vedteketene står det "Mysusæter
Vel har til mål å ivareta medlemmenes felles interesse på Mysusæter". Kanskje en ide å
holde på det, kan se ut til at mange solospiller. Ingen god reklame for mulige nye
vellmedlemmer.
#1 104 | 9/12/2010, 12:18, GMT +1 | Torodd Hauger
Til Flaatedal:
Jeg er overhodet ikke såret og "utilpass" i forhold til den kritikken som er reist mot
informasjonepunktet og de andre tiltakene i sentrum. Jeg er glad for det kommunen og
andre bidragytere har fått til. Jeg aksepterer at noen har ønsket seg andre løsninger. Men
synes rett og slett at det nå er mer berettiget å gi kommune ros - i stedet for ris.
#1 103 | 9/12/2010, 09:38, GMT +1 | Torodd Hauger
Generalforsamlingen er det formelle organet som vellets styre skal forholde seg til. Men
personlig ser jeg på denne bloggen som en godt forum for debatt om hva styret bør arbeide
med fremover. Bloggen gir oss i styret innsikt i tanker og holdninger blant medlemmene.
Det er et viktig grunnlag for vårt arbeide.
Når jeg utfordrer Øyvind Breen til presentere konkrete forslag til utviklingen av Mysuseter,
så er det fordi han reiser sterkt kritikk til det arbeidet som er utført - uten å komme med
konkrete alternativer. Breen har tidligere vist at han har mange tanker og visjoner om
utviklingen av Mysuseter - og er utvilsomt en ressursperson i vårt hyttegrend som det er
verd å lytte til.
#1 102 | 8/12/2010, 23:19, GMT +1 | Leder Kåre B. Hansen
Se Mysusæter nytt sommer 2010, her vil dere finne noen av våre langsiktige planer. Styrets
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og vellets målsetning er å gjøre Mysusæter sentrum mer attraktivt for alle. Dette vil etter
vår mening gi større trafikk og mulighet til næringsutvikling for de som vil og ønsker å
drive næring på Mysusæter. Generalforsamlingen bestemmer hva vi skal arbeide med og
det har vi etter beste evne forsøkt å gjøre. Det er flott at vi har utålmodige medlemmer
som ønsker raske resultat, men vi er avhengig av å samarbeide med andre for å få dette
til. Vellet rår ikke over resurser til å kunne gjøre dette alene, vår mann i
stedsutviklingsprosjektet Knut Bryn redegjorde for arbeide på siste generalforsamlingen.
Det kom ikke fram noen motforestillinger på vår måte å takle stedsutviklingsarbeide på
der, tvert i mot Knut fikk applaus for godt utført arbeide.
Vi er på rett vei, men ber om forståelse for at ting tar noe tid. 2012 er vårt første mål, til
høsten er det ny generalforsamling fritt fram for alle og stille til valg som leder og
styremedlemmer i vellet.
#1 101 | 8/12/2010, 18:08, GMT +1 | Kjetil Flaatedal
Først og fremst vil jeg utrykke medfølelse med de kommunale myndigheter som i kraft av å
være byggherre ikke har maktet å få ferdigstilt arbeidet i tid og på budsjett. Hva dette
skyldes kan ikke hverken vellet eller vi som privatpersoner legge oss opp i. Det er et
kommunalt anliggende som vi håper de involverte rydder opp i. Tor Jostein Furu tar opp
viktige elementer vedr. kontrahering og kontraktsstyring, men det er Hr. Næprud og
kommunen som må rydde opp i dette.
Så litt om prioritering og ressursbruk. Etter hva jeg vet stilte vellet seg bak kommunen
valg og "takket ja" til øremerkede monument og grunnarbeid penger. Jeg ser ikke noe feil i
det, all den tid vellet ikke har ( i dialog med kommunen) prioritert noe annet bort.
Dialogen styre vs. medlemmer :
Jeg tror det er slik at alle hytteiere på Mysuseter ser på seg selv som meningsberettigede
"kunder" av den kommunedrevne sted og næringsutviklingen på Mysuseter. Dette er
lokaldemokrati i bygda Mysuseter der innbyggerne kommer og går med årstidene. Vi er
underlagt det politiske og administrative styret i Sel, men vi er allike vel innbyggere som
krever å bli tatt på alvor ( til tross for at vi ikke har lokal stemmerett) Det er derfor jeg og
åpenbart flere føler en viss avmakt og frustrasjon når offentlige midler blir : 1. Satt av til
en sak mange mente var feildisponering av ressurser og 2. Budsjettsprekk er et faktum.
Jeg kan med bakgrunn i dette ikke forstå hvorfor styret med Torodd H i spissen (jeg antar
at dette ikke er soloutspill) virker såret og utilpass på kommunens vegne. Lojaliteten burde
ligge hos hytteierne og næringsdrivende.
Jeg foreslår at styret ved nestleder Torodd H er mer konkret på hva som er styrets agenda
for stedsutvikling. Det blir feil/ uprofesjonelt, og utfordre enkelte medlemmer (i et såpass
viktig anliggende) på bloggformat.
Det Øyvind B og flere andre etterlyser er tydlige planer. Jeg mener at en 5 års plan må på
plass. En plan som skal være retningsgivende for kommende diskusjoner med medlemmer,
og med kommunen. Vellet må stake ut en kurs vedr. stedsutvikling. Den som kan og må
lede en slik prosess er kun styret. Synliggjøring av mål er ikke lett, men dette er et arbeide
som er avgjørene for å skape ro og vekst. Akkurat nå virker Mysuseter på meg som bildet
av Norge før Harald Hårfagre. Det er ingen samlende kraft som gir grobunn for
forskjønning, kvalitet, vekst i næring, identitetsutvikling osv.
Javel, så har vi nok et kommunalt prosjekt som ikke leverer ihht økonomiske/tekn
spesifikasjoner.Det er ikke bra og bør unngås for framtiden. La det ligge .....
Det skremmer meg mest er fraværet av tydelighet i vellets prioriteringer.
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#1 100 | 8/12/2010, 12:24, GMT +1 | Tjønnbakken
Øyvind Breen skriver at han ikke er sur, men ler av tullballet om at arbeidene på Mysuseter
er bra. Han ler av at andre ikke har samme smak som seg selv.
Smaken er som baken - todelt.
#1 099 | 8/12/2010, 10:52, GMT +1 | Ola Næprud Plan og beredskapssjef, Sel kommune
Stedsutvikling Mysuseter.
Etter mitt brev til Fylkesmannen i Oppland og Statens naturoppsyn er det kommet til
uttrykk bekymring for at prosjektet ikke blir ferdigstilt pga manglende finansiering. Det er
derfor nødvendig å presisere at prosjektet skal videreføres i 2011. Kostnaden på prosjektet
er så langt innenfor den økonomiske rammen som ble godkjent i Sel formannskap våren
2010, når man tar hensyn til de statlige tilskudd som er bevilget til prosjektet.
Sel kommune har løpende dialog med Fylkesmannen i Oppland og Statens naturoppsyn om
tilskudd til arbeidet som skal utføres i 2011, som kjent er Rondane Nasjonalpark 50 år i
2012, og det er en felles målsetting om at Mysuseter sentrum skal være opprustet til denne
feiringen.
I forslag til årsbudsjett for Sel kommune for 2011 som nå ligger ute til offentlig ettersyn
har formannskapet foreslått en kommunal bevilgning på kr. 500.000,- til det videre
arbeidet. Dette viser at Sel kommune har til hensikt å videreføre arbeidet på Mysuseter.
Gjennom kontaktutvalget for stedsutvikling Mysuseter er det kommet flere nye innspill til
ønsket utvikling i sentrumsområde, og innenfor de disponible økonomiske rammer vil
kontaktutvalget prioritere videre arbeid. Sel kommune vil benytte anledningen til å takke
de ulike representantene for lag og foreninger som sitter i kontaktutvalget for godt og
konstruktivt arbeid så langt i stedsutviklingsprosessen.
#1 098 | 8/12/2010, 09:28, GMT +1 | Torodd Huager
De økonomiske overskridelsene på arbeidet i sentrum er ikke vellets problem. Ut fra de
opplysningene vi har mottatt, så vil arbeidene bli fullført i 2011.
Øyvind Breen er opptatt rammebetingelsene for næringsutviklingen på Mysuseter.
Rammebetingelsene for næringsutvikling ligger i någjeldende reguleringsplan - som ble
vedtatt i 2003. Det er kommunen - og ikke vellet -som behandler og tar stilling til
eventuelle næringslivsønsker som ikke inngår i reguleringsplanen.
Det er ikke vellets oppgave å drive næringsutvikling, men kan være en medvirkningsaktør
- i den grad medlemmene (generalforsamlingen) ønsker det. Som kjent har vellet allerede
bidratt økonomisk på forskjellige måter både til skiheis og fjellbutikken.
Det er mitt inntrykk at hele styret ønsker en utvikling som sikrer økonomisk grunnlag for
den næringsvirksomheten vi har på Mysuseter - det være seg skiheis, butikk, hotell og
fjellstuen.
Jeg utfordrer Øyvind Breen til å presentere her på bloggen konkrete forslag om hva vellet
bør bidra med for å styrke og utvikle næringslivet på Mysuseter.
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For øvrig er jeg ingen ekspert på hogst, Øyvind Breen, men bare sterkt opptatt av at
gjengroingen ikke skal føre til for store negative endringer i det det flotte kulturlandskapet
vi har på Mysuseter.
#1 097 | 7/12/2010, 23:35, GMT +1 | Tove Myhren
Eller hva med ja takk begge deler - både forskjønning og næringsutvikling. Att det nå blir
trivelig å ferdes i området rundt butikken må da tolkes positivt for alle parter. En start på
noe mer.......???
Att det gjøres noe med det estestiske sammen med utbedringen av stier, sykkelstier,
merking etc - er jo virkelig til + for alle ikke minst de næringsdrivende på Mysusæter
eller....
#1 096 | 7/12/2010, 23:07, GMT +1 | Øivind Breen
Det er oppsiktsvekkende og besynderlig at Torodd Hauger og andre er så opptatt av
steinpynt. Og at de glatt unngår å snakke om det som er kjernen i saken
"sentrumsutvikling" - nemlig rammebetingelser for næringsdrift. Jeg gjentar: Steintavler
og annen stein kan godt være vakkert, men er dødt terreng. 1,2 mill kroner på å gjøre 80%
av steinlekkerhetene ferdig er skandalen. Ikke steinen.
#1 095 | 7/12/2010, 22:43, GMT +1 | Tor Jostein Furu
Registrerer at det er delte meninger om hvorvidt det er investert i de rette tiltak i sentrum
av Mysusæter. Det er, uansett personlige meninger her, positivt at det faktisk er kommet i
gang en del tiltak.
Det er likevel et par spørsmål som bør stilles, det første er om hva som egentlig er planen
med parkeringsplassen. Den grove skissen fra august som ligger ute på nettet, viser ikke
hva som er tenkt og hvordan plassen praktisk skal utnyttes på best mulig måte. Det må
forhåpentligvis finnes en bedre og godkjent tegning av prosjektet, ikke bare et grovt
forslag til reguleringsskisse. Har vellets styre bedre og godkjente tegninger så er det svært
interessant å få innblikk i disse? Jeg tenker bl.a. på den muren som er kommet opp, og
hvor viktig denne synes å være i prosjektet. Hadde man kanskje kunnet løse det samme
problemet som lå til grunn for muren, på en annen og rimeligere måte?
Det andre spørsmålet som slår en når det nå rapporteres om status på økonomi, er hvordan
pengene er brukt i forhold til optimal utnyttelse av det budsjett som var satt. Jeg vil anta
at det på forhånd forelå både arbeidstegninger og en regulert kontrakt med entreprenøren
ut fra et prosjektert underlag? Ut fra (den ikke akkurat imponerende) fremdriften på
arbeidene i sommer så får vi i alle fall håpe at ikke entreprenøren har en kontrakt etter
medgått tid. Og det må vel være satt en ferdigdato i den samme kontrakten?
Så ser også jeg svært fram til en bedre løsning for søppelcontainerne. Og til at kommunen
faktisk bruker de pressmidler som de rår over til å gjennomføre den planlagte
inngjerdingen av sentrumsområdet.
#1 094 | 7/12/2010, 22:23, GMT +1 | Øivind Breen
Surpumper? Ja, det er et søtt utsagn. Jeg er ingen surpump. Men jeg ler av tullbllet om at
dette er bra. Ler. Altså; er ikke sur. Poenget er om noen ikke skjønner det: Steintavler er
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død pynt. Det vi trenger er aktivitet. Steintavler gir ikke aktivitet.
Folk gir aktivitet. Butikk, skiløyper, skibakke, spa, fjellstue, mm gjør aktivitet. Steintavler
er pompøseri satt i flott system. At Torodd Hauger er uenig er ingen overraskelse. Hvor ble
det av hans kompetanse knyttet til trerydding? Den ble prissatt og etterspurt i et annet
innlegg.
#1 093 | 7/12/2010, 17:39, GMT +1 | Merete G.
Takk til kommunen og takk til vellet for arbeidet ved fjellbutikken.
#1 092 | 6/12/2010, 16:09, GMT +1 | Tjønnbakken
Det er alltid noen surpumper blant oss. Det er bra at det skjer noe positivt enn ingenting.
Det som med veibygging. Det jobbes med nye og bedre veier mange steder nå, men likevel
er det noen som klager.
#1 091 | 6/12/2010, 10:23, GMT +1 | Inger Lise
Hva er galt med steintavlene? Synes de er fine, jeg.
#1 090 | 6/12/2010, 10:11, GMT +1 | Torodd Hauger
Bloggen nedenunder ble dessverre sendt ut med feil navn. Den er skrevet av meg.
#1 089 | 6/12/2010, 10:10, GMT +1 | Toirod
Personlig synes jeg både informasjonspunktet, tiltakene på den store parkeringsplassen og
steinsetting rundt broen ser bra ut. Jeg kan ikke se at det er grunnlag for å karakterisere
disse arbeidene som en skandale. I tillegg synes jeg vi skal glede oss over den fine
sykkelstien som vi har fått over Vassimellom og det arbeidet som nå pågår med
stimerking.
Neste oppgave blir nå å finne en bedre løsning (estetisk og funksjonelt) for
søppelcontainerne. Her arbeides det nå med flere alternative løsninger. Mitt inntrykk er at
Sel kommune, nå, i større grad enn tidligere, har engasjert seg i utviklingen av Mysuseter.
Da er det klokt å gi ros - ikke ris. Ja, styret har lagt seg en samarbeidslinje i forhold til
kommunen - fremfor konfrontasjon. Så langt har dette gitt resultater. Men det vil alltid
være noe uenighet om hva som er de beste løsningene - fremdriften i utviklingen av
Mysuseter.
Styret er selvfølgelig åpne for kritikk her på bloggen, men personlig synes jeg kritikken fra
Øyvind Breen denne gangen er uberettiget. Men respekterer selvfølgelig at det er ulike
synspunkter på de tiltakene som nå er gjennomført.
#1 088 | 5/12/2010, 15:15, GMT +1 | Øivind Breen
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I rekken av aktører jeg nevner i innlegget under, ser jeg bl.a at Løypelaget er uteglemt
som en svært viktig aktør for Mysusæters aktivitetsmuligheter og dermed for
sentrumsutvikling.
#1 087 | 5/12/2010, 14:11, GMT +1 | Øivind Breen
Sentrumsutviklingen framstår som en skandale. Dessverre. Men jeg er ikke overrasket. I
sommer trakk jeg meg fra videre arbeid i velstyret fordi jeg var svært uenig i hvordan
sentrumsutviklingen ble håndtert. Jeg er og var sterk motstander av at man velger
monumenter foran menneskelige aktiviteter. Jeg er og var sterk motstander av troen på at
kommunale vedtak og tiltak oppnår noe annet enn å sminke liket. Dette er komitearbeid av
verste slag. Nå har man ikke en gang penger til å sminke ferdig...
Steintavler er døde monumenter og representerer et evig minne over dårlig forvaltning. At
det er brukt 1,2 mill på å gjøre dette 80% arbeidet er bemerkelsesverdig.
Mitt poeng har hele tiden vært at det er folk, næring og aktivitet som skaper utvikling.
Kommunen kunne brukt tilgjengelige ressurser, reguleringer, økonomisk støtte og
eventuelt mildt press for å få Mysusæter sentrum til å bli et levende senter. Sentrale
elementer er Rondane Spa, Mysusæter Sevicesenter, Skibakken og Fjellstua. Pluss velets
medlemmer og andre hytteeiere. Folk med ideer, vilje og kompetanse. Men Sel kommune
har verken i denne eller andre sammenhenger valgt å se offensivt og helhetlig på
mulighetene. Dessverre ser det ut til at flertallet i dagens styre sitter på kommunens fang
og har klappet høyt i hendene over det som har skjedd.
#1 086 | 27/11/2010, 18:23, GMT +1 | Ole Chr
Bruene eies av de som har bygget og vedlikeholder dem som adkomst til egen hytte.
Dessverre driftes ingen av bruene av kommunen.
#1 085 | 25/11/2010, 23:19, GMT +1 | Usikker
Hvem eier broene over Ula som det var skrevet om i Norddalen i dag
(25nov).
#1 084 | 22/11/2010, 21:46, GMT +1 | Kåre B. Hansen leder
Svar til 083/Jon Fredrik
Du kan være temmelig sikker på at det ikke blir noen endring av tildeling/salg av jaktkort
pga innføring av eiendomsskatt i hele kommunen. Her er linken til Sel fjelstyre www.selfjellstyre.no som du også finner på vår hjemmeside. Jakt og fiskerett er regulert av
fjelloven som er en gammel lov, ikke alle som bor i Sel kommune har rett til å jakte og
fiske som innebygdsboende overalt i kommunen. Slik er det i mange kommuner ikke bare
Sel.
#1 083 | 22/11/2010, 14:02, GMT +1 | Jon Fredrik
Er det noen som vet om det blir like rettigheter for tildeling av jakt-kort mellom
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fastboende og hyttefolk nå når det innføres eiendomsavgift på hytter. Nå blir vi jo alle
skattebetalere til Sel.
#1 082 | 17/11/2010, 08:40, GMT +1 | Kjetil Flaatedal
Flott å se at vi har din skogkompetanse i velstyret Torodd. Det blir nå en viktig oppgave
framover å følge opp at det skjer noe konkret. Fint om du kan informere oss om framdrift.
#1 081 | 9/11/2010, 07:16, GMT +1 | Leder Kåre B. Hansen
Arkitektfirma: Eileraas Sævik AS har tegnet Otta Kulturhus.
Se hjemmeside til Sel kommune www.sel.kommune.no
http://www.sel.kommune.no/index.php?cat=150536
#1 080 | 7/11/2010, 12:05, GMT +1 | Sidsel Bjørneby
Kan vi få se noen bilder av det nye kulturhuset? Hvem har tegnet det?
#1 079 | 3/11/2010, 17:52, GMT +1 | Trehogst
En god ide å åpne landskapet - men det forutsetter at alt søppel og rot fjernes fra diverse
eiendommer. Ingen vil vel ha innsyn i andres rot? Gamle campingvogner, gamle brakker,
containere som bugner av søppel. Etter hvert også campingplass i sentrum.
#1 078 | 3/11/2010, 09:33, GMT +1 | Torodd Hauger
I henhold til "Forskrift om tilskudd til nærings- og miljøtiltak i skogbruket § 8" så kan
skogeiere få tilskudd til uttak av virke til energiflis når dette er ledd i bla. arbeidet med
kulturlandskapspleie og som tiltak for å hindre gjengroing. Tilskuddet er på 70 kr/m3 flis.
Den delen av uttatt virke som skogeieren velger å benytte til ved, slip eller til trelast gis
det ikke tilskudd til.
Jeg antar at landbrukskontoret allerede jobber med å få skogeiere interessert i å benytte
seg av denne ordningen. Mysuseter bør være et aktuelt tiltaksområde i såmåte.
Det er en god ide - dersom en eller flere skogeiere på Mysuseter setter i gang slik hogst at vi hytteeiere "henger" oss på. Dersom vi selv f.eks. bekoster hogsten på egen eiendom og transport / vinsjing fram til vei - så bør det dette kunne bidra til større lønnsomhet for
skogeier(e) i området. Med andre ord en "vinn-vinn" løsning for alle parter.
#1 077 | 2/11/2010, 22:15, GMT +1 | Olav Sletner
Krigen mot grantrærne.
Har vært hytteeier på mysuseter de siste 6 årene og ser helt klart:
Mysuseter gror igjen dersom ingen gjør noe med problemet.
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Jeg støtter alle som tar opp kampen mot gjengroing.
Jeg bor på østlandet og veit det drives fyringsanlegg med flis for større anlegg i mitt
nærområde.
Dersom det finnes slike flisfyringsanlegg i Gudbrandsdalen kunne det være en ide og gi bort
grana til et "fyringsfirma" .
Her fungerer det slik at en gravemaskin med klypeklo feller trærne, legger de i haug og
etter noen mnd kommer flishoggeren. Alt kjøres bort i containere.
Dersom dette reguleres til drift på frossen mark ser jeg bare fordeler.
Hytteeiere slipper brukm av farlig redskap, ingen kjøreskader, utsikten....... osv
Dersom et slikt prosjekt blir organisert tror jeg faktisk at ev. firmaer med flisfyringfyring
er interressert.
Grunneiere som sitter verdier i tømmer eller sliptømmer må velge andre løsninger, men
mulig de også har noen busker som de ønsker å fjerne.
Blir gjerne med i videre arbeid for å hindre gjengroing av Mysuseter.
#1 076 | 31/10/2010, 17:00, GMT +1 | Kjetil Flaatedal
Ros til de som har fått opp nytt webkamera. Det nye perspektivet er glimrende!
#1 075 | 29/10/2010, 11:38, GMT +1 | Jan P H
Godt Morten, jeg synes også det blir vel mye surving og lite konstruktivt. Men er de som
surver mest medlemmer i vellet? Jeg har mine tvil--Krigen mot grantrærne er allerede startet i området rundt hytta vår nedunder Holehaugen.
Vi tok ut rundt 30-40 m3 med tømmer + busker og brask. Dette var en dugnad som samlet
grunneier og hytteeiere. Resultatet ble helt topp! Kom gjerne og se.
Ellers vil jeg rose vellets styre for arbeidet med nok et web-kamera! Godt jobba!
#1 074 | 28/10/2010, 16:54, GMT +1 | Torodd Hauger
Takk til Morten Havn. Styret forsøker å gjøre sitt beste for fellesskapet på Mysuseter. Men
det hører med at det vil være meningsforskjeller. Slik også på Mysuseter.
Vi i styret er selvfølgelig lydhøre - både når det gjelder kritikk og forslag. Men personlig
hadde jeg håpet på flere konstruktive innspill til hva velforeningens styre bør ta tak i og
jobbe med framover.
Morten Havn tar opp kampen mot gjengroing. Her er jeg personlig helt enig. Gjengroingen
- og spesielt med gran - er i ferd med å endre områdets karakter i negativ retning. Dette
er uten tvil den største utfordringen på Mysuseter fremover. Så jeg vil oppfordre alle om å
bruke noe tid på å felle stor gran på eiendommen - og med hagesaksa holde ungskogen
nede.
#1 073 | 26/10/2010, 22:07, GMT +1 | Morten Havn
Undertegnede som også sitter i valgkomiteen i Mysuseter vel.
Jeg har nå sett noe lengre tilbake i loggen,
Jeg vil henstille forhenværende styreleder/styremedlemmer til å slutte og kritisere sittende
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styre,hvis ikke dette tar slutt vil jeg trekke meg fra valgkomiteen.
Ny rekruttering er ingen lett sak,er det noen som ønsker plass i styret /valg komite i
Mysuseter vel så si i fra.Jeg synes de alle gjør et flott stykke arbeid.
#1 072 | 26/10/2010, 20:16, GMT +1 | Morten Havn
La campingvognene stå , Ta heller en felles kamp mot grantrær istedet.
Jeg synes det er vel mye surveprat på denne linken
Mysuseter overlever ikke hvis vi ikke legger til rette for yngrekrefter.
#1 071 | 25/10/2010, 10:17, GMT +1 | Torodd Hauger
Når det gjelder arbeidet med å få anlagt en gangsti langs bekken, så vil dette selvfølgelig
skje i nært samarbeide med berørte grunneiere.
Trafikken på Rondanaveien - og veien opp til Spranget om sommeren - øker. Og vil ganske
sikkert øke ytterligere i tiden framover. Dette er den viktigste innfartsporten til Rondane og det er lite vi kan gjøre med det.
Når det gjelder vinterbrøyting av flere veier i området, så er dette et forhold som
kommunen eventuelt behandler og tar stilling til. Vellet har registrert at det er ulike
meninger om dette blant medlemmene. Vellets prinsippielle syn er at flere vinterbrøyta
veier ikke må gå på bekostning av løypenettet.
Nå synes jeg vi skal glede oss over det positive som skjer på Mysuseter for tiden - og jobbe
for at dette blir videreført til glede og nytte for både næringsdrivende og oss hyttefolk.
Vellets styre ønsker velkommen gode og kontruktive innspill til ytterligere forbedringer.
#1 070 | 22/10/2010, 20:13, GMT +1 | Astrid Arnesen Hug
Flott! I innlegg 1030 kan følgende leses: "På vegne av vellet vil jeg foreslå gangvei fra
hotellet til butikken". Dette begrunnes i den økte biltrafikken mellom nevnte steder, les
innlegg 1034. Om gangvei er en fornuftlig løsning og fysisk mulig uten å stjele litt av
eiendommene langs veien vet ikke jeg. Det jeg synes er fornuftig er vurderingen av
biltrafikken. Som mangeårig feriebeboer på Mysuseter har jeg ikke unngått å registrere
både økt mengde biler og økt fart, siste ofte trolig langt over det tillatte. Nå er vi så
heldige at dette problemet er begrenset til den årstid hvor veiene er bilfarbare. Mysuseter
er snart unik (i Norge) med sin sentrale vinterparkering, hvor skiløypene utover er
forbehold skiløpere og de snescootereiere som har kjøretillatelse. La oss beholde det slik,
noe jeg tolker at Vellets styre også mener.
#1 069 | 21/10/2010, 11:21, GMT +1 | Torodd Hauger
Jeg har vanskelig for å se at de svarene som er gitt av styret eller medlemmer av styret er
gitt i en "ubehagelig tone". I så fall bør det konkretiseres.
For øvrig har styret intet å forsvare. Styret forholder seg til generalforsamlingen og de
fullmakter som den har gitt oss.
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Jeg er imidlertid enig i at det er å foretrekke at det i bloggen skives under fullt navn. Men
så langt har det vært svært få anonyme "overtramp" på denne bloggen. Dersom noen
opplever innlegg som bør fjernes, så er det bare å sende en mail til redaksjonen.
#1 068 | 21/10/2010, 11:00, GMT +1 | H. Toftdahl
Anonym eller ikke?
Det har gjentatte ganger vært praktisert en svært ubehagelig tone i tilbakemeldinger til de
som kommenterer eller kritiserer eller kommer med velmente råd som andre (ofte styret)
ikke liker. Det er ganske sikkert årsaken til at folk legger inn anonyme innlegg. Dersom en
ønsker at de innleggene som i dag er anonmye skal legges frem med fullt navn vil det
samtidig være nødvendig med en mer profesjonell tone i tilbakemeldingene. Når Lisa
krever navn på de som kritiserer hennes to campingvogner utenfor butikken, for at hun
skal gi info om vognene, så ser vi et godt eksempel. Kjære Lisa! Du behøver ikke navn på
de som synes vognoppstillingen din ikke er ok. Du kan svare likevel.
Og til styret; svar profesjonelt på innleggene, så skal dere se at folk ikke føler at de
behøver å legge seg inn anonymt. På mange måter virker det som dere skal forsvare alt
som skjer på Mysusæter. Hvorfor behøver dere det?
#1 067 | 18/10/2010, 14:20, GMT +1 | tord askvig
Akkurat kommet hjem fra det store utland og ser at det nå debatteres hvorvidt man kan
være anonym eller ei når man skriver sine innlegg. For meg blir det revnende likgyldig så
sant man er saksrettet og ikke personrettet i sine innlegg, men så til den saken som
interesserer meg her og nå:
Hva er gjeldende "lovgivning" med hensyn til opplassering av campingvogner på fjellet.
Er det lov å plassere en eller flere campingvogner til "utstilling" på egen hyttetomt eller er
det ikke?
Er tomteområdet rundt sentrum å annse som hyttetomt eller gjelder egne regler
(regulering)?
Avhengig av øynene som ser kan det sikkert debatteres i det vide og det brede om
campingvogner tilfører "verdier" i kulturlandskapet.
Jeg -for min del- er ikke spesielt glad over å se campingvogner fast oppstilt verken på
jordene nedenfor Sejersted Bødtker eller utenfor Mysuseter handel så jeg ville være
takknemlig om noen "med tyngde" og innsikt i problematikken kunne informere meg om at
"oppstillingen" ikke er hjemlet, og at vi dermed kan vente oss endringer. (i motsetning til
hva en annen har hevdet synes jeg absolutt at dette er noe styret i vellet bør interessere
seg for)
Ps: Kan noen si meg videre om det finnes noen "regler" for hva man kan foreta seg med
hensyn til å etterlate seg "etterlatenskaper" etter byggeprosjekter langsmed henholdsvis
Tjønnbakkveien og Furusjøveien.
Om svaret er at slikt forventes ryddet opp av den som har anbragt slike forekomster ville
jeg anse styret i vellet som rette instans for å ta dette opp med rette vedkommende.
Med hilsen
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#1 066 | 14/10/2010, 11:10, GMT +1 | Jan P H
Bildet tatt fra Ultunga viser ikke Storsmeden(kan så vidt skimtes bak), men Ljosåbelgen.
#1 065 | 11/10/2010, 12:22, GMT +1 | Liv Hatlem
Vi skulle gjerne hatt mer kunnskap om hvilke fjell man ser over til i Jotunheimen. Noen
som kan hjelpe? På Spranget er det forøvrig laget en fin oversikt over navn på de
forskjellige toppene i Rondane. Er det en idé lage tilsvarende mot Jotunheimen?
#1 064 | 7/10/2010, 22:13, GMT +1 | Tove Myhren
Får sjekke med kommunen får å få ett svar angående disse campingvognene i Mysusæter
sentrum da skjønner jeg..........
#1 063 | 7/10/2010, 14:25, GMT +1 | Lurer på hvem dette er
Hei igjen Per Ivar. Det er ikke alle som tør stikke hodet helt frem. Meningene kan likevel
være relevant, og vi slipper disse gjerne til her på forumet så lenge de holder seg innenfor
det jeg skisserte under. Så langt har dette ikke vært noe problem. Hilsen Terje B-)
#1 062 | 7/10/2010, 11:56, GMT +1 | Torodd Hauger
Dersom dette dreier seg om de to campingsvognene ved butikken, så er det i så fall
kommunen som avgjør om disse er plassert i henhold til reguleringsplanen eller ikke. Så, de
som måtte ønske å få klarhet i dette, bør heller kontakte kommunen enn å debattere dette
her på bloggen.
Dette gjelder for såvidt alle saker i regulerte områder på Mysuseter.
#1 061 | 7/10/2010, 10:24, GMT +1 | Per ivar josten
I de aller fleste diskusjonsforum der du kan være anonym kommer det alltid mye
usakligheter, Lillehammer sin kommentar som nå er slettet var av en slik karakter at jeg
ble provosert! Vedkommende hadde aldri lagt ut en slik kommentar hvis han hadde måttet
stå frem med navn. Hva er poenget med att folk kan gjemme seg bak fiktive navn og
slenge ut påstander i hytt og pine. De aller fleste som mener noe om mysuseter tør vel stå
frem med navn.
#1 060 | 7/10/2010, 09:42, GMT +1 | Terje Bekkemellem
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Diskusjonssiden har fungert svært så bra de årene den har ligget tilgjengelig.
Det har kun vært noen få innslag som har blitt slettet. I går slettet jeg ett anonymt innlegg
fra Lillehammer pluss Per Ivar sitt svar. Dette fordi det ikke var, etter min vurdering,
interessant med en videre diskusjon i den stilen.
Men, vi har (og skal ha) fortsatt god takhøyde, og alle, både anonyme og de som
presenterer seg er fortsatt velkomne til å uttrykke sine meninger. Dette inkluderer også du
”Lillehammer” og du Per Ivar er selvfølgelig fortsatt hjertelig velkommen som gjest her på
diskusjonssiden!
Men, vi forbeholder oss rettet til fortsatt å kunne fjerne det vi mener er useriøst, angrep
på person og ikke sak, har ord og uttrykk som er upassende, eller har et innhold som vi
mener kan føre "galt av sted".
Så får hver enkelt være enig eller uenig i det.
Forhåpentlig vil diskusjonssiden fortsatt være preget av sakelighet og konstruktive
tilbakemeldinger, - selv om den også kan være en kanal for å få ut litt anonym frustrasjon
og irritasjon
#1 059 | 7/10/2010, 09:23, GMT +1 | Torodd Hauger
Jeg har lest i gjennom bloggene de siste ukene. Jeg kan ikke se at det er kommet på trykk
anonyme, usaklige innlegg som har vært rettet mot navngitte personer - eller innlegg av
trakkaserende karakter. Jeg synes vår blogg så langt har vært gjennomgående saklig og
god - med svært få "overtramp".
Vi er alle en del av et felles uterom. Det må derfor være lov å reise spørsmål eller peke på
forhold som irriterer eller som man ønsker forandringer på. Bloggen gir så dem som dette
angår muligheter for å gi opplysninger som er relevante for den eller de sakene som tas
opp. På den måten kan bl.a. misforståelser oppklares.
#1 058 | 6/10/2010, 23:35, GMT +1 | Per ivar josten
Min kommentar ble nok sletta av den som har ansvaret for nettsida Lisa, blir spennende å
se fremover hvor den ansvarlige for nettsida legger lista. Har ett forslag her: Ikke ta inn
anonyme innlegg, folk må være registrert for å legge inn innlegg på denne sida. Da unngår
vi kanskje mye usakligheter, da folk må tenke seg litt om før de legger ut sine
kommentarer.
#1 057 | 6/10/2010, 23:06, GMT +1 | Lisa Bjørnvolden
Hvor vart det av Per Ivar Josten sin komentar?
#1 056 | 6/10/2010, 22:23, GMT +1 | Tove Myhren
Ser det er noen anonyme som lurer på dette med campingvognene utenfor butikken - det
gjør faktisk jeg også ???? De forskjønner ikke akkuratt. Nå blir det jo veldig bra i sentrum
av Mysusæter - det flotte arbeidet som nå er i gang må fortsette.
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#1 055 | 6/10/2010, 07:16, GMT +1 | Leder Kåre B. Hansen
Jeg har bedt fjellstyre svare på spørsmål om jaktkort.
#1 054 | 6/10/2010, 00:04, GMT +1 | Ranglarhø II
Ja, det kunne det vært interessant å få vite. Hvorfor står de der? Det er ikke merket av
campingplass på reguleringsplanen her. Så la oss få vite det Bjørnvolden.
#1 053 | 5/10/2010, 23:11, GMT +1 | Oslogutt
Hei, er det noen som kan fortelle meg om det selges jaktkort for småvilt i Rondane. Håper
noen kan svare meg.
#1 052 | 5/10/2010, 21:16, GMT +1 | Lisa Bjørnvolden
Visst 1048 og 1049 kan presentere seg med fullt navn,og ikke dekke seg bak noe som kan
være hvermansen, så skal dere få vite hvorfor vognene står der.
#1 051 | 5/10/2010, 09:11, GMT +1 | Torodd Hauger
Jeg kjenner ikke historien om etableringen av nåværende Web-kamera - og det er vel i dag
ganske uinterssant.
På generalforsamlingen i sommer kom det klart til uttrykk fra flere at web- kameraet ved
Rondane Spa var til stor nytte og glede. Videre at det var ønske om et kamera til - slik at
et større område ble dekket. Dette arbeider vellet nå med å få til.
Styret forholder seg generalforsamingen i denne saken !!! Personer som ønsker å påvirke
direkte vellets prioriteringer og arbeide bør melde seg inn i velforeningen og møte på
generalforsamlingen.
#1 050 | 4/10/2010, 23:13, GMT +1 | H. Toftdahl
Jeg blir sitert i dette diskusjonsforumet (1037) på følgende vedr web kamera: "Saken var
som du sier oppe på styremøtet flere ganger. I og med at det ikke var satt av penger til
dette i budsjettet, var du som leder ikke interessert i at vellet skulle engasjere seg, noe vi
også tok konsekvensen av. Du refererte også til flere eksempler på idrettslag som hadde en
del mislykkede «investeringer» i slike anlegg. Seinere så ble det gitt støtte fra vellet til
Løypelaget, men ikke eksplisitt til web-kameraet. Nok om det. Vi fikk en god løsning."
Jeg har følgende merknad til denne påstanden:
1.
Det er korrekt at det var Løypelaget (LL) som sto som eier av web-kameraprosjektet. Men K.B.Hansen som var vellets representant i LL var ildsjelen bak prosjektet
sammen med LL. Det fremsto litt utydelig hvem som fremmet saken for styret. Det dreiet
seg om en bevilgning på kr 8000 som var ønsket bevilget umiddelbart. Dette til tross for at
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det ikke var satt opp som post i budsjettet. Når Hansen så i tillegg fremmer et forslag for
styret på en bevilgning på kr 30 000 til ny oppstart av heisen (heller ikke dette
budsjettført), ble det ytterligere komplisert. På den tiden satt Hansen som styreleder i det
nye heisselskapet og var ildsjel for å få heisen opp og gå. Prisverdig sett isolert, men noe
vanskeligere når en har flere hatter på hodet. Et nylig konstituert styre skulle mao behandle
søknader tilsvarende 50 % av kontingentinntektene utenom budsjett.
2.
Det er ikke riktig at jeg ikke var interessert i at vellet skulle engasjere seg i web
kamera. Jeg ber om å siteres korrekt. Det er uansett uinteressant hva en person i et styre
måtte mene. Et styre i en medlemsorganisasjon følger vanligvis generalforsamlingen lojalt.
Å dele ut halve inntekten utenom budsjett er prinsipielt vanskelig. Styret iverksatte derfor
en budsjettdiskusjon, en strategidiskusjon og arbeide med en handlingsplan.
3.
Som følge av dette ble det fremlagt budsjett for 2009 (ett år for sent, i august 2009 –
for øvrig sammen med budsjett for 2010) med forslag om å bevilge kr 5000 kr til kamera
og 10 000 kr til LL på inneværende år. Det ble samtidig foreslått bevilget 20 000 kr til
heisprosjektet. Dette er korrekt fremgangsmåte.
4.
For noen er det vanskelig å arbeide med så sprikende prinsipielle holdninger som en
gjentatte ganger ser i Mysusæter Vel. Kanskje dette er en av årsakene til den store
lekkasjen av styremedlemmer.
#1 049 | 4/10/2010, 21:53, GMT +1 | Ranglarhø
Ja fjern campingvognene fra butikken, det er ikke noe pent syn.( Det er neppe regulert for
campingformål der.) Og kjøp litt beis/maling så blir snart butikken mye bedre også.
#1 048 | 4/10/2010, 16:53, GMT +1 | Furusjøveien
Ja, dette ser fint ut. Litt oppstasing av butikken nå, så blir det bra.
Hvorfor står det to campingvogner ved butikken? Det ser ikke pent ut. Kan ikke se at
reguleringsplanen gir lov til det? Eller kan jeg også la venner og bekjente sette
campingvogna på hyttetomten min?
#1 047 | 4/10/2010, 14:12, GMT +1 | Tjønnbakken
Endelig skjer det noe positivt på Mysuseter. Det ser flott ut. Takk til alle som bidrar til
dette.
Men noen surmaga folk har vi på Mysuseter også. Det må vi nok leve med.
#1 046 | 4/10/2010, 07:52, GMT +1 | Leder Kåre B. Hansen
For å komme videre i verden trenger vi noen optimister ikke bare negative innspill fra
anonyme pessimister. Det gjelder å se muligheter og ikke bare vanskeligheter, hva har
dere mine anonyme venner bidratt med for å forskjønne Mysusæter? Alt kommer sikkert
ikke til å bli som tenkt så dere får nok muligheten til å si ”Hva var det jeg sa” flere
ganger, men vi prøver likevel. Mange har meninger og flere prosjekt har gjennom årenes
løp vært lansert for Mysusæter, men det er først sommeren 2010 at noe fysisk har blitt satt
i gang takket være Sel kommune. 2012 kommer og nå gjelder det å stå sammen og jobbet
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mot et felles mål.
Ha en fin dag!
Kåre B
#1 045 | 3/10/2010, 22:27, GMT +1 | Okke
Skal gangveien fra hotellet til butikken være for sau eller folk? Om det er for folk så er
tipset elektrisk gjerde for å holde sauen ute.
#1 044 | 3/10/2010, 22:21, GMT +1 | Putte
Mange ideer for sentrum som dukker opp. Har det ikke vært to arkitekter på banen her? Og
såvidt jeg forstår, foreligger det en sentrumsplan. Eller er det bare en rundkjøringsplan? Et
spørsmål til; kan det være fare for at arbeidet ikke blir ferdigstilt til 2012 - lynets
hastighet er ikke begrepet.
#1 043 | 29/9/2010, 09:55, GMT +1 | Torodd Hauger
Ved hytta vår har det vært et mindre "angrep" av bjørkerust i år. Soppen gjør vanligvis
liten skade, men ved en fuktig forsommer og varmt vær med høy luftfuktighet utover
ettersommeren kan det bli betydelige angrep, ofte i høyereliggende skog.
#1 042 | 28/9/2010, 11:16, GMT +1 | ULA
Så i avisa (GD) att bjørka ble gulaktig(sopp) på grunn av kulden som har vært i vinter, det
hadde noe med klorofyll å gjøre. Vi hadde det slik for noen år siden,men da tror jeg det var
tidligere på året.
#1 041 | 28/9/2010, 10:12, GMT +1 | Astrid Arnesen Hug
Jeg var på hytta for 2 uker siden. Så at bjerkebladene var mer eller mindre dekket med et
gulaktig støv. Dette fenomenet var det også for endel år siden, og dengang som nå
forsvant bladene fort. Er det noen som vet hva dette er? Har hørt at dette er en type sopp,
men når og hvorfor kommer dette?
#1 040 | 24/9/2010, 19:03, GMT +1 | Terje Bekkemellem
Hei Ø. Hansen. Det er nok mest det siste .
Det er ikke Velforeningen som driver web-kameraet, men Løypelaget. Dessverre er været
dårlig i dag, slik at fjellene er usynlig i bildet, men hvis du tar en titt når det er bedre vær,
så vil du se at bokstavene ikke skygger for fjellene. Løypelaget er helt avhengig av
økonomisk støtte fra lokalt næringsliv for å drive sin løypekjøring.
For Løypelaget er dette en fin anledning til å gi de litt reklame tilbake. Det er forøvrig nå
over 75 tusen som har vært innom web-kameraet i år.
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#1 039 | 24/9/2010, 18:59, GMT +1 | Kånrad Flatner
Er enig med deg.Reklamen må selvfølgelig ikke stå på den siden som viser den herlige
utsikten over Rondane, mente kanskje det var en plass på hovedsiden til Mysusæter vel
f.eks.
Mvh Advokat Kånrad Flatner
#1 038 | 24/9/2010, 16:47, GMT +1 | Ø. Hansen
Hvis det blir mer reklame på løypelagets web-kamera ser vi snart ikke fjellene. Er det
forøvrig en velforening eller et salgslag som driver hjemmesiden?
#1 037 | 24/9/2010, 10:45, GMT +1 | Terje Bekkemellem
Til Hanne
Saken var som du sier oppe på styremøtet flere ganger. I og med at det ikke var satt av
penger til dette i budsjettet, var du som leder ikke interessert i at vellet skulle engasjere
seg, noe vi også tok konsekvensen av. Du refererte også til flere eksempler på idrettslag
som hadde en del mislykkede «investeringer» i slike anlegg. Seinere så ble det gitt støtte
fra vellet til Løypelaget, men ikke eksplisitt til web-kameraet. Nok om det. Vi fikk en god
løsning.
Ang. reklame i toppen av hjemmesiden, så er prisen satt til 2000 kroner. I og med at
interessen ikke har vært stor for denne type rekalmeplass, så har vi (dvs. jeg) latt siste
kundes reklame bli stående. Huseiernes Landsforbund er den eneste som har betalt for to
perioder. De får forhåpentlig god visualuering av sin logo, og har gitt beskjed om at de er
interessert i å fortsette. Men, vi har god plass til flere. .
Til Advokat Kånrad Flatner
Takk for konstruktivt innspill. Vellets leder Kåre B. Hansen har allerede fått støtte fra en
del lokale bedrifter slik at vi kan finansiere kamera nummer 2. Om kameraet lar seg
fullfinansiere gjenstår å se. Kjenner ikke til om du tilbyr advokattjenester i dette
distriktet, men vi har lesere fra hele Norge, så her har du og andre mulighet for å få
profilert deres tjenester. Ta gjerne kontakt med vår kasserer Thorleif Tangen, meg eller
leder Kåre B. Hansen. Tusen takk!
#1 036 | 21/9/2010, 17:18, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Til redaktørens redegjørelse av web-kamera.
Du kunne gjerne supplert med det bidraget Løypelaget fikk fra Mysusæter Vel. Saken var
absolutt oppe som sak i vellets styre.
Videre er det samtidig greit å redegjøre for prisen pr år for å figurere i headingen på
siden. Kanskje andre kunne være interessert i årsreklame?
Hanne Toftdahl
Tidligere leder av Mysusæter vel.
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#1 035 | 16/9/2010, 10:52, GMT +1 | Advokat Kånrad Flatner
En henvendelse til en av mange forhandlere ang nytt webcamera kan kanskje fåes gratis,
mot at de evt får en liten reklameplass på hjemmesiden.Kanskje undersøke disse
mulighetene.Skigruppa til junior på Ulleren fikk akkurat et slikt kamera fra en butikk på
Majorstuen.
Bare et lite tips
#1 034 | 9/9/2010, 22:34, GMT +1 | Kåre B Hansen leder
Til HK.
Hotellet har ikke ytret noe ønske om gangvei, men det er stor biltrafikk til Spranget og
Furusjøen. Derfor er det en fordel å lede myketrafikanter vekk fra veien, det er for sent å
gjøre noe etter at noen blir påkjørt og skadet.
#1 033 | 9/9/2010, 08:36, GMT +1 | H.K.
Skjønner at hotellet har et slikt behov for sine gjester, men oss hyttemennesker sykler og
går i liten grad langs denne veien. Det er vel Tjønnbakkveien som i så måte er et
problematisk.
Bruk heller pengene på asfaltering foran butikken og kanskje til opprusting av butikken
utvendig.
#1 032 | 8/9/2010, 22:24, GMT +1 | Leder Kåre B. Hansen
1031 HK. Hva er det behov for da? Kanskje det kan bli flere som går og sykler om det blir
trygt.
#1 031 | 8/9/2010, 21:45, GMT +1 | H.K.
Gangvei fra hotellet til butikken? Det kan det vel ikke være behov for. Så stor trafikk er
det vel ikke.
#1 030 | 7/9/2010, 17:20, GMT +1 | Leder Kåre B. Hansen
Knut Brattebraaten på Rondane Spa og undertegnede jobber med å få inn tilbud på kamera
nr 2, når vi har fått inn tilbudet starter jobben med finansieringen. Det blir en styre sak for
vellet og løypelaget i nærmeste framtid. Kommunen har innkalt til et nytt møte i
kontaktutvalget for stedsutvikling i Mysusæter. Der vi skal diskutere videre arbeid i
sentrum som: Inngjerding av sentrumsområde, søppelhåndtering, trafikkskilting og
veinavnskilting. På vegne av vellet vil jeg foreslå gangvei fra hotellet til butikken,
forskjønnelse, rydding og tilrettelegging langs bekken. Styre jobber mot et ryddigere og
triveligere sentrum slik som generalforsamlingen ba oss om.
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#1 029 | 7/9/2010, 16:42, GMT +1 | Øivind Breen
Takk til Terje for greie redegjørelser. Med en viss kompetanse innen kjøp av mediaplass
for reklame kan jeg vel si at velet har mer snille enn grådige bidragsytere på den siden
Vedr kamera er det vel grunn til å bemerke at styret som ble valgt i 2008 ikke terminerte
arbeidet - snarere fikk det gjenopptatt. Ivertfall var det mitt inntrykk som daværende nytt
styremedlem. Derimot var sakens beslutningsgang og budsjettside nokså rotete. Nok om
det. Selv bruker jeg kamera ofte og er glad for at det er der. Vedrørende andre
plasseringer har det jo skjedd ting på dette området også - og et kamera plassert i
alpinanlegget med utsyn over det hele inkl soldrevet batteri og gsm kort koster ikke en
formue. Det kan jo være en idé for det nye styret på kikke på? Det er vel ingenting i veien
for å ha et par kameraer med bilder fra idyllen?
#1 028 | 7/9/2010, 11:27, GMT +1 | Terje Bekkemellem
REKLAME PÅ HJEMMESIDEN
Ang. "toppreklamen", så er det jeg som fullt og helt har styrt den delen, stort sett uten
innblanding fra styret. Interessen for å kjøpe reklameplass på vår hjemmeside er mildt
sagt ikke voldsomt påtrengende.
De reklamelogoer vi har fått inn på vår hjemmeside er et direkte resultat av at særlig
Thorleif Tangen og Kåre B. Hansen har benyttet sine kontakter i lokalmiljøet.
Så langt er det kun to "toppreklamer" vi har eksponert. Det er Otta Blikk v/Thorleif Tangen
og Huseiernes Landsforbund (HL) v/Kåre B. Hansen. HL har betalt 4 tusen for sin
eksponering. Otta Blikk betalte 3000 kroner for høytaleranlegget som ble brukt ifm.
påskeskirennet i 2009. Som gjenytelse fikk de reklame i vår topplogo.
Takk!
Hilsen Terje B-)
#1 027 | 7/9/2010, 11:23, GMT +1 | Terje Bekkemellem
Det er Løypelaget og ikke Mysusæter Vel som har kjøpt inn og er eier av web-kameraet.
Her er historien:
Det opprinnelige forslag om et web-kamera knyttet til hjemmesiden kom første gang opp
ved et styremøte i Mysusæter Vel, 25. mai 2007, med Wilhelm Bjerknes som leder. Knut
Bryn og jeg fikk i oppgave å jobbe videre med kameraløsningen. Jeg ville gjerne ha en
skoleklasse med på prosjektet, og vi fikk en avtale med Otta Videregående og et
elevprosjekt der. Dessverre kokte elevprosjektet bort pga. dårlig oppfølging fra skolen, og
det hele dro ut i tid.
Styret som ble valgt i august 2008 sørget for at det pågående arbeidet med etablering av
web-kamera ble terminert. Andre oppgaver ble prioritert som viktigere.
Parallelt var jeg involvert i etablering av hjemmesiden for Løypelaget, og så muligheten av
at kanskje de ville ha et web-kamera tilknyttet sin hjemmeside.
Leder Magne Thøring så fordelen i at skiløperne kunne logge seg på internettet hjemmefra
for å seg hvordan været så ut på Mysusæter. Yr.no, som gir værmeldingene på Mysusæter,
henter sine værdata fra Ringebufjellet, og de er naturlig nok ikke alltid identisk med været
på Mysusæter og i Rondane.
Diskusjonen om å kjøpe inn kamera, i Løypelagets regi, ble gjort i løypelagets styremøte,
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28. januar 2008. Kåre B. Hansen deltok fra Vellet og Knut Brattesbraaten deltok fra
Rondane Spa. Disse to jobbet videre med web-løsningen sammen med meg, på oppdrag fra
Løypelaget.
Kåre B. innhentet et tilbud på kamera fra Relacom på Lillehammer. Han fikk også Eløk til å
montere kabler til kamera gratis. Rondane Spa tok på seg driften av kameraet.
Selve plassering ble foretatt etter en grundig "research" av Knut Bryn. Han var tidlig rundt
og fotograferte utsikten på relevante steder på hotellet. Plassering av kameraet andre
steder var ikke aktuelt, da en er avhengig av en bredbåndstilknytning for at det skal kunne
virke.
Det var vel kort historien om web-kameraet. Prisen ble for øvrig 17.000,- for det hele.
I tillegg bidrog mange med gratistimer for at web-kameraet skulle bli realisert.
Resultatet er ikke så dårlig, noe som bruken tydelig dokumenterer.
Kameraet gir også sårt tiltrengte sponsorkroner for Løypelaget. Ved at sponsorene får sitt
navn på bildet, så får de også noe igjen for de kronene de støtter Løypelaget med. Alt i alt
mener jeg dette har vært en lønnsom investering for Løypelaget.
#1 026 | 6/9/2010, 13:02, GMT +1 | Torodd Hauger
Det har aldri vært større inntekter av annonser på vår nettside enn nå. Tove Myrhen, Terje
Bekkemellem og Thorleif Tangen gjør en kjempeinnsats på dette området. Dette er
inntekter som vi i styret skal sørge for blir til nytte og glede for alle - også for dem som
ikke er medlemmer av vellet og som dermed ikke bidrar til kontigentinntekter.
#1 025 | 5/9/2010, 20:49, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Vedr reklame. I følge redaktøren betaler styrelederen kr 2000 pr år for Huseiernes for å
dekke hele topline på nettsiden i et helt år. Da jeg satt i styret var prisen for reklame i en
liten firkant i den lange reklamespalten på venstre side kr 900 pr år. Den gang var
reklamen for topline også kr 2000, men da begrenset til kvartalsperioder, men også
avhengig av hvor mange som figurerte i topline samtidig. Prisen for topline er dermed
redusert betraktelig siste år.
#1 024 | 5/9/2010, 20:30, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Som redaktøren skriver, valgte de som jobbet med etableringen av web-kameraet å vise
fjellene - altså et værkamera, Det var andre i styret den gangen kameraet ble etablert,
som i stedet ønsket seg et bilde om situasjonen på Mysuseter. Altså et kamera som viste
hvordan skiløypene så ut, om bakken var bar etter vinteren og om det var kjørt løyper
etter snøfall. Kameraet slik det ble satt opp, viser om det er sol eller tåke i fjellet og om
det er snø eller bart på de høyeste toppene. Det viser ingen ting om situasjonen for
turgåere på Mysuseter. Man får ikke alt i ett og samme bilde. Valgets kval.
#1 023 | 31/8/2010, 00:12, GMT +1 | Terje Bekkemellem
Hei igjen
Må tilstå at jeg har en del av ansvaret for web-kameraets plassering. Jeg har også laget
hjemmesiden til Løypelaget der kameraet i dag legger ut sine bilder. Kameraet har hittil i
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år hatt 66 tusen besøk, som vel må sies å være brukbart!
Det er selvsagt veldig mange meninger rundt hvilket utsnitt kameraet skal gjengi. Vi
prioriterte Rondane, og disse ble zoomet maksimalt inn med den linsen som kameraet nå
har. Vi har mulighet for å gi et større bildeutsnitt, men da vil taket på hotellet komme frem
og dominere bildet. Flaggstangen har blitt diskutert opp og ned, men den gir en pekepinn
på vind, slik at den er fin å ha med.
Vi er vel av den oppfatning at vi har det beste bildet med nåværende plassering.
På ønskelisten står en form for værstasjon som kan gi litt mer eksakt informasjon om
været på Mysusæter. Yr.no har sin informasjon fra Ringebufjellet (Venabu), og det blir litt
usikkert. Særlig temperatur hadde vært greit å gjengi. Så hvis du har forslag til hvordan
dette kan gjøres greit og billig, så er vi lydhøre. Send meg gjerne en e-post direkte på
[email protected]
Om så enkelte vil rydde slik at fossen kommer bedre frem, ja det skal vi ikke ta stilling til.
#1 022 | 30/8/2010, 22:15, GMT +1 | Olav Barhaugen
Angående webkamera så kunne det vært vridd litt til høyre også.
Ellers vil jeg gi honnør til dem som bidrar til vellets nettsider. Dette gir oss som sjelden er
på Mysusæter muligheten til å følge med i hva som skjer. At det også gjøres en innsats for
å få inntekter fra dette er prisverdig. Som Terje skriver er det en hårfin balansegang både
med hensyn til hvor mye og hva slags annonser som tas inn. Men jeg har tiltro til at både
redaktør og styre er sitt ansvar bevisst.
#1 021 | 30/8/2010, 17:51, GMT +1 | Mysuseter-venn
Leser på sidene at det er mange som klikker seg inn på web-kameraet. Hadde det ikke
vært en ide at noen tok ansvar for å hugge noen av trærne som skjermer for den flotte
Ula-fossen? Det vil åpne opp for en større naturopplevelse når man går stien oppover,
samtidig som det hadde vært flott å vise enda mer av denne delen av Mysuseter - når
kameraet først står der.
#1 020 | 30/8/2010, 16:03, GMT +1 | Torodd Hauger
Personlig synes jeg reklamen er godt tilpasset og integrert i nettsiden.
Jeg er imponert over de salgsinntektene som redaksjonen har klart å skaffe - tatt i
betraktning at dette er en nettside for en begrenset interessegruppe.
Og - jo flere som besøker nettsider - desto større reklameverdi - og flere annonsører.
#1 019 | 30/8/2010, 14:22, GMT +1 | Terje Bekkemellem
Hei Sidsel. Fint at du spør. Huseiernes Landsforbund betaler Mysusæter Vel 2000 kroner pr.
år for reklamen i toppen. Vi som jobber med hjemmesiden selger ut reklame i topplogo og
logoer på venstre side av hovedsiden. Nytt er det at vi også selger ut artikkelplass. Dette
gir vellet inntekter som tilsvarer kontingent fra 40 til 50 medlemmer pr. år. Vi er selvsagt
klar over at vi balanserer på en slakk line i forhold til hvor mye reklame vi skal tillate. Men,
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foreløpig håper vi at det ikke sjenerer leserne alt for mye.
Sist redigert av Mysusæter Vel 31/8/2010, 17:28, GMT +2
#1 018 | 30/8/2010, 09:45, GMT +1 | Sidsel Bjørneby
Jeg følger med på nettsiden og diskusjonssiden, der er mange interessante innlegg å
reflektere over-. Bl a er det fint å høre at det skjer noe i sentrum, nå gjenstår det en del
som kommunen skal følge opp, vi krysser fingrene. Men jeg undres over en ting. Hvorfor er
det tatt inn reklame for Huseiernes landsforbund i den fine headingen med bilder fra
Mysusæter? Jeg mener at slik reklame skal sammen med annen reklame, denne blir for
dominerende, hva er årsaken til plasseringen?
#1 017 | 29/8/2010, 12:09, GMT +1 | Astrid Arnesen Hug
Til iakttager 1016. Kan du fortelle hvor det brenner?
Jeg kan også fortelle at jeg iår har sett flere nye bålplasser langs Ula, noen faktisk ganske
nært inntil hytter. Når infotavlen i krysset ved butikken kommer opp hadde det kanskje
vært en ide å skrive noe om bålbrenning, da selvsagt også på engelsk/tysk.
#1 016 | 29/8/2010, 11:42, GMT +1 | Iakttager
Det brenner fortsatt i høene rundt Mysuseter etter at branvesenet måtte rykke ut for en tid
siden. Dette kan bli dyrt for de som kvitter seg med avfall på ulovlig måte.
#1 015 | 27/8/2010, 10:34, GMT +1 | Torodd Hauger
Nei, tålmodige skal vi ikke være. Men på Mysuseter har vi ikke store utviklingsselskaper
eller enkeltpersoner som er villige til å satse store penger på utvikling (som f.eks. Thon på
Skeikampen). Her må vi nok innfinne oss med at utviklingen vil skje med mer "små skritt",
dessverre.
Men slik jeg ser det - så skjer det en positiv stedsutvikling nå - etter mer eller mindre
stillstand i mange år. Dette skal vi bygge videre på - og vellet (felleskapet) stiller nå med
større økonmiske muskler som følge av at medlemskontigenten er økt. Vi har større
muligheter for å initiere utviklingsprosjekter nå som vi har penger å bidra med.
Men, som jeg har uttrykt tidligere. Vi i vellet ønsker flere innspill på hva medlemmene
ønsker at tiltak / prosjekter på Mysuseter.
Så er det noen av dere som har ideer - så bruk bloggen til å formidle disse - eller ta direkte
kontakt med styret.
#1 014 | 26/8/2010, 23:27, GMT +1 | Undrern
Ja det gjelder å være tålmodig
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#1 013 | 26/8/2010, 13:07, GMT +1 | Knut Bryn
Jeg er enig med Torodd. Dette at "Stedsutvalget" har avsluttet sitt arbeid, betyr ikke på
noen måte at arbeidet med å forbedre sentrumsområdet på Mysusæter er ferdig (planlagt).
Stedsutvalget har bare i beskjeden grad arbeidet med ting som hører til privat sektor. Både
butikkdrift, campingvirksomhet og opprydding på private eiendommer har vært diskutert i
utvalget, men er ikke tatt med i sluttrapporten. Dette er nok fordi dette ordinært ikke
hører til den kommunale sektoren.
Det er vel først når private grunneiere søker om godkjenning av planer for slik virksomhet,
at kommunen kommer på banen? Mysusæter Vel kan her spille en rolle som initiativtaker,
støttespiller, lobbyorgan osv.
#1 012 | 26/8/2010, 09:01, GMT +1 | Toordd Hauger
Det er jeg ikke enig i. De arbeidene som nå er vedtatt gjennomført - og som er finansiert opplever jeg bare som første trinn i en utviklingsprosess på Mysuseter.
Det er fortsatt mye å "ta tak i" etter at disse tiltakene er gjennomført. Og det skal styret
jobbe videre med - opp mot aktuelle samarbeidspartnere (kommunen, næringslivet,
fylkeskommunen og staten).
Ønskelista er lang - og vi må på Mysuseter som ellers i samfunnet - innfinne oss med at alt
ikke lar seg gjennomføre samtidig. Personlig tror jeg de fleste vil oppfatte det som nå
skjer i "sentrum" som svært positivt. Og jeg tror dette arbeidet vil utløse større interesse
og engasjemet for ytterligere forbedringer - både hos næringsdrivende og i kommunen.
#1 011 | 25/8/2010, 17:04, GMT +1 | H.Toftdahl
For sent ute Torodd! Sentrumsgruppa har levert sluttrapport. Det er sauegjerde, noe vedr
søppelhåndtering, steintavler (lik de på Spranget) og noe med parkeringen som utgjør
sentrumsplanen. Samt noe treplanting. Mer er det ikke å gjøre med den saken.
#1 010 | 23/8/2010, 14:24, GMT +1 | Torodd Hauger
Personlig er jeg av den oppfatning at det er behov for å tilrettelegge for camping og bobiler
på et avgrenset område av parkeringsplassen. Dette er i såfall en sak for kommunen og
Direktoratet for naturforvaltning (som repr for eier, dvs staten). Vilkårlig camping - som i
dag - er ingen god løsning verken funksjonelt eller estetisk.
Regner med at styret vil drøfte på neste møte og det bør tas et initiativ om dette.
Jeg mener også at det er lite heldig at parkeringsplassen også blir benyttet som
lagringsplass for materialer o.l.
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#1 009 | 22/8/2010, 12:46, GMT +1 | Knut Bryn
Rondaneveien er fylkesvei. Det er derfor Oppland fylkeskommune som har ansvar for
veien.
#1 008 | 22/8/2010, 11:45, GMT +1 | Astrid Arnesen Hug
Hvem har ansvaret for Rondaneveien? Tenker på rasfaren i noen av svingene, særlig den
svingen hvor det er bygget opp en tørrmur (tror det er første sving på vei opp fra E6). Over
denne ser det ikke bra ut.
#1 007 | 22/8/2010, 10:02, GMT +1 | Knut Bryn
I sluttrapporten fra stedsutviklingsutvalget er det tatt inn en handlingsplan. Den omfatter
a) Inngjerding av sentrumsområdet (2010-2011), b) Søppelhåndtering (2011), c)
Informasjonspunkt og omlegging av trafikkskilting i sentrum (2010), d) Forbedring av
parkeringsplassen (2010-2011) og e) Fornyelse av stier og løyper.
#1 006 | 21/8/2010, 20:07, GMT +1 | H. Toftdahl
Eller hva sier helsemyndighetene til camping+søppel?
Det er trist å høre at stedsutviklingsgruppen ikke klarte å ta beslutning om å enten rydde
og tilrettelegge for camping (helst i utkanten av sentrum) eller å beslutte å fjerne
villcamping sammen med søppel og parkering.
Når det er fritt fram for gratis-camping i sentrum, svekkes samtidig grunnlaget for all
kommersiell satsing. Så vidt jeg da har skjønt dreier stedsutviklingsprosjektet seg om
steinene, noen trær mellom steinene og søpla samt en rundkjøring. Stemmer det?
#1 005 | 21/8/2010, 18:59, GMT +1 | Jan Lien
P-plassen på Mysuseter er anlagt for en "hovedoppgave"..nettopp å brukes som
parkeringsplass, og det er (vel) Sel Kommune som er ansvarlig for at plassen benyttes kun
til parkering.
Området på p-plassen har så absolutt ikke fasiliteter som kreves for at camping skal
tillates.
Sel Kommune må ta sitt ansvar på dette, og om ikke annet få skiltet med "camping
forbudt" + at det må legges tilrette for at dette håndheves.
Som nær "hyttenabo" til campinglivet på plassen, merkes støy og forsøpling i området. Ikke
koselig!
Ad camping på P-plassen; hva sier helsemyndigheten om dette?
#1 004 | 20/8/2010, 15:22, GMT +1 | Knut Bryn
Jeg tror jeg kan si at kontaktutvalget for stedsutvikling har hatt litt beslutningsvegring når
det gjelder campingforholdene på Mysusæter. Etter som parkeringsplassen er eid av det
offentlige, opparbeidelse av et tidsmessig campingtilbud på eller inntil denne vært relevant
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for stedsutviklingsplanen, men det har altså utvalget vært negativ til.
Min personlige mening er at det er behov for et bedre campingtilbud på Mysusæter, spesielt hvis man skal forutsette at campingforbudet på Spranget skal overholdes. Men
dette må vel helst tas opp i forbindelse med endring av regleringsplanen for Mysusæter
eller som en privat reguleringsplan for et mindre område.
Konklusjonen er at vi trolig må leve med en camping på P-plassen i en tid framover. Men
saken kan selvsagt tas opp med kommunen når som helst, - gjerne av Vellet.
#1 003 | 20/8/2010, 14:41, GMT +1 | H.Toftdahl
Til K. Bryn: Betyr det at den frie campingen som eksisterer i dag (og som øker for hvert år)
kan fortsette i årene fremover uten ytterligere rammer og oppstramming? Hva ligger i
begrepet "korttidsparkering"? Hvem har det formelle ansvaret i å passe på
oppholdslengden?
#1 002 | 20/8/2010, 11:15, GMT +1 | Knut Bryn
Jeg kan berolige H. Toftdahl om at det i stedsutviklingsplanen for Mysusæter ikke er nevnt
noe om caravanplass. Utvalget har tvert om konkludert med at det ikke skal legges
ytterligere til rette for camping i sentrum. I sluttrapporten heter det:
"Reguleringsplan for Mysusæter sentrum angir at et område sør-øst for dagens
parkeringsplass kan tilrettelegges for camping. Kontaktutvalget for stedsutvikling har
vurdert det som lite hensiktsmessig å utvide parkeringsplassen ytterligere for en slik bruk.
Med den klare begrensning som ligger i en korttidsparkering for bobiler/caravan burde
dette finne sin løsning innenfor grensene på dagens parkeringsplass, uten ytterligere
utvidelser."
#1 001 | 20/8/2010, 00:34, GMT +1 | H. Toftdahl
Et spørsmål: Jeg har fått informasjon om at stedsutviklingsprosjektet i sentrum også
inneholder en caravan-plass. Stemmer det? Og hva har vellets styre gjort for å forhindre
dette? Ryktene sier også at det er dette som er kommunens bidrag i prosjektet. Steinene
er fylkets prosjekt. Rundkjøringen er vel også fylkets prosjekt ettersom det er fylkesvei.
Hva bidrar kommunen med i stedsutviklingsprosjektet?
#1 000 | 19/8/2010, 22:38, GMT +1 | Christer Köhn
I nedre og övre begynnelsen av Tjönnebakken står det en veiskilt med en treer og en
nuller. Hvad egentligen inneberer disse? Jeg har en klar oppfattning, men det virker som
om det ikke als er kjent! Eneste muligheten til etterlevnad er dessverre som ellers fartsdumperer der fristelsen er for stor - innen det skjer tragiske ulykker. Den verste
råköringen har vaert nå i juli av en gul traktor med röd tillhenger lastet med stein og enda
verre på nedfarten uten stein. Spesiellt i nedre delen går mange vandrere med barn,
syklister oppover, en del sauer! Et fartsdump på denne rakstrekken burde ha höy prioritet!
Må alle ha sånt hastverk til og fra hyttene sine når de vel har kommit seg opp til
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Mysusetern? Da burde vel friden ha infunnet seg og prestasjonspressen glemt - eller?
#999 | 19/8/2010, 18:02, GMT +1 | Jan P H
Ikke så mye lenger------
#998 | 19/8/2010, 16:43, GMT +1 | Jan Lien
Det er igangsatt stedsutviklingstiltak i Mysuseter sentrumsområde. Fulgte med på
fremdriften i sommer, men har ikke vært på hytta siden månedskifte juli - august, så det
hadde vært ok med en oppdatering på hvor lagt det er kommet med pågående arbeid.
#997 | 4/8/2010, 09:43, GMT +1 | Til 994
Ordkløveri?
Her snakkes vel snarere om målstyringsrot. Men når lederen finner det nødvendig å
avslutte informasjon om sitt arbeid, så godtas det. Naturlig vis.
#996 | 3/8/2010, 06:45, GMT +1 | Kåre B. Hansen leder
Funderende 995.
Hytta som bygges på Tjønnbakken oppføres på en tomt der det har stått en gammel hytte
før som er revet. Her er det snakk om å dele en eksisterende tomt i to, det har de fatt
avslag på av kommunen. Det er mange som har store tomter og gjerne vil dele de opp å
bygge flere hytter.
#995 | 2/8/2010, 22:57, GMT +1 | Funderende
På velmøtet kom eierne av "gruva" på Tjønnbakken med en modig orientering om sine
utfordringer med kommunen. Hvordan kan det ha seg at de får avslag når det nå er satt
opp en helt ny hytte innerst på Tjønnbakken på en av de mest eksponerte tomtene i
området? Gjelder det ikke de samme reglene for alle i Sel kommune?
#994 | 30/7/2010, 15:23, GMT +1 | Kåre B. Hansen Leder
Gammel vandrer Nummer: 993
Samarbeide betyr ikke overtagelse. Hva er hensikten med dette ordkløveriet ?
#993 | 30/7/2010, 11:42, GMT +1 | Gammel vandrer
Tidligere styreleders initiativ er meget prisverdig. All takk til ham for slikt arbeid. For oss
som gjennom mangfoldige år i området har sett stier forsvinne ( inn i veier og kratt) og
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skilt falle ned, synliggjøres utfordring med vedlikehold og drift. Normalt tar kommuner på
seg slikt ansvar. Når ikke engang Thøring har klart å holde dette vedlike, vises hvor stort
arbeid som kreves. At vellet overtar Thørings arbeid var ukjent. Takk til styreleders for
informasjon om dette.
#992 | 28/7/2010, 23:14, GMT +1 | Kåre B. Hansen leder
991 Gammel fjellvandrer.
Mysusæter Løypelag ved Magne Thøring har stått for dette arbeidet i mange år og gjort en
formidabel innsats både sommer og vinter. At vi som vell har en komité for slik arbeide
finner jeg helt naturlig, samarbeide med løypelaget vil bli videreført. Skal vi
krisemaksimere og verge oss for å delta i fellesskapet og bare rope på kommunen når
oppgaver skal løses så kommer vi ikke langt. Det er letter å få tilskudd om vi viser iniativ
og invitere til samarbeid selv.
#991 | 28/7/2010, 23:00, GMT +1 | Gammel fjellvandrer
Hvem skal ha det årlige ansvaret turstien til vellet? Skilt må opp hvert år i værhårdt klima.
Slike er svært kostbare og nye skilt må suppleres årlig. Skal Mysuseter vel eie en tursti og
binde seg opp til å holde dugnad hvert år og betale for drifting av stinettet? Er dette et
ansvar vellet bør påta seg? Vellet støtter også heisen og løypelaget med faste bidrag. Jeg
registrerer at vellet beveger seg inn mot et stadig større driftsansvar. Turstier hører
naturlig under kommunalt ansvarsområde.
#990 | 28/7/2010, 20:28, GMT +1 | Kåre B. Hansen leder
989 Gammel fjellvandrer.
Dette er jeg helt enig i og det er grunntanken i vårt arbeide med kulturstien Mysusæter
rundt, de gamle stier brukes lite og gror igjen. Vi ønsker å åpne opp og knytte gamle stier
sammen slik at vi kan gå korte og lange turer som kan tilpasses alle alderer og
kondisjoner. Vi har nå fått fylkesmannens tillatelse til skilting og rydding slik at de gamle
stier kan komme til sin rett og bli tilgjengelig for alle. Vi har tenk å invitere til dugnader
for rydding og merking til neste år. Jeg ser heller ikke bort fra at vellet kan bidra
økonomisk etter at vi i flere år har hatt en positiv sponsorinntekt på reklame og en
kontingentøkning som gjør oss i stand til å gjennomføre større tiltak som
generalforsamlingen måtte bestemme. I vår har vi som kjent bidratt med dugnadarbeide
og økonomisk støtte til sykkel sti i Vassmillom.
Velkommen til generalforsamlingen på Rondane Spa se hovedside.
#989 | 27/7/2010, 00:22, GMT +1 | Gammel fjellvandrer
Det er et særdeles stort antall eksisterende turstier på Mysuseter.De fremstår imidleritid
som ukjente for de fleste - og bruken er relativt begrenset. Det er mao drift, vedlikehold
og økonomi som mangler. En må kalkulere med de samme utfordringene i et nytt stinett
som man pr i dag erfarer i det eksisterende.
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#988 | 25/7/2010, 14:53, GMT +1 | Kåre B Hansen leder
986 smilern!
Jeg drar ikke på smilebåndet av 6 sykler til utleie. Ryddesaks er en påminnelse om vår
oppfordring om hugge et tre og rydd opp i busker og kratt. Sæterlandskapet gror igjen og
noe må gjøres. Takk til butikken for at de følger opp våre oppfordringer, rimelig var det
også.
#987 | 25/7/2010, 14:44, GMT +1 | Kåre B. Hansen leder
985 Turgåer
Det har aldri vært meningen og ikke kontakte grunneier om vår nye turstri, det var noe av
det første som ble diskutert da denne iden ble lansert. Vi fant det derimot mest
hensiktsmessig å starte med fylkesmannen for å få deres tillatelse først, den foreligger nå.
Befaring sammen med fylkesmannen er gjennomført i disse dager, nå vil private grunneier
bli kontaktet. Vilhelm Bjerknes leder arbeide med turstien sammen med Knut Bryn.
Mysusæter vel kan ikke overta ansvaret for broer, men søknader om tilskudd til vedlikehold
av broer som brukes av våre medlemmer blir behandlet som andre nyttige tiltak for oss
alle.
#986 | 22/7/2010, 20:06, GMT +1 | smilern!
må dra på smilebåndet når jeg ser hva butikken skal utvide med utleiemuligheter
#985 | 21/7/2010, 10:55, GMT +1 | turgåer
Alle bruene over Ula i Mysuseterområdet er private. Om vellets styre begynner å støtte en
av dem, bør de ta en prinsipiell diskusjon på om de skal støtte flere - eller ingen av dem.
Ser at vellet planlegger tursti over nettopp Lurven-brua. Det betyr at det vil være helt
naturlig å ta over vedlikeholdet av brua. I alle fall dersom enkelte føler seg utrygge ved å
bruke den. Eller utvikle et annet tilbud et annet sted. I alle fall bør den som planlegger
turveier over private bruer ta kontakt med brueiere før de setter i gang.
#984 | 20/7/2010, 08:02, GMT +1 | Kåre B. Hansen leder
983 Takk til Astrid Arnesen Hug for avklaring om eierforholdet vedr bro over Ula. Broen er
privat og ikke noe vel ansvar, eier bekrefter at broene er i god stand og det var bra.
#983 | 18/7/2010, 10:45, GMT +1 | Bro over Ula - Astrid Arnesen Hug
Hei fotturist.
Jeg regner med at broen du sikter til er min familes bro. For den som lurer, er det altså
den brunsorte med rekkverk på begge sider, som ligger på svabergene og fører over Ula til
Lurven vel 500 meter oppstrøms etter parkeringsplassen i Ulvangveien.
Dette med bro og eierskap er ingen kort forklart sak, så jeg foreslårFotturist at du
kontakter meg direkte, vi har postkasse 75 på butikken. Legg igjen en lapp med navn og
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telefonnummer, så kontakter jeg deg.
Men jeg kan forsikre, broen er og blir vedlikeholdt av vår familie. Hver sommer går vi over
alle planker osv og ser om noen trenger å byttes ut. Den beises ved behov. Den er mao i
god stand.
Selvom den er privat er den der for at alle kan benytte den. Det er en gangbro, beregnet
for mennesker. Men hvis du ikke føler deg komfortabel ved å bruke den, er det ingen som
tvinger deg til det.
Jeg ser frem til å ta deg fotturist med på en liten befaring og forklaring slik at du kan bli
bedre "kjent" med broen. Fortsatt god sommer.
#982 | 17/7/2010, 16:02, GMT +1 | Helge Farsund
Brua ble sannsynligvis sist kontrollert og inspisert av deg "fotturist".
For egen del finner jeg den trygg nok, men for de som tviler på dens trygghet, er det er
fullt mulig å unngå å bruke brua, og benytte brua nærmere Mysuseter ca. en km lenger syd.
#981 | 16/7/2010, 22:15, GMT +1 | Kåre B. Hansen leder
Fotturist nr 979
Mysusæter vel eier ingen broer og har ikke noe juridisk ansvar for slike installasjoner, men
vi har alle et ansvar for å si ifra om noe er farlig å kan forårsake ulykker. Jeg har ikke gått
over denne brua på flere år, men skal ta meg en tur for å se på forholdene. Jeg vil også be
kommunen om å vurdere sikkerheten og foreta en tilstandsvurdering om de mener det er
nødvendig.
Mysusæter vel ga tilskudd til reparasjon og vedlikehold av en bru over Ula lengre ned for en
tid tilbake. Er det noen som vet hvem som har bygget og er eier av denne brua? Er det
Fjellstyre, SNO eller DNT?
#980 | 16/7/2010, 22:14, GMT +1 | Kåre B. Hansen leder
Bjørn Skjønnhaug 978.
Detter er et nedlagt renseanlegg som eies av hotellet og skal rives, jeg har snakket med
eier om dette senest for ca en måned siden og jeg vet at de jobber med saken. Jeg er helt
enig i at vi må settet yterlig fokus på forskjønnelse og rydding i sentrum. Første inntrykket
når man kommer til et nytt sted betyr mye og jeg er glad for at man endelig har begynt.
#979 | 16/7/2010, 10:48, GMT +1 | Fotturrist.
Hvem eier og har ansvaret for denne råtne gangbrua over Ula i Lurven er det Mysuseter
vel? Her er det stor trafikk og mye folk, når ble denne brua sist kontrollert?
#978 | 10/7/2010, 12:05, GMT +1 | Bjørn Skjønhaug
Har lenge tenkt at det kunne vært gjort en del for å bedre inntrykket av senter-området på
Mysusæter. Det er gledelig at det nå er tatt tak i forholdene. Tenker i tillegg litt på den
"triste" bua som tar imot dem som kommer til området, rett før Mysusæter.
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Den "bua" som står på venstre side av vegen, rett etter Rondane Spa med "salrygget" tak,
burde vel strengt tatt vært fjernet, eller i hvertfall rustet opp - hvis den må stå der. Den
trekker helhetsinntrykket ned.
#977 | 9/7/2010, 06:29, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Husk dugnad i Vassmillom lørdag 10.07.2010 kl 9 30, de som har oppladbar skrudrill ta den
og laderen med.
Vell møtt!
#976 | 1/7/2010, 09:23, GMT +1 | Torodd Hauger
På Mysuseter er det utrolig mange ressurspersoner, som på ulikt vis bidrar til stadig flere
og bedre friluftstilbud. Det er dette som er så flott med Mysuseter.
Så en stor takk til Hanne - og alle dere andre - som bidrar på dugnader eller som setter i
gang tiltak som er til glede for oss alle.
#975 | 30/6/2010, 23:21, GMT +1 | Hanne T
Hei syklist!
Mente du jeg skulle lage en liste på diskusjonsforumet om hvem som jobber med utvikling
og tilrettelegginger i turområdet vårt? Jeg forstår ikke helt hensikten med det. Dessuten
kan ikke jeg - ut fra lov om personvern - legge ut andres navn uten deres godkjennelse på
en nettside.
Det viktigste her er at det eksisterer mye entusiasme, energi og kompetanse hos både
tilreisende og lokale for å få på plass gode opplevelsesprodukter. For oss er det morsomt at
resultatet er enda mer entusiasme - og nye brukere. Vi fortsetter med turorientering også i
år - med en ny vri; kulturorientering (som selvsagt da involverer enda flere enn de som
bidro i fjor). Dessuten er vi i gang med nok et produkt. Tilsammen engasjerer de tre
prosjektene for tiden om lag 10 bidragsytere - som jobber på kort og lang sikt. Stikkordet
er samarbeid!
#974 | 30/6/2010, 06:26, GMT +1 | Kåre B. Hansen leder
Nr 972 og alle andre.
Endringer i sentrum av Mysusæter
Se hjemmeside og informasjon fra plan og beredskapssjef Ola Næprud punkt 1 til 5.
Containere blir nok stående der de står til kommunens og renovatørs utredning er ferdig.
Jeg har lenge argumentert for MULOK systemet som er nedgravde containere og henvist til
både Nord-Fron og Sør-Fron kommune som har tatt i bruk dette. Plassering har som dere
vet vært diskutert av stedsutviklings komiteen, flere alternativ er nevnt som vei krysset til
Raphamn ved det gamle nedraste renseanlegget til hotellet, men vi må også ha noe ved
butikken. Da containere ble flyttet til øvre del av den store parkeringsplassen så ble mye
søppel kastet i og rundt butikkens søppelcontainer.
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#973 | 29/6/2010, 22:16, GMT +1 | Syklist
Hvem er vi H. Toftdahl?
#972 | 29/6/2010, 18:40, GMT +1 | Astrid Arnesen Hug
Betryggende å lese at renovatør og kommune vurderer nedgravede søppelcontianere, les
innlegg 969, men inntil det er vurdert ferdig -hvor er de nevnte containere? I
informasjonen fra plan- og beredskapssjef står det: "Arbeidet starter opp umiddelbart, og
fullføres uten unødig opphold". Det må jo bety at arbeidet allerede er startet, så da er vel
planene også klare?
#971 | 29/6/2010, 15:40, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Det var veldig hyggelig å lese om styrets sykkelinteresse! Jeg anbefaler også å kjøpe sykkel
og prøve alle de fine rundturene som nå er oppe og går! Vi fortsetter med utviklingen av
stadig nye tilbud - flere er rett om hjørnet. Vellets styre vil bli informert etter hvert!
#970 | 28/6/2010, 22:00, GMT +1 | Tove Myhren
Til 500
Skigarden i Otta sentrum er beskostet og satt opp av Otta Handels og næringsforening,
ikke kommunen.
Men att noe lignende hadde gjort seg også i Mysusæter sentrum - det tror jeg nok.
#969 | 28/6/2010, 21:29, GMT +1 | Kåre B. Hansen leder
Renovatør og kommunen vurdere nedgravde søppelcontainer, se foto på hjemmesiden fra
Gålå.
#968 | 28/6/2010, 21:26, GMT +1 | Kåre B. Hansen leder
Kassa til vellet disponeres av generalforsamlingen som har møte 31 juli. Har dere forslag
for hva vi bør satse på i sentrum så kom med det nå. Hvordan ønsker vi at Mysusæter skal
framstå og utvikle seg?
#967 | 28/6/2010, 14:48, GMT +1 | Astrid Arnesen Hug
Gleder meg til å se forandring i Mysuseter sentrum. Har tittet på planskissen og har et
spørsmål. Hvor skal søppelcontainerne plasseres?
#966 | 28/6/2010, 12:35, GMT +1 | Hytteleier i mange år
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Endelig skjer det noe med sentrum. Flott. Dette ser bra ut. Litt utvendig opprusting av
butikken, så blir dette fint.
#965 | 28/6/2010, 10:49, GMT +1 | Tjønnbakken
Til 500
Hva vil du foreslå?
#964 | 27/6/2010, 23:06, GMT +1 | 500
Kassa til vellet bruktes vel ikke til arbeid mot eiendomsskatt? Vellet har mye penger på
bok. Skigarder er blitt pynte-mote. Nå har kommunen pynta på gammalbrua til sentrum
med noen skier. Kledd utapå betong og jerngelender. Folk pynter med skigard på kryss og
tvers over alt for tida. Hørte steinheller med turinformasjon settes opp foran søppelplassen
midt i buss-snuplassen i Mysusetersentrum. Erikke så lett å pynte ei søppelplass.
#963 | 26/6/2010, 10:02, GMT +1 | An
jeg lurer på en ting, hva synes hytte eierne om hva som skal til for at mysusæter skal bli
penere?
#962 | 24/6/2010, 19:40, GMT +1 | Ole
det står dessuten hvem du kan ringe på containerene,
#961 | 24/6/2010, 06:50, GMT +1 | Kåre B. Hansen leder
Fulle søppelcontainere kan forekomme spesielt i lav sesongen, den som oppdager det kan
enten ring meg eller gi beskjed på sentralbordet til Sel kommune.
Vi vil formidle beskjed til NGR som er renovatør.
#960 | 21/6/2010, 11:06, GMT +1 | andelshaver ulvangsvegen
Kanskje kommunene kan bruke noe av renovasjonsavgiften hytte eiere på mysuseter
betaler inn, til å tømme søppelkontainerene som er fylt opp?
#959 | 20/6/2010, 06:51, GMT +1 | Kåre B. Hansen leder
Stort frammøte av hyggelige og arbeidsvillige folk i Vassmillom på lørdag flest fra Kvam og
Nordre Furøsjøen vel, men også en to tre fra Mysusæter vel.
Surt og kaldt, men oppholdssvær og vi var ikke plaget av mygg. Ca 100 m sykkelbane ble
bygget og vi klargjorde underlag for ca 70 m til. Det
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vil bli en dugnadsdag til før sommerferien for å prøve å få fullført arbeide.
#958 | 18/6/2010, 20:19, GMT +1 | Kåre B. Hansen leder
I morgen lørdag 19 juni starter arbeide med sykkel bane over Vassmillom værvarslingen er
ikke noe særlig oppløftende, håper det blir oppholdssvær i det minste. Jeg har snakket
med Kvams fjellet vel og Nordre Furøsjøen vel i dag og det er bare positive signaler og bra
oppslutning om dugnaden. Mysusæter vel har påtatt seg 40 % av kostnaden som dekkes av
våre reklameinntekter håper vi greier og dekke vår del av dugnadsinnsatsen også. Vår
oppfordring er at så mange som mulig møter opp og hjelper til en eller to dager de som har
skru drill tar med den. Kvams fjellet vel har ansvaret for mat i år.
Vell møtt!
#957 | 18/6/2010, 11:03, GMT +1 | H.H Oslo
Betaler gjerne med mer dersom det trengs. Fantastiskat vi har en fin bakke for ungene og
skiløypene er prima. Sykkelveien også. Men området ved butikken trenger et løft. Bruk noe
av pengene her. Mysuseter er topp og jeg synes vellet gjør en god jobb.
#956 | 18/6/2010, 07:47, GMT +1 | Olav H
500 kr er en rimelig kontigent.
#955 | 17/6/2010, 12:17, GMT +1 | Peer Gynt
Så fint at noen gidder å bruke tida si på arbeide i vellet. Jeg kan bare surfe på at andre
står på for oss som har hytte der. Takk til styret. 500 er akkurat passe.
#954 | 17/6/2010, 12:09, GMT +1 | NN
Jeg vil be alle om å bli medlem i vellet. Eiendomskatten har vist hvor viktig det er å ha et
felles talerør mot kommunen. Jeg fikk også en stor reduksjon i skatten. Vi står sterkere
sammen enn hver for oss. Vellet har støttet mye bra. Tenk bare hvor viktig denne
nettsiden er for oss. Er innom stadig vekk. Takk til nettredaktøren. Det kan da ikke være
mange som synes 500 kr er for mye?
#953 | 17/6/2010, 11:56, GMT +1 | Per
Kanskje noe av pengene kune brukes på noen skigarer. Langs veien og Letrud og i området
ved butikken. Det ville bli pent tror jeg.
Betaler gladlig 500 kr for kjempeflotte skiløyper. Og sykkelveien over vassimellom blir
veldig bra. Og sponsing av slalombakken må nok til. Og takker for Mysuseter nytt. Har alle
i perm. Ser fram til generalforsamlingen og håper det ikke blir bråk om avgiften. 500 er
helt ok. Skal vellet få utrettet noe så må det penger til.
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#952 | 17/6/2010, 10:15, GMT +1 | Fjellmann
Greit med 500kr. lavt i forhold til andre velforeninger. Småpenger for de aller fleste. 3
flasker med halvgod vin - eller 1,5 kg indrefile! Jeg synes vi har fått mye for disse
pengene.
#951 | 17/6/2010, 10:07, GMT +1 | Tjønnbakken
Støtter 500 kr. Meget godt fornøyd med vellet innsats for å få ned eiendskattetaksten. Det
gjorde at jeg fikk nesten 2000 kr mindre i eiendomskatt. Et slagkraftig vel må ha noe
penger i banken slik at det kan trå til når mulighetene byr seg.
#950 | 17/6/2010, 09:40, GMT +1 | Torodd Hauger
Det er kommet noen negative tilbakemeldinger på at medlemskontigenten ble økt fra 200
til 500 kr/ år på generalforsamlingen i fjor - etter et privat forslag fra meg. Min
begrunnelse for forslaget var:
- Oppjustering av kontigenten som følge av generell prisstigning
- Forventede økte kostander til bl.a. trykking av Mysuseter Nytt, til løypekjøring m.m.
- Bygge opp økonomiske reserver slik at vellet i større grad kan medvirke - og være an
aktiv part - i fremtidige samarbeidsprosjekter (stedsutvikling, nye turveier, vedlikehold av
eksisterende turveinett, arrangementer osv.).
Selv om det var et stort flertall på generalforsamlingen som støttet forslaget om 500 kr/år
i fjor sommer, så er det likevel ønskelig å få tilbakemelding på nivået fra medlemmer som
ikke deltok på møtet - eller som i ettertid ønsker å ytre seg.
Bloggen gir oss i styret muligheter for å "logge" stemningen blant medlemmene. Det ville
derfor vært nyttig om de som måtte ha meninger om nivået på medlemskontigenten - og
hva midlene benyttes til - gir dette til kjenne her på bloggen før generalforsamlingen i juli.
#949 | 16/6/2010, 22:41, GMT +1 | Kåre B. Hansen leder
Til helgen er det tid for praktisk arbeid med sykkel stien i Vassmillom, jeg håper at
Mysusæter vel stiller mannsterke opp og viser fram at det fortsatt finnes dugnadsånd igjen
blant hyttefolket.
#948 | 16/6/2010, 08:28, GMT +1 | Torodd Hauger
Kommentar til Ketil Flaatedal
Jeg skriver avslutningsvis i mitt siste innlegg:
"I stedet for å sutre over over at noe kunne vært bedre utfra egne behov - så bør vi heller
glede oss over å være blant de heldige som har hytte på Mysuseter".
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Dette var ikke ment som en karakteristikk av de som ønsker vinterbrøyta veier, men var
en generell betraktning rettet mot oss alle. Det vil alltid være noe man kunne ønske seg
anderledes / bedre, men vi må ikke la dette overskygge det faktum at Mysuseter er et
fantastisk flott hytteområde - og godt utgangspunkt for turer i fjell og skog. Vi er alle
priviligerte som har hytte på Mysuseter! Så vi har alle svært lite å sutre over.
Det er for øvrig ikke noe problem å inneha styreverv i vellet og samtidig presentere sine
personlige meninger og oppfatninger offentlig her på bloggen. Snarere tvert i mot. Det er
viktig at velmedlemmene vet hva styremedlemmene står for når de i generalforsamling
skal velge sitt styre.
Dersom mine meninger avviker fra synspunktene til flertallet blant medlemmene, så vil det
være naturlig at dette får konsekvenser, dersom jeg stiller til valg på nytt. Slik skal og bør
det være. Det er ikke knyttet noen prestisje eller personlige fordeler ved å sittet i dette
styret.
En annen sak er at jeg som styremedlem selvfølgelig lojalt stiller seg bak de vedtak som
gjøres i styret - selvom jeg skulle være uenig. I denne saken er jeg imidlertid helt enig
med styrets standpunkt. Flere vinterbrøyta veier er OK - under forutsetning av at det ikke
reduserer kvaliteten og omfanget på løypenettet, og at kostnadene dekkes av de som er
brukere av veiene. Og det er ikke vellet som avgjør slike saker, men kommunen.
#947 | 15/6/2010, 12:57, GMT +1 | Både sommer og vinterturist
"Vi greier oss bra både uten vintervei og skitrekk men er glade for sommervei og strøm og
vann. Og snescooterne!!! "
Enig med Breen i kommentaren til disse uttalelsene.
Sommervei, strøm og vann ...har du sett hvordan det ser ut etter "dere" ?????
Jeg er en glad frisluftskar, uten hytte, som ser egoismen på denne duskusjonssiden .....
Bare JEG har det bra selv, så skal JEG passe på så ANDRE IKKE får den komforten de vil ha
.... naturen gir JEG egentlig blaffen i bare JEG har det fint ...osv.....
Jeg forstår ikke motstanden mot vintervei, det er jo penere der på vinteren jo
#946 | 15/6/2010, 08:00, GMT +1 | Øivind Breen
Takk til Terje for å lage en underholdende undersøkelse som engasjerte svært mange. Enig
med ham i at feilkilden ved at noen kan stemme flere ganger bare er til å smile av. Den
som gidder å holde på slik har et problem langt større enn vinterbrøyting.
Widerøe har derimot et innlegg som jeg håper ikke er representativt for de som er mot
måking - det er så til de grader "jeg" orientert at det er trist. At Widerøe indirekte
beskriver de som liker å kjøre til hytta som mennesker som vil ødelegge Mysusæters
egenskaper og ønsker vinterbrøyta veier på kryss og tvers - ja, gjøre Mysusæter lik all de
andre vinterpsortsteder som finnes vitner om usedvanlig lav innsikt - både i områdets
reguleringsplan som sådan, de kommersielle muligheter på stedet og måkepostive folks
motiver. At hun i tillegg tillater seg å anbefale slike mennesker å skaffe seg hytte et annet
sted er direkte frekt.
Sett fra min side kan ikke dette innlegget i sin naivistisk-arrogante form bli stående
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Widerøe har ikke et eneste saklig argument, men bygger på selvlagete skremsler og hauser
til en konflikt mellom "oss" som liker det ekte fjellet og "dere" som egentlig burde vært et
annet sted. Frekt og arrogant.
Jeg står knalhardt på å si ok til søknad om tillatelse til måking dersom følgende forhold er
til stede:
- veilaget ønsker måking
- grunneiere langs veien har gitt tilatelse til ny skiløypetrasé som kommune og løypelag
aksepterer hvis dette er nødvendig
- veilaget bekoster opparbeiding av ny skiløypetrase som tilfredsstiller behovet for like
gode løyper som tidligere
Å mene at denne muligheten ØDELEGGER Mysusæter faller på sin egen urimelighet og kan
ikke tas på alvor.
For øvrig er det ingen automatikk i at de tre ovenfor nevnte forhold leder til måling; saken
skal behandles av politiske organer og dersom det kommer i konflikt med andre.
overordnete hensyn vil svaret være nei.
Dette er IKKE et innlegg for måking, men et innlegg for at de som er direkte berørt av en
sak skal få mulighet til å se en løsning - forutsatt at de tar hensyn til den kollektive
interesse som utelukkende dreier seg om skiløyper. Snøscooterdrift er ikke en kollektiv
interesse. Å nekte folk vinterkjøring til sin hytte er ingen kollektiv interesse.
Fred, ro og uforstyrrete fjellopplevelser kan vi derimot si er en kollektiv interesse og her er
det vel bare å nevne at de som bor langs snøscooter-traseene som betjener de med hytte
"lenger inn" neppe er mer positiv til den trafikken enn en bil i ny og ne?
Mysusæter er vakkert, rotete, sæteraktig, ufullkomment og fantastisk. Det vil det fortsatt
være.
#945 | 14/6/2010, 23:05, GMT +1 | Grete Widerøe
Hvorfor skal Mysuseter bli likt alle andre vintersportsteder? Dem er det visst nok av.
Ønsker man de faciliteter andre har og som Mysuseter ikke har går det an å få hytte et
slikt sted.
Noe av Mysuseters sjarm er det noen irriterer seg over : nemlig det ufullkomne og tilfeldige
og at der IKKE er et stort alpinsenter og at der
IKKE er masse vinterbrøytede veier på kryss og tvers.
Noen av oss som har hytte et stykke unna Mysuseter sentrum har valgt det slik og setter
pris på det.
Vi greier oss bra både uten vintervei og skitrekk men er glade for sommervei og strøm og
vann. Og snescooterne!!!
#944 | 14/6/2010, 23:01, GMT +1 | Terje B-)
Undersøkelsen en nå fjernet.
Resultatet ble at grovt at 1 av 4 er i mot brøyting, mens 3 av 4 er for brøyting. Hytteeierne
må imidlertid belage seg på å betale for brøytingen der det skulle bli aktuelt.
Hele 179 deltok med sine stemmer, noe som er ny rekord for undersøkelser på vår
hjemmeside. Takk til alle.
Detaljene finner du her:
http://mysusetervel.no/index.php?option=com_...
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#943 | 14/6/2010, 22:51, GMT +1 | Terje B-)
Hei
Takk for tilbakemelding. Konfliktnivået har neppe økt med min relativt uskyldige
spørreundersøkelse? Slik jeg har oppfattet diskusjonsforumet, så stoppet det mer eller
mindre hele diskusjonen? Om enkelte er såpass ivrige at de vil forsøke å påvirke resultatet
ved å stemme flere ganger, så trykker det forhåpentlig mere på vedkommendes dårlige
samvittighet, enn på selve avstemningsresultatet.
Spørreundersøkelsen vil neppe heller ikke påvirke egenrådige beslutningstagere eller andre
meningsytrere i noen større grad. Den gir kun en liten pekepinn på hva flesteparten av de
som har deltatt i undersøkelsen mener, -og det skal en ha respekt for.
Resultatet er kanskje heller ikke så overraskende, for oss som har sittet på sidelinjen og
lest innleggene etter hvert som de har ”haglet inn”.
Hyttefolket vil ha mulighet til å kjøre til døra der brøyting kan gjøre det mulig. Men, det
betyr ikke at de velger fra og også ha muligheten for å gå på ski fra den samme døra, - og
da ut i et velpreparert løypenett. Det er vel det som er ønskedrømmen for mange av oss
”nymotens” hytteeiere, tilsvarende mulighet for strøm, vann og kloakk? Eller som ”den
urbane hytteeier” sier det. Jeg vil gjerne ha brøyting, men bare til egen hytte?
#942 | 14/6/2010, 21:58, GMT +1 | Kåre B. Hansen leder
DUGNAD VASSMILLOM
Dugnad 19 og 20 juni for bygging av sykkel sti i Vassmillom. Vi trenger snekkerkyndige folk
til dugnad.
Arbeide vil bestå i legge ut tømmerstokker for deretter å skru planker og bord fast til
underlaget.
Vi trenger oppladbare batteri skrudriller, hammer og sag. Nærmere orientering om
oppmøte vil bli lagt ut senere
Møter lørdag kl 0930 ved kloppen over Vålåsjøbekken
#941 | 14/6/2010, 16:50, GMT +1 | Til redaktøren
Det er prisverdig med redaktørens engasjement for å få opp en aktiv nettavis - og
spørreundersøkelser kan virke engasjerende. Problemet med denne siste undersøkelsen er
at det er mye energi knyttet til meninger for JA/NEI. Dermed kan undersøkelsen øke et
konfliktnivå - som neppe er positivt i Mysusæter vel slik det har utviklet seg de siste 5-6
årene der styremedlemmer har forlatt styret en etter en. Ettersom den enkelte lett kan
forflytte seg til en annen pc og stemme igjen og igjen - vil den som er særlig iherdig raskt
kunne bidra til et svært feil resultat. Verken økt konfliktnivå eller feil resultat (i en
konfliktfylt sak) er av det gode for et hyttevel som burde ha som målsetting å gjøre alle til
lags, skape dugnadsånd og fellesskap.
#940 | 14/6/2010, 16:28, GMT +1 | Ulvangveien
Ulvangveien er åpen for all trafikk.
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#939 | 14/6/2010, 14:18, GMT +1 | Kjetil Flaatedal
Til Torodd Hauger:
Her kommer noen velmente innspill.
Som styremedlem bør du avstå fra å konkludere for entydig og bastant.
Det er heller ikke heldig å marginalisere andres syn med å omtale standpunkter som
sutring.
At du er uenig med de som ønsker vinterbrøyting er fair, - men unngå slike debattknep.
#938 | 11/6/2010, 11:10, GMT +1 | Torodd Hauger
Tord Askvik oppsummerer debatten på en god måte. Dette dreier seg i stor grad om valg
av hvilke type hytte- og friluftsområde vi ønsker oss på Mysuseter - og som vi kan påregne
i fremtiden.
Personlig tror jeg at Mysuseter vil forbli et "eksklusivt" hytteområde for spesielt
interesserte. Staten har så mange og viktige interesser i dette området at vi ikke kan
påregne særlig videre utbygging eller flere vinterbrøyta veier.
Jeg opplever det slik at Mysuseter er "indrefileen" for oss som verdsetter høyfjellet. Men
jeg er ikke sikker på om mine barn (og etterhvert svigerbarn) vil oppleve det på samme
måten. Preferansene er forskjellige (heldigvis) - og de forandrer seg også gjennom livet.
Og som Askvik skriver: "Vi kan ikke få i både pose og sekk".
Noen vil etterhvert finne ut at området ikke lenger svarer til sine behov - og vil selge.
Mens mange går og venter på å få kjøpt seg en hytte på Mysuseter. Etterpørselen er stor
og prisene relativt høye. Det vitner om at Mysuseter er et attraktivt hytteområde - også
slik som det er i dag.
I stedet for å sutre over over at noe kunne vært bedre utfra egne behov - så bør vi heller
glede oss over å være blant de heldige som har hytte på Mysuseter.
#937 | 10/6/2010, 16:49, GMT +1 | Terje B-)
Jeg håper selvfølgelig at de som krysser av et standpunkt i spørreundersøkelsen også
vurderer hensynet til skiløyper.
Det er vanskelig å lage en spørreundersøkelse på noen få spørsmål, hvis en skal ta med alle
variantene.
Spørsmålene er veldig enkle, Ja, Tja eller nei /NEI!
Dette er og blir ”grovt”.
Diskusjonen om variablene får heller fortsette her på forumet.
Mener likevel at undersøkelsen vil gi en pekepinn på hva folk mener.
Jeg savner for øvrig en tilbakemelding fra Gråhaugen, der de nå har gjennomlevd en vinter
der skiløypa har krysset veien.
Det var vel tilnærmet krigstilstander der i etterkant av brøytevedtaket?
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#936 | 10/6/2010, 15:07, GMT +1 | Hanne T
Det var veldig hyggelig å høre at styret nå ser positivt på sykkelstiprosjektet og også vil
fremme forslag om å bevilge penger til prosjektet. Jeg minner om de pengene som er
øremerket stier og sommerløyper gjennom reklamen på nettsiden. Så langt jeg har klart å
regne ut nærmer den potten seg nå kr 50-60.000. Det er kjempehyggelig at disse pengene
nå faktisk kan tas i bruk på et prosjekt som har fått en fantastisk respons.
Til Terje B: Det er fint med spørreundersøkelser. Men med de spørsmålene du har lagt opp
til, får du ikke med deg hovedpoenget i diskusjonen; hva skjer med skiløypene: hvordan
komme seg ut til skiløypenettet med brøta veier? hvor skal parkeringsplassene ved
skiutfartsløypene ligge? Evt hvem skal betale for nye skiløyper. Spørsmålene dine mangler
forutsetninger knyttet til skiløypene. Dessuten glemte du Breens spørsmål
#935 | 10/6/2010, 13:56, GMT +1 | Terje B-)
Hei. Jeg har nettopp lagt ut en liten uhøytidelig spørreundersøkelse, der du kan tilkjennegi
ditt syn på vinterbrøyting. Dumt ord egentlig , brøyting skjer vel kun vinterstid? Du finner
den i venstre kant på hjemmesiden!
#934 | 10/6/2010, 11:55, GMT +1 | tord askvig
Mange følelser i sving rundt dette med vinterbrøyting på Mysuseter- og det er forstålig ut
fra de mange ”ståsteder” som finnes.
For meg er valget knyttet opp mot ”enkelhet” relatert til det å besøke min hytte vinterstid.
Jeg får rett og slett ikke med meg barn og barnebarn på weekender som starter med det
handicapet som ligger i en tur på kveldstid i all slags vær med bagasje og pakkenelliker
frem til hytte fra parkeringsplass. Sånn sett har jeg måttet innfinne meg med at mine
døtre har valgt ”nye” vinterferiesteder på henholdsvis Beitostølen og Kvitfjell , først og
fremst fordi dette er steder med ”maklig” anlagt vinteradkomst, men også pågrunn av
alpinmuligheter utover det Mysuseter tilbyr.
Mennesker flest i vårt samfunn blir ikke mindre interessert i ”bekvemligheter” i tiden som
kommer –tror jeg-, og med en flora av konkurrerende vintersportssteder som tilbyr disse
bekvemlighetene tror jeg Mysuseter vil sakke mer og mer akterut.
En vakker informasjons stentavle oppført av Sel kommune i sentrumsområdet vil bare
være som en dråpe i havet.
At det vil hjelpe med et estetisk vakkert sentrumsanlegg kan det ikke være tvil om, og det
skal vi alle jobbe hardt for, men uten lønnsom drift her oppe, det være seg butikk, kafe,
heisanlegg etc blir det ingen ny ”giv”.
Ingen vil våge eller ønske å satse på et sted som er nærmest folketomt vinterstid utenom
de store høytidene, og da tror jeg vi kan skyte en hvit pil etter alle disse tilbudene etterat
nåværende drivere og entusiaster ”legger opp”.
Noen av oss- eksempelvis meg- skal nok utmerket vel greie oss uten verken butikk, kafe
eller heis, men jeg tror vi er i sørgelig mindretall og en ”utdøende” rase.
Problematikken rundt løyper tror jeg er sterkt overdrevet. Turterrenget vårt ligger på
vidda, opp glitradalen, lille jotunheimen etc. Om vi må gjøre noen kryssninger i deler av
Pungdalen, Tjønnbakken, innover mot Ula -over eller under en vinterbrøytet vei – alt innen
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5 minutter fra Mysuseter sentrum ødelegger ihvertall ikke turgleden min her i
Rondanemassivet.
Styret i vellet skal arbeide for ”vårt felles beste” forankret i demokratiske spilleregler. Dvs
at det må stikke fingeren i jorda og lodde stemmninger, men det må også være mulig å
påpeke åpenbare dilemmaer- slik eksempel Kåre Hansen har gjort i årevis:
Man får skjelden både i pose og sekk.
Enten aksepterer man at Mysuseter forblir en vintersport arena for de ”spesielt
interesserte”og at man dermed holder seg utenom den utvikling som preger
vintersportsnorge forøvrig, eller man satser på tiltak som gjør at folk ”bruker” stedet
gjennom en kommunikasjonsmessig og stedsmessig utvikling tilpasset de krav ”moderne”
mennesker ønsker.
#933 | 10/6/2010, 10:08, GMT +1 | Torodd Hauger
Gro Stangeland har som redaktør av Mysuseter Nytt gjort en formidabel jobb for vårt
hyttefelleskap. Mysuseter Nytt er høyt verdsatt av hyttefolket - noe som kom klart til
uttrykk under forrige generalforsamling. Jeg håper at Gro Stangeland er villig til å påta seg
denne krevende, ulønnede oppgaven også fremover - som er til stor glede (og nytte) for oss
hyttefolk.
Medlemskontigenten ble økt til 500 kr/år etter et privat forslag fra meg. Styret foreslo en
langt mindre økning. Et stort flertall av de fremmøtte på generalforsamlingen støttet
forslaget på kr 500 - dvs ca kr 1,5 per dag.
Begrunnelsen for mitt forslag var å gi vellet større økonomiske muligheter til å gå aktivt
inn i utviklingen av Mysuseter og til opparbeidelse og vedlikehold av turveinettet (som
f.eks sykkelveien over Vassimellom). Samtidig må vi forvente økte kostnader til bl.a.
løypekjøring. Med andre ord tiltak som er til nytte og glede for alle som har hytte i omådet.
Jeg håper de fleste ser at vi får mye igjen for medlemskontigenten - og nødvendigheten av
de tiltakene som disse pengene går til. Men det vil alltid være slik at noen velger å være
"gratispassasjerer", dessverre.
For de aller fleste av oss, så er hyttelivet mer enn selve hytta og egen hytteeiendom. Det
er tur- og friluftslivet - og den vakre naturen - som trekker oss til Mysuseter. Gode
turmuligheter i form av stier, skiløyper og sykkelveier er en viktig forutsetning for å kunne
utnytte de muligheter som dette fantastiske området byr på. Bidragene fra Mysuseter vel
er en del av det spleiselaget som må til for å utvikle og vedlikeholde turmulighetene.
#932 | 10/6/2010, 09:02, GMT +1 | Øivind Breen, nestleder
Til informasjon har Mysusæter Nytt sitt sommer og vinternummer følgende, formelle
funksjon:
- Sommernummeret inkluderer innkalling til generalforsamling og inneholder alle relevante
sakspapirer.
- Vinternummeret inneholder referat og vedtak.
På årsmøtet 1.8 2009 ble spørsmålet om videreføring av Mysusæter Nytt tatt opp og
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årsmøtet vedtok at det skulle fungere som før og komme med 2 nummer pr år.
Saken om medlemskontingent var helt uavhengig av spørsmålet om Mysusæter Nytt.
For øvrig kan den som ønsker det lese referat/protokoll fra forrige årsmøte i Mysusæter
Nytt Påske 2010 som ligger på velets hjemmeside. Denne linken kan følges:
http://www.mysusetervel.no/M_nytt/M-Nytt_Paa...
#931 | 10/6/2010, 07:08, GMT +1 | Kåre B. Hansen privat
De anonyme sleivspark taler for seg selv og forteller meg mye om personens motiv.
#930 | 10/6/2010, 01:31, GMT +1 | Øivind Breen
Disse innleggene med søte og pussige navn som avsender antar jeg blir synlige ved
årsmøtet. Flott med engasjement! Men usikker på hva poengene med innleggene er.
Medlemskontingenten ble avgjort på siste årsmøtet - det samme ble hyppigheten av M
nytt. Dessuten vil jeg påpeke at redaktør gjør en formidabel, iherdig, frivillig og ubetalt
innsats for å få til dette. Den som kritiserer frivillig innsats bør i det minste vise seg fram
med rette navn.
#929 | 9/6/2010, 22:18, GMT +1 | turist
Den krattmaskinen gir ikke sentrum ansiktsløfting - blir nå bare ennå mer skrot av den.
#928 | 9/6/2010, 22:13, GMT +1 | fattigmann
500 kr for Mysunytt som koster noen småkroner på butikken er ikke typisk onkel skrue.
Gidder ikke å betale så mye penger.
#927 | 9/6/2010, 21:13, GMT +1 | Rassmus
Se innslaget her (til slutt i sendingen)
http://www1.nrk.no/nett-tv/oppgave/1031
#926 | 9/6/2010, 20:28, GMT +1 | Kåre B. Hansen leder
Så dere kratt knuse maskinen på dagsrevyen nå i kveld, det skal finnes en tilsvarende
maskin i Skjåk. Denne maskinen knuser kratt og busker jeg har ingen erfaring med slike
maskiner, men kan det være en tanke å forsøke noe slikt i sentrum langs bekken om
grunneiere og kommunen tillater det?
#925 | 9/6/2010, 20:24, GMT +1 | Kåre B. Hansen leder
Onkel skrue: Ingen fikk noe Mysusæter nytt til jul. Det kom et til påske som jeg håper du
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fikk og det kommer et nå i juli . Har du ikke fått det til påske så ta kontakt med meg eller
kasserer. Generalforsamlingen vedtok at det skal være to Mysusæter nytt pr år.
#924 | 9/6/2010, 15:29, GMT +1 | onkel skrue
Kontingenten - les styreleders kommentar - 500 kr ellers får du ikke mysusæternytt til
sommeren!!! Da skal bladet være supergott. jeg har betalt. hvorfor fikk vi ikke noe blad til
jul da?
#923 | 9/6/2010, 13:39, GMT +1 | Per ivar josten
Og en ting til: Geita, du som gjemmer deg bak dette navnet, jeg har heller ikke, og jeg får
ikke men det har ingenting med missunnelse og gjøre att heller ikke jeg ønsker
vinterbrøyting så spar deg for eventuelle spydigheter til meg. Det biter ikke
#922 | 9/6/2010, 13:23, GMT +1 | Per ivar josten
Personangrep kommer alltid i diskusjonsforum der man tillater att folk kan utrykke seg
anonymt, man kan være tøff i tryne så lenge man slipper og vise det frem.
Jeg er som tidligere nevnt imot vinterbrøytning av flere veier på mysuseter, da jeg har
vansker for og se trygge og gode løsninger på kryssing av skiløyper og bilveier. På
sommerstid er dessverre ikke mysuseter området noe vakkert og se på, blandt annet på
grunn av alle veistubbene som går på kryss og tverrs i div hyttefelt. Hvis det da samtidig
skal gjøres maskinelle inngrep for og lage traseer for skiløyper langs ullvangvegen,
tjønnbakke og furusjøvegen da blir det enda verre. Kan nevne att i feks i hoskelia i vågå
kommune skal hytteeierne etter att bygging av hytte er avslutta, fylle og så igjen eventuell
veistubb inn til hytta. Parkering skal skje i parkeringslommer som er laget langs veien som
går inn til hyttefeltet, her er det heller ikke vinterbrøytt inn til hyttefeltet.
Mysuseter er infallsporten til Rondane nasjonalpark, dette reduserer selvsagt ei utvikling
av området bla når det gjelder brøyting. Når man kjøper ei hytte eller tomt langs
tjønnbakke, furusjø eller ullvangvegen da vet du hva du får. Du har vei om sommerern,
men på vinteren går det skiløype der. Hvis du er forespeila noe annet, ja da er det en eller
annen som har lurt deg.
Da har jeg vel sagt nok om brøyting og skiløyper.
Når det gjelder kulturlandskapet, så må noe gjøres med hogst og rydding av busker og
kratt. Det blir mindre og mindre beitedyr som holder dette nede. Anten må det legges til
rette for att det blir mer attraktivt og drive gardsbruk og dyrehold, ellers må det løses på
annen måte. Noe må ihvertfall gjøres for og hindre at landskapet gror igjen, men dette er
det vanskelig og få gjort noe med uten forskjellige grunneiere sin tillatelse. Det er vel
sikkert noen hytteeiere som hadde vært interessert i noe hogst hvis de hadde tillatelse fra
grunneiere.
#921 | 9/6/2010, 09:45, GMT +1 | Torodd Hauger
Jeg misliker at debatten personifiseres. La oss benytte bloggen til å uttrykke meninger.
Hvem som mener hva er uinteressant. Her er det ulike synspunkter avhengig av verdisyn
og private preferanser / behov. Slik er det - og slik vil det fortsette å være.
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Selvom jeg privat er blant dem som er skeptisk til at flere veier på Mysuseter
vinterbrøytes, så mener jeg styret har lagt seg på en riktig linje i denne saken.
"Vinterbrøyting forutsetter at løypenettet blir minst like bra som i dag". Personlig er jeg
også opptatt av at eventuelle nye løypetraseer ikke fører til inngrep som forringer
områdets landskapskvaliteter.
#920 | 9/6/2010, 08:06, GMT +1 | Øivind Breen
Jeg er lite glad i innlegg med fjasenavn, så jeg håper Hanne T fotsetter å delta i debatt
uten hette over hodet.
Til saken som et spørsmål til Hanne T og de som på denne siden deler hennes syn. I
brøytesaker der berørte grunneiere og veilagsmedlemmer ønsker vinterbrøyting og er villig
til å avse grunn og investeringsmidler til ny skiløypetrase - mener dere at velets styre skal
motarbeide dette og anbefale kommunen å si nei som prinsipp?
Eller er det tilstrekkelig at velet arbeider som en kvalitetssikrer, pådriver og korrektiv for
at kommunen ikke sier ja før de er sikret at løyper blir forberedt med minst like gode
forutsetninger som før?
#919 | 9/6/2010, 00:16, GMT +1 | Hanne T
To styremedlemmer tar til orde for at enkelte "hausser opp" en diskusjon og at noen
"mener diskusjon er viktigere enn tema". Det siktes til innlegg mot brøyting. Disse to
styremedlemmer ønsker selv (som privatpersoner) brøyta veier på Mysusæter. De forteller
at styrets håndterer hver sak for seg. (Etter stykkevis og delt-prinsippet). Styret er
høringsinstans, og kan i stor grad påvirke politikerne. I disse sakene hører faktisk
politikerne på vellet. Leder Hansen kan altså ikke skyve saker om brøyting over til Politiker
Hansen. Styret har akseptert de to siste brøyte-disp-sakene. Man tar en og en - og så
virker det ikke så ille. Den tredje brøytesaken står for tur; Ulvangveien. Da er det tre veier
igjen. Vi er altså snart halvveis.
Vi er mange som har meningsytret at vi ikke støtter denne framgangsmåten. Og ja, det
hausses opp om saken - i og med at mange meningsytrer seg. Men nei; diskusjonen er
såvisst ikke viktigere enn temaet.
Saken er viktig. Derfor engasjerer den.
Breen og Hansen (nestleder og leder i vellet) er i enkelte saker uenige med folk som
synliggjør sin mening på diskusjonsforumet. Det er helt greit. Men at man skal
latterliggjøres eller ties ned fordi man tar opp saker der styrets ledelse er uenige, da kan
en lure på poenget med et diskusjonsforum.
Det er ikke uten grunn folk dropper å bruke navn i sine innlegg på denne siden. Jeg takker
for meg som navngitt debattant (i følsomme saker) på denne siden og vil heretter kun
figurere under diverse fjase-navn.
#918 | 8/6/2010, 11:10, GMT +1 | Leder Kåre B. Hansen
Da snøscooter kom til Mysusæter var mange i mot den også det vil bli støy og eksosluft
osv, nå er den blitt en viktig næring som må bevares og takk for det. Vi kommer til å
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trenge snøscooter tjenester i all framtid, men kanskje ikke så mange løyver som i dag. Om
noen sitter på en traktor og brøyter eller om de sitter på en snøscooter og transporter varer
så er det uansett arbeide for noen. Som jeg sa i min forrige mail, søknader om brøyting
avgjøres av kommunens folkevalgte og fylkesmannen etter lovpålagte høringsrunder. Det
kan virke som om ”Skiløper” i sitt innlegg den 12 mai har en egen agenda for å hausse opp
denne diskusjonen til å skape unødig strid og splid på Mysusæter. Styrets holding er fast vi
kommer ikke til å gå for brøyting på bekostning av gode skiløyper, men vi gjør som før og
vurdere hver sak for seg. Jeg forstår at dette er en viktig sak, men skulle gjerne sett at
andre saker engasjert like mye. Jeg er av den oppfattning at vi alle vil det beste for
Mysusæter, men har forskjellig utgangspunkt og måter å se det på. De beste løsninger får
man som regel ved gode diskusjoner der man viser respekt for hverandres meninger.
Hva med å ta en diskusjon om hvordan man kan bevare kulturlandskapet som er i ferd med
å gro igjen. Ikke mange reaksjoner verken positive eller negative på ”Hogge et tre og rydd
opp i busker og kratt aksjonen vår"
#917 | 8/6/2010, 10:59, GMT +1 | Kjetil Flaatedal
Dette kun for å presisere mitt syn (ved behov) :
*Vinterbrøyting og gode skitraseer er attraktivt for
mange.
*Det er ikke usannsynlig at dette vil gi økt bruk
av hytter gjennom året.
*Økt bruk av hyttene gir ikke automatisk næring
*Økt bruk av hyttene kan være et godt utgangspunkt
for næring
Vinterbrøyting og gode skitraseer vil ikke løse alle utfordringer, men det vil bidra til at
Mysuseter kan tilbyen tilgjengelighet, en åpenhet som jeg tror kan sees på som attraktivt.
For enkelt ?
Så kan vi sikkert (i egnede fora) diskutere markedsteori og sosialøkonomi i timesvis uten å
bli enige.
Det har norsk turistnæring gjort i årevis uten å ha de helt store resultatene å vise til.
Avslutningsvis :
Det er selvfølgelig politiske/folkevalgte representanter som i stor grad er premissgivere
her.
Men som velmedlemmer og hytteeiere er man interessenter. Fra interessenter er det
rimelig at det fremføres argumenter uten beskrankninger knyttet til polistiske prosesser,
historikk , relasjoner, håp, forventninger,stolthet osv.
Så får man håpe at debatten vekker interesse hos politikere og andre premissgivere.
#916 | 8/6/2010, 09:48, GMT +1 | Torodd Hauger
Noen argumenterer her med at vinterbrøyting av flere veier vil gi næringsutvikling på
Mysuseter. Jo da, noen flere besøksdager på hyttene vinterstid blir det nok. Og dermed
kanskje noe mer handling i fjellbutikken, men samtidig noe færre kunder for de som lever
av scootertransport. For det øvrige næringsliv på Mysuseter (Rondane Spa og Mysuseter
fjellstue) vil utvidet vindterbrøyting ikke ha betydning. Flere vinterbrøyta veier vil etter
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min oppfatning ha marginal positiv effekt samlet sett for næringslivet på stedet og kan
neppe benyttes som argument i saken.
Personlig mener jeg det er viktig for oss hyttefolk at næringslivet på Mysuseter overlever
og videreutvikles. Fjellstua og hotellet er en del av identiteten til Mysuseter. Disse
næringsbedriftene er også avgjørende for hvor høyt vedlikeholdet av fylkesveien opp til
Mysuseter vil bli prioritert framover.
Og vi har selvfølgelig direkte nytte og glede av fjellbutikken, scootertransporten og
slalombakken. Fremtiden til fjellbutikken står og faller på at vi hyttefolk gjør mer av våre
innkjøp her. Flere bør være seg dette bevisst. Vår bruk av slalombakken er også
avgjørende for om den vil overleve økonomisk.
Vellets bidrag til bedre turveier og skiløyper er viktig for å opprettholde næringsgrunnlaget
på Mysuseter. Likeledes arbeidet for å gjøre stedet mer attraktivt - f.eks arbeidet med
stedsutvikling. Slik jeg ser det, så har de næringsdrivende og vi hyttefolk flere
sammenfallende interesser på Mysuseter. Det er mer som forener enn som skiller.
Jeg har forståelse for at noen ønsker helårsvei helt fram til hytta. Lar dette seg
gjennomføre uten at skiløypenettet i området forringes - og uten at dette skaper sår i
terregnget og uønskede landskapsvirkninger - så ser jeg ingen problemer med dette. Det er
derfor vanskelig å ta stilling til ytterligere vinterbrøyting før det eventuelt foreligger
konkrete planer om dette.
Og til slutt - et lite hjetesukk. Hvorfor er det ikke like stort engasjementet her på bloggen
når det gjelder planene om stedutvikling?
#915 | 7/6/2010, 23:16, GMT +1 | Øivind Breen
En pussig diskusjon på gang her der det synes som diskusjonen blir mer interessant enn
tema.
Selvsagt skriver ikke Flaatedal at brøyting automatisk gir næring. Jeg forstår hans
konklusjon som; bedret adkomst kan gi økt bruk kan gi større marked. En rimelig vurdering
av mulige sammenhenger. Du må ikke ha studert verken rapporter eller samfunnsøkonomi
for å være med på dette.
Selvsagt er det forskjell på vinter og sommer. Men å mene noe sterkt om konsekvensene
av vinterbrøyting blir spekulasjoner. Og særlig pussig er det å løsrive disse konsekvensene
fra det ufravikelige kravet til gode skiløyper.
I Ulvangveiens første del som allerede vinterbrøytes har man anlagt en utmerket og parallell
skitrasé. Biltrafikken som har oppstått plager neppe noen? Dette er i det minste en erfaring
og ikke en spekulasjon.
Jeg holder på min konklusjon fra tidligere innlegg med referanse til styrets tilnærming til
saken; dette er opp til det berørte veilag og grunneiere om de ønsker eller ikke. Men
beslutningen må vel gjøres av politiske organer, slik fungerer jo vårt samfunnssystem.
#914 | 7/6/2010, 21:52, GMT +1 | Helge Farsund
En bra oppsummering Kjetil Flaatedal.
Jeg føyer til noen sikkord til debatten.
1) Mysuseter er ikke njonalpark, flere debattanter har argumentert som om de ønsker
nasjonalparkens uberørthet.
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2) Kommunen har sørget for infrastruktur på Mysuseter, og kommer nå med forslg om
veinavn og husnumr på hyttene.
Er det da overraskende at tilkomst på vinteren er ønsket.
#913 | 7/6/2010, 21:38, GMT +1 | Hanne T
Jeg referer ikke til hva styremedlemmene har ment mens jeg satt i styret. Styreinterne
diskusjoner har jeg ikke til hensikt å "lekke". Styremedlemmer sitter der for å mene. Sånn
skal det være. Det var alle henvendelsene jeg fikk da jeg satt i styret som jeg sikter til.
Det kom to dispensasjonssaker da jeg satt som styreleder. Jeg brukte flere dagsverk på de
to sakene.
Enig med Breen i det meste, men om sommeren er det stier å gå på - om vinteren må man
enten ha nye skiløyper fra sentrum (bl a fra hotellet) eller man må ha parkeringsplasser i
enden av hver vei som brøytes, slik at folk kan kjøre dit med bil for å komme på ski. Da
blir det mer trafikk enn om sommeren. Sommer og vinter kan neppe sammenliknes.
Til Hansen; jeg har ikke for vane å si ting som ikke er sant.
Diskusjonen Flaatedal trekker opp egner seg ikke så godt i diskusjonsforum med korte
innlegg. Jeg anbefaler analysen Østlandsforskning har skrevet om emnet. Den trekker opp
mange av utfordringene ved å skape turistnæring i hytteområder; som f eks reiseavstand,
helhetsprodukt, markedstilpasning mv. Det er tilbudet som skaper etterspørselen. Det kan
bli en litt høna eller egget-diskusjon, men en kan ikke si "brøyt, så kommer det folk, og da
kommer det tilbud, og da blir det næring". De destinasjoner som har fått til næring, har
planlagt på en helt annerledes måte enn kommune og aktører har gjort på Mysusæter til nå.
Og de ligger nærmere markedene og med færre restriksjoner mot utbygging en Sel. Kunder
skaper etterspørsel - det er korrekt. Men finn ut hvilken næring man tror på og finn ut
hvilke kunder som kommer (oftere enn før) før man sier brøyt for "næringens skyld".
Markedstilpasning er vesentlig - og jeg har til gode å høre den virkelig gode næringsideen
på Mysusæter. Å leve på helgetrafikk er svært vanskelig. Folk handler mat på veien opp
fredag (ofte siste åpne butikk på E6) og bruker lørdag til aktivitet - og søndag til retur.
Det blir for enkelt å skylde på ubrøyta veier for at næringslivet ikke blomstrer på
Mysusæter. Og for enkelt å si at det blir næring bare man brøyter.
#912 | 7/6/2010, 11:25, GMT +1 | Kjetil Flaatedal
Hanne Toftdal skriver :
" Næring skapes av de som vil selge det folk har lyst på. Tilbudet må stemme overens med
etterspørselen. Det mangler fortsatt noe her. Og brøyta vei er ikke svaret"
Jeg er grunnleggende uenig i analysen din Hanne.
Hvordan du har landet på denne konklusjonen er ikke vesentlig for meg ( ref. innlegg fra
gjeita).
Det vesentlige er at næring uten tilstrekkelig volum i etterspørsel vil forsvinne. Man kan
ikke skape vekst ved å tilby nye tjenseter til et sterkt begrenset marked.
Enkel adkomst gjennom hele sesongen skaper trafikk, trafikk skaper behov
--> Adkomst vil drive etterspørsel.
God, gjennomtenkt og regulert adkomst om vinteren er i bunn og grunn en forutsetning for
at mange av næringsinteressene fortsatt skal kunne eksistere, og at tilbudet skal kunne
videreutvikles.
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Det er altså økning av etterspørselen det må fokuseres på. Det er forutsetningen for all
virksomhet.
Å justere tilbudet av varer og tjenester for å treffebehovet i et marked med konstant lav
etterspørsel må bli en ørkenvandring som få (om noen) vil kunne lykkes med på sikt. Det er
det fler av oss som vet etter samtaler med de som driver virksomhet på Mysuseter i dag.
Noen spesialiserte næringer vil nødvendigvis få en svekket etterspørsel pga vinterbrøyting,
men de nye mulighetene helårsveier skaper vil totalt sett veie opp og overgå
verdiskapingen i de spesialiserte næringene.
Hvorfor er jeg så sikker på det ?
Fordi det vil være folk på hyttene om vinteren !
Ikke bare i Nyttårshelgen, vinterferien og påskehelgen men jevnt og trutt fra november til
april !
Vil utvidet bruk endre Mysuseter ?
Ja, det tror jeg - og med god planlegging til det bedre.
Bedre for hytteiere, grunneiere og næringsinteresser.
Er endring i seg selv et onde ?
Noen mener det, andre vil ha endring for endringens skyld.
Men jeg tror fast på at de fleste vil, dersom de ser den langsiktige nytten av at hytter blir
brukt, og føler seg trygg på kvaliteten i nye tiltak (brøytede veier og nye løypetraseer),
ønske slik endring velkommen !
Flere hyttefolk på fjellet vil sikre Mysuseter et større marked lokale næringsinteresser kan
utvikle.
Markedets "nødvendige størrelse" bør være noe av grunnlaget for den videre diskusjonen.
Så kan vi evt. deretter detaljert diskutere krav til kvalitet, investeringsrammer,
tidplanlegging etc. for å sikre at de unike og ulike Mysuseterkvalitetene som ikke går på begrenset adkomst- blir ivaretatt og videreutviklet.
#911 | 7/6/2010, 07:44, GMT +1 | Leder Kåre B. Hansen
Den 12.05.2010 skrev en anonym person under navn Skiløper ” Og om veiene brøytes - hvor
skal man gå på ski?” Dette var etter min oppfattning starten på denne diskusjonen som for
meg er helt uproblematisk.
Styre har som Ø. Breen skriver en helt bevist holdning til brøyting ikke brøyting og som
ellers i samfunnet mener vi at det mest rettferdige er at slike saker avgjøres på
demokratisk vis av våre folkevalgte.
Før våre folkevalgte tar avgjørelser er det høringer og frister for merknader der alle har
rett og mulighet til å fremme sitt syn, slik har det også fungert i det få sakene som pr dato
har vært på Mysusæter.
Det var to saker i forrige styreperiode om brøyting og ingen i denne perioden.
Den ene saken ble anbefalt godkjent med visse merknader, den andre avsto vellet fra å gi
uttalelse da det her var klare interesse motsetninger blant medlemmene. Slik må det være
i fortsettelsen også vi må ha respekt for at det blant velets medlemmer finnes flere
meninger om en sak.
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#910 | 6/6/2010, 20:19, GMT +1 | Øivind Breen
Styrets holdning til brøyting har vært at dette er en sak for de berørte grunneiere og veilag
- og at velets interesse er skiløypenes standard og kvalitet. Kostnadene for brøyting og for
omlegging av skiløyper må dekkes av de som ønsker endringer. Det har vært holdningen
den siste perioden og det var holdningen da Hanne Toftdahl var leder. Jeg har sittet i
begge styrer.
Selvsagt betyr dette at en del veier vil ha intern støtte for å ønske brøyting - andre veier
det motsatte. At jeg som sitter med hytte et sted skal mene sterkt om brøyting for folk
med hytte et helt annet sted - under forutsetning av at skiløypene fortsatt er førsteklasses
blir for meg en gåte. Derimot er jeg langt på vei enig i at dette forutsetter godt
grunnarbeid og preparering av traseene for skiløyper - og de berørte får i slike situasjoner
flere utfordringer både i valg av trasé og i forståelse for kostnadsbehov. Men gitt dette på
plass opplever jeg diskusjonen som intern innen de enkelte veilag.
Et annet moment for de som søker prinsipielt syn på saken: Hva med bevegelseshemmede?
Man kan med letthet påstå at de hytter som ikke har vintervei diskriminerer
bevegelseshemmede - og dermed frarøver disse like muligheter til friluftsopplevelser? Eller
skal Mysusæter være et Darwinistisk prosjekt - der den svake må stå igjen på
parkeringsplassen? Regner med at dere ser poenget
Selvsagt er ikke Mysusæter et sted som er attraktivt på grunn av sin biltrafikk, men et
sted for friluftsliv. Nå er snøen borte og bilene triller på alle hytteveier. Jeg vil anta at
ingen anser Mysusæter som ubrukelig av den grunn?
Mitt hovedpoeng er at jeg opplever styrets holdning som klok og at prinsipielle syn på
denne praktiske utfordringen er meningsløse.
Jeg skriver for øvrig ikke på vegne av styret, men viste til styrets syn på saken slik den
fremkom på årsmøtet i 2009.
#909 | 5/6/2010, 22:05, GMT +1 | gjeita
det er vel bare missunnelse som er ute å går fra deg hanne! at andre kan få, men ikke du!
#908 | 4/6/2010, 22:17, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Det var ikke grunneieren, men meg som dro i gang denne diskusjonen. Det har vært en fin
debatt - og for meg som opplevde det som svært problematisk å sitte som styreleder med
fokus på et bilfritt miljø og gode skiløyper, har det vært positivt å registrere at så mange
har meldt seg - med og uten navn - som tilhengere av et bilfritt miljø og gode skiløyper rett
fra stuedøra.
Jeg synes det er pussig at det er nettopp Ulvangveien som debatteres så heftig. Jeg har
enda ikke skjønt hvorfor en vei skal brøytes og ikke en annen. Jeg kjenner folk som eier
eiendommer langs Furusjøveien og sitter på gjerdet uten å selge i påvente av verdistigning
ved godkjent brøyting. Det er smart å ikke ta alle kamper på en gang. Men jeg vet med
sikkerhet at dersom Ulvangveien blir brøytet - så begynner samme kravet fra eierne
innover Furusjøveien. Kanskje det til og med er de samme som står bak?
Denne debatten har vist at det er positivt mange som ønsker gode skiløyper til hyttedøra
på Mysusæter. Arbeidet vi iverksatte med sykkelstier bekrefter dette - folk vil har løyper
og turmuligheter.
De som har kjøpt hytte her har kjøpt hytte i full forståelse for at det er skimuligheter og
ikke bilmuligheter her vinterstid. Det er først og fremst turfolk som kjøper hytte på
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Bilvei vinterstid skaper IKKE næring. Næring skapes av de som vil selge det folk har lyst på.
Tilbudet må stemme overens med etterspørselen. Det mangler fortsatt noe her. Og brøyta
vei er ikke svaret.
#907 | 1/6/2010, 15:46, GMT +1 | Både sommer og vinterturist
Det er vel ikke Ulvangveien som er turistattrasjonen på Mysusæter og der du går mest på
ski ..... Det er naturopplevelsene i fjellet og løypene der som lokker. Ulvangveien er jo
ikke så lang og de fleste av dere har vel allerede strøm og innlagt vann = komfort.
Har dere sett høyspentmastene og arrene i naturen etter at vann og kloakk er lagt inn flere
steder?
Naturen skal vernes, men bare om vinteren ? En vinterbrøytet vei er da vel ikke så ille, i
motsetning til det vi turgåere ser om sommeren
#906 | 1/6/2010, 14:56, GMT +1 | fotturist
Så det er slik at hyttefolk langs Ulvangsveien skal holde skiløyper for hotellgjester og
hyttefok på Raphamn?
#905 | 1/6/2010, 14:54, GMT +1 | Kalle
Hvor det er blitt av "grunneiern" som satte i gang denne diskusjonen? Står han forsatt å
venter på posten? Eller er han kommet på bedre tanker?
#904 | 1/6/2010, 13:57, GMT +1 | Sidsel Bjørneby
Bra melding fra Jan og Lisbeth Haarstad, tiltredes som pensjonist!
#903 | 1/6/2010, 13:46, GMT +1 | Jan Hårstad
Både min kone og jeg er pensjonister og der vi bor oppunder Kåsi,kunne vi privat sett hatt
stor glede av vinterbrøytet vei. Men to argumenter finnes imot som er tyngre: hvis
bilismen spiser seg høyere og høyere opp i den norske fjellheimen,blir det mindre og
mindre
naturopplevelse og villmarksfornemmelse. jeg tror ikke dyrelivet heller setter noe pris på
vinterbiler.
Det andre er at Ulvangdalen brukes av hotellgjester
og hyttefolk på Rapham og andre steder som knapt
vil syns det er morro å slepe seg til viddene via eller rundt en masse biler i hytt og vær.
Hvor blir fjellfølelsen av oppi firehjulstrekkerne? Nei til vinterbrøyting.
#902 | 31/5/2010, 21:43, GMT +1 | Ulvangveien
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Ulvangveien er åpnet for kjøring, inntil videre kun for personbiler.
#901 | 28/5/2010, 22:50, GMT +1 | andelshaver i ulvangsvegen
Vegsjefen for ulvangsvegen har sagt til meg at vegen blir opna tirsdag eller onsdag
kommende uke
#900 | 28/5/2010, 15:46, GMT +1 | Soppen
Jeg undres ... om Ulvangveien blir åpnet før st.hans .....
#899 | 28/5/2010, 11:50, GMT +1 | bileier
Til Stig
Det er flinke folk som gjør jobben, og det blir inngått avtaler om at veien skal være brøytet
f.eks fra Torsdag til Mandag og da har hytteierene noe å rette seg etter.Der det er brøytet
på Mysusæter og Raphamn er ingen ting å klage på den ordningen.
#898 | 28/5/2010, 11:08, GMT +1 | Stig
Vinterbrøyting av veier på mysuseter kan bli en artig affære når det ene dagen er brøyta og
biler kjørt inn, om natta snør det kraftig og vinden blåser opp og lager digre hardpakka
snøfonner i tillegg. Dette er på 850-950 meter over havet. Skal brøytebilen komme å grave
frem biler å brøyte veien hver gang når noen som skal/vil ned og hjem på søndager f.eks ?
#897 | 28/5/2010, 09:35, GMT +1 | Torodd Hauger
"Naturforvalter og hytteeier" trekker fram et viktig poeng i denne debatten. De offentlige
interessene på Mysuseter er store. Men tror ikke vi kan forskuddtere at staten vil si nei til
enhver utvikling på Mysuseter. Men et godt utbygd skiløypenett er et viktig offentlig gode,
som staten sikkert vil ha stort fokus på.
Jeg tror vi må innse at vinterbrøyting av veier som i dag benyttes til skiløyper, vil kreve at
det blir opparbeidet nye løypetraseer som er vel så gode som dagens. Det lar seg sikkert
gjennomføre, men vil være kostbart, forutsette velvillige grunneiere og vil bety nye
naturinngrep.
Men det står jo alle fritt å fremme forslag / søknad. Men personlig tror jeg "veien fram" til
positive vedtak om vinterbrøyting av Ulvangveien, Tjønnbakken og Furusjøveien er lang og
kronglete.
#896 | 28/5/2010, 09:13, GMT +1 | Naturforvalter og hytteeier
Har ingen problemer med å respektere at noen ønsker vinervei helt fram til hytta - og at
noen opplever det som en trygghet dersom sykdom oppstår.
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Men ærlig talt - staten har tidligere vist at de ikke ønsker flere inngrep i dette område (jf
behandlingen av reguleringsplanen). Et hvert tiltak som vi redusere kvaliteten på
skiløypenettet fra / til Mysuseter vil etter all sansynlighet bli stoppet av staten. I dette
området veier allmennhetes rettigheter tyngre enn private interesser og behov.
Mysuseter kan ikke sammenlignes i så måte med Golå, Hafjell, Skeikampen. Mysuseter er
ikke bare ei hyttegrend, men et viktig utgangspunkt for skiløypene inn i nasjonalparken
Rondane. Fellesskapsinteressene er her så store at private interesser må vike.
Man kan like det eller ikke - men dette er det faktum.
#895 | 28/5/2010, 08:28, GMT +1 | Tilgjengelig
Spydigheter i et slik fora hører ingen steds hjemme. Barn lærer slikt på skolen, hvordan
diskusjoner og menigsytringer skal foregå og at andres meninger skal respekteres.
Hvis du er av den meningen at "debatten er bortkastet tid og energi" da kunne du jo latt
være.
Dette er rett og slett arrogant!
#894 | 28/5/2010, 08:20, GMT +1 | Naturforvalter og tilfreds hytteeier
Alle kan rammes av sykdom !! Så sant, så sant.
Det tryggeste er å bo som nærmeste nabo til et sykehus.
Jeg tror vi må innse at staten (fylkesmannen og Direktoratet for naturforvaltning) ikke vil
tillate flere vinterbrøyta veier på Mysuseter - uansett hva kommunen og hyttefolk måtte
ønske. Mysuseter er en viktig offentlig innfartsport til Rondane vinterstid. Det er derfor
staten kjøpte en stort areal og opparbeidet parkeringsplass på Mysuseter. Løypenettet vil
ligge der det ligger i all fremtid. Og bra er det. Så denne debatten er bortkastet tid og
energi.
#893 | 27/5/2010, 22:52, GMT +1 | Tilgjengelig
Rekreasjon er vel både for folk som er friske og syke ...men det brukes jo helst i
forbindelse med sykdom. Hvis du er hytteeier i Ulvangsveien, så er det best at helsa
holder. ALLE kan vi bli rammet av sykdom i en eller annen form, og med vinterbrøyta veier
kan du til og med være på hytta di vinterstid.
Det er rekreasjon det !
#892 | 27/5/2010, 20:18, GMT +1 | Torodd Hauger
Personlig synes jeg de fleste innleggene om vinterbrøyting - med noen få unntak - er gode,
og de gir samlet et klart uttrykk for at her er det store meningsforskjeller. Og det
overrasker vel ingen.
Denne saken er ikke enkel. Det er mange kryssende interesser. I tillegg har hyttefolket
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naturlig nok ulike behov, og det er forskjellige ønsker og synspunkter på hvordan Mysuseter
bør utvikle seg.
Jeg har liten tro på at det er mulig å komme til lokal enighet i en sak som dette. Slik jeg
ser det, så bør spørsmålet om flere veier skal vinterbrøytes tas opp i forbindelse med en ny
gjennomgang, og eventuell utvidelse av grensene, av reguleringsplanen for Mysuseter. Da
vil alle kunne fremme forslag - og uttale seg til de forslag kommunen måtte komme med.
Det er kommunen som så har det endelige ordet i slike plansaker.
Jussen i en sak som dette er enkel. Det er reguleringsplanen som gjelder. Kommunen kan
selvfølgelig på grunnlag av søknad gi dispensasjoner, men tviler sterkt på at kommunen
her - som ellers i kommunen - ønsker en tilfeldig "bit for bit" utvikling. På lang sikt er det i
alles interesse at utviklingen skjer på grunnlag av grundige analyser og vurderinger - og
ikke på grunnlag av tilfeldige initiativer fra enkeltgrupperinger.
#891 | 27/5/2010, 19:52, GMT +1 | Johan C. Vedlegg
Det er enkelt og greit slik Josten, at dersom du ikke er udelt positiv til vinterbrøyting av
veier - og da spesielt Ulvangveien, da er du "tribunebråkmaker" og bare ute etter å
provosere. En er løsningsorientert dersom en ikke har øyensynlige problemer med å
akseptere vinterbrøyting og problemorientert dersom en er infisert av en snev motstand.
Trist at ikke debatten kan føres på andre premisser enn at meningsmotstandere
latterliggjøres. Ett sentralt moment er jo nettopp at dispensasjonsballen garantert vil
begynne å rulle dersom det åpnes for brøyting ett sted. Er det nødvendigvis så
framtidsrettet å legge tilrette for helårs bilkjøring til hytta? Det er langt flere enn
Mysuseters hytteeiere som har interesser i dette området, blant annet som et yndet
rekreasjonsområde.
#890 | 27/5/2010, 19:31, GMT +1 | Per ivar josten
Er det synsing og fremtidsfrykt å mene att hvis du får viljen din i å få brøyta ullvangveien,
så vil ikke sterke krefter prøve å få brøyta både tjønnbakkeveien og furusjøveien? Her
handler det om att hvis Sel kommune gir dispensasjon en plass, da vil det bli ett press fra
flere kanter.
#889 | 27/5/2010, 16:04, GMT +1 | Helge Farsund
Jeg hadde aldri trodd at jeg skulle lese så mye synsing og fremtidsfrykt som har
framkommet i det siste angående vei og skiløype på Mysuseter.
Åpenbart er det flere som uttaler seg rent teoretisk, og en kan få inntrykk av at enten har
de ikke selv beveget seg i aktuelt område, eller er generelle ”tribunebråkmakere”, som
elsker å provosere.
Til den siste kategorien, foreslår jeg at de starter en diskusjon for eller imot fjellkirke eller
fjellmoské på Pungen.
Til de som har skjønt at - Sel kommunes langtidsplan og utvikling av hytteområdne, legger
opp til øket bruk og aktivitet, og derigjennom ekstrainntekter til kommunen, - vil jeg
anbefale å være løsningsorientert og ikke problemorientert.
Sel kommune har etter det jeg har forstått ønsket å være en kommune der
serviceinnstilling overfor sine innbyggere prioriteres.
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Kommunen sørget for å få fram offentlig vann og avløp, og er i ferd med å bygge et
høydebasseng på Beget ovenfor Bergetjønn. Strømledninger er lagt innover for lang tid
siden.
Hva annet kan vi vente enn at kommunen også sørger for å få regulert den allerede
opparbeidete grøft/traktorvei for vann og avløp for hyttefeltet på Berget til skiløype. Dette
inngrepet i naturen er allerede utført, så hvorfor ikke benytte det, slik at Ulvangveien får i
det minste den fordelen at den kan åpnes tidligere. I vår har vi vente snart bort imot to
måneder etter at løypelaget sluttet vinterens løypekjøring.
Det skal innrømmes at det er en utfordring, dog overkommelig å sørge for at traséen bak
vannverket ikke blir for bratt, det er kun en strekning på ca. 150m.
Jeg håper at det er flere enn meg som har gått den omtalte vanntraséen og nytt utsikten
mot Smiubelgen, prøv den i sommer på bar mark, du får ikke mindre utsikt enn om du
vandrer på Ulvangveien.
#888 | 27/5/2010, 15:44, GMT +1 | Per ivar josten
Spørs om grunneiern nå sitter og fordyper seg i Norges lover, er ikke gjort på en to tre
Kan vel derfor bli stilt ei god stund fremover.
#887 | 27/5/2010, 14:50, GMT +1 | bare tull ...
Det ble fort stillt på grunneier'n. Han har vel fått noe å tenke på nå. Dette med grunnloven
var ganske drøyt. Det rører seg tydeligvis mange tanker i hodet der i går'n. Men så kommer
jo bare posten en gang om dagen.
#886 | 27/5/2010, 10:33, GMT +1 | Oddvar
Nei til flere vinterbrøyta veier på Mysuseter.
#885 | 26/5/2010, 19:57, GMT +1 | Sidsel Bjørneby
Jeg slutter meg til innleggene 26.5., mye fornuftig der om bruk av fjellet. Konkluderer med
at vi IKKE ønsker å ødelegge mer av vakre Mysusæter enn det som allerede er ødelagt av
brøyting og graving! Særlig håper jeg at Ulvangveien forblir ubrøytet vinter, for en brøytet
vei og en scooterløype ved siden av vil kreve store innhugg i terrenget og eiendommene
oppover langs vakre Ula.
#884 | 26/5/2010, 13:30, GMT +1 | Johan C. Vedlegg
Skiføret på førjulsvinteren begrenser seg til veitraseene, først og fremst Furusjø/Vålåsjøveien. En åpning for brøyting ett sted, vil sannsynligvis føre til en eskalering av
dispensasjoner - som munner ut i full vinterbrøyting av alle veier som fører til
hyttebebyggelse.
Argumentasjon for mere hyttebruk og dermed mere folk i distriktet og medfølgende handel
etc., er det som går igjen for å få åpnet veiene. I realiteten dreier det seg muligens vel så
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mye om enkelte hytteeieres ønske om verdiøkning på eiendom. Derfor kan det se ut som
om at en også her er villig til å ofre mange sin mulighet til å komme seg ut i bilfri natur,
for at noen få skal få øket verdien på sine hytter. Hvordan dette henger sammen med
Fylkesmannens nærmest fanatiske holdning til alt som kan ligne på tilrettelegging for økt
bruk i randsonen til nasjonalparken, det skjønner neimen ikke jeg. En får håpe at denne
bølgen roer seg og at flere ser verdien av et mest mulig bilfritt Mysusæter vinterstid.
#883 | 26/5/2010, 12:59, GMT +1 | TAO
Hei, er det noen som kan si når Ulvangsveien blir åpnet for biltrafikk etter vinteren.
#882 | 26/5/2010, 08:55, GMT +1 | Petter'n
Skal man vinterbrøyte veier som i dag benyttes til oppkjørte skiløyper, så må det
selvfølgelig etableres nye skitraseer. Spørsmålet blir da hvor og hvordan.
Dette blir kostbart - og hvem skal bekoste dette. Jeg mener dette i så fall utelukkende bør
bekostes av de som vil ha nytte av vinterbrøyta vei og de grunneierne som eventuelt har
solgt hyttetomter med avtale om vinterbrøyta vei fram.
Nye skiløypetraseer vil jo bety store sår i terrenget. Bekker må legges i rør. Terrenget må
justeres. Ønsker vi det?
Det blir vanskelig å unngå at de nye skiløypene må gå over hytteeiendommer. Vi disse være
villige til å avstå grunn? Tviler på det.
Så her er det så mange problemer som må løses at mitt råd er: Legge ønskene om flere
vintrebrøyta veier på is - og gled dere over de fine skiløypene vi har.
#881 | 26/5/2010, 01:14, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Alt areal på Mysuseter er underlagt rammer gjennom gjeldene reguleringsplan.
Reguleringsplanen er vedtatt i kommunen og grunneiers mening om innholdet er ikke
relevant. I planen er det vedtatt skiløyper på veinettet. På Mysuseter går de på private
veier. Å være grunneier er ikke det samme som å disponere sin egen eiendom fritt. Noen
har eiendom som blir nasjonalpark. Andre har eiendom som blir lagt ut til friområder. Og
noen har eiendom som blir lagt ut til skiløype. Reguleringsplanen hadde helt sikkert tatt
hensyn til landbrukets vinterbehov dersom det eksisterte. Men det kjøres ikke lenger høy
og måsså fra Mysuseter vinterstid, og heller ikke ved om vinteren. Gjeldene
reguleringsplan ihensyntar ny næring - turisme. Ikke engang grunnloven skjermer utdødd
næringsaktivitet.
#880 | 25/5/2010, 18:29, GMT +1 | kråka
Skiløypen krysser veien inn til Rondane Spa uten uhell,der er det mye større trafikk enn det
kommer til å bli i Ulvangsveien om den blir brøytet.
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#879 | 25/5/2010, 18:00, GMT +1 | andelshaver
Til brøyting på nye veier
Det vart flertall for brøyting av Ulvangsveien, tror det var i 2006.
#878 | 25/5/2010, 16:50, GMT +1 | Brøyting på nye veier
Ser at debatten følger stadig nye spor, men tilbake til utgangspunktet, nemlig brøyting av
veier om vinteren.
Saken har mange sider, men vesentlig er det å skille mellom generelle, prinsippielle
forhold, og her de faktiske forhold rundt Ulvangveien. Vis hvordan det er tenkt av
ski/scooterløype og bilvei skal gå fra bommen og inn til parkeringsplassen. Samtidig med
at kvalitet på løyper og vei ikke skal forringes. Vis et realistisk kostnadsoverslag, hvilke
endringer må gjøres i naturen, vurderinger knyttet til kryssing av løyper/vei,
ansvarsforhold når ulykken er ute (for den kommer helt sikkert) tap og gevinst for
andelseiere og ikke minst tap og gevinst for alle turgåere fra Mysuseter som velger
Ulvangveien for å komme opp på Vidda. Ulvangveien er som alle vet adskillig lettere enn
Tjønnbakken. Hva sier hotellets gjester, DNT - dette må det redegjøres for. Og - til slutt for ikke lenge siden ble Ulvangveiens andelshavere spurt om brøyting av veien - det ble
nedstemt, så hvorfor i all verden arbeides det fortsatt med?? På siste årsmøte ble ikke
dette fremmet som nytt ønske.
#877 | 25/5/2010, 09:01, GMT +1 | Reinjeger
Juridisk sett er det uinteressant om grunneier har tatt seg direkte betalt - eller indirekte
gjennom tomteprisen. Han har tydeligvis undertegnet på at det er helårsvei fram til
hyttene. Det er grunneier som da har plikt til å sørge for at det er muligheter for helårsvei.
Spørsmålet blir da om han som grunneier har tatt dette opp med kommunen i forbindelse
med reguleringsplanen - og benyttet sin rett til å klage på planen - evnt fremme
erstatningskrav. Hvis ikke - så tør jeg påstå at grunneier har opptrått klandreverdig i
forhold til hytteeierne. Han har i så fall ikke ivaretatt hytteeiernes interesser - og kan
komme i erstatningsansvar. De har ikke fått den "varen" som de indirekte har "betalt" for eller som de i følge avtalen har forventet å få.
Skjønner at grunneieren er frustrert. Kommunen har etter all sannsynlighet fulgt
spillereglene i denne saken - i motstetning til grunneieren - som tydeligvis har sovet i
timen. Han forsøker nå å få oppmerksomheten bort fra dette faktum ved å gå til angrep på
kommunen.
Grunneiere har ikke bare rettigheter, men også plikter i forhold til dem han har inngått
avtaler med.
Grunneieren hevder også at det kjøres skiøyper ulovlig på hans vei. Innenfor grensene for
reguleringsplanen er det regulert til skiløyper. Utenfor så dreier det seg om
utmarksområder - og løypekjøring er tillatt.
Tviler forøvrig på at noen kroner mer i eiendomskatt vil føre til at kommunen åpner for
flere vintrebrøyta veier. Det må nok andre argumenter til.
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#876 | 24/5/2010, 22:51, GMT +1 | Leder Kåre B. Hansen
Jeg foretrekker å avvente kommunens svar til grunneier på denne henvendelsen om
brøyting av Ulvangvegen. Det vil forundre meg om ikke vedtatte reguleringsplaner er
lovlige fattet av kommunestyre.
#875 | 24/5/2010, 17:03, GMT +1 | Filur
Like interessant herr REINJEGER, er at du trekker frem verdistigning for hytteeiere med
vinterbrøytet vei til kr 300.000,-. Noe som i så fall utgjør en økning i hytteskatten
(5promille) på ca. kr.175.000,- pr. år samlet for alle hyttene som er brukere av
Ulvangveien.
I så fall en inntekt som Sel kommune ikke ønsker å innkassere, og i tillegg går næringslivet
i Sel glipp av inntekt som er resultat av øket bruk av hyttene i vinterhavåret.
Men det kan de kanskje kompenser med å øke fellingsavgifter etc. for jegere i såkalt
uberørt terreng.
Kan ellers ikke se at grunneier har tatt betalt for bruk av Ulvangveien, tvert imot har han
gitt det vederlagsfritt mot at brukerne vedlikeholder veien.
#874 | 24/5/2010, 00:28, GMT +1 | reinjeger
Interessant! Grunneier har solgt veirettigheter som han her offentlig mener er helårsvei.
Her er det hyttefolk som ikke har fått hva de har betalt for. De har betalt for helårsvei,
men bare fått sommervei.
Antar at verdiforskjellen mellom en hytte med helårsvei og bare sommervei er ca 300.000.
Grunneier er helt opplagt erstatningsansvarlig i forhold til verditapet ved at de ikke har
fått helårsvei.
Er det slik at han ikke har ivaretatt interessene til de han har solgt veirettigheter til under
reguleringsplanprosessen - så han han bare seg selv å takke. Dette kan bli kostbart for
grunneieren.
#873 | 23/5/2010, 22:53, GMT +1 | Torodd Hauger
Enig med "Tjønnbakken". Reguleringsplaner har tilbakevirkende kraft. Men de som mister
formelle rettigheter skal selvfølgelig ha kompensasjon / erstatning for dette. Men da må
det jo fremmes erstatningsak mot kommunen. Så vidt jeg vet så er det ikke fremmet krav
innen fristen.
Tviler på om "grunneier" har en "god" sak. Dersom det igangsettes vinterbrøyting av veier
som i reguleringsplanen er gitt formål "sommervei" - vil være i strid med reguleringsplanen
- som er juridisk bindende for kommunen så vel som for grunneiere. Regner med at
kommunen da vil gå til politianmeldelse - og resultatet blir bot.
#872 | 23/5/2010, 22:28, GMT +1 | Tjønnbakken
Reguleringsplanen for Mysuseter ble vedtatt av kommunestyret i 2003 - Det ikke lenger
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krav om stadfesting av reguleringsplaner (dvs fylkesmannen). Reguleringsplan har
tilbakevirkende kraft - og kan om kommunen ønsker det - sette til side privatrettslige
avtaler (f.eks. mellom grunneier og hytteiere).
På den annen side så kan de som mister rettigheter som følge av reguleringsplanen kreve
erstatning fra den som er eier av reguleringsplanen - i dette tilfelle kommunen. Krav om
erstatning måtte i såfall vært fremmet innen 3 år fra planen ble vedtatt.
Jeg regner med at berørte grunneiere på Mysuseter og andre rettighetshavere i sin tid både
ble godt kjent med at planlegging var igangsatt, uttalelsesretten, om planvedtaket - og om
retten til å fremme innsigelse mot planvedtaket, samt fristen for å fremme
erstatningskrav.
#871 | 23/5/2010, 14:01, GMT +1 | Helge Farsund
GRUNNEIER, stor takk til deg for en faktautredning som kan bringe oss nærmere sunn
fornuft og praktiske løsninger.
#870 | 22/5/2010, 12:58, GMT +1 | kråka
Til grunneier
Takk for god informasjon, dette gjelder oss alle om vi er for eller i mot vinterbrøytet veier.
#869 | 22/5/2010, 10:00, GMT +1 | Grunneier
Her er brev jeg akter å sende sel kommune. dette er fakta i saken
Det er noen forhold vedrørende Ulvangsveien, jeg vil fremme overfor kommunen.
Veien ble anlagt først på attenhundrede, som hestekjerre vei. Den ble brøytet om vinteren,
for framkjøring av mose og ved fra skogen, den har tidvis vert brøytet etter behov i senere
tid også.
Bruksendring kan da ikke, påberopes.
Veien ble utbedret til motorisert ferdselsvei i nitten femtito, helt opp i teigen til Ulvolden,
utbedret i femtifire, i femtiåtte, i seksti og utbedret slik den er i dag i sekstito.
Vinterbrøyting og skiløype.
Veien er en privat vei på privat grunn eies av de respektive gårds nummer på stekingen.
Grunneierne har gitt bruksnummer eierne (hytteeierne) allmenn bruksrett uten noen form
for forbehold, utover vedlikeholds plikt. Det vil si også rett til vinterbrøyting. Derfor er det
ingen grunneier som kan gi tillatelse til anlegging av skiløype. Dersom løypelag og
kommune lovlig skulle få en slik tillatelse, måtte både eiere av gårdsnumrene og eierne av
bruksnumrene, skrive under på det, hver og en. Det holder ikke, at formannen, eller styret
i grunneielaget skriver under, dette er utenfor deres mandat.
Dette er rettigheter, som er mange tiår før reguleringsplan. Så vidt jeg har brakt på det
rene, har en reguleringsplan ingen gyldighet før den er stadfestet og er ikke gitt
tilbakevirkende kraft. For å få tilbakevirkende kraft, må den opp i kongelig resolusjon i
stortinge, med dette for øyet for å få tilbakevirkende kraft. Det må til to tredjedelers
flertall, i selve stortinget for å få til en tilbakevirkende kraft. Det skal en helt spesiell
situasjon til for å ta opp en slik sak, fordi det i utgangspunktet er i strid med selve
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grunnlåven. Tilbakevirkende kraft er gitt bare en gan meg bekjent, og det er i odelsloven
og omfatter arverett, jenter og gutter gis lik rang, med tilbakevirkende kraft. Ingen
reguleringsplan, eller lovgrunnlag har fått en slik behandling meg bekjent.
Det ville i så fall være i strid med høyesterett og Norges lover og har derfor aldri skjedd.
Det er derfor helt urimelig, ja bent fram frekt å be rettighetshaverne, koste omleggingen
av en ulovlig anlagt løype.
Jeg vil se den lovhjemmel Sel kommune på beroper seg.
Svar skal i henhold til lov være meg i hende inne 14 fjorten dager fra innlevert brev.
#868 | 21/5/2010, 18:30, GMT +1 | Helge Farsund
Jeg appellerte til sunn fornuft, og da har jeg fokusert på et minstekrav - i alle fall for
Ulvangveiens vedkommende - nemlig at veien blir tilgjenglig i den tiden skiløypene ikke
prepareres. Dvs. etter påske, og følgelig blir kjørbar frem til løypepreparering generelt
starter i januar.
For den observante leser, så har jeg ikke uttalt meg om vinterveibrøyting, annet enn de
først 400 meterne av Ulvangveien.
For øvrig fikk vi hytta lenge før løypelaget var etablert, og ble glad for deres service, men
med større og tyngre utstyr, så burde kanskje kommunen skjønt at det ville få
konsekvenser for veiens tilgjengelighet på vårparten.
#867 | 21/5/2010, 10:32, GMT +1 | Torodd Hauger
Oppkjøring av skiløyper på sommerveiene - med fast, plant underlag og hvor bekkene er
lagt i rør under veibanen - gir muligheter for tidlig prearering og lengre skisesong. Det er
svært posistivt.
Dersom veiene vinterbrøytes, så må det legges nye skiløypetraseer. Skal vi opprettholde
samme standard og like tidlig preparering, så må det planeres i en bredde tilsvarende
løypemaskinen og bekkene legges i rør. Dette vil også bety at mange må avstå grunn og
det vil ta lang tid før anleggssårene i terrenget er blitt "reparert" .
Personlig har jeg liten tro på at Tjønnbakken og Furusjøveien vil bli vinterbrøytet - både
fordi kostandene vil bli urimelig høye sett i forhold til antallet brukere - og fordi det vil
oppstå problemer ved erverv av grunn.
I den grad kommunen er villig til å bruke noe av de midlende som hyttefolket betaler i
eiendomskatt på Mysuseter, så håper jeg det vil bestå i utvikling av "sentrumsområdet" og i form av støtte til næringsdrivende på Mysuseter ( slålombakken) og til løypekjøring
m.m.
Jeg er enig med dem som trekker frem verdien av den gode scootertjenesten på
Mysuseter. Flere vinterbrøyta veier vil redusere kundegrunnlaget og dermed tilbudet til de
mange som uansett vil være avhenginge av denne tjenesten.
#866 | 21/5/2010, 10:01, GMT +1 | fjellkar
La ikke grunneierne ut grunn til vei, og ikke til skiløyper.
Jeg bare spør.
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#865 | 21/5/2010, 09:39, GMT +1 | Per ivar josten
Helge Farsund: Har noen av løypene vi har på mysuseter utgangspunkt i fritt og
ubearbeidet terreng? Samtlige løyper på mysuseter starter etter veier som ALDRI har vært
vinterbrøytt, og dermed har vel alle som har kjøpt seg hytte på mysuseter vært klar over
att bakdelen er att på vinterstid ligger det skiløype på veiene.Hvis alle som har vei inn til
hytta skal ha den vinterbrøytt og vi tenker oss dagens løypenett, vil vi da forsatt få ett
godt og trygt løypenett?
#864 | 20/5/2010, 23:48, GMT +1 | Helge Farsund
90% av løpene på Mysuseters omland, det innbefatter bl.a. løypene, Glitterdalen Tjønnbakken - Spranget - Lurven - mot Peer Gynt osv. Med andre ord flotte løyper som går
i fritt og i alt vesentlig ubearbeidet terreng.
#863 | 20/5/2010, 22:21, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Jeg vil heller si at 90% av skiløypene går PÅ sommerveinettet og ikke utenfor. Gråhøvegen
er 100%skiløype, Tjønnbakkveien er skiløype og Furusjøveien er skiløype. Løypene går ikke
en meter utenfor.
Det er stor forskjell på ulike brukergruppers holdning til de to alternativene;
Den ene gruppen som ønsker bilfritt miljø med fred, ro og stillhet og som pakker i kasser
og sekker som er lett å laste rett over på skuter. Gruppen synes systemet er med
skutertransport er lettvindt og godt. Dessuten er det hyggelig å støtte stedets eneste
stabile næringsaktivitet - som aldri ber om støtte.
Den andre gruppen ønsker vei helt fram. Jeg merket meg da jeg satt i styret at det var
særlig de som bor på Otta som ville ha brøyta veier.
Det er grunn til å være klar over at det er sterke lokale krefter som arbeider for brøyting.
For denne gruppen er skiløyper mindre interessant. Da jeg satt i styret var det svært
ubehagelig å meningsytre seg som tilhenger av et bilfritt miljø og forkjemper for gode
skiløyper.
Lag løypenettet først - i fire retninger - på ulike eieres grunn - med max to krysninger av
vei pr løype. Og slutt med alle dispensasjonene!
Og til sist; mer bilkjøring blir mer skogvekst - det er enkel skolelære.
#862 | 20/5/2010, 13:58, GMT +1 | Helge Farsund
Skiløype til glede, vei til velsignelse?
Den første del av Ulvangveien er vinterbrøytet fra Mysuseter fjellstue og frem til avkjørsel
ved Jakhelln hytta (ca. 400m). Skiløypa går i terrenget like øst for veien, og slik har det
vært i noen år. Her er det både en god skiløype og en brukbar vei og det er ikke kryssing
mellom løype og vei. Hvem klager på den kombinasjonen?
Mer en 90% av alle skiløypene som kjøres opp på Mysuseter og omland går i terrenget
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utenfor sommerveier. Det blir derfor kun kostnad og bekvemmelighet som ligger til grunn
for at kommunen foretrekker å legge skiløyper opp på eksisterende vei. Det medfører en
vesentlig ulempe for bl.a. Ulvangveien da den ikke blir kjørbar så snart løypeprepareringen
opphører, dvs. like etter påske.
Løypelaget og Ulvangveien BA har sammen funnet og gått opp en løpetrase som det er
enighet om kan anvendes, men det er opp til kommunen (løypelagets overordnede) å få den
godkjent og inn i reguleringsplanen.
Det finnes også andre trasévalg, som i alt vesentlig ikke berører andre grunneiere enn
kommunen. Det gjelder den nye vannløps - traseen som går oppe i lia øst for Ulvangveien.
Som andelseier i Ulvangveien BA og svært fornøyd bruker av skiløypene som løypelaget
kjører opp fra tidlig januar til påske, så tror jeg at med godt vett og en smule sunn fornuft
kan vi få til gode løsninger. I alle fall langt fra slike dramatiske konsekvenser som enkelte
fremstiller fremtidens Mysuseter.
Til slutt et personlig ønske, at vi som pt. frekventerer hytta på Mysuseter oftere enn
fastlegen, kan få gleden av å kjøre til hytta så ofte som mulig i de 10 - 15 årene vi
statistisk sett har igjen å leve.
Så får vi håpe at Sel kommune kan bruke noe av pengene fra hytteskatten til å sørge for at
skiløypene kan legges i terreng utenfor de private veiene, slik at veiene blir tilgjenglig i
det minste i den tiden skiløypene ikke prepareres.
#861 | 20/5/2010, 11:46, GMT +1 | Torodd Hauger
Jada - det er viktig å ha med seg miljøperspektivet i alt vi foretar oss. Men den bilbaserte
hyttekulturen vi har i Norge - er vel strengt tatt alt annet enn miljøvennlig. Selv har jeg 35
mil hver vei til hytta - så 500-700 mil i året er ikke uvanlig hytterelatert bilbruk for oss. I
dette perspektivet betyr noen km mer eller mindre i vinterbrøyta vei på Mysuseter lite.
Slik jeg ser det - så dreier dette seg om å avveie ønsker om flere vinterbrøyta veier opp
mot kostander og landskapsmessige ulemper ved å anlegge nye skitraseer og ulemper ved
krysning av skispor.
Det er her - som i de fleste saker - kryssende interesser. Og vil må tåle og akseptere
interesse- og meningsforskjeller i dette spørsmålet. Og det er til syvende og sist våre
folkevalgte som har det siste ordet.
#860 | 20/5/2010, 08:24, GMT +1 | Optimist
Nei makan til fremtidsutsikter.
For å binde opp mest mulig CO2, så lar vi Mysuseter gro igjen med skog, slik at verken
biler eller løyper kommer fram, flytter Rondvassbu utenfor nasjonalparkgrensen slik noen
har foreslått for drahjelp til villreinen. Videre kan det legges sterke begrensinger til bilbruk
fra Otta og opp til Mysuseter, og tilby godt merkede fotstier fra E6 og opp til det
”nyflyttede Rondvassbu”. Så rygger vi alle inn i fremtiden.
For de som er godt voksne, så minnes vi en debatt på stortinget på tidlig 60-tall. Det gikk
på å bevilge penger til SAS i forbindelse med overgang til jet passasjerfly. Mange, - dog i
mindretall argumentert for at det var helt unødvendig. ”Det går da fort nok å dra fra Oslo
til Trondheim på drygt en time, vi behøver ikke bruke penger på å halvere reisetiden”, de
led nederlag.
Et eksempel til. Stortinget bestemte at NRK skulle bare ha sending i sort hvitt-TV, vi
behøvde ikke farge-TV, de led nederlag. Først da sort hvitt TV-utstyr ble dyrere enn farge
utstyr ble det endret.
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Og til slutt, da kjøleskap ble introdusert i den norsk husholdning på tidlig 50-tall, så hevdet
mange at det var helt unødvendig i et så kaldt land som Norge, de led nederlag.
Får unnskylde meg mine meninger, men jeg kunne ikke dy meg disse ordene etter å ha sett
hvordan enkelte ”naturekstremister” maler ”fanden på veggen”.
Ja det er til og med en ”skiløper” som var redd for gå med skien under armen på brøytet
vei, selv om skiløypa lå like ved siden av.
#859 | 19/5/2010, 21:26, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Det viktigste og nyeste innen temaet "utvikling" er reduserte klimagassutslipp og redusert
bilbruk. I dette nye internasjonale miljøperspektivet ligger Mysusæter langt fremme - og
foran de fleste. Manglende modernisering kan altså gi et utilsiktet - og riktig utviklingshopp.
#858 | 19/5/2010, 12:24, GMT +1 | Torodd Hauger
Vinterbrøyting av vei er et tema som til stadighet kommer opp til debatt. Her er det
naturligvis store meningsforskjeller - avhengig av hvor man har hytte og ønsker om
hvordan Mysuseter bør utvikle seg.
Nå har vi en reguleringsplan - vedtatt i 2003 - som er juridisk bindende for kommunen
såvel som for grunneierne. Jeg regner med at kommunen forholder seg loyalt til sin egen
plan - og ikke gir dispensasjoner.
Men folks holdninger og behov endrer seg. Dersom det kommer søknader om vinterbrøyting
av flere veier, så bør kommunen ta hele planen opp til revisjon - slik at vi får en bred
høring / debatt om dette spørsmålet. Det værste som kan skje er at utviklingen på
Mususeter (og flere vinterbrøyta veier) skjer på grunnlag av dispensasjoner.
#857 | 16/5/2010, 14:10, GMT +1 | Ulf Trøen
Hanne og andre.
Re. "utvikling"
"Utvikling" er ifølge Wiktionary definert som
"at noko endrar seg i ei fast retning, til dømes at det vert større, modnare eller meir
komplekst".
Diskusjonsgrunnlag:
- Utvikling kan være ønsket/uønsket.
- Styrt.
- Tilfeldig
- Hvilke krefter som påvirker dette.
(kommunale, grunneiere, oppsittere, foreninger, lag,
fellesskap, enkeltpersoner osv.)
Lykke til med diskusjonen!
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#856 | 15/5/2010, 21:50, GMT +1 | Kåre B
Ta det med ro Per Ivar jeg tåler mye.
#855 | 15/5/2010, 17:50, GMT +1 | Per ivar josten
Nå håper jeg att du skjønnte att den siste kommentaren min bare var humoristisk ment
Kåre B, regner med att du har humoren i orden når jeg tenker på paparazzibildet du sendte
lokalavisa av orfører Pryhn sin feilparkerte bil
#854 | 12/5/2010, 22:19, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Det nytter ikke å sammenlikne bendelorm med spindelvev. Geografi og infrastruktur
påvirker såvel veisystem som potensial for et godt skiløypenett.
På Sjusjøen og Beitostølen må man ut i bil for å gå på ski etter at løypenettet forsvant
under bygging av veinettet til de nye hyttefeltene.
Klarer man å modellere et løypenett i fire retninger ut fra butikken uten å måtte ta av ski
for å krysse vei minst to ganger på hver trase? Om ikke, så vil løypenettet forsvinne i
setergrenda ved vinteråpne veier. I stedet vil man måtte ut i bil og betale bomavgift på en
og to veier samt p-avgift oppe på vidda hver gang vi skal på skitur.
Så kan man jo spørre seg - hva er egentlig "utvikling"?
#853 | 12/5/2010, 20:36, GMT +1 | Kåre B
Takk for rådet Per Ivar.
#852 | 12/5/2010, 17:38, GMT +1 | Per ivar josten
Med vinterbrøytte veier er det vel to servicetilbud som blir borte og det er vinterparkering
og scootertransport, og en ting til Kåre B, har du for mange kilo og drasse på hadde det
kanskje vært en fordel om det ikke hadde vært bilvei helt inn til hytta
#851 | 12/5/2010, 15:15, GMT +1 | Kåre B. Hansen PRIVAT
Jeg har brøytet vei til min hytte så for meg er ikke dette noe problem. Jeg forstår ikke
hvorfor dette problemet er så stort på Mysusæter. På Kvamsfjellet, Venabygdsfjellet,
Måsåplassen, Gålå, Lemonsjøen osv brøyter man veier og har gode skiløper ved siden av.
Her er det også mye folk hele året. Butikken på Måsåplassen har nettopp utvidet og har
åpent hele året tiltross for at Friisvegen er stengt om vinteren. Jeg anbefaler dere en tur
til dit for å se hva familien Bjørge har fått til i sammen med hyttefolk der.
Jeg forstår at noen er redde for utvikling og forandring og ønsker å ha alt som det var før,
men jeg er da redd for at det ene service tilbudet etter det andre vil stoppe opp og bli
borte.
Jeg er for at fjellet og hyttene på Mysusæter skal være tilgjengelig og bli brukt av alle både
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de godte trente og oss som har fått noen kilo for mye rundt livet etter hvert.
#850 | 12/5/2010, 10:55, GMT +1 | Per ivar josten
Andelshaver:Ulempen med skiløype etter veiene var vel der også da du annskaffet deg
hyttetomt på mysusetra? Jeg håper att Sel kommune ikke gir etter for press om å
vinterbrøyte flere veier på mysusetra. Hvis vi får vinterbrøytt vei inn til ullvangen, så vil i
neste omgang hytteeiere langs tjønnbakkevegen kreve vinterbrøyting, så kommer
veggumsfeltet,hytter ved furusjøen og vålåsjøen. Samme problemet kommer på raphamn,
kringsetra og høvringen.Hvor skal man stoppe? Markedet for og drive parkering vil bli
mindre og mindre. Hvem gidder og drive dette når flere og flere parkerer ved hytta? Uten
en driverdig parkering i sentrum av mysusetra vil snart alle ha vei inn til hytta.Skiløypene
vi har i dag vil krysse mange bilveger med de farer dette medfører, og det er vel ikke slik
vi vil ha det.
#849 | 12/5/2010, 00:15, GMT +1 | Skiløper
Og om veiene brøytes - hvor skal man gå på ski?
Eneste grunn for å dra på fjellet i mai er for å gå på ski!
Med brøyta vei - må alle andre enn de som har hytte innerst i veien traske landeveis med
skiene under armen for å komme seg på tur. Ingen gidder det.
Mysuseter i dag er det beste svaret på framtidas miljøutfordringer.
Bygg tett og kompakt - bilfritt, stille og slik at barna ikke trenger å passe seg for bilene!
Innbruddssikkert attpå! Nordmenn blir stadig mer overvektige. Det er sundt å gå - og å gå
på ski! Fjellet redder helsa - og framtida.
#848 | 11/5/2010, 17:38, GMT +1 | andelshaver
Takk for opplysningen Helge. Da ser enn ulempen med å ha skiløype etter vei, få veiene
vinterbrøytet.
#847 | 11/5/2010, 14:58, GMT +1 | Helge Farsund
Vi var på Mysuseter fra 5 til mandag 10. mai.
Fint vær og fint skiføre selv om løyprne ikke var preparert, så ble det fine skiturer. Pga.
nattekulde på
-4 til -6 minusgrader og soloppvaring på dagen, så kunne skiene brukes over alt. Snøbroene
ove Ula før og etter Lurven bar ennå.
Kan anbefale å bruke kommende langhelg til vårskiturer i Rondane på sitt vakreste.
Når det gjelder brøyting av sommerveiene, så er i alle fall Ulvangveien langt fra å bli
brøytet. Skiløypen på veien ble så godt og tungt preparert gjennom vinteren at hardpakket
snø/is trenger varmere netter og dager før brøytingen kan starte. Med opptørkingstid,
gjetter jeg (som amatør) på at det blir ingen åpen vei før 2. uke i juni.
yr.no har prognose på nattetemperaturet på - 6 0g - 1 på onsdag 12. og torsdag 13. Helt
frem til 20. rundt 2 til 3 plussgrader, unntatt søndag med +6 i minimumstemp.
God skitur til helgen.
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#846 | 6/5/2010, 21:10, GMT +1 | Kåre B
Ikke kjent med at det er brøytet vinterstengte veier enda, det er kaldt og fortsatt mye snø.
Veier som har vært brøytet i vinter er bløte og tung transport anbefales ikke før de har
tøret opp.
#845 | 6/5/2010, 18:13, GMT +1 | Hytte eier
Er det brøytet noen veier på Mysusæter enda?
#844 | 25/4/2010, 15:06, GMT +1 | Marianne Frøland
Anbefaler fasilitetene på Rondane SPA. Vi har av og til brukt bassenget, kjøpt oss middag
eller behandling i hotellets flotte spa-avdeling. Ifølge hotellet har de som regel ledig
kapasitet, det er bare å spørre! Dessuten er det flott for oss som er hytteeiere i området at
hotellet er her og at vi har dette tilbudet, så vi bør støtte opp om driften.
#843 | 19/4/2010, 11:07, GMT +1 | Kjetil Flaatedal
Hei Kåre B,
Jeg har sett listen og sjekket den igjen i helgen.
Listen er bra den, - takk for grei redegjørelse på enkeltsaker
Det jeg savner og forsøkte å belyse i mitt innlegg er :
1. regelmessig kommunikasjon vedr. oppfølging (hvor saken står - er det stillstand eller
framdrift) ,
2. økt involvering av medlemmer i konkrete / enklere gjøremål innen f.eks. drift og
vedlikehold / avhjelpende tiltak i påvente av at større planer faller på plass. Gjerne mindre
og konkrete dugnader lagt til tider der folk er på ferie. Mobilisering av medlemmer til felles
beste er aldri feil. Det har arbeide med sykkelstien vist.
3. velarbeide handler, for meg, også om å ta vare på nærmiljøet gjennom konkete
"småtiltak" i tillegg til de store symbolsakene.
Medlemmer kan ikke kreve av styret at det skal fikse alt mens vi avventer resultater. I
frivillge foreninger er det ikke slik det kan eller bør styres.
Men det kan og bør være slik at styret hjelper til med å forene felles krefter (ved
økonomisk støtte, eller enda bedre: personlig oppmøte, - for tiltak som velmedlemme selv
har nytte og glede av.
Og sist men ikke minst det hjelper til å etablere og befeste ett kollektivt "VI" , og det er
noe det trengs mere av i våre dager.
#842 | 18/4/2010, 19:24, GMT +1 | Leder Kåre B. Hansen
Jeg har vært bortreist noen dager og har ikke hatt tilgang på nett før nå.
Rett veinavn forbi vår hytte er selvfølgelig Gråhøvegen.
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Informasjon se min julehilsen på hjemmesiden av 16 desember Ketil Flaatedal, der har du
noe informasjon samt referat fra møte med kommunen og hyttevel foreninger av 6 april.
Vilhelm Bjerknes leder en komité som jobber med sti rundt Mysusæter, omtalt tidligere. De
har sendt søknad om tillatelse til fylkesmannen i Oppland.
Sykkelsti prosjektet som Kvamsfjellet vel, Nordre Furusjøen vel og Mysusæter vel
samarbeider om er et annet prosjekt som vi håper å få videreført i sommer. Det ledes av
Finn Strøm Gundersen i Kvamsfjellet vel, vi har nettopp kjørt inn materialer til ca 100 m
sykkelbane som skal bygges over et meget våt område i Vassmillom. Her skal det være
dugnad helga 19 og 20 juni. Til sommeren kan man sykle fra Mysusæter til Sulsæter i NordFron kommune på veier og opparbeidet sykkelstier om alt går etter planen.
Hovedsatsningsområde er Mysusæter sentrum, vi jobber med å få på plass en komité som
kan starte arbeide med planlegging av hvordan dette skal gjennomføres. Her er vi helt
avhengig av at grunneier, næringslivet og kommunen er med oss på laget, vellet kan ikke
gjøre så mye alene.
Olsok feiring sammen med Nordre Furusjøen vel er et annet prosjekt som vi jobber lit med
og håper at vi allerede i år kan ha på plass et arrangement ved Karelen.
Vårt neste styremøte er i slutten av mai vi kommer tilbake med mer informasjon etter det.
#841 | 15/4/2010, 22:38, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Du husker nok feil navn på veien som går til hytta di Kåre. Den heter Gråhøvegen.
Gråhaugen er et annet sted i området!
#840 | 15/4/2010, 09:28, GMT +1 | Kjetil Flaatedal
Kommunikasjon vedr. problemstillinger, - vel og styremedlemmer imellom er absolutt
viktig.
På diskusjonssiden og ellers.
Men ; Tiltak er og har alltid viktigere i forhold til det å skape reelle resultater.
Identifisering, prioritering og gjennomføring av tiltak må tillegges tilstrekkelig vekt.
Styret må på banen å koordinere tiltak , jo før desto bedre !
La oss se en liste med tiltak som styret foreslår gjennomført. de nærmeste 3 årene.
Stimuler til å sette sammen arbeidsgrupper som kan ta tak i enkelt saker.
#839 | 9/4/2010, 18:09, GMT +1 | Helge Farsund
Hei Øivind Breen.
Du har et godt poeng, og dersom Eidefoss er interessert, så er din ide sikkert teknisk mulig
i dag.
NB! Det som følger i sitatet fra Adressavisen, er myntet på strømprisen, men jeg forstår
det slik at nettleverandøren samtidig får mulighet til å gi kunden en reel nettleie i forhold
til nettets generelle belastning, og ikke som nå et snitt av de 5 høyeste effekttoppene.
Her kommer noe av det jeg har ”sakset” Adressavisens nettutgave.
Sitat:
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”Betal for strømmen du bruker
Slår du ned varmen når strømprisene er høye? I så fall sparer du fint lite. En boks som løser
problemet blir allemannseie i 2016, men du har krav på å få den allerede i dag.
For et par år siden var Anne Lise Fagerheim i Malvik to mil øst for Trondheim prøvekanin
for en hel nasjon. Malvik Everk installerte en liten boks i sikringsskapet hennes”.
Snittpris hindrer sparing.
På strømbørsen Nord Pool fastsettes prisene hver time, året rundt. Nesten alltid svinger
den i takt med forbruket.
Da prisen spratt opp i 11 kroner i Midt-Norge 22. februar, var klokken åtte. Først da
forbruket sank tre timer seinere, gikk prisen ned. Men de som ikke hadde forbruk da
strømmen var dyr, må likevel betale for den, siden strømprisen gjennomsnittsberegnes.
Løsningen er måleren som Anne Lise Fagerheim og 39 andre strømkunder i Malvik fikk
teste ut. Den måler forbruket hver time, og sørger for at kunden betaler det strømmen
faktisk koster i det øyeblikket den brukes.
Ta styring
Timemåling er ikke den eneste fordelen med avanserte målings- og styringssystemer
(AMS). Via den samme boksen kan du selv eller strømselskapet gå inn og ta styringen over
strømforbruket.
Norges vassdrags- og elektrisitetsdirektorat (NVE) har bestemt at AMS blir obligatorisk i
alle norske hjem tidligst 1.1.2016, blant annet fordi NVE ønsker å vente på en ny
utstyrsstandard fra EU-kommisjonen.
For forbrukerne vil AMS oppleves som et stort fremskritt, mener ekspertene. Og hvis du
ønsker, trenger du ikke vente til 2016. Nettselskapet er forpliktet til å installere timemåler
hjemme hos deg allerede i dag dersom du krever det”.
God lesning.
Helge Farsund
#838 | 8/4/2010, 16:40, GMT +1 | Øivind Breen
En idé til Eidefoss.
Eidefoss har i følge adm dir så velfungerende, toveis målerutstyr at de kan ta mer betalt i
nettleie av de som i et øyeblikk bruker mye strøm. Da kan de vel også gi rabatt til de som
bruker lite når totalkapasiteten er sterkt belastet?
#837 | 7/4/2010, 11:40, GMT +1 | Leder Kåre B. Hansen
Se referat fra møte med kommunen. Nå må de av oss som har meninger om veinavn i våre
hytteområder gi kommunen beskjed om det er spesielle ønsker som vi er opptatt av blir
hensyntatt.
Det er nå vi har muligheten til å være med på å påvirke beslutningsprosessen, jeg er
opptatt av at vi velger naturlige gamle navn for områdene. Veien forbi vår hytte heter
Gråhaugvegen og jeg regner med at det blir det offisielle navnet her.
Kåre B.
#836 | 6/4/2010, 21:32, GMT +1 | Leder Kåre B. Hansen
Vell overstått påske!
Takk til Tove og alle andre frivillige, samt deltakere som var med på årets skirenn på
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påskeaften. Alt fungerte perfekt til og med været var flott første dag med sol denne påska.
Bare blide fjes å se hele dagen.
#835 | 5/4/2010, 17:21, GMT +1 | Tove Myhren
115 deltagere på langrenn og 40 på alpint betyr 155 deltagere totalt.... bare sånn att vi er
sikre på hva som er rett antall deltagere
Jeg er nå kommet ned i bygda - må jo innrømme att det var deilig å komme til tørre veier.
#834 | 4/4/2010, 22:13, GMT +1 | Tove Myhren
Takker alle deltagere og gode hjelpere for att vi alle fikk en flott dag i skianlegget
påskeaften.
Påskerennet hadde 115 deltagere i år det er rekord!!
Til og med solen kom
#833 | 27/3/2010, 07:02, GMT +1 | Leder Kåre B. Hansen
Årets største hytteferie er i gang, våknet opp til gråvær og at store deler av kommunen er
uten vann. Det har oppstått brudd på en hovedvannledning på Otta som har medført at vi
er vannløse. Ula vannverk er selvfølgelig ikke berørt av dette og vi har vann på Mysusæter.
Selv om påsken begynner med dårlig vær håper jeg at været kan bedre seg og at alle som
skal være i fjellet kommende uke får en fin ferie.
Jeg vil benytte anledningen til å ønske alle velkommen til fjells og en riktig God Påske!
Kåre B
#832 | 21/3/2010, 11:33, GMT +1 | Helge Farsund
Hei godtfolk.
Så kom strømregningen fra Eidefoss. Fikk e-mail i dag.
Interessant å legge merke til at energiprisen gikk opp samme uke som vinterferien begynte
i Oslo og Akershus.
Den 22/2 gikk energiprisen pr kWh opp fra 84,24 øre til 181,89 øre.
Det gjelder selvsagt kun for de som har Eidefoss som energileverandør.
Det kan være store forskjeller mellom leverandørene, men interessant å se om det er
samme tendensens over hele linjen.
Hilsen
Helge Farsund
#831 | 18/3/2010, 10:55, GMT +1 | Torodd Hauger
SSB har nylig presentert kommunenes regnskapstall for 2009.
Netto driftsresultat i prosent av brutto driftsinntekter er det viktigste resultatmålet for
kommunene. For Sel kommune har driftsresultatet i perioden 2001-2009 variert fra minus 4
% til pluss 12,4 %. I 2009 ble driftsresultatet pluss 4,8 %. Det er mer enn det dobbelte av
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gjennomsnittet for kommunegruppe 11, som i henhold til SSB består av ”sammenlignbare”
kommuner. Driftsresultatet for Sel kommune ble også vesentlig bedre enn
landsgjennomsnittet (2,8 %) og gjennomsnittet for alle kommunene i Oppland (3 %).
Da kommunen – på grunn av dårlig utført takseringsarbeide – bestemte seg for ikke å
innføre eiendomskatt på hytter i 2009, så var det grunn til å forvente at kommunen ville gå
med dundrende underskudd. Det skjedd ikke – snarere tvert i mot. Kommunen fikk et
betydelig regnskapsmessig overskudd. Dersom kommunen hadde utskrevet eiendomskatt
på hytter i 2009, ville kommunens driftsoverskudd blitt blant landets høyeste.
Noe av forklaringen på kommunes gode driftsresultat skyldes tilbakebetaling av moms på
spesielt store investeringer dette året og 2 mill som kommunen fikk tilbake etter tidligere
feilslåtte finansspekulasjoner.
Vi hyttefolk skal fremover bidra til å styrke kommunens inntekter gjennom betaling av
eiendomskatt. Da er det rimelig at rådmann eller ordfører gir oss en nærmere forklaring på
det gode driftsresultatet i 2009 og om det fortsatt er behov for eiendomskatt på hytter.
#830 | 16/3/2010, 14:49, GMT +1 | Øivind Breen
Støtter Torodd 100% i at vi både kan være styremedlemmer, ivrige bloggere, uenige,
framoverlente og konstruktive samarbeidspartnere på samme tid.
#829 | 15/3/2010, 21:09, GMT +1 | Torodd Hauger
- Og til dere som måtte være spesielt interessert i arbeidet i det nye styret.
Styremøtene har så langt vært preget av strukturerte, kreative og gode diskusjoner. Det
har vært en god atmosfære på møtene - og jeg har inntrykk av at alle er både engasjerte
og villige til å gjøre en innsats for våre felles interesser på Mysuseter.
Så får fremtiden vise om vi evner å få gjennomført noen av de målene vi har satt oss.
#828 | 15/3/2010, 20:42, GMT +1 | Torodd Hauger
Eidefoss sin nye metode for beregning av nettavgiften er ingen styresak. Det burde være
innlysende.
Denne debatten om beregningen av nettleien har vært opplysende og meningsfylt - og et
godt eksempel på saker hvor bloggen er et viktig informasjons- og
kommunikasjonsmedium.
Øyving og jeg er begge åpne, engasjerte og meningsbærende personer. At vi ikke er helt
enige i denne saken - tror jeg vi lever godt med begge to. Det er også helt uproblematisk
for vårt arbeide i styret.
#827 | 15/3/2010, 18:51, GMT +1 | Hanne Toftdahl
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Denne strøm- diskusjonen var litt underlig. Her diskuterer to styremedlemmer (med
korreksjoner fra styleder) med to velmedlemmer.
Det enkleste hadde kanskje vært at styret først fant ut hva som var problemet og så
serverte medlemmene en strategi for tiltak fra styret. Evt en klargjøring av problemet. Jeg
skjønner at ting tar tid og at det er vanskelig å oppnå resultater på kort sikt for vellets
styre. Men en strømstrategi på lang sikt kanskje? Når styret er enig i hva det faktisk
mener.
#826 | 15/3/2010, 18:18, GMT +1 | Torodd Hauger
Med Farsunds innlegg, så tror jeg de fleste har fått med seg hva den nye beregningsmåten
innebærer.
Det står med andre ord nå - i større grad enn tidligere - opp til oss selv hvor stor nettleien
blir. Vi kan i hvertfall i noen grad - dersom vi ønsker det - påvirke størrelsen på den
regningen vi får på nettleie.
Hvis det er noen som har gode råd til oss som ønsker å kutte strømutgiftene - så er det
fint om dere formidler disse her på bloggen.
#825 | 15/3/2010, 17:53, GMT +1 | Helge Farsund
Ja Øyvind B, du og flere med deg, har rett i at El-kraft og Nettleie etter hvert har blitt et
komplisert produkt å forholde seg prismessig til.
Jeg velger ikke å komme med flere velmente forklaringer. I verste fall fører det til
frustrasjon for mange, spesielt når begrep som energi (kWh) og effekt (kW) kun blir
”dunkle begrep”. Selvsagt har nettleverandører generelt et ansvar i å veilede kundene til å
ivareta kundens interesse, slik at kundene ikke betaler mer enn nødvendig, og samtidig at
nettleverandørene oppnår sin hensikt.
Jeg velger å sitere ordrett hva Eidefoss selv sier i sin forklaring til de nye tariffene som
kom 1/1-2009 (på side 3).
Fordel med nye tariffer:
*)Kreve inn nettleie mest mulig etter de kostnadene kundene forårsaker.
*)Færre tariffer å forholde seg til, og uten store sprang i priser eller metoder.
*)Insitament for kundene til å redusere effektuttaket som reduserer våre kostnader som
igjen gir lavere tariffer.
Ulemper med nye tariffer:
*)Et ekstra ledd å avregne på store deler av kundemassen.
*)Vanskelig å stipulere manglende effekter
*)Vanskeligere å forklare tariffen for kundene.
Takk for meg.
Ha en fortreffelig aften, den nest strømregning er like rundt hjørnet.
Helge Farsund
#824 | 15/3/2010, 08:30, GMT +1 | Torodd Hauger
Jeg er helt enig i at kommunikasjonen ut til kundene ikke er bra nok - altfor teknokratisk.
Det kan man sikkert også si om det meste av offentlig formidling. Så her har mange en
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utfordring.
Men det er ikke lett både å være helt presis og korrekt - samtidig som alle skal kunne
forstå budskapet.
Vi har liberalisert energimarkedet - og det vel ingen vei tilbake.
#823 | 15/3/2010, 00:34, GMT +1 | Christer Köhn
Takk for hurtig reaktion fra Hans Kolden! Det gleder meg at jeg "tolket" det hele på rett
sett!
Nå kommer endokk det virkelige problemet med kommunikasjon enligt Öyvinds inlegg! På
fakturen finnes ikke ett tegn om grensene 3kW resp. 10kW! Förste trinn er enligt denne op
til 100kW (se mitt tidligere inlegg idag!) Vorfor fremgår ikke trinnene 3kW resp. 10kW på
fakturen?
Disse begreper har sikkert de fleste lest i skolen i fysikk engang, men vis man ikke er
speciellt intressert i elekrisitetslaere, har man sikkert ikke opgradert denne kunskap
genom åren. Derfor er det på plass og gjöre dette pedagogisk förståeligt i verdan for
huseiere i allminnelighet! For rask bedömning vil jeg pröve med ett enkelt bidrag:
En måte og uttrykke effekt er "watt" - kortes W. (Kan jemföres med hk på en bil). "k" foran
W inneberer 1000, der "k" står for "kilo", vilket i sin tur betyr 1000.
Mange panelovner har en ytelse på 1000W (1kW), men i mindre utrymmen og som
komplement i samme rom kan man har valt 800W eller 600W paneler. Ofte må man
anpasse seg til vad kabeln till panelerene tåler i effektuttag uten at sikringen utlöser.
Platene på komfyrer har varierende effekt - kan f.eks. vaere 1200W, 1000W, 800W eller
reguleres trinnvis ned til mindre uttag. Kaffebrygger har ofte 800W. Stövsuger ofte runt
1000W eller regulerbart mer eller mindre. Microböljeovner ofte 1300W (1,3kW)
Vis nå disse trinn 3kW rep. 10kW er korrekte skulle man kunne tenke seg följende:
For å hålle seg under 3kW må max 1000W på en komfyrplate kombineres med 2st
panelovner à 1000W igang samtidigt - da må ikke noet annet vaere påkoblet i huset! En
40W-paere ville da resultere i et effektuttag på 1040W= 1,04kW.
Veljer Du å ta deg in i neste trinn blir det ytterligere 7 penelovner à 1000W i full gang
samtidig for å hålle deg under 10kW!
Nå snakkes det om at det er ett snitt under en period, som gjelder - er det riktig oppfattet?
Da kan man jo ligge på kanske 12kW noen dager, men siden må man ner til 8kW! (Resp.
kanskje 5 og siden ner til 1kW)
Hva er da kWh? Som jeg skrev i forrige inlegg er det et uttrykk for energiforbruk - det er
jo det, som hele betalingsunderlaget grunner seg på.
Hvis Du har en panelovn på 1kW (=1000W) igang uten avbrudd under 1 times tid har Du et
forbruk på 1kWh, der "h" står for "hour" = time på engelsk. Fra dette betaler Du avgift
enlig avtale+diverse tillegg som skatt og forbruksavgift, effektledd m.m.!
Man kan som forslag opprette eksempel på olike lemplige kombinasjoner av
forbruksapparater i hytta for å undvike å kvalifisera seg til et höyere avgiftstrinn!
Som dere da lett kan regne ut sku det vaere stor fordel at ha begrensingsmuligheter på
panelovnene, da man kan ha et större antal igang samtidig, som da gir en legre
varmeavgivelse og dermed varmes hytta opp saktere under lengre tid uten at man kommer
op i neste trinn! Det er vel samtidig en fordel med mykere opvarming!
#822 | 14/3/2010, 21:43, GMT +1 | Øivind Breen
Hei. Jeg jobber faktisk med energiselskaper og har gjort det i mange år. På
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kommunikasjonssiden og kultursiden. Å flytte forvaltning til markedsorientering er en lang
vei. En stor utfordring er selskapenes mangel på kommunikasjonskompetanse - og mange
erkjenner heldigvis dette.
Hvilke andre steder i verden finner vi oss i å bli behandlet på denne måten når det gjelder
prissetting av tjenester?
Helge F. Er det rimelig å forvente at folk flest - som jo privatkunder er - kjenner til disse
begrepene. Hva er effekt? Hva er gjennomsnitlig effektmaks? Hva er dette i forhold til
gjennomsnitlig forbruk? Hva betyr kr/Kw/år? Hva er effektdelen av nettleien?
Torodd. Du er så opptatt av å straffe forbruk at du ikke ser hva som er kundefiendtlig. Det
kan godt være at avregningsmetoden ikke er kundefiendtlig og det har jeg aldri påstått men kommunikasjonen er kundefiendtlig. Kommunikasjonen er teknokratisk og
innadvendt. Eidefoss påfører oss som forbrukere sitt eget begrepsapparat og forventer at
det er vi som mottakere som har et problem når det ikke oppfattes.
Jeg jobber profesjonelt med kommunikasjon og vil i et snilt øyeblikk kalle dette hjelpeløst,
men dessverre tror jeg det er noe helt annet. I tillegg blander adm dir Eidefoss inn
miljøsaken - og da fungerer det i tillegg usedvanlig tåkeleggende.
#821 | 14/3/2010, 21:23, GMT +1 | Torodd Hauger
- og
Nettleien vil øke framover. Dette skyldes den økte investeringstakten og de økende
kostnadene i sentralnettet og utfordringene dette bringer med seg.
I tillegg investeres det nå mye i det regionale og lokale nettet. Dette vil selvfølgelig
netteierne ta inn fra oss kunder.
Strømprisen vil også øke - dersom vi skal tro myndighetene. Men her har vi den
kundefordelen at vi kan velge "strømselger" - og shoppe der prisen er lavest.
#820 | 14/3/2010, 20:27, GMT +1 | Torodd Hauger
Det var ukjent for meg at de moderne panelovnene kun slår inn på maks styrke - og
reguleres bare etter av / på etter innstilt romtemperatur. Jeg regner med at produsentene
nå vi endre på dette. Jeg er så "heldig" å ha gamle panelovner.
I likhet med Farsund har jeg også forstått det slik at effektleddet på strømregninga blir
høyre desto høyere effektuttak man har. Det vil si slik at jo høyere gjennomsnittlig
effektuttak som måles over den perioden nettselskapet benytter, desto høyere blir
effektleddet for nettleien. Jeg kan ikke skjønne dette på annen måte - i likhet med Kolden
- at dette betyr at det er mulig å redusere denne delen av nettleien ved å passe på at
samlet strømuttak er så lavt som "mulig" til enhver tid.
Jeg er uenig med Øyvind i at den måten Eidefoss nå beregner nettleien er kundefientlig. Nå
er det ikke lenger bare lavt totalforbruk som gir lav strømregning - men også lavt
effektuttak. Jeg mener det er riktig at de som har lavt effektuttak betaler mindre av
regningen for "effektinvesteringer" enn de som har stort effektuttak.
Når det gjelder nettselskapenes forrentning av "arbeidende kapital", så kan kan man
selvfølgelig være uenig i det nivået som myndighetene har fastsatt. Men det har ikke vært
politisk uenighet om de regler som gjelder i dag.
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#819 | 14/3/2010, 19:39, GMT +1 | Helge Farsund
Hei Øyvind Breen
Håper at ditt ”HÆ” kan bli erstattet av et ”AHA”. Les hele artikkelen på Nettsiden til
Mysuseter Vel datert 15.februar 2010.
Om det ikke hjelper, så se på ditt siste fakturagrunnlag fra Eidefoss 15/1-2010.
På en linje under ”Nettleie” finner du en linje kalt ”Effekt 100 kW”, og i kolonnen for
”Forbruk” har du et tall som er din gjennomsnittlige effektmaks det siste året (jeg vet
ikke hva du har), men som et eksempel har jeg valgt 3,55 kW som ikke er uvanlig for
mange, og i kolonnen for ”Pris” står det 408,75 Kr/kW/år (denne er nå etter1/3-2010
redusert til 371,25kr/år).
Helt til høyre kommer en ”Sum/kr” som er basert på effekdelen av nettleien (årsprisen
408,75 Kr/kW/år) og er for de dagene som er angitt i ”Periode” (02.11-2009 –
01.01.2010).
I mitt eksempel gir det en pris på kr 238,53 for effektdelen av nettleien i angitte periode.
Dersom den gjejenomsnittlige effektmaks hadde vært dobbelt av 3,55 kW , så ville det
kostet deg kr 477,06
Helge Farsund
#818 | 14/3/2010, 19:16, GMT +1 | Leder Kåre B
Har mottatt en mail fra Hans Kolden i AS Eidefoss, det har blii noe feil i det som har blitt
lagt ut på vår hjemmeside.
God dag!
Har sett på mysuseter.vel-siden, og det har av en eller annen grunn(står riktig i det jeg
sendte til deg)blitt en feil i de tre eksemplene på beregning av nettleiepris. Ordet mellom
har lurt seg inn ... mellom 3kW og 10000kWh og mellom 10kW og 30000kWh. Mellom skal
fjernes sli at det blir:
.... en som bruker 3kW og 10000kWh, får
10% lavere nettleie og en som bruker 10kW og 30000kWh,...
Slik det står blir det helt meningsløst.
#817 | 14/3/2010, 14:55, GMT +1 | Øivind Breen
Det er i beste kundefiendtlige forvaltningskultur Eidefoss opptrer her. En produktprising på
et monopolprodukt som ingen ser ut til å skjønne en pinne av. Bare les dette som står i et
innlegg her på siden:
"Pr. i dag koster nett - komponenten effektledd 371,25 kr/kW/ år. D.v.s. dersom
gjennomsnitt effekt maks er 3kW evt. 10kW, avregnes den delen med 1113,75 kr/år evt.
3712,5 kr/år."
HÆ?
Kommunikasjon, tydeliggjøring, folkeliggjøring, tilgjengeliggjøring, gode råd om tiltak,
mm. ...?
Gratulerer!
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#816 | 14/3/2010, 11:46, GMT +1 | Christer Köhn
Nå begynner det att bli alltfor mange ulike beskjeder ang. effektledd!
Til og begjynne med har Hans Kolden fra Eidefoss blant sammen ulike benevninger - kW er
ett uttrykk for effekte medens kWh er uttrykk for energiforbruking! Man kan dermed ikke
angi ett spann fra 3kW til 10000kWh! Det er detsamme som og jemföre et forbruk fra 3 kg
applen til 10000 appelsiner! Jeg kan fra fakturen i desember konstatere at helt andre
faktorer er med i beregninga:
Effekt under 100kW 327kr/kW/år, 101-200kW 262kr dito,201-400kW 196 dito samt over
400kW 131dito.
Dette inneber enligt min måte og se at det da ikke har noen betydelse vor mange konfyrer,
radiatorer og annet man har igang samtidigt inom disse grenser - det gelder bare og se till
att man ikke for ex har mer en100 st 1000W (=1kW)-forbruker samtidigt!
Hvis det som Kolden skriver avviker fra dette og som det står i svaret om effektledd at det
finnes en grense på effektuttag fra 3kW optill et totalforbruk av 10.000kWh resp. 10kW
med et totalfobruk av 30.000 kWh (vilket han kanskje mener!) inneberer det isteden max 3
resp. 10 lignende effektforbruker samtidig. Dette burde i så fall presenteraes på fakturen,
der det som sagt ser ut enligt resonemanget tidligere.
Takksam for tilleggskommentar fra Eidefoss eller om noen kommit frem til densamme
konklusion eller vet mer!
#815 | 12/3/2010, 18:28, GMT +1 | Helge Farsund
Torodds innlegg har en generell misforståelse angående panelovner på ½ effekt.
I dag selges/produseres ikke veggmonterte panelovner med bryter som kan slås mellom 1
og ½ (f. eks. 500W og 1000W). Markedet har ikke etterspurt dette (men når effektmåling
blir mer vanlig utover i landet, vil det kanskje ender seg).
Ved å sette termostaten ned fra for eksempel 20grader til 10 grader, så vil en 1000W ovn
like fullt trekke 1000W så lenge den står på. Dvs. tiden den står på er selvsagt lenger ved
termostat på 20 grader enn ved innstilling på 10grader. Så lenge rommet som skal varmes
opp ikke oppnår ønsket temperatur, vil ovnen trekke 1000W (1kW). Og nettleverandøren
registrerer dette kontinuerlig og akkumulerer time for time hva høyeste effekt har vært.,
og i løpet av en uke blir det notert som ”ukemaks” (se grafen som følger med fra Eidefoss,
for de som bruker e-faktura).
Har man flere panelovner, så vil det være tilfeldig om ovnene går på samtidig. Er man til
stede på hytta, så kan man selvsagt justere ned termostaten en stund mens andre
apparater anvendes. Når man ikke er tilstede, og likevel vil ha ovnene på, så kan man
regne sammen den totale effekten som teoretisk kan gå på samtidig. F.eks.
varmtvannstank + ovner + varmekabler, + antifrost til vannrør etc., og da blir det opp til
den enkelte å sørge for at det ikke blir mer enn det vi mener er nødvendig.
Pr. i dag koster nett - komponenten effektledd 371,25 kr/kW/ år. D.v.s. dersom
gjennomsnitt effekt maks er 3kW evt. 10kW, avregnes den delen med 1113,75 kr/år evt.
3712,5 kr/år.
God helg
Helge Farsund
#814 | 12/3/2010, 17:08, GMT +1 | Øivind Breen
Vel, vel Torodd. Hvem trenger vel svar fra Eidefoss og kommunen når vi har deg
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Men jeg gir meg ikke - fordi du svarer på Eidefoss sine vegne med en forutsetning du
trekker opp; at hytter og hus med høyt forbruk medfører et investeringsbehov i ny
infrastruktur. Jeg forstår selvsagt at ekstrembruk på toppen av allerede høyt, generelt bruk
er belastende, men min erfaring fra Mysusæter er f.eks at det kun er i påsken og muligens
nyttårshelgen at stedets generelle infrastruktur i realiteten er belastet. For øvrig er
anslagsvis 70-80% av hyttene (og hotellene) tomme til enhver tid.
Derfor:
Innføres effektdel på hytter som tross alt brukes nokså sjelden fordi nettet til Eidefoss ikke
tåler selv ørsmå "topper"? Da er jeg interessert i å vite hvor usikkert nettet på og til f.eks
Mysusæter er. Vi som har bygget de siste årene har bl.a betalt for utbedring og utbygging
av lokalt nett rundt våre tomter. Er denne investeringen bortkastet? Og mange av oss har
hytter som hovedsaklig varmes opp med strøm. Er det et usikkert valg? Derfor vil jeg
gjerne vite om det er allminnnelig grunn til å revurdere dette valget med bakgrunn i
usikkerhet mht nettets evne til leveranse. Er det slik at tilbringernettet rundt Mysusæter er
så dårlig at noen dusin komfyrer og panelovner som kjøres på samme tid medfører et økt
investeringsbehov?
#813 | 12/3/2010, 15:15, GMT +1 | Torodd Hauger
Jeg vil oppfordre alle "kreative" til å komme med gode råd her på bloggen om hvordan vi
kan "kutte" strømregninga med den nye beregningsreglene. Jeg starter:
1. Dere som kan slå på varmeovnene over telefon eller nett før dere kommer på hytta. Det
vil være billigere å sette på ovnene på halv effekt i 2 døgn enn full effekt i ett døgn.
2. Står du i ferd med å kjøpe / bytte ut komfyren. Det kan være klokt å vurdere
gasskomkyr.
3. Unngå å bruke effektkrevende maskiner / utstyr samtidig (f.eks komfyr, vaskemaskin,
tørketrommel, badstueovn - og selvfølgelig "store" panel- eller vifteovner).
4. Bytte gamle vedovner til nye med større virkningsgrad og effekt.
Andre råd?
#812 | 12/3/2010, 13:55, GMT +1 | Torodd Hauger
Jeg forstår redegjørelsen slik at avregningsmåten til Eidefoss er en klar fordel for oss
hytteeiere. De fleste av oss med "normale" hytter ligger i kategorien som bruker mellom
3kW og 10000kWh. Vi vil med uendret forbruk - få en strømutgift som ligger ca 10 % lavere
enn tidligere.
Når det gjelder effektleddet i prisen - så står det nå i motsetning til tidligere - mer opp til
oss selv hvor stor denne delen av strømregningen blir. Litt oppmerksomhet omkring dette,
og nedjustering av av panelovenene når komfyren er i bruk, så sparer vi penger. Og
komfyren gir jo også varme til hytta.
De fleste hyttene har også vedovn(er). Med den nye beregningsmåten så vil det bli mer
lønnsomt å fyre med ved - spesielt de første timene ved oppvarmingen av kald hytte.
Jeg kan ikke skjønne annet enn at den nye beregningemåten i Eidefoss er mer rettferdig
enn den gamle. De som har hytte / bolig som krever stort effektuttak, bør betale mer - da
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dette utløser investeringer hos energiselskapet.
#811 | 12/3/2010, 07:04, GMT +1 | Øivind Breen
Jeg synes Eidefoss sin redegjørelse blander snørr og barter.
Er det fordi vi skal tenke på miljøet at Eidefoss vil ramme den som 3 ganger hver vinter
sjokkvarmer hytta si og samtidig lager mat?
Eller er effektsaken innført fordi nettet til Eidefoss ikke tåler topper - og disse må unngås?
Da er jeg interessert i å vite hvor usikkert nettet på og til f.eks Mysusæter er. Mange av
oss har hytter som hovedsaklig varmes opp med strøm og jeg vil gjerne vite om det er
allminnnelig grunn til å revurdere dette med bakgrunn i usikkerhet mht nettets evne til
leveranse.
#810 | 9/3/2010, 22:11, GMT +1 | Leder Kåre B. Hansen
Jeg velger å bruke den tittel som jeg er valgt til av generalforsamlingen og det er leder
eller styreleder. Velformann står ikke nevnt mine vedtekter for vellet. At jeg har mange
hatter må dere nok leve med og det er ikke ulovlig, bare man passer på når man er inhabil.
Vi har nå et godt styre som samarbeider og utveksler hverandre på en positiv måte. Vi har
alle et felles mål, men ting tar mye lengre tid en man kunne ønske. Kommunens
stedsutviklingsprosjekt skulle for lengst vært avsluttet og planlagt tiltak burde vært i
gangsatt. Forskjønnelse av sentrum, vedlikehold av kulturlandskapet, ski- og turløyper og
andre servicefunksjoner som vi alle drar nytte av er fortsatt vårt hovedsatsingsområde.
#809 | 8/3/2010, 21:40, GMT +1 | Navnløs
Klart man kan legge innlegg på diskusjonssiden uten navn. Helt riktig å be formannen
bruke nettsiden som velformann og ikke som politiker. Når han slutter som velformann kan
han drive politikk på Mysuseter igjen. Får holde på med en ting av gangen.
#808 | 8/3/2010, 15:01, GMT +1 | Torodd Hauger
Takker Eidefoss for denne redegjørelsen.
Dette betyr at det står i stor grad opp til oss selv hvor stor strømregningen blir. Mange av
oss "tilårskomne" husker målerinstrumentet på kjøkkenet som viste strømforbruket - med
rød pil som viste gensen for "overforbruk". Nå er vi tilbake - i hvertfall delsvis - til en
ordning som straffer stort forbruk. Det er bra.
#807 | 5/3/2010, 21:48, GMT +1 | Jan Rune Jacobsen
Skit ikkje skilling
For 2 år sidan realiserte vi hyttedraumen. Ved Rondane. På Mysuseter. Fantastisk flott
stad. Det vart konkurranse, så vi måtte strekke oss langt for å få tilslaget. Banken var med
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og finansierte stasen. Det blir kostbare overnattingsdøgn, men vi trives og kan leve med
den prioriteringa, enn så lenge. Mange fine opplevelsar på hytta og i omkringliggande
terreng.
Vi reknar oss som vanlege folk med vanlege jobbar og vanleg gjennomsnittleg lønn. Ikkje
rikfolk. Vi skit ikkje skilling.
Vi kjører til hytta langs europaveg, fylkesveg (Rondanevegen) og siste biten på privat veg.
Ikkje ein meter er kommunal. Vi betaler til Sel kommune for vatn, kloakk og renovasjon. Vi
betaler ågerpris til kommunalt eigde Eidefoss, etter effektmåling av straumen. Handle gjer
vi gjerne på Otta og syns ikkje noko om boikott av lokalt næringsliv pga eigedomsskatten.
Den er ikkje næringslivets sin feil, sjølv om alle med stemmerett må ta ansvar for kva
slags folk dei vel inn i styre og stell.
Likevel skal vi være med å finansiere dei utgiftene Sel kommune bevilger seg. Alltid gode
formål. Slik er det blitt i kommune-Norge. Kommunane kunne sikkert ha brukt både dobbelt
og 3-dobbelt og likevel sagt det var fornuftig bruk av midler. Men ein stad lyt grensa gå.
For oss vanlege går grensa ved balansepunktet mellom inntekter og utgifter. For
kommunane kan grensa lovleg tøyast ved bruk av eigedomsskatt.
I år vart vi krevd for 2400 kroner. Det blir 200 kroner i månaden i husleie til Sel kommune.
For kva? For ingenting? Eigedomsskatt synes å vere den einaste formen for tjuveri som er
nedfelt i norsk lovgiving. Økonomane meiner det er nødvendig å skattlegge eigedom
hardare. Fast eiegdom er ikkje så lett å gøyme unna eller flagge ut, seier dei. Skammeleg,
umoralsk, ulogisk, usosialt. Dette er ingen skatt etter evne, rammar vilkårleg og skaper
ingen respekt for skattesystemet.
Lovgivinga er sjølvsagt ikkje kommunane sitt ansvar, men kommunepolitikarar flest har
ikkje ryggrad til å sette tæring etter næring og klare seg utan eigedomsskatt. Dermed ligg
det i korta. Neste år forsvinn botnfrådraget. Så blir skattesatsen heva til det maksimale 7
promille. I 2013 kan takstgrunnlaget justerast, truleg med vesentleg auke i
takstgrunnlaget. Det er jo 2003-prisar som ligg til grunn i år, må vite. Resultatet kan bli
fleirdobling av skatten.
Skattereglane er også slik at ein kan selje fritidseigedom etter 5 år utan å skatte av
eventuell gevinst. Vi får sjå om vi blir så lenge i Sel kommune. Vi skit ikkje skilling. Men
kommunen kan kome i skade for å skite fullt sitt eige reir.
#806 | 5/3/2010, 19:01, GMT +1 | M.H.
http://www.hyttepuls.no/kvitfjellringebu/art...
#805 | 5/3/2010, 08:54, GMT +1 | Leder Kåre B. Hansen
HH /804 og alle andre.
Alle råd mottas med takk og det er og skal være lov å være anonym på disse sider. Jeg
liker ikke titler er mest vant til å være på fornavn med de fleste, men forstår at jeg må
være synlig på hvilken hatt jeg har på meg. Mvh Kåre B.
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#804 | 4/3/2010, 14:20, GMT +1 | H.H.
Det var et velment råd. Jeg leser gjerne det du skriver så det må du fortsette med. Liker
at du er aktiv på den ene og andre måten.
#803 | 4/3/2010, 14:06, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Takk for belæringen herr HH neste gang kan du godt skrive under med fult navn og tittel.
#802 | 4/3/2010, 11:46, GMT +1 | H.H.
Skriv styreleder bak navnet når du uttaler deg på vegne av vellet og privat når du uttaler
deg som politiker. Da blir det ryddigere. Her blander du sammen alt du har på hjertet.
#801 | 4/3/2010, 10:05, GMT +1 | Kåre B. Hansen
799 og 800: Jeg prøver å være leder i vellet, men ikke alltid lett å holde tunga rett i
munnen. Jeg mener faktisk det jeg har skrevet som leder i vellet. De fleste har vel
betalingsevne til å greie denne skatten, men vi må ikke glemme at det finnes
minstepensjonister og unge i etableringsfasen som kan ha problemer med utgiftene og må
selge arvegodset. Slik vil jeg ikke at det skal være i vårt land.
#800 | 4/3/2010, 09:27, GMT +1 | H.H.
Jeg tviler på at vi som har hytte på Mysuseter er blant dem med minst betalingsevne. Om
det finnes noen så kan de søke om fritak eller avkorting. Det som er urimelig er at denne
skatten legges på hytter. Vi har ikke stemmerett i kommunen og det meste av skatten går
til de som bor i kommunen. Eiendomskatt på min bolig har jeg ingenting i mot når det må
til for å gi oss god eldreomsorg og skole.
#799 | 4/3/2010, 09:10, GMT +1 | Tjønnbakken
Styreleder Hansen skriver i 794: Skatten er usosial, urettferdig og rammer de med minst
betalingsevne hardest, slik skal det ikke være i vårt land.
Det bør komme fram når han skriver som leder eller som H-politiker.
#798 | 4/3/2010, 08:52, GMT +1 | Torodd Hauger
Mysuseter vel er ikke et politisk organ - men en interesseforening. Det storpolitiske temaet
"for eller mot" eiendomskatt har derfor ikke vært - og vil heller ikke bli debattert i styret.
Dette er en sak som den enkelte får jobbe med partipolitisk, ved valg eller gjennom
organisasjoner som har denne saken på dagsorden.
Styret har imidlertid som oppgave å jobbe for at eiendomskatten - som nå er vedtatt
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innført - bygger på takster som er mest mulig riktige og at rettsikkerheten i såmate blir
ivareatt. Her har det forrige styre gjort en meget god jobb. Det er også styrets oppgave å
arbeide for at kommunen fører tilbake til Mysuseter mest mulig av de midlene vi bidrar
med gjennom eiendoms- og formueskatt .
Styret består av personer med ulik politisk forankring - og flere av oss er eller har vært
politisk aktive. Vi som sitter i styret kan selvfølgelig delta i ulike debatter her på bloggen også debatter av politisk karakter. Men da representerer vi oss selv og ikke styret. Når det
gjelder styrets oppfatning i saker som debatteres, så er det lederen i styret - Kåre B
Hansen - som eventuelt uttaler seg her på bloggen.
Jeg synes det er positivt at så mange bruker bloggen til å ytre seg. Dette gir oss i styret
innsikt i hva medlemmene er opptatt av og hvilke meninger som rører seg ute blant
medlemmene. Så bloggen er en nyttig "formidlingskanal" for oss.
Men innlegg som er undertegnet med navn - vil selvfølgelig ha større meningsbærende
kraft enn anonyme innlegg.
#797 | 4/3/2010, 08:08, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Lettskyet og minus 9 grader på mitt termometer på hytta i dag.
#796 | 3/3/2010, 22:50, GMT +1 | Øivind Breen
Det hersker ingen konsensus i Velets styre om at eiendomsskatten verken er kommet for å
bli eller på noen måte er akseptabel. Det er heller ingen enighet om at det norske
skatteregime er en nødvendighet og at det offentlige må, skal, bør eller trenger å
disponere større andel av BNP enn de allerede gjør for å løse de fellesoppgaver vi møter i
framtida.
Vedr eiendomsskatten er velets styre av den oppfatning at de aller fleste medlemmer nå
har fått en eiendomsskatt på et nivå som er akseptabelt - særlig set i forhold til hvordan
saken stod for et års tid siden. Men jeg garanterer fremdeles at vi skal følge sakens
utvikling nøye og nok en gang gjøre vår stemme hørt når det gjøres justeringer og
endringer. Det er fremdeles mange av oss som betaler et betydelig beløp i eiendomsskatt
for vår satsing på å bygge hytte i Sel.
#795 | 3/3/2010, 21:33, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Økning av kontingenten for Mysusæter vel ble vedtatt på generalforsamlingen i august
2009. Økningen ble blant annet begrunnet med at vellet ønsket å være en bidragsyter og
støttespiller i utviklingen av Mysusæter. Det vil være mye letter å få offentlig tilskudd til
prosjekter som vellet ønsker å engasjer seg i om vi har noe kapital å legge i bunnen.
Generalforsamlingen vedtok også ramme for hva styre kan disponere av kapitalen, større
investeringer skal godkjennes av generalforsamlingen. Vi har mange uløste oppgaver som
forskjønnelse, rydding av stier, skiløyper osv.
50 års markeringen av Rondane Nasjonalpark i 2012 kan være et prosjekt som vi kanskje
skal engasjer oss i.
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Jeg minner også om at den gamle kontingenten hadde stått rolig uten regulering i mange
år, derfor var det ikke så unaturlig at økningen ble noe høy i prosent. Til påske vil dere få
et nytt Mysusæter-nytt og en giro i posten, jeg oppfordrer der til å bruk den. Kontingenten
bestemmes av generalforsamlingen hvert år og kan endres om generalforsamlingen
beslutter det.
#794 | 3/3/2010, 21:14, GMT +1 | Kåre B Hansen
Jeg har uttalt at eiendomsskatten nå er til å leve med og at den for det fleste hus og hytter
nå gjenspeiler 2003 verdi. Jeg har sagt før og gjentar det nå, vi vant første runde og fikk
annullert innføringen i 2009, men kampen mot eiendomskatt fortsetter gjennom politiske
parti og medlemskap i organisasjoner som Huseierens Landsforbund,
Skattebetalerforeningen osv… Skatten er usosial, urettferdig og rammer de med minst
betalingsevne hardest, slik skal det ikke være i vårt land. Skatt skal betales etter evne.
Som for et år siden har jeg fått en del telefoner og jeg begynner virkelig å lure på
kvaliteten til den utførte taksering. De som har klagd på feil areal sist har fått ny takst
med akkurat samme areal som det de korrigerte sist. Oppdraget til de nye takstfolka var
oppmåling og kontroll av areal slik jeg har forstått det, det kan virke som om dette også er
et hastverksarbeide. Noe jeg advarte mot da man skulle skattelegge for 2010, det tar tid å
måle opp og befare over 3000 eiendommer. Derfor gjentar jeg oppfordringen om å
kontrollere takstskjema nøye og ikke bare slå seg til ro med at skatten ble lav.
#793 | 3/3/2010, 14:01, GMT +1 | Torodd Hauger
Det må leses med "spesielle briller" dersom mitt innlegg skal oppfattes som en oppfordring
til kommunen om å øke eiendomskatten. Det var et forsøk på å realitetsorientere
hyttefolket.
Mitt poeng er at dette er sannsynlig, da kommunen har lagt til grunn i sitt budsjett og
økonomiplan større inntekter fra eiendomskatten - enn det som blir presentert oss nå.
Dette bør legges til grunn når man vurderer å påklage taksten. Noen hundrelapper i 2010
kan bli til 2-3000 tusen i 2013.
Men vi kommer ikke utenom at den nye taksten er langt gunstigere enn den første som ble
presentert oss.
Eiendomskattesaken viser hvor nyttig det er å ha en velforening med et styre som jobber
aktivt i forhold til bl.a. kommunen.
#792 | 3/3/2010, 08:44, GMT +1 | Rassmus
Takk til styreformannen for et utmerket arbeid for å få omgjort eiendomsskatten slik den
kom til syne i fjor. Men, det under meg at styret i Mysusæter Vel på diskusjonsforum og
avis nærmest oppfordrer kommunen fra neste år til å fjerne bunnfradrag og øke
promillesatsen til høyeste nivå. Ser også at de fra i år vil øke kontingenten i foreningen
med 150%. Hva er det som skjer?
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#791 | 2/3/2010, 17:51, GMT +1 | snø
http://www.hyttepuls.no/sjusjoen/article4990...
info om snøen på tak!
#790 | 2/3/2010, 14:26, GMT +1 | Torodd Hauger
Etter å ha gått raskt i gjennom eiendomskattetakstene, så ser dette langt bedre ut nå.
Kommunen vil få inn ca 4 mill mindre enn de har budsjettert med i år. Det betyr nok at
kommunen allerede neste år vil fjerne bunnfradraget på 200.000 og heve satsen til 7
promille. Fjerning av bunnfradraget vil bety 1200 kr/år mer for alle. Heving av
promillesatsen vil betyr 500 kr/år mer for en hytte med eiendomsverdi på 500.000,- .
Det er verd å merke seg at taksten refererer seg til verdien i 2003. Kommunen kan
omtaksere allerede i 2013. Dette blir trolig gjort ved å korrigere for gjennomsnittlig
prisstigning i perioden 2003-2013.
Er det noen som sitter på tall som viser endringen i hytteprisene fra 2003 og fram til i dag?
#789 | 2/3/2010, 08:11, GMT +1 | Kjell Arne Bakke
Var du på kafé på Otta på 1900-tallet?
Les mer her: www.selhistorie.no
#788 | 26/2/2010, 18:41, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Endomskatt takstlister er nå lagt ut på www.sel.kommune.no
#787 | 18/2/2010, 12:05, GMT +1 | Torodd Hauger
Det vel få som liker skatter og avgifter, men det er et faktum at vi her i landet har en
betydlig lavere skattelegging av eiendom enn i de land det er naturlig å sammenligne oss
med - også når vi tar hensyn til eiendomskatten. Vi har heller ikke skatt på fortjeneste ved
salg når i har bodd i boligen i mer enn ett år og 5 år for hytter. Dette har bidratt til at Ola
Nordmann i stor grad "investerer" sine penger i hus og hytte. Dette har sine negative sider
- ifølge sentralbanksjen. Selvom partiene foreløpig har vendt tommelen ned for større
skattelegging av eiendom, så tror jeg likevel at det kommer. Sannsynligvis i form av at
ligningstaksten for formuebeskatningen vil bli økt.
Personlig tror jeg dette vil bli kombinert med at høyeste skattenivå på eiendomskatten som i dag er på 7 promille av eiendomskattetaksten - vil bli redusert . Dette vil i såfall bli
en mer sosial form for skattelegging. Eiendomsskatten er problematisk da det ikke blir tatt
hensyn til om eiendommene er belånt eller ikke.
Jeg tror vi må ta inn over oss - om vi liker det eller ikke - at oljeinntektene vil gå ned, vi
får en eldrebølge som vil gi en kraftig økning i offentlige kostnader og at det er bred
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politisk enighet om at handlingsreglen for bruk av oljeformuen skal holdes. Da har våre
politikere - uansett parti - bare to muligheter - enten å øke inntektene gjennom økte
skatter og avgifter - eller redusere på våre velferdsordninger. Skal vi betale mer av
velferden (skole, eldreomsorgen, helsetjenester) av egen lommebok eller skal vi betale for
dette gjennom skatter og avgifter.
Når det gjelder kostander til strøm, vann og avløp, så må vi ta inn over oss at det koster
mer å betjene hytteområdene med slike tjenester per brukt KWh eller per m3 vann/avløp
enn for de brukerne som bor mer sentralt.
#786 | 17/2/2010, 09:03, GMT +1 | Klara Klok
Ang. strømpriser, så er det en vare som blir priset uavhengig av produksjonspris. Det er en
lang rekke faktorer som påvirker prisen til sluttkunden. Eidefoss hadde i 2008 et
overskudd, før skatt, på over 100 millioner kroner. Ser en på bildet av styret i selskapet,
så består det bl.a. av ordførere fra eierkommunene (bl.a. Sel). De får hvert år utbetalt
avkastning fra selskapet. Regner med at de har et sterkt ønske om at Eidefoss har en så
høy nettpris som mulig, da det vil øke overskuddet, og dermed også kommunens
utbetaling.
Verken Gudbrandsdal Energi eller Eidsiva tar betalt for ”effektledd” fra sine privatkunder.
Det er kun store forbrukere, dvs. industri og annet, som må forholde seg til dette
priselementet. De har vel heller ikke mulighet for å ta betalt på samme måte som Eidefoss,
i og med at deres privatkunder ennå har den gamle type strømmålerne, uten
fjernavlesning.
Det som er viktig for kunden er ikke hvilke elementer prisen består av, men totalsummen
delt på antall kWh. Det er hele summen som skal betales av oss som hytteeiere. Ved å se
på nettleie eksplisitt, blir nesten som at en skal se på literprisen for melk, for så å studere
transportkostnaden fra meieriet til kunden.
Dessverre så kommer kundene til Eidefoss ikke særlig godt ut på prisoversikten til
konkurransetilsynet, og små hyttekunder med nesten null i strømforbruk blir straffet ekstra
hardt ved bruk av effektledd. Regner med at det er det artikkelen på hjemmesiden
forsøker å fokusere på. Dessverre er alle nødt til å forholde seg til Eidefoss som netteier,
men du kan påvirke din totalpris ved å bytte strømleverandør (se
http://www.konkurransetilsynet.no/no/Kraftpriser/ ).
#785 | 16/2/2010, 22:52, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Om e-skatten er unik for Sel eller ikke er egentlig uinteressant. Eiendomsskatten blir snart
unik for Sel kommune. Fordi den kan forventes innen få år å ligge i landstoppen. Ved å ta
en titt på budsjett og investeringsplaner i kommunen så ser man hva fremtiden vil bringe.
Det planlegges for utbyggingkostnader som Sel kommune ikke vil klare uten økonomiske
bidrag fra sine hyttegjester. Vi får håpe politikerne snart vilvurdere andre (økonomiske)
muligheter.
#784 | 16/2/2010, 21:43, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Eiendomsskatt er usosial urettferdig, men ikke unik for Sel kommune. Er måten AS
Eidefoss avregner strøm på spesiell i forhold til andre kraftselskap?
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#783 | 16/2/2010, 14:33, GMT +1 | b.ø.
Strømpriser/effektledd/eiendomsskatt m.m
Jeg begynner å bli fed up av å eie hytte i Sel kommune.
#782 | 12/2/2010, 18:04, GMT +1 | Ole A.
Anbefaler alle å ta turen til fjells i helga!
dette blir nok en flott helg, uten spreng kulde
#781 | 9/2/2010, 13:12, GMT +1 | snøen
ja! anbefaler og måke snøen nå, mens den ennå er lett, kommer det pluss grader å litt
nedbør blir snøen mye tyngere på tak, og mer arbeid med å få den ned
#780 | 7/2/2010, 16:47, GMT +1 | vol
anbefaler å måke hytte-takene nå!
#779 | 7/2/2010, 10:40, GMT +1 | hytteeier
Må hyttetakene snart måkes?
#778 | 4/2/2010, 12:57, GMT +1 | OAT
Det står at butikken åpner i morgen .(5 feb.)
#777 | 4/2/2010, 10:00, GMT +1 | Gunvor
Når åpner butikken på Mysuseter for sesongen?
#776 | 1/2/2010, 18:44, GMT +1 | Anne Bjørneby
Å så bra at noen sier ifra om hundeetterladenskaper !!
Det er absolutt mulig å oppdra bikja til å gå ut av sporet for å bæsje ! I et hvert fall burde
det være en selvfølge at man fjerner om uhellet er ute.!!
Kanskje litt omtanke for alle kunne være lurt !
#775 | 26/1/2010, 21:25, GMT +1 | Tor Jostein Furu
Søndag 24. januar, Elgsvika. Fint vær, fin tur og godt føre, men så var det dessverre på’n
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igjen!
Det er forstemmende å registrere at enkelte hundeeiere fremdeles ødelegger omdømmet
for mange andre. Det er helt unødvendig å la bikkjene gjøre sitt fornødne nøyaktig i
skisporet. Det må da være mulig å flytte bikkjene om ikke mer enn en halvmeter unna
sporet før de gjør fra seg. Om ”uhellet” likevel skulle skje, kunne kanskje pose være en
idé – slik mange faktisk bruker.
Jeg oppfordrer herved til litt omtanke for andre turgåere, og ikke minst for de som kjører
tråkkemaskinen.
#774 | 25/1/2010, 21:31, GMT +1 | Sidsel Bjørneby
Takk for info, finansiering av Ula-brua er nå avklart, det var vel et vedtak i styret.
Spennende å følge andre saker etterhvert. Vet at det ikke er vanlig å legge ut referat fra
styremøtene, men likevel er det vel interessant å høre hva som rører seg i styret av og til,
i store trekk?
#773 | 25/1/2010, 10:07, GMT +1 | Mysusæter skianlegg
vi tar på oss oppdrag som måking av snø og andre forefallende oppdrag! vi kjører på
gunstige priser til 250,- +moms! ta kontakt for info med ole anders nårstad 95189567
#772 | 25/1/2010, 09:05, GMT +1 | WM
Er det noen som vet om "noen" som kan måke hyttetak og veranda hos oss? Vi har hytte i
Gråhaugen.
#771 | 25/1/2010, 07:18, GMT +1 | Kåre B. Hansen Leder
Det har ikke vært vanlig å avgi fullt referat for alle medlemmer etter hvert styremøte. Det
gjør vi med årsmeldingen på generalforsamlingen. Styremøte vi hadde i jula var et
diskusjonsmøte der vi blant annet planla resten av vinterens aktiviteter, diskuterte løyper
og skiheis osv. Vi bevilget penger til reparasjon av brua over Ula. Jeg orienter om at
kommunen ved ordfører har tatt iniativ til et felles møte med alle hytte vel foreninger i
kommunen. Det er flott at vi har engasjert og nysgjerrige medlemmer som lurer på hva vi
driver med fortsett med det og kom gjerne med innspill om ting dere er opptatt av og vil at
vi skal ta opp.
Anbefaler at de som pleier og måke takene for snø nå tar en kontroll, det ligger mye snø på
enkelte hytter.
#770 | 24/1/2010, 18:31, GMT +1 | Å.L
Er det nødvendig å måke hyttetaket enda?
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#769 | 24/1/2010, 11:07, GMT +1 | Sidsel Bjørneby
Godt nytt 2010! Jeg er nysgjerrig på om det ble fattet noen interessante vedtak på
styremøtet deres i jula som kan være av interesse for oss medlemmer?
#768 | 18/1/2010, 10:21, GMT +1 | Tove Myhren
Kjempebra blogg Leif Ola!
Kjekt å få vite værforhold
#767 | 17/1/2010, 16:56, GMT +1 | Øivind Breen
Har vært inne på Leif Ola Rønningen sin blogg og er glad for at han setter i gang denne
type oppdatering av forholdene! Takk til Leif Ola og en oppfordring til å besøke bloggen
#766 | 13/1/2010, 10:46, GMT +1 | TT
Fint på fjellet.
Ikke kaldt på fjellet. Omkring 10 grader på 1000 meter mandag. 15 grader varmere enn
nede i bygda.
#765 | 4/1/2010, 13:45, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Syltetøyglasset og to kopper kaffe
Når tingene i ditt liv virker nesten uoverkommelige;
når 24 timer pr. dag ikke er nok, så husk syltetøyglasset og kaffen ....
En dansk professor stod foran sine filosofistudenter med noen ting foran seg. Da timen
begynte, tok han fram, uten å si et ord, et meget stort og tomt syltetøyglass og begynte å
fylle det med golfballer. Da han hadde gjort det, spurte han klassen om glasset var fullt, og
det var de enige om at det var.
Så tok professoren fram en kasse med småstein og begynte å helle dem ned i glasset. Han
ristet glasset lett, så steinene fordelte seg imellom golfballene. Deretter spurte han igjen
studentene om glasset var fullt, og det mente klassen at det var.
Deretter tok professoren fram en kasse med sand og begynte å helle den opp i glasset.
Sanden fylte naturligvis det resterende hulrommet i glasset. Igjen spurte han om det var
fullt. Klassen svarte enstemmig ja.,
Til slutt tok professoren to kopper kaffe og helte dem begge ned i glasset.
Hulrommet som var mellom sandkornene, ble nå effektivt fylt. Studentene lo.
"Nåvel", sa professoren, da latteren var stilnet av. "Hvis dere nå forestiller dere at dette
glasset representerer deres liv.
Golfballene er de viktige tingene i livet - deres familie, kjærester, barn, helse, venner og
yndlingspasjoner - de ting som, selv om alle andre ting gikk tapt, og bare disse tingene var
tilbake, likevel ville gjøre deres liv fullkomment.
Småsteinene er de andre tingene, som betyr noe - sånn som jobb, hus, bil osv..
Sanden er alle de andre småtingene".
Professoren fortsatte: "Hvis dere putter sanden ned i glasset først, er det ikke plass til
verken småsteinene eller golfballene. Det samme gjelder i livet. Hvis dere bruker all deres
energi og tid på de små ubetydelige tingene, får dere aldri plass til det som er viktig for
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dere. Vær oppmerksom på de ting, som er avgjørende for deres lykke. Lek med barna.
Pass på helsen!
Inviter deres partner på middag. Ta enda en runde på golfbanen. Det vil alltid være tid til å
gjøre huset rent og ordne avløpene. Ta dere av golfballene først - de ting som virkelig
betyr noe. Få styr på det dere vil prioritere - resten er bare sand - og husk! Livet er kort!
"En av studentene rakte hånden i været og spurte hva kaffen representerte.
Professoren smilte: "Jeg er glad for at du spør. Det er bare for å vise, at uansett hvor fylt
ditt liv synes å være, så er det alltid plass til et par kopper kaffe sammen med en venn".
Sist redigert av Mysusæter Vel 4/1/2010, 19:34:34, GMT +1
#764 | 1/1/2010, 11:00, GMT +1 | T-E Eriksen
Godt nytt og konstruktivt år til alle sammen, uansett holdning til eiendomsskatt og
lignende saker. Fortsett å være engasjert...
#763 | 21/12/2009, 22:45, GMT +1 | Mysusæter skianlegg
Ønsker alle sammen en Riktig god jul og et fantastisk nytt år
skibakken i romjula og nyttårshelga
dere er velkommen i
#762 | 20/12/2009, 20:15, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Jeg skriver om hytta vår på Mysusæter på disse sider og det var her jeg målte snødybden i
går.
#761 | 20/12/2009, 20:08, GMT +1 | Hvor er det snø?
På hvilken hytte da? Den på Kampen?
#760 | 19/12/2009, 15:29, GMT +1 | Kåre B Hansen
Ca 50 til 60 cm lett snø ved hytta vår i dag, minus 15 grader.
#759 | 15/12/2009, 20:30, GMT +1 | tord askvig
"Uten vann- og avløpsanlegg frem til hytteområdene, så ville de fastboende på Otta helt
opplagt hatt lavere gebyrer."
avslutter Hauger sitt innlegg.
Sorry, men jeg kjøper ikke din argumentasjon -og fastholder mitt postulat om at jeg med
flere her oppe subsidierer "bygda" ikke omvendt.
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Kan du fremkomme med dokumentasjon på at kommunen har betalt ledningen fra Otta til
Mysuseter er jeg villig til å justere min oppfattning.
ps. Takk for tipset om vannmåler. Det vil utvilsomt være med på å redusere mitt
"subsidienivå"
#758 | 14/12/2009, 21:50, GMT +1 | Terje Bekkemellem
Ang. vannmåler, så kan disse fryse i stykker selv om vannet er tappet fra. Det kan i følge
produsenten bli stående vann inne i "leamikken" i måleren. Tilsvarende kan også et
moderne termostat- blandebatteriet i dusjen fryse i stykker. Snakk med din rørlegger slik
at du ikke får en ubehagelig overraskelse.
#757 | 14/12/2009, 21:42, GMT +1 | Torodd Hauger
Til Askvik og andre interesserte.
Takker for tilbakespill - men anmoder om at du avholder deg fra å karakterisere andres
meninger. Det er unødvendig.
Jeg kjenner ikke til hva kommunen opp i gjennom årene har fått av tilskudd til utbyggingen
av sitt vann- og avløpsnett, samt anlegg for vann- og kloakkrensing. Men dette er
uinteressant i denne sammenheng, da dette kommer alle abonnentene til gode.
Tilskuddene fører til et lavere selvkostgrunnlag – og dermed lavere gebyrer.
Statstilskuddene har aldri vært høyere enn 50 % av totalkostnad – normalt ligger
tilskuddsandelen på 10-25 %. .
Kommunen bygger ut og finansierer (minus statstilskudd) ledningsnettet for vann- og avløp
i henhold til sine hovedplaner. Normalt så vil hovednettet betjene sentrumsområder og
sentrumsnære tettsteder. Ledningsnett fram til hyttefelt eller perifere boligfelt blir
vanligvis bekostet av brukerne direkte – eller gjennom egen tilkoblingsavgift til den eller de
som har bygget anlegget, eller til kommunen dersom kommunen har overtatt anlegget.
Også her skal avgiften beregnes ut fra selvkost. Det gjelder nå også private anlegg.
Vann- og avløpsanleggene dimensjoneres for maks. forbruk. De vannmengdeuavhengige
kostnadene reflekterer med andre ord antallet abonnenter anleggene skal betjene og ikke
hvor mye vann den enkelte abonnent bruker / eller antall bruksdøgn. Tilkoblingsavgiften og
abonnementsgebyret dekker vanligvis de faste, vannmengdeuavhengige kostnadene om
kommunen har.
Når det gjelder den vannmengdeavhengige forbruksgebyret, så kan abonnentene velge å
betale på grunnlag av målt forbruk eller beregnet forbruk. Da Sel kommune ikke opererer
med et minsteforbruk, så vil det være klokt å innstallere vannmåler på hytter som er i lite
bruk. Da betaler man også kloakkgebyr ut fra faktisk vannforbruk.
Generelt så er det slik at det er billigere for kommunen å bygge ut og betjene VAabonnenter som bor i tettbebyggelse enn de som bor spredt. Uten vann- og avløpsanlegg
frem til hytteområdene, så ville de fastboende på Otta helt opplagt hatt lavere gebyrer.
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#756 | 14/12/2009, 21:30, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Monter vannmåler, det kan være lønnsomt. Anbefaler spesielt dere som har store hytter om
å vurdere å installere vannmåler. Samtidig med montering av vannmåler anbefales det
også å monter vannstopp bryter som stopper vannet ved ukontrollert vannlekkasje.
#755 | 14/12/2009, 12:59, GMT +1 | tord askvig
Til Hauger og andre interesserte
Utmerket at du har tatt deg tid til å finne frem ”avgiftsstrukturen” for vann/avløp i Sel
kommune, men disse dataene gir meg liten grunn til å akseptere din hovedpåstand om at
de ”nede i Bygda” subsidierer oss på fjellet på generelt grunnlag.
Først nevner du tilkobblingsavgift. Den er kr 5000 sier du. I tillegg må man betale
anleggskostnader inn fra kommunalt nett.
Hvor begynner det kommunale nettet relatert til våre hytter på Mysuseter? Ved
parkeringsplassen eller ved hovedledning forbi hytte?
Jeg betalte som nevnt kr 150,000 kr for tilknyttingen + at jeg betalte lokal rørlegger for
tiknyttning/graving på egen tomt. Relatert til Sel kommunes påståtte anleggskostnad fra
parkeringsplassen og frem til hyttene i Pungdalen (kr 900,000) betyr dette at kommunen
har fått ”anleggsbistand” til denne traseen alene på fra 1,5 mil til 2,5 mil etter mine
anslag. (basert på antall hytter med antatt tilknytning med normal tilknyttningsavgift på kr
75,000 kr/hytte).
Ledningen fra bygda og opp var som nevnt tidligere ifølge min kunnskaper om saken betalt
av stat/fylke som nødsarbeide.
Så betaler vi alle en fast årsavgift –likt for hus og hytter uavhengig av bruk.
I tillegg betaler vi en variabel del -stipulert - basert på BRA m2 i de respektive hyttene
(altså reellt sett uavhengig av bruk)
Som nevnt benytter jeg min hytte ca 2 uker i året, som regel alene med min kone. Med
dette som premiss er det helt åpenbart at jeg og en rekke andre hytteeiere betaler en
tildels voldsom overproporsjonal ”bruksavhengig” avgift for vår ”belastning” av Sel
kommunes ”bruksavhengige kostnader” for vann/avløp.
Synes igjen derfor at din konklusjon om at vi –hytteeiere flest- blir subsidiert av
"bygdefolket" er ganske subtil for ikke å si ganske feil.
#754 | 14/12/2009, 09:11, GMT +1 | Torodd Hauger
Kommunens VA - gebyrer er for tiden slik:
Tilkoblingsavgift (komm. vann og avløpsnett) - fast avgift ved første gangs
tilknytning, uavhengig av type bygg og størrelse kr. 5000,VANN – inkl moms
Abonnementsgebyr privatabonnement (boliger,hytter) kr. 947,Forbruksgebyr
03.01.13
Gjestebok
Legges til grunn for både målt og stipulert forbruk. 9,85 kr/m3.
Ved stipulert forbruk legges bruksareal etter NS 3940 til grunn. Beregningsfaktor for
stipulert forbruk er 1,5 m3/m2.
KLOAKK – inkl moms
Abonnementsgebyr privatabonnement (boliger,hytter) kr. 1556,Forbruksgebyr
Legges til grunn for både målt og stipulert forbruk. Kr. 12,40 kr/m3.
Ved stipulert forbruk legges bruksareal etter NS 3940 til grunn. Beregningsfaktor for
stipulert forbruk er 1,5 m3/m2.
Slik jeg leser reglene så er det like regler for hytter og boliger.
Kommunen skal legge til grunn for selvkostberegningene sine reelle kapital og
driftsutgifter. Evenetuelle statstilskudd tas mao ikke med.
Anleggskostander fra kommunalt nett til bolig/ hytte bekostes av den enkelte.
Det sier seg selv at ledningsnettskostandene (kapital og driftskostander) per abonnent er
lavere i tettbebyggelse enn i mer grisgrente områder. Dette betyr at abonnenter i
grisgrente områder indirekte blir "subsidert" av de som mot i tettbebygde områder.
Når det gjelder kostandene til produksjonen av vann og rensingen av kloakk, så består
disse av vannmengdeuavhengige og vannmangdeavhengige kostander. De
vannmengdeuavhengige kostandene fordeles etter målt forbruk eller etter stipulert forbruk.
Dette betyr at boliger / næringsliv betaler en større andel enn hyttene som har
gjennomgående mindre forbruk / mindre areal. Så også her skjer det en "indirekte"
subsidiering av hyttene fra de fastboende /næringslivet.
Så - dersom jeg har forstått gebyrene rett - så er det ikke riktig at hyttefolket er en
"melkeku" i forhold til VA-avgiftene. Snarere tvert i mot.
Men jeg det synes å være en fordel for hyttefolket å innstallere vannmåler - slik at det
betales for faktisk forbruk.
#753 | 12/12/2009, 17:44, GMT +1 | Lars Ekre
I mitt formidable krypinn i Otta sentrum betaler jeg 946,- kr i vannavgift og 1556,- i
kloakkavgift. I tillegg betaler jeg vann og kloakkavgift målt etter areal. Dette koster meg i
underkant av 7000,-. Oppå dette kommer renovasjon, feiing og eiendomsskatt.
Slik er det nede i bygda. Takke meg til det framfor at vannverk kommer på private hender,
i ei framtid da etterspørsel etter ferskt vann vil øke durabelig.
#752 | 12/12/2009, 15:33, GMT +1 | Øivind Breen
Tord Askvig berører svært interessante momenter og jeg vil tillegge helt konkrete
opplysninger som underbygger problemstillingen ytterligere. Vi betaler mer i hyttetillegg
alene for vann/kloakk på Mysusæter enn vi betaler årlig for vår enebolig i Oslo.
Vi betaler følgende på vår regning fra Sel Kommune Teknisk drift.
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Årsavgift for AB.GEBYR VANN PRIV + KLOAKK PRIV er totalt eks mva NOK 2.502,00
I tillegg: VANNAVGIFT og KLOAKKAVGIFT HYTTE på Totalt eks mva NOK 3.942,00 Vi betaler
altså et HYTTE_TILLEGG som utgjør 158% av abonnementet. Hva hyttetilleget går til
dekning av har jeg etterlyst dokumentasjon på, men aldri mottatt.
Jeg vet ikke om villaer i Sel har et tilsvarende tillegg, men totalt betaler min husholdning
inkl mva NOK 8.055,00 i avgift til Sel kommune for vann og kloakk.
Til sammenligning betaler vi ÅRLIG inkl mva NOK 3.990,10 for vår enebolig i Oslo.
Abonnementet på vann og kloakk koster altså mer enn dobbelt så mye pr år for vår hytte på
Mysusæter enn for vår enebolig i Oslo.
Selvsagt har vi allerede betalt tilknytningsavgift som er et engangsbeløp i en helt annen
størrelsesorden.
Hvor vil vi med dette? Selvsagt får vi neppe endret på denne situasjonen, men den minste
forventning kan jo være: En uttalt og åpen anerkjennelse av hytteeiernes positive
betydning for Sel kommunes økonomi og et forpliktende og meningsfylt vedtak knyttet til
behov for investeringer i rekreasjonsområdenes infrastruktur og servicetilbud. Samtidig
kreves en redegjørelse for hva pengene går til.
#751 | 12/12/2009, 12:31, GMT +1 | tord askvig
Til Hauger (og andre interesserte)
Uten at vi skal gjøre vann og avløp til en hovedsak-det var eiendomsskatten,s
fordelingsmessige sider jeg primært ønsket å fokusere på i mitt innlegg- så må jeg si som
andre har sagt før meg: ”Jeg tror det når jeg ser det” hva angår Sel kommunes
kostnadsbillede vedrørende vann og avløp på Mysuseter.
Med hensyn til anleggskostnader:
Jeg har oppfattet at kostnadene for opparbeidelse av vann/avløp frem til Mysuseter var i
form av ”nødsarbeide”betalt av stat/fylke –ikke Sel kommune.
Da anlegget innover Pungdalen ble utført, ble jeg fortalt at totalkostnadene frem til
Weggumfeltet var 800-900,000 kroner. Hvis så er tilfellet har Sel kommune utvilsomt fått
sine utlegg refundert med renter og renters rente fra tilkoblete abonnenter.
Med hensyn til driftskostnader innen vann/avløpssektoren vil jeg formode at det også
innen dette driftsområdet er et visst samsvar mellom volumet av tjenesteomfanget og
kostnadene, eller sagt på en annen måte. Å tilføre behandlet vann/rense avløp fra
eksempelvis en familieenhet på Otta på 4 personer i et helt år koster mer enn fra 4
personer i 2 uker/år på Mysuseter. Driftskostnadene for et rør i bakken pr meter tror jeg
er ganske negligable i årtier fremover.
Jeg er sånn sett overbevist om at jeg ikke blir ”subsidiert” av noen nede i bygden.
Jeg er imidlertid ydmyk, og jeg avventer relevante kostnadstall i Sel kommune fra dem
eller de som har bedre innsikt i/dokumentasjon av denne problemstillingen.
Jeg har aldri ønsket å ligge kommunen til byrde gjennom ikke å betale for mottatte
tjenester, men slik denne "skattesaken" har utviklet seg synes jeg det er helt på sin plass å
fokusere på betalt skatt/avgifter sett opp mot omfanget av mottatte tjenester.
03.01.13
Gjestebok
I øieblikket -og inntil det motsatte er bevist/dokumentert er jeg av den klare formening at
vi "flertallet av hytteeiere" må betale uproporsjonalt mye til Sel kommunes selvpåtatte
driftskostnader.
#750 | 11/12/2009, 15:24, GMT +1 | Torodd Hauger
Til Tord Askvik
Det er ikke tilfelle at tilkoblingsavgifter og vann- og kloakkavgifter er god business for
kommunen. Her må kommunen følge strenge selvkostbestemmelser - som fylkesmannen
overvåker. Det er nok heller slik at de som bor sentralt i kommunen - indirekte subsidierer
hytter som er tilkoblet kommunale vann- og avløpssystemer. Vann- og avløpskostandene
per abonnent er lavere i de tettbebygde områdene i Otta enn i i hytteområdene på fjellet.
#749 | 11/12/2009, 13:04, GMT +1 | Tord Askvig
En ”konfrontasjon” mot Sel kommunes politikere er det vel lite å hente fra på nåværende
tidspunkt, men en påminnelse om at den ”strategien” det politiske flertallet har valgt ikke
bidrar til et godt samarbeidsklima mellom spesielt utenbys hytteiere og disse politikerne er
absolutt på plass.
Kommunen har bevisst gått inn for et takseringsregime som ”overbeskatter” den delen av
kommunens eiendomseiere (hytteeiere) som minst av alt belaster kommunens budsjetter.
Samtidig er det en realitet at kommunen bruker nær sagt null ressurser på å tilfredsstille
nettopp disse skatteyternes rimlige krav til ytelser (tiltak i sentrumsområdet på Mysuseter
+ + ).
Selv med ”ny” taksering er det demonstrativt klargjort fra kommunens side at
”hyttefolket” skal grovt diskrimineres gjennom takseringsregler som tilgodeser alle dem
som bor og nyttiggjør seg kommunens tilbud ”nede i dalen”.
Det er vi her oppe på fjellet som i varierende grad må betale de ”store” skattene i
motsetning til nettopp dem som høster alle gledene av nye barnehager, skoler,sosiale tiltak
etc etc.
Titt og ofte ”messes” det frem hvor priviligerte vi er som har fått vei/vann og avløp her
oppe som om dette skulle være et ”bevilget” gode fra kommunens side. Vei var det
stat/fylke som betalte for, og vann/avløp har vi da virkelig betalt for selv. Selv betalte jeg
kr 150,000 kroner i tilknytningsavgift. I tillegg betaler jeg mangfoldig tusen kroner i årlig
avgift for å ”nyttiggjøre” meg tilbudet noen uker i året. Denne ”tjenesten” er business for
kommunen!
Som jeg alt har nevnt i tidligere innlegg, har jeg og min familie aldri belastet Sel kommune
med en krone i kostnader i de 50 årene vi har ”gjestet” bygda, men i disse årene har vi
bidratt jevnt og kontinuerlig med å opprettholde arbeidsplasser og aktiviteter. Kanskje
noen ”der nede” i dalen skulle reflektere litt over dette faktum fremfor å pålegge
”umoralske” skatter der reglene defacto legges opp slik at de som får minst igjen skal
betale mest.
#748 | 11/12/2009, 11:45, GMT +1 | Torodd Hauger
Og et par poenger til..
Nå bør vi legge eiendomskattesaken bak oss - inntil det eventuelt blir snakk om nye
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takseringsregler i 2013.
Vi bør nå konsentrere oss om å få til en god dialog med kommunen og kommunens
politikere. Vi skal selvfølgelig ikke "stå med lua i hånda", men vi bør føre en konstruktiv
dialog om hva vi ønsker av utvikling på Mysuseter og hva vi ønsker kommunen skal bidra
med.
Jeg tror vi nå har mer å vinne ved å forsøke å trekke sammen med kommunen - enn
konfrotasjon.
Vi kan selvfølgelig ikke å forvente at alt vi ønsker oss blir fulgt opp, men la oss håpe at vi
med gode, saklige argumenter kan overbevise kommunen om at en posistiv utvilkning av
Mysuseter også er til kommunens beste.
Jeg tror at politikerne leser denne bloggen - så her kan vi alle formidle ønsker og gode
ideer. Bloggen bør også i større grad brukes til å kommunisere med styret.
#747 | 11/12/2009, 10:58, GMT +1 | Torodd Hauger
Personlig synes jeg kommunen - både administrasjonen og politikerne med ordføreren i
spissen - har vært lite flinke til å syneliggjøre behovet for økte inntekter. Manglende
begrunnelser og kommunikasjon har bidratt til irritasjon og en følelse av at
eiendomskatten brukes som en "sovepute" - slik at man slipper å gjennomføre
utgiftsreduserende tiltak.
På den annen side, så er det ikke til å komme bort i fra at Sel kommune, som så mange
andre distriktskommuner har spesielle utfordringer. Den største er nedgangen i folketallet,
samtidig som gjenværende befolkning blir eldre. I løpet av de siste 20 årene er folketallet i
Sel gått tilbake med 366 personer, mens antallet over 70 har økt med 159 personer.
Kommunens hovedutfordringen er utvilsomt hvordan skape grunnlag for befolkningsvekst.
Dette er ingen lett oppgave. Vi vet at ungdommen og de unge vokne blir stadig med urbane
i sitt levesett. Stadig flere tar utdannelse. De reiser ut til en høyskole- eller universitetsby blir fasinert av byenes mange tilbud - og kommer i liten grad tilbake til sitt hjemkommune.
Vi ser også at de som ikke velger utdannelse nå i større grad enn før velger å flytte til
bykommuner eller regionsentra. Denne endringen i de unges bopreferanse er det lite
kommunepolitikerne kan gjøre noe med. De kjemper en nesten håpløs kamp.
Jeg har forståelse for at kommunen i en slik situasjon ønsker å gjøre seg mer attraktiv ved
å bygge opp særs gode kommunale tilbud (barnehage, skole, helsetilbud, fritidstilbud,
kulturtilbud m.v.). Dette er kommunepolitikernes viktigste virkemiddel for å snu
flyttestrømmen.
Det er derimot lite kommunen direkte kan gjøre for å skape flere urbane tilbud på Otta.
Etableringen av slike tilbud er styrt av etterspørselen -dvs antallet innbyggere og
besøkende.
Tilbudet på arbeidsplasser er selvfølgelig også viktig i denne sammenheng. Avstanden fra
Sel til andre arbeidsmarkeder er relativt stor. Det er betyr at det lokale arbeidsmarkedet
betyr mye både i forhold til å holde på innbyggere og få folk til å flytte til kommunen.
Kommunens naturgitte ressurser er begrenset til jord-og skogbruk, trelast, skifer, handel
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og en fantastisk natur. Selvom det allerede er en god del hytter i kommunen og noen
hoteller - så er det nok innenfor reiselivsnæringene kommunen har sitt største uutnyttende
potensiale.
Hvor mange arbeidsplasser vi hyttefolk genererer i kommunen er vanskelig å beregne. Men
vi bidrar utvilsomt til arbeidsplasser innen handel, håndverker- og entreprenørtjenster. Så
boikott av det lokale næringslivet er å skyte oss selv i foten - det vil bety behov for en
enda høyere eiendomskatt i Sel kommune.
#746 | 11/12/2009, 10:55, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Hva man nå kaller det; mobbing eller kritikk eller frustrasjon, en ting er sikkert; den hører
hjemme hos Sel kommunes politikere. De krever inn skatten og de har besluttet at pengene
IKKE skal brukes i hytteområdene. Breen og undertegnede hadde et oppklarende møte med
ordføreren i fjor høst. Jeg ser at vi begge forsøker å formidle det vi hørte på møtet. Det er
et bevisst valg å bruke turistenes penger til å bygge ut offentlig sektor. Vi legger igjen
mindre penger i Sel enn (andre turister) på andre reisemål. Fordi det ikke er noe tilbud å
bruke penger (tid)på. Vi drar til Hafjell og står på ski. Vi reiser til Lom og går på tur og
koser oss i sentrum etterpå. Og vi reiser til Vågå for å spise. Der legger vi igjen penger.
Turistnæring skapes ikke av offentlig sektor - men av private aktører. Imidlertid er
turistnæringens kjerne at det blir ingen turistnæring dersom ikke offentlig sektor
tilrettelegger for aktiviteter og opplevelser (selve årsaken til at de kommer). Det koster
penger. Sel er inne i en ond sirkel her. De har ikke sett potensialet i den nye
reiselivsnæringen og de mulighetene den skaper. De lever fortsatt i troen på at utsikt og
natur er nok. Det tjener man ikke penger på. Det er ”tilbehøret” vi betaler for. Og her er
det ikke bare politikerne, men den private næringen som mangler. Eller rettere; privat
investeringsvillig kapital. Investering i offentlig sektor gir få ringvirkninger. Investering i
reiselivstilbud genererer importert forbruk. Det gir mer kroner i kassa.
I 3-4 generasjoner nå har hyttefolk på Mysusæter jobbet iherdig for et bedre tilbud på
Mysusæter. Vellet tok tak i søppelhåndteringen. Det fungerte til de ga slipp på den. De
argumenterte mot den store p-plassen (bygget på sysselsettingsmidler) i sentrum, men
nådde ikke fram. Plassen var ikke noe visuelt sjakktrekk. Senere gikk vellet inn i
sentrumsgruppa med gode innspill som heller ikke gir resultat. Vellet når rett og slett ikke
frem. I stedet blir det stadig mindre attraktivt på Mysusæter. Frustrasjonen som kommer
nå er også historisk betinget. Det gir ikke resultat å se kun fremover og håpe. Jeg har
sansen for at man jobber ut fra en virkelighetsforståelse og ikke ut fra et håp. Småplukk
fungerer ikke – man må ture å snu på flisa.
#745 | 10/12/2009, 08:41, GMT +1 | Øivind Breen
Jeg vil føye meg til T-E Eriksen sitt innlegg. Jeg stiller meg også svært forundret til
generell karakterisering av innlegg som usaklige. Det er vel i beste fall ganske usaklig - i
verste fall et dårlig forsøk på knebling? Jeg betviler sterkt at Sel kommune føler seg
mobbet på noen måte. Når det gjelder mitt innlegg om verdiskaping kontra skattelegging
er det svært saklig og meget langt fra både mobbing og noen erklæring om at jeg ønsker
meg vekk fra Sel som hytteeier. Sakligheten er bl.a bygget på kommunens egen vurdering
av behov for utvikling av området - for å sikre netto tilflytting til kommunen.
Kommuneplanen behandler dette med største alvor og selvinnsikt. Et fundamentalt element
her er selvsagt utvikling av tilbud knyttet til flere og varige arbeidsplasser - ikke bare
offentlige tjenestetilbud. Arbeidsplasser kan skapes av et aktivt næringsliv - og dette bør
selvsagt bygge på de ressurser som finnes; naturressurser og menneskelige ressurser.
users4.smartgb.com/g/g.php?a=s&i=g43-00346-07&m=all&p=1
135/329
03.01.13
Gjestebok
Naturressurser er både materielle slik som skifer og de er immaterielle slik som opplevelse
av fjellet. Mennesker er både fastboende, gjennomreisende, turister og hytteeiere - for å
nevne noen. Mitt svært saklige poeng er: Hvor er den offensive, nytenkende og utviklende
planen for å oppnå disse målene? Hvor er tankearbeidet og energien som brukes på dette
og hva er de konkrete tiltak og forslag?
#744 | 10/12/2009, 02:10, GMT +1 | Cecilie
Jeg ser nå at innlegget mitt var mye surere en meningen faktisk var. Sorry!
Jeg er glad i både Otta og Mysuseter og vil gjerne at kommunen skal være best mulig både
å bo og feriere i. Det jeg mente å si var at jeg skulle ønske at mine skattekroner kunne
bidra til at f.eks svømmehallen kunne være tilgjengelig også i ferietider, til glede for både
bygdas egne og gjester, og at bussen kunne gå i begge de to ukene om vinteren som det er
skoleferie (så vidt jeg vet er skoleferien hvert år fordelt på uke 8 og 9). Støtte til arbeidet
med å lage fine skiløyper ville også være til glede for alle.
Jeg er av den oppfatning at skal man få noe så må man gi noe. Det gjelder begge veier –
betaler jeg skatt kan jeg forvente noe – bruker kommunen noe på å gjøre kommunen
attraktiv for gjester og egne innbyggere så får de, forhåpentligvis, mer tilbake i neste
runde, -flere gjester, flere fastboende, mer handel, flere skattekroner osv.
Så får vi bare vente i spenning på om takseringen denne gangen gir oss alle et mer korrekt
nivå enn forrige runde. –For en ting er prosentsatser og bunnfradrag, en annen ting er når
det som settes som skattegrunnlag er slik at du lurer på om de har forvekslet slottet og
hytta di
#743 | 9/12/2009, 23:15, GMT +1 | T-E Eriksen
Følelser og meninger er vel som regel subjektive, og dersom noen vil mene at de
sannsynligvis får lite igjen for de ekstra kronene de må legge inn i kommunekassa, så er
de faktisk i sin fulle rett til å mene nettopp det. Og det uavhengig av om andre liker det
eller ei. Så er det likeledes enhvers rett til å vurdere hvordan man ønsker å motta/tolke
budskapet, og hva man evt vil gjøre med det. Dette gjelder selvsagt også Sel kommune.
Jeg håper ikke de har en like defensiv holdning til det som Jan P H forfekter på denne
siden. Kanskje kan noen oppfatte enkelte innlegg her som usaklig, eller sågar mobbing,
men det er isåfall et uttrykk for en frustrasjon som kommer til overflaten gjennom ord. Jeg
håper Sel kommune tar disse innleggene, med eller uten frustrasjon, som noe positivt. Det
viser jo at folk bryr seg om kommunen, og ønsker at den skal videreutvikle seg og utnytte
potensialet som faktisk er der. Jeg tror utgangspunktet hadde vært betydelig værre
dersom ingen hadde brydd seg. Og dersom Sel kommune, mot all formodning, kun skulle
ønske å samarbeide/gå i dialog med dem som alltid var enige i alt som ble sagt og gjort, ja
da har Sel kommune isåfall et stort problem.
Når det gjelder vellet og hva de skal ta avstand fra eller ei, så representerer de alle
medlemmer, uansett mening. Så får man håpe på, som nevnte Jan P H er innom, at det
kommer noe godt ut av det til slutt, både for hytteeiere, lokalbefolkning og de som er
begge deler.
#742 | 9/12/2009, 17:24, GMT +1 | Jan P H
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Den usaklige mobbingen av Sel kommune går over alle grenser. Jeg håper vellet tar avstand
fra endel uttalelser på denne siden. Hvordan skal vi ellers kunne få til et samarbeid til
felles beste? Noen "skribenter" bør kanskje minnes på at ingen tvinges til å ha hytte på
Mysusæter.
#741 | 9/12/2009, 16:07, GMT +1 | Øivind Breen
Cecilie. Verdiskaping er ikke interessant. Det tar lang tid og krever nytenking. Og hvem
trenger vel det når man bare kan skattelegge?
#740 | 9/12/2009, 00:26, GMT +1 | Cecilie
Som barn trodde jeg Otta var et turiststed, som voksen har jeg skjønt at det var i fordums
tider, –den gangen da turister var fornøyd med frisk luft og fin natur å gå tur i. Nå kjeder i
alle fall de yngre seg fort, spesielt i dårlig vær. Gjennom mange år har vi feriert i min
gamle hjemkommune, dels nede i bygda, dels oppe på hytta, men hele tiden har jeg undret
meg over at tilbudet til turistene er så magert i kommunen. Svømmehallen er der, men den
er stengt, utendørsbassenget vi hadde i min barndom, er fylt igjen, bussen til fjells går
bare i helgen og i den lokale vinterferieuka osv. Biblioteket er åpent, takk og lov! – det har
reddet mang en ferieuke med dårlig vær og unger som kjeder seg.
Dersom noen av våre skattekroner kunne gjøre det mer attraktivt å feriere både for
hyttefolket og andre hadde det ikke vært dumt. Det ville være verdiskaping og kommer
både fastboende og gjester til gode.
#739 | 7/12/2009, 01:22, GMT +1 | Bjøllesau
Det var med bakgrunn i dette at jeg foreslo, som en start, at kommunen avsatte midler til
bl.a. Mysuseter i sin økonomiplan. Det er denne som fortelle hvilken aktivitet kommunen
skal bedrive. Selv om det er lett å saldere bort alt som ikke er lovpålagt, kan kommunen på
denne måten synliggjøre at de har tenkt å la noe av innkrevet skatt komme hytteeiere
tilgode. Når det først er avsatt penger, er det også mulig å få til noe konkret. Dersom folk
klarer å bli enige da.....og akseptere at et flertall bestemmer.
#738 | 6/12/2009, 23:25, GMT +1 | Astrid Arnesen Hug
Feilen med hytteskatten slik den ser ut til å bli i Sel kommune er at den fremstår som
urimelig høy. De fleste aksepterer at noe skatt skal betales, men når den tilsynelatende
skrus for høyt blir det helt galt. For hva skal vi betale skatt til og hvorfor? Er det mening at
kommunen skal styrke tilbudet for fastboende, eller skal de som ferierer i kommunen se at
det også kommer dem til god. Mennesker er enkle dyr, det som virker fornuftig er vi med
på. Men å føle seg utnyttet, enten man er melkeku eller tobent lønnsmottaker, gir ingen
god følelse, da protesterer vi, noe diskusjonsaktiviteten på denne side viser. Den
pågående debatt viser mange argument, som alle i seg selv er gode. Men, vend fokus
tilbake til utgangspunktet, skattelegging av hyttene i kommunen. Så vidt jeg husker, var
det Stortingets intensjon at inntekt fra hytteskatten i stor grad skulle tilbakeføres til tiltak
som kommer hytte- og turistnæringen til gode. Som mangeårig hyttebruker på Mysusæter
må jeg si at jeg synes kommunens interesse for Mysusæter som en hytte og turistgrend de
siste årtier har vært svært liten. Men med mulighet for skattelegging har interessen vært
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stor ser det ut til. Mysusæter er en stor hyttegrend, og når vi nå ser hva kommunen vil
tjene på dagens planlagte skattelegging, hadde jeg forventet en litt større interesse,
informasjon og imøtekommenhet fra kommunens side. Hva kostet forøvrig den første
runden med verdifastsetting av hyttene? På Otta har jeg registrert en nedbygging av
Turistinformasjonen på Otta Stasjon, merking langs veier, både E6 og mindre veier er til
dels manglende. Kommunalt styrte tiltak som f.eks. vannverket ved Ula (Ulvangveien) har
ikke vært påfallende fint gjort. Skal man få hyttefolk og øvrige turister til å ”legge igjen
noen kroner” i kommunen må man sørge for at disse får noe igjen for de pengene de
legger igjen. Sel kommune, ta til fornuft og se på hytteeiere som en ressurs, som ved
rimelig behandling direkte og indirekte fortsatt vil være med på å stimulere veksten i
kommunen. Satsing på denne gruppen i form av en rimelig skattelegging hadde vært
strategisk lurt på alle måter.
#737 | 6/12/2009, 22:06, GMT +1 | Torodd Hauger
Den samlede skatteleggingen av eiendom (formueskatt, dokumentavgift ved omstetning og
eiendomskatt) er lav her i landet, sammenlignet land det er naturlig å sammenligne oss
med. Vi har også skattefritak på gevinst ved salg av bolig dersom man har bodd i denne i
mer enn ett år og for hytter er det ikke gevinstbeskatning etter 5 år. Denne relativt lave
beskatning av eiendom gjør at investeringer i eiendom er langt mer lukartivt i Norge enn
f.eks. Sverige og Danmark. Her ligger mye av forklaringen på det store antallet hytter i
Norge og at nordmenn i liten grad ser det som nødvendig å leie ut hytta. Trygve Hegnar har
uttalt at Norge er et skatteparadis for de som investerer i bolig og hytte.
Jeg tror ikke eiendomskatten bli avviklet som inntektsinstrument for kommunene. Men det
kan ikke utelukkes at det på et tidspunkt blir en bred omlegging av hele vårt skatte- og
avgiftssystem. Da blir det helt sikkert en ny form for skattelegging av eiendom, men jeg er
ganske overvevist om at det i så fall ikke vil innbære lavere total eiendomsbeskatning.
Våre krav til omfang og kvalitet på offentlige tjenester øker. Eldrebølgen kommer til tillegg
om 5-7 år. Dette betyr større utgifter for både stat og kommuner. Da alle partier - med
unntak av Frp - mener at handlingsreglen for bruk av oljeformuen skal følges, så vil dette
bety at det må det hentes inn mer penger til statskassa og kommunekassene. Så den
politiske debatten kommer til å gå på fordelingen mellom inntektsskatt, formuebeskatning,
forbruksbeskatning m.v. Men et større totalt skattenivå blir det helt sikkert i årene som
kommer. Vi kan ikke se bort i fra at det da blir en større differensiering av skattleggingen
av boliger, hytter og næringseiendom. I så fall kan vi frykte en egen "luksusskatt" på
hytteiendommer
#736 | 6/12/2009, 21:44, GMT +1 | Gro Stangeland
Hvor lenge skal denne debatten gå? Vi har klart å få kommunen til å begynne forfra. La oss
være fornøyd med det. De færreste av oss er for denne skatten, men det gavner ingen at
hytteeierne på Mysusæter ryker i tottene på hverandre. Så lenge kommunene ikke får store
nok statlige tilskudd med den begrunnelse at de ikke har utnyttet sine egne
beskatningsmuligheter, blir det en slags nødrett for politikerne å innføre eiendomsskatt på
hytter, selv om de i prinsippet er imot den. La oss heller bruke kreftene på å gjøre
Mysusæter til et enda bedre sted å være – både for bygdefolket og oss som kommer
utenfra. Vi må ikke glemme at vi tross alt er gjester i Sel kommune.
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#735 | 6/12/2009, 15:37, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Et DMS på Otta er for lokalbefolkning. Ikke feriegjester. Å si noe annet er en avsporing.
Det er også et feilspor å si at det nå dreier seg om å påvirke Stortinget. Sel kommunes
politikere har ansvar for sin egen kommune og hvordan de vil kommunisere med sine faste
gjester. De er ikke pålagt å ta hytteskatt for å investere i lokale tilbud rettet mot
lokalbefolkningen.
Nå er argumentasjonen på denne nettsiden i akkurat det samme sporet som høsten 2008.
Da prøvde den ene etter den andre å fortelle hvor mye vi hyttegjester skulle få igjen for
skatten. Styret den gang jobbet iherdig for å finne ut hva vi ville få igjen. Vi fant svært
lite. Det var også utgangspunktet for vår offensiv mot skatten, takseringen og politikken.
Som vi nådde frem med. Alt tyder på at det fortsatt er like lite å hente ut av skatten for
oss som er gjester i kommunen. Jeg har sansen for å kalle en spade for en spade.
For ikke å bli misforstått vil jeg fortsatt berømme all lokal beredskap innen brann,
hjelpekorps – og selvsagt er jeg også takknemlig for at det finnes en legevakt og
ambulanse. Men det har ikke noe med hytteskatt å gjøre.
#734 | 6/12/2009, 01:40, GMT +1 | Lars Ekre
Hei Tomtenisse!
Av den beredskap jeg, og andre snakker om, er det kun legevakt som er et kommunalt
anliggende. Ambulanse og luftambulanse bekostes av Sykehuset Innlandet og Statens
Luftambulanse. For vårt område driftes det av henholdsvis NTS ASA og Norsk
Luftambulanse AS. Dermed er dette totalt uavhengig Sel kommune både når det gjelder
økonomi og organisering.
#733 | 6/12/2009, 00:51, GMT +1 | Tomtenissen
Hei Lars Ekre
Kan du bekrefte at den beredskap du beskriver belaster kommuneøkonomien? Det gjør det
jo enklere for oss å akseptere eiendomsskatten. Tusen takk!
#732 | 6/12/2009, 00:37, GMT +1 | Lars Ekre
Hanne Toftdahl skriver:"For feriefolk holder det lenge med legevakt og helikopter til
fylkessykehuset. Særlig fordi det ikke er samme type skader her som på alpinsentre og
småbåtområder."
Vet ikke om jeg skal le eller gråte av dette utsagnet. En oppsiktsvekkende uttalelse er det i
allefall.
Som mangeårig ambulansepersonell, har jeg ikke hatt rent få oppdrag til ulike hytter og
folk tilknyttet disse i Sel kommune og dalføret forøvrig. Selv om småbåtlivet er sterkt
begrensa i Sel, samt at det ikke er den store alpindestinasjonen, kan jeg fortelle om et
ymse antall skader og ikke minst sykdomstilfeller. Også situasjoner der pasient og
pårørende har satt umåtelig stor pris på at ambulanse er relativt kort vei unna.
Jeg kan garantere Hanne Toftdahl at ikke alle hytteeiere samtykker henne i at legevakt og
helikopter er nok. Tenk deg en dag med tåke eller tett snøvær - da er det godt å vite at vi
har en helikopterberedskap som må holdes på bakken! Eller når luftambulansen er opptatt
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fordi den leverer en pasient på St. Olav eller Ullevål.
Godt at det er folk med rede på akuttmedisin som uttaler seg.
#731 | 5/12/2009, 12:58, GMT +1 | Kåre B Hansen
Det er foreslått å redusere kommunens bemanning med 25 ansatt i budsjett for 2010 noe
ved naturlig avgang, men oppsigelse kan bli nødvendig. Flere andre kutt er også foreslått
som vil ramme kommunens innbyggere mer en oss som hytteeiere.
Hvem kan spå inn i framtiden om eiendomsskatten? Tror de flest av oss hytteeire kan være
sånn noenlunde fornøyd fram til 2013, ingen kan vite hva omtaksering i 2013 vil bringe.
Derfor er det viktig at oppmerksomheten og argumentasjonen nå rettes mot landets
regjering og storting. Det er viktig å stå sammen ved å opprettholde medlemskap i vel
foreninger og andre organisasjoner som er i mot eiendomsskatten, skal vi bli tatt på alvor
må våre argumentasjoner legges på et annet nivå.
Flere kommuner i sentrale strøk har ikke eiendomskatt, likevel bygger staten mange
monumentale bygg som opera, teater, kinoer osv. Tilbudene bli mange og varierte noe vi i
distriktene også nyter god av og er glade for. Vi vil aldri kunne oppnå de samme tilbudene i
distriktene slik er det bare og det må vi aksepter. Likevel må vi ha forståelse for at
kommunene prøver å styrke og utvide sin tilbud så langt som mulig for å snu en negativ
befolkningsutvikling.
#730 | 5/12/2009, 12:06, GMT +1 | Hanne Toftdahl
For feriefolk holder det lenge med legevakt og helikopter til fylkessykehuset. Særlig fordi
det ikke er samme type skader her som på alpinsentre og småbåtområder. Hva da med
hytter i Lom og Lesja? I salderingen lå det inne et bidrag på 8-10 millioner kroner pr år.
Som Breen skriver; det er opp til lokale politikere å bestemme omfanget av skatten og hva
den brukes til. Skatt på 2-3000 klager vi ikke over. Det er 5 mill og burde være nok. Men
det er noe annet vi snakker om her (i alle fall innen få år).
Jeg vet ikke om Stortinget så for seg at hyttefolk skal bidra med fotballbane og kulturhus.
Uansett har det med lokal anstendighet å gjøre.
Jeg mener fortsatt det er uaktuelt å akseptere skatten i det omfang vi står overfor i Sel.
Og en liten påminnelse. Det har vært et mål i Sel å få opp antallet "varme senger", altså
senger som er i stadig bruk. Derfor har det vært et ønske at så mange som mulig fikk lagt
inn vann og avløp. Det er ikke luksus i 2010. Det er et strategisk mål. Bidraget fra varme
senger skulle vises i økt omsetning til lokalt næringsliv. Ikke i økt skattepotensial (og
større offentlig sektor). I så fall er vi grundig lurt.
Ansatte i Sel kommune har nærmest skjermet ansettelsesforhold. De kan ikke sies opp.
Ikke rart det blir dyrt.
#729 | 5/12/2009, 00:12, GMT +1 | Kåre B Hansen
Regjeringen har åpnet for at det kan kreves eiendomsskatt fra hele kommunen. Sel
kommune har bare fulgt anbefalinger og vedtak fra et flertall på stortinget. Mye av den
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vred som de siste dager er øst ut over den politiske ledelse i kommunen burde vært rettet
mot regjering og Storting. Mange er opptatt av at kommunen har for høyt ambisjonsnivå
uten å ha satt seg noe særlig inn i kommunens virkelighet og tilstand. Distrikts Norge sliter
med fraflytting og befolkningsnedgang, våre unge vil ikke flytte tilbake uten bedre tilbud
for utdanning, omsorg og kultur.
Det pågår en stor diskusjon om ambulanse tjenester i norddalen for tiden, hvordan vil vi
hyttefolk reagere om vi en dag trenger denne tjenesten og må vente minimum 20 til 30
minutter kanskje mer om man er riktig uheldig. Er det overskyet og snøstorm så kan ikke
helikopteret benyttes. DMS på Otta vil være en stor lettese for mange pasientgrupper som i
dag må reise til Lillehammer eller Gjøvik hver uke for behandling, dette vil også være
samfunnsøkonomisk besparende. Det er å håpe at DMS også vil bidra til bedre
legevaktstilbud både for fastboende og hyttefolk.
Jeg er opptatt av å få til et godt klima mellom kommunens ledelse og velforeningene i
kommunen, det får vi ikke ved bare å kritisere.
Jeg ber om at dere ikke misforstår meg, jeg er ikke for eiendomsskatt. Det tror jeg de
flest av dere fikk med dere da takseringen ble annullert sist sommer, men skal vi få gjort
noe med denne urettferdige skatten må vi organiser oss, meld der inn i lag og foreninger
som jobber mot avskaffelse av eiendomsskatten. Ved neste stortingsvalg bør dette være
en kampsak for flere parti.
Vi trenger nå mer en noen gang sterke organisasjoner som kan drive aktiv lobbyvirksomhet
mot e-skatt på stortinget. Dette er ikke gjort over natten, det må finnes inndekking for
minimum 5 milliarder som Torodd skriver. Ved neste stortingsvalg bør dette være en
kampsak for flere parti.
#728 | 4/12/2009, 20:08, GMT +1 | kalle
sel komune kan rett og slett ikke vere intrisert i utviklinga som foregår på mysuseter i og
med att alt skall skattlegges av den eiendomsskatten! fortsetter utviklinga på denne måten
blir det verken flere hytter eller hytte eiere på mysuseter!!!
#727 | 4/12/2009, 20:02, GMT +1 | jølle
stå på hanne mye bra i dt du skriver
#726 | 4/12/2009, 18:45, GMT +1 | Øivind Breen
Det er kommunen som beslutter om eiendomsskatt skal innføres. Det er kommunen som
bestemmer nivå, soner og minstefradrag.
Jeg oppfordrer for øvrig Bjøllesau til å avsluttet sin vurderingen av hyttene på Mysusæter
og lar sin antakelse om eierenes betalingsevne ligge. Vi kan diskutere eiendomsskatt på et
solid, prinsipielt grunnlag. Eiendomsskatt er ingen fordelingsskatt.
#725 | 4/12/2009, 12:32, GMT +1 | Torodd Hauger
Det er bredt flertall i Stortinget for å beholde kommunenes anledning til å kreve inn
eiendomskatt på hytter. Frp er prinsippielt i mot alle former for eiendomskatt, men har i
sitt forslag til statsbudjett ikke syneliggjort dette. I så fall måtte de ha korrigert ned
kommunenes inntekter med ca 5 mrd kroner.
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Høyre er i mot eiendomskatt på hytter, men har heller ikke syneligjort dette i sitt forslag
til statsbudsjett (tallbudsjettet).
De øvrige partiene er for - eller har "ingen" mening.
Under valgkampen så eiendomskatten lite fremme. Ingen partier ser muligheter for å
kompensere kommuneøkonomien med 5 mrd - dersom eiendomskatten fjernes.
#724 | 4/12/2009, 12:15, GMT +1 | Bjøllesau
"Det er særlig er innenbygdsboende som aksepterer skatten." - hevdes det. Ikke minst på
dette forum, er det innenbygdsboende som har reagert på skatten. Dersom en, såvidt som
et snev, har fulgt med i debatten lokalt det siste året, kan en ikke unngå å ha fått med seg
at folk flest er i harnisk over skatten. Ikke minst gjelder det innenbygdsboende hytteeier
som nå skal betale i bøtter og spann.
Den store forskjellen er sjølsagt at lokale kan endre ting ved å gå til valg. Likefullt tror jeg
at dette misfoster av en skatteform kun kan endres av et stortingsvedtak. Der har alle
norske statsborgere med stemmerett mulighet til å påvirke - i den grad vi har et
demokrati.
Er klar over at flere av hytteeierne er minstepensjonister. Synes likevel at disse virker til å
tillegges større vekt av totalbildet enn tilfellet er. Det er jo flere enn et par ti-talls nye
hytter som har kommet opp de siste par ti-år. Hva med Veggumsfeltet, vestsida sørover
fra Nyhusom-setra og området nord for pensjonatet og Holehaugen? Virker ikke til at den
gjennomsnittlige hytteeier her er minstepensjonist. Hva med alle som har fått innlagt
strøm, vann og kloakk? Hva med de som kjøper brukt? Hvor mange minstepensjonister
handler hytter til godt over millionen? Dette har forøvrig intet med e-skatten å gjøre. Men
mye av troverdigheten blir borte når det hevdes at det i stor grad er pensjonister med
spinkle bankbøker som har hytte, samt at en får 15-20% på varer bare en beveger seg ut
fra Sel kommune. Har dere ikke hørt om pruting? Hytteeiere og Mysuseter Vel har en god
sak når en klager på innføring av skatt og stiller spørsmål ved hva en får tilbake. Ikke
skusle det bort med tåpeligheter!
#723 | 4/12/2009, 07:52, GMT +1 | Per ivar josten
Hanne Toftdal!!!!. Ikke la det fremstå som jeg er en tillhenger av hytteskatt for gudskyld!!
Hvis du har fulgt med på de forgående diskusjonsidene så sa jeg der att jeg ikke var for
hytteskatt!!! Det att jeg dro frem satsing på skoler, distriktsmedisinsk senter etc var ett
tilsvar på att en påstod att vi i sel valgte politikkere som gjorde att vi fikk fint lite tilbake.
VI "bygdafolk" tror ikke dere har mere penger enn innenbygdsboende, denne beskattninga
rammer likt både for deg Hanne Toftdal og mine foreldre som også har hytte på mysuseter.
Å nok en gang, jeg er ikke for hytteskatt. Men denne kampen mot sel kommune er nok
tapt, skal man klare og gjøre noe må det nok skje nasjonalt. Håpet må være att det finnes
noen oppegående politikkere som ser att denne dobbelt beskatninga er urettferdig.
Nå får man heller bruke denne muligheten til å kreve noe tilbake av kommunen, slik som
støtte til løypekjøring, slalombakken og ikke minst forskjønning av sentrumsområdet.
#722 | 3/12/2009, 22:19, GMT +1 | Øivind Breen
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Jeg støtter Hanne Toftdahl og hennes glimrende innlegg og vil samtidig berømme Blåne for
en ironi vi like gjerne kunne hørt på "Hallo i uken". Jeg velger å lage et innleg som
berømme rironien så ingen av de dette antakelig er adressert til begynner å få ideer
#721 | 3/12/2009, 21:29, GMT +1 | Hanne Toftdahl
"Barne og ungdomskole på otta er nybygde, barneskolen i heidal er renovert for mange
millioner, ett distriktsmedisinsk senter er snart på plass, nytt kulturhus kommer,
kunstgressbane på otta er på plass." Dette skriver Josten, er tiltakene av
eiendomsskatten. Det er en klargjøring av fenomenet hytteskatt.
Da jeg satt som leder i vellet fikk jeg et klar melding om at posisjonen hadde helt andre
prosjekter de ville bruke hytteskatten til enn å bidra i hytteområdene. Det kommer en
steintavle et sted i sentrum, men utover det la ordføreren ned Sentrumsutvalget høsten
2008 og sekretæren har ennå ikke levert sin rapport. Skattens omfang er saldering på et
budsjett som allerede har sprukket.
Det er trist å lese at bygdefolk tror nyinnflyttede byfolk har penger nok til denne skatten.
Av om lag 700 hytter på Mysusæter er det knapt et par titalls som er nybygd. Og disse har
antagelig handlet for betydelige summer i Sel de siste årene. I stedet for å være
drømmeskatteyteren, burde de vært fritatt for skatt og få være drømmegjesten.
Det er en stor andel pensjonister blant hytteeierne. De har gamle hytter som krever jevnlig
vedlikehold. Det var mange pensjonister som i sin fortvilelse tok kontakt med meg da jeg
satt som leder og jobbet intenst med takseringen og eiendomsskatten.
Minstepensjonistene har bidratt gjennom en årrekke med å støtte butikk (med stadig nye
eiere som har prøvd seg) - og heis (med stadig nye eiere) og stier og løyper og Røde Kors
med mangfoldige kroner. Og de har lagt igjen mange penger på Otta.
Det er særlig er innenbygdsboende som aksepterer skatten. Mitt inntrykk som leder var at
de fleste hyttefolk aksepterte 2-3000 kr i skatt som bidrag til lokalsamfunnet i tillegg til
den skatten og de avgiftene man allerede betaler. Når folk er fortvilet er det fordi
summene blir langt høyere enn noen av innbyggerne i Sel har opplevd å betale i slik skatt
fram til nå. Og pensjonen er den samme over hele landet.
Det er utidig å kalle folk som har lagt igjen mye penger på ferie i Sel gjennom et helt liv for
gjerrigknarker. Og i stedet for å sjikanere de med store nye hytter burde selværene ta
imot dem med åpne armer. De er gull verdt så sant de stelles pent med.
#720 | 3/12/2009, 11:04, GMT +1 | Blåne
Jeg mener at det snarest bør innføres et differensiert betalingssystem i alle butikker,
tjenesteytende næring og kommmunale tjensester i Sel.
Det kan deles opp i :
1. Fastboende i arbeid
2. Fastboende uten fast arbeid
3. Fastboende i Oppland med hytte på Mysuseter.
3. Hytteeiere som har problemer med å akseptere innlagt vann og strøm.
4. Moderne hytteiere (innabygds og utenbygds)med "uakseptabelt" komfortable hytter.
Deretter kunne handelsstanden og kommunen "geare"/vekte prosenfordeling på de
forskjellige gruppene etter eget forgodtbefinnende. Det vill sannsynligvis gi en
sosialfordeling som tilfredsstiller ?
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Markedsmekanismer (i det private) og retten til å bli behandlet likt (i det offentlige) hvem
trenger det? Regulering er tingen !!
Har vi hørt lignende toner før ?
#719 | 3/12/2009, 10:19, GMT +1 | Torodd Hauger
Eiendomskatten er kommet for å bli - om vi liker det eller ikke. Eiendomskatt på hytter er
problemtatisk, da hyttefolk som bor utenfor kommunen ikke har demokratiske rettigheter.
På den annen side så vil det i mange kommuner være problematisk å differensiere mellom
hytter og hus når det gjelder eiendomskatt. I mer sentrale kommuner (som kommunene
langs Oslofjorden) selges nå kystnære boliger (også i boligfelt) som fritidshus. Stadig flere
har hytta som bolig nummer to. Leielighet i syden eller i by, pluss fullstandard hytte /
fritidsbolig ved sjøen eller på fjellet.
Bruken av "fritidsboligen" er for mange en helt annen enn tidligere. Mange "bor" fast i
lengere perioder. Det er et faktum at antallet uføretrygdede og tidlig alderspensjonerte
øker. Dette bidrar til at stadig flere har muligheter til å bo på hytta i lengre perioder.
Internett gjør det også mulig for yrkesaktive å ha "hjemmekontor" på hytta. Økt utleie
bidra også til flere oppholdsøgn på hyttene
I Rygge kommune, hvor jeg bor, ser vi at folk som ikke formelt bor i kommunen etterspør
kommunale tjenester. En stor andel av de som bruker hytta som bolig nummer to er godt
voksne eller eldre mennesker. Det er ikke til å komme bort i fra at "hyttefolket" i økende
grad etterspør bl.a. helsetjenester og hjemmehjelp.
I Sel kommune så er det foreløpig liten "sammenblanding" av fritidshus og helårsboliger,
men også her ser vi at høystandardhytter med helårvei brukes mer enn det som var vanlig
tidligere .
Jeg tror vi får bite i oss skuffelsen over at vi får eiendomskatt. Men med de
takseringsreglene som nå blir lagt til grunn, så tror jeg de fleste vil bli positivt overrasket
over nivået på eiendomskatten.
Jeg er enig med dem som mener at vi nå bør konsentrere oss om å få kommunen til å
engasjere seg sterkere i utviklingen av og tilbudene på Mysuseter. Det viktigste nå er
opprustingen av sentrumsområdet. Vi bør også jobbe for at kommunen i større grad støtter
økonomisk løypelagets arbeidet og slalombakken.
#718 | 2/12/2009, 22:08, GMT +1 | Bjøllesau
Hvem Øyvind Breen mener sitter på sin høye hest, får stå for hans regning. Likefullt er jeg
hjertens enig i at hyttestørrelse, stand og stilling IKKE skal rettferdiggjøre
eiendomsskatten i den bemidledes disfavør. Eksempelvis en advokat med skattbar inntekt
på 1,5 mill skal betale like lite e-skatt som minstepensjonisten, sjøl om advokaten sitter
med x antall m2 han knapt rekker å se over mens han en sjelden gang besøker hytta si.
Hva om hytteområder som Høvringen og Mysusæter hadde fått en årlig avsetning i
kommunens økonomiplan. En vet at planlagte investeringer godt kan skyves fram i tid,
men det vil ihvertfall synliggjøre at det er tenkt å gi noe tilbake for innkrevd skatt. En
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avsetning kan også fort materialiseres med vedtak etter innspill fra velforening m.m.
Dette kan være en start.
#717 | 2/12/2009, 21:14, GMT +1 | Øivind Breen
Eiendomsskatt er en mulighet kommunen har fått av et flertall på stortinget. Men
kommunepolitikerne har stort handlingsrom i saken - så innføringen av og beregningen av
nivået er et kommunalt ansvar. At vi hyttefolk som ikke bor i kommunen skal betale
skatten er grunnleggende udemokratisk ettersom vi ikke har stemmerett i valgene som
bestemmer politikken. Vi påvirker ikke budsjettenes størrelse verken på utgifts- eller
inntektssiden. Dermed er vi "dumme" skatteobjekter og det er ikke urimelig å føle seg som
melkeku. Vi står ganske enkelt ribbet for demokratiske rettigheter. Men det har Stortinget
bestemt.
Enkelte skribenter på denne siden har satt seg på sin høye hest og vurderer om enkelte folk
"har råd" til skatten. Lenger fra prinsipiell tenking kommer man jo ikke. Men det er
dessverre den rådende, grunnholdning som også gav kommuneflertallet døve ører i forrige
runde. Da gjorde det bl.a. ikke noe inntrykk på flertallet at enkelte pensjonister faktisk
kunne ende ute med makabre 20-30.000 i eiendomsskatt. Det var ikke dette faktum, men
den skandaløse takseringen som ble den reelle grunnen til at Sel kommune snudde. Når vi
som er gjester i kommunen og i tillegg bidrar til økt aktivitet i handelsstand og lokalt
næringsliv for øvrig skal straffes er det trist. Faktum er at den som bruker 2 ferieuker i
året på hytta med eiendomsskatt på 4.000 kroner har en utgift bare til slik skatt på 286
kroner i døgnet. Og fordi det er en skatt som ikke er inntektsavhengig må du betale rett ut
av lomma – av allerede skattelagte midler. For å ha 4.000 kroner netto med en skatt på
40% må du tjene 10.000 kroner brutto.
#716 | 2/12/2009, 19:57, GMT +1 | Jan P H
Å diskutere eiendomsskatten i Sel er like formålstjenlig som å bære havre til en død hest.
Skatten er vedtatt i kommunestyret, og er nok kommet for å bli. Vi får heller være
kreative og spille inn gode forslag på hvordan vi hytteeiere skal nyte godt av denne
skatten, i tillegg til det vi får i form av legevakt, brannvakt og andre kommunale tjenester
vi nyter godt av.
Forslaget om å reagere med handelsboikott må skyldes nedsatt bevissthet i
"skriveøyeblikket". Vi rammer uskyldige næringsdrivende som kanskje sliter vel så mye
med skatter og avgifter som vi gjør. Vi senker inntjening og skatteevne hos disse,
kommunen taper inntekter og må kanskje gi eiendomsskatteskruen en ekstra omdreining.
Vil vi sørge for en mulig framtidig nedsetting av eiendomsskatten i Sel må vi handle både
når vi kommer og reiser, bruke alle de lokale håndverkerne vi trenger til utbedring og
påbygg, og gjerne ta en kaferunde på Otta.
#715 | 2/12/2009, 19:26, GMT +1 | Per ivar josten
Til dum som ei ku: Da forslår jeg att du legger ut hytta de for salg og kjøper deg hytte i ei
av nabokommunene. Mye kan vel sies om vårt valg av politikkere, men og si att vi får lite
tilbake kan vel diskuteres. Barne og ungdomskole på otta er nybygde, barneskolen i heidal
er renovert for mange millioner, ett distriktsmedisinsksenter er snart på plass, nytt
kulturhus kommer, kunstgressbane på otta er på plass. Noe av dette burde kanskje ikke
vært satt i gang når man hører om den økonomiske situasjonen i sel men lite og få gjort
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med dette nå. Hytteskatten må i allefall føre til att man nå KAN kreve att kommuna setter i
gang tiltak på feks mysuseter for og forskjønne sentrumsområdet for her er vi vel mange
som er enige om att her ser det ikke pent ut.
Hva skjer med stedsutviklingsprosjektet på mysuseter? Ligger det helt nede?
#714 | 2/12/2009, 13:49, GMT +1 | Bjøllesau
Helt enig med det som sies om eiendomsskatt. Hyttefolk skulle, etter min mening, ikke
betalt det. Den må fjernes sentralt. Problemet er den at Sel kommune, samt snart de fleste
andre kommuner, har stelt seg slik at de ikke har annet valg.
Det blir patetisk å lese om folk som ser ut til at eneste økonomiske buffer de hadde, nå går
til eiendomsskatt. Jeg våger påstanden om at de fleste folk med nyoppført hytte enten har
godt over gjennomsnittet med penger - eller lånefinansierer statussymbolet på en slik måte
at de bør selge momentant. Det er ulike prioriteringer i kommuner, noen foretrekker
uttapå blank men inni krank. Mange ting er bra i Sel også, selv om enkelte krefter har en
annen agenda og derfor behov for å svartmale denne kommunen. Det beste er å få andre til
å gjøre det - f.eks. misfornøyde hytteeiere som har fått utskrevet en skatt jeg mener ikke
har livets rett.
#713 | 2/12/2009, 13:38, GMT +1 | gjerrigknarker!
etter mitt syn av størelsene på hyttene ser det ikke ut til at så mange sliter med
økonomien. det handler vel mer om å være gjerrige.. det at du får varene 15-20% billigere
hjemme lurer jeg på hvordan du får til? hadde du sløyd i matte timen? men en ting er sant
som du sier. når de skal pålegge hytte-eiere e-skatt, så burde vi få noe tilbake.
#712 | 2/12/2009, 13:32, GMT +1 | Dum som ei ku?
Det er ikke boikott å ikke ha penger til å støtte lokalt næringsliv. Man er snill (eller dum)
om man kjøper ting til hytta på Otta til full pris når man får til 15-20% rabatt hjemme.
Folk i Sel velger politikere som styrer økonomien dårlig og legger ut høy skatt og gir lite
tilbake. Ikke klag til feriefolk om det er lite penger i kassa. Det er ikke vårt bord. I Fron og
Vågå bruker de i hvert fall penger på å holde det ryddig og pent.
#711 | 2/12/2009, 12:10, GMT +1 | Per ivar josten
Ikke det att jeg forsvarer eiendomskatten, men hva vil dere som vil boikotte næringslivet i
sel oppnå? De er vel like uskyldige som de fleste andre av oss selværer når det gjelder
eiendomskatt. Hvis dere skal boikotte næringslivet i de kommunene som har innført
eiendommskatt kan jeg opplyse om att vågå har eiendomskatt og nord fron er vel på tur til
og innføre det samme, og flere kommer vel etter. Så det kan bli langt og reise for og
handle etter hvert
#710 | 2/12/2009, 01:07, GMT +1 | Bjøllesau
Når jeg tar en titt på en del hytter som har kommet opp på Mysusæter de siste åra, er
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pengemangel det første som slår meg også.
#709 | 1/12/2009, 23:31, GMT +1 | Ku eller sau
Hytteskatt skal betales. Må spare inn der man kan og handle der det er billig for å klare
enda mer regninger. Har ikke sett gode priser på Otta og Mysuseter. Boikott? Det er bare
at det mangler penger. Skatt i egen kommune får man noe igjen for. Skjønner vi ikke får
noe igjen på Mysuseter. Er ikke pent der heller - bare søppel og skrot over alt. Kan ikke
sammenlikne skatt der man bor og har lege, skole og sjukeheimsplass med skatt der man
ikke får noe.
#708 | 1/12/2009, 19:51, GMT +1 | Bjøllesau
Riktig at Sel nå innfører eiendomsskatt overalt pga. at de ikke har satt tæring etter
næring. Magrere tider for kommunesektoren vil vise seg ved at kommune etter kommune
innfører eiendomsskatt. Til deg som markerer dette ved å boikotte lokalt næringsliv: 1.
Det vil ikke fjerne eiendomsskatten, Sel evner ikke å se andre alternativ til inntekt slik de
har stelt seg. 2. Det rammer ikke de som har stelt dette i stand, men uskyldig tredje
person. 3. Det legger lokalsamfunnet dødt, noe kommunen ikke vil ta sjølkritikk på.
Flotte forslag om boikott. Lavmål, spør du meg.
#707 | 1/12/2009, 11:18, GMT +1 | elkeku 2
Vi har også bestemt oss for å handle hjemme før vi reiser til Sel. Det som var hyggelig før
er ikke så hyggelig mer når man føler seg utnyttet. Sel gir ingen ting tilbake. Blir ikke
støtte til så mye annet heller.
#706 | 30/11/2009, 18:27, GMT +1 | Mysusæter skianlegg
hei! Lørdag 5 desember snurrer vi igang heisen igjen, det vil bli kjørt hver helg frem til jul
åpningtiden blir fra 10.00-15.00
Vi kommer til å ha åpent store deler av jula
Velkommen til fjells!
#705 | 30/11/2009, 00:10, GMT +1 | T-E Eriksen
Sel kommune har blitt nødt til å dekke inn sine (feil?)prioriteringer gjennom å innføre
eiendomsskatt. Det er synd at denne usosiale skatten har blitt en melkeku i mange av
landets kommuner, men det er bl.a et resultat av hvilke muligheter det tilrettelegges for av
sentrale myndigheter. Uansett tror jeg det vil være flere som prioriterer slik undertegnede
i et tidligere innlegg og "Jeg - ei mager melkeku" refererer til i tiden fremover. Sel
kommune bør tenke seg nøye om ift hvordan de vil fremstå overfor potensielle
bidragsytere. Pr nå virker det som om de prøver som best de kan å løse problemene
etterhvert som de oppstår istedet for å gjøre noe med årsaken(e) til at de oppstår. Husk at
det er for sent å snyte seg når nesen er borte...
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#704 | 27/11/2009, 19:34, GMT +1 | Jeg - ei mager melkeku
Stå på videre Kåre!. Vi er mange som støtter deg.
#703 | 27/11/2009, 19:02, GMT +1 | Kåre B Hansen
Jeg har tidligere blitt kritisert for å blande inn politikk på våre hjemmesider da noen mener
at det ikke hører hjemme her, jeg er delvis enig. Høyre er ikke for eiendomsskatt på
verken hus eller hytter, det er ikke vi som har innført eiendomsskatt i hele kommunen.
Som et ansvarlig parti må vi ta innover oss at regjeringens lovnader i Soria Moria
erklæringer ikke blir fulgt opp med midler til å dekke de oppgaver som de pålegger oss.
Høyre var en viktig aktør for at eiendomsskatte saken ble annullert i vår og at ny taksering
har blitt gjennomført. Dette er vel ikke akkurat negativt for oss som hytteeiere heller. Når
eiendomsskatten førts ble innført så må vi dessverre innrømme at vi ikke kan fjerne den
over natten, men det er fortsatt en usosial skatt som det koster alt for mye å krev inn.
#702 | 27/11/2009, 17:01, GMT +1 | Torodd Hauger
Poenget mitt er at H nå går inn for eiendomskatt i Sel etter å ha brukt allverdens
argumenter mot denne formen for skattelegging - ikke minst i forhold til eiendomskatt på
hytter. Hva er det som er begrunnelsen for at H nå er for eiendomskatt på hytter i Sel
kommune?
#701 | 27/11/2009, 15:51, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Formannskapet har anbefalt 6 promille og kr 200 000,- i bunnfradrag. Det er kommunestyre
som skal gjøre endelig vedtak den 17 desember. Det vil nok komme andre forslag til vedtak
i kommunestyremøte, men det er flertallet som bestemmer. Det er ikke næringslivet i
kommunen som har gjort det mulig å krev inn eiendomsskatt fra hele kommunen skjønner
ikke at man prøver og straffe dem.
#700 | 27/11/2009, 15:46, GMT +1 | Torodd Hauger
Da ble det som i min hjemstedskommune Rygge. Høyre protesterte høylydt mot
eiendomskatt i mange år, men ble til slutt med. Nå er det bare et spørsmål om tid før
eiendomskatten blir 7 promille og ingen bunnfradrag. Og ny taksering kommer allerede i
2013. Sikkert også med nye regler for takseringen.
#699 | 27/11/2009, 15:15, GMT +1 | Jeg - ei mager melkeku
Ser at hytteskatten nå er bestemt. Da gjør jeg mitt, handling blir lagt til utenom Sel
kommune. Der taper de endel tusen kroner pr år.
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#698 | 26/11/2009, 01:16, GMT +1 | Cecilie
Jeg lurer hver vinter på hvor mye snø det er kommet (- må hyttetaket måkes montro?) Kan
noen fortelle meg hvor jeg kan følge med på dette? Snøforhold er jo relativt lokale, så det
hjelper liksom ikke med snømengden på Golå osv.
#697 | 25/11/2009, 13:16, GMT +1 | Øivind Breen
Mysuseter Skiheis er snart klar for åpning
Sist helg var det en hard og isete lørdag, men natt til søndag snødde det vakkert. Og
formiddagen ble fylt av lyden fra ivrige karer med preppemaskin i skibakken. Suverent!
Fortsetter været med snø og gode forhold sier gutta på sin Facebook gruppe at vi kan se
fram mot bakkeåpning allerede neste helg - 4.12. Jeg krysser fingrene og berømmer
heisdriverne for pågangsmotet.
#696 | 23/11/2009, 23:02, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Ut fra svaret til Hansen og saksfremstillingen i kommunen er det ikke så vanskelig å forstå
hva denne saken/søknaden faktisk handler om.
Takk for svar.
#695 | 17/11/2009, 22:08, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Styret skriver under notatet "om alle sakene vi jobber med" - at de har mottatt en søknad
om å støtte reparasjonsarbeider på bru over Ula. Prosjektet støttes av blant andre DNT,
skriver styreleder. Har DNT lagt noen forutsetningerlagt til grunn for sin støtte?
Rent prinsipielt er det en underlig praksis at det sendes søknader til styret om støtte for
tiltak/innkjøp som Løypelaget allerede har foretatt. Dette gjaldt også en søknad som kom
til styret i fjor etter at Løypelaget hadde kjøpt inn webkamera. Nå er brua allerede
utbedret -og så søkes det om støtte i ettertid. Hvem er eier av denne brua? Hvorfor er den
utbedret/utvidet i bredden? Og er den forsikret? Og hvem skel reparere stien på andre
siden som er kjørt i stykker av traktorer? For egen del bruker jeg den andre brua, så blir
det kortere lengde å traske i dype gjørmete traktorspor.
#694 | 17/11/2009, 20:34, GMT +1 | Sidsel Bjørneby
Jeg er spent på velstyrets behandling av søknad fra Løypelaget (?) om støtte til utbedring
av brua over Ula. Det er mange som bruker den brua, men ansvarsforholdet har vært uklart
når det gjelder vedlikehold. Uansett ansvar vil brua ikke tåle traktorferdsel, det er den ikke
bygget for.
#693 | 15/11/2009, 12:10, GMT +1 | Kåre B Hansen
Neste styremøte er i romjula, var det noen spesiell sak du ønsker at vi skal ta opp? Det er
lov å komme med forslag.
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#692 | 15/11/2009, 12:00, GMT +1 | Sidsel Bjørneby
Takk fort info om styrets arbeid, greit å vite--. Når er neste styremøte?
#691 | 7/11/2009, 21:13, GMT +1 | T-E Eriksen
Jeg tror kommunen hadde fått mye større utbytte av å legge til rette for utvikling og
fornuftig bruk av sine fantastiske naturressurser i stedet for å bruke det som en melkeku,
særlig når kua står i fare for å bli avmagra. Har man ikke veldig sterk lokal tilknytning så
kan man bli skremt av de mange negative oppslagene vedr kommuneøkonomi,
eiendomsskatt og lignende som har florert i media det siste året. Sammenligner man så
med hva man får igjen for det eventuelle ekstra innskuddet man må stå for overfor
kommuneøkonomien, så tror jeg det er mange som vegrer seg for å investere i området.
Det er mange hytteeiere i Sel som ikke har lokal tilknytning. Se på sammensetningen av
medlemmer i Mysuseter Vel. En stor andel bor ikke i Sel, og selv om en del av de som ikke
bor der har en viss lokal tilknytning så skal man ikke være naiv overfor dette faktum. Selv
om en del av vurderingen i en slik setting styres av følelser, så er det helt klart en kostnytte vurdering som ligger til grunn for mange. Med til dels lang reisevei for å komme på
hytta for mange, trenger man ikke være rakettforsker for å skjønne at man skal være over
middels glad i området for å fortsette å komme. Fortsetter Sel å tilby en dårlig
totaløkonomi (kost-nytte), og som det ser ut nå forverre den, tror jeg man vil se
virkningene av dette innen de nærmeste par tiårene.
Såkalt økoturisme har vel aldri vært så i vinden som nå, og med de naturressursene som
ligger lokalt burde jo Sel få sin andel av ringvirkningene dette medfører. Jeg er spent på
hvor mye Sel kommune sitter igjen med på grunn av dette?
Mitt tips er: Legg til rette for at folk vil komme til Sel og Rondane! Legg til rette for at folk
vil legge igjen penger i kommunen!
Husk: Noen ganger kan det være mer fornuftig å lokke med honning enn å true med pisk!
#690 | 6/11/2009, 16:49, GMT +1 | Torodd Hauger
Administrasjonens forslag om å øke eiendomskatten til 7 promille og redusere
minstefradraget kommer ikke overraskende. Det er et stort misforhold mellom kommunens
nåværende utgiftsnivå + fremsatte politiske ønsker.
Men investeringer og drift av regionsykehuset er ikke en kommunal oppgave, så her må
det være en misforståelse.
#689 | 4/11/2009, 14:55, GMT +1 | Kjetil Flaatedal
Fint at det er skiføre nå Kåre.
For skikkelige skiløyper til jul -Det tror jeg svært mange ønsker seg .
Når kommer løypelaget i gang ?!
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#688 | 2/11/2009, 08:20, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Da er det skiføre på Mysusæter. Vinteren er kommet for å bli det er det ingen tvil om nå.
#687 | 27/10/2009, 20:18, GMT +1 | Sidsel Bjørneby
Takk for informasjon, Torodd, fint om styret orienterer med jevne mellomrom
#686 | 27/10/2009, 16:09, GMT +1 | Torodd Hauger
Sel kommune har mottatt fra staten 100.000 kr i år til opprusting av sentrum. Kommunen
har signalisert at de vil legge fram en utviklingsplan (forhåpentligvis snart). Styret vil
avholde et ekstraordinært møte når planen foreligger. Styret vil deretter presentere vellets
synspunkter og ønsker, samtidig som vi inviterer til aktiv deltagelse i den videre
planleggingen og gjennomføringen.
Styret jobber også med å få lagt markeringen av nasjonsparkjubileet til Mysuseter. Kanskje
kommer kongen!
#685 | 26/10/2009, 00:50, GMT +1 | Holehaugtrøyllet
Tove - Hva med å utstyre asylsøkerne med motorsag. Da jager de bort både ryper og
jegere, og flytter tregrensa langt nedi Uldalen.
Tre fluer i samme smekk - kinderegg
#684 | 25/10/2009, 16:02, GMT +1 | Sidsel Bjørneby
Hva skjer egentlig på Mysusæter nå? Det er blitt veldig stille etter generalforsamlingen, der
mange gode intensjoner ble lagt frem. Forbedringer i Mysusæter senrum er i alle fall noe
alle er opptatt av, men hvor står kommunen nå? Og hva sier styret?
#683 | 25/10/2009, 14:18, GMT +1 | Tove Myhren
Er for hogst
Og for å stoppe rypejakta
Og for att det ikke blir asylmottak på Rapham
#682 | 24/10/2009, 01:30, GMT +1 | Morten Havn
Når det gjelder grantrær kall det ned vokst.
Hvis grunneierene kunne organisere hogst er jeg sikker på at hytte eierene stilte opp for å
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hjelpet til med hogst,kvist,og bort kjøring,kanskje kjøpe ved etter avtale.
Ref innlegg fra Høvringen.
Mysuseter er den skogkledde skråningen på andre siden av Formokampen.
kan vi leve med dette.Hilsen ivrig kjemper mot gran.
#681 | 10/10/2009, 16:35, GMT +1 | Ove Kr. Haugaløkken
Både gjennom lesarinnlegg i Norddalen, og frå denne nettsida, ser eg at det er stor skepsis
til asylmottak på Raphamn. Det kan vere gode grunnar til ein slik skepsis. For ei tid sidan
vart det etablert eit asylmottak i ein nedlagt militærleir i Verdal. I Adresseavisa var det
den 8. september i år ei reportasje frå dette asylmottaket. I ingressen til reportasjen
kunne ein lesa dette: "Mange av de nyankomne asylsøkerne til omstridte Vaterholmen i
Verdal er i sjokk. De sammenligner stedet med fangeleiren på Guantánamo." Problemet for
asylsøkjarane var at dei tykte dei vart plassert for langt frå folk. Ein asylsøkjar frå Afrika
vart intervjua: "– Dette er ikke humant, klager en 25-åring fra Nigeria. Han kommer fra en
millionby i Afrika ..." Etablering og drift av asylmottak har vorte god butikk for dei som
driv med dette. Det er lovleg å drive butikk, og det kan vera mange noble motiv som ligg
bak påfunnet om å legge mottaket til Raphamn. Men det ser ikkje ut til at dei som lanserte
ideen har tenkt over at også asylsøkjarar er ei mangfaldig gruppe. Slett ikkje alle set pris
på norske verdiar som livet på fjellet byr på. Det kunne kanskje lønt seg å sjå til
erfaringane frå Verdal før Raphamn vart lansert som mottak.
#680 | 6/10/2009, 13:28, GMT +1 | truga
nå kjøm vintern vist!
#679 | 10/9/2009, 12:57, GMT +1 | Torodd Hauger
Jeg er enig i at motorsag er et farlig redskap. Men tror det er hytteeiere - eller som har
venner / bekjente - som er kyndige, men som mangler nødvendig hogstutstyr.
#678 | 10/9/2009, 11:45, GMT +1 | Helge Farsund
Skog eller ikke skog? Høyfjells-hytte/hotell blir etterhvert til skogs-hytte/hotell.
Utspillet fra vellet er godt og betimelig.
Her noen synspunkter:
Det enkleste tror jeg er at hver og en sørger for egen tomt. Jeg er skeptisk til at vellet
bidrar til utlån og bruk av "farlig redskap for amatører", men heller oppfordre naboer til å
bistå hverandre, noe kan altid mere enn ander på dette området.
Kommunal grunn med store arealer bjørkeskog har jeg på tre av av fire sider på egen tomt.
Sann-synligvis prioritere ikke kommunen noen hogst-aktivitet. Foreslår at vellet oppfordrer
kommunen til å utnytte denne ressursen i et av mange tiltak kommunen har i forbindelse
med vedhjelp/sysselsetting. Kall det et vinn/vinn tiltak.
#677 | 9/9/2009, 12:49, GMT +1 | Jan P H
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Godt innspill fra Torodd!
Ved Holehaugen har vi i sommer hatt dugnad og tatt ut rundt 40 m3 med gran. Vi stillte
mannsterke fra hyttene og med grunneier Bjørn Bjørnvolden og Magne Nesset med hver sin
traktor. Det flotte resultatet kan du se om du går stien mot Ulafossene.
#676 | 7/9/2009, 22:03, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Søndag 6 september fra kl 06 00 og til ca kl 09 00 hadde jeg ca 50 reinsdyr i kikkerten som
lå og beitet rolig foran og rundt Ljoså-bua. Deretter trakk de mot Peer-Gynt hytta og
innover mot Tomasholet. Senere på dagen hørte jeg at minst et dyr var skutt i område ved
Kjondalen da trakk det tilbake forbi Ljoså-bua og opp og bak Randen. Det er ikke første
gangen jeg ser rein i dette område tidlig om morgenen før de første forturistene kommer.
#675 | 7/9/2009, 20:01, GMT +1 | Helge Farsund
Takk god service fra deg som leder.
#674 | 7/9/2009, 18:44, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Taksering i 2003 tok ned alle markedspriser til 90%, derfor redsuksjon med 10 %. Dere må
gjerne ringe meg eller sende direkte mailer, skal prøve å svare så godt jeg kan. Min mail
adresse og tlf nr finnere dere under "Dette er er styre"
#673 | 7/9/2009, 16:33, GMT +1 | Helge Farsund
Hei igjen Kåre
Jeg har nå fått vite regulerings sonen som gjelder for vår hytte, og har anvendt
regnearket, det virker greit. ett unntak er det, hvorfor er "sum justert verdi" redusert med
10% før bunnfradraget er trukket?
Kan det være forskjellen mellom 2009 og 2003 verdi?
#672 | 7/9/2009, 13:36, GMT +1 | Helge Farsund
Mitt forslag til mer oversiktlig tabell ble ikke vellykket fordi oppsettet for beskjeder på
diskusjonssiden ikke tillater å legge inn mellomrom eller tabularorer.
Beklager, glem mitt forsøk på å klargjøre tabellen.
#671 | 7/9/2009, 13:25, GMT +1 | Helge Farsund
Takk Kåre for at du forklarte hva tabellen skulle vise. Hadde kanskje vært noe lettereå
forstå om fremstillingen hadde vist klart skille mellom sone og rgulert maksimal kvm for
hyttestørrelse. jeg forsøker meg med følgende oppsett.
Følgende tabell gjelder:
Sone kvm BA Kr/kvm inkl tomt
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1
2
3
4
200 12.000
120 9.600
100 8.400
80 7.200
#670 | 6/9/2009, 20:15, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Tomt den er inkludert i m2 BRA pris se skjema som er lagt ut under ”Hent regnearket her”
Du må finne ut hva reguleringsplanen sier for utnyttelse der du har hytte. Har du lov til å
bygge 200 m2 BRA, 120 m2 BRA, 100 m2 BRA eller 80 m2 BRA.
#669 | 6/9/2009, 18:34, GMT +1 | Helge Farsund
Jeg forsøker å fylle ut skjemaet for taksering (det vedlagte excel-ark).
Men jeg forstår ikke dette med takst inkl. tomt.
Kan noen forklare den oppgitte tabell nærmere. Sone M 2 BA Kr per kvm inkl tomt
1 200 Kr 12.000
2 120 Kr 9.600
3 100 Kr. 8.400
4 80 Kr. 7.200
Konkret hva skal jeg bruke når (som eksempel) tomta er tre mål, og hytta 70kvm? takk til
den som forklarer. I tillegg hvordan blir det nå 1/2 hytta er 29 år, og andre 1/2 er 3 år i
2009?
#668 | 3/9/2009, 11:26, GMT +1 | Jan P H
Selv om jeg er aktiv kommunepolitiker, leder i et lokalt politisk parti, og en ivrig
debattant, synes jeg ikke vi skal bruke hjemmesida vår til å diskutere partipolitikk. Men
jeg skjønner det er fristende å slå tilbake når "storkanonene" melder seg på.
Jeg foreslår temaskifte:
I Valdres har de fått regnet ut at hvis alle på de 16.000 hyttene var en dag lengre på hytta
ville dette utgjøre 10 mill.kr. mer i lokal omsetning. Altså kr.625 pr.hytte pr.døgn.
For Sel ville dette med rundt 2500 hytter utgjøre 1.5 mill pr.døgn. Tenk hva det ville bety i
omsetning om vi brukte hytta enda flere dager? Og hvordan skal vi øke bruken?
Jeg tror det først og fremst er snakk om tilrettelegging og tilbud. Det må bli enklere å
komme fram til hytta(brøyting), vann/kloakk for de som vil ha det, og kanskje helgeåpen
butikk hele året, der du kan hente forhåndsbestillte varer, helst senere enn kl.17 på
fredager.
Kanskje bedre tilrettelegging fra bl.a.kommunens side på sikt vil skape slike ringvirkninger
at eiendomsskatten kan reduseres eller fjernes?
#667 | 2/9/2009, 22:11, GMT +1 | Torodd Hauger
Takker Jan Tore Sanner for svar.
Høyre er i mot eiendomskatt, men Sanner bekrefter at H ikke har til henskt å foreslå å
fjerne eiendomskatteloven - loven som gir kommunene anledning til å utskrive
eiendomskatt. Jeg oppfatter dette slik at Høyre i eiendomskattesaken "protesterer for all
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verden, men blir gladlig med på ferden".
Det er derimot prisverdig at H ønsker å fjerne retten til å utskrive eiendomskatt på hytter.
Sanner skriver: "Lokalt jobber våre lokalpolitikere for å trappe ned denne urettferdige
skatten, og flere steder har Høyre hindret at den innføres og andre steder fått den
avskaffet".
Det hadde vært fint om Sanner kunne oppgi i hvilke kommuner H har avskaffet
eiendomskatten - eller redusert den vesentlig.
I min hjemstedkommune Rygge ble eiendomskatt innført i 2007 av et styringsflertall
bestående av H og Frp. Også for hytter. I 2008 ble eiendomskatten økt kraftlig
(styringsflertall H, Ap, Sp) - slik at Rygge kommune i dag har landets nest høyeste
eiendomskatt - beregnet for en gjennomsnittsbolig (jf KOSTRA-tall)! Og ikke nok med det i økonomiplanen (4 års plan) er det ikke lagt opp til å redusere eiendomskatten i Rygge.
#666 | 2/9/2009, 21:09, GMT +1 | Jan Tore Sanner
Høyres Landsmøte har slått fast at Høyre er mot eiendomsskatt.
Lokalt jobber våre lokalpolitikere for å trappe ned denne urettferdige skatten, og flere
steder har Høyre hindret at den innføres og andre steder fått den avskaffet. derfor trenger
vi et sterkt Høyre i landets kommuner.
Det er langt mer effektivt enn Frp sine demonstrasjonsforslag på Stortinget, som over
natten vil føre til at kommuner mister milliardbeløp. Jeg har derimot tro på at vi kan få
flertall for å fjerne den rødgrønne hytteskatten.
#665 | 2/9/2009, 11:33, GMT +1 | Torodd Hauger
Oj,sann !!
Interessant at Jan Tore Sanner bidrar til en debatt på vår nettside.
Sanner skriver: "
Målet mitt er at eiendomsskatten skal reduseres og helst fjernes i alle kommuner!"
Som velger så er det ganske uinteressant hva Sanner har av personlige meninger.
Som velgere må vi forholde oss til partiets program. Når Høyre ikke flagger at de vil fjerne
eiendomskatteloven - så har vi ingen garantier på at partiet vil fremme et slikt forslag i
valgperioden. Så jeg utfordrer Sanner på følgende
spørsmål:
Vil Høyre fremme forslag om å fjerne lov om eiendomskatt dersom de kommer i
regjeringsposisjon? (Det ble ikke gjort under Bondevik II regjeringen). Og hvordan vil
Høyre i så fall kompensere for 5 mrd kroner som kommunene da går glipp av?
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#664 | 2/9/2009, 10:43, GMT +1 | Torodd Hauger
Det var ikke min hensikt å starte en politisk debatt her på nettsiden - men å presentere
det politiske bilde vedrøende eiendomskatten.
Jeg forholder meg til Høyres valgprogram. Det eneste som jeg kan finne om Høyres politikk
vedrørende eiendomskatten er formuleringen: " Høyre ønsker å trappe ned
eiendomsskatten".
Dette kan vanskelig tolkes slik at Høyre har forpliktet seg til å fremme forslag om å fjerne
eiendomskatteloven dersom de får regjeringsmakt - med andre ord kommunenes rett til å
utskrive eiendomskatt.
Jeg har lest i gjennom alle partienes valgprogrammer - og mener å ha grunnlag for å hevde
at det er bredt flertall for å beholde eiendomskatteloven. En annen sak er at flere partier
ønsker å korrigere loven på enkelte punkter - bla. når det gjelder anledningen til å utskive
eiendomskatt for all eiendom i kommunene - dvs "bruk og verker", næringseiendom,
boligeiendom og hytter.
#663 | 2/9/2009, 10:29, GMT +1 | Jan Tore Sanner
Jeg hører det diskuteres eiendomsskatt hos hyttefolket. Da vil jeg komme avklaring. Vi
ønsket ikke hytteskatten som regjeringen har innført. Det er fordi det er store variasjoner
mellom kommunene på utforming av skatten. Det kan bidra negativt på bolig- og
næringsutviklingen lokalt. Samtidig synes det nokså udemokratisk at de fleste hytteeiere
ikke kan stemme i kommunen hvor de er pålagt hytteskatt. Målet mitt er at
eiendomsskatten skal reduseres og helst fjernes i alle kommuner!
#662 | 2/9/2009, 06:53, GMT +1 | Kåre B Hansen
Høyre har årsmøte vedtak fra mai 2009 på at eiendomsskatten skal bort, først på hytter og
så på boliger. Det er riktig at mange Høyre styrte kommuner har eiendomsskatt i dag, vi
blir ikke kvit skatten over natten. I Norge har det vært vanlig at skatt betales etter evne
og hjelp og tjenester får man etter behov, slik er det ikke med eiendomsskatt den rammer
alle som har en eiendom i det område den er utskrevet på.
Byskatteloven er fra før krigen og trenger revisjon, dette er en meget kostbar måte å
kreve inn skatt på, hvor mye av de 5 milliardene går til taksering? Ikke ensartete regler, vi
kan risikere å få 430 forskjellige måter og regler for å kreve inn denne skatten på om ikke
regjeringen gjør noe.
Jeg prøver å la være å diskutere politikk på denne siden, men ber om forståelse for at jeg
korrigere fakta opplysninger.
#661 | 1/9/2009, 23:05, GMT +1 | Torodd Hauger
Skatter og avgifter er som under tidligere valgkamper et sentralt tema. Denne gangen er
det formueskatten og arveavgiften som står i fokus. Eiendomskatten har vært lite fremme
ved dette stortingsvalget. Kanskje ikke så underlig da det bare er Frp som har
programfestet å trekke tilbake "eiendomskattloven". Med andre ord loven som gir
kommunene anledning til å utskrive eiendomskatt. Selv H går nå for eiendomskatt. Det ser
med andre ord ut til å være bred politisk enighet om denne formen for skattelegging i dag.
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Kanskje ikke så underlig da stadig flere kommuner - uansett farge på styringsflertallet - har
gjort seg helt avhengige av disse inntektene. Kommunene tokinn tilsammen ca 5 mrd i
eiendomskatt i fjor.
Jeg tror vi må innse at eiendomskatten er kommet for å bli, dessverre. Det er ingen
partier som evner å lage et statsbudsjett som inkluderer kompensasjon til kommunene for
et inntektstap på 5 mrd årlig.
Men det er lov å håpe at stortinget innser at eiendomskatt på fritidsboliger er det
demokratisk problem.
#660 | 1/9/2009, 22:15, GMT +1 | Ove Haugaløkken
Det er på sin plass å takke det forrige styret, og Kåre B. Hansen spesielt, for all nyttig
informasjon i samband med hytteskattsaka. Kåre B. har synt eit engasjement som har
kome mange av oss til gode. Det ser ut til at skattesaka nå er inne på eit betre spor, og
blir handsama i kommunen med den seriøsiteten som vi bør vente oss.
#659 | 1/9/2009, 07:34, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Vi fikk en orientering av leder i takstnemnda Jan Erik Lien om status for eiendomsskatte
takseringen på kommunestyremøte i går. Nye regler, skjemaer osv er nå vedtatt av
takstnemnda, kun mindre justeringer gjenstår. Anbud på takseringsarbeide er innkommet,
arbeide vil starte opp umiddelbart alle eiendommer skal besiktiges. Jeg anbefaler at så
mange som mulig ber om å få være tilstede på befaringen, det går også an å være tilstede
ved fullmektig nabo eller vaktmester for eksempel.
Dagens bunnfradrag på kr 400 000,- og 5 promille eiendomsskatt kan endres hver høst ved
kommunens budsjett arbeide. Jeg anbefaler at dere tar det med i betraktningen når dere
beregner eiendomsskatt for egen hytte.
Informasjon vil bli lagt ut fortløpende på www.sel.kommune.no blir oppdatert på vår
hjemmeside undere link ”Eiendomsskatt i Sel”
#658 | 30/8/2009, 22:07, GMT +1 | Kåre B. Hansen
UDI har bestemt at 177 flyktninger skal flytte inn på Rondeslotte Høyfjellshotell i oktober
2009.
#657 | 29/8/2009, 14:37, GMT +1 | tord askvig
Det nye takstregimet endrer ikke på premissene.
Det vil fremdeles (på Mysuseter som Norge forøvrig) honoreres at vedlikeholdet er dårlig og
investeringen billig utført.
Det oppfordres med andre ord fra politikerne,s side til å satse på faktorer som bidrar til
det motsatte av kvalitet.
Resultatet for Mysuseters del vil naturligvis på lang sikt bli negativt for dem som er opptatt
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av estetikk relatert til hyttebygg.
Jeg betaler allerede formueskatt for min hytte. Denne er basert på et såkalt "evneprinsipp"
Eiendomskatten burde vært lagt opp på andre premisser (ref ovennevnte)
#656 | 29/8/2009, 00:14, GMT +1 | Harald Brustad
Takker for opplysninger om og henvisning til nye opplysninger om eiendomsskatten.
Men det regnearket som det ligger link til har systematiske feil i oppbyggingen når det
gjelder de formlene som ligger der. Det er ikke tatt hensyn til at det ved kopiering av
formler blir forskyvninger hvis det ikke legges inn "fast" henvisning.
#655 | 27/8/2009, 22:51, GMT +1 | Torodd Hauger
En stor takk til det forrige styret, og spesielt Kåre B. Hansen, for det arbeidet som ble
nedlagt for å syneliggjøre feil og urimeligheter under eiendomskattetakseringen. Dette
bidro i stor grad til at kommunen besluttet å utsette innføringen av eiendomskatten til
2010 og gjennomføre en helt ny taksering. Det forslaget til taskeringsregler, som
takseringsutvalget nå har lagt fram, imøtekommer mye av den kritikken som er blitt reist.
Denne saken viser nødvendigheten av en velforening som ivaretar våre interesser. Uten
velforeningens innsats - og mobliseringen av oss hyttefolk gjennom bl.a. denne nettsiden så tviler jeg på at kommunen ville ha snudd i denne saken.
Min medlemskontigent har vært en god investering.
#654 | 26/8/2009, 14:47, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Furusjøen rundt arrangeres i år som et prøveritt og er begrenset til ca 50 deltagere. Neppe
noe ”stort sykkelritt”. Løpet går 12. september, løpet går ikke over Vassmillom og berører
dermed ikke gruset sykkelsti slik som det kunne se ut til i begynnelsen.
#653 | 22/8/2009, 22:46, GMT +1 | Kåre B.Hansen
Dagens Næringsliv har i dag – lørdag 22 august en stor artikkel som blant annet tar for seg
begrensningen med sykling i Rondane. Samtidig vet vi at det er søkt om en større
sykkelkonkurranse Furusjøen rundt. Mysusæter vel har bidratt med kr 17 500,- til sykkelsti
i Vassmillom, vil denne stien tåle en slik belastning som en større konkurranse vil
medfører?
#652 | 6/8/2009, 09:34, GMT +1 | Per ivar josten
Svein Bugge Pettersen: Beklager inntrykket du har av administreringa av røde kors
containerne. Vi prøver og foreta tømming av containerne med jevne mellomrom, men
enkelte helger/dager kan det forkomme av det kommer så store mengder tomgods at
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containerne er fulle før vi vet ordet av det. Desverre er det også noen som bruker våre
containere til og bli kvitt sitt søppel, vin, og brennvinsflasker og andre ting som ikke er
pantbart. Dette får vi MYE av, spesielt når kommunens containere er fulle. Mandag 3
august fikk jeg tlf om at containerne våre var fulle, så jeg dro opp på mysusetra på
ettermiddagen for og hente tomgodset, da sto det 10-12 poser rundt våre containere. 3 av
disse var fulle av vin og brennvinsflasker, 2 av de var søppel og flere poser lå nedi
containerne våre. Vi tar kritikken og prøver om vi klarer og tømme oftere. Kjempefint hvis
folk vil ringe oss og si fra når containerne begynner og bli fulle. Vi kan kontaktes på tlf 612
31 234.
Per ivar josten
Otta Røde Kors
#651 | 5/8/2009, 10:22, GMT +1 | Svein Bugge Pettersen
Refleksjoner etter fire ukers ferie.
Været.
Jeg sier alltid til mine venner at det er fint vær i Rondane - med de riktige klærne!
Butikken.
Har godt vareutvalg, deilig varmt brød, kafé med god mat og en smilende og
servicevennlig bemanning.
Vellets innstilling til å støtte utvikling av Butikken håper jeg alle vil støtte. Kjøp varene der
ikke i Otta.
Bær.
For den ivrige er det mulig å få til noen brødstykker med molter på, men blåbær og
tyttebær er det verre med.
Renovasjon.
Samme gjentar seg hvert år. Kjøleskap, gamle stoler ol fyller opp - de er ikke satt opp for
den slags.
Likevel er det ikke akseptabelt slik det så ut de første dagene i denne uken, med "hauger"
av søppel utenfor alle containerne. Hvis kommunen ikke klarer å administrere henting
bedre bør de skaffe seg hjelp av Vellet. Det samme gjelder for Røde kors' - overfylte
innsamlingscontainere. Jørgen har gjort en hederlig innsats for å lage plasse hyggeligere
med å så gress, men pga all nedbøren og plassering av containerne ble dette dessverre helt
ødelagt.
Fortsatt god sommer og høst til alle.
#650 | 5/8/2009, 00:18, GMT +1 | Morten Havn
Takker dere i styret for et en god generalforsamling.
Hyggelig å høre at de fleste er positive til disposisjonene som styret gjør,la oss holde det
på det nivået.
#649 | 1/8/2009, 21:12, GMT +1 | Tove Myhren
Hei
Hjemmesiden fikk mye ros på dagens generalforsamling - det viser hvor viktig den er for
oss alle. Jeg må få be om litt tålmodighet nå i starten og håper jeg etterhvert skal klare å
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oppfylle og holde siden vår oppdatert, att alle etterspurte "gamle" linker etc skal komme på
plass på den nye siden. Er alltid åpen for innspill. Mvh Nye Web redaktøren ( med litt
prestasjonsangst)
#648 | 28/7/2009, 18:14, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Har kommunen rett til å stoppe traktorkjøring til hyttene i Kåsen og Ulvangen? At
traktorspor i terrenget er stygt og skjemmende er det ingen uenighet om. Når det har vært
gitt tillatelse til bygging av hytter, må man også ha rett til å få transportere materialer til
vedlikehold og ved på en praktisk måte uten å måtte bruke helikopter som er både dyrt og
støyende. En pen opparbeidet bil- eller traktorvei er mye penere en stygge hjulspor i
terrenget. I dette områd er det store problem med å få til skiløype før jul nesten hvert år
pga at det er myrlendt og bløtt, hadde mann opparbeidet en god tørr traktorvei ville
løypelaget hatt mulighet til å preparer løyper tidligere en de gjør nå. Jeg håper kommunen
sammen med løypelaget og hytteeiere i område vil sette seg ned å diskutere hvordan dette
problemet kan la seg løse.
#647 | 28/7/2009, 11:15, GMT +1 | Helge Farsund
"Stoppar for bruk av ein over 40 år gammal traktorveg." innenfor Ula.
Vi er ikke berørt av forbudet, men appellerer til en smule sundt bondevett. Hvorfor ikke gi
en mulighet for hytteeiere til å få søke om dispensasjon for engangsbehov.
Kommunen vil i så fall ha full kontroll på at det blir minimal belastning på tereng, og i alle
fall er en traktor stillere enn helikopter som i tillegg "feier unna ethvert fuglerede i mange
meters omkrets av der det lander og tar av.
"Det er da forskjell på ikke å barbere seg og å skjære haken av seg".
#646 | 25/7/2009, 09:35, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Gå inn på løypelagets hjemmeside og se film fra vinteren 2009
#645 | 24/7/2009, 08:41, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Stor oppslag i dagens GD 24 juli 2009 side 6 om hytteeiere på Mysusæter som er nekta bruk
av traktor veg etter 43 år. Kommunen anbefaler transport med snøscooter og helikopter.
#644 | 15/7/2009, 11:30, GMT +1 | Gunnar G.
Hjemmesiden betyr mye for oss som ikke bor i nærmiljøet, spesielt i forbindelse med alt
bråket rundt eiendomsskatt.
Vi har fåttt problem med å åpne bilder og PDF-dokumenter fra den nye hjemmesiden, selv
om vi bruker Windows Vista.
Har redaktøren noen gode tips der?
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#643 | 14/7/2009, 07:19, GMT +1 | Thorleif Tangen
Svar til "videotitter" du kan klikke deg inn på linken www.mysusetervel.no/Gammelt/ som
ligger på den nye hjemmesiden. Vi håper at den nye hjemmesiden snart er i full drift. God
sommerferie til alle.
#642 | 13/7/2009, 23:17, GMT +1 | Videotitter
Jeg stikker titt og ofte innom hjemmesiden for å se hva som skjer og hvordan været er på
Mysuseter - ikke minst for å se de kjemte og kjære profilene "live". Men hvor finner jeg
web-kameraet på den nye siden? Synd at du slutter redaktør Terje, du har gjort en
kjempejobb med å bygge opp en spennende og brukervennlig hjemmeside!
#641 | 9/7/2009, 17:53, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Takk Terje for alt du har gjort for Mysusæter vel og oss hytteeiere, det er vel ingen som
har lagt ned så mange dugnadstimer for oss som du. Først med vann og avløp på
Tjønnbakken og sener som web-redaktør. Vår hjemmeside leses av mange, du la
grunnlaget og du har satt spor etter deg langt uten for Mysusæter. Nå ønsker vi deg en
velfortjent ferie og håper du vil få mye glede av den flotte hytta du er i ferd med å fullføre
på Tjønnbakken.
#640 | 9/7/2009, 10:14, GMT +1 | Torodd Hauger
Takker Bekkemellom for utviklingen og driften av nettsiden. Et meget godt arbeide - til
stor nytte og glede for oss hyttefolk.
#639 | 8/7/2009, 23:04, GMT +1 | Christer Köhn
Takk Terje for superprofsig hantering av hjemmesiden med helhjertet engagemang
kombinert med meget kreativ fantasi samt den behaglige måte Du gjennomfört alle
kontakter!
#638 | 4/7/2009, 23:10, GMT +1 | Hanne T
I dag har vi syklet Furusjøen rundt. Sykkelprosjektet pågår og mangel på økonomiske
midler har gjort at skiltingen ikke er på plass ennå. Det gjenstår også noe på rydding. Men
kartet er bra - så det er ikke veldig vanskelig å finne frem. Vi valgte å starte runden via
Luseby - for der er det mest trilling. Resten av turen kunne vi sykle nokså kontinuerlig. Ved
Vassenden var det blitt veldig bra (følg blå merking). Vi traff faktisk 12-15 syklister på
runden - mange av dem kom fra Mysiseter. En variert tur over fururabber, langs en rekke
vann og gjennom vakkert kulturlandskap. Et flott alternativ til "melkeruta" til Rondvassbu.
Når opplaget blir utsolgt, kan vi love at kartene blir enda bedre neste gang!
#637 | 3/7/2009, 23:31, GMT +1 | Terje Bekkemellem
users4.smartgb.com/g/g.php?a=s&i=g43-00346-07&m=all&p=1
161/329
03.01.13
Gjestebok
Oddny melder om at hun har skaffet sykkelkart fra bokhandelen på Otta. Hun har også fått
orienteringspakken, så da er det bare ”løp og kjøp”.
#636 | 3/7/2009, 17:40, GMT +1 | Sidsel Bjørneby
Gratulerer med flott initiativ med sykkelvei rundt Furusjøen! Vi gleder oss til å benytte
den. Men rykter fra Mysusæter forteller at Mysusæter servicesenter ikke aner noe om
kartet, og at et forsøk på å finne sykkelstien ved å spørre mange folk bortover forbi
Vålåsjø til Furusjø city ikke resulterte i noen informasjon. Det er jo litt ergerlig, men betyr
vel at vi må gå til sportsbutikken på Otta og kjøpe kart der når vi kommer oppover.
#635 | 1/7/2009, 16:09, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Stedsutviklingsgruppa er initiert av kommunen. Kommunen har invitert grunneiere og
næringsdrivende til å delta i gruppen. Vellet er også representert. Gjestene på Mysusæter
er altså i et klart mindretall i gruppen. Etter å ha deltatt i arbeidet da jeg satt som leder i
vellet, gikk det raskt opp for meg at det var et misforhold mellom kommunens og
grunneiernes ambisjonsnivå på den ene siden og vellets (les; gjestenes) ambisjonsnivå på
den andre siden. Vellet har gjennom sine representanter i perioden arbeidet har pågått,
konsentrert sine innspill til noen få og konkrete oppgaver: Søppelhåndtering og opprydding
rundt butikken - sammen med et ønske om å etablere bobilcamp utenfor sentrum. Våre
forslag er enkle og gjennomførbare. Kommunen har ansvaret - og de har fortsatt
muligheten. Det står og faller på den offentlige viljen.
Kommunen hadde fokus på infotavler i krysset (mot den mindre estetiske søppelcontainerbakgrunnen). Vellet ønsket opprydding.
Sauene i sentrum eies av de næringsdrivende som er representert i gruppa, og er en
problemstilling i seg selv.
Faktisk er selve navnet på arbeidet feil. Kommunens ambisjon var ikke sentrums/stedsutvikling. Det var nok mer skilting.
#634 | 30/6/2009, 12:09, GMT +1 | Per ivar josten
Det er vel ingen som har nevnt at sauen eller beitedyra skal "fjernes" fra mysuseter. Men
akkurat sentumsområdet fra letrud parkeringa og mot butikken og parkeringa der
containerene står, må vel med enkle tilltak kunne avstenges for sau. De av oss som
oppholder oss en del på mysuseter ser at det og gå og vasse i saumøkk når du skal tømme
søppel eller gå på butikken er lite innbydende, spesiellt etter ett regnskyll. Det er utrolig at
på 7 år har ingenting blitt gjort. Med enkle tiltak kunne vel ihvertfall sentrumsområdet blitt
forskjønnet noe uten store kostnader. Litt rydding her og der, og satt ut noen benker,
kanskje laget en grillplass eller to ved bekken som går fra butikken og nedover forbi
letrudparkeringa kan være en start. Det trenger nødvendigvis ikke være store kostbare
planer, de blir bare vanskeligere og sette ut i livet
#633 | 30/6/2009, 09:28, GMT +1 | Jan P H
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I februar i 2002 var jeg som leder i vellet invitert til et kommunestyremøte i Sel for å
informere om hvordan vi så på utviklingen av sentrumsområdet på Mysusæter. Kommunen
ville bl.a oppgradere innfallsporten til nasjonalparken.
En kan vel si det slik at kommunen ikke har kjørt dette som en hastesak. Tross utallige
møter og befaringer i ettertid har ingenting skjedd. På 7 år.
#632 | 29/6/2009, 09:26, GMT +1 | Torodd Hauger
Takker for flere positive tilbakemeldinger på mitt innlegg.
Øyvind Been kommer med et viktigt stikkord i denne sammenheng - "setergrænd-preget".
Det er viktig å ikke svartmale situasjonen. Mye er meget bra på Mysuseter. Slik jeg ser det
- så er det området rundt "krysset" og den store parkeringsplassen som ikke holder
tilstrekkelig estetisk standard. Det er i vår felles interesse at dette området - og som er
det første både vi og andre besøkende møter - fremstår som visuelt tiltalende. Og som
Been understreker - området bør utformes på en slik måte at det understreker at Mysuseter
er en setergrænd.
Men det er også viktig at området utformes slik at snøbrøyting m.v. kan gjennomføres
uten altfor mange hindringer. Her må det praktiske avveies mot det estetiske.
Det er opplagt behov for et samarbeide med grunneiere, forretningsdrivende, kommunen
og vellet. Vellet kan bidra med midler - og eventuelt dugnad.
Jeg har fremmet forslag til generalforsamlingen om å øke velavgiften til 500 kr per år.
Dette for å gi vellet den økonomien som må til for å være en interessant part i et slikt
samarbeide. Håper forslaget får nødendig støtte på samlingen 1 august.
#631 | 26/6/2009, 12:19, GMT +1 | Kjetil F
Jeg stiller meg følgende spørsmål. Er de som vil gjøre noe, og de som kan/ har mandat til å
gjøre noe de samme menneskene.
Konkretiser en liste med strakstiltak, og gå i dialog med de som faktisk eier eller
disponerer grunnen der tiltaket er tenkt.
Gjør det i regi av et samlende organ. Det finnes til nå kun ett overordnet organ på
Mysuseter, og det er Vellet.
Vellet bør derfor snarest ta grep for å få på plass en prosess med klare oppgaver. Vellet bør
franskaffe en rett sammensatt utviklingsgruppe med mandat til å få gjennomføre de første
konkrete oppgavene.
#630 | 26/6/2009, 07:19, GMT +1 | Jan Lien
Helt enig med Torodd Hauger.
Hva er hensikten med oppnevnelse av et stedsutvalg når ikke noe av det som planlegges
skal gjennomføres?
Medlemmene i stedsutvalget er gitt en oppgave å komme med forslag på alternative
utviklingsmuligheter for "opprydding" av Mysuseter sentrumsområde.
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Det som har skjedd så langt er totalt "tafatt". I løpet av perioden stedsutviklingsutvalget
har sittet vil jeg si at det har skjedd null og niks! Over tid har det kommet inn veldig
mange gode forslag på utvikling av Mysuseterområdet fra mange av vellets medlemmer.
Positivt!
Jeg spør: er det mangel på vilje og interesse fra stedutviklingsmedlemmene, for
gjennomføring av ulike tiltak, som ligger til grunn for at absolutt intet skjer?
Er det grunneiere (eller andre???) som stopper muligheten til utviklingen?
Her MÅ noe gjøres.
I så fall så bør det dannes ny (hurtigarbeidende)stedutviklingsgruppe med både interesse
og vilje til å utarbeide gode forslag for gjennomføring.
Sel Kommune MÅ også engasjere seg både for tilrettelegging og endelig gjennomføring.
#629 | 25/6/2009, 12:30, GMT +1 | Øivind Breen
Hei. Må si meg enig med Torodd Hauger - men samtidig leser jeg listen over "ikke" på
hjemmesida med et nokså trist blikk. Her har nok ambisjoner, mål og evner kollidert med
full kraft. Det er selvsagt synd. Derimot har bl.a også undertegnede forsøkt å fremme
enklere løsninger - særlig knyttet til adkomst Mysusæter. Og det har vært helt i tråd med
Torodd Haugers forslag. Å flytte containerene så nær garasjen for løypemaskin som mulig
og samtidig etablere en skigard for å sjerme, rydde opp i og ramme inn - såvel garasjen
med omgivelser som containere er en rimelig og brukbar løsning. Videre kunne man
investert i en skigard i hele strekket på nordvestsiden av parkeringsplassen. Med videre
opprydding på feltet mellom krysset og skigarden og noe så enkelt som såing av
stedstilpasset blomstereng ville mye vært gjort. Sauer, geiter og andre husdyr bør ses som
del av kulturlandskapet - og "fjerne" dem fra Mysusæter høres trist og dramatisk ut. Men å
skjerme enkelte områder er til det beste for både folk og dyr. En steintavle kan være fint,
men la det ikke bli laget et gedigent monument som står "in the middle of nowhere". Enkle
midler som opprydding og skjerming laget i naturlige, "historiske" materialer vil
understreke setergrænd-preget. Dette er minimum et stedsutvalg bør få til av kosmetikk.
Hva man videre får til med stedsutvikling tror jeg først og fremst må baseres på å støtte
lokale, kommersielle initativ. Og passe på at man regulerer med estetikk for øyet, ikke
bare praktiske forhold
#628 | 24/6/2009, 10:37, GMT +1 | Torodd Hauger
Velforeningen har fått mange innspill til tiltak. Det viser at mange er engasjerte og har
ambisjoner for Mysuseter
- og det er bra.
Men alt kan ikke gjøres samtidig. Nå bør vi konsentrere oss om det som lar seg
gjennomføre på kort sikt - og som ikke er spesielt kontroversielt.
Generell oppryddig i sentrumsområdet, estetisk opprusting (feks. flytting av
søppelkontainerne til et mindre eksponert sted og med enkel skjerming), samt opprydding i
skiltjungelen i krysset ved butikken kan være en god begynnelse.
En skulpturell "veiviser" bygd i stein og skifer ville vært indentitetsskapene og bidratt å
berike "sentrumsområdet". Dette bør ha prioritet.
Personlig ser jeg ikke det store problemet med sau - som det er blitt færre av de siste
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årene. Mysuseter er en del av et stort tradisjonelt utmarksbeite -og som hyttefolk må vi
tåle beitedyr. De er dessuten til stor nytte som kulturlandskapspleiere. Som følge av
gjengroingen, så trenger vi flere dyr på beite - ikke færre. Personlig ønsker jeg besøk av
også geit, hest og kveg. Møte med husdyr er også en stor opplevelse for dagens barn og
ungdom. Men skjønner at her er meningene forskjellige.
#627 | 23/6/2009, 19:35, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Huseiernes Landsforbund har alltid ment at eiendomsskatt er en usosial og urettferdig
skatt. Den tar ikke hensyn til skattyterens inntekt, betalingsevne eller gjeld.
Eiendomsskatt på boliger og hytter er bare innført i noen kommuner og er basert på en
vilkårlig takst. Rundt åtte av 10 boligeiere mener derfor at eiendomsskatten er en uting.
#626 | 22/6/2009, 22:26, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Svar til P. I. Josten. Penger og byråkrati er et svar på ditt spørsmål. Vilje og smidighet er
et annet svar. Vellet venter fortsatt på innkalling til siste møte om stedsutviklingen på
Mysusæter. Det er nå flere år siden sentrum skulle gjerdes inn for å bli kvitt sauen. Jeg
skal overbringe dine spørsmål til kommunen.
#625 | 22/6/2009, 21:32, GMT +1 | Per ivar josten
Å på mysusetra er alt ved det normale, sauen har inntatt sentrumsområdet og kloakkhuset
nedenfor rondane spa står fortsatt på halv tolv. Dette er det som møter oss ved
infallsporten til rondane nasjonalpark (((. Hvem eller hva er det som er hinderet som gjør
at tiltak som skal til for og forskjønne mysuseter og sentrumsområdet stopper opp?
#624 | 19/6/2009, 09:07, GMT +1 | Torodd Hauger
Sel kommunestyre måtte krype til korset - og har nå gjort vedtak om ny taksering av
eiendommer utenfor Otta sentrum. Men jeg undrer meg over at kommunestyret forsatt
synes å ha full tillit til medlemmene takstnemda.
En takstnemd som til de grader har dokumentert sin inkompetanse burde ha vært byttet ut.
Det er svært uheldig at de benytter en takstmend som ikke har tillit blant oss
eiendomsbesittere.
Med de samme folkene i nemda er det grunn til å tvile på om vi får en ny og bedre
taksering. Prestisje i forhold til fgjennomføringen av forrige taksering kan påvirke
arbeidet.
#623 | 11/6/2009, 12:07, GMT +1 | Torodd Hauger
Vi må ikke glede oss for tidlig.
Bra dersom kommunen
gjennomfører nye takseringer eller justerer ned gunnverdien og endrer den soneinndelingen
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som nå er lagt til grunn. Med andre ord slik at takstene i større grad reflekterer reell
markedverdi i 2003.
Men - vi må ikke glemme at kommunen kan om de ønsker det - heve skatten fra 5 til 7
promille av takstgrunnalget og fjerne bunnfradraget.
En hytte som er taksert til 1 mill - vil med dagens satser på 5 promille og 400000 i
bunnfradrag - få 3000 kr i eiendomskatt. Dersom kommunen velger å utnytte skattereglene
fullt ut - dvs 7 promille og ikke bunnfradrag - så blir eiendomskatten på denne hytta hele
7000 kr per år.
Dette betyr at selvom kommunen besinner seg - og legger til grunn et lavere takstnivå, så
kan de kompensere dette inntektstapet ved å øke promillesatsen og redusere / fjerne
bunnfradraget.
De fleste kommuner som har innført eiendomskatt har valgt å legge til gunn
takseringsregler som innebærer at de fleste vil oppleve taksten som lavere enn
markedverdi. Da vil klagene stort sett begrense seg til konkrete feil på oppgitt størrelse
o.l. Så vedtas en promillesats som gir inntekter i den størrelsesorden som kommunen
"trenger". Vedtak om promillesats opptil 7 promille er ikke påklagbart. Og det står
kommunen fritt å vedta om det skal være bunnfradrag eller ikke.
Selvom kommunen nå velger å justere ned takstene, så trenger med andre ord ikke dette
bety at eiendomskatten for den enkelte blir lavere. Men det vil forhåpentligvis bety at man
får korrigert åpenbare takseringsfeil.
Jeg er redd vi kommer til å oppleve - med de investeringsplanen styringsflertallet i Sel
kommune har lagt for dagen, det store driftsunderskuddet i 2008 - og feilslåtte
finanstransaksjoner - at vi må belage oss på en relativt høy eiendomskatt på hyttene våre.
Så får vi glede oss over ett års utsettelse av eiendomskatten og at taksteringene blir
justert ned til et nivå som vi oppfatter som gunstig i forhold til markedspris.
#622 | 4/6/2009, 15:57, GMT +1 | Hanne T
Sist fikk jeg to dager på meg på å være til stede en tidlig morgen midt i uka. Nokså umulig
når man bor 300 km unna og er i vanlig jobb på hjemstedet. Å være til stede er vel heller
ikke det viktigste. Det viktigste er at kommunen takserer riktig og at de har et empirisk
grunnlag å taksere ut fra. Det er satsene som er feil. Slik svært mange også har
dokumentert i sine klagebrev. Hvordan kan en kommune taksere etter priser for 2003 som
er det tredobbelte av hva det kostet å bygge på samme tidspunkt? (Tomteprisene er jo satt
opp som tillegg). Prinsippet vedtas politisk i Sel kommune. Det er Sel kommunes politikere
som har ansvaret for at dette gjøres riktig. Skal hytteeierne gjøre noe, er det eneste
mulige å samordne en felles sak på konkrete forhold.
#621 | 4/6/2009, 10:55, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Kommunestyrevedtaket om å innføre e-skatt i hele kommunen står fast. Det er å håpe at
man nå har lært og tar seg tid til å gjøre dette på en ordentlig og korrekt måte. Alle må nå
be om å få være tilsted ved besiktigelse så man kan være trygg på at det faktisk er rett
eiendom som er befart og taksert.
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#620 | 3/6/2009, 22:30, GMT +1 | Hanne T
Sel kommune snur ikke i eiendomsskatten. Men de gir opp - av administrative årsaker (her
er jo også viktige personer satt på sidelinjen en periode) - å kreve inn skatt for 2009. Det
ble bare litt for mye røre å håndtere akkurat nå. Det er like viktig som før å få tak i det
empiriske grunnlaget takstene bygger på.
#619 | 3/6/2009, 18:28, GMT +1 | Kåre B.Hansen
Les selv på
www.gd.no
#618 | 3/6/2009, 16:59, GMT +1 | Kåre B.Hansen
Sel snur om eiendomskatten
OTTA: Sel og Heidal Arbeiderparti går for å stoppe innkreving av eiendomsskatt for
områder utenfor Otta for 2009.
Etter flere møter mellom kommunestyregruppa og representantskapet i partiet vil dette bli
foreslått på kommunestyremøtet 15. juni. Det betyr at det må finnes dekning for seks
tapte millioner kroner i årets budsjett. Det var kombinasjonen av de mange svakhetene og
avvikene ved innføring av eiendomsskatt utenfor Otta-området og problemene med å
håndtere den store mengden henvendelser og klager som gjorde at posisjonspartiet i
kommunen ikke finner det forsvarlig å innkreve den utvidede eiendomsskatten for i år.
Partileder Jørund Båtstad og gruppeleder Jan Olav Solstad understreker at partiets mål er å
innføre eiendomsskatt i hele kommunen i 2010.
#617 | 2/6/2009, 15:08, GMT +1 | Bjarne Talleraas
Administrasjon og politiske ledelse i kommunen har behendig unnlatt å innrømme feil på
tomt/m2-priser i interjuer med lokalpressen.Dette har vært ei konsekvent linje fra starten
av, til tross for at dette er feilene som rammer de fleste.
Forbigår uttalelsene fra takstnemda i stillhet - det er bare trist.
Så uttaler økonomisjefen noe lignende, det er ikke store feil. Han har videre foretatt
tester med sjablong av 20 solgte eiendommer, med det fantastiske resultat at taksten ble
lavere enn salgssummen- ikke dårlig.
Har mottat 7s med såkalt "salgsstatestikk" fra kommunen. Der var det ikke mye å velge i
fra takstsoner 1,3, men har prøvd ut sjablongen på de få hyttene som har vært solgt.
Resultatet ble (ikke uventet) stikk motsatt av Leite sitt, og med veldig stor margin. Hr.
Leite må nok ha laget sine eksempler ut fra sonefaktor 0.8 - helt tilfeldigvis selvfølgelig.
Var det noen som trodde at arroganse skulle bli byttet ut med ydmykhet? Her peker
desverre alle piler mot rettsak og da må de 20 regneeksemplene på bordet, siden det er
"bevis" på at alt er riktig gjort.
Til slutt vil jeg si at Hanne T har et godt forslag til innsamling. Det burde være mulg å
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kjøre felles sak på tomte/m2-pris.
#616 | 1/6/2009, 12:57, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Eiendomsskatt. Vi er nå inne i siste runde om eiendomskatten, kommunestyre har bedt
kommunens kontrollutvalg om en vurdering av administrasjonens arbeid opp mot tidligere
kommunestyrevedtak og vedtekter. Skattelegging av ubebygde tomter er utsatt til 2010.
Vi som hytteeier føler oss tilfeldig og dårlig behandlet, den skatt vi er pålagt står ikke i noe
rimelig forhold til det tjenester vi kan forvente å få tilbake. At vi som hytteeier skal være
med på å betale kommunens nye kulturhus, kunstgrasbane og distriktsmedisinsk senter
føles ikke rettferdig.
Hadde skattelegging vært på samme nivå som våre nabokommuner ville man sluppet 1200
klager og spørsmål, dette må være Norgesrekord i klager på et kommunalt vedtak. Hele
arbeide med innkreving av eiendomsskatt bære preg av hastverksarbeide der det viktigste
har vært å ta inn 8 til 10 millioner ekstra i skatt. Det kan vire som om kommunen har tenk
som så at hytteeiere bor og stemmer i andre kommuner så de skal vi fl litt ekstra hardt, at
hytteeiere betyr mye for håndverker, næringsdrivende og handelsstanden har man vis helt
oversett.
Huseierens Landsforbund avd Oppland nord har engasjert advokat Einar Harboe i Harboe &
Co AS til å lage en juridisk vurdering av den gjennomførte taksering og skattelegging.
Dette er en av de fremste advokater på skatterett i Norge i dag. Se www.harboe.no
Jeg kommer tilbake med mer informasjon senere.
#615 | 1/6/2009, 12:35, GMT +1 | Kåre B.Hansen
Takk til de av våre medlemmer og andre som var med på dugnaden med å trille grus i
Vassmillom lørdag 23 mai. Vi har tidligere støtte prosjektet med over kr 17 000,-, håper at
det blir mye brukt av våre syklende medlemmer.
#614 | 1/6/2009, 12:26, GMT +1 | Kåre B. Hansen
At vi skal miste vår utmerkede web-redaktør er trist og beskjeden mottas med vemod og
usikkerhet. Det kom ikke uventet på meg, du har varslet fra om at du ønsket avløsning for
lenge siden. Men det er først når at det blir alvor at vi for fult må ta det innover oss, vi har
en flott hjemmeside som er mye besøkt takket være en aktiv redaktør. At vi har så mange
annonsører betyr at næringsdrivende finner det interessant å annonser hos oss, over 9000
besøkende i mars er fantastiske tall. At en enkelt hytteeier skal yte så mye for fellesskapet
i et vell er ikke vanlig i dagens travle samfunn, de fleste har mer en nokk med seg selv og
sitt i dag. Jeg håper vi snarest mulig har ny web-redaktør på plass og at vi kan få til en
myk overgang og at den nye redaktøren kan få nyte godt av din erfaring og kompetanse
Terje
#613 | 18/5/2009, 15:49, GMT +1 | Helge Farsund
TA DEN RING OG LA DEN VANDRE.
Sentralbanksjefens utsagn om eiendomsskatt får frem klovnesmilet i meg.
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Først senkes renten for å "få fart på økonomien", og så kreves pengene tilbake i form av Eskatt! finnes det ikke mindre ressurskrsvende måter å gi kommunene det de trenger?
#612 | 15/5/2009, 09:18, GMT +1 | Terje Bekkemellem
En kommentar fra redaktøren.
Selvsagt benytter jeg meg av den frihet jeg har som redaktør av hjemmesiden til også å
forfekte egne synspunkter. At det knyttes opp mot partipolitikk er en misforståelse, men
uansett hva man skriver så kan det sikkert relateres til partipolitikk, - særlig nå i oppstart
av valgkampen. Gjerdems personlige forhold til de rødgrønne var ment som en ironisk
sleivspark, og det har tydelig virket ved at jeg har fått en ”H” klistret i pannen
Når det
er sagt, så er jeg ikke partipolitisk aktiv og har selv hatt/og har en relativt omflakkende
oppfatning av det politiske liv.
Men, det er etter mitt syn skremmende når sentralbanksjefen kaster seg inn i debatten
rundt eiendomsskatt, og oppfordrer kommunene til å hente inn sine inntekter derfra. Ingen
er vel uenig i at kommunen skal ha en økonomi som gjør de i stand til å sørge for de
tjenester vi alle nyter godt av. Det som er skremmende er at en vil benytte en skatteform
som skattlegger hus og hytte uavhengig av eierens skatteevne.
Det betyr at Gjerdem blindt ser på alle skatter som bra fordi de reduserer
kontantbeholdningen blant folk. Han tenker ”landets beste” i et økonomisk perspektiv og
har ingen formening om hvordan det kan ramme den enkelte.
Det som et slikt utspill kan føre til er at kommunene nå får en ”legitimitet” til å skru
”eiendomsskatteskruen” på maksimalt trykk. Det vil etter hvert få mange til å legge hytta
til salgs. Tar en med alle utgifter en hytte medfører, både i tradisjonelle skatter,
vedlikehold og investeringer, pluss eiendomsskatt, - ja da blir døgnprisen for å oppholde
seg på hytta så høy at det finnes mange bedre alternativer for mange.
Når det er sagt, så er jeg selvsagt strålende tilfreds med at jeg får reaksjoner på det som
jeg har lagt ut på hjemmesiden. – og diskusjonsforumet virker. Ha en fortsatt fin dag!
#611 | 15/5/2009, 01:36, GMT +1 | Johan C. Vedlegg
Takk til Torodd Hauger for nyttig supplerende ressonement rundt det som, for den som sier
takk for seg etter å ha lest tabloidoverskriftene, kunne sitte igjen med inntrykket av at
Gjerdrem har kastet seg inn i valgkampen til Sutre-Siv Jensen.
Mysusæter Vel gjør en kjempejobb dersom de "målbinder" Sel kommune i forhold til det
mildt sagt tvilsomme takseringsgrunnlaget de har konkludert med at alt i alt er greit.
Så får en utenforstående bare leve med at velforeninga redaksjonelt på sin webside har
startet høstens valgkamp og flagger Høyre og Jensens idelogisk mørke høyre med
brunskjær inn bak de adgangskort-regulerte dører på Einar Gerhardsens plass. Stå i hvert
fall på i kampen for en logisk og nøktern eiendomsskattetaksering i Sel!
#610 | 15/5/2009, 01:14, GMT +1 | Torodd Hauger
Sitat fra nettsiden under "Hytte til salgs":
"Nå går sentralbanksjefen ut og ber om at alle kommuner benytter eiendomsskatten for det
den er verdt. Det betyr kroken på døra for mange hytteeiere som har brukt ferie og fritid
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til å bygge og vedlikeholde ei vanlig hytte på fjellet. Nå skal den brukes til å redde landets
økonomi!"
Sentralbanksjefen mener da ikke at kommunene bør benytte eiendomskatten for å redde
landets økonomi! Redaktøren bør lese foredraget og ikke minst synspunktene til KS som det
også blir henvist til.
Saken på rådmannsmøtet dreide seg om at kommunene i liten grad kan benyttes i arbeidet
med å etablere "motkonjunkturtiltak"i nedgangstider. Kommunene kan f.eks. ikke ansette
flere på grunnlag av temporære krisepenger fra staten - og så si disse opp når
konjunkturene har bedret seg og krisemidlene opphører. Kommunene kan heller ikke
temporært kjøpe inn driftsmidler utover behov. Derfor er krisemidlene til kommunene
begrenset til investeringer (infrastruktur, ENØK tiltak m.m.).
Det gir heller ingen motkonjunktureffekt å trekke inn privat kjøpekaft gjennom økt
utskriving av eiendomskatt - for så å sette disse pengene inn i økt kommunalt forbruk eller
investeringer.
Jeg synes redaktøren bør avholde seg fra å overdrive følgene av eiendomskatten. Jeg har
ennå til gode å se oppslag om at noen har måttet gå fra "gård og grunn" på grunn av
eiendomskatten.
La oss være realistiske og holde oss til saken. Eiendomskatt på hytter i Sel kommune er
kommet for å bli - så lenge kommunen mener å ha behov for disse inntektene. Erfaringer
fra kommuner hvor H og Frp er kommet til makten etter at eiendomskatt er innført, viser
nesten uten unntak at eiendomskatten blir beholdt.
Saken dreier seg nå om takseringen er gjennomført i henhold til de lover og regler som
gjelder - og om det kan sannsynliggjøres at den grunnpris som takstene bygger på ikke
reflekterer prisnivået i kommunen i 2003. Videre om de sonefaktorer som er benyttet
reflekterer reelle prisforskjeller i kommunen. Fint at styret jobber med disse
problemstillingene.
Og til slutt. Det er OK med politisk betonte ytringer på nettsiden - men det vil være uheldig
om nettsiden blir oppfattet som et partipolitisk formidlingsorgan.
#609 | 13/5/2009, 15:27, GMT +1 | Øivind Breen
Jeg er hjertens enig med Kjetil F og han understreker mitt stadige poeng. Taksten er et
politisk ansvar og politikerne (takstnemda er også politisk nedsatt med samme flertall som
kommunestyret) har lagt forholdene til rette - rammebetingelser, arbeidsmetode og
resultat fra taksering er politisk akseptert. En justering av kvadrameterpris synes
nødvendig og vil også prøves juridisk av flere interessenter - Huseiernes Landsforening har
varslet det - og velstyrene har varslet det. Den moralske og politiske side er et
flertallsvedtak og kan bare justeres gjennom politiske beslutninger knyttet til soner,
faktorer og minstefradrag.
At Sel kommunes flertall mener en 100 kvm hytte i kommunen bør betale dobbelt så mye
eiendomsskatt som en tilsvarende i Ringebu og nesten 5,5 ganger mer enn i Vågå er i beste
fall svært grådig.
Å endre dette krever politisk vilje og mot. Stortinget kan endre rammebetingelsene, men
lokalpolitikerne kan endre praksisen. Og vi som betaler skatten bør ikke nøye oss med å se
på dette - vi bør involvere oss.
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Partipolitikk? Neppe. Dette dreier seg mest om moral, rettferdighet og fornuft. Dette burde
apellere til folk i alle partier.
#608 | 13/5/2009, 12:23, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Alle som har innbo forsikring har mulighet/rett på juridisk hjelp opp til kr 80 000,gjennom sitt forsikringsselskap.
Ved et gruppesøksmål kan vi da få kr 80 000,- pluss den andelen vi bestemmer å betale inn
selv.
Ved enkelt søksmål kan hver forsikringstaker få kr 80 000,-pr sak. Slik skal det være i alle
forsikringsselskap så vidt jeg har forstått.
#607 | 13/5/2009, 10:56, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Undertegnede skal i møte med en av Norges fremste advokater på eiendomsskatt den 26
mai i Oslo. Møtets hensikt er å få en juridisk vurdering og anbefaling av hva vi skal gjøre
videre. Nærmere informasjon blir utlagt etter møte.
#606 | 12/5/2009, 16:08, GMT +1 | Kjetil F
Takstnemda er satt sammen for å praktisk iverksette og følge opp en politisk handling.
Bestiller og eier av taktprosessen er og blir styrende lokal-politikere og deres
administrasjon.
Man kan ikke skjule seg bak mangel på kunnskap eller tid.
Politikere må aktivt ta del i en så viktig prosess.
Ikke for å dramatisere men for å belyse dette poenget :
Ta utgangspunkt i omfattende saker på riksplan.
Dag Terje Andersen og Sylvia Brustad vil nok på et eller annet tidspunkt føle
konsekvensene av mangel på offentlig styring av kommersiell virksomhet.
Det samme har et antall rådmenn og ordførere følt ifm TERRA saken.
Vel, -det får nok om politikk fra meg i denne omgang.
#605 | 12/5/2009, 13:10, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Det er to nivåer i denne saken. Det nasjonale nivået -der prinsippet om e-skatt er
vedtatt - og det lokale nivået, som tar i bruk muligheten. En velforening bestående av
gjester uten stemmerett kan ikke påvirke politikken. Men bør kunne påvirke politikerne. Pr
i dag står prinsippet fast, kommunens budsjett står fast og politikerne er de samme som i
høst. Men fortsatt kan konkrete feil rettes opp.
Uavhengig av politikk er det i dette tilfelle takstene og takseringen som
er reelt feil. Politikerne har ikke taksert. Det er det takstnemda som har
ansvaret for. Politikerne vet (visste) antagelig ikke hva hytter og hus ble
omsatt for i 2003 da de vedtok (eller fikk presentert) takseringsgrunnlaget.
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Det burde riktignok ha ringt en bjelle i kommunestyret da
kvadratmeterprisene ble referert for politikerne. Folkevalgte politikere og ikke minst
takstnemda burde være så oppdatert at de visste at byggekostnadene økte med 50% fra
2001-2008. Da må man trå varsomt med årstallreferanser.
Men godt over 1000 klager er god nok dokumentasjon på at takstnemda har gjort grove
feil. Det må de lokale myndighetene rette opp. Ellers vil dette minne mer om statsmakt i
helt andre land.
I denne saken - på dette stadiet - er dokumentasjon det beste våpen. Hvorfor gjøre saken
mer komplisert enn den er?
#604 | 12/5/2009, 10:22, GMT +1 | Kjetil F
Jan PH,
Inkompetanse og tydelig undervurdering av sakens kompleksitet er dagligdags. Det vet alle
som har vært i arbeidslivet en stund (statlig, kommunal eller privat sektor)
Det betyr ikke at det er akseptabelt, og at man skal unngå å holde ledere ansvarlige. Når
man i tillegg ser saker der inkompetanse er paret med arroganse er det på tide å stoppe
opp og kreve endringer.
Jeg tror som Torodd H at et eventuelt alternativt politisk styre i Sel også må ta
eiendomsskatten inn over seg som et faktum.
Om det så blir et politisk skifte i Sel er det kun innbyggerne i Sel som avgjør.
Det som Øivind B poengterer (slik jeg forstår han) er at det sittende politiske styre i Sel
bør se seg selv grundig i speilet.
Det håndverket som er utvist til nå i denne saken holder ikke til ståkarakter.
Jeg kan ikke se at kalde fakta skulle kunne splitte noe som helst i forhold til det utmerkede
arbeidet som Velforeningen gjør for alle oss som har hytter på Mysuseter.
PS :
Vi hytteeiere kom for å nyte fred og fordragelighet på Mysuseter.
Nå truer denne betente saken med å ødelegge idyllen hvis vi ikke får renset opp og kommet
oss videre.
#603 | 8/5/2009, 19:55, GMT +1 | Øivind Breen
Jeg står sammen med deg Jan P H. Men jeg ser ikke skillet mellom å kritisere taksering og
takstnivå og de som er ansvarlige for at det er gjennomført slik. De ansvarlige må vel stå
til ansvar?
#602 | 8/5/2009, 10:44, GMT +1 | Jan P H
Øyvind Breen oppfordrer oss til å stå sammen videre. Skal vi gjøre det, må Øyvind slutte
med å bruke denne skattesaken til politisk agitasjon for sine godt synlige mål. Det tjener
overhode ikke saken at dette skal vris om til å gjelde partipolitikk og ikke takstnivå.
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#601 | 5/5/2009, 19:14, GMT +1 | Torodd Hauger
Personlig er jeg ingen prinsippiell motstander av eiendomskatt - dersom dette er nødvendig
for å sikre innbyggerne tilfredsstillende lovpålagte tjenester. Men opplever i egen
bostedskommune - Rygge - at den er blitt en politisk sovepute i forhold til å gjennomføre
nødvendige omstillinger og strukturendringer. Rygge har en av landets høyeste
eiendomskatter. Etter at eiendomskatten ble innført har utgiftene økt mer enn kommunens
ordinære inntekter. Altså blitt en politisk sovepute.
Eiendomskatt på hytter er demokratisk svært problematisk etter min mening, fordi vi har
ingen muligheter til å påvirke gjennom valg.
Jeg kan heller ikke se - ved å studere KOSTRA-tallene for Sel kommune - at kommunen er i
en akutt pengemangel og at de av den grunn ikke evner å gi innbyggerne gode nok
tjenester. Det minste vi må kunne forlange er at kommunen syneliggjør behovet for
eiendomskatt i den størrelsesorden som er fastsatt i budsjettet. Jeg har tidligere invitert
ordføreren til å komme med en slik redegjørelse her på denne nettsiden - men uten å
lykkes. Arrogant!
Så kan man spørre seg om et nytt styringsflertall i Sel - med flertall bestående av f.eks. H
og Frp vil fjerne eiendomskatten. I Rygge foreslo H og Frp i under budsjett- og
økonomiplanbehandlingen i desember henholdsvis 40 og 35 mill i eiendomskatt i 2009 - og
fire år framover. Høyres forslag ble vedtatt med støtte fra Ap, Sp, V og SV. Så det langt
mellom det som loves av "nei til eiendomskattpartiene" i valgkampen og hva som skjer i
den politiske hverdagen.
Personlig er jeg av de heldige som kjøpte hytte på Mysuseter i 2000 - og
eiendomskattetaksten er ikke "dramatisk" høyere enn kjøpesummen - når jeg tar
prisstigningen i betraktning. Jeg anslår at den ligger 100- 200.000 for høyt i forhold til
antatt markedspris i 2003.
På den annen side ser jeg at andre hytter i "nabolaget" har fått takster som virker helt
urealistiske i forhold til markedsverdien i 2003. Dette forteller at takseringen er
gjennomført på en svært omtrentlig måte - og jeg skjønner at mange reagerer.
Selvom jeg personlig ikke har så mye å "vinne" på å anlegge sak mot kommunen - så vil jeg
likevel - dersom det kan legges fram dokumentasjon på at den grunnprisen (kr/m2) som er
lagt til grunn for takseringen er tvilsom - stille opp med bidrag til å bekoste nødvendig
juridisk hjelp for å kunne fremme saken for rettsapparatet. Når vi ikke har muligheter for
å påvirke gjennom stemmeseddelen - og kommunen ikke er villig til å lytte til sine
eiendomskattebetalere - så ønsker de tydeligvis bare å kommunisere med oss gjennom
rettssystemet.
Jeg vil derfor oppfordre alle hytteeiere i Sel kommune å bli med på et spleiselag for å prøve
rettslig om eiendomskattetakseringen bygger på et saklig grunnlag.
#600 | 5/5/2009, 17:16, GMT +1 | Øivind Breen
Forstår at Torodd Hauger spissformulerer. Og det er i tråd med den frustrasjon flere av oss
har hatt over kommunens politiske arroganse i denne saken. Vi skal aldri gi opp denne
saken. Her er det et lokalpolitisk flertall som har vist seg fra sin grådigste side. Søksmål og
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juridisk bistand har vært tatt opp til vurdering ved flere anledninger og er fremdeles en
meget aktuell framgangsmåte. Videre er det ingen grunn til å glemme at eiendomsskatten
er innført i et vedtak fra et politisk flertall i kommunen - og dette vedtaket kan utfordres i
kommende budsjettbehandlinger. Det er også å håpe på at rikspolitkere ser nytten i å
angripe denne horrible skattemodellen ut i fra såvel prinsipielle betraktninger som den
praktiske utøvelsen. Sel kommunes flertall har svært tydelig vist at de ikke er i stand til å
håndheve muligheten på en fornuftig måte. Takseringsmetoder, soneinndeling med
tilhørende tillegg og det lave bunnfradrag viser at flertallet både er på juridisk og moralsk
tynn is. La oss stå sammen videre!
#599 | 5/5/2009, 15:42, GMT +1 | Hanne T
Et evt søksmål mot Sel kommune kunne være interessant. Det er verdifastsettelsen til Sel
kommune som er feil. Og arrogant. Offentlig sektor skal utøve korrekt verdifastsettelse. Et
søksmål vil kreve at kommunen legger frem dokumentasjon på det de har satt som
markedsverdier for 2003. Kvadratmeterpriser på 16500 + 30% i soneverdi + tomtepris +
uthuspris er langt over reell byggepris og salgspris i 2003.
Med en innsats på kr 1000 fra hver av de 1000 klagerne bør man ha muligheter til å få frem
en rettmessig verdifastsettelse.
Og samtidig vise at offentlig sektor ikke har all makt alene.
#598 | 5/5/2009, 09:40, GMT +1 | Torodd Hauger
Dette var ment som et spissformulert forslag.
Og Johan C har rett. Det er ikke så lett å få legevakten til å reise på hjemmebesøk
("hyttebesøk") i dag. Legene tjener mer på å behandle pasientene på sitt kontor - enn å
reise på sykebesøk - selvom sykebesøk er det beste for pasienten. Men det er situasjoner
hvor legen ikke har noe valg. Ved dødsfall hjemme eller på hytta må de reise ut for å skrive
dødsattest. Men dette må ikke oppfattes som en oppfordring ......
#597 | 4/5/2009, 20:22, GMT +1 | Johan C. Vedlegg
Mange måder å kreve gjenydelse for urettferdig plyndring. Skulle en tatt dette innlægget
seriøst, vidner det å kreve at lægen skal komme på hytta - både om mangel på medisinsk
kunnskap og hvordan helseberedskapen er bygd opp og fungerer i et land som Norge.
#596 | 4/5/2009, 09:05, GMT +1 | Torodd Hauger
Antallet klager i forhold til antallet takserte eiendommer - må vel være norgesrekord.
Måten takseringen er gjennomført på vitner vel om manglende kompetanse i
administrasjonen - og blant det politiske styringsflertallet. Investeringen i hegdefond tyder
på det samme.
At politikerne ønsker mer penger til flere gode formål - er greit nok - men da bør man ikke
dekke seg bak påstanden om lave kommunale inntekter. Sel kommune er på ingen måte en
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lavinntektskommune!
Slaget om eiendomskatten er tapt, dessverre. Nå blir oppgaven å jobbe for at kommunen
gir noe tilbake til oss hyttefolk. Vi bør nå forvente tilskudd til slalombakken, mer til
løypelaget, penger til opprusting av Mysuseter sentrum, at kommunen står på for å få
reasfaltert Mysuseterveien (fylkesvei) m.m.
Vi får også vende oss til å benytte kommunale tjenester. Vi ber heretter selvfølgelig om
legebesøk på hytta når vi blir så syke at det er uforsvarlig å ta seg ned til legesenteret.
La pleietrengende familiemedlemmer eller andre få oppleve hyttelivet. Krev hjemmehjelp
fra kommunen. Hjemmehjelpen kan jo fraktes til hytta med snøscooter om vinteren.
Gjør din plikt (betal eiendomskatt) - og krev din rett.
#595 | 3/5/2009, 23:53, GMT +1 | Harald Brustad
I Eiendomsskatteutvalgets egen protokoll fra 27.04.2009 står det gjengitt en uttallelse fra
KES.
Etter å ha lest den flere ganger mener jeg at den må tolkes slik at det vil være normalt å
enten velge forskjeller i kvadratmeterpriser på forskjellige områder ELLER velge å bruke en
sonefaktor for forskjeller mellom områder.
Sel kommune har valgt å bruke begge deler i sine beregninger og oppnår dermed en dobbel
effekt av forskjeller mellom boliger og hytter, direkte i strid med anbefalinger fra KES som
normal beregningsmåte for takseringene.
Se: http://www.sel.kommune.no/Default.asp?WCI=fi...
Hva mener andre om denne måten å beregne på.
Er det feilinvesteringene i råtne hedgefond, direkte i strid med kommunens egen
finansinstruks, som skal dekkes opp på denne måten?
#594 | 20/4/2009, 14:52, GMT +1 | Liv Vik
Har hytte på Tjønnbakken og synes stort sett at løypene er bra. Av og til ikke kjørt til
spranget ser vi.
Jeg er veldig enig med de som mener at det må kunne kjøres løyper fra Spranget til
Rondvassbu med scooteren når den kjører til og fra.
I tillegg burde det være løype til gjeterbua så vi kunne ha flere muligheter for turvalg. Det
er 4 km. til gjeterbua, bare 1 km.som ligger innenfor nasjonalparken. Vi kunne i allefall ha
3 km. med løype i det området som er utenom parken.
#593 | 18/4/2009, 20:51, GMT +1 | Grete Widerøe
Etter vinterferie, påskeferie og et par helger utenom er vår melding: Hjertelig takk til
løypelag med sjåfører for flott jobb!
#592 | 18/4/2009, 20:46, GMT +1 | Per ivar josten
Ja, det er mange ønsker som skal tilfredstilles. Skiløper vil at vinterferie og påske skal
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prioriteres. De som bor i området vil gjerne ha fine løyper hele uka. Utifra de middlene
løypelaget har tror jeg de prøver å imøtekomme de fleste ønskene, men vi må vel være
klar over at å tillfredstille alle det går ikke. Vi har skiterreng i ett tildels værhardt område.
løypemaskina er ute tidlig om morgenen for og kjøre løyper, og sporene kan fort drive
igjen viss været er ruskete. Dette kan være ei forklaring på at enkelte løyper ikke ser ut til
og være nypreppa. Når det gjelder peer gynt løypa så er det vel restriksjoner på antall turer
som løypemaskina kan kjøre dit. Se forøvrig link til løypelaget, se på årsmøtereferat punkt
8.
#591 | 17/4/2009, 23:30, GMT +1 | Kåre B Hansen
Jeg har kjørt snøscooter, traktor, lastebil og gravemaskin, men neimen om jeg hadde turt
å påta meg å kjøre prepareringsmaskinen uten grundig opplæring. Maskinen koster godt
over 1 mill kroner og jeg tror ikke leder av løypelaget vil følt seg bekvem med at hvem som
helst skal kjøre den. Jeg har sett skader på maskinen pga ujevnt underlag med mye stein,
er nok redd for at represjonskostnader vil blitt atskillige høyere om hvem som helst skulle
få lov til å kjøre. Kjøring av prepareringsmaskin kan se morsomt ut, men det må faktisk
læres det også. Det tar 8 til 10 timer å kjøre gjennom hele løypenettet, loggbok føres.
Mener noen på alvor at vi skal gå tilbake i tiden å benytte snøscooter til preparering? Blir
det gjort på Høvringen og Kvamsfjellet som har så mye bedre løyper en oss? Skal vi ha både
prepareringsmaskin til over 1 million kroner og en snøscooter til mellom 150 til 200 000
kroner?
#590 | 17/4/2009, 22:54, GMT +1 | Hanne T.
Som tidligere styreleder opplevde jeg i påsken å få så mange som 7 konkrete klager på
løypene. Alle disse har betalt løypeavgift. Men vil de betale neste år?
Det er riktig at Løypelaget gjør så godt de kan. De kjører natt og dag - og fører loggbok.
Arbeidet måles i antall timer og kilometer. Og loggboken er full.
Spørsmål kan alltid stilles, så sant målet er "best mulig innenfor gitte rammer". Er
preppingen foretatt på rette tidspunkt? Preppes det for mange km i forhold til de
økonomiske rammer? Kunne prepareringsnivået differensieres mer? Kjøres det godt nok i
ferier i forhold til helger (i forhold til hvem som bidrar med støtte)?
Det er ikke alltid løsningen er flere kroner. Andre løsninger kan være enklere og billigere.
Jeg så preppemaskinen kjøre sent på kvelden før det snødde tett hele natten. Jeg så
preppemaskinen kjøre om morgenen etter at det hadde frosset på om natten. Det første
eksempelet er bortkastet arbeid (kroner). Det siste eksempelet gir mindre holdbare spor
enn dersom det var kjørt kvelden før. Blant spørsmålene jeg fikk var "kunne ikke
DNT/Rondvassbu ha sporsetter bak maskinen på turene sine?" - "vil det ikke være billigere
og enklere å kjøre enkeltspor bak scooter, enn at den store maskinen skal kjøre over alt?"
Ideene er mange, og kunnskapen er stor ute blant brukerne. Flere har endog sagt seg villig
til å stille som maskinkjører selv,.
Det er en relevant problemstilling å vurdere muligheten for at folk betaler mer dersom de
er fornøyd enn dersom de ikke er fornøyd.
Og; det behøver ikke bli bedre løyper av flere kroner.
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#589 | 17/4/2009, 21:10, GMT +1 | Torodd Hauger
Både oppkjøring av skiløyper og drift av slalombakken er helt sentrale og viktige tiltak for
oss hyttefolk. Fint at det ble bevilget 10.000 "ekstra" til slalombakken.
Det bør vurderes om vellet også bør gå inn med mer midler til løypelaget. Om nødvendig får
vi legge litt på kontigenten. Gode oppkjørte løyper er vel noe de fleste ønsker seg.
Personlig mener jeg kontigenten bør økes til 500 kr. Det vil gi styret større økonomisk
handlefrihet.
#588 | 17/4/2009, 18:39, GMT +1 | Web-redaktøren
Til ”Skiløper”, ”Gammel Jente” og andre. Dere er hjertelig velkommen til å uttrykke deres
meninger her på forumet anonymt også i fortsettelsen. De som ikke ønsker å stå frem med
navn kan selvsagt velge å gjøre det så lenge de ikke er usakelige eller har et språk som
ikke egner seg for et slike forum. Takk og god helg.
#587 | 17/4/2009, 16:28, GMT +1 | Øivind Breen
Vedr skiløyper rundt Mysusæter er det et tema som kommer tilbake med stor frekvens.
Vi hytteeiere er så vidt jeg vet de største bidragsytere til Løypelaget og vi fortjener en
skikkelig redegjørelse for hvordan laget drives, hvilke ideer og ambisjoner man har og
hvordan midlene prioriteres. Dette bør ikke bli en "jeg syns" debatt. Jeg har selv ved flere
anledninger etterlyst bedre løyper og årsaken er enkel nok; gode skiløyper er den største
attraktivitet rundt Mysusæter hele vinteren. I tillegg er det, slik jeg kjenner til, ingen
virksomheter i området som gis mer støtte enn Løypelaget.
Vi bør kunne forvente en redegjørelse fra de ansvarlige for hvordan man tenker,
planlegger, prioriterer. osv. Det er opplagt at mange av kundene/brukerne ikke er fornøyd
og den stillhet man møter dette med er lite tillitsvekkende. Er det f.eks et faktum at
Lurven-Peer Gynt ikke ble kjørt Skjærtorsdag? Hvorfor ikke? Den var heller ikke kjørt
lørdag før Palmesøndag. Hvorfor ikke? Det finnes kanskje gode grunner - eller evt grunner
som kan gi oss muligheter til å bidra for forbedringer? For det er slik man bør behandle
klager og reklamasjoner - som en mulighet til forbedring. I stedet for å grave seg ned i
skyttergravene og kaste seg inn i debatten.
#586 | 17/4/2009, 16:06, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Skiløper
Skriv med fult navn så skal vi sjekke hvor mye du har bidratt med til løypelaget for å få
bedre løyper de siste åra. Det er helt i orden og klage om man er med på å bidrar med
penger til preparering av løyper. Alt kan forberedes, men det koster penger.
#585 | 17/4/2009, 09:50, GMT +1 | Skiløper
Når det ikke er penger nok må en prioritere. Skjærtorsdag var det ikke kjørt løype til Peer
Gynt-hytta.Det er for dårlig.Det var vindstille,så det er ikke snakk om at løypa fokke igjen.
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#584 | 17/4/2009, 08:48, GMT +1 | Jan P H
Med så mange mil å preparere er det klart at ikke alle spor kan være velpreparert til
enhver tid. Vil tro at en runde over det hele med maskina tar atskillige timer. Når det
meste også ligger såpass høyt er det ekstra utsatt for vær og vind.
Jeg går stort sett bare med konkurranseski og er avhengig av gode spor. Likevel er jeg
godt fornøyd med prepareringa i påska, som ellers i sesongen. Ikke perfekt bestandig, men
helt OK.
Jeg kjenner godt til regnskapene for løypelaget og vet at hver tilgjengelig krone går til
drift. Vil vi ha tettere preparering er det bare en vei å gå: gi mer penger i støtte til
løypelaget
#583 | 17/4/2009, 06:46, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Høvringen har mange turistbedrifter å fordele utgifter på. Hvordan Kvamsfjellet finansiere
sine utgifter til løypepreparering kjenner jeg ikke til. Mysusæter og Raphamn har over 10
mil med løyper som skal prepareres, det koster penger. Jeg tror at løypelaget gjør så godt
de kan med de midlene vi hyttefolk, vel foreninger, turistbedrifter og kommunen stiller til
disposisjon.
#582 | 16/4/2009, 21:12, GMT +1 | Mosjonist
Er det bare i påsken??? Jeg har mange ganger erfart at på Mysusæter og omegn er det ikke
kjørt løyper, men "brøyter" du løype over til Rondablikk-løypene, så er de kjørt.
Løypemaskinen på Rondablikk, går nesten hver dag, for og opprettholde sitt løypenett.
Nå skryter folk veldig av løypene på Sels-åsen, og reiser heller dit, fremfor til Mysusæter,
og det er nå kanskje, og burde, være en tankevekker.......
#581 | 16/4/2009, 14:00, GMT +1 | Skiløper
Hvorfor var løypene så dårlig preparert i påsken? På Høvringen og Rondablikk var løypene
mye finere . Med klart vær mange netter, ville nykjørte spor fryse fint til gjennom natten
og gi gode spor dagen etter.
#580 | 14/4/2009, 10:48, GMT +1 | Marianne Frøland
STOR oppfordring til alle hundeeiere; plukk opp etter hunden! Heldigvis mange ansvarlige
hundeeiere, men dessverre også mange som driter i det - bokstavelig talt! Utrolig guffent å
finne i skiløypa. Skjerp dere.
#579 | 13/4/2009, 12:25, GMT +1 | Gammel jente
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Gratulerer med flott gjennomført påskeskirenn! Hyggelig at det ble vellykket. Likevel må
jeg få komme med et lite hjertesukk som jeg tror deles med mange: Hvorfor må det være
så utrolig høy lyd i høytaleren? Vi gamle som satt langt innover Ula hørte hvert ord som ble
sagt i 4 timer! Den herlige og fredelige påskelørdagen ble grundig dominert av lyden av
høytaleren. Selv om det var hyggelig at rennet var vellykket, kunne det kanskje vært
vellykket med et lavere lydnivå, med tanke på oss som ikke deltar selv i rennet, men som
elsker Mysusæterfreden.
#578 | 3/4/2009, 22:40, GMT +1 | Ole Anders Nårstad
ski heisen holder åpen hver dag fra kl. 10.00-16.00!
ha ei riktig trivelig påske alle sammen
#577 | 2/4/2009, 00:00, GMT +1 | Knut Bryn
Takk for interessant innspill om bruken av fjøset på Bottsætra fra Svein. Vi bør nok legge
hodene i bløt for å få flere idéer om bruken av fjøset. Når det gjelder arkivet, så er vi
kommet ganske langt med digitalisering. Min tanke er at "papirarkivet" kan leveres til
Nordalsarkivet på Vågå.
#576 | 1/4/2009, 23:26, GMT +1 | Svein Bugge Pettersen
Bottsætra.
Veldig hyggelig å se at det endelig skjer. Vellets mangeårige arbeide, velger jeg å tro, er
den viktgste grunn for at det skjer. Uten denne innsatsen er det stor sansynlighet for at
det hadde gått i glemselens spor for all tid. Det samme med Sætra, som ble retaurert for få
år siden. Dette presset også Vellet på.
Mange skal takkes for dette, men spesielt har Knut virkelig arbeidet for saken.
I min tid som leder i Vellet håpet vi at Vellet kunne få anledning til å ha sitt arkiv på Sætra.
Det er et slit for lederne og ta vare på dokumenter og annet, og mye av historisk verdi er
blitt og vil bli borte.
Bygningene bør få en fremtidig "bruksverdi" - ikke bare stå tomme og ubrukt. Da vil de lett
igjen forfalle. Myndigheten vil neppe følge opp vedlikehold mv.
Hva hadde da vært mer interessant enn at Vellet fikk anledning til å delta og gjerne bygge
opp et Museum om Mysuseter. Knuts prosjekt ville kunne være en betydelig start for dette.
Ballen spilles til Styret.
Hva er galt?.
To Styrer har oppløst seg selv de siste tre årene. Dette er uvanlig. Personlig syntes jeg
begge disse styrene har gjort meget for Mysuseter og medlemmene, og spesielt lederne har
lagt ned betydelig arbeid tatt av sin fritid. Jeg kjenner ikke nærmere til uenighetene som
har ført til dette, men tviler på at det løses ved Vedtektsendringer. Her gjelder
menneskelige relasjoner, respekt og samarbeid. Vellets mangeårige historie viser at
styrene har samarbeidet godt. At uoverensstemmelsene slik Hanne skriver er historiske
gjenganger stemmer dårlig med mine erfaringer i Styrearbeidet.
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#575 | 1/4/2009, 20:08, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Gratulerer Knut Bryn. Du har lagt ned en kjempeinnsats for Bottsætra fjøset. Det var et
flott bidrag i ditt prosjekt Grønn Vilje for Mysusæter.
#574 | 31/3/2009, 15:54, GMT +1 | Torodd Hauger
Det er sterkt beklagelig at H Toftedal trekker seg. Jeg oppfatter det slik at både leder og
styret har gjort en god jobb.
Det hadde vært fint om meningsforskjellene i styret ble konkretisert her på nettsiden.
Dreier dette seg om en generell interessekonflikt mellom hyttefolk og næringsdrivende?
Eller ligger meningsforskjellene på konkrete veivalg?
#573 | 25/3/2009, 22:45, GMT +1 | Hanne T
Grunnprisen er helt klart feil. Det er dette takstmann Kåre vil kunne dokumentere. Men det
er ikke bare grunnprisen som er feil. Det er også svært mange feil i antall målte (?)
kvadratmeter og alder og innhold. Og hva er et uthus, og hva er en bod? Her har man jo
bommet med hundehus og grunnmur og en stabel gamle vinduer mv. Og hvorfor ikke bruke
anneks som er et eget planbegrep i Sel underlagt spesielle begrensninger? Og noen steder
har man faktisk lagt til grunn feil hytte! Men enda mer underlig er denne "sonefaktoren"
som kommer oppå en alt for høy kvadratmeterpris, som fra før allerede er differensiert
etter et eller annet. Først har man ulike kvadratmeterpriser på Mysusæter og så har man
ulike sonetillegg. For noen blir dette dobbeltpluss. Og for andre dobbelt minus.
Et råd til kommunen må være at de tar seg skikkelig tid denne gangen - slik at de kan
dokumentere med empirisk begrunnet omsetningsverdi - og at de får en toppkvalitets
kvalitetssikring. Enhver feil (eller hull) i dette grunnlagssystemet vil koste alt for mange
kroner for en kommune som sliter med å få på plass budsjettpostene sine. For nå står
klagerne samlet. De kan også samordne seg om nødvendig.
#572 | 25/3/2009, 13:23, GMT +1 | Torodd Hauger
Kommunen må forholde seg til reglene i eiendomskatteloven - og den legger begrensninger
på selve innretningen på takseringsarbeidet.
Det virker på meg som om hovedproblemet er for høyt nivå på den grunnprisen som lagt til
grunn. Dette kan kommune endre uten å måtte omtaksere.
Når det gjelder sonefaktoren, så skal den refletere forskjeller i attraktivitet - og dermed
pris. I sonefaktoren kan kommunen - dersom de ønsker det - også hensynta omfanget av
bruk av kommunale tjenester. Ved å legge en en lavere sonefaktor i hytteområder enn i
boligområder, så vil bruken av kommunale tjenester reflektere at hyttefolket i liten grad
belaster kommunebudsjettet.
En slik endring kan kommunen også gjøre på "skrivebordet".
Vi får nå håpe at det ikke går prestisje i denne saken - og at det endrer opp med et
users4.smartgb.com/g/g.php?a=s&i=g43-00346-07&m=all&p=1
180/329
03.01.13
Gjestebok
eiendomskattenivå som vi ser i andre hyttekommuner.
#571 | 25/3/2009, 10:30, GMT +1 | Fjellfanta
Nå må de ansvarlige i kommunen komme på banen og innrømme at de har gjort en
kjempetabbe i forbindelse med eiendomsskatten.
Det er det mest vannvittige makkverk som noensinne er blitt gjort i Sel kommune. Det er
også høyst merkverdig at skattetakstnemda, som egentlig har ansvaret for
takseringsarbeidet, ikke er på banen i det hele tatt.Det hadde vært interessant å høre
deres versjon av takseringsarbeidet. Får håpe det er noen som fremdeles kan tenke
noenlunde klart i kommunen, slik at eiendomsskatten blir justert til et nivå som kan
aksepteres utifra markedet forøvrig.
#570 | 25/3/2009, 08:48, GMT +1 | Helge Farsund
I kjølvannet av E-skatten for hytteeire i Sel kommune har mye blitt sagt, bl.a.
urettferdighet i å innkreve ekstraskatt i kommune vi ikke har stemmerett i.
Hvorfor da ikke fremføre den samme argumentasjon som staten v/skattemyndigheten
bruker for å innføre kildeskatt?
Da kan konsekvensen på sikt bli at pengene for E-skatten tilfalt hytteeierens
hjemmekommune.
Tygg på den dere som styrer i Sel kommune.
#569 | 25/3/2009, 06:53, GMT +1 | Øivind Breen
Dessuten har Sel kommune fått så hatten passer både på lederplass i GD og de har blitt
gjort til et stort latterlig smil bl.a på Aftenpostens nettutgave.
I GD skriver de at kommuner som Sel setter selve muligheten kommunene har fått i fare.
Det er nettopp slik vi argumenterte i høst. Sel tar den grådigste veien. I en tid dere hele
landet snakker om skattelettelser, rentesenkninger og annet for å få fart på økonomien
igjen - der kliner Sel kommune til med en skatteskjerpelse som er dramatisk. Uansett
hvordan man ser den. Og når resten av verden må sloss for sine inntekter og tilpasse seg
finanskrisen ved å spare og nedbemanne - tar flertallet i Sel enkelt nok og vedtar at de skal
få mer penger sånn at verden ikke påvirker hva de kan gjøre.
Jeg gir meg ikke på en ting: Ikke gjør dette til en sak om et dårlig takstselskap - dette er
en sak der et politisk flertall har valgt at det er sånn det skal bli. Og bare dette flertallet
kan endre på forholdene. Når ordføreren - i følge overskriften på velets side - er enig i at
taksten er for høy "i enkelte soner" har han vist at også han er takstmann! For med hvilken
kompetanse uttaler han seg? Han er politiker og burde heller sagt "dette gikk en helt annen
vei enn vi som politikere forutså. Vi beklager. Vi må nå se på hvordan vi kan gjøre
skattetrykket på eiendomseiere i vår kommune lavere innenfor de muligheter vi har. Det
betyr betydelig økt bunnfradrag og endrete sone-faktorer"
#568 | 24/3/2009, 22:21, GMT +1 | Hanne T
Og så må man legge til at 10% av klagene omfatter flere eiendommer - det er altså flere
klager enn klagere.
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#567 | 24/3/2009, 17:37, GMT +1 | Kåre B. Hansen
3200 er antallet så det er nok 20%
#566 | 24/3/2009, 15:18, GMT +1 | Lars Ekre
I tillegg er det ikke alle boligene som er taksert nå. Eiendommer i Otta sentrum og omegn,
som hadde eiendomsskatt fra før har ikke fått ny takst ny. Dette utgjør en stor del av
boligmassen. Derfor er vel andelen atskillig større enn 15%?
#565 | 24/3/2009, 11:23, GMT +1 | Torodd Hauger
I følge kommunens postjournal er det pt kommet inn 743 klager på eiemdomskatten.
Kommunen har i følge SSB 3082 boliger og 1964 hytter. Det betyr at ca 15 % har så langt
klaget på eiendomskatten. De fleste klagene er på hytter.
#564 | 22/3/2009, 19:38, GMT +1 | Kåre B Hansen
Terje B hjalp meg med noe som jeg brukte på møte den 19 mars. Skal suplere det samme
med Terrje og få det ut.
#563 | 22/3/2009, 18:58, GMT +1 | Olav Barhaugen
Vel fortjente blomster til Kåre B. Det er til stor hjelp for vellets medlemmer at en person
med faglig kompetanse kan stå på folkets side i denne saken. Men når du nå har fått
blomstene dine kan man kanskje be deg om en ny tjeneste. ;
Det er liten tvil om at tommestokken blir flittig brukt på Mysusæter i påsken. Det hadde
derfor vært flott om du kunne gitt en orientering om hvordan man på korrrekt måte skal
måle opp en hytte for å finne rett areal. Det er jo så mange begreper som BRA, BTA og
BOA, minimum takhøyde osv, så en legmann kan bli sjakk matt av mindre. På vår families
hytte som jeg overdro til min søster for noen år siden er det oppgitt noen mål vi ikke
kjenner oss igjen i. Det kan se ut som en veranda/plattning er målt med. er dette riktig?
det er også en innkledd svalgang langs hyttas langvegg. Denne har en takhøyde ved
yttervegg godt under 190 cm, som jeg har sett vært nevnt som en grense. Det blir da ikke
mange cm igjen av denne gangen som har takhøyde over 190. Hvordan skal dette måles?
Skal rene uthus tas med i taksten?
Om det kunne lages en enkel oversikt over hvordan areal måles og beregnes kunne det
kanskje vært lagt som en artikkel på hovedsiden?
#562 | 21/3/2009, 10:40, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Da jeg kom hjem i går kveld hadde jeg fått en stor blomsteroppsats på døra som takk for
min innsats i Mysuseter vel, eiendomsskatte takseringssaken og Huseier Landsforbunds
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møte den 19 mars.
Det varmet god at man vet at noen setter pris på min innsats og forstår at det tar en del
tid.
Tusen takk.
#561 | 18/3/2009, 11:58, GMT +1 | Lars Ivar Ulmo
For det første, takk for mye informasjon som dere legger ut på nettsida om
eiendomsskatten. Vi på Raphamn blir omtalt som "heldige", men likevel er takstene fulle av
feil. Har fått min, og uthuset mitt har de glemt! Hva slags jobb er det som er gjort.
Hytteeierne blir frustrerte/forbanna. De som tar imot brev/telefoner om dette i
administrasjonen får mye kjeft og merarbeid. Forventer at Sel kommune ved politkerne tar
dette opp med selskapet som har gjort "jobben" Og det er ingen skam å snu for politikerne
når det gjelder kvm.prisen som er ute av proporsjoner når det blir sammenlignet med
andre kommuner med et helt annet prisnivå på sine fritidseiendommer.
Men påske blir det.... Og da fortjener Hanne, Terje og de andre som har stått på i
Mysuseter vel noen gode skiturer og pause fra å tenke på eiendomsskatt.
#560 | 18/3/2009, 07:55, GMT +1 | Øivind Breen
Lars Ekre fører det ressonementet også undertegnete førte i hele høst. Et prinsipielt syn
som bl.a refererer til den norske skatteidé om å yte etter evne og få etter behov. Jeg har
tidligere skrevet at Sheriffen av Nottingham regjerer i Sel. Og nå ser vi at teorien om
Sheriffen fraz i høst er en realitet.
Joda, eiendomsskatten er vedtatt av Stortinget for å gi kommunene muligheter til ekstra
inntekter. Men det er IKKE Stortinget som avgjør om skatten innføres lokalt! Det er IKKE et
godt eller dårlig takstselskap som avgjør størrelsen på skatteutskrivingen! Det er
kommunens politiske flertalls vedtak som avgjør soner, multiplikatorer og bunnfradrag. Sel
kommune ved Pryhn har i hele høst fnyst av oss motstandere. Jeg har vist til regnestykker i
alle varianter som viser hvor betydelig innhogg dette gjør i folks lommebok. Og jo mindre
betalingsevne jo mer svir det. Barnefamilier, minstepensjonister, gjeldstyngete,
arbeidsledige og andre som får korrigert sin inntektsskatt gjennom et fradragssystem
rammes uten knussel. I Sel ser vi kommunalpolitisk grådighet. Av verste slaget. Skuffelse,
handlingslammelse og lokalpolitisk arroganse var det vi møtte sist høst da vi prøvde å få
flertallet i Sel til fornuft. DEt var i den sammenheng noen av oss snakket om boikott - for
hvilke sanksjonsmidler har vi som ikke kan stemme i Sel kommune? Ingen! Men ingen av
oss vil det lokale næringsliv annet enn vel - så trusselen er i praksis tom. Den nye trussel er
vel at vi får bruke den energi vi har og de muligheter vi har til å bidra til at det sittende
flertall i Sel ikke får fred. Og at det er lokalvalg i 2011. Så oppfordringen til alle er; ikke
glem denne saken selv om din egen private klage gir deg litt medhold og korrigert skatt.
Personlig mener jeg at maks 4.000 i eiendomsskatt burde være et mål innenfor det
eksisterende system. Det kan kommunen bestemme. Men først og fremst mener jeg hele
skatten burde fjernes. Det kan både kommunen og stortinget avgjøre.
#559 | 17/3/2009, 21:33, GMT +1 | Svein Bugge Pettersen
Eiendomskatt.
Leser mange berettigede og frustrerte innlegg, og støtter alle som vil "kontrollere"
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rimeligheten av taksten for egen eiendom. Disse innleggene "preller av" på politikerne i
Sel, og de fleste hytteeierne er bosatt utenfor kommunen og har derfor ingen stemmerett,
så oss behøver de ikke "frykte" på kort sikt, men sansynligvis får Sel en meget dårligere
hytteutvikling på lengre sikt.
Flere peker på i sine innlegg at hyttefolket må gjøre noe samlet for å bli hørt.
Foreslår derfor at Vellet inkaller til en ekstraordinær Generalforsamling i Påsken og at
representanter fra de politiske partier inviteres.
#558 | 17/3/2009, 13:53, GMT +1 | Torodd Hauger
Min hjemstedkommune - Rygge - innførte eiendomskatt i 2007 både på hytter og hus.
Taksering ble gjennomført samme året.
Rygge er en høypriskommune. Her ble det satt en "grunnpris" på 12.000 kr/ m2 BYA uavhengig av bebyggelsens størrelse. Det ble ikke tatt hensyn til alder - da dette ikke sier
noe som helst om til eiendommens verdi. En gammel hytte kan ha vel så høy verdi som en
ny - dersom den er oppgradert og godt vedlikeholdt.
Grunnprisen ble så korrigert for beligghenhet (attraktivitet) og standard.
Hytteprisene ligger i kystkommunen Rygge (ved Oslofjorden) på minst det dobble i forhold
til i Sel kommune.
Det er etter min oppfatning først og fremst den fastsatte "grunnprisen" som er urimelig
ved takseringen i Sel. Kommunen ville ha sluppet så mange klager - dersom grunnprisen var
satt på et nivå som grunneierne ville oppfatte å være tråd med prisnivået i kommunen.
Vi får håpe at kommunen innser dette - og korrigerer ned grunnprisen generelt - f.eks. til
7.500 kr / m2 BYA.
Hytter på Mysuserer vil da få en m2 pris på 10.250 kr/m2- etter korreksjon for sonefaktor.
Denne prisen blir så korrigert opp / ned avhengig av standard.
#557 | 17/3/2009, 00:04, GMT +1 | Hanne T.
Nå er det mulig å få tak i takseringsmodellen hos kommunen. Ettersom det er få dager
igjen til fristen, anbefaler vi å be om enten takstgrunnlag eller beregningsmodell. Og be om
å få forlenget frist.
Du skal holde tunga rett i munnen for å få med alle korreksjonsfaktorer.
Og det er mange feil i takstskjemaene.
#556 | 16/3/2009, 23:06, GMT +1 | Magne Båtstad
Dersom feil blir retta opp administrativt så er det veldig bra, men dersom disse
opprettingene ikke blir journalført slik at innbyggerne kan se hvor mange feil som er gjort
mede takseringene så har Sel kommune et troverdighetsproblem.
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#555 | 16/3/2009, 22:12, GMT +1 | Jon Fredrik Lehn-Pedersen
Rollag kommune i Buskerud gir etter for press fra hytteeierene og setter ned
kvadratmeterprisen fra 10.000 kroner til 7.500 kroner siden den var urealistisk høy.
For mer info http://www.laagendalsposten.no/article/20090...
#554 | 16/3/2009, 17:12, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Du har nok rett Torodd det er nok fakta feil, men det sier noe om kvaliteten på
takstarbeide vist det er mye oppmålingsfeil. Jeg har sett oppmålingsfeil feil på 20 til 40 % i
begge rettninger.
#553 | 16/3/2009, 16:44, GMT +1 | Torodd Hauger
Det kan vel ikke være mulig at kommunen behandler klager administrativt. Det må i så fall
være klager på faktafeil - antall m2 eller lignende.
Vi får da håpe at kommunen er såpass profesjonell at klagene behandles av den nemda som
er gitt dette oppgaven - og at klagene sees i sammeneheng.
#552 | 16/3/2009, 15:53, GMT +1 | Kåre B. Hansen
287 klager + mine 3 så nå er vi opp i 290 klager.Har hørt at mange har fått endret/ rette
sin takst ved å møte opp på rådhuset. Hvordan dette blir registrert vet jeg ikke.
#551 | 16/3/2009, 14:49, GMT +1 | Torodd Hauger
I følge kommunens nettside er det kommet inn 284 klager pr 13.3.
#550 | 16/3/2009, 14:21, GMT +1 | Sidsel Bjørneby
Tusen takk for all nyttig informasjon om eiendomsskatten! Det er flott å se at alle gode
krefter nå spiller på lag i forhold til denne urimelige saksbehandlingen fra kommunen. I dag
er antall klager oppe i 159, og innen 23.3. vil postkassen i kommunen bli betraktelig
fullere!
#549 | 16/3/2009, 12:16, GMT +1 | Torodd Hauger
Det er synd "gammeordføreren" ikke lenger sitter i kommunestyret. Han presenterer et
enkelt, men etisk holdbart ressonement.
Men han tar feil når han hevder at Sel et en lavinntektskommune. Sel kommune hadde i
2008 inntekter på tilsammen 56.814 kroner per innbygger. Gjennomsnittet for alle
kommunene i Oplland var på 52.063 kr per innbygger og landsgjennomsnittet var på
51.037.
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#548 | 15/3/2009, 17:41, GMT +1 | Tord Askvig
«Å diskutere eiendomsskatt uten samtidig å diskutere politikk er etter min mening
vanskelig» sier ordfører Pryhn i et tidligere innlegg. Hva med å innføre begrepet MORAL i
diskusjonen? Les hele innlegget her: http://www.mysusetervel.no/Dokumenter/Innleg...
#547 | 15/3/2009, 09:45, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Jeg vet godt at Arnulf Øverlands dikt ikke kan sammenlignes med våre forhold og
eiendomsskatt, jeg vet godt at det var langt alvorlige ting han hadde i tankene da dette
dikte ble skrevet. Men etter å ha sitte som gratis arbeidene telefon vakt for kommunens
eiendomskatt kontor i 14 dager så er jeg rimelig frustrert og lei av alt. Jeg har et reelt tap
på dette makkverket av et takseringsarbeide som kommunen har lagt opp til, ordfører ba
meg henvise til kommunens telefon noe jeg også gjør, men hva hjelper det? tiden min går
til å ta telefoner om e-skatt likevel. I tillegg ser jeg at min kompetanse som takstmann av
enkelte naturlig nok blir dratt i tvil. En av grunnreglene for å arbeide som takstmann er at
du har et minimum av lokalkunnskap og er godt kjent i område du taksere i, jeg ville aldri
funnet på å taksere eiendommer i Oslo område.
Jeg har hevdet og hevder at m2 BRA priser på fra 14 til nesten 17 000,- og faktor tillegg fra
0 til 30 % er skive bom. Jeg har egenprodusert statistikk fra ca 60 takserte og omsatte
fritidseiendommer fra 2001 til 2003 i mitt arkiv som i en eventuell rettssak vil bli stilt til
disposisjon. Mange av mine takster er for salg og kan etterprøves/kontrolleres mot
tinglysningskontoret.
#546 | 15/3/2009, 09:15, GMT +1 | Velformannen svarer
Nå må jeg få korrigere. Styret i Mysusæter vel kan ikke vedta boikott. Vi er en
medlemsorganisasjon. Det blir opp til hvert enkelt medlem hvordan de bruker pengene
sine. Denne saken er i ferd med å bevege seg fra å være en sak om lojalitet mer enn
demonstrasjon. Det er lojaliteten og dugnadsinnsatsen jeg er bekymret for.
Vårt budskap har ligget i tre forhold:
1) max skatt pr skatteyter på kr 10 000 2) fritak for minstepensjonister 3)
takseringstidspunkt 2008. Det siste fordi vi ønsket forutsigbarhet.
Så til det jeg forsøker å si. Sel kommune tar i 2009 ut 6-8 mill fra 2000 hytteeierne. Med
de fremlagte takster ligger potensialet opp mot 15 mill innen 2013. De pengene går til Sel
kommunes offentlige administrasjon. Eiendomsskatten er de siste pengene vi har igjen.
Akkurat som pengene vi bruker på hytte og ferie. Med e-skatt overføres de dermed fra
privat sektor til offentlig sektor. Det er et politisk valg. De 2000 hytteeierne har etter skatt
6-8-10 mill færre kroner i lommebøkene sine. De er brukt opp før vi er kommet på besøk til
kommunen. I disse økonomiske tider vil det få konsekvenser for privat sektor i Sel
kommune selv uten boikott.
Ikke beskyld oss for boikott. Min oppfordring går til de stemmeberettigete og
beslutningstakere i Sel. Hvor pengene våre går, er opp til dem. Ikke oss.
Vi vil gjerne fortsette som før, pusse opp hyttene våre, hyggehandle på Otta og ha et godt
forhold til vårt vertskap. Men det forutsetter at vi har penger å handle for.
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#545 | 15/3/2009, 01:01, GMT +1 | Lars Ekre
Først av alt vil jeg si meg hjertens enig med Knut Lien, og hans kommentar til bruk av
Arnulf Øverland i denne saka.
Når det er sagt: Saken om eiendomsskatt er ufattelig trist. For enkelte er skattelegging
verre enn fanden sjøl. Basert på det som har kommet fram rundt takseringsarbeidet og
resultatet av dette, ser det i tillegg ut til at kommunen så til de grader har klart å rote til
en fra før av dårlig sak.
Personlig er jeg imot eiendomsskatt, fordi den er ulogisk og rammer blindt uavhengig av
inntekt og formue forøvrig. Jeg er imidlertid ikke imot skattelegging, og betaler heller
skatt enn at lommeboka mi skal bestemme kvalitet på helsetjenester jeg måtte få behov
for eller skolegang til ungene mine.
Tord Askvig sier:" Håper ordfører og befolkning for øvrig i Sel sender meg varme tanker i
fremtiden når de sitter på nye gamlehjemsplasser, sender sine barn til kommunale
barnehager og arrangerer sine mange sosiale arrangementer for bygdas befolkning, for det
har de all grunn til!"
Som innbygger i Sel kan jeg på vegne av meg sjøl gi følgende tilbakemelding: Basert på
prinsippet om å yte etter evne og motta ved behov, ønsker jeg ikke å stå i
takknemlighetsgjeld til noen. Jeg er derfor ikke interessert i et rødt øre fra hverken Tord
Askvig eller andre utenbygdsboende hytteeiere. Da betaler jeg heller "moroa" sjøl!
En får bare håpe at eiendomsskatt blir avvikla over hele landet så fort som råd er.
Inntektene trengs, m.a. i Sel, men bør heller hentes fra eksisterende skattesystem.
Tidligere har folk på denne sida tatt til orde for boikott av lokalt næringsliv. Nå går
velformann i Mysusæter Vel, med flere velforeninger i ryggen, langt i å antyde det samme.
Det er rett og slett bare trist og vil utvilsomt få enorme konsekvenser for lokalt næringsliv.
Et næringsliv som forøvrig er totalt uskyldig i denne tragiske situasjonen. Er det et Otta
med tomme lokaler og mørklagte gater dere ønsker å se på vei opp Blekalia? Næringslivet
har det tøft om dagen, kundegrunnlaget lokalt er forsvinnende lite, det sier seg sjøl at
tilreisende hyttefolk er et velkomment bidrag. Konsekvensene av en boikott vil komme
umiddelbart og for mange være irreversible. Det gir kommunen enda færre
skatteinntekter, men er kanskje måten dere vil at de skal "lære" på? Personlig har jeg liten
respekt for aksjonsformer som rammer uskyldige.
#544 | 14/3/2009, 23:18, GMT +1 | Knut Lien
Greit at det går høye bølger i forbindelse med taksering og skattediskusjon i Sel, men jeg
syens du drar den litt langt Kåre B når du gjør Øverlands ord til dine. Heldigvis er det
himmelvid avstand mellom en skattetviste sak og de forholdene Øverland hadde i tankene.
#543 | 14/3/2009, 21:20, GMT +1 | Velformannen svarer
Jeg kjenner ikke Tord Askvig. Men jeg vet hvilken hytte han eier. Den har stått der så
lenge jeg kan huske. Med sitt tun og sin egenart. I det siste har jeg registrert at han har
lagt nye tak. Som mange av oss andre som har arvet hyttene våre er det en dyr
nødvendighet. Jeg vet han har brukt lokale snekkere. Sikkert fordi han føler det er riktig.
De fleste av oss har følt det sånn; en lojalitet til kommunen.
Det er trist dersom han skal være kommunens tredje største eiendomsskatteyter. Det er
faktisk helt hinsides enhver fornuft. Jeg vet han ivrer for utleie. Det er jo det dere ønsker i
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Sel kommune; næring. Kanskje han har betalt lokale snekkere for å få høyere standard slik
at det blir flere gjestedøgn. Det er jo det dere ønsker. Vintervei har han ikke og jeg tviler
på at kommunen har store utgifter på ham. Inntektene har nok vært langt større.
Hva tenker dere politikere i Sel kommune? Vi er gjestene deres. Vi bruker lokale snekkere,
vi leier ut og skaper næring. Vi kjøper andeler i heisen, vi betaler for løypene, vi støtter
butikken og vi har lojalt støttet det lokale næringsliv og handelstilbudet i kommunen. Eller
rettere; vi HAR bidratt med alt dette.
Hva tror dere beslutningstakere og stemmeberettigete i Sel kommune om fremtiden? Hva
tror dere om lojaliteten vår? Hva tror dere om vår vilje til å fortsatt spille på lag?
Ikke sammenlikne oss med Aurdal kommune, som ordføreren har gjort. Der er hyttene
taksert til 9000 pr kvm. Vi har fått 25.000 pr kvm for gamle hus med tak som lekker.
Det er 2000 hytteeiere i Sel kommune. Akkurat nå er vi 7 hyttevel som samarbeider. Dere
vil vel at vi fortsatt skal spille på lag? Lytt til gammelordføreren. Klokskap og erfaring er i
blant gull verdt.
#542 | 14/3/2009, 10:28, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Jeg har lyst til å bruke Arnulf Øverlands ord fra diktet "Du må ikke sove" om
eiendomsskattetakseringen i Sel kommune:
Du må ikke sitte trygt i ditt hjem
og si: Det er sørgelig, stakkars dem!
Du må ikke tåle så inderlig vel
den urett som ikke rammer deg selv!
Jeg roper med siste pust av min stemme:
du har ikke lov der å glemme!
#541 | 13/3/2009, 21:13, GMT +1 | tord askvig
Nettopp hjemkommet fra ferie i Spania til "hjemlandet", og hva ligger ikke i postkassen- jo
brev fra min "hyttekommune" Sel med beskjed om at jeg er blitt kommunens 3.største
private eiendoms skatteyter.
Grunnlaget for denne store heder? jo - min (tross alt) relativt enkle hytte på Mysuseter har tatt 3.plassen på rangstigen over
Sel kommunes mest verdifulle eiendommer.
Håper ordfører og befolkning for øvrig i Sel sender meg varme tanker i fremtiden når de
sitter på nye gamlehjemsplasser, sender sine barn til kommunale barnehager og arrangerer
sine mange sosiale arrangementer for bygdas befolkning, for det har de all grunn til!
Jeg har aldri hentet en krone ut fra "bygda", men bidratt etter evne og fornuft med å
utvikle en fritids eiendom på Mysuseter som i tillegg til trivsel for meg selv og min familie
kanskje kan bidra litt til at setergrenden Mysusæter kan gi et positivt inntrykk miljø og
kvalitetsmessig for dem som kommer til fjells - dette i motsetning til hva ordføreren og
hans parti har bidratt med. (tilnærmet null kroner over de 50 årene jeg har tilbragt her
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oppe).
I tillegg - gjennom "sonesystemet" bidrar nå han og hans parti til at de som vedlikeholder
dårligst og bygger "billigst" blir premiert.
Slik skal Mysusæter utvikles til et trivelig og godt sted å være!
#540 | 12/3/2009, 10:19, GMT +1 | Beate Leirtun fra Høvringen
Tusen, tusen takk for mange gode råd på sidene deres ifbm eiendomsskatten. Det er
mange på Høvringen som allerede har klaget og andre som kommer til å klage. Jeg har
også fått tilbakemelding på at flere ønsker at vi skal gå sammen. Og gratulerer med en
meget god og oppdatert side generelt. Desverre har ikke Høvringen vel en like aktiv side.
#539 | 12/3/2009, 09:05, GMT +1 | Ole A. nårstad
vil bryte inn i disse frustrerte dager, og melde om at det blir over 20cm med nysnø i
bakken i helga ny-trakka nedfarter lørdag morgen
kom oppi og tenk på noe annet
mvh.
Mysusæter skianlegg AS
#538 | 12/3/2009, 08:02, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Jeg mener vi må kontaktet advokat for å få en juridisk vurdering av det takstarbeide som
er gjort i kommunen. Jeg mener at vi må være forberedt på å gå til rettslige skritt for å få
til en rettferdig skattelegging av våre eiendommer. Ingen jeg har snakket med har fått
noen dokumentasjon for hvordan man har kommet fram til de kr/m2 priser for BRA areal i
2003, ingen har fått noen god forklaring på hvor faktorene som brukes kommer fra. Å
måtte gå til rettssak mot sin egen kommune er ingen lett avgjørelse, men når
urettferdigheten blir for stor føler jeg at vi ikke har noe annet valg. Jeg vet at man er inne
på samme tanke i andre områder av kommunen.
#537 | 12/3/2009, 06:24, GMT +1 | Øivind Breen
Jeg har mottatt et par reaksjoner på at jeg "frikjenner" takst-selskapet for en slett jobb.
Det gjør jeg ikke og det er helt riktig å kritisere jobben som er gjort. Men
rammebetingelsene er politisk besluttet. Oppdragsgiver er kommunen som ledes av en
ordfører og det finnes en politisk nedsatt nemd for eiendomsskatten. Ansvarsbjella for det
som nå har skjedd må henges der den hører hjemme; på ansvarlige politikere og
administrasjon, ikke på et innleid takstselskap. Er det så åpenbart at de har gjort en dårlig
jobb burde det vel være like åpenbart for deres oppdragsgiver?
#536 | 11/3/2009, 21:46, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Takk til alle som deler alt de har funnet ut om hytteskatten med oss andre. Og hyggelig at
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det renner inn mange nye medlemmer til vellet i disse dager.
Det er to forhold som for meg synes underlig. Det ene er at grunnlaget - altså at arkiv om
eiendommenes innhold ikke finnes hos kommunen. Dette må kommunen ha visst på
forhånd. Hvorfor er det da ikke i forkant av takseringen innhentet informasjon om hyttene
fra de som kjenner hytta best? Både Fidos hule og andre feilskjær kunne vært unngått. Dyrt
er det også med alle disse feilene som skal rettes opp.
Dernest er det underlig hvordan offentlig sektor/skatteinnkrever har utarbeidet et
regneark for taksering med så mange feil, mangler og ulogiske sammenhenger - og ikke
minst så til de grader fravær av empirisk dokumentasjon (referanse) for året 2003.
Det kunne vært interessant å høre hvilket referansegrunnlag skatteinnkrever har for året
2003. Dersom vi ikke får se dette, så skal vi skaffe det til veie selv. Vellets styre har
skaffet til veie om lag 50 takster fra rundt 2003. Det skal vi bruke for det det er verdt.
#535 | 11/3/2009, 20:31, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Eiendomsskatt, soner, bunnfradrag og promille er vedtatt av kommunestyre. Kr/m2 verdi,
faktorer er ikke behandlet av hverken formannskap eller kommunestyre så langt jeg kan
huske
#534 | 11/3/2009, 19:01, GMT +1 | Øivind Breen
Strålende med klager. Synd at ikke flere engasjerte seg i debatten før vedtaket ble gjort i
kommunen sist høst. Da var beskjeden til oss som diskuterte med ordføreren at han ikke
hadde fått noen protester - tvert i mot. Han hadde fått mange støtteerklæringer for denne
beslutningen. Vi som protesterte var bare partipolitiske. Situasjonen har blitt verre enn
forutsett. Men la oss stå sammen om å klage på en måte som viser at kommunens styrende
beslutninger om kvadratmeterpris, sonetillegg, mm er en generell og betydelig
feilvurdering. La oss ikke bli et
kikkende hyttefolk der vi bruker nabohyttas takst som grunnlag for å påstå at vi selv er
urettferdig behandlet. Vi er ALLE urimelig behandlet. Og jeg synes det er naivt å skylde på
takstselskapet. Det er å rette baker for smed. Taksten er et kommunalpolitisk
bestillingsverk. Var det ikke slik, ville den politiske ledelse allerede signalisert at det vil
komme korrigeringer - f.eks på de politisk besluttete soner og sonetillegg.
#533 | 11/3/2009, 18:41, GMT +1 | Terje Bekkemellem
Kommunen ligger alltid etter med journalføringen, så det er normalt. Det som ikke er
normalt er all den trafikk de nå har på postjournalen av fortvilte og frustrerte hytteeiere.
Det er den neppe proporsjonert til. Antall journalføringer er heller ikke normalt, slik at
dette kanskje pt. ikke er prioritert arbeid. Kommunen har nå (onsdag ettermiddag)
journalført post mottatt eller sendt til og med fredag i forrige uke. Tror ikke kommunen
har noe problem med lovlig innsyn i dette. - får vi nå håpe. Det dukker forhåpentlig opp
flere klager på postjournalen seinere i uka.
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#532 | 11/3/2009, 17:07, GMT +1 | Torodd Hauger
I følge kommunens nettside er det ikke kommet inn klager på eiendomskatten etter 5
mars.
Har kommunen sluttet å legge ut på nettet journalførte innkomne klager?
Ble det for mye innsyn, mon tro?
#531 | 11/3/2009, 16:56, GMT +1 | Torodd Hauger
Det er alvorlig dersom Kåre B. Hansen har rett i at det er administrasjonen som har
bestemt m2 priser og korreksjonsfaktorer.
Det er vel nedsatt et eiendomskatteutvalg som har kommet med sine anbefalinger (i
samråd med fagfolk) om grunnlaget for taksteringen? Anbefalinger som senere er lagt fram
og vedtatt av formannskap / kommunestyre?
Hvis ikke så er det grunnlag for å se nærmere på formalitetene rundt gjennomføringen av
taksteringen. Advokaten som er engasjert av vellet bør se nærmere på dette.
#530 | 11/3/2009, 13:16, GMT +1 | Jan P H
I forbindelse med at jeg kjøpte ut bror min fra hytta nå i vinter glemte vi å taksere en
frittstående utedo på ca.1 m2. Kanskje det kunne vært innenfor kompetansen til dette
takseringsfirmaet?
#529 | 11/3/2009, 07:24, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Tror ikke kommunens takstfolka har satt m2 prisen på hyttene våre, det er det
administrasjonen i kommunen som har gjort. Tror ikke takstfolka har målt opp hyttene
våre, det er det ansatt i kommunen som har gjort. Tror ikke takstfolka har bestemt
faktorer, det er det kommunens administrasjon som har gjort. Har hørt at takstfolka ble
kjørt gjennom kommunens hytteområder for å gjøre seg godt kjent slik at de skulle vite
forskjell på Mysuseter, Kvernbru, Horgen, Holsetra osv . Etter det har de sittet på rådhuset
og taksert med fastsatt m2 priser og faktorer.
Et av hovedkriteriene for taksering er at du skal ha god lokalkunnskap for område du
taksere i, hvordan det er i varetatt vet ikke jeg.
#528 | 11/3/2009, 06:50, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Dette er noen tall jeg har mottatt fra en på Kampen: Har regnet og funnet noen
gjennomsnittstall:
Taksterte/solgte hytter 2000-2003: gjennomsnitt totalt: kr 9.638,57 pr kvm hytte (uten
bod, uthus og tomt)
2000: pr kvm kr 10.723,2001: ” ” 9.600,50
2002: ” ” 8.203,36
2003: ” ” 10.027,42
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Dessuten har jeg funnet noe interessant:
Hytten som er taksert for salg på Kampen 2003 til kr 550.010,-, det må være den som ble
solgt i 2003 for kr 540.000,-. Den står på e-skatt-listen med takst 738.000, mao kr 198.000
mer enn den faktisk ble solgt for i 2003. Det er hele 36,67 prosent mer!
Har snakket med forrige og nåværende eiere.
#527 | 11/3/2009, 00:18, GMT +1 | Steinar Gravdal
Har funnet følgende interessante tall når leg leste gjennom mottate klager til nå:
Hytte kjøpt i 2008 for 723 000,Takstnemdas verdsettelse av 2003 nivå 1 270 000,Hytte kjøpt til takstpris i 2002 for 226 000,Takstnemdas verdsettelse av 2003 nivå 648 000,Hytte taksert i 2007 til 760 000,Takstnemdas verdsettelse av 2003 nivå 1 350 000,Hytte taksert i 2005 av NITO til 520 000,Takstnemdas verdsettelse av 2003 nivå 922 000,Hytte kjøpt til takst i 2003 for 550 000,Takstnemdas verdsettelse av 2003 nivå 924 000,Hytte kjøpt i 2005 for 640 000,Takstnemdas verdsettelse av 2003 nivå 1 380 000,Hytte taksert i 2006 til 850 000,Takstnemdas verdsettelse av 2003 nivå 1 172 000,Hytte taksert i 2002 til 320 000,Takstnemdas verdsettelse av 2003 nivå 879 000,Man trenger ikke være rakettforsker for å se at man her har skutt total skivebom i å finne
riktige prisnivåer fra 2003. For Sel kommune sin del får vi håpe de ikke har betalt
regningen for denne takseringen enda (selv om det vel er vi hytteeiere som ender opp med
disse utgiftene)!
#526 | 10/3/2009, 15:01, GMT +1 | Torodd Hauger
Det største svakheten med taksteringmåten er etter mitt syn differensieringen av
grunnverdien (m2-prisen) mellom "små" og "store" hytter. Det er vanskelig å forstå at en
hytte på mindre enn 60 m2 har en m2 pris som er 4500 kroner høyere enn en hytte på over
160 m2.
Det kan virke som om kommunen har har tatt utgangspunkt i situasjonen i
leielighetsmarkedet. Tviler sterkt på at dette gjelder hytter - og håper kommunen kan
opplyse oss om hvordan de har kommet fram til denne prisdifferensieringen.
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Så - dersom ordføreren leser dette - så gi oss en orientering her på bloggen.
#525 | 10/3/2009, 11:38, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Godkjente takseringsprinsipper avviker fra "skattetakstskjema" til Sel kommune. Sel
kommune har gjennomført en taksering i hopp-og-sprett-stil. Først får man en verdi på en
tomt (og her får noen 150, noen 200 og noen 250 000, uten at det er lett å skjønne
hvorfor) så multipliseres den med sonefaktoren 1,3 (altså 30% mer enn den taksten som
først ble satt), dersom det er hus på den. (Merk at huset på tomta også får dette tillegget.)
Dersom det ikke er hus på den, gis det ikke slikt sonetillegg. Og om det er hus på den, så
kommer bunnfradrag inn. Men bunnfradraget vet vi jo fjernes etter hvert som kommunen
skal jobbe frem budsjettet sitt i årene som kommer.
Videre viser det seg at kvadratmeterprisen reduseres ved store hytter og økes ved små.
Standard synes, ut fra skissene som er vedlagt takstpapirene, å være en ren synse-affære
fra de som har reist rundt på snøscooter og sett på hyttene godt dekket med 1,5 meter
snø. I følge et annet innlegg på siden kan det se ut som om det ikke har vært så lett å
holde orden på disse skissene/papiren etter turen ute i snøen.
Det er til å undres over at dette er et arbeid som offentlig sektor har signert. Var det det
20.århundre vi var inne i nå? I et samfunn der lov og rett skal gjelde?
#524 | 10/3/2009, 10:49, GMT +1 | Jan P H
Følg anbefalingen fra Kåre B når dere klager. Det er bra om alle har et ryddig oppsett uten
for mye synsing. Selv om det er "fakta" på sviktende grunnlag som kommer fra dette
takseringsfirmaet, er det greit om vi ikke svarer på samme tvilsomme nivå.
Etter å ha lest klagene som har kommet inn, og det som skrives her på sida vår, er jeg
ikke tvil om at Sel kommune må legge denne saken til side nå, og evt. starte opp igjen
med blanke ark. Det ser ut til å florere av feil i grunnlagsmaterialet. Det er greit nok for
den som klager og blir hørt. Men tenk på alle som ikke har ork til å klage? Det kan være
alder, sykdom, beskjedenhet o.a som gjør at mange av bekvemmighetssyn ikke klager. De
holder kjeft og betaler. Da risikerer vi at de ressursterke får skatt på et noenlunde riktig
nivå, mens de ressurssvake eller likeglade får svi. Dette er jeg sikker på er et resultat og
en utvikling som Sel kommune ikke vil leve med.
#523 | 10/3/2009, 09:30, GMT +1 | Olav Barhaugen
For det første vil jeg få henge meg på Kåre B. Ved å boikotte næringslivet i Sel vil dere
bare ramme en uskyldig tredjepart.
Men det jeg egentlig ville fortelle dere om er at jeg rent tilfeldig så at det var lagt ut
eiendomsskattelister for Fredrikstad Kommune på deres nettsider forleden. For moro skyld
gikk jeg da inn på Finn.no og så på hytter til salgs, og sammenlignet prisen med
skattetakst. Jevnt over lå skattetaksten noe under halvparten av prisforlangende i
annonsene.
#522 | 10/3/2009, 08:50, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Eiendomsskatt i Sel.
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Be om dokumentasjon for alle hytte salg som er gjennomført i 2003, be om statistikk som
dokumentere m2 pris på BRA arealet som er benyttet i din takst.
Hvordan har man kommet fram til den m2 pris som er benyttet? Kommunen må
dokumentere at det er gjennomført så mange hyttesalg i 2003 at det danner grunnlag for
en statistikk.
Sett fokus og klag på m2 pris som er benyttet i utgangspunktet, det er den som er for høy.
Med feil utgangspunkt og tillegg av tomt, anneks, uthus og div faktorer så blir dette galt.
Kontroller at BRA arealet er riktig, sjekk at det er riktig hytte som er beskrevet i din takst
kladd.
#521 | 10/3/2009, 07:48, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Vær så snil, straff ikke uskyldige om dere boikotter næringslivet i Sel så rammer det bare
en uskyldig tredjepart.
#520 | 9/3/2009, 23:37, GMT +1 | Britt Kjus
Etter urettmessig høy eiendomskatt kommer vi nå til å handle FØR vi kommer til Sel
kommune - og oppfordrer alle andre til å gjøre det samme. Hvis ALLE gjør det vil
kommunen merke dette.
#519 | 9/3/2009, 18:27, GMT +1 | Gro Stangeland
Be om å få utlevert skissene og oppmålingsresultatet til takstfolkene. "Kladdearket" som
var påført mitt gårds- og bruksnummer, inneholdt skisse, målsetting og beskrivelse av en
helt annen hytte i samme område.
#518 | 9/3/2009, 12:52, GMT +1 | Thorbjørn Tho
Fikk opplyst fra kommunen at sonefaktor på Mysuseter og Høvringen er 1,3. Altså høyeste
faktor.Andre områder lavere. Dette burde kommunen opplyse om på sine hjemmesider.
#517 | 9/3/2009, 09:59, GMT +1 | Torodd Hauger
Jeg har sett på noen av de klagene som er fremmet på taksteringen.
Noen tips:
Be først om å få oversendt takstskjemaet for eiendommen. Her fremkommer størrelsen på
hytta (BRA) og de korreksjonsfaktorer som takstmannen har fastsatt.
Sjekk først ut om oppgitt BRA i taksten stemmer med realitetene.
BRA beregnes etasjevis og omfatter alt areal
innenfor yttervegger. Det inkluderer også
innvendige vegger, boder, trapper, kott. For
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at en etasje skal være måleverdig må takhøyden
være minimum 1,9 m i minst 0,6 m bredde.
Under innvendig skråtak er måleverdig område
0,6 m utenfor der hvor takhøyden er 1,9 m. (Det siste er viktig på gamle tømmerhytter
med lav vegghøyde og skråtak).
Feil i arealdata blir som oftest korrigert administrativt.
Det er 2 korreksjonsfaktorer som en underlagt takstmannens skjønn. "Standard" - som
varierer mellom 0,8 og 1,2. "Vedlikehold" som varierer mellom 0,7 og 1,2.
Det kan derfor være klokt å knytte klagen til korreksjonsfaktorene for "standard" og
"vedlikehold" Er man uenig i takstmannens vurderinger (oppgitt korreksjonsfaktor) - så
begrunn dette så godt det er mulig. Legg ved f.eks bilder som viser tilstand og oppgi
konkrete bygningsmessige rehabiliteringsbehov.
Sonefaktoren varierer mellom 0,8 og 1,3 og omfatter hele eiendommen (tomt + bygninger).
Denne slår dermed sterkt ut på taksten. Jeg kjenner ikke til om det er takstmannen som
har fastsatt grensene for "sonene" - eller om dette bygger på kommunale vedtak.
Det er vanskelig å klage på sonefaktoren da de geografiske grensene ikke er kjent - og
heller ikke begrunnelsen for soneinndelingen.
Be derfor om innsyn i dokumenter som belyser soneinndelingen (grenser / begrunnelser) og
gjør oppmerksom på at klagen kan bli endret - når disse opplysningene foreligger.
#516 | 6/3/2009, 20:09, GMT +1 | truga
kanskje du kan svinge deg en tur om berget når du kjører forbi??
#515 | 6/3/2009, 16:55, GMT +1 | Harald Brustad
Ut fra kommentarer og de utlagte skattelister kan det synes som om eiendomsskatten for
den enkelte er beregnet noe tilfeldig. Den utlagte oversikten over faktorer gir jo heller ikke
noen hjelp for den enkelte, da det som er sendt ut kun inneholder sluttallene for skatten.
Jeg vil derfor anbefale at den enkelte skriver til kommunen og ber om
grunnlagsdokumentasjon for beregningen for den enkelte hytte/eiendom, under henvisning
til Forvaltningslovens kapittel IV §§ 18 og flg. som omhandler rett til innsyn i enkeltvedtak.
Krev også at klagefristen blir utsatt til 3 uker etter at dokumentasjon er mottatt.
#514 | 5/3/2009, 22:10, GMT +1 | Facebook
Meld dere inn i gruppen: Vi som er mot eiendomsskatt i Sel kommune på Facebook!!
#513 | 5/3/2009, 20:50, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Er det ingen som går på ski lengre? Har ikke hørt et pip om løyper og preparering etter dett
sjokk brevet i postkasse på fredag.
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#512 | 5/3/2009, 19:49, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Tomteprisene så langt vi har klart å finne ut er satt uten hensyn til om de har - eller har
muligheter for - veiadkomst, eller om de er knyttet til vann og avløp. Videre er to ganske
like
tomter ved siden av hverandre taksert ulikt. Litt hopp og sprett mao.
Forresten; takk for tipset. Pussig at det ikke er bunnfradrag. Noe skal vi altså bygge til
sommeren! Eller kunne politikerne i stedet ta til fornuft?
#511 | 5/3/2009, 17:54, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Den som har en hyttetomt med en byggverk på som er verdt kr 400 000,- eller mindre vil
med dagens bunnfradrag få kr 0,- i eiendomsskatt. Den som har en ubebygd hyttetomt som
ikke kommunen har hatt tid til å stikke ut vil få kr 1000,- til 1250,- pr år i skatt. Hvor er
logikken ? Til sommeren må vi bygge små hus som er lite verdt på våre ubebygde tomter da
slipper vi skatt. Lykke til.
#510 | 5/3/2009, 16:13, GMT +1 | Helge Farsund
Jeg har sett på listene
"Soner og faktorer
Skattetakst 2008 i
Sel Kommune", som ble lagt ut i dag.
Jeg tror jeg har forstått det meste, unntatt, Sitat:
"Tomtekostnader = korreksjonsfaktor 4. Her regnes en grunnverdi på kr. 250.000."
Har det nore med tomtestørrelsen? Er det pr. mål tomt, eller uansett størrelse. Er det noen
som kan forklare det.
Forøvrig konstaterer jeg at prisene for varierende
BRA-areal, kr./kv.m. er høyest for de minste hyttene, er det logisk?
#509 | 4/3/2009, 21:10, GMT +1 | Bjarne Talleraas
Forrige innlegg ble visst litt ufullstendig , men de fleste forstår vel. Noe av problemet er
nok at kommunen har altfor få holdepunkter om prisene i 2003 og da er det "greiest" å
smørje på så en er sikker.
#508 | 4/3/2009, 21:08, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Jeg ringte en av våre store hyttlevrandøre i dag for å stille spørsmålet om de hadde noe
arkiv fra 2003. Det hadde de og jeg opplyst at fra kr 11 000,- til kr 14 000,- så fikk du en
meget bra hytte i 2003.
#507 | 4/3/2009, 21:05, GMT +1 | Kåre B. Hansen
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Kommunen har lov til å benytte 5 promille pga at det har vært eiendomsskatt på Otta siden
tidlig på 1970 tallet. Den gangen var boliger fritatt i 20 år fra de var ferdige, dette er
redusert til 3 år nå. Den eneste trøsten for oss som bor på Otta og har hytter på fjellet er
at vi har fått reduser promillen fra 7 til 5 promille i Otta sentrum.
#506 | 4/3/2009, 20:43, GMT +1 | Bjarne Talleraas
Vg igår hadde kvadratprisutvikling på leiligheter i perioden 2002-febr. 2009. Febr. 2003
:18200
Febr. 2009 :27300
Som en ser så utgjør prisen i 2003 66,66% av prisen i 09.
Tar en utgangspunkt idag på 20000 (som i de fleste områder er for høyt) vil en med 66%
ende på 13200 for 2003.
Vet ikke om dette er overførbart til hyttemarkedet, men en liten pekepinn gir det vel.
Synspunkter?
#505 | 4/3/2009, 20:06, GMT +1 | Stien Bjerke
Jeg er helt enig i at takstene på hyttene ikke kan være riktige og at takeringen ikke kan ha
gått riktig for seg. To like hytte på nabotomter med samme areal og tomt har fått to
forskjellige takster.
En annen ting er også at det står i "Lov om eiendonskatt til kommunen "kapittel 4 $ 13 ,
står det at kommunen ikke kan ta mere en 2 promille i eiendomskatt det første året
eiendomskatten blir utskrevet.Hvordan kan da Sel kommune ta 5 promille første året.Er
det noen forkalring på dette??????
#504 | 4/3/2009, 16:33, GMT +1 | Magne Båtstad
Det er typisk for Sel Kommune og holde tilbake opplysninger som ikke gavner det politiske
flertallet til ordfører Pryhn. Selv om det er vedtatt at det skal praktiseres meroffentlighet i
kommunen prøver man å gjemme saker som ikke fremmer det politiske flertallet. Bildet av
ordføreren blir nok ikke å se i avisa før denne saken har lagt seg, nå er det greit å la
administrasjonen stå fram. Tør ordføreren som øverste politiske leder stå fram og forsvare
hemmeligholdet og det dårlige håndverket som er gjort i denne saken?
#503 | 4/3/2009, 13:58, GMT +1 | Torodd Hauger
Det er et rettsikkerhetsproblem at kommunen ikke vil gi oss innsyn i kriteriene /
grunnlaget for taksteringsarbeidet. Det er jo et grunnleggende forvaltningsprinsipp at
vedtak skal begrunnes på en slik måte at den / de det angår skjønner vedtaket - og slik at
man har det grunnlaget som skal til for å vurdere om det er grunnlag for å klage - og
eventuelt begrunne en klage. Vedtaket skal med andre ord være etterprøvbart.
Det skal ikke være "hemmelighetskremmeri" i slike saker - men full åpenhet.
users4.smartgb.com/g/g.php?a=s&i=g43-00346-07&m=all&p=1
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Jeg antar at det foreligger en avtale mellom Stema rådgivning og kommunen - hvor det
nødvendigvis må fremgå hva oppdraget innebærer og hvordan det skal gjennomføres. Jeg
kan vanskelig forstille meg at et slikt dokument er unntatt offentlighet.
Kanskje det er riktig å starte med å finne fram alle dokumenter i eiendomskattesaken dersom kommunen ikke vil gi den informasjon vi etterspør.
Synes det forørig er for ille at vi skal bruke vellet midler til advokat i en sak som dette.
#502 | 4/3/2009, 12:55, GMT +1 | Velfomannen svarer
Stema Rådgivning har fått beskjed om å ikke svare på henvendelser fra hytteeiere. De
henviser til Sel kommune.
Jeg vil samtidig informere vellets medlemmer om at vellets styre nå er i dialog med
advokat som skal bistå oss i det videre arbeidet.
Vi anbefaler alle å be om innsyn i sin egen sak og samtidig be om ny frist for evt klage fra
man mottar dokumenter på egen eiendom. Det er jo litt vanskelig å klage når man verken
har grunnlaget for taksten og heller ikke kjenner kriterier for takseringen.
Vi kan informere våre medlemmer om at det så langt vi har brakt i erfaring ikke ble omsatt
en eneste eiendom til over 15.000kr pr kvm på Mysusæter i 2003. Heller ikke topp moderne
hytter.
Vi vet at mange av dere har fått takster på opp mot 25.000 pr kvm, selv for hundre år
gamle hytter. Så mye fikk man ikke for hytter på Mysusæter i 2003.
Vi kommer tilbake med mer info.
#501 | 4/3/2009, 09:35, GMT +1 | Torodd Hauger
Mitt inntrykk er at de som svarer på spørsmål i kommunen om eiendomskatten - ikke vet
mer enn det vi kan lese oss til på kommunens nettside.
Vi kommer ikke til kjernen i dette uten innsyn i hvilke kriterier som er lagt til grunn for
taksteringsarbeidet.
Kanskje redaksjonen kunne be Stema Rådgivning - som har foretatt taksteringene - om å
gi en orientering her på nettsiden?
#500 | 4/3/2009, 08:18, GMT +1 | Jan P H
Det er flott å se engasjementet dere alle viser, men det er desverre ikke slik at folkevalgte
i Sel og lokalbefolkningen følger med på hjemmesida vår. Skal vi skape en opinion overfor
den "voldtekten" vi er utsatt for, må den gode argumentasjonen deres bli tilgjengelig for
alle. Skriv leserbrev til lokalavisene, og send saklige, gjennomtenkte klagebrev til
kommunen.
Jeg har ikke noen totaloversikt over takseringen, det får vi vel ikke før i morgen, men
utifra det jeg har hørt hittil tyder alt på at noe er fullstendig galt . Får bare håpe at Sel
kommune enda ikke har betalt disse "takstfolkene". Denne håpløst tilfeldige jobben kan
ikke være mye verdt.
users4.smartgb.com/g/g.php?a=s&i=g43-00346-07&m=all&p=1
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#499 | 4/3/2009, 07:51, GMT +1 | Øivind Breen
Det sjokkerende med takstgrunnlaget er den voldsomme avstanden mellom hva kommunen
sa dette kom til å bli: "Det blir så lite på hver" og det ubegrunnete høye nivået man har lagt
seg på. Som verken er forankret i omsetningshistorikk eller som er rimelig sammenlignet
med hva vi ser andre og mer attraktive hytteområder ser ut til å takseres etter.
Kåre B viser til hytta i Hafjell som får en eiendomsskatt på 2.000 der en tilsvarende hytte
hos oss får 7.000. Er det rimelig? Vi har tidligere vist til at Nord Aurdal beregner etter
9.000 kr/kvm - mens vi får 20-25.000 kr/kvm. Takstgrunnlaget er også fjernt fra ethvert
forsiktighetsprinsipp. "Omsetningsverdi" som grunnlag for skatteutskriving bør være
meget konservativt satt. Særlig i disse tider (selv om den referer til 2003). Taksten er
aggressivt og offensivt satt. Effekten er at eiendomsskatten for hver enkelt av oss blir
absurd og uanstendig høy.
#498 | 4/3/2009, 00:28, GMT +1 | Morten Havn
følger debatten,kan lese i dagens GD at folk kan klage men at de må finne argumenter på
egen eiendom ,da menes vel å ikke sammenligne med andre hytter.men hva er da brukt
som grunnlag når gamle tømmerhytter er taksert høyere enn nye.
meg bekjent har ikke takstfolkene vært inne i hyttene.som referert at noen av tomtene er
store at dette kan gjøre utfallet så er de vel ikke delbare ?, ut ifra dagens prinsipp.
Så jeg oppfordrer som andre, klag hvis dere føler for det jeg tror likevel at det kan være
viktig å sammenligne litt med andre,noenlunde lik standard og størrelse.
#497 | 3/3/2009, 21:54, GMT +1 | Ove Kr. Haugaløkken
Hanne Toftdahl peker på at vi trenger lenger frist for å etterkontrollere takstgrunnlaget.
Det er jeg enig i. Men hovedsaken nå er at vi klager innen den satte fristen, og i klagen får
fram nettopp det du peker på: at taksten er satt på feil grunnlag. Denne klagen må Sel
kommune behandle, og deretter må vi få ny mulighet til å vurdere resultatet. Da tror jeg vi
er kommet langt ut på sommeren. I følge forvaltningsloven skal vi også ha mulighet til å
klage på saksbehandlingen, så siste ord er ikke sagt om tre uker. Send klage nå, og
argumenter for hvorfor du mener taksten er feil!
#496 | 3/3/2009, 20:58, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Vi har tre ukers frist på oss. I praksis to helger. Hvem har anledning til å reise opp i løpet
av de to neste helgene - rett før man skal opp i påsken, spenne på seg ski, tråkke spor og
så ligge langs kalde gulv og måle hyttas størrelse?
Vi behøver frist til over påske dersom kommunen ikke kan garantere at "alle eiendommer
er gjennom besiktigelse oppmålt for å sikre at arealmålingene er korrekt".
Først skal vi finne BRA. Da må man inn eller
kjenne tykkelsen på ytterveggene. Videre må hytta innvendig høyde være minst 1,90 m for
å være måleverdig. Det er antagelig ikke mulig å finne fra utsiden. Med
kvadratmeterpriser på 25.000 (Sels høyeste) gjelder det å måle riktig.
Jeg vil tro mange ønsker seg lenger frist for å gjøre denne jobben.
users4.smartgb.com/g/g.php?a=s&i=g43-00346-07&m=all&p=1
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#495 | 3/3/2009, 19:24, GMT +1 | Magne Båtstad
I folderen Sel kommune informerer om eiendomsskatt står det på side 2 at "alle
eiendommer er gjennom besiktigelse oppmålt for å sikre at arealmålingene er korrekt". Da
jeg så at arealet på min hytte ikke var riktig tok jeg kontakt med Sel kommune og de
innrømmet da at de kun hadde tatt arealet ut ifra tegninger hentet på kommunens arkiv.
Da de heller ikke kan lese tegninger og regne areal så har det blitt feil. Kommunen bør nå
sende ut et skriv til alle om å sjekke sitt areal, da de ikke har gjort det som står i
folderen. Er det kanskje bare skrevet for at folk ikke skal sjekke selv? Som Øyvind Breen
skriver må vi ikke stole på det ordfører Pryhn sier, og heller ikke på det kommunen
skriver.
#494 | 3/3/2009, 18:20, GMT +1 | Øivind Breen
resten av det lange innlegget...
Og regningen viser det jeg i høst skrev i Nordalen; regningen viser at Sheriffen av
Nottingham regjerer i Sel.
Husker du tegnefilmen om Robin Hood? Der den fattige familien har gjemt en ekstra
shilling i gipsen for å feire bursdagen til minstemann? Og der presten trodde kollekten var
unndratt skatt? Fint å se på film. For der finnes jo tross alt Robin Hood.
#493 | 3/3/2009, 18:10, GMT +1 | Øivind Breen
Dette blir ikke kort.
Eiendomsskatten er her. Og det ble like ille som vi advarte mot. Og det var like liten grunn
til å stole på de kommunale utsagn om at ”det blir ikke så mye på hver” som vi fryktet.
I høst kritiserte vi i velets styre kommunen for å lage et fiktivt takstsystem. Vi advarte
mot sosiale skjevheter. Vi tegnet et skrekkscenario i avisinnlegg og innlegg her på
diskusjonssida. Men ingen av oss klarte å tegne et bilde så stygt som virkeligheten blir.
Omsetningsverdi er jo en pussighet i et marked der praktisk talt ingen hytter omsettes. Vi
laget et worst-case scenario der taksten kunne bli så høy som 15.000 kr/kvm. Vi
sammenlignet med Nord Aurdal som visstnok baserer seg på ca 9.000 kr/kvm. Men
resultatet slik vi ser er at mange opplever å få 20-25.000 kr/kvm!
At takstene på de få hytter som er solgt ikke på noen måte oppnår 20-25.000 kr/kvm viser
at takstbegrepet som kommunen bruker representerer et fantasiprodukt. Innlegg på denne
siden viser at flere gjerne bruker kommunen som eiendomsmegler – for makan til luftslott
klarte ikke engang de nedlagte luringene i Notar å skape.
Vi kritiserte kommunen for at den ikke brukte mulighetene til å lage soner som kunne
sikret at hytter fikk en anstendig eiendomsskatt. Personlig mener jeg at det burde være et
tak på 3-4.000 kroner året i eiendomsskatt på en fritidsbolig. Alt annet er absurd. I møte
med ordføreren fikk vi høre at ”det blir ikke så ille” og han refererte til et skattenivå på
noen få tusen kroner.
Disse dager er triste dager for Sel som en hyttekommune. Men de har mulighet til å snu. Så
la oss fortsette å påvirke, la våre stemmer høres, la oss være et hår i suppa. For vi er
utsatt for et skattemessig overgrep.
Kommunene som innfører eiendomsskatt gjemmer seg bak en påstand om at de er tvunget
til dette av de statlige myndigheter – hvis ikke nektes de andre overføringer. Men det er
neppe noen kommunestyrer i denne sammenheng som tvinges til å miste sin anstendighet?
users4.smartgb.com/g/g.php?a=s&i=g43-00346-07&m=all&p=1
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Det er neppe noen som tvinges til hensynsløshet? Det er neppe noen som tvinges til å skru
skruen så hardt det er mulig?
Dette er ikke partipolitikk, men det er politikk. Det er bare et par partier som er mot
eiendomsskatt på Stortinget – derfor ble vi som i høst kjempet mot eiendomsskatten og
dens konsekvenser fort ansett som partipolitiske. Slik er det ikke.
Også et rødt flertall, slik som i Sel, har handlefrihet og kan beslutte sin egen praksis.
Innenfor et ja til eiendomsskatt kan de endre soner, promiller, takstregler og bunnfradrag.
Og det har de gjort i Sel. De har gjort det på en slik måte at folk som trodde på ordføreren
da han sa det ikke blir så ille - nå ser at det er ille. Og for mange verre enn ille. Fakta er at
flertallet i Sel har senket eiendomsskatten til fastboende og overlatt til sine gjester uten
stemmerett å betale (bortsett fra de Sel-væringer som er så uheldige at de både har hus og
hytte i sin hjemkommune). Regningen viser det jeg i høst skrev i Nordalen; regningen viser
at S
#492 | 3/3/2009, 08:48, GMT +1 | Kåre B. Hansen
To stk laftet hytter av tilnærmet lik alder, standard og areal. Den ene i Harfjell med
eiendomsskatt kr 2000,- den andre på Mysusæter med utskrevet eiendomsskatt kr 7000,Er det rettferdigt?
#491 | 3/3/2009, 00:25, GMT +1 | Ove Kr. Haugaløkken
I informasjonsbrosjyren som fulgte med melding om utskriving av eiendomsskatt siteres
fra Byskattelovens paragraf § 5 "Ved takseringen ansættes eiendommens takstværdi til det
beløp, som eiendommen efter sin beskaffenhet, anvendelighet og beliggenhet antages at
kunne avhændes for under sedvanlige omsætningsforhold ved frit salg." Med dette som
utgangspunkt ser jeg at Sel kommunes takst er fullstendig urealistisk for mitt
vedkommende. Markedsverdien av hytta er langt under det som takstverdien lyder på. Det
får jeg bekreftet når jeg går nærmere inn på salgsannonsen for ei hytte i samme område,
men av nyere dato, av langt bedre standard og med lettere atkomst. Antatt markedsverdi
for denne hytta ligger mer enn 200 000 kroner under teknisk verdi. Det framgår av
takstdokumenter datert september 2008, utstedt av autorisert takstmann på Otta. Alle
dokumentene er tilgjengelige på nett. Jeg vil anta at takseringsfirmaet på Otta er godt
kjent med markedsprisene på hytter i området. Takseringsfirmaet som Sel kommune har
benyttet ser ikke ut til å ha den samme kunnskapen. Det ser heller ikke ut til at Sel
kommunes takseringsfirma tar tilstrekkelig hensyn til indre forhold ved hytta som forringet
verdi på grunn av alder og slitasje, ytre forhold som beliggenhet eller atkomst, eller andre
forhold som strøm, vann og kloakk. Jeg mener det er viktig at alle som er utsatt for
feiltaksering sender klage individuelt. Dersom dette ikke fører fram, kan det være en ide
at vi klager på forvaltningsmessige forhold rundt denne takstfastsettelsen.
#490 | 2/3/2009, 23:37, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Det er BRA - Bruksareal som benyttes i flg brosjyre vedlagt takstbrevet. BRA måles
innvendig på omsluttende yttervegger.
Areal begrep se www.ntf.no
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#489 | 2/3/2009, 22:02, GMT +1 | Kjell Rogstad
Har fått taksten på min hytte i dag. Er av en slik størrelse at jeg er fristet til å oppgi mitt
bankkontonummer til kommunen og be de om å sette inn pengene på min konto etter at de
har solgt hytta til takst. Er ikke mulig å få kr. 15.000,- pr. m2 for en førkrigshytte uten
strøm, vann, kloakk og do i uthus. Har klaget men er ikke mye optimist.
#488 | 2/3/2009, 21:11, GMT +1 | Velformannen svarer
Styret har ikke klart å skaffe til veie kriterier for takseringen annet enn de generelle som
ligger ute på kommunens nettside. Og de forteller svært lite.
Vi har faktisk bedt om dette siden oktober uten å lykkes.
Styret har heller ikke klart å tolke effekter på takst av verken alder eller infrastruktur. Så
langt har vi ikke funnet noe som indikerer at alder gir utslag i taksten.
Derimot har vi klart å finne frem noen takster fra 2003. Vi vil legge disse ut så snart vi har
kvalitetsjekket tallene. Men slik det ser ut nå ligger kvadratmeterprisen (i takst og omsatt
eiendom i 2003) langt under det som nå er effektuert på mange av eiendommene. Merk
også at det er boareal som skal benyttes.
#487 | 2/3/2009, 14:56, GMT +1 | Torodd Hauger
Det hadde vært fint om noen i vellet kunne presentere her på nettsiden de kriteriene som
er lagt til grunn for taksteringen.
Jeg ser på skattetakstskjemaet som jeg har fått oversendt idag - på grunnlag av
anmodning om dokumentinnsyn - at det oppreres med 4 ulike typer korreksjoner (vekttall
areal, aldersfradrag, bygningsstandard og tomteforhold.). Det står ingenting om intervaller
for disse korreksjonene. F.eks hvor stor er forskjellen i korreksjonen for bygningsstandard
på en ny hytte sammenlignet med en hytte som er 50 år gammel?
Det hadde også vært nytting med et kart som viser inndelingen i "verdisoner" - mao
sonefaktoren.
Nå er det jo slik at eiendskattetaksten skal reflektere markedsprisen i 2003. Vi bør vel
derfor starte med å vurdere om taksten synes å ligge i nærheten av det man mener var
markedsprisen i 2003. Er det stort avvik mellom takst og antatt markedsverdi i 2003 - så
bør man studere taksten nærmere.
Vi kjøpte vår hytte høsten 2000 - for kr 780.000. Eiendomskattetaksten er nå satt til
996.000 - . Det gir med andre ord en verdistigning på over 200.000 på to år - eller ca 25 %.
Dette er nok høyere enn det som var prisstigningen på hytter i denne perioden. Tatt i
betraktning at det ble uttalt at det skulle legges til grunn en "snill" takst - så er nok taksten
på vår eiendom satt i overkant av det jeg hadde forventet.
Men skal jeg klage - og evnetuelt på hvilket grunnlag?
Jeg vil avvente til jeg får se taksten på "sammenlignbare" eiendommer.
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#486 | 2/3/2009, 11:36, GMT +1 | Velformannen
Det er ikke så lett å klage når man ikke vet hva man skal klage på. Vi har fått et tall på et
ark i posten - men aner ikke hva tallet bygger på.
Takk til alle dere som finner opplysninger om grunnlag og praksis og som deler det med oss
andre.
Jeg har inntrykk av at det ikke bare er lagt samme kvadratmeterpris til grunn for hytter
uavhenging av vann og avløp, men også uavhengig av om det er tilgang til tilknytning.
Videre kan det se ut til at verken tilgang til strøm, veiatkomst eller hyttas generelle
standard er vurdert. Jeg tviler på om noen av oss ville handlet en hytte som er taksert så
vilkårlig - og altså tett opp til mulig salgsverdi.
Både Aurdal og Trysil kommuner har klare takstkriterier tilgjengelig på nettet. Sel
kommunes kriterier er lite konkrete og med mange kvalitative variable; herunder
fenomenet "skjønn". Man takserer ikke til markedsverdi ut fra skjønn. Taksering er et
ganske ryddig fag.
Sel kommune er enestående i landet med sitt høye takstgrunnlag. Over 20 000 pr
kvadratmeter er landets høyeste. Og innen 2013 må vi regne med at bunnfradraget er
fjernet og satsen øket til 7 promille.
Vi i styret har mottatt mangfoldige telefoner denne helgen. Og det er svært mange
fortvilete mennesker som kontakter oss. Det er veldig trist.
#485 | 2/3/2009, 10:45, GMT +1 | Steinar Gravdal
Listene blir i følge Sel kommune lagt ut på nett torsdag 5/3.
#484 | 2/3/2009, 10:41, GMT +1 | Magne Båtstad
Var innom Sel kommune i dag for å få takstgrunnlaget på hytta. Det viser seg da at det er
brukt samme kvadratmeterpris på hytter med vann og kloakk som de som ikke har dette
innlagt. Dette må være feil, og jeg anbefaler alle som har hytter uten vann og kloakk om å
klage på taksten innen fristen.
#483 | 2/3/2009, 08:50, GMT +1 | Torodd Hauger
Alle bør vurdere om deres hytte har fått en takst som samsvarer med hytter i samme
område. Dette kan gjøres ved å studere utlagte lister.
Men det forutsetter at man møter opp på rådhuset innen tre uker - på hverdager.
For mange av oss hytteeiere så lar dette seg ikke gjøre.
Hvorfor blir ikke listen lagt ut på kommunens nettside?
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#482 | 1/3/2009, 23:08, GMT +1 | Ove Kr. Haugaløkken
Det er som Kåre B. sier viktig å kontrollere taksten på hytta nøye. Ved nærmere ettersyn
ser det ut til at taksten på hytta mi er beregnet ut fra en kvadratmeterpris på ca 21000
kroner. Ei hytte like i nærheten, utlagt for salg i vinter, som har bedre standard og er av
nyere dato, er av et anerkjent takseringsfirma på Otta taksert etter en kvadratmeterpris
på ca 15000 kroner. Antatt salgsverdi ble av samme firma anslått til å ligge langt lavere
enn teknisk verdi. Jeg vet ikke nok om hva som ligger til grunn for taksten som er foretatt
i Sel, men her ser det ut til at tilfeldigheter også har spilt en stor rolle. Jeg vil håpe at
dette blir drøftet av de politiske myndighetene i kommunen. En kan mene så mangt om
hytteskatten, men likebehandling ved utskriving av skatt bør være et viktig prinsipp.
#481 | 28/2/2009, 21:08, GMT +1 | Kåre B. Hansen
De takstene som vi har mottatt skal være på 2003 nivå ble det sagt. Det som vi har
mottatt minner mer om takster fra før finanskrisa slo til for fult i 2008. Hvordan blir dette
når takstene skal oppdateres i 2013. Jeg anbefaler alle som har mottatt disse takstene om
å klage dette gjenspeiler ikke 2003 nivå. Når man om et par år har fjernet bunnfradraget
og tar full promillesats så blir dette fullkommet.
#480 | 28/2/2009, 20:38, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Måleregler og arealbegrep finner du på www.ntf.no
#479 | 28/2/2009, 18:54, GMT +1 | Helge Farsund
Fikk i dag hyttetaksten.
Den ble i alle fall mindre enn det jeg ville solgt hytta for.
Om det er grunn til å anke eller godta, vet jeg pr. i dag ikke.
Men jeg mener det var et innlegg på en tidligere Mysuseter-velside angående
retningslinjene for takseringen. Kan noen finne frem igjen den fremstillingen, som bl.a.
tok for seg at arealet i rom med en lavere innvendig takhøyde (1,90??), skulle kvalifisere til
redusert takst i forhold til hyttas totale grunnflate?
#478 | 28/2/2009, 11:42, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Da har vi alle mottatt et brev med takst i posten. Det ble betydelig verre enn forventet. For
egen del har jeg fått en verdi på min hytte på kr 23.000 pr kvm. Hytta er et ombygget fjøs
fra 1930 med kjøkken fra samme år med vedkomfyr. Rett nok 2 kokeplater i et hjørne, så
litt standard er det. Badet består av et vaskevannsfat på kjøkkenbenken og panelet ble
skiftet ut i 1960, så det er jo litt "modernisert". Oppvarming skjer med ved, gulvet er
glissent og taket er uisolert og det renner vann langs pipa når det regner tett. Tomten er
ikke større enn du kan skritte opp og følger husveggen på den ene siden. Utsikten er mot
Letruds parkeringsplass. og påskesol i hytteveggen er det ikke. Vann henter vi i bøtter i
brønnen nede på jordet, og skjulet inneholder ved og en utedass. For dette skal jeg ut med
kr 4800 pr år.
Taksten jeg har fått på hytta er så høy at jeg er tviler på om markedet vil betale så mye.
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Samtidig ser jeg at andre har fått takster som ligger langt under forventet markedspris.
Min takst er ikke enestående. Det er mange andre hytter rundt meg som har fått like høy
verdi - om enn slett ikke alle.
Det er grunn til å spørre hvordan kriteriet "skjønn" er brukt i denne takseringen. Noen får
23.000 for vaskevannsfat-hytte, mens andre får 10.000 for høy standard hytter.
En slik forskjellsbehandling kan vi ikke akseptere. Jeg håper alle andre som har fått
urimelige takster også klager.
En viss form for logikk må det da være.
#477 | 27/2/2009, 13:56, GMT +1 | Kjetil Flaatedal
Støtter Jan PH og Lars E på noe, løypene er greie nok. en Jeg tar på en annen side bare
delvis poenget med at vi skal være fornøyd og ikke klage. Det er flere i sving med
løypearbeidet som uten tvil har gjørt, og gjør en god innsats med spor. Flotte spor var det i
uke 8, både; Lurven -Spranget, Glitterdalen og Peer Gynt.Takker for det.
Men det er nå engang slik at alt kan gjøres bedre. Svært ofte uten å pøse på med mye
penger. Det er her Hanne T's innlegg sikter og treffer mål.
Hvorfor skal ikke Mysuseter ha de beste løypene og løypenettet i Rondane traktene?
Hvorfor sette seg rolig tilbake å si at "det blir ikke bedre enn det er nå" . Vi må jo ville
"noe mer" hele tiden for å for å unngå stagnasjon.
La gå at det er umulig å unngå fokk enkelte dager.
Det skjønner alle.
Men at det er mye ugjort på løypesiden det tror jeg vi kan være enige om !
Kritikken er ikke, og må ikke oppfattes som negativ. Det som er målet er å bli bedre, og
jeg kan ikke skjønne at noen vil si seg uenig i det.
#476 | 27/2/2009, 10:35, GMT +1 | Jan P H
Enig med Lars Ekre, løypene er optimale utifra økonomi og beliggenhet. Har opplevd å
starte samtidig med løypemaskina fra parkeringsplassen inn mot Pungen i noenlunde
brukbart vær. Før jeg kom til Askvik var alle spor etter maskina borte. Da kan en tenke
seg hvordan det er inne på fjellet.
#475 | 26/2/2009, 19:33, GMT +1 | Lars Ekre
Den som har vært ute en vinterdag før i områder med lite vegetasjon, vet utmerket at det
skal fint lite vind til før sporene er fokket til med snø. Bruker løypene i Mysusæterområdet
gjennom hele vinteren, og har bare lovord å melde tilbake til dem som steller med dette.
#474 | 26/2/2009, 18:45, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Jeg er ikke så sikker på at skiløpere som klager over at løypene er fokket igjen eller ikke
preparert mener å være så negative. Jeg tror Løypelaget skal ta tilbakemeldingene som
konstruktive innspill i et arbeid der det må være et mål å bli stadig bedre. Kanskje målet
skal være å bli Rondanes beste skiløyper? Så lenge brukerne betaler gildet, er brukernes
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synspunkter viktig å lytte til.
At folk har meninger og ønsker, betyr at løypene brukes. Det er flott at folk vil bruke
skiløypene - og jeg antar at de som forvalter villreinen i Rondane er ekstra interessert i at
folk går på tur i skiløypene og ikke utenfor. Kanalisering av ferdsel er aller beste måte å
skjerme reinen på.
Jeg vet at Løypelaget har valgt å kjøre tidlig på morgenen pga sikkerheten for brukerne.
Kanskje det kan være en ide å drøfte dette prinsippet. Er løypene så bratte at sikkerhet er
noe problem? Kjøring (og synliggjøring) mens folk er på tur gir kanskje mer kontakt med
brukerne også?
#473 | 26/2/2009, 18:35, GMT +1 | Velformannen svarer
Forslaget om bru over Ula slik at løypa til Lurven kan kjøres tidligere på vinteren er et av
mange forslag til tiltak som er kommet inn til vellet. Det er mange gode forslag som er
kommet inn. Noen vil støtte heisen mer nå i startfasen. Andre vil gi mer til Løypelaget.
Noen ønsker sykkelsti rundt Furusjøen og videre er det foreslått bedre skilting og merking
av stier og løyper.
Videre vet vi at det jobbes med tiltak for bading og båt ved Karelen og med flere
sykkelstier mot Kvam.
Det er ikke mange kroner vellet har til slike tiltak, men vi håper å kunne bidra med noe slik
at det blir flere turmuligheter sommer og vinter.
#472 | 26/2/2009, 11:42, GMT +1 | Kjetil Flaatedal
Takk til Helge Stokstad for kjapp tilbakemelding på skiløype Furusjøen-rundt.
Jeg skal definitivt gå runden. Bakgrunn for sp. var at jeg til nå alltid har sett et delvis
"igjensnødd og vinglete" spor videre mot Rondablikk fra Mælumseter/Vålåsjøseter.
Så et helt konkrete forslag knyttet til løyper/stier.
-> Kan løypelaget/vel'ene få satt opp en enkel klopp/bru ved Ula slik at løype til Lurven kan
etableres raskere om høsten
Dette som et strakstiltak i påvente av resultat av en mer omfattende trase/bro sak.
#471 | 25/2/2009, 08:51, GMT +1 | Per Ivar Josten
Grasrotandelen: støtt otta røde kors hjelpekorps.
Fra 1. mars 2009 er det slik at alle som tipper kan delta i det som kalles Grasrotandelen.
Det vil si at man kan velge seg en frivillig organisasjon, og la 5% av det man tipper for gå
til denne organisasjonen. Det er kun lag/foreninger som er registrert i
Frivillighetsregisteret som kan nyte godt av dette.Det vil si at hvis 375 personer som i snitt
tipper for 100 kr i uka støtter opp om otta røde kors hjelpekorps så blir dette 100 000 kr i
løpet av et år. Dette er penger som blir brukt på utstyr og som kommer alle i sel kommune
til nytte hvis det blir behov for det, både hytteeiere og fastboende.
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#470 | 24/2/2009, 22:00, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Problemet med uvettig snøscooter kjøring er tatt opp med kommunens driftsutvalg som
utsteder løyver. Ingen ønsker ville tilstander med snøscooter kjøring, den er kun til
nyttekjøring og ikke for lek og villmannskjøring.
#469 | 23/2/2009, 21:29, GMT +1 | Anne-Helene Wang Ellingsen
Vi tilbrakte noen nydelige dager på hytta i vinterferien, men idyllen ble brutt da vi holdt på
å bli påkjørt av en sne scooter i full fart opp mot Toftdahlskveget fra parkeringsplassen. Vi
var på vei ned, og min yngste datter måtte hive seg ut av løypa på vei nedover bakken mot
parkeringen for å unngå å bli truffet av sne scooteren. Dette med å ha sne scooter taxi er
vel kommet for å bli desverre, men da må sjåføren av disse lære seg "trafikk regler". Er
det virkelig nødvendig å kjøre så fort på trange løyper slik at vi ski entusiaster blir tvunget
ut av løypa? Er det lov å kjøre så fort på løyper hvor alle ferdes??Og må det en alvorlig
ulykke til for at også føreren av scooteren skal skjønne alvoret. Vi trodde jo at våre barn
kunne ferdes trygt og fritt i løypene på hytta uten at vi var redde for påkjørsler.
Vi møtte samme sjåfør på vei ned fra Bergtjønn turen og her kom også denne unge mannen
i full fart. Dette er farlig, og jeg håper nå at den "eldre" garde av sne scooter førere, vil
lære opp disse yngre og forklare hvor farlig det er å ferdes slik som noen gjør. La oss
slippe å oppleve en stygg ulykke før noen endringer gjøres. Er det noen regler overhodet for
ferdsel med sne scooter i Rondane?
#468 | 23/2/2009, 19:41, GMT +1 | Helge Stokstad
Løypa rundt Furusjøen ligger der og venter. En av de best preparerte og fineste traseer i
området. Gå Mysuseter - Vassmellom - Rondablikk - Fryabrua - Luseby - Glitterosen og
Mysuseter, eller motsatt vei for variasjon. lett kupert terreng og en fin treningsrunde. God
tur!
#467 | 23/2/2009, 16:52, GMT +1 | Kjetil Flaatedal
Ser med glede at Kvam IL har tatt initiativ til et turløp Furusjøen rundt.
Hva skal det til for at en løype rundt Furusjøen kan bli en permanent løsning. Kan noen i
løypelaget eller vellet komme med innspill.
#466 | 20/2/2009, 19:39, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Et løypekart over Høvringen og Mysusæter er laget for salg av Høvringen Aktivitetsselskap.
Kartet har mange feil og mangler spesielt i vårt område på Mysusæter. Løyper har feil
plassering og feil farger i forhold til det vi har vært vant med i alle år. Ikke kjøp kartet,
tror det vil bli trekt tilbake av utgiver da det er totalt ubrukelig. Et godt eksempel på at
arbeide med stier og løyper må forankres i det som allerede finnes for område, man
trenger ikke å finne opp kruttet hver gang.
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#465 | 19/2/2009, 17:58, GMT +1 | Terje Bekkemellem
Kreativiteten blomstrer. Mens jeg bodde i Norge, så irriterte det meg at
strømleverandørene kunne dele opp forbruk og nettleie. På hytta har jeg hatt en
forbrukspris på 0 kroner og nettleie på 300 kroner. Mao. Jeg betaler 300 kroner for
ingenting. Betalte også en stiv pris for å få strøm gravd frem til hytta, som vel var
anleggsbidraget til Eidefoss, dvs. kostnaden de hadde for å kunne grave ned kabler og få
koplet hyttefeltet på nettet.
Men, det er ingenting mot her i København. Her nede har kloke hoder funnet ut at vi skal
betale (hold deg fast): ”Basispris”, ”Elabonnement-pris”, ”Transport-pris”, ”Offentlige
forpliktelser”, ”Nettabonnement”, ”Stikkledningsabonnement”, ”Elavgift”, ”Eldistribusjonsbidrag”, ”Co2-avgift” og selvsagt 25% moms på det hele.
Totalt blir det 2 kroner pr. kWh når alt legges sammen (siste kvartal). I Norge betalte vi
1,26 pr. kWh når alt ble lagt sammen (1. kvartal 2007, i vårt bolighus i Gausdal).
Men, Norge kommer vel etter i sin EU-tilpasningspolitikk, Nord Pool og nordisk elsamarbeid?
#464 | 19/2/2009, 15:19, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Slikt må du ikke skrive Jan P. temnk om Sel APer etter!
#463 | 19/2/2009, 11:07, GMT +1 | Jan P H
Jeg glemte å legge til at Trysil kommune har gitt hyttene i Trysilfjellet "sonefaktor 2,0",
mens boligene i kommunen har sonefaktorer fra 0,4 til 1,0. Det betyr at hyttene beskattes
mer en dobbelt så mye som boligene.
#462 | 19/2/2009, 09:53, GMT +1 | Jan P H
Kanskje det ikke er så ille å ha hytte i Sel likevel, tross kommende eiendomsskatt?
I desember 2008 vedtok kommunestyret i Trysil å innføre "abonnementgebyr" på årlig
kr.864 for kloakk, gjeldende fra årsskiftet. Dette kommer i tillegg til tilknytingsavgift og
årlig avgift etter forbruk. En må inrømme at tryslingene er utrolig kreative for å få flest
mulig kroner fra hytteeierne. Eiendomsskatt har de fra før.
#461 | 18/2/2009, 23:22, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Nyttige linker til den som vil vite eller lære mer om villrein, GPS merking blir utført på rein
i Rondane nord i løpet av februar og mars.
www.villrein.no www.nina.no www.rondanevillrein.com www.dyreposisjoner.no
#460 | 17/2/2009, 13:52, GMT +1 | Torodd Hauger
Tiggerbrevet fra IRondane AS til Sel kommune bør legges rett i arkivskuffen.
Det kan ikke være slik at kommunen går inn å støtter mislykkede private
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utbyggingsprosjekter og investeringer - ved å gå inn på eiersiden.
Mysuseter fjellgrend har vært et meget usikkert utbyggingsprosjekt fra første stund. Med
andre ord et betydelig risikoprosjekt. Kåre og Sven Bødtker må ha vært klar over dette da
arbeidet ble startet opp. Det er slik i det private næringsliv at noen ganger mislykkes man
- og taper penger. Det er en del av gamet. Det er mange som går på en "smell" i disse
dager.
De argumenter Bødtker benytter for å søke om økonomisk hjelp fra kommunen kan brukes
ved de fleste mislykkede utbyggingsprosjekter.
Dersom kommunen ønsker å bruke penger på Mysuseter, så finnes med mange bedre
formål.
#459 | 16/2/2009, 19:21, GMT +1 | MB. Ivarson
OBS - Snørekjøring med hund i skiløypa
Nå som skisesongen har kommet godt i gang henstilles det til alle som møter hundeholdere
som snørekjører med større hunder om å være ekstra på vakt under forbipassering. En slik
hund kan helt uprovosert være "lei" av jobben og dermed se sitt snitt til å angripe en
forbipasserende person i skiløypa. En slik meget alvorlig hendelse fant sted på Mysusæter
påsken 2008 mot en voksen eldre person. En hund angrep en forbipassernede person bakfra
og påførte vedkommende bitemerker og store fysiske plager som vedvarte i mange
måneder.
Hadde dette helt uprovoserte angrepet skjedd mot et barnehode i en pulk eller et barn på
ski, kunne dette fått katastrofale følger. Når hundeholder i tillegg mistet kontrollen over
dyret, ble situasjonen ytterligere tilskjerpet. Det oppfordres derfor sterkt til at hundeeiere
tar strenge forholdsregler og sitt fulle og hele ansvar når de velger å bruke skiløyper til
aktvit hundehold. Det skal ikke være nødvendig at folk skal kjenne usikkerhet ved
passering av hunder i løypa. Det er båndtvang, men det innebærer dessverre ikke at alle
hundeholdere er sitt ansvar bevisst.
#458 | 16/2/2009, 10:40, GMT +1 | Torodd Hauger
Dette er en klassisk debatt. Folks preferanser er forskjellige. Noen foretrekker en enkel
hytte - andre vil ha full boligstandard. Noen vil ha helårsvei- andre foretrekker å ta seg
fram til hytta vinterstid på ski eller med scooter. I tillegg vil våre preferanser og behov
endre seg gjennom livet. Så det er ikke mulig å gjøre alle til lags.
Ser vi landet under ett - så har vi hatt en utvikling i tilbudet av fritidsboliger som nå
dekker alle behov. Fra den enkle hytta på vidda eller i skogen til lukseriøse leieligheter og
hytte med vintervei og garasje. Dersom man er villig til "flytte på seg" - så kan man få
oppfylt alle de ønsker man har til selve hytta.
Men så enkelt er det ikke for de som allerede har hytte. Man har fått et forhold til hytta og
stedet hvor hytta ligger. Man er blitt glad i området (naturen, terrenget, naboer osv). Man
ønsker ikke å flytte - og man håper neste generasjon skal få oppleve de samme hyttegleder
som en selv.
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Der er derfor naturlig at mange tenker: Vi vet hva vi har - men ikke hva vi får". Vi er stort
sett så fornøyde med "tingenes tilstand" - at man forandring.
Personlig har jeg liten tro på at Mysuseter noen gang vil bli en alpelandsby. Den geografiske
beliggenheten tilsier at det ikke er muligheter for stor kommersiell utvikling av området.
Her ligger det nok best til rette for en nisje- utvikling basert på mennesker som søker
spesielle naturopplevelser. Og de vil komme i stadig større antall, men noen masseturisme
blir det nok ikke. Jeg tror reiselivsnæringen og hyttefolket vil leve godt side om side på
Mysuseter i overskuelig fremtid.
Jeg ser at spørsmålet om vinterbrøyting møter ulike syn. Det er bra. På denne måten blir
alle fordeler og ulemper veid og vektlagt. Så fremt det er mulig å etablere like gode
skiløper som i dag uten å ødelegge natur og terreng- så bør ikke problemet være særlig
stort.
Det største problemet vi har på Mysuseter - og som vil forsterke seg - er tilgroingen med
gran og bjerk. Det blir stadig færre beitedyr i området. Kan vi hyttefolk bidra til å gjøre
det mer lønnsomt å ha sau, geiter og ungdyr på fjellbeite? Eller bør vi bidra økonomisk til
hogt og rydding.
#457 | 15/2/2009, 15:35, GMT +1 | Øivind Breen
Forskning sier at de som allerede har hytte ikke ønsker at deres omgivelser ødelegges. Og
at du får større helsegevinst av å gå på tur enn å sitte i et motorisert kjøretøy. Jeg antar
at forskningen har mer ved seg enn slike banale overskrifter.
Uten forskning vil jeg hevde at det er grunn til å tro at helsgevinsten økes dersom antallet
besøk i naturen økes - f.eks ved at det legges til rette for enklere tilgjengelighet av hytter
og bedre løypenett? Det er også grunn til å tro at kvalitet på infrastruktur og nyttetilbudene
knyttet til natur og rekreasjon gir økt kvalitet for majoritetens hytteliv. Forskeren bør
være forsiktig med å si de vet "hva folk vil ha". At folk ikke vil ha "alpelandsbyer" er neppe
forklaringen på at hytter i slike områder har blitt omsatt for 5-20 ganger så mye som hytter
i villmarka?
I siste MysuseterNytt har undertegnete, på vegne av velets styre, skrevet en artikkel om
mulighetene til Mysusæter. Mye av det ligner på ønskene til de mer konservative
fjellbrukere - men også konservative ønsker er avhengig av kommersielle ideer,
infrastruktur, markedsføring og konseptuell tenking. Vi får ikke en vill, vakker, urørt og
tilgjengelig natur ved å si nei til utvikling eller ved å sjikanere såkalte luksushytter (hva i
all verden er det for et fjollete begrep forresten?). Å bli "den eksklusive sætergrenda" kan
være det mest interessante å være i framtida. Men da må vi ikke gro igjen og vi må ikke
slokke lysene som er i ferd med å bli tent.
Måking er f.eks ingen fiende. Fienden er redusert bruk av hyttene og av naturen. Fienden
er avfolking og reiselivsnæring som sliter. Fienden er manglende initiativ og forsøk på å
drepe de initiativ som tas. Fienden er å la Mysusæter havne i en negativ spiral.
#456 | 15/2/2009, 15:01, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Ref. "Slik vil vi ha det på fjellet!". Resultatene fra undersøkelsen til NINA med 1000
informanter er interessant. Intervjuene er foretatt i ganske ulike hytteområder og viser at
fortsatt er den gamle norske hyttetradisjonen med tett naturkontakt og lite infrastruktur
levende. Jeg vil tro det er svært mange av hytteeierne på Mysusæter som utgjør den
gruppen som utgjør 50% i NINAs resultater.
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Det pågår for tiden diskusjoner om søknader om dispensasjon fra reguleringsplan for
brøyting av vei. Styret i vellet har sin fulle hyre med å finne en vei ut av disse nye
ønskene. Som det fremgår av vår første uttalelse, må vi uansett ivareta løypenettet. Men
det handler nok ikke bare om skiløypene. Vi må nok ganske snart dukke nedi akkurat de
problemstilingene som NINA nå har empirisk dokumentasjon på. Noen vil det ene. Og andre
vil det andre. Så enkelt og så vanskelig.
#455 | 14/2/2009, 10:59, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Du får mindre ut av friluftslivet, - hvis det er tilrettelagt sammen med en luksushytte sier
Bjørn Kaltenborn.
Hvorfor ikke innrømme at det er forskjell på oss? Ikke alle har en fysikk, alder og kondisjon
som Bjørn Kaltenborn. Min påstand er at bestemor på 90 år kan få like mye igjen av å sitte
på en veranda en flott dag. Om hytta har vann, avløp, strøm og brøytet vei eller en såkalt
luksushytte har etter min mening mindre betydning. Mitt håp er at Mysusæter i framtiden
skal være åpent og tilrettelagt for alle, neste uke er første tur for mitt barnebarn på 3 uker
til Mysusæter.
Det er nok av urørt natur og fjell for Kaltenborn og hans likesinnede selv om vi tillater de
som ikke er så spreke en naturopplevelse etter deres kondisjon og fysikk på Mysuseter.
#454 | 12/2/2009, 00:37, GMT +1 | Velformannen
Det er veldig hyggelig å lese at skoleklasser på Otta bruker en dag i alpinanlegget. Jeg vil
tro de har hatt uforglemmelig utsikt mot fjellene også i disse dager. Og flotte forhold i
bakken.
Lykke til gjennom vinterferien gutter!
#453 | 7/2/2009, 18:27, GMT +1 | Bruker av Rondane fra Høvringen
Den nye kommunedelplanen legger jo helt klart opp til at vi ikke skal bruke hyttene i det
hele tatt. Ikke brøytning, ikke flere nye hytter, ikke vann/avløp. Skjønner kommunen
egentlig hvor avhengig de er av hyttefolket - uten hyttene og reiselivet vil kommunen lide
økonomisk.
Den nye hytteskatten er heller ikke positiv for oss hytteeiere - den gir jo oss ingen ting
tilbake. Sel kommune bør snart skjønne alvoret. Det virker som de ikke ønsker å ha oss i
kommunen.
Kommunen synes i og for seg det er greit at vi invisterer penger i hytta og støtter opp om
det lokale næringslivet i bygda og på fjellet, men de nekter jo oss å brøyte vei og
tilrettelegge for vann/avløp.
Det blir spennede å se hva fremtiden bringer.
#452 | 5/2/2009, 16:54, GMT +1 | per ivar josten
Ser at vellet har penger og gi ut, la løypelaget få disse. Fine nypreppa løyper er god
reklame for mysuseter, dermed forhåpentligvis flere som trekkes til fjells, som da gir økt
users4.smartgb.com/g/g.php?a=s&i=g43-00346-07&m=all&p=1
211/329
03.01.13
Gjestebok
kundegrunnlag for butikk, skiheis og overnattingsbedrifter.
#451 | 4/2/2009, 22:48, GMT +1 | Kåre B. Hansen
KOMMUNEDELPLAN ULA - DOVRE GRENSE
Ny kommunedelplan er lagt ut til offentlig høring av Sel kommune.
Berører område fra Ula elv og helt mot Dovre grense.
Du kan få planen av meg eller du kan gå inn på www.sel.kommune.no for å finne den.
#450 | 1/2/2009, 18:09, GMT +1 | Hanne Toftdahl
oi .... da kan det se ut som om takseringen er
1) noe forsinket
2) ikke akkurat blir billig for kommunen
#449 | 30/1/2009, 23:44, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Jeg har fått spørsmål om hvorfor det er så mye snøscooter spor bortover mot Furusjøen nå.
Det er Sel kommune som foretar oppmåling av hytter for eiendomsskattetaksering.
#448 | 30/1/2009, 01:10, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Da takker vi løypemannskapet for flotte spor og vinteren for mye snø - og gleder oss til
nypreparerte spor hver eneste dag gjennom vinterferieuka/ukene.
#447 | 26/1/2009, 10:09, GMT +1 | Jan P H
Det ville overraske meg stort om Sel kommune følger Oppland Fylkes anbefaling vedr.
brøyting i Gråhaugen. Svaret fra fylket er nærmest standard prosedyre i alle
dispensasjonssaker, tilsvarende kommer sikkert også fra fylkesmannen. Hvis kommunene i
Oppland skulle fulgt disse "standard" anbefalingene, ville mye av virksomheten i
kommunene stoppet opp. Planperiodene er lange, ting endrer seg, og dispensasjoner er
vanlige, om enn ikke ønskelige. Noe annet er det hvis fylkesmannen kommer med en
innsigelse, da må det til endel møtevirksomhet for å løse flokene. Men jeg kan aldri tenke
meg at det vil skje i en såvidt ubetydelig sak som dette.
#446 | 19/1/2009, 17:51, GMT +1 | Helge Farsund
Jeg har vært positiv til vinterbrøyting av Ulvangveien.
Uvangveien vel har et vedtak på en 3 års prøvebrøyting på egen kostnad. Det har av ulike
årsaker ikke blitt satt i verk ennå.
Nå i disse e-skatte tider, ser jeg positivt på at: IKKE VINTERBRØYTET VINTREVEI vil gi meg
REDUSERT HYTTETAKSTog E-SKATT. Det undrer meg dog at kommunen ikke ser sitt snitt i
å legge forholdene til rette slik at de anslagsvise 40 -50 hyttene langs veien får en høyere
takst.
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Til Lykke med fintenkingen i Botten Hansensgt. 9
#445 | 14/1/2009, 18:33, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Jeg håper fjellstyret i samråd med kommune og veieier forholder seg til konsekvensene av
parkeringsavgiften for andre. Villcampingen tok seg betydelig opp i sommer - og stadig
flere sto parkert på stadig flere steder. Nokså spredt over vidda. For å unngå p-avgift
selvsagt.
#444 | 13/1/2009, 15:13, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Parkeringsavgift på Spranget var vellykket skriver leder av Sel fjellstyre. Hadde man
samordnt innkreving av avgift med automatisk bom i Tjønnbakkvegen kunne det blidt enda
mer vellykket og kanskje gått med overskudd. Innkreving av parkeringsavgift må ikke bli
hovedbeskjeftigelsen for bemanningen på Spranget, det kan bommen ta seg av. Her er det
mye viktigere med orden og informasjon. Bemanningen til fjellstyre på Spranget må kunne
gi informasjon på flere språk, ellers er dette kun et tiltak for å skaffe fjellstyre mer penger
i kassa. Etter høstens eiendomsskatte debatt er våre gjester lei av å bli avkrevd penger
uten å få noe igjen for det.
#443 | 6/1/2009, 13:40, GMT +1 | tord askvig
Med hensyn til løypetrasser og regulering av slike synes jeg vellet er en naturlig adresse.
Dette bør igjen alliere seg med kommunen som sitter på alle de relevante data som er
nødvendige for å utføre nødvenig planlegging, et administrativt apparat og nå fra og med
2009 en stor sekk med midler "tilranet" fra hytteeierne på Mysuseter.
Jeg hører ikke med til dem som mener vi får mye igjen for disse pengene fra kommunen.
Tvertimot- i mine til nå mer enn 50 år her oppe - har det vært en enveisretning på alle
pengestrømmer, til kommunen direkte og indirekte gjennom alle år uten unntak.
Jeg har mange ønsker, men få illusjoner med hensyn til hva mysuseters hyttebefolkning vil
få igjen av disse skattepengene i "nytteverdi"
Skatten er vel nå dessverre en realitet, men Sel kommune bør plages kontinuerlig med
berettigede krav om "rettmessig tilbakebetaling" i form av tilskudd/investeringer her
oppe.
#442 | 2/1/2009, 22:36, GMT +1 | Steinar Gravdal
Kåre B spør seg om ikke hytten ville bli mere brukt om vi kunne kjøre til døra? For min egen
del er svaret klart ja! Slik det er nå blir hytta brukt i påsken og kanskje i vinterferien. Med
brøytet vei ville jeg nok ha brukt den like ofte som om sommeren dvs så ofte som mulig, i
praksis annenhver helg. Når det gjelder støy så våger jeg påstanden at en scooter bråker
adskillig mer enn en bil. Et alternativ kan være å lage en løsning hvor kun hytteeiere får
passere bommen inn til Furusjøveien og Tjønnbakken på vinterstid. Dette vil redusere
antall biler og ikke by på mye støyproblemer. Jeg kjenner ikke det tekniske ved de nye
elektroniske bommene men jeg vil tro dette er enkelt og programmere inn i de nye
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årskortene? Det vil vel i såfall også la seg gjøre at de som ikke vil være med å betale for
brøyting kan slippe dette og disse kortene sperres på vinterstid?
Men som Torodd Hauger sier så er det vel ny løypetrasse og reguleringsplanen som er den
største utfordringen. Det kunne jo også vært interessant å vite evt hvor mange som er
interessert i at Furusjøveien og Tjønnbakkveien blir åpnet for vinterkjøring...
#441 | 2/1/2009, 17:28, GMT +1 | Torodd Hauger
Jeg har ingenting i mot at mulighetene for å etablere flere vinterbrøyta veier på Mysuseter
blir utredet. Brøytekostandene tror jeg nok blir overkommelige for de fleste. Opparbeidelse
nye skiløypetrasseer for bruk av wiesel og legging av to spor - og slik at løyper også kan
kjøres opp når det er lite snø - vil trolig bli kostbart. Hvem skal stå ansvarlig for disse
investeringene?
Nye skiløypetrasseer vil også kreve avtaler med mange grunneiere. Dette kan bli et
krevende arbeide.
Og ikke minst - vil Sel kommune stille seg positiv? Kommunen var jo prinsippielt mot f.eks.
brøyting av Furusjøveien ved behandlingen av reguleringsplanen for Mysuseter.
Men dersom noen vil påta seg arbeidet med å utrede mulighetene og kostandene nærmere,
så er jeg blant dem som i utgangspunktet er positiv.
I etterpåkløkskapens lys er det beklagelig at ny skiløypetrasse ikke ble sett i sammenheng
med planleggingen av vann- og avløpstrasseen fram til Veggumfeltet.
#440 | 2/1/2009, 12:10, GMT +1 | tord askvig
Til Hauger
Hvorfor denne voldsomme "problematiseringen" rundt løypespørsmålet?
Vintervei frem eksempelvis til Weggumsfeltet og Pungskarven ser jeg på som tilnærmet
helt uproblematisk
En omlegging i retning av Furusjøen er reelt sett snakk om noen 100 meter med forsiktig
planering ved siden av eksisterende vei fra parkeringsplassen og opp til myra. Deretter er
det paralell løype frem til pungenseteren over myren og videre ned dalen mot furusjøen ,
med en avstikker opp for å komme til skogsløypen til glitradalen.
Dette er enkelt om man ønsker en slik løsning, men er viljen ikke til stede er dette selvsagt
ikke en løsning.
Hovedbegrunnelsen (fra sanfunnets side) for at det eventuelt ville være aktuelt med
vinterbrøytede veier er "aktivitetsnivået" på Mysuseter vinterstid. Legger man med
vitende og vilje opp til vanskelig "logistikk" vinterstid er man garantert at mange ikke
bruker hyttene sine på denne årstid med ditto konsekvenser for "næringslivet" på
Mysuseter.
Man må gjøre et valg- slik man har gjort på tilnærmet alle andre vintersportsteder i Norge.
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Med innføring av eiendomsskatt for hytteeierne på Mysuseter har forøvrig Sel kommune en
i høyeste grad moralsk forpliktelse til å bidra til gode løsninger-herunder betydelige midler.
Så enkelt er det egentlig!
#439 | 2/1/2009, 09:11, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Brøyting av veier og omlegging av skiløyper.
Du har sikkert rett Torodd H med hensyn til kostnader, men hvorfor konkludere før man har
sett om det er mulig. Kanskje det er mange i Veggumsfeltet og i Berget som er av en annen
mening og ønsker å betale for det koster å brøyte. I Gråhaugen har hytteeier betalt for
omlegging av skiløypa og har påtatt seg kostnadene med brøyting. Omlegging og brøyting
av Tjønnbakkveien er vel den største utfordringen og kanskje ikke ønskelig eller
gjennomførbart. Jeg mener likevel i demokratiets navn at vi må bruke noe tid og resurser
på å utrede spørsmålet så lenge det finnes mer en mening om spørsmålet blant hytte folket
på Mysuseter.
#438 | 31/12/2008, 15:06, GMT +1 | Torodd Hauger
Skiløypetraseene følger i stor grad veiene (Tjønnbakken, Furusjøveien). Vinterbrøytet vei
vil bety at det må anlegges nye skiløypetrasser. Disse må ryddes og planeres tilnærmet
veistandard - dersom det skal kunne kjøres opp skiløyper ved 10 cm snø - slik som nå.
Konstadene (opparbeidelse og brøyting) må vi påregne at vinterveibrukerne må ta i sin
helhet. Det er ikke så mange hytter å dele disse kostnandene på. Dagsturistene vil nok
fortsatt benytte parkeringsplassene på Mysuseter. Frykter derfor at flere vinterveier vil bli
vanskelig å finansiere.
#437 | 30/12/2008, 10:27, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Kommentar til Maråk. Styret i Mysusæter vel som denne høsten har arbeidet mot innføring
av e-skatt, har gjort det av flere årsaker. Først det prinsipielle, deretter fordi det etter
noen innledende diskusjonsrunder, ble helt klart at den nye inntekten ikke skal brukes i
hytteområdene. Til sist argumenterte vi mot de store kronesummene som enkelte hytteiere
vil få i skatt. 8 mill kr skal hentes ut - og jeg håper vi har klart å formidle hva pengene skal
brukes til på disse nettsidene. Det er satt av noe midler til sentrumstiltak på Mysusæter;
som skilt og benker mv. Men vei og særlig brøyting har kommunen ikke noe med. Veien til
Mysusæter er fylkesvei og de øvrige veier er private og driftes av
eiere+brukere/bompenger.
E-skatten i Sel kommune tas ut etter landets høyeste kvadratmeterpris på slik takst.
Kommunen bruker muligheten for e-skatt for alt den er verdt. Inntekten skal brukes til nytt
kulturhus, drift av gamlehjemsplassser og ny kunstgressbane for barna i kommunen.
Legger vi frem ønsker om tiltak i de 5-6 hytteområdene må det komme i neste runde. Med
konsekvensen at bunnfradrag reduseres, promillesatsen økes - og at taksten settes høyere
ved neste taksering i 2013.
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#436 | 30/12/2008, 00:42, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Brøytinga må nok betales av de som vil ha brøyta. Ikke regn med at eiendomsskatten vil bli
brukt til det. Men det er ikke gratis å kjøre snøscooter heller. Alle som er på hytten vil ha
stillhet, snøscootere går heller ikke stilt. Brøyting passer nok best i område med vann og
strøm, ser poenget med oppvarming av iskalde hytter. Jeg mener at Mysuseter vel bør be
om at kommunen regulere inn nye skiløyper slik at det kan være mulig å brøyte i enkelte
områder der hyttefolket selv ønsker det. Det er mange spørsmål som må få gode svar før
man kan sette i gang å brøyte, men jeg mener at dette vil tvinge seg fram akkurat som
strøm, vann og avløp har gjort det. For ikke å glemme fylkesveien til Mysuseter som vi i
dag tar som en selvfølgelighet.
#435 | 29/12/2008, 17:15, GMT +1 | Ove Kr. Haugaløkken
Kåre B. Hansen - du har nok et poeng. En del av sjarmen med å komme seg på hytta da jeg
var yngre var følelsen av seier etter å ha tilbakelagt Pungdalen med skikjelke. Men forfallet
har overtatt også her i gården. Jeg vet ikke om brøyta veger ville gi så stor trafikkvekst på
Mysuseter at det kunne gi grunnlag for lengre åpningstid i butikk og skiheis. For de som
bor langt unna Mysuseter vil vel ikke bilvei til døra spille så stor rolle, så lenge de fleste
områdene mellom Tjønnbakken og Furusjøen kan nås med en halvtimes scootertur. Det
som hindrer oftere besøk vinterstid (for de av oss som ikke har strøm) er tida det tar å få
hytta varm. For folk som bor innen en times kjøring fra Mysuseter, og som vil bruke
alpinbakkene, er vel parkeringsplassene på Mysuseter gode nok? Hovedproblemet med
vinterbrøyting slik jeg ser det, er at svært mye av stillheten og sjarmen ved dette
fjellområdet vil bli ødelagt. I tillegg vil det bli en unødvendig utgiftspost på et trangt
kommunebudsjett. Alternativet måtte være bomfinansiering slik som om sommeren. Men
vil vintertrafikken bære kostnadene ved brøyting?
#434 | 29/12/2008, 16:34, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Snøscooter tilbudet på Mysuseter er godt, men blir ikke hytten mer og oftere brukt om vi
kunne kjøre til døra ? For skiheisen, butikken osv er poenget å få mer folk til fjells hele
vinteren, eller hele året. Vist man planlegger godt og legger om løypene med tanke på at
veier er brøytet så har jeg vanskelig for å se at ulempene blir så store.
Om det sitter en mann på en traktor og brøyter vei eller om han kjører snøscooter blir et
fett for meg. I snøscooterens barndom var det mange som var i mot den også, da skulle
man helst dra på skikkjelke og bære i sekk.
#433 | 29/12/2008, 15:20, GMT +1 | Ove Kr. Haugaløkken
Til Jan Ivar Maråks forslag om hvordan eiendomsskatten kan brukes: Nå er vel situasjonen
den at Sel kommune benytter seg av retten til å kreve eiendomsskatt nettopp for å bedre
inntektsgrunnlaget. Dersom denne ekstra inntekten skal brukes for å dekke nye utgifter, er
en like langt. Etter som alderen innhenter meg ser jeg nok fordeler med brøyta veg fram til
hytta. Men ulempene virker større. Jeg mener snøscootertilbudet hos Letrud fint dekker
behovene for oss som ikke orker å gå.
#432 | 28/12/2008, 21:25, GMT +1 | Kåre B. Hansen
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Enig med at vi må få flere brøyta veier på Mysuseter. Tilgjengelighet skaper trafikk, men
det må reguleres inn gode alternativ for omlegging av skiløypene. Nå er skiheisen i drift
har hørt at man er godt fornøyd så langt, dette er kanskje siste sjansen så nå må vi alle
støtte opp om Ole Anders og Tom Erling Nårstad som har gjort dette mulig. Begge er i fast
arbeide og bruker helger og fritid på å kjøre skiheis på Mysuseter.
#431 | 28/12/2008, 19:09, GMT +1 | Jan Ivar Maråk
Kanskje det kan være på tide å begynne å diskutere hva eiendomsskatten skal brukes til, i
stedet for å klage på at den blir innført. Den største utfordringen for Mysusæter er
manglende bilvei frem til hyttene. Hadde det vært bilvei frem til flere hytter, ville
aktiviteten på Mysusæter økt betydelig i "lavsesongen". Dette hadde også gitt bedre
grunnlag for alpinanlegg m.m. Synes det er merkelig at ikke flere er opptatt av dette
forholdet. Har ikke problemer med å se fordelene av å ikke ha bilveier i terrenget, men
tror likevel at fordelene er større enn ulempene. Deler av eiendomsskatten burde brukes til
å etablere vinterveier, og til oppkjøring av løypenett.
#430 | 28/12/2008, 16:30, GMT +1 | Ole anders Nårstad
vi utvider åpningstiden i jula! vi holder åpent mandag 29. tirsdag og fredag! etter jul blir
det hver helg frem til vinterferi!
Møt opp med godt humør
nystekte vaflo i kiosken
#429 | 22/12/2008, 15:59, GMT +1 | Ole Anders Nårstad
Nå er det snø-garanti på mysusæter! Skiheisen holder åpent i romjula lørdag 27 og 28
desember.
Møt opp med godt humør
velkommen til en ny sesong med snø!
#428 | 17/12/2008, 20:44, GMT +1 | Jan P H
Heder og ære til Gro for et flott blad!
Det ble liksom litt mer leselig når ingeniøren og juristen ga seg.
#427 | 17/12/2008, 18:32, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Poenget er at ligningsverdien fortsatt er 30 % av inngangsverdien det er korekt. Men når
man øker inngangsverdien så mye som det er gjort siden 2005 blir det en formidabel
økning av formueskatten + nå eiendomsskatten på toppen
#426 | 16/12/2008, 17:09, GMT +1 | Kåre B. Hansen
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Ligningsverdi har ingen ting med nivå på beløp for eiendomstaksering å gjøre.
Prinsipp for eiendomstaksering er:
Markedsverdi: Alle har som regel en oppfattning av hvor mye egen eiendom er verdt ved
salg.
Eksempel kr 1 mill redusere først til 90 % trekk fra kr 400 000,- i bunnfradrag, med vedtatt
5 promille må du da betale kr 2 500,- i skatt til Sel kommune i 2009.
Promille kan varier mellom 2 og 7, bunnbradraget kan reduseres til kr 0,- Dette kan endres
hver år.
Ligningsverdien var 30 % av kost pris fram til 2005, dette ble justert opp med 10 % 2005,
25 % i 2006, 10 % i 2007, 10 % i 2008, slik at nå er ligningsverdien 52 % av kostprisen
(inngangsverdien)
#425 | 16/12/2008, 11:16, GMT +1 | Eli Bjørneby, hytteeier
I Huseiernes blad Hus & Bolig 6/08 s 30 står følgende i en artikkel skrevet av Nina Granlund
Sæther: "Sikkerhetsventilen, som sier at ligningsverdien ikke skal overstige 30 prosent av
boligens totale omsetningsverdi, vil hindre urimelige utslag i enkelttilfeller, hevder
regjeringen. ...". Det anbefales hvis man mener ligningsverdien er satt for høyt å selv
sørge for takst og deretter klage til ligningskontoret! En gallupundersøkelse utført for Hus
& Bolig viser at kun 13% kjenner til denne 30%-regelen.
#424 | 15/12/2008, 20:06, GMT +1 | Hytte eier
Takk for nyttig info om kommende hjemmeside for slalombakken. Dette blir bra! Det bør
vel være link til denne siden direkte fra www.mysusetervel.no også
#423 | 15/12/2008, 10:22, GMT +1 | Jan P H
For de som bruker hyttene lite, kunne det være en god ide å leie bort?
Hyttene har ikke godt av å stå ubrukte i lengre perioder, og det blir noen inntekter av
utleien.(Inndekning av eiendomsskatt?)
Vi leier ut via Novasol og har bare positive opplevelser.
#422 | 14/12/2008, 21:51, GMT +1 | Ole Anders Nårstad
for informasjon klikk deg inn på:
http://www.mysuseter.no/ski/ for mer info. vi jobber med å få en bra side
#421 | 14/12/2008, 20:17, GMT +1 | Hanne T.
Er reiseavstand på mer enn 3 timer blir hytta først og fremst brukt i ovale helger og ferier.
Hyttestandard med strøm, innlagt vann og vei er viktig. Men reiseavstand er viktigst.
Utover dette er aktivitetstilbudet svært viktig; nyoppkjørte løyper, golfbane eller
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alpinanlegg samt attraktive arrangementer trekker flest folk.
#420 | 14/12/2008, 13:37, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Trafikk skaper trafikk, bruk av hytter skaper omsettning i butikk og slalombakke osv.. Hva
skal til for at hytten på Mysuseter blir mere brukt ?
#419 | 12/12/2008, 14:31, GMT +1 | Lars Ekre
I et utenkt øyeblikk (som det er opp til flere av), tenkte jeg ikke over at en i det minste
må være facebook registrert for å komme inn på Mysusæter skianlegg sin gruppe med godt
over 200 medlemmer, men fra der framgår det i alle fall at skianlegget åpner 27.12. kl
10,om snøforholda tilsier det. Så da er vel kanskje 10 klokkeslettet framover?
#418 | 12/12/2008, 14:28, GMT +1 | Lars Ekre
Gå inn her, så kan det kanskje vanke en og annen opplysning om slalombakken:
http://www.facebook.com/home.php?#/group.php...
#417 | 12/12/2008, 14:24, GMT +1 | Hytte eier
Fra hytteskatt til slalombakke.
Av de mer hyggelige ting leser vi at slalombakken åpner om ikke lenge. I den forbindelse
lurer vi på om det finnes et nettsted med opplysninger om åpningstider/priser etc.
Vi håper forøvrig at mange vil benytte bakken i vinter og ønsker lykke til med sesongen.
#416 | 11/12/2008, 10:39, GMT +1 | Jan P H
Det er kanskje ikke særlig smart å forsøke å tolke hva kommunale sjefer sier, men i og
med at informasjonsstrømmen fra Sel kommune til oss hytteeiere er lik null, har vi ingen
andre muligheter.
Økonomisjef Leithe informerte formannskapet tidligere at høyeste takstgrunnlag på hytter
skulle være kr.16.500 pr.m2.(gjennomsnitt for boliger i Oppland er kr.8.000 pr.m2)
For en med fullt utbygd tomt (200 m2)) og topp standard, var det enkelt å regne ut at en
kunne risikere å havne rundt kr.15.000 i eiendomsskatt.
På folkemøtet i Heidal 10.12.08 sier administrasjonssjef Mykletun at "Ingen skal betale
mer enn det som er rett og rimelig", og antyder at gjennomsnittlig eiendomsskatt vil ligge
rundt to tusen kroner.
Da tolker jeg det dithen at det først og fremst er "rett og rimelig" at innbyggere i Sel må
ligge noe høyere i skatteinnbetaling enn vi hytteeiere, som bruker/forbruker mindre av de
kommunale tilbudene. Noe annet vil være høyst urimelig. Når snittet i kommunen skal
være et par tusenlapper, må hyttene få et lavere gjennomsnitt, det er jo da både "rett og
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rimelig".
Jeg er sikker på at havner eiendomsskatten på et slikt nivå er det flere enn meg som
betaler den med (moderat) glede.
Skulle dette tankeeksperimentet mitt slå til, forteller det at med skikkelig informasjon fra
kommunen, kunne vi spart oss for den fortvilelse og frustrasjon som hele denne saken har
påført oss.
Det er greit med debatt, men når faktagrunnlaget mangler blir det hele ørkesløst.
#415 | 9/12/2008, 17:08, GMT +1 | Hanne T.
Jeg har en stund nå trodd at hytteskatten skulle gå til kunstgressbane til 250 fotballspillere
i Sel, til noen gamlehjemsplasser og til nytt kulturhus. Men med KOSTRA tallene på bordet
forstår jeg dere slik at det er skjerming av offentlige arbeidsplasser vi skal støtte opp om.
Motsatt for dette regnestykket kommer redusert omsetning i privat sektor gjennom
varehandel og byggebransje som følge av at 6-8 mill kroner skal tas fra vårt feriebudsjett
(denne skatten er jo de siste pengene vi har; og det er de vi bruker i ferien). Det er
halvparten av meromsetningen i varehandelen i Sel i juli og august.
Kanskje kommunesammenslåing ikke hadde vært så dumt.
#414 | 9/12/2008, 16:28, GMT +1 | Jan P H
Nå synes jeg vi er inne i en konstruktiv debatt, det er flott vi har fagfolk som Flaatedal og
Hauger.
Jeg tror mye av problemene i Sel kommer av at vedtakene har kommet i feil rekkefølge:
Først vedtas det at ingen skal sies opp, deretter begynner en å flikke på økonomien. Når
lønnsutgiftene står fast blir det ikke mye spillerom.
Bedre rekkefølge hadde det vært med en gjennomgående analyse av kommuneøkonomien
og deretter en vurdering om driften måtte rasjonaliseres. Det kunne kanskje ført til
oppsigelser?
Nå vet jeg av erfaring at innrapportering til Kostra gjøres noe forskjellig fra de enkelte
kommuner, men det er mye som tyder på at Sel har en "tung" administrasjon.
#413 | 9/12/2008, 09:53, GMT +1 | Torodd Hauger
Til ordføreren i Sel
Jeg har valgt å trekke fram objektive tall fra KOSTRA som viser at kommunen de siste 6
årene har gått med driftsoverskudd og at kommunen dessuten har betydelig reserver i fond
/bankinnskudd og i aksjer. Videre drifter kommunen høyere på enkelte områder enn
sammenlignbare kommuner.
Det forhold at Sel nå får mer i frie inntekter som følge av omleggingen av inntektssystemet
er bra. I tillegg får Sel kommune 1,6 mill mer i skjønnstilskudd i 2009 i forhold til 2008.
Men denne økningen i kommunens frie inntekter begrunner jo ikke behov for økte
inntekter fra eiendomskatt. Snarere tvert i mot.
Jeg kommer gjerne på ditt kontor for å drøfte kommunens økonomiske situasjon. Det er
midlertid mer hensiktmessig om ordføreren her på nettsiden gir samtlige hytteeiere en
redegjørelse for kommunens økonomiske situasjon - og begrunner behovet for økte
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inntekter.
Personlig tror jeg de fleste vil akseptere eiendomskatten dersom vi får fakta på bordet
som viser at eiendomskatten er nødvendig for å gi innbyggerne de tjenester de har krav
på. Så det er ordførerens utfordring å overbevise oss om at eiendomskatten er en
tvingende nødvendig inntektskilde.
#412 | 9/12/2008, 08:42, GMT +1 | Øivind Breen
Kjetil Flaatedal har et spennende poeng som Sel kommune burde være svært interessert i.
Hva om man satt av midler fra f.eks eiendomsskatt til å leie inn effektiviseringshjelp og
konsulenter innen ledelse, prosjektstyring o lign. Antakelig ville det vært den beste bruken
av skattekroner man kunne gjøre. Ref Kåre B Hansens avisinnlegg om å jobbed med ræva
først.
Et slikt moderne og profesjonalisert perspektiv ville være et framsynt alternativ.
#411 | 8/12/2008, 19:38, GMT +1 | Ragnar Sand Fuglum
Nok er nok - slutt å sutre!
Nå får vi hyttefolk slutte å sutre over eiendomsskatten. Saken er nå endelig vedtatt av
kommunestyret og saken er tapt. Kanskje vi kan fokusere på noe mer nyttig enn å prøve å
minimere vårt bidrag til fellesskapet og øke vår private kjøpekraft enda mer. Jeg er flau
over mange av de innspillene som har kommet fra hyttefolk på Mysuseter og som har fått
boltre seg på nettsidene. Gled dere heller over de lokale kommunale tilbudene vi hyttefolk
også nyter godt av; kultur, fritidstilbud, veivedlikehold og legehjelp dersom det skulle være
behov.
#410 | 8/12/2008, 15:18, GMT +1 | Kjetil Flaatedal
Om inntekter og kostnader :
Hvis vi i denne sammenheng dropper avkastning som tema i kommunal drift, så er
kostnader og effektiv drift vel så sentralt som inntekter.
Kanskje ikke like spennende men definitivt viktig. Er kostnadsbasen i kommunen rett
dimensjonert ?
Kan faste kostnader gjøres variable ?
Mener Sel at kostnadene står i forhold til de ytelsene som gis til befolkningen.
Eiendomsskatten gjør eventuelle skjevheter ennå tydligere. Det er vel så viktig å innse at
det handler mye om effektivitet i hver enkelt prosess som kommmunen er satt til å
forvalte.
Jeg kjenner ikke Sel kommunes budsjett godt nok til å sette fingeren på enkeltprosesser
som kan effektiviseres. Kostra peker imidlertid på et faktum at Sel får komparativt lite
igjen for pengene brukt til kommune-administrasjon. Med mindre Sel har ekstraordinære
tilbud i forhold til andre kommuner?
Men det ville overraske meg.
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#409 | 8/12/2008, 11:00, GMT +1 | Jan P H
Frp i Lillehammer vil også fjerne eiendomsskatten (50 mill.kr) over et par-tre år. Det er en
god tanke hvis de bare hadde andre alternativer til inntjening. Jeg synes ikke det holder
med å si at dette tjener vi inn ved å privatisere kommunale tjenester. Det hadde vært
interessant å vite hvordan de takler utfordringen i Stryn? I "Fjordingen" fannt jeg
ingenting.
#408 | 8/12/2008, 09:20, GMT +1 | Kjetil Flaatedal
Her kommer litt fra debatten om Eiendomssakatt i Stryn kommune.
En tankevekker etter at nøkkeltallene for Sel kommune tidligere er resentert.
fra Fjordingen nettutgave 8 Des. 08.
Frp-budsjett med nedtrapping av eigedomsskatt
Stryn Frp sitt budsjettforslag legg opp til at eigedomsskatten skal trappast ned og fjernast
heilt frå 2012.
Skrive av: Harald Vartdal (søndag, 07.desember 2008 19:25)
Frp-alternativet til økonomiplan 2009-2012 reduserer eigedomsskatten med 2 millionar i
komande år, 4 millionar i 2010, 6 millionar i 2011 og forsvinn heilt i 2012.
Når det gjeld 2009, skal reduksjonen kompenserast med m.a. kutt i betalt spisepause for
kommunalt tilsette.
#407 | 8/12/2008, 00:28, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Det er ikke vi som desinformerer, Lien. Vi har i over en måned bedt om informasjon om
skatten og prinsippene. Så lenge disse uteblir, må vi etter beste evne regne ut fra det vi
får av informasjon underveis.
Å ta utgangspunkt i skatt på et hus med verdi 1 mill, er mindre interessant. Ta en titt og
se hva slags hytte du får for en mill på fjellet.
Årsaken til denne "markedsverdien", er ikke at hyttene på fjellet er så verdifulle. Det er
bare at det er så få som legges ut for salg. Ca 5 pr år. Når det er kanskje 7-8 pr år som ser
etter hytte i dette området, holdes prisene oppe. Men prisnivået holdes kunstig høyt fordi
tilbudet er lavt. Det er viktig når man fastsetter markedspris for ALLE hytter på Mysuseter
at man begynner med reell markedsinteresse. Det er lagt ut flere titalls hytter i Mysuseter
Fjellgrend som aldri er blitt solgt. Prosjektet realiseres derfor ikke. Skal man prissette
hyttene, kan man ikke ta utgangspunkt i 5 solgte hytter. Man må ta utgangspunkt i disse 5
samt alle de som IKKE er solgt. Hva om det ble lagt ut for salg 25 hytter? Ville de blitt solgt?
Neppe. Hvilken markedsverdi snakker man om da?
Hvor mange hytter beregner dere markedsverdien fra på Mysuseter? Hvor mange hytter ble
solgt i 2003?
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Prinsippene slik Lien og hans utvalg tilrettelegger beregningene, gir en prosentvis langt
gunstigere effekt for hus enn for hytter. En hytte som av takstnemda gis en verdi på
2,5mill får nær 10.000 i skatt første år. Opp mot 15.000 kr innen 2013. For takster fra 1,5
mill, blir effekten av bunnfradraget også mye mindre (målt i prosent).Det er da det
begynner å bli tungt. Særlig dersom du er pensjonist. Vi vet kommunen også ØKER denne
skatten hvert år frem til ny takst i 2013, noe som gjør det å ha hytte i Sel til den
økonomiske byrden man har minst kontroll over i sitt familiebudsjett.
Jeg har fått informasjon om at en snitt markedsverdi for hus i Sel er på kr 750.000 mot
1,5mill for hytter. Med dobbelt så mange hytter som hus i kommunen, vil e-skatten gripe
langt mer inn i hytteiernes familiebudsjett enn huseiernes.
Det mange uklare punkter i denne skatten, Lien. Vi er enige om en ting; informasjon er
bedre en desinformasjon.
#406 | 6/12/2008, 11:59, GMT +1 | Dag Erik Pryhn, ordfører i Sel
Torodd Hauger har kommet til en oppsiktsvekkende konklusjon etter å ha studert statistikk
for Sel kommune; Sel er en rik kommune med store reserver ! Vi har kjent til at det er
store materielle, kulturelle, naturskapte og menneskelige verdier innenfor våre grenser
Men at at vi er en rik kommune med penger på kistebunnen er nytt for oss.
Tidligere Sel og Heidal kommuner ble sammenslått i 1965. Fram til i dag, 43 år senere, har
ikke vekslende kommunestyrer med ulik partisammensetning, 5 ulike ordførere og et
mangfold av rimelig bra gasjerte rådmenn og økonomisjefer maktet å gjøre de funnene
som Hauger har gjort - attpåtil helt gratis. Heller ikke Finansdepartementet, Kommunal-og
regionaldepartementet eller Stortinget har samme virkelighetsoppfatning som Hauger, som
nå formodentlig deles av lederen i Mysuseter Vel. Også fylkesmennene i Oppland de siste
tiårene har ment Sel har hatt svak økonomi og år om annet gitt oss diverse skjønnsmidler,
bl.a. til delvis finansiering av avløpsledningen fra Mysuseter ned til bygda.
I 2009 får Sel kommune en økning i frie inntekter utover landssnittet fordi statlige
myndigheter mener kommunen fram til nå har fått for lite overføringer sammenlignet med
de fleste andre kommunene i landet. Jeg inviterer derfor her og nå Hauger til mitt kontor
for en presentasjon av analysen som konklusjonen bygger på. Kanskje burde vi sende
penger i retur til staten ?
#405 | 5/12/2008, 14:09, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Takk til Torodd Hauger for interessant gjennomgang av KOSTRA-tallene. Ordføreren nevner
særlig DMS, men skjerming av arbeidsplasser i offentlig sektor med oppsigelsesvern, drift
av kunstgressbane og kulturhus er andre elementer i utgiftsbehovene. Sammen med DMS med bl a fysioterapi - kunne en kanskje også satt opp støtte til helsefremmende tiltak
utover en halv million i drift til 250 fotballspillende ungdommer. Hva med litt mer til
løypepreparering i Mysuseter-Rapham-området? Kommunens bidrag har vært ca 5%.
Hytteeierne har stått for nær 300.000 kr i bidrag. Jeg er helt sikker på at langt over 250
selværer nyter godt av dette tilbudet. Pluss og minus i et budsjett med slikt innhold,
handler om vilje. Ikke evne. Vi har tilbudt oss å spille på lag for et godt fremtidig tilbud
både for gjester og for vertskap. Hytteeiernes bidrag er stort både i form av
arbeidsplasser, direkte og indirekte og i form av rene bidrag. La oss slå et slag for
fremtiden - sammen.
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#404 | 4/12/2008, 15:02, GMT +1 | Torodd Hauger
Som dere ser av forsiden, så har jeg sett nærmere på Sel kommunes økonomi.
Kommunen har relativt sett god økonomi - og store reserver.
Det bør derfor - fram til kommunestyrebehandlingen av budsjettet - utfordres på om
eiendomsskatt er en nødvendig inntektskilde for kommunen.
Det er grunn til å spørre om eiendomskatten brukes som sovepute - og ikke som et
virkemiddel til å sikre befolkningen de tjenester de har krav på.
#403 | 2/12/2008, 17:20, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Kr 100 000,- i bunnfradraget betyr kr 1 550 000,- akurat som du sier T. Hauger. Over 80 %
av kommunens budsjett er lønn, ikke stort spillerom for reduksjom når vi har
kommunestyrevedtak på oppsigelses værn av alle kommunalt ansatte.
#402 | 2/12/2008, 10:16, GMT +1 | Torodd Hauger
Til Kåre Hansen: Dersom du oppfatter det slik at jeg forsvarer eiendomskatten i Sel
kommune, så er det feil forstått. Jeg har ikke nok innsikt i Sels kommunes økonomi til å
ha en formening om eiendomskatten er nødvendig for å sikre viktige kommunale tjenester.
Jeg har ikke studert KOSTRA-tallene for Sel kommune, men antar at kommunen - i likhet
med de fleste andre kommuner - har et potensiale for å få ned utgiftene ved
effektivisering og strukturrasjonalisering. Likeså muligheter for å kutte i ikke lovpålagte
tjenester.
Jeg har sett litt på behandlingen av budsjettet i formannskapet. Rådmannen foreslår å øke
eiendomskatteinntektene fra 6,25 mill til 11,7 mill - altså en økning av inntektene på ca
5,5 mill. Rådmannen foreslår et bunnfradrag på 300.000, mens vedtaket ble 400.000. Det
fremkommer ikke av vedtaket hva dette innebærer av reduserte inntekter, men grovt
regnet dreier det seg vel om en mindreinntekt ca 1,6 mill.
H /Sp foreslo et bunnfradrag på 500.000 - som ville gitt en mindreinntekt på ca 3,1 mill
kroner.
Dette foreslår H/Sp å dekke inn med bl.a. uspesifiserte kutt i barnehage administrasjonen
(1 mill) og sentraladministrasjonen med 1 mill. Det kan godt være at dette er riktige steder
å kutte. Men forslaget burde vært konkretisert bedre, med bl.a. hvor mange stillinger det
dreier seg om for å få en årsvirkning på 2 mill i reduserte utgifter i 2009.
Når det gjelder posisjonens endringsforslag, så går de inn for flere påplussinger - som de
finansierer med å redusere rådmannens anslag på finansutgiftene (renter). Renten er på
vei ned, men hvor mye vet vi ikke. Effekten av en rentenedgang i 2009 vil også være
avhengig av hvor stor andel av gjelda som ligger på bundet fastrente. På meg virker
forslaget overoptimisktisk - og kommer vel i kategorien "luftpenger".
Jeg sitter med det inntrykk - etter å ha lest rådmannens forslag og behandlingen i
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formannskapet - at verken administrasjonen eller de folkevalgte har gjort særlige
anstrengelser for å tilpasse utgiftene til kommunens ordinære inntekter. Det er også
bekymringsfullt at det i økonomiplanen heller ikke er syneliggjort at man har som mål å få
ned driftsutgiftene (snarere tvert i mot), mens eiendomskatten er forslått økt fra 11,7 i
2009 til 14,9 mill i 2012!
#401 | 1/12/2008, 23:58, GMT +1 | Øivind Breen
Ordføreren skriver at eiendomsskatt er politikk og vi er helt enige. Muligheten til å innføre
eiendomsskatt i hele kommunen ble fattet ved et politiske vedtak av den sittende
regjering i 2006. Det er politikk å fatte slike vedtak. Det er politikk å innføre en
skatteøkning til folk som ikke har stemmerett i kommunen og senke skattene til de som
har slik rett. Det er politikk å vedta promillesats, takstgrunnlag og sonedelinger. Det er
praktisk politikk å la være å tenke på timing - nå når hytter og hus nesten ikke omsettes,
når børser verden over stuper, når USA offisielt er i resesjon og når arbeidsledigheten i
Norge fryktes å stige betydelig i kommende år. Det er politikk når de styrende myndigheter
gjør valg. Våre protester mot eiendomsskatten blir derfor også politikk og det er de som vil
innføre den vi må argumentere mot. Men det er de praktiske konsekvensene vi synliggjør.
F.eks effekten for minstepensjonister eller andre med mulige betalingsproblemer. Vi synes
ikke de er særlige politiske. De er bare resultater av valg politikere gjør.
#400 | 1/12/2008, 20:42, GMT +1 | Dag Erik Pryhn, ordfører i Sel
Hanne Toftdahl og Øyvind Breen refererer i hvert sitt innlegg fra møte med undertegnede
fredag 14.11. Toftdahl mener jeg skal ha opplyst at omsetningsverdien på eget hus er 750
000 kr. Det korrekte skal være 1 062 000 kr ekskl. bunnfredraget.
Breen mener jeg skal ha avfeid hans og Toftdahl`s argumenter som politikk. Jeg mener vi
hadde en saklig samtale preget av gjensidig respekt, selv om vi var uenige i sak. Men det
stemmer at jeg mente en del av spørsmålsstillingene vi tok opp er politiske spørsmål. Noe
jeg forøvrig også mener gjenspeiles på diskusjonssiden til Mysuseter Vel. Å diskutere
eiendomsskatt uten samtidig å diskutere politikk er etter min mening vanskelig.
#399 | 1/12/2008, 15:22, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Takk for svar TH det var som forventet. Samme hva vi i opposisjonen foreslår så blir det
som oftest nedstemt. Vi ligger ca kr 900,- pr innbygger over sammenlignbare kommuner i
administrasjonsutgifter, det gir en merutgift i Sel på ca kr 6 mill i forhold til Gausdal
kommune, tall tatt fra Kostra tabell. Når vi foreslår å redusere administrasjonsutgiftene
med 1 mill blir vi latterliggjort, jamfør reportasje fra GD på hjemmesida. Ingen kan fjerne
eiendomsskatten over natta ikke FRP engang, men vi kunne latt være å utvidet den til hele
kommunen om det hadde vært politisk vilje til det. Nå redusere vi eiendomsskatten med
30 % for Otta som hadde slik skatt før og pålegger våre innbyggere i utkanten og
hyttefolket å være med på å betale kalaset.
At det er skatt på allerede beskatte midler blir feil og usolidarisk, det er ikke de rike som
for svi denne gangen heller.
#398 | 1/12/2008, 15:03, GMT +1 | Torodd Hauger
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Selv ikke Frp vil foreslå dette i ansvarlig posisjon. Hva skal dette inntektspolitiske
instrumentet erstattes med?
Økonomiske omstillinger tar tid - ikke minst i kommunene.Her ligger mye av problemet.
Langsiktig økonoimsk tenkning er lite tilstedeværende i kommunestyresalene, dessverre.
De fleste sitter bare i en periode - og er lite villige til å ta politiske belastninger i den
hensikt å oppnå bedre kommuneøkonomi om 5-10 år.
Budsjettvedtakene skjer når jula nærmer seg - og da ikler man seg selvfølgelig
julenissemaska. Man er innstilt på å imøtekomme folks ønsker. Og befolkningen glemmer
når fakkeltogene lyser i gatene - at regninga før eller senere vil komme i form av
eiendomskatt - eller som kutt i skolebusjettet, tomme svømmebassenger eller dårligere
bemanning på sykehjemmet.
#397 | 1/12/2008, 14:07, GMT +1 | Jan P H
Mange kommuner har kommet "bakpå" som Torodd skriver. Det store spørsmålet må da bli:
Hva vil skje med disse kommunene som nesten ensidig har satset på eiendomsskatten hvis
vi neste år får en FRP-dominert regjering som fjerner denne skatten?
#396 | 1/12/2008, 13:48, GMT +1 | Torodd Hauger
Jeg har tidligere tilhørt Ap - og sittet i 3 perioder for dette partiet i Rygge kommune.
Kommunen har vært borgerlig styrt mer eller mindre sammenhengende fram til 2007. I dag
er det flertallssamarbeide mellom H, Ap og Sp.
Arbeider i Østfold Analyse - hvor vi bla. arbeider med kommunaløkonomisk statistikk og
analyser.
Det er dessverre vanskelig å se forskjeller på partiene når det gjelder evne, mot og vilje til
å tilpasse utgiftene til kommunenes ordinære inntekter. Merforbruk i forhold til inntekter
over flere år - er som regel årsaken til at noen kommuner kommer "bakpå" - slik at
eiendomskatten ikke blir til å unngå.
#395 | 1/12/2008, 13:11, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Hvilket parti tillhører T. Hauger mon tro ?
#394 | 1/12/2008, 12:33, GMT +1 | Torodd Hauger
Takker for korreksjonen vedrørende hvordan BRA beregnes. Du har helt rett.
Jeg kjenner ikke til den økonomiske situasjonen i Sel kommune, men det hører til
unntakene at landkommuner benytter seg av eiendomskatten. I mitt fylke så er det
fortrinnsvis by - og tettbebygde kommuner som så langt har innført eiendomskatt.
Kommunenes inntektssystem (skatteutjevning og utgiftsutjevningen mellom kommunene)
gjør at land- og distriktskommunene kommer meget godt ut - spesielt når det gjelder
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statens rammetilskuddet - beregnet per innbygger.
Men jeg har vanskelig for å se at opposisjonen har kommet med realistiske forslag til
merinntekter eller reduserte driftsutgifter - i et slikt omfang at kommunen kan klare seg
uten eiendomskatt.
Selvom jeg ikke prinsippielt er i mot bruk av eiendomskatt - så er også jeg av den
oppfatning at eiendomskatt på hytter i områder uten fullverdig infrastruktur - bør man
svært tilbakeholden med. Jeg sitter med en følelse av at politikerne i Sel innfører
eiendomskatt på hytter for å unngå å øke skatten på bolig og landbrukseiendommer. Det er
jo svært får av oss hytteeiere som leverer stemmeseddelen i Sel kommune.
#393 | 1/12/2008, 12:05, GMT +1 | Jan P H
Først en liten korreksjon til Torodd: Når BRA skal beregnes, måles det 60 cm ut fra (mot
lavere del) der hvor takhøyden er 190 cm.
Eiendomsskatten er den eldste skatteformen vi har, den kom allerede i 1661. I 1911 ble
den tatt fram igjen og gjort gjeldende for "bymessige strøk" i byene. Først i 1960 fikk
landkommunene lov til å innføre skatten for sine "bymessige strøk". 16.juni 2006 ble den
endret til å kunne omfatte hele kommunene. Mange så på dette som en klart rettferdig
ordning. Ved dette fikk en også skattelagt store eneboliger som ofte lå i utkanten av
regulerte strøk.
Elisabeth Realfsen skrev en artikkel 19.08.05 som omhandlet hva de forskjellige partiers
program sa om eiendomsskatt. Der vises det til at V og KrF er de eneste som uttaler seg
positivt, mens Ap,H og SV har veldig runde formuleringer omkring styrking av
kommuneøkonomien. FRP er de eneste som ikke sier noen ting.
Utifra dette og andre opplysninger på denne debattsida må det være lov å trekke den
konklusjonen at det ikke er noe bestemt politisk parti som innfører eiendomsskatt i
kommunene. Der økonomien er svak innføres skatten uansett hvem som sitter ved roret!
Etter mange år i politikken har jeg aldr hørt noen uttale seg positivt om denne skatten.
Likevel velger mange å innføre denne for å unngå alt for store kutt i kommunenes
velferdstilbud. Det forstår jeg, fordi dette i mange tilfelle er den eneste løsningen på de
økonomiske problemene.
Men når det gjelder innføringen i Sel, mener jeg at andre muligheter burde vært forsøkt
først.
#392 | 1/12/2008, 10:41, GMT +1 | Torodd Hauger
Jeg tror det nå vil være mer hensiktmessig å gi innspill på hvordan takseringen av
eiendomskatten bør innrettes og gjennomsføres- slik at den reflekterer reell markedsverdi.
Dette er spesielt vanskelig i hytteområdene - da verdiene kan variere mye innenfor små
avstander. F.eks. vil strøm og vinterbrøytet vei bety mye for verdifastsettingen. Likeledes
om det er innlagt vann- og avløp.
Det blir viktig når taktsene er kjent - at man skaffer seg oversikt over taksten på alle
hyttene i nærområdet. Det er jo klageadgang - og da er "forskjellsbehandling" et tema.
Det skal i taksten skilles på boareal og annet areal. Lagerrom, uisolerte vindfang, loft og
kjeller skal ikke regnes som boareal. Rom med takhøyde på mindre en 1,8 m høyde skal
heller ikke beregnes som boligareal. Bruk meterstokken og beregn areal av samtlige rom og
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beskriv rommenes fuknsjon. Sjekk så med oppgitt areal i taksten. Feil i takstgrunnleget vil
normalt bli rettet administrativt.
Verdien av tomten - utfra størrelse - blir ofte et stridstema. I boligområder vi tomtens
størrelse i større grad påvirke verdien - enn i et "spredt" bebygd hytteområde. Det er
selvfølgerlig også av betydning om det kan påregnes å kunne sette opp flere hytter / uthus
på tomten.
#391 | 1/12/2008, 10:16, GMT +1 | Hanne T.
E-skatt kan være så mangt. Vi kan ikke påvirke at Sel kommune har innført e-skatt for
hytter. Men vi kan si fra om det urettferdige og usosiale ved gjennomføringen av den. AP i
Sel må se på konsekvensene for vanlige folk. Faktisk bidrar bunnfradraget til større
ulikheter med modellen Sel er i ferd med å innføre. Kommunen justerer mer med
bunnfradrag enn med soner. Med et bunnfradrag på 400.000 kr vil samtlige huseiere i Sel
kommune få lite igjen å betale e-skatt på. Et hus i Sel med verdi 750.000 (som ordføreren
bruker som eksempel på eget hus), vil få en skatt på kr 1750. Styret i Mysuseter Vel
argumenterer mot prinsippet - men først og fremst mot nivået. Hyttene har opp gjennom
årene fått en høy markedsverdi - men de som sitter som eiere har ikke nødvendigvis fått
høyere inntekt. Aller verst blir det for pensjonistene. Hvorfor skal hytteeierne betale mer
enn huseierne for kunstgressbane, kultursal og gamlehjemsplasser? At det ser ut som det
gjør i Mysuseter sentrum med søppel og skrot, svekker heller ikke argumentene mot
hytteskattnivået i Sel.
#390 | 1/12/2008, 09:54, GMT +1 | Torodd Hauger
Jeg har gjennom årene fulgt godt med i debattenom eiendomskatt. Det er vel bare SV og
RVsom er for eiendomskatt.
Mitt inntrykk er at alle de øvrige partiene mener at eiendomskatt er en skatteform med
dårlig sosial profil. Og at denne inntektskilden bare skal brukes når det er tvingende
nødvendig for å gi innbyggerne de tjeneste de har krav på.
Mitt inntrykk er at den politiske uenigheten i realiteten går på hvor mye partiene er villig
til å kutte i kommunenes tjenester. Partiene har jo i utgangspunktet den samme mengde
penger å rutte med. Jeg kan ikke ser fra referantet fra budsjettbehandlingen i Sel
kommune at opposisjonen la fram forslag som ville gitt grunnlag for å kutte ut
eiendomskatten.
Mitt inntrykk fra Østfoldkommunene - hvor 3/4 deler av boligere nå har eiendomskatt - at
"nei til eiendomskattpartiene" protesterer for all verden, men blir lykkelig med på ferden når eiendomskatten først er innført.
#389 | 30/11/2008, 23:54, GMT +1 | Øivind Breen
Selvsagt løper ikke velets styre partipolitiske ærender. Men i saken om eiendomsskatt er
det lokale og nasjonale skiller på partibasis. I en slik sammenheng der vi argumenterer mot
prinsippene og praksisen knyttet til eiendomsskatt snakker vi derfor med noen politikere
og mot andre. Det er et faktum at Ap/SV står for ja til eiendomsskatt. En kamp mot denne
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skatten blir automatisk en kamp mot denne siden ved disse partiers politikk. Vi møtte
ordføreren i Sel og han avfeide vår prinsipielle og praktiske motstand ved å karakterisere
det som partipolitikk. Vi er uenige. Det er nesten oppsiktsvekkende å avfeie
konsekvenstenking med å kalle det partipolitikk. Jeg husker Else Michelets definisjon på en
gubbe: Det er en mann som har tenkt de tankene han har tenkt til å tenke. I Sel
kommuneplan frykter man forgubbing av kommunen. Jasså gitt?
#388 | 29/11/2008, 08:38, GMT +1 | Terje Bekkemellem
Fint med korrekser
Det var selvsagt feil av meg å legge ut Kåre B. sitt leserinnlegg som
var knyttet opp mot hans parti. Beklager det. Innlegget er nå fjernet. Det er ikke like
enkelt å ha tungen i rett munn når medlemmene reagerer såpass sterkt på Sel kommunes
innføring av eiendomsskatt. Styret i vellet, sammen med forhåpentlig flesteparten av
medlemmene, ønsker selvfølgelig ikke den nye skatten velkommen, - og forsøker å fortelle
dette både gjennom aktivt bruk av hjemmesiden, avisinnlegg og fysiske møter med
politikere i Sel. Takk igjen.
#387 | 28/11/2008, 15:39, GMT +1 | Helge Farsund
Enig i at nettsiden ikke skal bli et sted å markedføre partipolitikk.
Var ikke meningen å trampe i klaveret.
#386 | 28/11/2008, 12:09, GMT +1 | Torodd Hauger
Nettsiden bør ikke bli et sted for partipolitisk markedsføring.
I Rygge - hvor vi bor - så ble eiendomskatten innført i 2006 med en Høyreordfører ved
rattet. I 2007 ble eiendomskatten med H,Ap og Sp i posisjon hevet til landets høyeste
(7000kr for en gjennomsnittsbolig på 120 m2). Fremmskrittspartiet i Rygge har i høst
foreslått en eiendomskatt for 2009 på 6600 kr for en gjennomsnittsbolig!
Jeg tror de fleste aksepterer eiendomskatten dersom dette er nødvendig for å sikre viktige
lovpålagte oppgaver som skole, helse og eldreomsorg. Men jeg er enige med dere som
mener at eiendomskatten nå i for stor grad brukes for å slippe politiske belastninger med å
kutte i "ikke lovpålagte" tjenester.
#385 | 27/11/2008, 21:51, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Ordfører har lovet å legge ut innformasjon om hvordan eiendomsskatten blir beregnet på
www.sel.kommune.no.
Følg med på kommunens hjemmeside.
#384 | 27/11/2008, 20:08, GMT +1 | Helge Farsund
Det må nok sterkere lut til dersom det skal bli håp om å reversere vedtak om hytteskatt.
Regjeringen har instruert skattesvake kommuner over hele landet . De får ingen ekstra
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statlig økonomisk bistand før de har innført eiendomsskatt basta.
Det blir derfor som å innvitere ordfører og rådmenn til "free lunch" hos rike og fattige
hytteeiere over hele landet. At det er en ren fiskalskatt som rammer hardest de med lavest
inntekt bryr regjeringen seg ikke om. Kristin Halvorsen har fått hakk i plata på følgende
uttalelse i media. "De som har sterkest rygg skal bære sin skatt etter evne". Men det er her
hun og regjeringen har mistet gangsynet.
At opposisjonsvelgere er skuffet er ikke noe nytt, men at regjeringen på denne måten også
skuffer sine egne velgere, burde bekymre.
Gleder meg til å se fortsettelsen på dette.
#383 | 25/11/2008, 15:16, GMT +1 | Torodd Hauger
Jeg tror ikke de skisserte kravene kan gjennomføres - da de er i strid med
eiendomskatteloven.
Det er trolig mest hensiktsmessig å knytte kravene til soneinndelingen og bunnfradraget.
Kommune kan legge tilgrunn spesielle takseringsregler for soner som f.eks. består av
hytteområder.
#382 | 24/11/2008, 11:20, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Jeg vil gjøre medlemmene oppmerksom på at styret i vellet på det nåværende tidspunkt
ikke går ut med anbefaling om boikott. Fortsatt er ikke saken vedtatt i kommunestyret.
Men sammen med flere andre tiltak vurderer vi ulike muligheter. Det vi faktisk ber om er
følgende;
1) Fritak for hytteskatt for minstepensjonister. 2) Max tak på skatt pr eier lik kr 10.000.
3)Takstår lik 2008 slik at taksten står i 10 år, noe som gir større forutsigbarhet for oss
alle.
Videre vil vi henvise til elementer fra modellene i Trysil, Lillehammer og Nord Aurdal. Her
gjelder større åpenhet, mer edruelige takster og ryddige takseringsprinsipper.
#381 | 23/11/2008, 06:23, GMT +1 | Christer Köhn
Et tillrettelegg:
Jeg kom på i etterhand att man i Sverige ikke klarte av å ta bort eiendomsskatten helt i
ett slag fra ha voret hele 12 promille - den reduseres kraftig til et hvis maxbelöp for alle fra
dette år - det var formueskatten, som slöyfes helt!
Intensjonen er enda at den skall bort helt i likhet med andre lander - i vaert fall med
nåvaerende regering!
Trots det kvarstår spörsmålet - vorför införer man noet, som slöyfes i övrige Europa, jeg
tror at det er Spania, som er sist ut?
#380 | 22/11/2008, 20:04, GMT +1 | Christer Köhn
Er det ingen som i kommunens overleggninger tatt opp det faktum at de
fleste lander i Europa tar bort eiendomsskatten? - Sverige gör det nå
fra 2008 av, vilket vi skattebetaler merker i 2009 års selvangivelse!
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Bakgrund - det er en urettferdig skatt som dessuten totalt ger litt
intekter med hensyn til at den er kostsam å administrere i forhold til
störrelsen! Pengene mår bedre av at omsettes i varer og tjenester!
Det er merklig at Norge, som er et veldig rikt land og et av de få
landene uten statsgjeld nå införer slik en skatt på sine inbyggere!
Jeg som utlandseier av en gammel hytte har naturligvis inget mandat å uttale mej om
norske skatteforhold, men vil enda fremföre ovennevnte spekulasjon. At vi eiere av
fritidshuser betaler runt 550 kroner i avgift for bl.a. söppeltömming er helt i orden!
#379 | 14/11/2008, 17:48, GMT +1 | Steinar Gravdal
Til info: Det er nå kjørt opp skiløyper i Furusjøveien og sperrebukk er satt opp så da er det
slutt på bilkjøringen for i år. God helg alle sammen!
#378 | 10/11/2008, 09:56, GMT +1 | Helge Farsund
Et tips angående strømforbruk .
På hytta har vi hatt panelovner utstyrt med elektroniske regulatorer. De er egnet for bl.a å
kunne senke nattemperatur.
Disse elektroniske regulatorne har en vesentlig svakhet, nemlig at dersom stømmbrudd
varer mer enn 20 minutter, så tilbakestilles temperaturvalget automatisk til
"fabrikkinnstilling" 22 grader.
Resultater av dette ble at da vi kom på hytta etter 2 måneders fravær, så var det godt og
varmt, og alle ovner på 22 grader, selv om vi ved avreise hadde innstilt på 6 grader.
Etter å ha sjekket med leverandøren av Adax-ovnen så bekreftet de at slike ovner ikke
burde benyttes på steder der ikke var jevnlig tilsyn.
Jeg fikk byttet til manuell regulatorer, og noe mindre strøforbruk.
#377 | 8/11/2008, 12:00, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Ca 10 cm med snø på Otta i dag, mild vær.
#376 | 1/11/2008, 10:57, GMT +1 | Helge Farsund
Interessant med opplysningen fra Jan P H, om at Trysil foreløpige anslag viste at
hyttebelastningen på kommunen der lå svært lavt under 500 kr/år.
Selvsagt er det ingen som protestere mot slike beløp. Regner ikke med at Sel vil foreta et
slikt "hytte-invandrer-regnskap", for det vil da mest sannsynlig ikke gi de ekstra "friske"
skattekronene som den rødgrønne regjering oppfordrer til.
Var det noen som pratet om å få fart på den private økonomien?
#375 | 30/10/2008, 19:20, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Da er det vel lov å håpe på at Sel kommune fjerner eiendomsskatten når Rosten, Pillarguri
eller Aasaaren kraftverk er utbygget.
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#374 | 30/10/2008, 11:19, GMT +1 | Torodd Hauger
Det er riktig at Askim - som er bykommune med ca 15000 innbyggere - har fjernet
eiendomskatten på boliger. Men det hører med til historien at Askim tar inn 40 mill på
eiendomskatt på "bruk og verker". (fra hovedsaklig 3 kraftstasjoner).
#373 | 29/10/2008, 21:53, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Se GD 29 oktober 2008 side 11. Eiendomsskatt i Gausdal kommune innført for hele
kommunen i 2007. Rådmannens forslag er å øke promillesatsen fra 2 til 5 promille på et år,
i tillegg skal bunnfradraget på kr 300 000,- fjernes.
Gjesdal og Askim kommuner fjernet eiendomsskatten i 2008.
#372 | 25/10/2008, 13:19, GMT +1 | ski entusiast
jammen bra at det er noen som klarer å åpne skiheisen til vinteren! vi kommer og støtter
dere! synes mange kan være med å bidra sånn at heisen kan utvikle seg bedre
#371 | 25/10/2008, 12:10, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Takk til "vaktbikkja" Kåre B som sørger for å stoppe enkelte arkitektoniske feilgrep på
Mysuseter. Denne gang som styreleder for tømrerfirmaet. Og takk til web-redaktøren som
tar tak og utfordrer. Vi får håpe det på sikt bidrar til større fokus på estetikk og
byggeskikk, men ikke minst på at reguleringsbestemmelsene følges opp av både kommune
og byggmester. Vellet har satt estetikk og byggeskikk på dagsorden, og forbreder et
innspill til kommunen om nettopp byggeforskrifter og reguleringsbestemmelser. Ikke alle
rammebetingelser styrker den visuelle kvaliteten.
#370 | 24/10/2008, 17:59, GMT +1 | Kåre B. Hansen
En Selvær med hytte er ikke fornøyd med å måtte betale dobbel skatt, men blir det på det
nivået som Jan P antyder skal jeg ikke klage mere. Da må dagens system endres radikalt.
#369 | 24/10/2008, 16:03, GMT +1 | Jan P H
Vi kan lage et lite tankeeksperiment:
Jeg har akkurat fått en mail fra ordfører Ole Martin Norderhaug i Trysil som anslår at rundt
5.500 hytter forbruker kommunale tjenester for noe i overkant av to mill. kr., dvs rundt
370 kr. pr. hytte. Det gir kanskje en pekepinn på hvor nivået bør ligge?
Men han presiserer at dette er bare et anslag, og jeg skal få tallene når administrasjonen
er ferdig med å regne.
#368 | 24/10/2008, 14:33, GMT +1 | Helge Farsund
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Ennå er har ikke Sel fastsatt hva vi får i "hytteskatt" og la oss håpe at det blir rimelige
bunnfradrag, promille, og verditakrster.
Generelt er denne "toppskatten" kommet fordi kommunenorge ikke klarer seg med egne
inntekter og overføringer fra staten. Her har vi ikke noe annet påvirkningsmiddel enn det
vi kan vise ved stemmeurnene til nest års Stortingsvalg. Jeg tror ikke jeg tar stor efeilen
ved allerede nå å konstatere at den rødgrønne regjeringen har en dårlig sak i valgkampen.
Det blir meningsløst å diskutere alle aspekter ved "rettferdighetsprinsipper" all den tid
kommunen ønsker seg mere penge, og at dette har regjeringen gitt grønt lys for.
Men til slutt kan jeg ikke la være å spørre om en Selværing som har hytte i egen kommune
synes det er ok å betale dobbelt for de tjenesten han påføre kommunen enten han er på
hytta ellr hjemme.
God Helg
#367 | 22/10/2008, 23:57, GMT +1 | Harald K. Brustad
Mange interessante syspunkter på siden for tiden.
Til orientering angående formueskatt hvis ikke alle skulle være klar over det:
Kommunen der du har en hytte får allerede i dag sin andel av beregnet formueskatt.
Har du en total netto (skattbar) formue på f.eks. 1. mill. og du av det har en hytte med
ligningstakst på 400.000 så betaler du 0,7% (altså kr. 2.800) av dette i formueskatt til den
kommunen der hytta ligger. Dette tar skattefordelingssystemet seg av automatisk.
#366 | 22/10/2008, 21:58, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Det var ikke min mening, Lars Ekre, å kritisere brannvesenet. All ære til dem. De setter
seg på scooter til Rondvassbu og gjør alt de kan. I praksis blir det nå likevel slik at de som
ikke har vei, har hytter som vanskelig kan reddes.
Vi diskuterte altså eiendomsskatt ikke brannvesenet. Jeg takker for tilbakemelding om
tilbud for oss tilreisende hytteeiere. Men mener nok at fortsatt står det ikke i forhold til
den potensielle eiendomsskatten hyttene representerer dersom kommunen tar ut alt. Da
snakker vi om opp mot 20 millioner kroner fra hyttene. Med 2003-takster når man ikke dit i
2009. Men neste stopp er 2013 da takstene skal justeres. Innen den tid er kanskje
markedets interesse for hytte i Sel dabbet av som konsekvens av høy eiendomsskatt, slik
at takstene synker igjen.
Prinsippet er satt - det kan vi ikke gjøre noe med i denne runden. Vi får forsøke å forklare
hvilke konsekvenser det får. Politikerne bestemmer den dagen de skal få budsjettet til å gå
i hop.
#365 | 22/10/2008, 21:51, GMT +1 | Olav Barhaugen
Når det gjelder plassen ved Raphamskrysset har jeg ikke sett den, siden det er en tid siden
jeg har vært på "gamle trakter" Men jeg tror på Velformannens ord om at den er lite synlig
fra veien. Men skal du først laste opp bilen med skrot og kjøre det dit bort kan man jo like
godt kjøre til miljøstasjonen på Myrmoen med det? Containere for husholdningsavfall bør
som formannen sier fortsatt lokaliseres sentralt i hytteområdene.
Når det gjelder hyttefolkets bruk og nytte av kommunens tilbud har Lars Ekre redegjort
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godt for en del av dette. Det jeg vil fram til er at også hytteeierne må bidra til
fellesskapet. Hvilken måte det gjøres på kan diskuteres. Som Kåre B sier er eiendomsskatt
både urettferdig og ressurskrevende å innkreve/administrere. Men hvilke alternativer
finnes for at også hytteeierne skal yte sin skjerv? En viss prosent av inntekts/formueskatten overført til kommunen vedkommende har fritidseiendommer i?
Og jeg har tatt Kåre B på ordet og siden jeg bor i nabokommunen vil ta kontakt med Hvaler
Kommune og høre hvordan de løser dette?
#364 | 22/10/2008, 15:40, GMT +1 | Jan P H
Etter lønnsoppgjøret i vår har mange kommuner fått et stort sprik mellom inntekter og
utgifter. Det er to måter å løse dette på: enten ved å redusere utgiftene eller øke
inntektene. De fleste kommunene velger en kombinasjon. I og med at kommunale gebyrer
kun skal være selvfinansierende, har kommunene bare eiendomsskatten igjen som
finansieringskilde av betydning.
Slik er tilstanden også i Sel kommune, der de valgte å øke inntektene ved å utvide
grensene for eiendomsskatten til å gjelde hele kommunen. Ved dette mener kommunen å
behandle alle innbyggere likt. Systemet slik det var tidligere kunne gi noen tusenlapper i
eiendomsskatt for en liten, men sentral leilighet, mens gigantiske millionvillaer utenfor
tettstedene gikk fri. Systemet nå er heller ikke uten lyte og mangler, men det ligger også
atskillig rettferdighet i det. Desverre er systemet slik at vi hytteeiere også kom med. Det
er ikke slik at Sel kommune bevisst har valgt å trekke oss med. Skulle de ha likhet for alle
innbyggere er loven slik at vi automatisk ble med. Slik jeg oppfatter loven er det ikke
anledning til å dispensere for hytter. En kan heller ikke ha forskjellig bunnfradrag og
promillesatser innen en kommune. Men når det gjelder takstsoner er det anledning til å
differensiere. Det er her jeg setter min lit til at ledelsen i Sel kommune er edruelige nok til
å sørge for at skatten ved riktig soning for vår del vil stå i forhold til hva vi påfører
kommunen av utgifter. Dette velger jeg å tro inntil noe annet er dokumentert.
#363 | 22/10/2008, 11:54, GMT +1 | Øivind Breen
Jan P H bør ikke bruke begrepet syting. Jeg tror ingen syter, men mange er fortvilet. Med
god grunn. Hvis Jan PH hadde lest mitt andre innlegg fra i går kveld ville han sett at også
jeg innser at prinsippet er tapt og målet er å begrense skatten til et fornuftig nivå. Men i
diskusjonen rundt nivå er det nettopp viktig å erkjenne hvilken type skatt dette er og hvor
urimelig den slår ut. Norsk velferd er bygget på "å yte etter evne og få etter behov".
Eiendomsskatten har intet med dette solidaritetsmantra å gjøre. Det er viktig å være klar
over.
#362 | 22/10/2008, 11:32, GMT +1 | Jan P H
Øyvind Breen har en presis beskrivelse av hva eiendomsskatten er. Ingen kan være uenige
i hans definisjon. Men jeg mener det er feil å diskutere rettferdigheten av skatten og
prinsippene her, den diskusjonen hører hjemme i andre fora. Sel kommune har vedtatt å
innføre eiendomsskatt i hele kommunen, og dermed basta. Syting hjelper ikke. Vi bør
heller jobbe for at størrelsen på den skatten vi blir belastet med står i stil med hva vi får
igjen, eller har krav på å få igjen. Kommunen er pålagt å holde en beredskap på
kommunale tjenester som tar høyde for at det i perioder er mye hyttefolk i området. Det
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spiller ingen rolle om vi er brukere av tjenestene eller ikke, beredskapen må være der.
Blir det sansynliggjort at den eiendomsskatten jeg må betale står noenlunde i stil med hva
jeg får igjen, betaler jeg min del med glede. Jeg vil etterhvert som pensjonisttida nærmer
seg bruke mer tid på hytta, og har ikke noe ønske om å snylte på Sel kommune.
#361 | 22/10/2008, 08:00, GMT +1 | Øivind Breen
for ordens skyld; min referanse til "siste innlegg" gjaldt Ekre. Det var i skrivende stund
"siste innlegg"
#360 | 22/10/2008, 07:57, GMT +1 | Øivind Breen
Siste innlegg har en god start. Diskusjonen rundt karakteren på kommunale tjenester er en
annen sak. Men jeg vil gjerne bygge videre på Ekres skepsis til eiendomsskatt. Det virker
som noen tror eiendomsskatt er rettferdig og en naturlig skatteinntekt for en kommune.
Slik er det ikke. Eiendomsskatten er urimelig, usolidarisk og nådeløs.
Eiendomsskatt er en kontantskatt som kommer oppå alt annet og som betales fra
disponibel inntekt (etter den egentlige skatten) til livets opphold eller sparing. Dette
gjelder både for hyttefolk og Selværinger.
Eiendomsskatt på hytter er dobbelt urimelig. En ting er at det belaster helt på kryss og
tvers og fullstendig uavhengig av folks betalingsevne. En annen ting er at hytteskatt
rammer like tøft enten hytta brukes veldig mye, veldig lite – og om brukerne koster
kommunen mye eller lite eller ingenting. Eiendomsskatt kan altså brukes som en
ekstraordinær, men alminnelig skatt i den kommunale budsjettsaldering hvor inntektene
ikke øremerkes eller brukes i forhold til hvor de kommer fra. Det solidariske prinsippet i
norsk skatt har vært å yte etter evne og få etter behov. Innføring av eiendomsskatt gir
fullstendig blaffen i dette. Eiendomsskatt belaster den som tjener minst aller tøffest. Den
belaster unge som etablerer seg - enten det er i hus eller hytte aller tøffest. Den belaster
minstepensjonister aller råest.
#359 | 22/10/2008, 07:27, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Eiendomsskatt er urettferdig, den rammer alle uten noen mulighet til fradrag for spesielle
forhold. Måten eiendomsskatte inndrives på er kostbar og tidkrevende, taksering av hvert
prosjekt er dyrt og som takstmann er det vanskelig å forstå at man får en riktig takst bare
ved utvendig befaring. Det blir spennende å se hvor mye tid kommunen må bruke på
klagebehandling i ettertid. At vi har et politisk system som lover mer en de klarer å holde
er ikke noe nytt, men at ansvar skal veltes over på bolig og hytteeiere på denne måten er
urettferdig og vanskelig å forstå. Jeg håper at eiendomsskatten i framtiden vil bli et
konkurranse objekt kommunene i mellom. Den kommunen som kan friste med lave
kommunalavgifter, gebyr og eiendomsskatt og likevel ha gode tjenester vil vinne kampen
om hvor framtidens ungdom ønsker å bosette seg, den vil vinne kampen om
næringsutvikling osv.
#358 | 22/10/2008, 01:27, GMT +1 | Lars Ekre
Kåre B: En må jo ikke betale eiendomsskatt for å få disse tjenestene i dag. Du vet minst
like godt som meg at denne innføres for å gjøre noe med det økende misforholdet mellom
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utgifter og inntekter i kommunen.
Jeg er uenig i at veien videre er å innføre eiendomsskatt på fritidsboliger, nettopp fordi at
tjenester en uansett har rett på er finansiert gjennom skattesystemet. Resten (vei, vann,
kloakk etc.) betaler en for. Jeg ser ikke at det finnes noen god saklig begrunnelse som
rettferdiggjør eiendomsskatt - bortsett fra at kommunen trenger mere penger for å makte
oppgavene de tar mål av seg til å gjennomføre.
Derimot er det trist å se hvordan enkelte, etter min oppfatning, oser av nedlatenhet når
det gjelder kommunale tjenester. F.eks. velformannen som ikke levner et lokalt
brannvesen en sjanse dersom uhellet er ute på Mysusæter og ikke kan se noe annet enn at
det er en skarve legevakt som utgjør kommunens bidrag.
En annen debattant håper han ikke er så dum at han legger seg til på hytta som
pleietrengende. Han har enten ikke lest eller sannsynligvis ikke trodd på det jeg skrev
vedr. hvilke type tjenester hjemmetjenesten hittil har ytt til hyttefolk. Samme person viser
seg dessuten å være beskjeden bruker av stedets legevakt og etterlyser en undersøkelse.
Håper vellet bruker ressursene sine på noe mer konstruktivt. Etter mange år i bransjen
kunne jeg, dersom taushetsplikten ikke hadde stoppet meg, fortalt en god del om mengde
og type oppdrag som kan relateres til hytter. Slik er det bare, og det har vi tatt høyde for.
Det finnes også tilfeller der folk har et ønske om få være på hytta en tid, på tross av at
deres helse tilsier noe annet. Gjennom samarbeid med hjemkommune og pasient har det
vært mulig å lage et opplegg folk har vært tilfredse med.
Derfor vil det, med eller uten eiendomsskatt, fortsatt være slik at en mottar en rekke
tjenester fra kommunen dersom behovet er tilstede. Når vedtaket er kommet, får en håpe
at satsen graderes slik at en hytte ikke sidestilles med bolighus i bygda.
#357 | 21/10/2008, 23:54, GMT +1 | Øivind Breen
Det er leit å se at debatten om eiendomsskatt polariserer. Men det er ikke overraskende.
Det er på den ene siden vi som oppfatter oss som vanlige mennesker og har investert i en
hytte å glede oss over – eller har arvet en hytte fra foreldre som gjorde det samme en gang
i tiden. Vi føler eiendomsskatten som urimelig og urettferdig. Men på den andre siden
finnes de som synes hytter er irriterende og fristende objekter for økonomisk melking – ja,
for de er tross alt unødvendige luksusobjekter? Særlig nye hytter, men også de som har
stått der i årtier? Det er vel grunn til å tro at kommunens politikere ikke vil bli satt i bås
med synet fra den siste type debattanter? Å skattelegge etter irritasjonsnivå og antakelser
ville ført til et merkverdig skatteregime i dette landet. Å anse folk som vil investere i
kommunen som noe negativt er vel heller ikke en aktuell kommunal politikk! Jeg vil tro vi
hyttefolk nå håper på en konstruktiv dialog med kommunen for å sikre et skattenivå med
sans for fornuft. Og det er sikkert vilje til å drøfte løsninger rundt en eventuell
merbelastning hytteeiere representerer for kommunen og de tjenester den leverer. Som
man ikke allerede betaler for.
#356 | 21/10/2008, 23:12, GMT +1 | Helge Farsund
Jeg skulle gjerne sett en undersøkelse (gjerne i regi av vellet) der det fremkommer
hyttefoklets belastning på legevakt etc. i Sel.
For egen del har jeg og min familie (tre generasjoner) kun en gang siden 1983 besøkt
legevakten i Otta, og da pga. en treåring som fikk ørebetegnelse.
Så får håpe at jeg har vett nok til ikke å legge meg på hytta som pleiepassient, selv om det
i teorien hadde vært fristende å få benyttet legevakttilbudet i Sel.
Til lykke med det nye Helsesentere i Sel
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#355 | 21/10/2008, 22:43, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Hvorfor skal man betale eiendomsskatt for å ha rett på disse tjenestene som pleie,
omsorg, bibliotek osv.... i vår kommune ?. Jeg har i min enfoldighet trodd at dette var
tjenester som vi har krav på samme hvor i landet vi oppholder oss. Hvordan finansier
Hvaler kommune denne tjenesten mon tro ? De har ikke eiendomsskatt, men mange hytter.
#354 | 21/10/2008, 17:37, GMT +1 | Jan P H
På sekstiårsdagen min i mars 2004, fikk jeg pipebrann i kjøkkenpipa. Brannvesenet kom
på overraskende få minutter, slukket brannen, fikk kaffe og kake før de dro igjen.
Ellers er det hyggelig at folk som har peiling begynner å uttale seg om eiendomsskatten, og
ikke bare de som synser.
#353 | 21/10/2008, 16:36, GMT +1 | Lars Ekre
Jeg er ingen utprega tilhenger av eiendomsskatt på hverken hus eller hytte, men har et
edruelig forhold til hvilke økonomiske utfordringer en kommune som Sel har.
Velformannen forteller at ingen gamle får pleie på hytta og brannvesenet rekker ikke fram i
tide. Det meste av dette er bare vås. Som tidligere ansatt sjukepleier i kommunens
hjemmetjeneste har jeg ved flere anledninger hatt med hyttefolk å gjøre. F.eks. hjelp til å
stelle sår, nødvendige injeksjoner m.m. Vi hjelper faktisk en stor andel folk i yrkesaktiv
alder. Har reist både til Høvringen og Mysuseter, samt at folk har kommet ned til Otta. Er
også med i det lokale brannvesen, der det blant annet har vært utrykning til fjellet der
verdier har blitt reddet. Ingen branner er lik, når det først er full fyr - hjelper det lite om
adressen er Bogstadveien eller du er nabo til Smestad brannstasjon. Totalskaden er et
faktum.
Jobber i dag i den lokale ambulansetjeneste og får der et innblikk i hyttefolks bruk av den
lokale helsetjeneste. Den er ikke beskjeden. Mysuseter, Rapham og Høvringen er
fantastiske områder å ha hytte i, med tilgang til det jeg mener er Norges flotteste
fjellområder, da er det også godt å vite at det offentlige er på plass med tjenester dersom
behovet skulle være tilstede. Sist men ikke minst, ta en tur på Sel bibliotek og lån en god
bok til å kose seg med foran hyttepeisen.
#352 | 20/10/2008, 22:30, GMT +1 | Velformannen svarer
GODT GJEMT FYLLING. Den nye fyllingen på utsiden av Raphamkrysset som kommunen har
etablert nå i høst, er i svært liten grad synlig fra veien.
HVILKE TJENESTER HAR VI? Kunne Barhaugen hjelpe oss med svaret på et ofte stilt
spørsmål:
Jeg har gjentatte ganger forsøkt å få oversikt over hvilke tjenester vi som hytteeiere har i
kommunen. Vi har legevakt, men hva mer? Kun et fåtall hytter benyttes ofte i helgene.
Ingen gamle har pleiehjelp på hytta, vi har ikke brannvesen som kan redde hytta ved
brann, veiene er private, vi støtter løypelag, butikk og alpinanlegg. Veien er fylkesvei.
Renovasjon betaler vi for, vann og avløp tilsvarende. Hvilke offentlige goder og hvilken
infrastruktur er det snakk om?
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Som gjester betaler vi gjerne for det vi benytter. Men skole og omsorg benytter vi oss ikke
av.
BIDRAG. Østlandsforskning har beregnet de økonomiske virkninger av hytter i fjellet i
Oppland. Det er ikke ubetydelig. Og resultatet er arbeidsplasser.
#351 | 20/10/2008, 20:14, GMT +1 | Olav Barhaugen
Korrigering
Mens jeg skrev mine innlegg ser jeg at vellets formann har skrevet et innlegg om
søppelcontainerne. Da er vi ihvertfall enige på det området. Bortsett fra at
Raphamnskrysset neppe kan kalles for "en mindre synlig plass"
#350 | 20/10/2008, 20:09, GMT +1 | Olav Barhaugen
Når jeg først er i gang har jeg også lyst til å kommentere forslaget om å flytte
søppelcontainerne til Raphamnskrysset. Et dårlig forslag etter min mening. For det første
så er det jo midt i synsfeltet for alle som kjører til fjells. Og det er mange som ikke har bil,
og derfor ikke får mulighet til å benytte seg av dette. Å ta med seg søppelposen på en
spasertur og kaste den i en container i sentrumsområdet er en smal sak for de fleste. Å
samle sammen en ukes søppel og frakte det kilometervis blir mer omfattende. En slags
miljøstasjon i sentrum og containere rundt i hyttefeltene vil etter mitt syn være å
foretrekke. Forutsetningen for at det skal fungere er som med dagens situasjon at
tømming skjer når det er påkrevet.
Man må også innse det faktum at mange dagsturister/campere har behov for å kvitte seg
med litt søppel av og til. Uten noe sted å gjøre av det vil nok mange falle for fristelsen å
hensette det der man finner det for godt.
#349 | 20/10/2008, 19:58, GMT +1 | Olav Barhaugen
Jeg sitter og leser gjennom innleggene angående eiendomsskatten og må si jeg reagerer
på innlegget til Hanne Toftdahl, Sitat;
Hytteeierne skal med dagens regler betale mer enn de fastboende for de fastboendes behov
for omsorg og skole.
Såvidt meg bekjent betaler Sel Kommunes fastboende også inntekts- og formueskatt i
tillegg til eiendomsskatt. Og det er dette såm står for de største inntektene til kommunen.
Siden utenbygds hytteeiere også nyter godt av Sel Kommunes infrastruktur, helsevesen og
andre offentlige goder ser jeg det som helt naturlig at de også bidrar til å finansiere dette.
Eiendomsskatt er en måte å organisere dette på. Om det er den mest rettferdige kan jo
diskuteres. Men erfaringen viser at de dyreste og mest moderne hyttene er de som blir
mest brukt, og dermed nyter disse hyttenes eiere også godt av kommunens tilbud. En stor
utgift i mange hyttekommuner er eldre beboere i fritidsboliger som har krav på
hjemmebaserte pleie- og omsorgstjenester.
Det nevnes også her at hytteeierne bidrar med inntekter til kommunen ved innkjøp av
varer og tjenester. Andelen av dette som til slutt havner i kommunekassa er vel
forsvinnende liten.
Det er ingen menneskerett å ha en hytte/fritidsbolig. At denne "luksusen" beskattes synes
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jeg er både rett og rimelig. Da kan man heller sette et spørsmålstegn med beskatning av
fast bolig. Alle trenger vi et sted å bo, men hytte er strengt tatt en luksus.
#348 | 20/10/2008, 19:38, GMT +1 | Vellformannen svarer
1) SØPPEL. Vellet har ikke foreslått å fjerne all søppellevering fra sentrum. Selvsagt.
Containerne brukes i dag til alt fra komfyrer, malespann, gamle møbler, gammel takpapp
osv. Med mål om å tenke miljøvennlig og sortere søppel, samt rydde opp visuelt i sentrum,
har vi foreslått å flytte det søppelet du likevel må frakte i bil til en mindre synlig plass ut
av sentrum. Containere med mindre ilegg, må fortsatt være i sentrum - men aller helst
spredt på 3-4 punkt i hytteområdene.
2) EIENDOMSSKATT Ja, vellet arbeider med en uttalelse til kommunen. Vellet har styremøte
1.11 der saken er på dagsorden. Saken skal opp i kommunestyret i desember under
budsjettforhandlingene.
3) ALENE ELLER SAMMEN? Ja - fem hyttevel står samlet om saken mot eiendomsskatt på 7
promille; som er landets høyeste sats. Det er Luseter (Heidal), Høvringen, Rapham og
Nordre Furusjøen Vel.
#347 | 20/10/2008, 12:27, GMT +1 | Tove Myhren
Leser innlegget til Lars Ivar Ulmo med erfaringene fra Ringsaker vedr eiendomsskatt.
Jobbes det på noe hold for å få til en felles uttalse ang eiendomskatten så som promillestr
og bunnfradrag. Ulmo etterlyser vell ett smarbeid mellom de ulike vellene her......
#346 | 20/10/2008, 00:07, GMT +1 | Cecilie Blekastad Håland
Løsningen på søppel er ikke å fjerne all søppellevering fra sentrum, tror jeg. Da blir det
bare "dumpet der det passer seg i øyeblikket". Alle har ikke bil og det blir ikke så festlig
med ukas søppel på bussen....
Kanskje løsningen blir både og? Husholdningsavfall i sentrum og miljøstasjon i krysset?
#345 | 19/10/2008, 09:43, GMT +1 | Christer Köhn
Da jeg så bildet av det fæle uthuset under oppbygging kloss inntil veien mot Rondvassbu
slo det meg med en gang at dette ikke kan være tillatt. Det finns vel en bestemmelse at
bygginger ikke får ligge nærmere eksisterende sti enn 10 meter – det samme bør vel gjelde
vei!!???
Er det ikke det samme med at profil og høyde skal tilpasses til den stil, som er på
Mysuseter? Dette bygget er da for høyt! Altså - for nærme vei og for høyt! Stilen passer
bedre i villaområder i byer og andre tettsteder - ikke i et seterområder.
#344 | 17/10/2008, 15:50, GMT +1 | Helge Farsund
Har det "klikket" helt for Villreinnemda for Rondane og Sølnkletten, siden de foreslår bl.a. å
flytte Rondvassbu vestover nærmere annen bebyggelse for å verne villreinen. Til og med
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stier skal stenges i visse perioder.
Jeg har liten tro på at dette kan tas seriøst, i så fall kan vi vel vente oss et "jernteppe"
rundt nasjonalparken (det første i Norge), og skilting om at reinen ikke skal mates utenom
de tidene viltnemda er på jakt innenfor.
God fornøylse vi venter spent på resultater fra neste møte i viltnemda.
#343 | 14/10/2008, 23:30, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Det er nærliggende å supplere Farsunds sitat med resten; "Vi vil ha det samme prinsippet
for alle. Og pengene går til omsorg og skole, sier Leite." Leite synes m.a.o. det er
rettferdig at hytteeierne i fjellet skal betale for innbyggernes gamle og unge. Og endatil er
takstene for hytter fra 50% til flere hundre prosent høyere enn husene i sentrum.
Hytteeierne skal med dagens regler betale mer enn de fastboende for de fastboendes behov
for omsorg og skole. Rettferdig er ikke begrepet. Det er prinsippene som må diskuteres i
denne saken - ikke omfanget på det vi evt får tilbake til hytteområdene.
#342 | 14/10/2008, 17:36, GMT +1 | Helge Farsund
Eiendomskatten.
La oss håpe på at Sel kommune i alle fall har litt å tilby tilbake til sine hytteområder etter
at kommunen har budsjettert seg ferdig med hvor mye og hvilke regler de ønsker å
fastsette.
Jeg siterer fra innlegget på velsiden vår: "Økonomisjef Knut Ove Leite forsvarer vedtaket
med at det vil skaffe kommunen flere inntekter. Han synes også det er rettferdig at alle
skal betale eiendomsskatt, og ikke bare innbyggerne i sentrum".
Ja, vi har jo allerede formueskatt, den må jo være for lav, eller tilhører et annet budsjett
enn kommunens.
Har forstått det slik at verditakseringen må være ferdig før årets (2008) utløp, for å kunne
innføres i skatteåret 2009.
Klarer Sel å administrere det på så kort tid?
På Lillehammer som har inførte hytteskatt, brukte de Statens/Kommunenes kart-database
og Gårds og bruksnummer-registeret for å fastsette hytte og tomtestørrelser. Det ble bare
"cirkaverdier", og medførte en masse klager og "omtakseringer".
Håper Sel slipper det dobbeltarbeidet, og at hytteskatten ikke administreres bort.
God fornøyelse.
#341 | 13/10/2008, 11:58, GMT +1 | Jan P H
Jeg kom med en generell oppfordring om å kutte ut "surmaget og usaklig kritikk" og
komme over "på positiv dialog." Dette har Brustad tatt til seg og virker småfornærmet. En
som kaller andres argumentasjon for "tullete politikerprat" burde tåle mer enn som så. Men
jeg er helt enig med Brustad om at dette ikke skal være tema i debatten.
#340 | 12/10/2008, 21:46, GMT +1 | Ove Kr. Haugaløkken
Det er viktig at alt blir gjort som gjerast kan for å få Mysusæter sentrum til å framstå både
reinare og ryddigare. I den samanhengen er ideen om å laga ein miljøstasjon ved
Ramhamnskrysset god. Det kan føre til at ein får betre sortering av det som vert kasta.
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Det vil legge grunnlaget for at området rundt butikken blir penare. Og kanskje blir det også
lettare å få til ei regelmessig tømming?
#339 | 11/10/2008, 12:13, GMT +1 | Sidsel Bjørneby
Det er sikkert en god ide med minimiljøstasjon ved Raphamnkrysset. Men allikevel trenger
vi et containerhus med en eller to containere i sentrum, slik at det er greit å ta en
søppelpose eller to med på sykkelen når man er på butikken eller etter posten, uten å
måtte kjøre til Raphamnkrysset.
Ellers skal det bli spennende å se hva kommunen har tenkt at Mysusæter skal få av
investeringer HVIS det blir høy eiendomsskatt. For hittil har det vært dårlig med interesse
og forståelse for både gjerde og andre forbedringer i sentrum. Hva har vi egentlig fått som
vi ikke betaler for selv?
#338 | 10/10/2008, 18:21, GMT +1 | harald K. Brustad
Jeg ser at mine innlegg 27. og 28.9. angående eiendomsskatten fikk akkurat den ønskede
effekten. Jeg ønsket å provosere til debatt, og det var tydeligvis vellykket. Ellers vil jeg
tilbakevise Jan P.’s påstand om ”surmaget kritikk”. Det må være lov å ha andre meninger
og synspunkter enn Jan P. uten at det blir betegnet som surmaget. Det blir mitt siste ord
om akkurat det.
Ellers skjønner jo også jeg at vi ikke kan snu et vedtak i kommunestyret uten videre. Jeg
synes at den videre diskusjonen etter mitt innlegg har konstruktiv. Synspunkter om
områdefaktor er blant annet noe som vellene bør påpeke i sitt forslag til kommunen. Dette
er blant annet benyttet med mange intervaller i Trysil. (Jf. Trysil kommunes hjemmesider.)
http://www.trysil.kommune.no/Modules/Theme.a...
Mysusæter kan jo på ingen måte sammenlignes med Trysil i utbyggingsgrad, men ideer om
både faktor og nivå på taksering og skatten kan jo hentes fra andre steder.
Blir satsene for høye kan dette føre til at det etter hvert er bare de med penger som har
råd til å ha/beholde hytta si på Mysusæter og andre steder i Sel. Da blir ikke lenger
området et sted for folk flest som har brukt sine sparepenger på å få et fristed i et meget
spesielt område som de er glad i.
#337 | 10/10/2008, 17:32, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Det er hyggelig å registrere at det er støtte til forslaget om mini-miljøstasjon ved
Raphamkrysset. Kommunen skal ha æren for at de raskt besluttet å legge fyllmassene fra
Rustgruve-plassen opp dit. Det gir en flott mulighet til å få mer orden - og helst sortering på søppelet. Hytteeiere savner særlig håndtering av malespann, mindre elektriske artikler
mv En titt ned i containerne gir indikasjoner på at noen kan ha glemt at det er mulig å
levere møbler, bygningsrester og kjøleskap på miljøstasjonen Myrmoen i Sel (retning
Lalm).
#336 | 10/10/2008, 14:05, GMT +1 | Jan Lien
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Ja jeg var (sammen med mange andre) "så uheldig" å være på Mysuseter helga 3. - 5.
oktober. Maken til søppelberg og rett og slett utrivelig. Fortsatt har ikke Sel Kommune
skjønt at tømmefrekvens/kapasitet MÅ økes når de vet at det er mye folk på hyttene.
Til Sel Kommune -> dette går da rett og slett ikke an! Jeg påstår at ansvarlige i kommunen
ikke er voksne nok til å besette sine stillinger. Den dårlige renovasjonsordningen har vært
gjenganger i "ti-år". Manglende handlingskraft er det rette ordet på slike ting.
Se nå å få fortgang i denne saken. Flere med meg er enige i at Mysuseter må "fris" fra å
være sentrum for "Søppelberget" i Rondane. Å anlegge miljøstasjon i Raphamnkrysset ville
være meget bra. Fyllmasse er kjørt på deler av området, så det er godt på veg til å være
tilrettelagt. Så : Sel Kommune -> å aktivisere seg litt for oss hytteeiere er så absolutt i
skadelig for helsa!
Med det samme vil jeg oppfordre at de som ikke tør å tilkjennegi seg med fullt navn på
innlegg like godt kan være å bruk tid på slike ting.
#335 | 10/10/2008, 13:17, GMT +1 | Jan P H
I fare for også å bli kallt dum av A.M, vil jeg gi min støtte til de innspillene som styret i
vellet har fremmet overfor kommunen.For den som var på Mysusæter mandag og såg
søppelbergene ved containerne som fuglene dro ut over hele plassen, skjønner en fort at
noe må gjøres. Vi kan ikke la turistene som tror de kommer til inngangsporten til Rondane
Nasjonalpark havne på en søppelplass. Sålenge kommunen ikke har penger til et
containerhus (tross kronerulling), må containerne flyttes. Jeg har tidligere støttet Jan Lien
i forslaget om å flytte de til Raphamnskrysset, i og med at vi likevel kjører forbi der, og
det er en usjenert plass. For de som ikke har bil kunne en enkelt container plasseres
inngjerdet ved butikken. Noe må ihvertfall gjøres.
At styret presser på for en permanent inngjerding (og forskjønning) av parkeringsplassen
er også helt topp. Og dette må ikke bli en campingplass!
Mens jeg satt som leder av vellet tok vi også opp tanken om en oppstillingsplass for bobiler
og campingvogner fra krysset mot gamle Mysusætervegen og ned mot Ula. Der ligger
terrenget i fine terasser som lett kan tilpasses.Vellet foreslår nå at dette kan kombineres
med en leirplass for padlere og raftere nede ved dammen+tømmeanlegg for bobiler nær
kloakkledningen. Kanskje også et fellesbygg der søppelcontainerne fikk plass?
#334 | 9/10/2008, 21:02, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Tør man være så tøff at man kaller noen dum forventer jeg at man er så voksen at man
skriver under med fult navn. Det er lov å mene og diskuter, men hold det på et annet nivå.
Leder og nestledre og styre velges på årsmøte, det er bare å stille opp som kandidat A.M
#333 | 9/10/2008, 20:48, GMT +1 | Hilsen A.M.
å sende sØpla til raphamnkrysset er det dummeste jeg har hørt på lange tider,det sier vel
alt om den nye fomannen i vellet.
#332 | 8/10/2008, 23:31, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Redaktøren har funnet frem referatet fra siste møte i kontaktutvalg for stedsutvikling. I
referatet er det brukt begrepet dissens under flere av sakene. Ettersom kommunen ikke
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har presentert sine konkrete ønsker/plan, kan det vanskelig kalles dissens når ulike
synspunkter går over bordet. Mitt inntrykk etter møtet, er at kommunen har tatt i mot
medlemmenes innspill som konkrete forslag. Ulempen med prosesser som går over lang tid,
et at litt av trøkket forsvinner. Kanskje trøkket kommer tilbake når kommunen har krøpet
ut av hulen? Vellets innspill har vært å redusere omfanget av søppelplassen midt i sentrum,
slik at all verdens bygg-, maling-, elektroavfall tas i mot et annet sted. Videre har vi
foreslått en alternativ plassering av caravaner, bobiler mv med septik og toalett i
randsonen av setergrenda. Når staten skal bidra med flotte infoplater håper vi bakteppet til
disse blir noe annet enn containere og bobiler. Vellet kunne selvsagt ønsket at arbeidet
med stedsutvikling fortsatte og omfattet flere saker. Men vi vil ganske sikkert levere
forslag til kommunen uavhengig av formelle fora.
#331 | 1/10/2008, 15:24, GMT +1 | Torodd Hauger
Enig med siste innlegg.
Områdefaktor bør benyttes i en kommune som Sel - med så stor variasjon når det gjelder
infrastruktur, kommunale anlegg m.m. Det er kun på denne måten kommunen i forbindelse
med utregningen av eiendomskatten kan differensiere utfra geografisk beligghenhet. Så
her bør det komme konkrete innspill til kommunen.
Områdefaktoren bør reflektere om eiendommen ligger i områder med eller uten
vinterbrøytet vei. Likeledes om eiendommen har innlagt strøm og er tilknyttet kommunalt
VA-nett.
Nå er det slik at områdefaktoren også skal reflektere attraktivitet - altså forskjeller i
prisnivå utfra beliggenhet. Dette bør gjøres utfra markedskunnskap - og ikke ut fra politisk
skjønn.
Det er nok dessverre lite trolig at eiendomskatten vil bidra til at kommunen bevilger mer
penger direkte i utviklngen av bl.a. Mysuseter. Eiendommskatten kommer som følge av at
kommunen har større utgifter enn inntekter - og at det ikke er politisk mot og evne i
kommunen til å effektivisere og strukturrasjonalisere kommunal virksomhet. Det er mindre
politisk belastende å innføre / øke eiendomskatten-enn å kutte i tjenester eller jobbe fram
smartere og rimelige løsninger for kommunal tjenesteproduksjon.
Selv bor jeg i Rygge kommune - som innførte eiendomskatt i 2007 - og som for 2008 økte
denne så radikalt at kommunen nå har landets høyeste eiendomskatt - også på hytter. Vi
betaler nå ca 20.000 / år i eiendomskatt for vår bolig. Så nå kan vi vel legge til noen tusen
i eiendomskatt på hytta. Så eiendomskatten er i ferd med å bli en vesentlig tilleggskatt.
Men det er lite vi kan gjøre med det - bortsett på valgdagen.
#330 | 1/10/2008, 13:43, GMT +1 | Lars Ivar Ulmo
Ser på forumet at engasjementet rundt eiendomsskatt er stor. At innføring av
eiendomsskatt blir møtt med motstand er forståelig, men å protestere og klage over
innføringa av dette har liten nytte nå. Jeg er leder for Raphamn vel, og velforeningene skal
prøve å få til en samlet uttalelse til kommunen. Jeg mener at vi da bør komme med innspill
til bunnfradraget og promillesatsen. En bør også se hva som blir gjort i andre kommuner.
Jeg er bosatt i Ringsaker som har over 6000 hytter, og der ble det også mye støy. Det som
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kan være nyttig å ta med fra der, er at det ble innført en områdefaktor, der hytter som var
beliggende i områder med utbygd infrastruktur for eksempel, fikk faktor 1,0(standard),
mens hytter/fritidseiendommer som lå mindre sentralt uten vinterbrøyta veg, ikke
mulighet for vann/avløp, fikk faktor 0,6. I Ringsaker ble det også i 2007 vedtatt av
politikerne å sette av 300.000 i tilskudd til velforeninger i fjellet. For eksempel
løypekjøring, utbedring av turstier, merking og lignende. Det var det for denne gang, og
jeg må få rose nettsidene deres.
#329 | 1/10/2008, 08:58, GMT +1 | Jan P H
Innleggene mine må ikke forstås dit at jeg er for eiendomsskatt. Denne skatteformen er
usosial og rammer urettferdig slik som Knut beskriver. Skatten kan heller ikke
differensieres. Poenget mitt i debatten er at når det er bestemt at skatten skal innføres,
kan vi ikke gjøre noe med akkurat det. Vedtaket står uansett hvor mange sure hytteeiere
som uttaler seg. Jeg tror heller ikke vi kan påvirke nivået noe særlig. Det er mankoen på
inntekter i kommuneregnskapet som vil bestemme totalsummen som skal fordeles i form
av eiendomsskatt. Mitt poeng er at når så galt først har skjedd, må vi forsøke å få noe
positivt ut av det.
Når jeg som velleder var i kontakt med kommunen om tiltak på Mysusæter, møtte jeg
stadig argumentet om stram kommuneøkonomi og at kronene måtte prioriteres de som
betalte skatt. Dette var en fornuftig problemstilling som vi bare måtte akseptere. Nå er
situasjonen den at også vi betaler skatt, derved har vi også krav på noe tilbake, utifra
tidligere argumentasjon.
Noen hevder at hytteeierne legger igjen mange kroner ved å handle på Otta. Men kommer
disse pengene til kommunekassa i Sel? Storparten av butikkene på Otta tilhører kjeder som
skatter helt andre steder enn i Sel. Det er vel også stort sett bare i sommerferien vi utgjør
noe handelsvolum på Otta, som evt. kan føre til ekstrahjelp i butikkene. Hvis ikke dette er
studenter/skoleelever kan det komme noe skattekroner via personbeskatningen. Jeg har
ihvertfall vondt for å tro at vi utgjør et såpass stort volum på Otta at noen må ha ekstra
helårsansatte pga oss.
Kommuneskatten er på 28 % og skal deles mellom staten(fellesskatten), fylkeskommunen
og kommunen. Uansett hvordan vi regner tror jeg det blir vanskelig å dokumentere at vi
legger igjen særlig mange kroner i Sel kommunekasse. Men vi påfører utgifter i form av en
beredskap på kommunale tjenester som må dimensjoneres for å ta toppene i feriene. Det
blir ikke riktig som noen sier at de samme tjenestene har Selværer i Oslo, og derved er det
likt. Forholdet mellom antallet innbyggere i Sel og feriefolk fra Oslo er noe helt annet enn
forholdet mellom innbyggere i Oslo og feriefolk fra Sel. Som et eksempel. Jeg tror ikke
ferierende Selværer kan være noen stor belastning å regne med i Oslo. Hvor stor
belastning vi som ferierende i Sel utgjør, vet jeg heller ikke. Men jeg regner med å komme
tilbake med tallene fra Trysil såsnart ordfører Norderhaug er ferdig med elgjakta. Da kan vi
ha en pekepinn. Men ett eksempel fra Sel: Der bygger nå kommunen "minisykehus", et
distriktsmedisinsk senter. Antall dialysesenger utvides fra 4 til 6 for å kunne ta utenbygds
pasienter "med kortere opphold " i området. For slike pasienter er det en forutsetning at
tilbudet finnes der de har planlagt å reise.
#328 | 30/9/2008, 22:41, GMT +1 | Knut Lien
Ikke det at jeg tror det spiller noen roll hva vi sier eller ikke her, men likevel. Jan Petter du
kommer med flere argumenter som ikke holder for de som har hytter ved Furusjøen og
delvis i Pungen. Der finnes ikke noe som likner på vann og kloakk tilbud fra kommunen.
Likevel skal hytteiere i dette området betale det samme som de som har disse tilbudene.
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Synes du det er rett og riktig? Det er helt ok å bidra til fellesskapets kasse, men da skal
man også ha noe igjen for det. I tillegg er det ganske søkt å påstå at vi som har hytter i
området belaster feks legetjenesten i kommunen på en slik måte at dette må tas igjen via
en slik skatt. Innenbygdsboende har jo akkurat de samme rettighetene når de beveger seg
utenom kommunens grenser. Er det nummeret før vi får bomavgift for folk som kommer
utenfra og inn i et kommune man ikke bor? Håper de som styrer og steller i Sel i alle fall
differnesierer denne skatten etter hva slags "belastning" de ulik områdene er for
kommunen.
#327 | 30/9/2008, 00:05, GMT +1 | Kåre B. Hansen
I 2003 ble alle eiendommer i bymessige strøk omtaksert, promillegrensen var da 4 promille
og bunnfradraget kr 400 000,-. Promille grensen ble raskt hevet til maksimalgenesen på 7
promille, i tillegg har adm.sjef i år foreslått å endre bunnfradraget til kr 300 000,- 1,8 mill
var en høy pris for en enebolig på Otta i 2003, hva tror dere den er verdt i 2013 ?
Markedsverdi er markedsverdi samme hvordan man snur og vender på det. Tror ikke
kommunen sender ut noen snille takstfolk med beskjed om å taksere hytter ekstra lavt.
Hytter på fjellet har en en høyere verdi en boliger i bygda, denne ekstra skatten kan være
den tua som velter lasset for vanlig folk slik at de må selge familie feriestede sitt.
#326 | 29/9/2008, 15:09, GMT +1 | Jan P H
Skatteformen er en annen, som Hanne skriver. Likefullt er det norske kroner som kan
investeres. Selv om vi i Norge ikke øremerker skattekroner er det mulig å gi med den ene
hånda og ta tilbake med den andre. Jeg mener Sel kommune har mange uløste oppgaver
vedr. infrastruktur, også på fjellet. Et konkret utbyggingsalternativ på Mysusæter kan
være vann- og kloakknettet. Sel kommune skal ha heder og ære for at de i sin tid var så
framsynte at de bygget kloakkledningen ned til det kommunale nettet og renseanlegget.
Men skal de få noe igjen av alle millionene som ble investert i anlegget, bør de legge til
rette for at flere kan koble seg til. I samme kategori ligger vannverket poå Ulvangen. Jeg
tror vi skal være forsiktige med å hevde at kommunen bare tar uten å gi noe tilbake.
Hanne er inne på nivået: Selv om ingenting blir bestemt før i budsjettbehandlingen, vet vi
at nivået for taksering skal ligge på 2003 nivået. Dette kan ikke endres før tidligst i 2013.
Boligen med høyest takstnivå på Otta er taksert til ca. 1,8 mill. Det er ingen grunn til å tro
at hyttene våre havner på det nivået. Gjennomsnittet for hus på Otta ligger rundt 850.000,
og med et bunnfradrag på kr.400.000 og toppsats på 7 promille ligger
gjennomsnittsskatten i Ottaområdet på rundt 3000 kroner. Skrekktall som vi tidligere har
fått presentert tror jeg ikke på. Selvsagt kan bunnfradraget endres, men det kan også
promillesatsen, og den kan bare reduseres. Jeg ser ikke for meg at Sel kommune vil slå
knallhardt til for å tyne max ut av sine innbyggere. Ved å utvide grensene for
eiendomsskatten til å gjelde hele kommunen, vil de få med over 2000 hytter og 1000 nye
boliger/gardsbruk. Kanskje er dette nok i seg selv til å dekke mankoen på inntektssida slik
at satsene kan stå uendret?
#325 | 29/9/2008, 13:15, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Dette er en helt annen skatteform. Det er en engangsskatt og den er målrettet mot
konkrete utbyggingstiltak.
Styret i vellet har forøvrig allerede spilt inn sine ønsker i forbindelse med kontaktutvalget
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for stedsutvikling. Vi har blant annet bedt om en miljøstasjon ved avkjøring Rapham og
foreslått tilrettelegging for camping, bobiler og caravaner ved innkjøring til Mysuseter,
samt en bearbeiding med rabatter på parkeringsplassen og ny veiløsning ved butikken. Noe
å bruke penger på er det, om enn langt fra alt i kommunal regi. Det er mange aktører i et
slikt bilde. Men fortsatt er ikke nivået på eiendomsskatten avklart, ei heller hvor stor andel
som tilbakeføres til hytteområdene.
#324 | 29/9/2008, 12:37, GMT +1 | Jan P H
Øyer kommune innførte i fjor eiendomsskatt for hytter. På siste kommunestyremøte
vedtok de at i tillegg skal nye fritids- og næringshytter betale et ekstragebyr på kr.30.000
og fritidsleiligheter kr. 20.000. Ved dette regner de med å få inn ca. 50 mill. kr.bare i Øyer
Sør. Beløpet går til utbedring av kommunal infrastruktur etc.
Gausdal kommune har for Skeikampen bestemt at for hver tomt/leilighet som bygges
heretter, skal kr.50.000 betales i ekstragebyr. Hensikten er "Å løfte turistdestinasjonen og
sørge for nødvendig infrastruktur." Denne muligheten har ikke Sel kommune fordi
nærheten til nasjonalparken umuligjør større utbygginger. Eneste lovlige mulighet de har er
eiendomsskatt. Denne skatten er vedtatt innført, så den kan vi slutte å krangle om. Vi bør
heller konsentrere oss om å finne ut hva vi vil ha tilbake for disse pengene? Vi har i årevis
stillt krav til Sel kommune om diverse tiltak, bl.a. i sentrumsområdet på Mysusæter.
Kommunen har ikke hatt økonomi til å etterkomme kravene/ønskene fra oss. Nå har vi
imidlertid en unik sjanse til å få noe tilbake. Jeg vet at vellet vil jobbe med dette,og
regner med at de fremmer en sak for kommunen (helst før budsjettbehandlingen starter).
Jeg oppfordrer derfor alle kreative krefter om snarest å komme med innspill til vellets
styre. Kanskje har vi også en mulighet til å påvirke satsene, men da tror jeg vi må kutte ut
surmaget og usaklig kritikk over et vedtak som allerede er fattet og komme over på positiv
dialog.
Vi kan mene mye om snøen som fallt i fjor, men likefullt er den borte.
#323 | 29/9/2008, 10:46, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Er det slik at Sel kommune innfører eiendomsskatt på hytter i 2009 fordi vi påfører
kommunen ekstra utgifter? I så fall skulle jeg gjerne visst konkret hvilke utgifter
hytteeierne i Sel har påført kommunen i 2008. Renovasjon betaler vi allerede for. Selv tar
jeg stadig med søppel til Oslo fordi det er fullt, men vi håper stadig det blir bedre.
Legevakt tilbys oss i Sel og selværer på ferie i Oslo. Det er viktig og vi er takknemlige for
det, med og uten røntgen. I praksis vil det være slik at de pengene som er igjen i en
husholdning brukes til hytta og ferie. Med økt skatt, blir det mindre igjen til hytta og ferie.
Som konsekvens vil vi legge igjen færre kroner hos handelsstanden i Sel kommune. Hva
genererer mest verdiskapning i kommunen, våre kroner i form av offentlige tilskudd, eller
våre kroner direkte til kjøp av varer og tjenester, samt bidrag til heis, løyper, butikk mv
på Mysuseter? Hytteeiere i Sel bidrar i betydelig grad til arbeidsplasser i kommunen. Sel
kommune har høyere omsetning i juli/august enn i jula. Det betyr at Sel er helt avhengig
av turistene sine. Jeg har liten sans for at det tas ut skatt for tjenester hytteeierne pr i
dag ikke bruker. Om fremtiden kan ingen spå.
#322 | 29/9/2008, 09:06, GMT +1 | Jan P H
I fjor høst var jeg på en NAL-konferanse i Trysil om hyttebygging. Der la ordføreren fram
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tall som dokumenterte utgiftene hytteeierne påførte kommunen. Det er jo beklagelig at
ikke Brustad er blitt orientert om dette, men ved henvendelse til ordføreren der får han
sikkert tallene.
Når det gjelder Lillehammer som Brustad nevner, har ikke temaet vært aktuellt fordi vi har
så få hytter i forhold til boliger og fastboende, men Øyer hadde en runde på dette i fjor
vår.
Det som er problemet for kommunene er at etter den nye kommunelovgivningen er de
pliktige til å ha beredskap i alle kommunale tjenester for å ta evt. topper i feriene. En
gammel og syk drammenser har f. eks krav på samme tjenester i kommunen der han har
hytte som han har i hjemmekommunen. Nå er ikke Sel kommune så stor hyttekommune at
dette velter kommuneøkonomien, men prinsippet er det samme om beløpet er stort eller
lite. Jeg har vært i kontakt med Sel kommune som har lovet oss skikkelig info omkring
eiendomsskatt for hytteeiere. De må jo sansynliggjøre at det vi betaler står i forhold til
hva vi får igjen.
Det skulle vært interessant å få visst hvor Brustad henter sin skråsikre argumentasjon fra?
Han har tydeligvis adgang til noen kanaler som er stengt for meg. Eller er dette bare noe
han tror og ikke vet?
#321 | 28/9/2008, 21:54, GMT +1 | Harald K. Brustad
Det var nå ikke røntgenapparatet som var hovedpoenget i min kommentar, men at jeg og
de fleste mener at hytteeierne ikke belaster kommunene med kostnader men tvert imot
genererer inntekter til kommunene. Jeg har enda ikke sett at noen kommuner, som f.eks.
Trysil, Ringsaker, Lillehammer, har klart å legge fram beregninger/analyser som som viser
at hytteeierne blaster kommunenes budsjetter. Dette er en ren politisk påstand uten noe
reelt grunnlag. Eiendomsskatt på hytter er og blir en ren økning av formueskatten og kun
en melkeku for kommunene.
#320 | 28/9/2008, 01:50, GMT +1 | Lars Ekre
Røntgenapparatet og betjeningen av dette på Otta legekontor har kun en ting med Sel
kommune å gjøre: Det ligger i kommunens lokaler. Røntgenlabben driftes av Sykehuset
Innlandet, og er som kjent ikke Sel kommune. Et røntgenapparat kan, og bør heller ikke,
brukes av hvem som helst. Heller ikke leger uten en viss erfaring med dette. De fleste
landsens legekontorer har ikke røntgenutstyr. Om de har det, er det ofte gammelt og av
dårlig kvalitet slik at sykehuset forkaster bildet. Det er sikkert mye å "ta" Sel kommune
for, men manglende røntgentilbud for svigermor pga. ferie er skivebom. Derimot er det
takket være enkelte ildsjeler i Sel kommune at det i hele tatt er et røntgentilbud her - et
tilbud som betjenes av radiograf med lang fartstid i sykehus. Bildene kommer direkte opp
på pc-en til legen ved sykehuset på Lillehammer.
#319 | 27/9/2008, 10:33, GMT +1 | Harald K. Brustad
Ja jeg spør som Kåre B. Hansen: Hva er det egentlig vi får av tjenester fra kommunen som
vi ikke betaler for? Vi betaler allerde formueskatt til kommunen på hytta vår. Vi har vært
på legevakta en gang med svigermor da hun hadde falt og vi var redd hun hadde brukket
armen. Men på legevakta hadde de ikke noen som kunne betjene røntgenapparatet "på
grunn av ferie". Det er jo i ferietida alle vi hytteeiere er der mest. Vi måtte kjøre
svigermor helt til Lillehammer for å få tatt røntgen. Hva slags service fra Sel kommune er
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dette. Og som Kåre sier i sitt innlegg, vi betaler for alle tjenester vi skal ha fra kommunen,
og i mange tilfelle er satsene langt over det det egentlig koster. Så eiendomsskatten på
hytter er bare en ren økning av formueskatten og som vil være en vesentlig belastning for
oss "vanlige folk" som har spinket og spart i alle år og omsider klart å få oss et sted i dette
område som vi er så glade i. Så kom ikke med dette tullete politikerpratet om at vi
hytteeiere belaster kommunebudsjettet. Kommunen, også gjennom økt omsetning for
næringslivet i Sel og dermed økte skatteinntekter, har vesentlige inntekter på oss som
hytteeiere.
#318 | 25/9/2008, 10:03, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Det er veldig bra at Oddny utvider tilbudet i butikken og tør å satse på ferskt kjøtt. Jeg
håper det blir mange store høstgryter med får-i-kål på Mysusæter i høstferien. Oddny pleier
også å ha poteter og egg fra bygda. Kortreist mat er miljøvennlig og hyggelig.
#317 | 25/9/2008, 08:28, GMT +1 | Jan P H
Ser at Oddny har fårikålkjøtt på butikken. Det er godt at sauene har flyttet seg fra Jørgens
innkjøring til kjøledisken.
#316 | 22/9/2008, 22:28, GMT +1 | Tove Myhren
Eindomsskatt
Tenk om.............. i allefall litt kunne blitt brukt til å ivereta og utvikle Mysuseter. Det er
da endelig nok å bruke pengene på!
Men det store kommunale sluket ligger der og det har plass til mye mer...............
Skal på hytta i høstferien får ikke la tanken om en eiendomsskatt på mellom 333,- og 666,i døgnet ødelegge idyllen.
#315 | 22/9/2008, 21:35, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Eiendomsskatt er nå vedtatt med 17 mot 7 stemmer i kommunestyre. Nå gjenstår det å se
hva takstresultatet blir og hvordan satsene for bunnfradrag og promillegrensen blir. Loven
sier fra 2 til 7 promille av takstverdi.
#314 | 22/9/2008, 12:52, GMT +1 | Helge Farsund
Er hjertens enig med dem som ber Sel kommune redegjøre for hvordan den nye
Eiendomsskatten skal forvaltes.
Jeg er redd for at noe av pengene "søles" på ukritisk vis.
Eksempl fra tiden tilbake (80 tallet) da Mysuseter Vel administrerte søppelkontaineren. Der
brtalte hytteeierne for tilgang med betalt nøkkel.
Da kommunen overtok ble det fritt frem for alle, og kostnaden dobblet, samt rot og
overfyllte kontainere. Med en ny hytteskatt forventer jeg at rådmannen og hans råd
kommer opp med en plan for hvordan kommunen vil "kvalitetssikre" bruken av
hytteskattpengene.
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Helge Farsund
#313 | 21/9/2008, 16:04, GMT +1 | Kåre B. Hansen
En flott helg i fjellet med mye folk ute er over.
#312 | 19/9/2008, 22:08, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Hva sier Oslos befolkning når vi kommer dit og belaster helsebudsjette Jan P. Er klar over
at dette koster penger, men det må finansieres på en annen måte en ved ekstra
formueskatt.
#311 | 19/9/2008, 12:13, GMT +1 | Marianne Frøland
Eiendomsskatt er ulogisk og rammer urettferdig. Hva koster det og hvem skal betale for
takseringen?
Kreative lokalpolitikere leter etter nye inntektskilder. Snart kommer vel hundeskatten
tilbake også : )
#310 | 18/9/2008, 23:03, GMT +1 | Jan P H
Til Kåre B:
Som kommunepolitiker burde du være bedre orientert. Jeg vet at både Trysil og Øyer
kommune sliter med det kommunale apparatet fordi hytteeiere tilbringer stadig mer tid på
hytta. Hytteeiere belaster de fleste kommunale tjenester som de fastboende betaler over
den vanlige skatteseddelen. Ta en prat med rådmannen i Sel for en orientering, eller
kanskje aller best: Be rådmannen komme med en orientering på hjemmesida vår.
#309 | 18/9/2008, 17:55, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Hva slags tjenester får vi som hytteeier av kommunen som vi ikke betaler for ? Vi som har
vann og avløp har betalt for det, renovasjon betaler vi for enten vi brukere det eller ikke.
Brøyte veier får vi ikke lov til, de som får brøyter betaler det selv. Byggemelding og all
kontakt med kommunen koster penger. Hva blir igjen som vi ikke betaler for ? Dette er
ikke en betaling for en tjeneste men en ekstra formueskatt på oss hytteeiere.
#308 | 18/9/2008, 14:22, GMT +1 | Jan P H
Artikkelen på hjemmesida åpner med at "dette er en trist dag for alle hytteeiere i Sel." Jeg
synes ikke det er trist at en endelig har funnet en måte der vi hytteeiere kan gjøre opp for
de kommunale tjenestene vi etterhvert har fått krav på. Det som kan bli trist er kanskje
størrelsen på skatten for den enkelte. Men jeg har stor tro på at Sel kommune vil finne et
nivå som står i stil med de tjenestene vi får og har krav på. Hvis kommunen dokumenterer
eller sansynliggjør hvilke utgifter jeg påfører dem, vil jeg betale min skatt med glede.Jeg
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har ikke til hensikt å snylte på kommunen der hytta mi ligger.
#307 | 17/9/2008, 18:40, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Sel kommune har hatt eiedomsskatt for bymessige områder i mange år. Vi har 7 promille
som øvre grense nå, det er lov å håpe på at den skal ned, men det er skjelden det skjer
under her i dalen. Adm. sjefen har tvert i mot foreslott å endre bunnfradraget fra 400
000,- til 300 000,- kroner
#306 | 17/9/2008, 16:31, GMT +1 | Knut Lien
Eiendomsskatt.
Ser at Sel kommune har bestemt seg for å tyne mest mulig skattekroner ut av alle som har
hytte i kommunen. Ut i fra den svake økonomien som de fleste kommuner her i landet har,
kan man forstå at det letes med lys og lykte for å finne inntekter til en slunken
kommunekasse. Men det må ikke bli slik at det skal gå an å ta betalt for ingenting.
I Nordre Furursjøen Vel sin medlemsmasse er det flere som har hytter i Sel kommune. Når
de nå blilr pålagt å betale eiendomsskatt til Sel, er det betimelig å spørre: "Hva er det Sel
kommune gjør eller har gjort for disse hytteierne"? Svar ingenting! Renovasjonen betaler
alle for på egen regning. Veien til hytta er privat og bomvei. Det finnes ingen hytter med
vann og kolakk tilkopling i Furusjøområdet, og heller ingen med noen annen form for
kommunal "hjelp". Hva er det så Sel kommune skal ha betalt for?
#305 | 17/9/2008, 15:22, GMT +1 | Torodd Hauger
Nå er det vel slik at kommunen første året kun kan utskrive 2 promille i eiendomskatt - og
så eventuelt øke den til maks 7 promille. Jeg kjenner ikke til kommuner som lagt seg på
maksgrensen. Så det er vel usannsynlig?
#304 | 17/9/2008, 10:09, GMT +1 | Sidsel Bjørneby
Eiendomsskatt-vedtaket var en skuffende utvikling i Sel kommune. Nå er det på tide å se
hva kommunen tjener på hytteeierne i forhold til hva de egentlig yter av vanlig, kommunal
service i forhold til mange andre hytteområder i landet.
Et spørsmål er: hvem og hvordan skal markedsverdi fastsettes for hyttene?
Eiendomsskatten i seg selv vil ha en negativ virkning på hyttenes verdi.
#303 | 17/9/2008, 08:13, GMT +1 | Øistein berg
Nei til eiendomsskatt
#302 | 16/9/2008, 23:05, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Sel formannskap vedtok i dag og innføre eiendomsskatt i hele kommunen fra 2009.
Se www.sel.kommune.no
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Gå til politik.
Gå til formannskapsmøte og kommunestyremøte.
Skal opp i førstkommende kommunestyremøte som sak 61/08.
Dagens eiendomsskatt innkreves etter markedsverdi med bunnfradrag på kr 400 000,- og 7
promille. En hytte med markedsverdi kr 1,5 mill må etter dagens system betale kr 7 700,- i
eiendomsskatt pr år.
#301 | 15/9/2008, 14:00, GMT +1 | Jan P H
Ser at det er laget en stor og fin plass ved oppkjøringa til Raphamn. Støtter forslag fra Jan
Lien om å flytte søppelcontainerne dit.
#300 | 28/8/2008, 13:44, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Styremedlemmene Breen og Bjørneby har tatt del i diskusjonen i forumet vedr
byggeforskrifter og reguleringsbestemmelser. Vellets styre har satt dette på dagsorden og
har som mål å finne ut hvor utfordringer og muligheter ligger; kommune, utbygger eller
entreprenør. Og som flere er inne på; det hjelper lite om takhøyden skal være lav ihht
forskriftene, dersom en står fritt til å bygge høyde ved masse som hever grunnen det hele
måles mot. Et poeng til er at gjeldene forskrifter kun angår private hytter. Det er mao
ingen bestemmelser/forskrifter for næringsbygg. Verken vannverk, kommunedass, bomhus
mv er underlagt formelle krav til estetikk/utforming. Fortsett gjerne å komme med innspill
og synspunkter slik at vi får oversikt over utfordringene.
Og takk for gla'melding fra Jan P vedr Bottsetra. Det var veldig hyggelig.
#299 | 28/8/2008, 09:37, GMT +1 | Jan P H
Da blir det vel snart en dugnad?
#298 | 27/8/2008, 22:54, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Kloakk huset nedenfor hotellet er delvis mitt ansvar, det er lenge siden Rondane Spa ba
meg om hjelp for å få det vekk.
#297 | 27/8/2008, 13:16, GMT +1 | Jan P H
Når det gjelder grøftegravingen er det ofte størrelsen på maskinene (svingradius på
skuffearmen) som bestemmer bredda på traseen. Men også den som kjører maskina er
viktig for sluttresultatet. Se bare på traseene som Audun Hoff (med Egil Ekren) har gravd i
Gråhaugen og øverst i Tjønnbakken. Over flere strekninger er det umulig å finne igjen
grøfta to år etter at arbeidet ble avsluttet. Jeg vet at de la spesiell vekt på å ta vare på
eksisterende torv/vegetasjon og legge den tilbake øverst i grøfta.
Den samme forståelsen for sårbar vegetasjon har jeg ikke sett hos andre
graveentreprenører, men det kan også skyldes utformingen av anbudsdokumentene. Jeg
har sett eksempler på slike dokumenter der eksisterende vegetasjon overhode ikke blir
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ivaretatt.
Når det gjelder oppføring av bygg deler jeg synet til Kåre B: Hvordan skal kommunen kunne
styre dette når de ikke en gang kan styre seg selv? I tillegg til byggene på Ulvangen som
Kåre nevnte, har vi også "dassen" på parkeringsplassen som heller ikke er kandidat til en
byggeskikkpris.
Og hvorfor kan ikke kommunen pålegge riving av det gamle kloakkhuset nedenfor hotellet?
Slik det står nå er det ikke bare skjemmende ved innfartsåra til nasjonalparken, det er like
før det utgjør en fare for både folk og fe.
#296 | 27/8/2008, 09:22, GMT +1 | Torodd Hauger
Det kan virke som om kommunen ikke har tilstrekkelig fokus på om byggesøknader
innebærer terrenginngrep (spregning, oppfylling). I områder som krever særlige
landskapshensyn bør det kreves tegninger / karter som viser behovet for terrenginngrep.
Tillatelsen bør også vurderes i dette perspektivet - med eventuelle vilkår / krav til omfang
av terrenginngrep og utførelse.
Det er vel og bra at bygningsmyndighetene er opptatt av selve bebyggelsen (høyde,
takvinkler, takmaterialer og farger). Men eksemplet jeg har vist til i fjellsiden opp mot
Ranglarhø, viser at terrenginngrep kan føre til større inngrep i landskapsbildet enn selve
bebyggelsen.
Det samme gjelder også gravearbeider i forbindelse med framføring vann- og
kloakkledninger, kabler o.l. Det kan da ikke være nødvendig med så brede "gravegater"
som vi har eksempler på. Jeg har andre steder sett at oppgravde masser legges på utlagte
preseninger o.l. for å unngå å skade vegetasjoen på siden av selve grøfta. Når vi nærmer
oss tregrensen, så tar det svært lang tid før det har etablert seg stedegen vegetasjon. Se
bare å VA-traseen fra Mysuseter mot Furusjøen. Sårene er fortsatt godt synlige 10 år etter
at arbeidene ble gjennomført.
#295 | 27/8/2008, 07:09, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Vi har reguleringsplaner, reguleringsbestemmelser, marksikringsplaner osv. Der står alt om
grunnmurshøyder, etasjehøyder, vindusvalg, marksikring og terrenginngrep, anbefalt
farger osv. Vi har nok planer, men de blir ikke fulgt opp. Jamfør kommunens eget
fargevalg på brønnhusene ved Ulvangvegen.
#294 | 25/8/2008, 21:05, GMT +1 | Johan A. Lie
Vi har registrert at det har vært noen innlegg om parkeringsavgift på Spranghaugen. Vi ser
også at styret i Tjønnbakkvegen A/L kritiseres for ikke å ta inn denne avgiften sammen
med bomavgiften. Her trengs tydeligvis en avklaring.
For det første: Tillatelsen til å innkreve en slik avgift, gjelder bare en prøvetid sommeren
2008. Erfaringene skal evalueres i høst. La meg for ordens skyld tilføye at tillatelsen fra
Fylkesmannen i Oppland forutsetter at Sel fjellstyre ikke tjener penger på tiltaket.
I forkant av møtet hos fylkesmannen, hadde styret i veien skrevet til Sel fjellstyre, og gjort
det klart at vi var imot innkreving av p-avgift på Spranghaugen. På denne bakgrunn er vi
heller aldri blitt bedt om å kreve inn denne avgiften i bommen.For oss i vegstyret ville
dette kreve noe merarbeid, i og med at bomavgiften er momsfri, mens p-avgift er
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momsbelagt.Vårt hovedargument mot en slik ordning var likevel at vi var redd for
kødannelser ved bommen. Her måtte man ikke bare finne ut av hvordan man skulle komme
seg gjennom den nye elektroniske bommen, men også ta stilling til hvor lenge man skulle
stå på Spranghaugen. Dette ville kreve informasjon på flere språk, og med køer og venting
som resultat.
Styret i Tjønnbakkvegen A/L hadde som alternativ å gjøre som vi har gjort i alle år: Vi ville
se på p-plassen som en utposning av veien, og tilrettelegge den og holde den ren og ryddig
som før. Nødvendig informasjon på Spranget er jo allerede på plass.Skulle vårt alternativ
bli for dyrt, kunne vi legge på litt på bomavgiften, og man hadde oppnådd hensikten med
bare ett innkrevningssted. Vi hadde også et annet krav basert på lang erfaring: At
vegstyret fikk hånd om reinsbommen. Da kunne vi selv få bestemme når veien inn til
Spranget var tørr og i forsvarlig stand til å ta imot trafikken.Dagens bestemmelse om
åpning først den 10. juni, fører til parkering foran reinsbommen uten noen form for
tilrettelegging, og med betydelig fare for forurensning av nedenforliggende vannkilder.Vi
har registrert hele 85 biler på en dag her, og vi ser at vegetasjonen blir ødelagt, samt
forsøpling ved de nærmeste hyttene.
Håper dette var avklarende for veistyrets ståsted i denne saken, og så får vi avvente
evalueringen i høst.
#293 | 25/8/2008, 13:36, GMT +1 | Jan P H
Godt nytt:
I dagens GD søkes det etter fagfolk til å lafte opp igjen det gamle fjøset på
Bottsetra.Samtidig skal også utløa restaureres.
Dette fjøset har vært på dagsorden til vellet i årevis, og det har også vært skrevet om det
i MysusæterNytt.
Flott initiativ fra Opplysningsvesenets Fond!
#292 | 23/8/2008, 21:52, GMT +1 | Øivind Breen
Som nyvalgt til styret i vellet, har jeg et håp om at de forhold som påpekes rundt
forvaltning av reguleringsplan og byggeforskrifter vil bli reelle punkter på agendaen mellom
oss og kommunen. Økt utbygging og modernisert infrastruktur må styres slik at egenarten
til Mysuseter beholdes best mulig og naturen skånes maksimalt. Dette bør gjelde alle
forhold; fra nedgraving av rør og ledninger, klargjøring/rydding av tomter,
terrengplassering, arkitektur, fargevalg, utelys til ferdigstilling og orden/ryddighet under
byggetiden mm.
#291 | 22/8/2008, 12:46, GMT +1 | Jan P H
Flott at Torodd og Sidsel tar opp denne saken, og enda bedre at Hanne følger opp. Det er
nærmest en tragedie å se hvordan noen plassserer hyttene sine. Jeg vet ikke hva som er
verst av en kunstig beplantet grushaug eller en utsprengt gruve, begge deler er like ille.
Tror mye av dette skyldes manglende kunnskap hos byggherre og utførende. Kanskje skulle
vellet sammen med kommunen utarbeidet en veileder som ble tilsendt alle som søkte om
byggetillatelse?
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#290 | 21/8/2008, 19:39, GMT +1 | Sidsel Bjørneby
Jeg støtter Torodd Hauger i synspunktet om at hytter må tilpasses terrenget, ikke
omvendt. I sommer har det vært under oppføring en rekke hytter der svære lass med grus
kjøres inn og legges som en kunstig pute med en hytte oppå. Det er på tide at kommunen
tar tak i utviklingen og råder i slike slike byggeprosjekter. Trenden ødelegger miljøet som
er skapt av gamle setre der bygningene vakkert tilpasser seg terrenget. Dette er Sels
byggekultur, ikke store grusputer med kunstig beplantning.
#289 | 20/8/2008, 00:08, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Til Torodd Hauger
Vellets styre engasjerer seg i saker som påvirker det visuelle miljøet. Nytt bomhus på
Furusjøveien er et eksempel på hva det forrige styret fikk ryddet opp i. Det nye styret har
flere medlemmer som ønsker å jobbe med nettopp det visuelle miljø. Det er flott at
medlemmene bruker forumet til å melde hva de mener er stygt og pent.
#288 | 18/8/2008, 11:56, GMT +1 | Torodd Hauger
Tilpass hyttene til terrenget - ikke terrenget til hyttene.
Det er under oppføring en hytte på Mysuseter - nær tregensen opp mot Ranglarhø. Tomten
er sterkt eksponert og terrenginngrepet voldsomt. Spregning og stor steinfylling. Selv med
påføring av jord og tilsåing vil det ta lang tid før dette "såret" i landskapet er leget.
Man kan undre seg over at bygningsmyndighetene godtar denne typen utbygging i et
område hvor "stedstilpasning" skal tillegges stor vekt.
Det hadde vært ønskelig at velforeningen engasjerer seg i byggesaker - og påpeker ønsket
om skånsom utbygging av tomter som er lagt ut til hyttebygging.
#287 | 6/8/2008, 11:42, GMT +1 | Aase Randi og Johan A. Lie
Byggegruva på toppen av Tjønnbakken.
Når skal noen ta initiativ til å få fylt igjen hullet, og få fjernet den skjemmende haugen
med stein og grus? Nå har det vært slik i over 30 år. Er hullet fredet? Hvor er Sel kommune?
#286 | 5/8/2008, 13:22, GMT +1 | Jan Lien
Positivt å se at det i løpet av siste halvannen uke har blitt ryddet opp "noe" på Mysuseter.
Etter oppslag bl.a i GD og mange hytteeieres innlegg på diskusjonssiden vedrørende
renovasjon, ble tømmefrekvensen på de (stygge) containerne på P-plassen økt fra en til to
ganger pr uke. I tillegg er det ryddet litt i maskinmateriell. Det hjelper jo......
Men, men... må jeg tillate meg å si. Det er fortsatt områder som bærer preg av rett og
slett rot og er lite innbydende.
Vedr plassering av containerne på P-plassen, så har jeg flere ganger tatt dette opp med Sel
Kommune. Første gang for 4-5 år siden. Men hjelper det? Nei da!
Enig med HT og SB om at disse øyeblikkelig flyttes innerst til høyre v/ Furusjøveien, inntil
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vi forhåpentligvis får fjernet alt av containere fra Mysuseter sentrum (også tidligere
foreslått fra mange hytteeiere) til en fellesplass v/ Raphamkrysset.
Blir spennende å følge med på stedutviklingsgruppens arbeide, forslag til løsninger og ikke
minst tidsaspekter på det som skal gjennomføres. Ønsker lykke til med arbeidet!
Alle som "bruker" Mysuseter har et skrikende behov for AT NOE BLIR GJORT.
Fortsatt god sommer ønskes!
#285 | 30/7/2008, 09:18, GMT +1 | Fjelltraver anno 1939
Hvorfor er det så stygt rundt Mysusæter fjellstue? Har sjelden sett maken til
søppelansamling og manglende landskapsvern. En stor skamplett på stedet!
Dessuten ligger det en gammel bom og slenger der den nye er satt opp på Ulvangveien.
Hvem tar ansvaret? Veistyret?
#284 | 22/7/2008, 10:02, GMT +1 | Sidsel Bjørneby
Helt enig med Hanne T. Det ville hjelpe betraktelig om containerne ble flyttet. Når man
kommer til Mysusæter ville man få et hyggeligere bilde enn i dag, i påvente av at
stedsutvalget og kommunen kan få vedtatt VARIG bedring. Flyttingen må antagelig tas opp
med firmaet som har søppelordningen og kanskje med Jørgen Letrud, som er "sjefen" for
hele plassen? Jo før jo bedre, dette burde ikke kreve generalforsamlingsvedtak, jeg tror
alle er enige!
#283 | 21/7/2008, 09:59, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Jeg skulle ønske den som plasserer containere på plassen bak butikken, kunne satt dem
innerst til høyre, langs Furusjøveien - der det står litt av hvert annet. Slik de står nå er det
en fare for at nye gjester tror parkeringsplassen på Mysuseter er søppelplassen. Akkurat nå
er "velkomsten" når du kommer til Mysuseter en rad med søppelcontainere og butikkens
bakside. Et ganske trist syn. Heldigvis står den gamle låven på Loftsgårdjordet der
fortsatt!
#282 | 16/7/2008, 13:49, GMT +1 | Thorbjørn Tho
Det er klart at bomavgift og parkeringsavgift skulle vært betalt ett sted. (ved bommen) Er
det så vanskelig å få til et samarbeid mellom to parter? Det må arbeides videre med en
løsning her.
#281 | 15/7/2008, 10:41, GMT +1 | Sidsel Bjørneby
Det er flott at området omkring søppelcontainerne er ryddet opp, og at et slags gjerde er
på plass. En sped begynnelse på økt kvalitet. Men det gjenstår fortsatt å få til en varigere
løsning på rotet i sentrum, bl. a. penere og videre gjerdeløsning, realisering av
kommunens engasjement av Feste arkitekter, Kåre B's initiativ for utvikling, m m. Ting tar
tid, men nå må kommunen snart ta ansvar for alt de har lovet! Dessuten skulle jeg ønske
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at aksjonen for sentrumsområdet omfattet Mysusæter Fjellstue. Derved kunne det lages
større press for en skikkelig opprydding av alt rotet omkring hus og parkeringsplass. Dette
er for tiden det verste rotet på Mysusæter.
Og mens jeg er i gang: Da den flotte, nye bommen for Ulvangveien ble montert, ble den
gamle bare slengt til side, det ser stygt ut, og den bør fjernes.
#280 | 12/7/2008, 11:39, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Parkeringsavgift på Spranget kunne være et godt tiltak for å finansiere en bedre
organisering av området, såsom hyggelige oppholdsrom med sitteplasser, informasjon og
toalett. Å måtte betale dobbelt; først ved bom og så ved p-plass er en svært dårlig løsning.
Informasjon ved bruk av tilstedeværende vertskap (som i tillegg skal kurses) er ikke mulig
å få økonomisk lønnsomhet i, så overskuddet (til nye investeringer) blir spennende å se
etter prøvesesongen. En stor ny utfordring er de tjekkiske bussene som har begynt å bruke
plasssen. De kommer gjerne ukentlig (når de først har lagt plassen inn i programmene
sine), setter opp 20-30 telt og benytter stedets "toalett". Turistvegen over Sognefjell har
erfaring med dette. Toalett-tømmingen på Liasand måtte økes til 2 ganger daglig etter at
tjekkiske turbusser inntok stedet som gratis "campingplass". Kr 80 per buss per natt står
etter min mening ikke i forhold til de utfordringene denne trafikken skaper. Men ønsker
kommunen/fjellstyre Spranget som en billig campingplass? Camping burde være næring
ikke et gratisgode.
#279 | 12/7/2008, 07:22, GMT +1 | Kåre B. Hansen
At ikke Tjønnbakkvegen og Sel Fjellstyre makter å bli enige om innkreving av avgift i den
nye bommen er dumt og dyrt. Lønn til to personer tar vel mye av inntektene på Spranget,
disse resursene kunne vært brukt til noe mere fornuftigt en å selge parkeringavgifter.
#278 | 10/7/2008, 09:54, GMT +1 | Terje Bekkemellem
Dette er vel en helt opplagt oppgave som kontaktutvalget for stedsutvikling bør engasjere
seg i. Sentrumsområdet bør visuelt gjennomgås, og skjemmende forhold bør kartlegges og
dokumenteres med bilder. Så bør eierskap og ansvar for opprydding på plass. Utvalgets har
flere av de næringsdrivende som deltakere, slik at her vil det kunne bli en ganske så
direkte prosess. Forhold som det er problematiske å fastsette eierskap eller ansvar til, bør
så tas som en dugnad, - der alle deltar. For å komme i mål, så bør det settes opp
tidsfrister for den enkelte.
#277 | 9/7/2008, 22:06, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Det hadde vært å håpe at de som er grunneier tok ansvar og ryddet opp uten kommunens
innblanding. Alle må nå vel se at her er det store forbedringer med forholdsvis enkle midler
og kostnader.
#276 | 9/7/2008, 09:44, GMT +1 | Jan Lien
users4.smartgb.com/g/g.php?a=s&i=g43-00346-07&m=all&p=1
03.01.13
Gjestebok
Helt enig med bl a "fjell-gubbe". Det har (beklageligvis) i årevis vært slik på Mysuseter og
omegn at "hvermansen" kan hensette all verdens dritt og møkk over alt. Det være seg
skrap fra hytteeiere!!!, maskinmateriell etc., falleferdige bygg + + +. Det virker som om
alle kan gjøre akkuratt som de selv vil.Uholdbart og skikkelig utrivelig for alle som ønsker
at Mysuseter skal være et koselig sted å komme til.
Nei nå er det på høy tid at alle tar ansvar, og at de som forårsaker forsøplinga og alt rotet
rydder opp en gang for alle. Sel kommune må på banen og pålegge ansvarlige til å få ryddet
opp!!!!!!!
Det ser rett og slett skammelig ut i og rundt Mysuseter sentrum!
#275 | 8/7/2008, 18:23, GMT +1 | Fjell-gubbe
Søppel, rot, gamle maskiner, snøscooter, gamle stygge campingvogner osv fra nedenfor
krysset til Raphamn, ved Gråhaugen og fra Rondane Spa til Ulvangvegen. Hvorfor kan
enkelte grunneiere få lov til å forsøple slik som på Mysuseter ?
#274 | 8/7/2008, 14:48, GMT +1 | Gammel fjelljente
Mysusæter fjellstue ligger i en søppelhaug! Hvordan er det mulig å ha det så grusomt stygt
på tomten til en fjellstue? Det blir verre for hvert år, og nå må ansvarlige eiere ta seg
sammen og rydde opp, for stedet er en skam for Mysusæter!
#273 | 7/7/2008, 09:41, GMT +1 | Liv Hatlem/Tomm Ingvaldsen
Fantastisk at noen vil satse på skiheisen! Vi bidrar gjerne med tilsvarende beløp, dvs. kr. 5
000. Skibakken er en viktig del av Mysusæter, og vi håper flere vil bidra til å sikre fortsatt
drift av bakken. Nå gleder vi oss til ny sesong!
#272 | 5/7/2008, 21:57, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Jeg registrerer at stedsutviklingsutvalget pga sterkt arbeidspress i kommunen ikke har
klart å ha aktivitet gjennom første halvår av 2008. Gruppa har jobbet med
avfallshåndtering/containerhus, parkeringsplass, infoskilt og ny Furusjøvei. Den har fått
presentert et par skisser fra landskapsarkitekt Feste – primært knyttet til vei, caravanplass
og containerhus for søppel. Gruppa skal møtes igjen i august. Jeg har lyst til å minne om –
foran neste møte – på hvilken måte det arbeides med stedsutvikling andre steder i landet.
Miljøverndepartementet skrev etter landskonferansen for stedsutvikling i januar 2007
følgende: ”Stedsutvikling er aktuelt som aldri før. Aktivitetsnivået er høyt, og det skjer
mye spennende og kreativt i byer og tettsteder. I mange kommuner har
stedsutviklingsarbeidet utviklet seg fra et fokus på det bygde miljøet til også å omfatte
tiltak rettet mot kulturliv, sosiale forhold, helse, verdiskaping, næringsutvikling og bruk av
lokale natur- og kulturressurser. Erfaringer viser at disse temaene henger nært sammen,
og at det er mye å vinne på å ha en helhetlig tilnærming til dem.”
Jeg håper kommunen vil trekke opp en slik helhetlig tilnærming i det videre arbeidet i
stedsutviklingsgruppa.
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#271 | 4/7/2008, 22:04, GMT +1 | Dag Erik Pryhn
Viser til flere innlegg de siste dagene som uttrykker frustrasjon over framdriften i
stedsutviklingsprojektet. Frustrasjonen er forståelig, og jeg deler utålmodigheten flere gir
til kjenne. Noe av forsinkelsene skyldes interne forhold i kommunen (ikke minst manglende
saksbehandlerkapasitet på planarbeid, bl.a. fordi ny E6 i Gudbrandsdalen og
Kommunedelplanen for Ula-Dovre grense binder opp mye personalressurs), samt flere ukers
uforutsett merbelastning under og etter rasperioden i Sel). Noe skyldes forhold som helt
eller delvis er utenfor kommunens herredømme.
Jeg har bedt saksbehandler for stedsutviklinga prioritere kontakt med leder i Mysuseter Vel
så snart saksbehandler er tilbake fra ferie.
Stedsutviklinga er et partnerskap og lagspill som er krevende for alle parter, og der ikke
minst tilstrekkelig kommunikasjon direkte mellom partene er nødvendig for å lykkes.
Erfaring fra andre, tilsvarende prosesser er at hvis kommunikasjonen går fra dialog ansikt
til ansikt til å skje gjennom ulike typer brev og via andre kanaler enn de som er avtalt, er
ikke det noe sunnhetstegn, men ofte et faresignal om at det blir vanskeligere å finne
løsninger. Ofte trekker man i siste instans hverandre nedover, mens idéen med
stedsutvikling som kjent er den motsatte. Vi får ta dette opp i neste møte i
kontaktutvalget som jeg håper vi skal få til i første halvdel av august.
God sommer.
Dag Erik Pryhn
Ordfører og leder i kontaktutvalget
#270 | 4/7/2008, 21:30, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Hvem vil bli med på å redde skiheisen ? Vi har nå to unge menn som vil satse, men de
trenger hjelp. De satser kr 60 000,-. Hvem vil bli med på å tegne aksjer for kr 40 000,- i
skiheisen ? Morten Havn og jeg tegner oss for kr 5 000,- hver. Vi trenger en styreformann,
er det noen som føler seg kompetent og har tid til å hjelpe oss med det ?
#269 | 4/7/2008, 21:25, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Stedsutvikling møte 3 mars, arkitekt hadde ikke utført de bestilte oppgaver fra Sel
kommune. Nytt møte skulle avholdes på våren, det er fortsatt ikke gjort. Årsaken er nok
ras og alt det ekstraarbeide dette medført, men i flg offentlighetslova så plikter kommunen
og svare på brev/henvendelser innen 3 uker. Resultate er at inngjerding av sentrum som
var lovet ferdig i fjor, heller ikke blir påbegynt i år. Vi må leve med søppel, skramel, sau
og rot i sentrum i minste et år til.
#268 | 2/7/2008, 13:13, GMT +1 | Jan P Hammervold
Om vi vil ha utvikling på Mysusæter skal vi ikke regne med hverken store eller små
initiativ fra Sel kommune. Men å svare på seriøse henvendelser fra velforeningen burde vi
forvente at de gjør.
#267 | 1/7/2008, 17:11, GMT +1 | Terje Bekkemellem
Jeg har for et par måneder siden forespurt kommunen (pr. e-post) om det finnes noe
users4.smartgb.com/g/g.php?a=s&i=g43-00346-07&m=all&p=1
258/329
03.01.13
møtereferat etter møtet. Har ikke registrert noe mottak av svar. Det er mulig det forsvant
i leirraset på Otta. Regner med at kommunen rett og slett har prioritert dette ned pga.
andre mer viktige saker ?? Ha en fortsatt fin sommer.
#266 | 1/7/2008, 10:00, GMT +1 | Jan Lien
Savner informasjon/orientering etter møte kontaktutvalget for stedsutvikling på Mysuseter
skulle ha 3. mars 2008!!!!!!!!!!
#265 | 16/6/2008, 21:19, GMT +1 | Jan Lien
Ser at Sel Kommune melder at det kan komme endring på renovasjonsavgiften for bl a
hytteeiere på Mysuseter.
Ok at vi hytteeiere skal betale for renovasjon, men nå mener jeg det er på høy tid at Sel
Kommune finner bedre løsninger på renovasjonsordningen. Plasseringsmessig med
containere som det første blikkfanget når vi kommer til Mysuseter. Ikke pent! I tillegg vet
vi nå at vi går inn i ferieperioden juli-august. Vi som hytteboere på Mysuseter vet hva
dette betyr. Søppel flyter utover plassen daglig. Må melde til Sel Kommune at dette er rett
og slett ukoselig og søpplete! Minimum for denne sesongen er at tømmefrekvens MÅ økes
betraktelig. Viser også til tidligere innlegg med meget sunne tanker vedrørende plassering
av "renovasjonsplass" v/ oppkjøring til Raphamn. En felles plass for hytteområdene v/
Mysuseter og Raphamn. Som hytteeier sentralt på Mysuseter skjønner jeg ikke hvorfor alt
som skal besluttes i Sel Kommune ALLTID skal ta lang, lang, veldig lang tid! Ja, jeg bare
spør????????
#264 | 8/6/2008, 21:26, GMT +1 | Hanne T.
Tusen takk til Kåre B for nytt pent bomhus. Det var skikkelig bra "vaktbikkje-jobbing".
Det nærmer seg sommer, og jeg lurte på hva som skjer i stedsutviklingsgruppa. Kunne
noen orientere litt om hva gruppa jobber med? Er det noen konkrete prosjekter på gang?
#263 | 27/5/2008, 21:41, GMT +1 | Harald Brustad
Takk for tilsendt kort til bommen. Det kommer nok til å bli flittig brukt.
Et spørsmål: Går det an å skrive navnet sitt på kortet, med f.eks. en CD-merkepenn.
#262 | 19/5/2008, 10:54, GMT +1 | Vilhelm Bjerknes
Bomhuset ved Furusjøvegen.
Takk til Hanne Toftdal for konstruktivt innlegg. Styret har overfor kommunen gitt uttrykk
for noen av de samme tankene. Vi antar at manglende forhåndsorientering om byggesaken
er en glipp fra kommunens side.
#261 | 16/5/2008, 13:22, GMT +1 | Hanne Toftdahl
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Nytt bomhus i sentrum. Jeg opprettholder min anbefaling for den videre utviklingen på
Mysuseter til å tenke kvalitet i alle ledd, og særlig utøve en helhetlig planlegging av
infrastruktur. Både Røde Kors Hytta og denne bomstasjonen er eksempler på utbygging som
med fordel kunne vært innom det arbeidet stedsutviklingsgruppa jobber med. En fast
arkitekt bør også tilknyttes gruppa, og et felles arkitektonisk uttrykk bør for fremtiden
legges til grunn ved slike bygg. I alle fall som anbefaling for de som bygger i sentrum. Bare
fargevalgene og grunnarbeidene gjør de to byggene unødvendig dominerende i
landskapsbildet. Er det mulig å snu kursen snart?
#260 | 8/5/2008, 17:30, GMT +1 | Steinar Gravdal
Takk for info! Er innom webkamera på Høvringen nesten daglig nå på vårparten men det
virker som om det har vært en del mindre snø på Høvringen enn på Mysusæter de siste
åra... Et web kamera på Mysusæter ønskes derfor hjertelig velkommen!
#259 | 8/5/2008, 08:24, GMT +1 | Terje Bekkemellem
Hei Steinar. Det er fortsatt en god del snø på Mysusæter, selv om den får hard medfart på
disse varme dagene. Jeg snakket med Magne Thøring og han var da på skitur opp
Tjønnbakken. Han kunne fortelle om ca. ½ meter med snø, og fint føre. Det var ingen bare
flekker opp lia, men på toppen var det enkelte steder bart. Han mente at Tjønnbakkveien
ikke ville åpne tidligere enn normalt, men alt er selvsagt avhengig av været fremover.
Regner med at også Furusjøveien trenger mye varme og god tørke for at den kan bli åpnet.
Du får også et inntrykk ved å se på videokameraet som står på Høvringen (se linker på
hjemmesiden). Vellet jobber nå sammen med Løypelaget og Rondane Spa med å få opp et
tilsvarende kamera på Mysusæter.
#258 | 6/5/2008, 23:08, GMT +1 | Steinar Gravdal
Noen som kan informere litt om hvor mye snø det ligger igjen på Mysusæter?
Er det mulig å si noe om når man kan forvente at Furusjøvegen åpner i år?
#257 | 5/5/2008, 11:42, GMT +1 | Steinar Almløv
Jeg vil takke for en god og informativ internettside, med et levende diskusjonsforum.
Her kan alle komme med sine ideer og spørsmål og få svar eller tilbakemelding av
forskjellig art.
Jeg har et spørsmål som jeg kan tenke meg å få svar på.
Nå når vinteren er på hell og vi alle venter på at snøen forsvinner.
Venter nok vi som har hytte langs bilveiene som fungerer som skiløyper om vinteren mest.
Det hadde vært en stor fordel å få brøytet de veiene så fort som mulig etter at skisesongen
er over.
#256 | 17/4/2008, 11:10, GMT +1 | Torodd Hauger
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Fint med liberale regler om inngjerding - men det bør være regler for valg av type gjerde.
Gjerder er med på å prege felles miljø / landskap.
Personlig synes jeg beitedyra er en viktig del av hytteopplevelsen og de holder gresset nede
rundt hytta. Gleder meg over hvert besøk på "trammen".
Hadde gjerne sett mer husdyr i fjellet og på Mysuseter.
#255 | 13/4/2008, 22:04, GMT +1 | Tove Myhren
Vervekampanje - en god ide!
Den oppfordringern må vi ta.
#254 | 12/4/2008, 19:35, GMT +1 | Marianne Frøland
Som nye hytteeiere på Mysusæter setter vi stor pris på websidene og finner mye nyttig
informasjon her. Noe info savner vi som er "ferskinger" og kanskje også andre? Feks når
butikken og kafeen er åpen, vi vil jo gjerne støtte opp om dette tilbudet og handle her når
det er mulig. Vi leser gjerne også mer om hvordan det går med alpinanlegget og evt. andre
planer for området. Ønsker vellet lykke til videre (vi har selvsagt meldt oss inn) og gleder
oss til mange fine opplevelser på Mysusæter!
#253 | 7/4/2008, 22:40, GMT +1 | Jan P H
Kloakk i Gråhaugen.(se liste over hva Vellet har gjort)
Det er nok ikke riktig at det er Vellet som står bak kloakkutbyggingen i Gråhaugen. Det må
jeg nok ta ansvaret for selv.
Etter vellykket initiativ fra velforeninga i Ultunga med påfølgende kloakkutbygging der,
fikk Vellet spørsmål fra Sel kommune om vi kunne registrere interessen for et anlegg i
Gråhaugen. At nettopp Gråhaugen ble valgt skyldtes et tidligere initiativ fra Odd Valmot.
Samtidig skulle vi også forespørre om interessen for brøyting.
Brev fra Vellet ble sendt i juni 2003 til samtlige hytteeiere og svarene ble presentert Sel
kommune senhøstes samme år. Etter mye om og men ,konkluderte kommunen med at
interessen var for liten til at kommunen ville bygge ut.
For ikke å komme i noen dobbeltrolle som velformann og kloakkinteressert hytteeier
begynte jeg selv som privatperson å undersøke mulighetene for å bygge ut et privat
anlegg. Etter samtaler med ordfører og teknisk sjef i kommunen tok jeg kontakt med
hyttenabo Ole Smidesang som sa seg villig til å delta. Han hadde året før fått et tilbud fra
Audun Hoff om kloakk fram til sin egen hytte.
Deretter kontaktet jeg de nærmeste naboene med en foreløbig kalkyle, og snart var vi 8
interesserte. Jeg søkte deretter kommunen om byggetillatelse, kontaktet Audun og
beslutning om igangsettelse ble bestemt. Ved anleggstart var vi passert 20 stk (etter mer
brevskriving og infomøter). Kjell Simensen ble en viktig sparringpartner etterhvert som det
også ble interesse for kloakk i den vestre del av feltet, senere ble også Gregor Gjøingsli
med i arbeidet. Før anlegget ble avsluttet og kommunen overtok, var vi innpå 60
deltakere.
Synes det er riktig at dette blir presisert så det ikke blir mistanke om noe samrøre mellom
meg som leder i vellet og som hytteeier, nå med kommunal kloakk.
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#252 | 4/4/2008, 22:06, GMT +1 | Kåre B. Hansen
I 2012 er Rondane Nasjonalpark 50 år.
Rondane Mysuseter 2012.
Hvordan skal vi planlegg og feier det ?
#251 | 4/4/2008, 22:04, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Kan vi sette i gang en verve kampanje for Mysuseter Vel ? Vi er ca 400 medlemmer i dag.
En oppfordring er at hvere og en av oss verver minst et nytt medlem til
generalforsamlingen 2008. Snakk med dine hyttevenner og naboer om Mysuseter vel og
gjør vår hjemme side kjent.
#250 | 4/4/2008, 21:12, GMT +1 | Helge Stokstad
Takk til Vilhelm Bjerknes for en flott oppsummering av vellets fanesaker og aktiviteter
over flere år. Det er viktig for oss som medlemmer å få en slik oppdatering så man
synligjør at vellet jobber aktivt både med lang- og kortsiktige saker til beste for Mysuseter.
Bra!
#249 | 4/4/2008, 08:12, GMT +1 | Helge Stokstad
Ny generalforsamling er planlagt til 02. august 2008. Kanskje styret kunne redegjøre for
hva de hadde oppnådd de siste 5 årene? For meg som medlem så ser det ikke ut til å være
mye i forhold til alle saker som har vært oppe med hensynt til renevoasjon,
sentrumsfornyelse, vinterbrøyting etc.
#248 | 26/3/2008, 22:00, GMT +1 | Tove Myhren
Kjempebra opplegg på påskeaften med telt, grill og musikk - synd att kaldt vær gjorde att
ikke flere holdt ut ute........ håper likevell man forsøker igjen - påska er vell senere neste
år? Gøy med skirenn også - det var første gang vi deltok, men blir ikke siste
#247 | 15/3/2008, 23:38, GMT +1 | Olav Barhaugen
Jeg henger meg på Mortens oppfordring. Skirennet på påskeaften er en tradisjon det er
viktig å ta vare på. Tror det blir litt rart når ikke skiheisen er i drift i påsken. Håper dette
blir en tankevekker for alle, både påskegjester og fastboende. Samtidig vil jeg ønske alle
en riktig god påske. Hilsen en av dem som har hatt fast tilholdsted under de nederste
buskene i skibakken i mange påsker. Min påske tilbringes nå i fjæresteinene på
Østfoldkysten. God påske til alle kjente og ukjente.
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#246 | 15/3/2008, 01:10, GMT +1 | Morten Havn
Hei
Håper vellet kan moblisere folk til gjennomføring av påskens skirenn,hvis ikke synes jeg
det er falittærklæring. Dette arrangementet har vært vellets ansikt utad i flere tiår slik bør
det fortsatt være.
Her møtes mange flere enn på årsmøtet.
Undertegnede har vervet mange medlemmer ved disse arrangemang.
Ikke la Mysusæter vel bli en nei forrening.
#245 | 7/3/2008, 20:14, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Hvem ønsker og vil være med på et prosjekt for å få vann, avløp og strøm lagt fram til
Punghaugen ? Jeg har i dag tatt kontakt med Sel kommune og AS Eiedfoss for å få vurdert
mulighetene for å få dette til.
#244 | 25/2/2008, 22:57, GMT +1 | Ola Toftdahl
Etter en flott uke på Mysusæter i vinterferien føler jeg behov for å gi ros til Løypelaget.
Nye flotte preparerte løyper hver dag, tusen takk for innsatsen!
#243 | 20/2/2008, 22:33, GMT +1 | Torodd Hauger
Jeg vil gjenta mitt tidligere forslag.
Øk velforeningskontigenten til minst 1000 kr i året. Bruk de økte midlene til å subsidiere
slalombakken, opprusting av sentrumsområdet og løypelaget.
Ønsker man vinterbrøyting av flere veier, så er det dessverre ikke nok å hugge noen trær i
nye skiløypetraseer. Skal det kunne kjøres løyper fra den første snøen kommer, så må
traseen "terrengjusteres". Store steiner fjernes, bekker lukkes osv. Dessuten må
reguleringsplanen for sentrumsområdet endres. I tillegg så forutsetter nye løypetraseer
avtaler med berørte grunneiere. Personlig har jeg ingenting i mot at flere veier
vinterbrøytes, men ser at dette krever at noen tar ansvar for planlegging, gjennomføring
og finansiering. Hvem?
Reguleringsplanen for Mysuseter legger ikke opp til en slik storstilt utbygging som på Golå.
Det ønsker jeg personlig heller ikke. Mysuseter har kvaliteter som Golå ikke har - og som
vedsettes av mange.
Jeg - og helt sikkert mange med meg - er villig til å legge mer penger i å sikre de tilbudene
vi har. Men vi hytteeiere bør kanalisere vår økonomiske støtte gjennom velforeningen.
#242 | 20/2/2008, 19:46, GMT +1 | Hytteeier
At Mysusæter er en perle vet alle vi som har benyttet området i en årrekke. Det er viktig å
ta vare på det genuiet i området, samtidig må det også være mulig å utvikle stedet slik at
det blir attraktivt for flere. At slalombakken nå er stengt er et tilbakesteg. Selv i sin
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enkelhet har den bidratt til "det lille ekstra" ihvertfall for oss med ungdommer i hus. Skal vi
klare å lokke denne gruppen til fjells er vi avhengige av et mangfold i tilbudet. I vår familie
krysser vi fingrene for rask oppstart av heis og bakke, og vi håper noen klarer å trylle frem
drift i påskedagene. Legg gjerne på prisen hvis nødvendig - vi kommer!
#241 | 20/2/2008, 01:05, GMT +1 | Morten Havn
Hei hytteboere på Mysuseter.
, ikke sammenlign oss med gålå eller andre.Men at vi trenger et løft er helt klart,har selv
barn i alpin alder. Var sist søndag på Gålå yrende liv fra alle nasjonaliteter butikk , kafe ,
skiheis,m/m hva er feil med det ?beskjedent men sant. Skal vi ikke dø ut må noe skje.
Vei på vinter er nok et must innenfor gitte områder.På Høvringen krysser skiløypene
fylkesvei minst 8 ganger."det gjelder bare å legge det til rette"
På gålå krysser til og med skiheis og nedfarts løype bilvei om vinteren.I Lemonsjø området
har de laget bru til skiløpere over fylkesvei for å løse problemet,men der har de kommunen
med seg .Så her gjelder det å være LITT kreativ.
Som Mysusæter tilhenger håper og jobber jeg for at vi fortsatt henger med. Tenk på våre
etter kommere hva vil de ha????????
Ellers. Mye snø gode forhold,hører at noen ønsker at skiløypene blir oftere kjørt.Så betal til
løypelaget, som gjør en kjempe god jobb
Ha en god vinter ferie
Mvh
Morten Havn
#240 | 19/2/2008, 15:01, GMT +1 | tord Askvig
Er helt enig med Hanne T i at vi skal bevare løpetraseene og helst utvide tilbudet, men jeg
kan ikke se at det MÅ være en konflikt mellom løyper og veier på Mysusæter.
Det er da fullt mulig å lage løyper bort til Ula, opp til vidda og bort Pungdalen uten å legge
disse løypene i veitraseen. At det i teorien er nødvendig å spørre grunneier for å hugge
noen trær/busker langs etter veien der skiløypene skal gå kan da ikke skape det helt store
problemet.
Hva angår vinterbrøyting så er det ihvertfall åpenbart at det er "enklere" å komme til fjells
en sen fredag kveld med vinterbrøytet vei enn uten. At vi har "tøffinger" blant oss som går
i føyka en sen kveld med tung ryggsekk på ryggen er det ingen tvil om, men det tror jeg
ikke gjelder den store hop av dagens hytteturister - og langt færre i fremtiden.
Jeg noterer meg at det eksisterer et stort problem på Mysusæter p.t på grunn av for FÅ
mennesker vinterstid.
Heisen er stengt, tilbudet i butikken er beskjedent (naturligvis) og muligheter for service
forøvrig også ganske innskrenket sett i forhold til hva jeg tror fremtidens hytteeier vil
etterspørre.
Med strenge reguleringsbestemmelser som nærmest utelukker særlig mye ny hyttebygging
på Mysusæter er det ikke mange alternativer til det å gjøre eksisterende hytter mere
benyttet - og da må man gjøre det lettere å dra til fjells. Svært mange Mysusæter beboere
kommer fra Oslo/Ålesund og tilsvarende. Kjøreveien er lang og behovet for ikke å måtte
"slite" for mye når man kommer frem til parkeringsplassen en mørk vinterkveld er åpenbart
tilstede.
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Jeg kommer altså med brøytete vinterveier som alternativ. Jeg etterlyser andre
alternativer!
I mellomtiden tror jeg eksempelvis vi blir uten slalombakke til en "løsning" er funnet som
bringer folk oftere til fjells vinterstid med mindre noen finner frem til en "snill" onkel som
vil subsidiere denne virksomheten.
#239 | 19/2/2008, 13:23, GMT +1 | Hanne T.
Diskusjonen er interessant. Kan man få til et like godt tilbud på Mysusæter som på Gålå?
Jeg vet ikke antall hytter på Gålå, men butikken er en Kiwi-butikk (eller liknende) med
tilstrekkelig utvalg og gode og lave priser. Verken ferskvare eller delikatesser. Rett nok
kan man kjøre bil til hytta, men Gålås virkelige fortrinn er et flott utviklet og tilrettelagt og
daglig (!!) preparert løypenett fra november måned. Og lysløype man kan gå fredag kveld.
Ikke minst er det pent og ryddig på Gålå. På Gålå betaler man ikke mer for varer og service
enn andre steder.
Jeg våger å påstå at det kommer ikke flere mennesker til Mysuseter av å få brøytet vei til
hyttene når det samtidig fratar oss alle de skiløypene som i dag går nettopp på de veiene
man ønsker brøytet. Lag en sti- og løypeplan, der løyper legges utenfor veinettet og sørg
for finansiering av prepping av spor (helst hver morgen i helger og viktige ferier). Tilbudet
skaper etterspørselen. Og ødelegg i alle fall ikke det lille løypenettet vi har!
#238 | 19/2/2008, 13:20, GMT +1 | Tord Askvig
Til Haugers innlegg:
For ordens skyld vil jeg påpeke at jeg ikke har kritisert butikkdriften på Mysuseter, men
jeg har sagt at jeg er av den mening at den relativt sett lave besøksfrekvensen på
Mysuseter gjennom store deler av året er et problem relatert til det å kunne drive
forretningsmessig forsvarlig. Og kan man ikke drive frretningsmessig forsvarlig så blir
driften lagt ned. (Dette er i realiteten historiens dom på Mysuseter - mange har forsøkt å
drive butikken, men har stort sett gitt opp)
Så argumenterer jeg for HVA JEG tror kan bedre muligheter for vinter drift av såvel butikk,
heis og service forøvrig på Mysuseter - og min løsning er blandt annet vinterbrøytete veier.
Dette tror JEG på, men altså ikke DU - og det er greit.
Kom da du med din løsning for et Mysuseter der aktivitetene vinterstid er store nok og
gjevne nok til å muliggjøre lønnsom drift av de faciliteter vi (de aller fleste av oss) alle
ønsker.
#237 | 17/2/2008, 17:29, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Service koster det er det ingen tvil om. Men er viljen og etterspørselen tilsted så er det
ikke noe i veien med flinke og servicinstilte folk på Mysuseter heller. Denne helga har jeg
hatt gleden av å være på hyttetur på Gålå, lys i mange vindu, brøytetvei fram til de fleste
hytter, gode preparerte løyper, lysløype gjennom hyttefeltet. På Gålå føler alle seg
velkomne og forholdene er tilrettelagt, her er vi alle gjester. Vi har noe å lære, men vi har
alle forutsettninger til å lykkes for vi har en like flott beliggenhet og natur på Mysuseter.
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#236 | 15/2/2008, 23:57, GMT +1 | Olav Barhaugen
Som forhenværende hytteeier og næringsdrivende på Mysusæter har jeg fulgt med på
debatten her en stund. Det er meget positivt at det har kommet på plass en
informasjonskanal og en plass for meningsytring for dem som er interessert i Mysusæter og
området omkring.
Jeg ser at Askvig fremhever Gålå der man kjører til hyttedøra og kommer til "dekket bord"
på hytta. Et slik tilbud er sikkert også mulig på Mysusæter, vel og merke hvis brukerne er
villig til å betale hva det koster. Og at etterspørselen utgjør et visst volum. På Gålå er det
et stort antall høystandard hytter og et meget kjøpekraftig klientell. Derfor er det mulig for
det lokale næringsliv å tilby slike tjenester til en overkommelig pris. Jeg er helt sikker på
at dagens drivere av butikk, scootertransport og brøytetjenster på Mysusæter kan tilby et
vel så bra tilbud som på Gålå. Servceinstillingen har jeg intrykk av er tilstede. Men det
krever at markedet er villig til å betale hva det virkelig koster.
Det er ikke mulig for den lokale butikken å ha et vareutvalg på linje med en Ultra- eller
Menybutikk i en storby. Derfor må varer handles inn fra butikker på Otta. Dette tar tid. Tid
er penger, også for folk på landsbygda. Da holder det ikke å plusse på en 50- eller 100-lapp
på handlelappen. Er etterspørselen og betalingsviljen tilstede vil det ikke mangle på tilbud.
Men næringslivet driver ikke med veldedighet, hverken på Mysusæter eller andre steder.
#235 | 15/2/2008, 21:38, GMT +1 | Torodd Hauger
Jeg deler på ingen måte Askviks synspunkter.
Jeg synes servicen på Mysuseter er meget god. Scootertransport kan bestilles til "alle"
døgnets tider. Flinke og serviceinnstilte folk.
Vi har en flott fjellbutikk med hyggelige mennesker bak disken - og hvor vi kan bestille det
vi måtte ønske. Koselig kafe med god og rimelig mat.
Det at skiheisen ikke er godt nok besøkt - skyldes nok først og fremt at det ikke sogner
nok folk til området - og at ungdommen kanskje ønsker større bakke. Kjøretiden til
Dombås, Lemonsjøen og Golå er dessuten såpass kort at mange velger nok disse stedene.
Nei, vi som er så heldige å ha hytte på Mysuseter har lite å sutre over.
#234 | 14/2/2008, 20:20, GMT +1 | tord askvig
Sitter akkurat her med Aftenpostens seksjon "bolig" og leser med et sukk hvordan andre
fjellområder i gudbrandsdalen fungerer- denne gang Gålå.
Siterer fra intervjuet med generalsekretæren i skiforeningen som har hytte her:
"Skal vi kunne bruke hytta i helgene, må vi også kunne kjøre helt frem til døren. Til og med
de få metrene fra parkeringsplassen og inn til hytta er ferdig brøytet når familien kommer
opp en sen fredag kveld"
videre:
"Her har vi verdens hyggeligste butikk. Vi sender en E-post med handleliste til Gålå handel
fredag formiddag. Når vi kommer opp fredag kveld står maten i kjøleskapet"
Er det noen her på Mysuseter som begynner å skjønne hvorfor disse andre stedene har et
blomstrende næringsliv, stor aktivitet og mange arbeidsplasser.
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Mysuseter er nok for oss spesielt interesserte som nøyer seg med bruk av hytta ved de
store høytider og uten krav til service utover det helt grunnleggende. Mange liker det slik,
men la oss slutte å undre oss over hvorfor heisen stenges, butikken legges ned og service
fasiliteter er tilnærmet fraværende.
#233 | 11/2/2008, 22:53, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Jeg kom til Mysuseter første gang i 1979. Bygget hytte i 1980/81. På mitt tak og tomt har
det vært like mye snø før. Vi måket taket sist helg.
#232 | 8/2/2008, 09:53, GMT +1 | Hanne T.
Takk til vellets styre som har levert en god uttalelse. Forøvrig også en grundig uttalelse fra
Høvringen. Jeg savner imidlertid at hele området sør for Mysuseter defineres som "orange"
område, en form for avlastningsområde for nasjonalparken. Jeg håper kommunen tar dette
opp i sin uttalelse som jeg har skjønt har en annen/senere frist.
#231 | 7/2/2008, 22:51, GMT +1 | Jan P H
Ja, her var det ikke mye liv? Ingen har skrevet noe siden Kåre B 28. januar, og ingen mener
noe om forvaltningsplanen? Synes ikke styret har fått de innspill og den hjelp de fortjener.
Likevel synes jeg styret har kommet med en grundig og godt gjennomarbeidet uttalelse
som jeg stiller meg 100 % bak.
#230 | 28/1/2008, 18:06, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Støtter du Mysuseter Løypelag ? Har du fått tilsendt giro i år ? Vist ikke kan du gå inn på
link til løypelaget på vår hjemmeside og gi ditt bidrag. Løypelaget utfører en viktig jobb for
oss alle,men det koster penger å oppretholde et godt løypetilbud. Derfor er det viktig at
alle som har hytter på Mysuseter gir sitt bidrag etter evne.
#229 | 28/1/2008, 13:10, GMT +1 | Hanne T.
Forvatningsplanen.
Jeg synes vellets utkast til uttalelse er god. Jeg savner imidlertid muligheter for å
merke/gå organisert på en sti fra Spranget mot de vestligste toppene. Det går spredt
tråkk/gammel sti fra Spranget vest for Ula over Krokutbekken mot Steet/Storsmeden som
møter den vardete stien mellom Rondvassbu og Peer Gynt ved en stor varde. Denne stien
er mye hyggeligere å gå enn bilveien til Rondvassbu når man skal på topptur om sommeren.
#228 | 27/1/2008, 09:14, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Mysuseter 26 januar. Overskyet og mye lett snø. De som pleier å måke sin tak må
planlegge å gjøre det nå før snøen blir tyngre. Søndag 27 Januar Lettskyet flott være, i dag
ser det ut til å bli en fin dag. Minus 5,5 grader C på Otta kl 0930.
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#227 | 26/1/2008, 17:45, GMT +1 | Jan P. H
FORVALTNINGSPLANEN:
Det er et greit innspill vellet foreslår,og slik debatten lokalt har utviklet seg, tror jeg også
vi blir hørt når det gjelder datogrensene for preparering av skiløyper.
Men vellets styre må påpeke det som er aller viktigst i denne saken:
1.) Vi må fortsatt ha lokal forvaltning styrt av folk med nærhet til fjellet slik vi har hatt det
i hundrevis av år. Vi kan ikke la skrivebordsbyråkrater overta denne viktige funksjonen.
2.) Planen må få politisk behandling i stortinget! Det er et totalt brudd med alle
demokratiske regler at denne viktige saken kun skal ha administrativ behandling.
Vellet må markere sitt syn i denne saken så ingen sitter igjen med det inntrykket at flere
hundre hytteeiere på Mysusæter støtter denne helt spesielle behandlingsmåten.
#226 | 25/1/2008, 16:01, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Brann i Rondvassbu. Brannfolk og redningsfolk hadde problemer med å finne fram i natt.
Her ser man et av Fylkesmannens resultat av detaljestyring. Liv kan gå tapt om vi ikke får
stikke løyper straks det forhold for det. SE www.gd.no
#225 | 23/1/2008, 09:08, GMT +1 | Jan P H
Hanne peker på hovedutfordringene innad i forvaltningsplanen: Hva er viktige og riktige
tiltak for å sikre villreinen leveområder i framtida?
Jeg synes det da er greit å ta med seg at villreinstammen i Rondane Sør på få år nærmest
har eksplodert i antall, fra få hundre til rundt fire tusen. Dette til tross for lokal
forvaltning,forholdsvis ny vinteråpen vei over Venabygdsfjellet, storstilt utbygging på
Spidsbergseter, utstrakt hyttebygging og preparerte skiløyper på kryss og tvers vinterstid.
Det er ikke vi som bruker fjellet som er den største trusselen for villreinen, men endringen
i klimaet. De stadige temperaturendringene (og mildere vær) vil føre til et islag over
mosen som vanskeliggjør beiting vinterstid. Det er en reell trussel som
miljøvernmyndighetene heller burde ta tak i framfor de toskete forslagene vi presenteres
for i forvaltningsplanen.
#224 | 22/1/2008, 23:54, GMT +1 | Hanne T.
Selvråderett er en ting. Det er et tungt tema. Meningsløse rammevilkår er noe annet.
Vilreinen har høy miljømessig status. Vern av villrein blir det helt sikkert. Det jeg ikke
skjønner er hvorfor - som det meldes fra Lesja - planen omfatter områder langt utenfor der
reinen ferdes? Hvorfor er f eks Svinslå og Furusjøen med i planområdet? Hvorfor er det
restriksjoner her? Det måtte da være best for reinen om folk kunne ferdes helt fritt privat
og i næring i dette området, så reinen kan være i fred på vidda. Jeg skjønner heller ikke
hvorfor det ikke legges stier/løyper der folk uansett vil ferdes slik de har gjort i 100 år.
Alternativet blir at folk forflytter seg i store vifter på vidda i stedet og det er verre for
reinen. Jeg skjønner heller ikke hvorfor Høvringen og Rondvassbu har fått "frie soner",
mens Mysuseter ikke har fått det. Dessuten skjønner jeg ikke hvordan fylkesmannen kan
godkjenne utbygging av en mengde leiligheter (M. Fjellgrend) for så i neste omgang prøve
sperre av fjellet for tradisjonelt friluftsliv. Friluftsliv er selve årsaken til at vi vil verne
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naturen. Hvorfor verne noe vi ikke får oppleve? Tilsvarende ser vi andre steder. FM klarer
verken stoppe utbygging av veier eller hytter. Til sist er det bare stier og løyper de kan
legge restriksjoner på. Hadde det ikke vært bedre å prøve å stenge veien lenger nede, så
blir det færre folk inne i reinens trekkområder. Vi trenger mange flere stier/løyper enn det
som står i planutkastet. Og samtidig må folk læres opp til å ferdes med reinen rundt seg.
Jeg lurer også på om forskerne kan dokumentere at reinen forstyrres av friluftsutøvere?
Reinen på Dovre har levd godt side om side med både jernbane, E6 og militær
skyteaktivitet. Jeg mener planen har alt for få begrunnelser for restriksjonene og alt for
lite dokumentasjon av mulige skader på reinen.
#223 | 22/1/2008, 10:36, GMT +1 | Hanne Alstrup Velure
NOK ER NOK har engasjert seg både spesifikt i forhold til forvaltningsplanen for
Rondane/Dovre - og generelt i forhold til det system som gjør at slike planer kan
godkjennes uten en helhetlig vurdering der konsekvenser for næring og bosetting i
distriktene vurderes. Det er det samme sytem som rammer oss på Bjorli der all utbygging
nå har vært stoppet et år pga Fylkesmannens innsigelser: Vi må begrense utbyggingen de
neste 13 år til 150-200 mot ønskede 800 nye hytter - langs E136, helt nede i dalføret og
langt unna vernegrensa til villreinen. 80% av Lesja er verna - nå vi heller ikke får lov å
utvikle de resterende 20% hva skal vi da gjøre? Derfor er oppropet en tverrpolitisk sak som
også omhandler måten ikke bare denne regjerings politikk men også forgjengeres,
forvaltes på. Her i Lesja er det bred politisk enighet om at det nettopp er systemet som er
feil - politikerne har på mange måter mistet grepet om forvaltningen av en helhetlig
politikk!
#222 | 22/1/2008, 08:42, GMT +1 | Øivind Breen
Jeg tror vi skal være forsiktige med å blande partipolitikk inn i dette - sågar er det min
mening at man skal være forsiktig med å generalisere betydningen av
underskriftskampanjen i en nasjonalpolitisk dimensjon. Personlig har jeg skrevet under sammen med flere familiemedlemmer - fordi planen i denne aktuelle saken framstår som
uforståelig og unødvendig begrensende. Det er da også denne saken som er referanse for
underskriftene - selv om innledningen inneholder en del generelle betraktninger. Jeg
oppfatter underskriftskampanjen som et opprop mot konsekvensene av denne enkeltplanen
og ikke et generelt, politisk opprop om lokal råderett. Det ville være fint om
initiativtakerne kunne bekrefte dette.
#221 | 22/1/2008, 08:17, GMT +1 | Jan P H
Dette var morsomt:
Kåre B er aktiv Høyrepolitiker, jeg aktiv AP-politiker, men synet på hvordan demokratiet
bør fungere er ihvertfall helt likt.
Dette gjenspeiler også underskriftslisten, den inneholder sentrale politikere fra begge leire.
Ingen tvil om at kampanjen "Nok er nok" er tverrpolitisk.
#220 | 22/1/2008, 08:10, GMT +1 | Jan P H
Forslaget til forvaltningsplan for fjellområdet vårt er det største inngrepet i bruksretten av
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fjellet siden nasjonalparken ble opprettet. Som underskriftkampanjen viser engasjerer
saken mange. Styret i Vellet vil også komme med en uttalelse. Hvorfor ikke lufte noen
tanker omkring dette i "diskusjonsforum"? Dette er jo et fantastisk instrument for å kunne
kommunisere med medlemmene.
Det må da være betryggende for et styre å vite at det har medlemmene bak seg når så
viktige vedtak skal gjøres? En kan jo si at ikke alle medlemmene vil delta i en slik
meningsutveksling, men det som er viktig:
Alle har muligheten.
Jeg er på nåværende tidspunkt ikke så opptatt av alle detaljene i planen. Det som er
altoverskyggende viktig for meg nå er at planen må få politisk behandling i Stortinget, vi
må også få lokal råderett over ressursene som ligger i fjellheimen.
#219 | 22/1/2008, 08:03, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Ny forvaltningsplan for Rondane og Dovre område. Høringsfrist 5 februar 2008. Hvorfor så
liten interesse for denne planen på Diskusjonsforum ? Planen ligger utlagt på vår
hjemmeside. Dette er den viktigste endringen siden Rondane Nasjonalpark ble opprettet i
1962. Styrets høringsuttalelse må legges ut på hjemmesidene straks, slik at vellets
medlemer kan få komme med merknader. Jeg er tilhenger av at alt skal behandles med full
åpenhet. Planen er utarbeidet av Fylkesmannens miljøavdeling, skal vedtas av Direktoratet
for Naturforvaltning, ankeinnstans er Miljøverndepartementet.
#218 | 18/1/2008, 21:31, GMT +1 | Torodd Hauger
Redaktøren kan selvfølgelig publisere hva han / hun måtte ønske. Det er redaktørens
privilegium. Den som er uenig kan eventuelt ytre seg her på nettsiden.
Problemet oppstår når redaktøren "sensurerer" vekk ytringer som vedkommende er uenig i.
Men det har vel ikke skjedd så langt?
#217 | 18/1/2008, 16:10, GMT +1 | Jan P H
Vi skal ikke lage noen stor diskusjon om dette, men poenget mitt er at en redaktør står
helt fritt til å publisere hva han vil uten at et styre skal legge seg opp i dette.
Men det er klart at et styre kan avsette en redaktør om han ikke følger styrets linje. Jeg
regner ikke med at det blir nødvendig her.
Nå drar jeg til fjells for å sjekke snømengdene på taket.
Ha ei fin helg!
#216 | 18/1/2008, 14:27, GMT +1 | Sidsel Bjørneby
Overtramp?
Jeg er helt uenig med Jan P i hans oppfatning av styreleders melding. Det er greit at
underskriftskampanjer er fullt lovlige, men de må ikke stå frem som Mysusæter vels
underskriftskampanje, jeg har hørt flere som undret seg over dette. Det er mange ulike
meninger blant medlemmene. Slik den presenteres nå er den grei nok, og fremstilles som
en lokal aksjon, som hvem som helst kan skrive under på. Den høringsuttalelse som styret i
vellet vil sende innen 5.2. legger vekt på å få frem flere nyanser i reaksjonene til
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forvaltningsplanen, nettopp for å ivareta ulike meninger, men allikevel komme med
konstruktive innspill.
#215 | 16/1/2008, 20:51, GMT +1 | Jan P H
Før avisfusjonen på Lillehammer var jeg styreleder i "Dagningen". Noe av det første jeg
måtte lære meg var aldri å ha noen mening om det redaksjonelle.Redaktør og styreleder
hadde helt forskjellige roller å spille, grensene måtte være klinkende klare for at begge
roller skulle oppfattes som troverdige.
På vellets hjemmeside i dag synes jeg leder i Vellet presterer et grovt overtramp i sin
irettesettelse av redaktøren for at han presenterer underskriftskampanjen mot
forvaltningsplanen av Rondane. Er det noe sted på nettet denne kampanjen burde være å
finne, så er det på Vellets hjemmeside. Leder mener at underskriftskampanjen "går
utenom Vellets linje i denne saken."
Hvis Vellets linje ikke er at vi skal ha lokal forvaltning, og at planen ikke skal ha politisk
behandling, så kan ikke jeg lenger være medlem av Vellet.
Jeg vil også minne om at underskriftskampanjer er et høyst akseptabelt og helt vanlig
innslag i en demokratisk debatt.
#214 | 16/1/2008, 20:15, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Snøforhold på Mysuseter. Har ikke vært på Mysuseter etter nytt år. Trodde jeg skulle
kommet meg dit i dag, men rakk det ikke. Det begynner å bli en del snø, i dag har det
kommet en del våt tung snø på Otta. Anbefaler at de som pleier å måke sine tak nå
vurdere situasjonen. Oppdatert melding skal komme så fort jeg får tatt en tur til fjells.
#213 | 14/1/2008, 14:24, GMT +1 | Ola Næprud, Sel kommune
Administrasjon i Sel kommune er jevnlig innom nettsida til Mysuseter Vel og
diskusjonsforumet for å holde seg oppdatert på synspunkter og innspill til arbeidet med
stedsutvikling på Mysuseter. Mange av de sysnpunkter som kommer frem gjelder
arealbruken i sentrum i forhold til reguleringsplan. Det er enda litt tidlig i prosessen mht.
stedsutvikling til å forskuttere en evt. endring av eksisterende reguleringsplan, men det
kan komme som en direkte følge av de diskusjoner som pågår omkring flere sentrale tema
som parkering, caravanplass, søppelhåndtering osv. I første omgang er det arealet i de
sentrale deler av "sentrum" som det nå arbeides med, og så langt synes det å være full
oppslutning omkring arbeidet med å få gjerdet inn deler av området, få til en estetisk
opprusting av parkeringsplassen og området rundt. Det er intensjon å få startet opp arbeid
allerede til våren bl.a. med nye informasjonstavler etc. For å få gjennomført noen grep har
kommunen også valgt å fokusere på de "offentlige områdene",for å få gjennomført noen
forhåpentligvis positive tiltak.
Takk for innspill og engasjement så langt!
#212 | 11/1/2008, 20:10, GMT +1 | Torodd Hauger
Hvordan er snøforholdene? Er det behov for å måke snø fra hyttetakene?
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#211 | 9/1/2008, 11:02, GMT +1 | Jan P H
Skal vi påvirke den kommunale prossessen som nå er igang er det viktig at vi begynner å
komme med konkrete innspill. Det er greit å be om at estetiske retningslinjer skal ligge til
grunn for planleggingen, men for den som fysisk skal gjøre jobben blir dette noe luftig. Jeg
starter med oppstillingsplassen for bobiler/campingvogner:
Mener to viktige kriterier er at den må ligge sentralt, og den bør ikke synes. Jeg vil foreså
at den plasseres i skogen nedenfor det gamle kloakkrensehuset til hotellet. Terasser
skråningen, behold mest mulig skog og ta innkjøring ned mot krysset med gamle
Mysusætervegen.Da kan en få flat og fin innkjøring som egner seg for bobiler og vogner.
Nedover mot bekken og Ula er det delvis ganske slakk skråning og det er kanskje ikke de
helt store terrenginngrepene som må til. Hovedkloakken passerer også området.
#210 | 7/1/2008, 08:53, GMT +1 | Hanne T.
I denne spalten går to diskusjoner samtidig. Den ene som handler om hva dagens
hytteeiere ønsker seg og trives med, mens den andre handler om å forsøke å bidra til flere
gjester og mer næringsutvikling. Det siste kan i sin tur også gi bedre tilbud for de som
allerede er her (butikk, heis, preparerte skispor, merkete stier mv).
Forvaltningsplanens rammer spiller i og for seg ingen rolle for de som går på ski og tur
utenfor løypene og drives tradisjonelt friluftsliv med kart og kompass. Men innenfor målet
om næringsutvikling er det f eks lagt restriksjoner i forhold til organiserte turer utenfor de
oppsatte stier og løyper, og de fastsatte tidspunkt. Bl a vil ingen av toppene vest for
Veslesmeden kunne tilrettelegges for organiserte turer. Personlig vil jeg helt sikkert også
savne stikkene på ruta fra Rondvassbu til Ljosåbui - en flott "trekant"-tur som mange
bruker, der det ofte er føyke og dårlig sikt. Tilsvarende for løypa til Felegeret, der mange
går på tur.
Forvaltningsplanen vil også bidra til at de preparerte sporene ikke blir satt med "såle", noe
som kan gi mye gjennomslag i løypene på senvinteren (påske).
#209 | 6/1/2008, 22:40, GMT +1 | Web-redaktør
Forumet er opprettet. Se hjemmesiden.
#208 | 6/1/2008, 20:55, GMT +1 | Margrete Nåvik
Hadde det vært en ide å opprette et slags kontaktforum her? Ser at Tove søker nissebytte i
julen. Problemet er at man må bla seg nedover i diskusjonsforumet for å oppdage slike
kontaktskapere. Vi har tre barn (7,11 og 14) som ettersom de vokser har vanskelig for å
finne sosiale forbindelser på Mysusæter. Skal vi få dem med oss i åra framover, må vi ha
et sosialt tilbud til dem. Kanskje går det an å arrangere en topptur, eller en fellestur langs
Ula for ungdom i alderen 12-16. Kanskje tilogmed en sommerfest med grilling og gitar
rundt bålet. Slik kan vi sørge for at ungdommene vil være med på Mysusæter også når de
ikke er tilfredse med å befinne seg i kjernefamilien i hele ferien. Hilsen Margrete
#207 | 6/1/2008, 15:57, GMT +1 | tord askvig
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Jeg tror det er viktig som Sidsel B sier at vi evner å fokusere på det som er unikt med
Mysusæter kontra andre steder som Geilo,Hafjell,Beitostølen etc.
Vi kan aldri konkurrere med disse plassene hva angår alpine tilbud, men vi kan med hell
konkurrere med disse stedene hva angår en fantastisk og ikke minst beskyttet natur.
Vi er -sies det- omkring 700 hytter som sogner til dette stedet. Det burde være mer enn
nok til å "tilby" drivverdige forhold for en "liten" næringsstruktur inneholdende butikk,
parkering, heis, kafee etc, men det forutsetter altså noen grep som Kåre B synes å være
den eneste som arbeider aktivt for.
Selv har jeg påpekt at jeg tror det er vesentlig at Mysuseter gjøres tilgjenglig oftere på en
praktisk måte for dem som bor her, det innebærer eksempelvis vinterbrøytete veier frem
til Ulvangen, opp Tjønnbakken og bortover Pungdalen.
Uten besøk vinterstid utover påsken og noe få spredte uker forøvrig blir det ikke rentabel
drift på noe på Mysuseter.
Jeg motsetter meg sterkt at Mysuseter skal oppgraderes til en "turistmekka" i konkurranse
med de foran nevnte stedene. Den største attraksjonen med Mysuseter er den "relative"
roen som finnes her.
Jeg kjører ikke slalom(defor kontribuerer jeg minimalt til dette tilbudet), og jeg bruker
butikken relativt lite fordi jeg synes tilbud og omgivelser er lite inspirerende, men jeg har
ingen motforestilling mot å "bidra" til at disse aktivitene kan fortsette og forbedres og
være en positiv faktor for Mysuseter, ikke gjennom å bidra til en massiv "turisitifisering"
av Mysuseter, men gjennom å bidra med investeringstilskudd/driftstilskudd til en fornuftig
organisert og estetisk utseende enhet i sentrum av Mysuseter som kan drifte butikk,
servicetilbud, skiheis+ diverse andre aktiviteter som beskrevet tidligere av Kåre B.
Jeg har gjort en stor investering i hytte på Mysuseter, og for meg er det bare naturlig å
bidra økonomisk til den nødvendige infrastruktur som skal til for å gjøre opphold og bruk
av min hytte mer interessant.
Jeg har alt sagt over hva jeg tror er en betingelse for å få til dette -bl.annet vinterbøytete
veier slik at hytteierne bruker hytter og faciliteter der oppe i større grad enn de gjør nå.
700 hytter i aktiv bruk i tillegg til ett eller flere hoteller burde være mer enn nok til å holde
heis, butikk, kafe, parkering etc gående om eksempelvis vi hytteeierne bidrar
kapitalmessig til et nytt driftsselskap i sentrum.
Litt enkel hoderegning vil vise at muligheten for hytteierne/hoteller og andre
næringsdrivende til å stille med eksempelvis 10 mil kroner i A/S kapital til en slik
driftsenhet innebærer relativt sett små "oppofrelser" relativt til de investeringer som
hytteierne/hotelleierne alt har lagt ned på Mysuseter.
Jeg ser frem til oppfølgningen av det initiativet som jeg vet Kåre B har tatt med hensyn til
Mysuseters fremtid.
#206 | 6/1/2008, 11:18, GMT +1 | Sidsel B
Det er interessant å lese kommentarene om Forvaltningsplanen og våre interesser i den
sammenhengen. Jeg tror vi har for lett for å se begrensningene i planen fremfor
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mulighetene den gir oss. Mysusæters unike plassering i forhold til Nasjonalparken bør
kunne utnyttes bedre, uten å ødelegge for de eksepsjonelle sidene ved Nasjonalparken som
nettopp representerer verdiene. Det er ikke noe i planen som nekter oss å gå hvor vi vil,
både på ski og til fots, og merking skal ivaretas.
Begrensningene ligger i bruk av motorisert utstyr, bl a til opparbeiding av spor (som
dessuten blåser igjen!). En verdi på Mysusæter er nettopp muligheten til å oppleve
stillheten og roen i naturen. Dette kan komme oss mennesker også til gode, ikke bare
villreinen. Det er nok av steder der dette ikke kan oppleves. De som ønsker å trene vil ha
nok muligheter i de sporene som kjøres opp i randsonen. La heller Mysusæter Vel gå inn for
gode løyper og utvikling av tilbud i randsonen, der det ligger mange ubrukte muligheter!
#205 | 6/1/2008, 01:08, GMT +1 | Hanne T.
De som allerede er etablert på Mysuseter har benyttet de tilbudene som eksisterer. De
forventer at tilbudene fortsatt vil være der. Men statisk er ikke vårt samfunn. Når
skiløypene ikke kan prepareres med såle, når alpintilbudet legges ned og når de
kommersielle tilbudene som finnes spres på for mange aktører slik at ingen tjener penger,
kan det i lpet av kort tid bli et veldig redusert tilbud. Det kan gi salg av hytter fordi folk
velger et annet feriested. Tilsvarende kan det - slik noen av oss er enige om - bli mindre
interessant (ytterligere salg) for noen dersom det blir campingplass i sentrum. Mange
reisemål har campingplasser, men få legger dem synlig i sentrum.
700 hytter er tilstrekkelig til at noen kan tjene penger. Men det gir ikke mange
arbeidsplasser. Og færre dersom mange skal drive med litt.
En omstrukturering er på gang. Det kan føre noe positivt med seg. Men da må det jobbes.
Enda et eksempel er forvaltningsplanen for nasjonalparken som det nå særlig er Mysuseter
som taper på. Høvringen og DNT (Rondvassbu) er på banen overfor fylkesmannen. Det
planlegges for betydelige restriksjoner som ytterligere vil forverre mulighetene for
kommersiell aktivitet og vanlig friluftsliv fra Mysuseter slik planen foreligger pr idag. Det
er både positivt og negativt at reinen trekker rett utenfor hyttedøra vår. Men det er alt for
få stier og løyper fra Mysuseter som er tegnet inn på forvaltningsplanens kart. Jeg tror at
med en god dialog med fylkesmannen kan man både få justert tidspunkt for prepping og få
på plass flere stier og løyper.
Hvem tar denne ballen?
#204 | 5/1/2008, 11:48, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Ny forvaltningsplan for verneområdene i Rondane- Dovreområde vil avvikle mange av de
tjenestene som vi som hyttefolk er avhengie av, som snøcootertransport og preparering av
skiløyper. Planen legger opp til at det skal bli så vanskelig å bruke hytten og hotellene at de
blr stående tomme store deler av året. Hadde fylkesmenn, direktorat og departement hatt
like stor fokus på næringsutvikling som på værning ville situasjonen vært enn anne.
Distrikts Norge avfolkes, Storting og regjering oppfordrer oss til å satse på reiseliv, men å
bruke naturen det får vi ikke lov til. Det kan virke som om de værnede områder kun skal
være forbeholdt de med særinteresser, blir ikke villreinen like skremt av en SNO scooter
som en privat ? Villreinen blir brukt som alebi for å nekte alle mulige tiltak både i
nasjonalparken og randsonene, hvordan kan det ha seg at villreinen har overlevet til nå
uten alle disse Evensta folka til å passe på seg ? At Rondane Nasjonalpark ble etablert i
1962 var bra, at den ble utvidet er også bra, vi er for å ta vare på naturen. Men
users4.smartgb.com/g/g.php?a=s&i=g43-00346-07&m=all&p=1
274/329
03.01.13
Gjestebok
bygdafolket må få lov til å utnytte naturen i næringsvirksomhet slik som vi har gjort i
hundrevis av år uten at villreinen har blitt ødelagt.
#203 | 4/1/2008, 22:53, GMT +1 | Helge Tvedten
Svar til Tord Askvig.
Det er godt å se at vi er begge enige med Kåre Hansen. Men tenk deg tanken Tord, at
ingen lenger vil kjøre spor og løyper, at scootertaxi og butikken stenger i påsken og
sommeren. Hva skal du da ta deg til? Vi er alle avhengige av et bredest mulig tilbud på
Mysuseter slik at det kan bli et bærekraftig sentrum. Jeg er ikke avhengig av
slalombakken, men ser at den trengs for at Mysuseter skal overleve.
Mvh
Helge Tvedten
#202 | 4/1/2008, 17:38, GMT +1 | tord askvig
Mysuseter sentrum fortjener et bedre utseende enn idag sier Kåre Hansen - det er vel alle
enige i. Vel innleggskriver nr 200 mener vi får tåle bobiler telt og camping (herav stor
pågang av brukere utover hytteiere) bare slalombakken reddes.
"Gull kan kjøpes for dyrt", og hvis valget er slalombakke med utstrakt "camping" liv på
Mysuseter, da greier jeg meg utmerket med langrenns skiene.
#201 | 4/1/2008, 17:14, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Det er meget beklagelig at skiheisen er stengt på Mysuseter denne vinteren. Jeg er likevel
ikke overrasket, ingen orker å gå på jobb uten å kunne ta ut lønn over lang tid. Alle service
tilbudene er viktige for den som har vært vant til å bruke dem. Det er viktig at det er
diskusjon og mange meninger om hvordan Mysuseter skal være. Sel kommunes bidrag med
stedsutviklingsplanen håper jeg kan være første trinn for å få til et mere bærekraftigt
næringsliv på Mysuseter. Det er bra å være utålmodig, men endringer tar tid også på
Mysuseter. Tiden for handlinger kommer bare planene er gode og gjenomførbare. Porten til
Rondane Nasjonalpark, Mysuseter sentrum fortjener et bedre utseende en i dag, det er det
vel ikke mange som er uenige i.
#200 | 4/1/2008, 09:41, GMT +1 | Helge Tvedten
Jeg ble mindre glad da jeg hørte at slalåmbakken er stengt. Vi har to barn som er veldig
glad i alpint og som trener i Stabekk. Forblir bakken stengt betyr det mindre dager i året
på Mysusæter for oss. Om ungdommen skal trives bør det være muligheter med aktiviteter
som ungdommen trives med. Slalåmbakken er like viktig som butikken, parkeringsplassen,
scootertaxi og
løypene.
Jeg har dessverre lite kunnskap om hva som har skjedd i utviklingen av Mysusæter
sentrum, men det virker på meg som om det har vert mange meninger og lite handling.
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Jørgen Letrud er en fornuftig mann, jeg er sikker på at de som har inntekt fra sentrum er
de som best vet hvordan det bør utvikles. Nå er det kjempeviktig at slalåmbakken startes
igjen før påske. Hvem skal handle i butikken hvis vi ikke skal ha andre enn oss hytteeiere
der? Vi er alt for få til at noen drift skal kunne klare seg. Lag en god grunn til at folk vil
komme til Mysusæter, så tenker jeg at sentrum vil utvikle seg på god måte. Og så må vi
tåle at noen bor i vogn eller telt, de faktisk ganske ålreite de og.
#199 | 31/12/2007, 11:29, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Dette kan være siste julehelga med preparerte skiløyper for Mysuseter og Høvringen. Ny
forvaltningsplan legger opp til at preparering av løyper først skal starte opp 20 januar.
#198 | 31/12/2007, 11:08, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Hans Svastuen i Putten Seter tar i dagens GD 31.12.07 side 8 opp en meget viktig
problemstilling "Uten løyper ingen turister". Et minimumskrav må være å opprettholde
dagens preparerte løypetilbud og helst forbedre det. På styre møte i Mysuseter vel i går
vedtok vi nesten samme ordlyd. Gode preparerte løyper kanalisere trafkken til de områder
av parken som vi ønsker trafikk i ikke preparering vil medføre spredning av skiløpere
utover større områder. Hensikten med forvaltningsplanen er vel ikke nedlegging av
turistbedrifter og avfolkning av distrikts Norge ?
#197 | 29/12/2007, 17:31, GMT +1 | Hanne T.
Kåre B. jakter på "den gode ide". Flere har nevnt at Mysuseter bør være innfallsport til
landets første nasjonalpark. Et annet viktig fortrinn er seterlandskapet som for noen tiår
siden ble utpekt som et av landets flotteste. Med tilgang til 10 lettgåtte 2000-meterstopper
i et godt utbygget DNT-rutenett, har man tre gode fortrinn. 2012 er akkurat passe god tid
på å bygge mot et mål. Ideen er god (og ikke billig). Jeg er likevel sikker på at en
nødvendig forutsetning er å få på plass en god møteplass i sentrum. At det ser bra ut der
en slik innfallsport skal være, er nødvendig for å skape entusiasme hos de rette instanser.
#196 | 29/12/2007, 11:13, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Rondane Nasjonalpark er 50 år i 2012.
#195 | 25/12/2007, 14:51, GMT +1 | Kåre B. Hansen
God Jul & Godt Nytt år til Dere alle.
#194 | 24/12/2007, 10:25, GMT +1 | Wenche og Jan Lien
Tar oss den frihet å bruke siden til å ønske alle en riktig god jul og ett godt nytt år!
Var på hytta i helga før jul. Kjempefint vær med sol og knallblå himmel. Fin fint skiføre.
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#193 | 23/12/2007, 21:57, GMT +1 | Torodd Hauger
Hva med et "Rondane naturhus" på Mysuseter. Et sted hvor man presenterer Rondane
nasjonalpark - geologi, dyreliv, botanikk, kulturminner /-historie osv. I tillegg et historisk
museum som forteller historien om sætrenes rolle for bygdene, fjellandskapet, om
sæterlivet osv. - med Mysuseter som eksempel.
Det ville sette Mysuseter på kartet - og trekke dagsturister til stedet.
jfr:Bremuseet og flere lignende opplevelsesanlegg.
#192 | 23/12/2007, 10:18, GMT +1 | Øivind Breen
Jeg støtter helt og fullt alle kritiske røster mot lite estetiske innslag i sentrumsmiljøet f.eks camping. Men det er ideen og innholdet som skaper miljø. Det er evnen til å fylle
byggene med attraktive tilbud som skaper et naturlig miljøsenter. En solid og helthetlig idé
er ikke først arkitektonisk. Mysusæters framtid kan ikke vedtas, den må skapes. Dersom
Mysusæter skal bli langtidsparkeringsplassen til Spranget er det trist. Trist. La oss heller
lage den eksklusive sætergrenda! Hvordan kan vi kople oss til nasjonalparkens
bevaringsidé? Hva med å gjøre Mysusæter til et økologisk fjellsenter? Hva ville det bety for
tilbud, næring, bygningsmasser, mm? Eller en annen idé?
#191 | 22/12/2007, 21:21, GMT +1 | Torodd Hauger
Nå ligger det vel allerede inne en campingplass i någjeldende reguleringsplan for dette
området. Men jeg er helt enig i at denne typen formål bør legges til områder som er mindre
visuelt eksponert. Det samme gjelder nåværende "vintercampingplass" og vognene som
står plassert ved butikken.
Plasseringen av "servicebygningene" er bra, men eksteriøret er langt fra stedstilpasset.
Omleggingen av Furusjøveien ser fornuftig ut.
#190 | 22/12/2007, 00:15, GMT +1 | Kjetil Flaatedal
Slutter meg til Hammervold, Hansen og Toftdals innlegg.
Dette utkastet bidrar ikke til å gi Mysuseter det løftet området fortjener. Utkastet må det
omarbeides vesentlig for å kunne oppfattes som verdiskapende.
Randsone aktiviteter som beskrives må ikke få lov til å boltre seg i midt i sentrum av
grenda. Og bebyggelse kan med fordel gjøres mindre lik bygg a la "statensveivesen 1970"
#189 | 21/12/2007, 19:52, GMT +1 | Hanne T.
Campingplass på Mysuseter?
Det er trist å lese at det planlegges etablert oppstillingsplass for caravaner, bobiler og
campingvogner samt septiktømming midt i setergrenda. Jeg har forstått at målet med
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sentrumsutvikling er å oppgradere sentrum og gjøre det til et trivelig oppholdsrom. Hvite
vogner hører hjemme i skogfelt og kan med fordel legges i randsonen av setergrenda. Men
de vil redusere sentrumskvalitetene og de vil også redusere tomteverdiene på de hyttene
som ligger i nærheten. Juridisk er det neppe anledning til å håndheve ulikt oppstilling for
korttids- eller langtidsparkering. Enten er det lov eller det er ikke lov. Flytt oppstillingsplass
ut av sentrum, og etabler en campingplass det er mulig å utnytte kommersielt. Nå var
målet å utvikle næring, ikke etablere enda et (mer eller mindre) gratisprodukt på
Mysuseter.
#188 | 21/12/2007, 13:22, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Campingplass hører ikke hjemme i et hytteområde. Det må aldri bli tillatt med faststående
campingvogner og spikertelt på Mysuseter, det vil forslumme område. Men en eller annen
plass må bobiler, campingvogner og busser som ikke lengre får lov til å stå på Spranget
tilbys korttids oppstilling. Det må da tilrette legges med tømmeanordning for toalet osv...
Loftgårdslåven er modell for containerhuset, jeg syntes det var en god ide. Nytt publikums
toalett blir nok lokalisert i et sentrumsbygg. Ideen er å få samlet mest mulig
sentrumsfunksjoner på et sted, turstier og skiløyper skal gå ut fra framtidig
turistinformasjon i sentrum
#187 | 21/12/2007, 12:49, GMT +1 | Jan P Hammervold
Tja,--- jeg er vel ikke akkurat imponert over det første utkastet til containerbygg.
Tilsvarende bygg på Gålå var til forveskling lik hytter. Det kunne kanskje gjort seg med
takvinkel oppimot 25-27 grader, større takutstikk, vindusrekke for å binde sammen
dørene, torvtak osv. Det bør sjekkes en løsning der containerne senkes litt ned i bakken
(utnytte naturlig fall i tomta) for å få ned utv.vegghøyde. Hadde kanskje pyntet opp med et
lite tilbygg inneholdende dusj/toalett? Ser av planutkastet at "kommunedassen" fortsatt
skal stå i hjørnet for seg selv, det hadde vært bedre å fått den opp sammen med de andre
byggene. Kan styre min begeistring for "campingplass". En plassering som foreslått vil stille
store krav til utforming.
#186 | 19/12/2007, 15:42, GMT +1 | Øivind Breen
Det er bra man bruker arkitekter i arbeidet med bygningsmessig estetikk. Men vi skal ikke
glemme at selv det styggeste bygg er tegnet av en arkitekt. Og selv det skjønneste verk
har sine kritikere. Den danske arkitekt Jørn Ultzon fikk aldri se sitt bygg – operaen i Sydney
– ferdig, på grunn av protester og pengekrangel som til slutt sendte ham i stillhet ut av
Australia. Han returnerte aldri.
Med begrepet estetisk antar jeg vi alle mener noe i likhet med “harmonisk og vakkert”.
Det bør dermed være liten grunn til å diskutere om vi ønsker eller ikke ønsker estetikk på
Mysusæter. Det finnes knapt noe mer estetisk enn selve Rondane – og da er det mer enn
ille når porten til skjønnheten ikke står i stil?
Mitt hovedinnlegg på hjemmesiden rundt tema “den eksklusive sætergrenda”, var
orientert mot “ideen” Mysusæter – noe som må defineres godt nok til å utgjøre selve
grunnlaget for å vurdere estetikk, nytte og attraktivitet. Å gjøre ting uten en stor idé
medfører tilfeldigheter – og reduserer sannsynligheten for den samlete estetikk. Men like
viktig er det at en større idé eller kommuniserbar forklaring på hva Mysusæters
eksklusivitet inneholder - gir økte muligheter for reiselivsnæringen på stedet. Og i mine
users4.smartgb.com/g/g.php?a=s&i=g43-00346-07&m=all&p=1
278/329
03.01.13
Gjestebok
øyne er det den som må være stedets motor.
Ordet eksklusivt må ikke forveksles med luksus. I mine øyne er f.eks Hafjell ikke
eksklusivt. Joda, det er nok både “snobbete” og ekskluderende – særlig pga et skyhøyt
prisnivå - dessuten inneholder det mange attraktive tilbud, men steder som Hafjell er ellers
usedvanlig like. Likhet er ikke eksklusivt. Mysusæter er unik og har muligheten til å dyrke
dette unike slik at det både sikrer stedets kommersielle behov og de ulike behov alle vi
hytte-eiere har. Herlig at debatten tar fart og form. La oss håpe den høres utenfor disse
debattsidene.
#185 | 19/12/2007, 14:11, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Intriøret tilhører eieren- men ekstriøret tilhører verden....
Victor Hugo skal ha sagt noe lignede sa en venn til meg her om dagen.
Det vi skal gjøre i sentrum er viktig. Det vil legge føring for Mysuseters utvikling, og må
være estetisk riktig. Det koster ikke mere å tilpasse hus til omgivelser og lokal tradisjon,
om man tenker estetisk fra starten av. Det er derfor vi bruker Arkitek Egge fra Feste nå
Rambøl i stedsutviklingsprosjektet.
#184 | 19/12/2007, 09:39, GMT +1 | Hanne T.
Mens arbeid med plan for sentrumsopprusting pågår i kommunen, og det er flott med
innspill om estetikk som basis for næring. Dette er kjernen i fremtidig verdiskapning. Man
verken verner eksisterende næring eller utvikler ny uten sterk fokus på kvalitet, estetikk
og identitet. Den største omsetningen på reisemål i fjellet har man der aktivitetstilbudet er
best og der det er vakre omgivelser. Så enkelt er det. Små eller store hytter; Mysuseter i
dag har sjarm og kvalitet i hyttelandskap, seterlandskap og naturlandskap. Bare ikke i
sentrumslandskapet! Ved å utvikle høy kvalitet (som ikke behøver være det samme som
veldig høy standard!) bygger man basis for økt etterspørsel av eksisterende sengekapasitet
på hytter og bedrifter. Og man legger grunnlag for økt besøk og flere investorer. Estetikk
er ikke vanskelig - undersøkelser viser at folk faktisk er godt samstemt i hva som er pent
og hva som er stygt. Bygg sentrum på den sjel, sjarm og identitet Mysuseter har - men som
er lett å miste bare ved få feilgrep. Caravaner, søppelcontainere og høyhus bør ut av
seterlandskapet, og inn i randsonen. Egne områder bør defineres til slike formål. Parkering
bør trekkes inn i skogen - eller man bør plante til på dagens plass. En ny fremtidsrettet stiog løypeplan bør utarbeides slik at man på sikt kan åpne større deler av veinettet for
vinterbruk.
#183 | 19/12/2007, 08:58, GMT +1 | Jan P. Hammervold
Dette er ikke ment som et motinnlegg mot Breen, Hauger, Askvig og Flaatedal, jeg er helt
på linje.
Men vi må ikke dreie debatten opp på et for høyt nivvå, etter mitt skjønn gjelder det først
og fremst å bevare det lille vi har av næringsliv på Mysusæter, mer enn en estetisk
utvikling av sentrumsområdet. Henger vi oss opp i en diskusjon om estetikk, risikerer vi å
ikke komme lenger. Synet på hva som er estetisk riktig styres av subjektive vurderinger og
da kan vi riktig komme ut å kjøre. Jeg tror vi kommer langt med å si at all nybygging bør
forholde seg til lokal byggeskikk. Selv det kan føre til endeløse diskusjoner. Kommunen ved
hjelp av Vellet og innleid arkitekt bør sette opp noen enkle kriterier utbyggere har å
forholde seg til.
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Vi må heller ikke glemme hvordan Mysusæter har blitt til:
Først sætrene der det funksjonelle dominerte, så de første tømmerhyttene bygd av
pengesterke fra hovedstaden, og så de enkle plankehyttene satt opp av lokalbefolkningen i
forrige generasjon. Dette er Mysusæter i dag, og dette mangfoldet må vi bevare. Jeg synes
ikke vi skal forvente at en utbygging av butikken eller et nytt containerhus skal være med
å konkurrere om arkitektpriser. Vi må få solide og funksjonelle bygg tuftet på lokal
byggetradisjon.
#182 | 18/12/2007, 17:52, GMT +1 | Kjetil Flaatedal
Er funksjonalitet og estetikk fiender ?
Det blir ofte framstilt slik. Men jeg mener bestemt at det er en forflatet problemstilling.
Funksjonalitet og estetikk skal gå hånd i hånd, det vet alle som har hatt befatning med
arbeidsutførelse innen de praktisk/estetiske fag. Jeg vil faktisk også påstå at svært
mange rent teoretiske fag stiller samme krav.
For å fritt sitere en stor dansk arkitekt : Om objekter ikke har en god funksjon eller er
vakre , så kast dem!
Problemet ligger heller i det at gode løsninger som tilfredsstiller både estetikk og funksjon
er vanskelige å få til. Det kan til og med hende at de krever en marginalt høyere
investering.
Men, - det er her Breen har helt rett : Kapital finnes alltid der de gode ideene er.
Det er nettopp derfor vi skal gripe fatt i de beste, men kanskje mer vanskelige løsningene.
Investeringer skal kaste av seg. I form av attraktivitet. Attraktivitet skaper igjen
forutsetninger for langsiktig avkastning.
De gode ideene løser ikke kun problemene her og nå, men viser vei mot noe helhetlig. Noe
som passer inn i det målbildet som man har jobbet fram som felles plattform.
#181 | 18/12/2007, 11:11, GMT +1 | tord askvig
Støtter varmt Torodd Haugers siste innlegg.
Vi trenger ikke Hafjell på Mysuseter, men vi vil gjerne ha estetikken og trivsel opp i
sentrumsområdet.
#180 | 18/12/2007, 10:29, GMT +1 | Torodd Hauger
"Den eksklusive sætergrenda Mysuseter"
Øyvind Breens refleksjoner er et godt og viktig bidrag til debatten om utviklingen av
Mysuseter.
Jeg deler hans oppfatninger om at Mysusæter har kvaliteter som er i utvikling rent
trendmessig – lite, men eksklusivt og eksotisk, med nærhet til unike og varierte
fjellopplevelser. Ro, stillhet - langt fra masseturismen.
Og estetikk er og blir viktig. Planene om opprusting av "sentrumsområdet" må derfor nå
være oppgave nummer en. Og så får vi håpe at bygningsmyndighetene er sitt ansvar
bevisst når det gjelder plassering og ekstreiørmessig utforming av nye hytter og
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næringsbygg.
#179 | 14/12/2007, 23:27, GMT +1 | Tove Myhren
Jul på hytta
Om ikke minusgradene skremmer oss helt bort har vi tenkt og feire jul på hytta - er det
noen andre småbarnsfamilier som gjør det samme, som evt. kunne tenkt seg og
"byttelåne" nisse ?
Hytta vår ligger rett bak Rondane Spa. Treffes på 40 45 35 11 eller [email protected]
#178 | 11/12/2007, 13:59, GMT +1 | Per ivar josten
Ser her at flere av de som er inne på denne nettsida har ett ønske om vinterbrøytte veger
på mysuseter. Skjønner jo at det er behagelig å kunne kjøre frem til hytta, men hvor skal
grensa gå? Noen vil ha brøta veg inn til ullvangen, noen til veggumsfeltet. Hva med de som
har hytte på tjønnbakken, inn til furusjøen eller vålåsjøen. Hvorfor skal ikke da disse få
brøyta veg til hyttene sine? Det blir vel ikke det samme og dra til pungdalen vinterstid med
små barn hvis du har biltrafikk innover der. Så kan man spørre seg om hvordan mener man
at vi skal kunne opprettholde dagens tjenestetilbud hvis flere og flere hytteigere får brøyta
veg til sine hytter. Da vil jeg tro at mye av scooter og parkeringsgrunnlaget vil falle bort og
hvem vil da forsette med dette tilbudet?
#177 | 11/12/2007, 07:49, GMT +1 | Jan P. Hammervold
Magne Thøring har fått Sel kommunes kulturpris for 2007, hovedsaklig for sitt arbeid med
løypenettet på Mysusæter.Vel fortjent, uten Magne hadde det ikke vært rare greiene!
Jeg synes Mysusæter Vel skal utnevne både Magne og Jørgen Letrud til æresmedlemmer. I
en mannsalder har begge stått på for at hyttefolket skal trives.
#176 | 9/12/2007, 20:21, GMT +1 | Jan Lien
Ad avfallshåndtering støtter vi fullt ut forslaget på å tilrettelegge for plassering av
avfallcontainere i krysset ved oppkjøring til Raphamn. På nedsiden av vegkrysset er det
mulighet for usjenert plassering av containere.
Som hytteeier sentralt på Mysuseter, setter vi stor pris på at p-plassen ryddes for "alt mulig
skrot" som settes igjen.
Få ryddet opp i sentrumsområde på Mysuster, og skap et sentrumsområde som virkelig er
koselig og presentabelt.Ser også frem til et sauefritt sentrum!
#175 | 7/12/2007, 11:02, GMT +1 | Torodd Hauger
"Bli kjent" er et fint tilskudd til nettsiden. Spesielt nyttig for oss som er relativt nye på
Mysuseter.
Gode turbeskrivelser fra Diesen og Natvig.
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Sist redigert av Mysusæter Vel 9/12/2007, 11:53:47, GMT +1
#174 | 7/12/2007, 09:02, GMT +1 | Jan P. Hammervold
Avisa "Dølen" melder i dag at Rondablikk Høyfjellshotell heretter vurderer å holde stengt i
vintersesongene fordi de ikke får legge skiløyper i sætervegene i området. Nord Fron
kommune har bestemt at veiene skal kunne brøytes. Det blir da en kontrast til Sel
kommune som har regulert inn skiløyper i veiene slik at de ikke kan brøytes. (se link til
Graahaugen vegfellesskap).
Jeg tror vi bare må innse at kravene om brøytt vei fram til hytta bare blir sterkere og
sterkere i årene framover. For mange er hytta blitt hjem nr.2, og enkel adkomst blir et
naturlig ønske.
Dette tror jeg vellet må innse og heller ta et tak forat løypene kan få fullverdige traseer
utenom veiene, og ikke slik som nå: forsøke å få Sel kommune til å gå tilbake på vedtak
om traseer som kan brøytes.
#173 | 7/12/2007, 08:48, GMT +1 | Jan P Hammervold
Siste setningen i innlegget mitt nedenfor trenger en forklaring: Med Mysusæter som i dag
mener jeg ikke at vi vil ha en skiheis som står i fare for å stenge og en butikk som går
med underskudd, men et Mysusæter med et vitalt næringsliv og minst de samme tilbudene
som i dag.
#172 | 6/12/2007, 08:05, GMT +1 | Jan P Hammervold
Har med glede lest innlegget fra Øyvind Breen. Det er godt at vi får inn nye medlemmer
som utvilsomt vil være en ressurs for vellet. Kanskje styret skulle foreta en registrering
blandt medlemmene for å få en oversikt over hvem som har noe å bidra med for å få
Mysusæter på fote igjen? Yrkesmessig spenner vi sikkert over et vidt felt. Styret kunne
deretter sette ned et ressursutvalg som kunne bistå kommunen med tanker og ideer.
Hanne Toftdahl ville etter mitt syn være en naturlig leder i et slikt utvalg med den
kompetansen hun besitter. Jeg mener vi snarest må komme over fra diskusjon i denne
spalten til målretta handling overfor myndighetene. Men så er det store spørsmålet: Hva vil
vi egentlig?
Etter noen år i styret av vellet føler jeg meg sikker på at det store flertallet av
medlemmene vil at vi skal ha butikk, skitrekk, snøscootertransport, parkering, preparerte
løyper og noen brøytte veger. Kunne vi enes om dette, kunne et utvalg jobbet fram hva
som trengs for å nå målet:Mysusæter stort sett slik det er i dag.
#171 | 5/12/2007, 20:21, GMT +1 | Kåre B. Hansen
De fleste større prosjekt har sitt utspring i små møter og tanker. Alle er vellkomne med
bidrag både små og store tanker. De fleste er enige om at noe må gjøres for å beholde
dagens tjenestetilbud og helst utvide det litt, er vi ikke ? Kommunens stedsutviklings
prosjekt bør være starten på noe nytt for sentrum.
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#170 | 5/12/2007, 12:22, GMT +1 | Torodd Hauger
Øyvind Breen har flere gode poenger.
Det er en grunnleggende interessekonflikt mellom de feste hytteiere og næringsdrivende /
grunneiere som ønsker å utvikle sine virksomheter / eiendommer.
Mysuseterområdet er lite i utstrekning. Det er få områder som kan utvikles uten at det
kommer i konflikt med dem om allerede er etablert i området.
Hyttefolket synes det stort sett er bra som det er, men ser nødvendigheten av noe
opprusting og utvikling for å sikre driftsgrunnlaget for butikken og slålombakken. Mao noe utvikling er bra - bare det ikke skjer til ulempe for oss selv!
Slik er det bare.
#169 | 5/12/2007, 09:15, GMT +1 | Øivind Breen
Det er interessant å følge diskusjonen på disse sidene. Jeg er ny i velet og kikker innom av
og til av to grunner; for å orientere meg om hva som diskuteres i det etablerte miljø og
fordi jeg er oppriktig opptatt av hva man mener noe om. Som nybygger i området og eier
av hytte på Mysusæter siden sommeren 2004 har vår familie tatt ferier og helger på fjellet
med rundt 80 overnattinger i året. Til tross for at vi kjører fra Oslo. Vi er stappfulle av
meninger om Mysusæter, men det viktigste er kanskje: Hvorfor gidder vi å kjøre forbi
både Skeikampen, Hafjell, Kvitfjell og Gålå for å komme opp hit? Selv med barn i en alder
som ellers skulle tilsi at det var nettopp de stedene vi havnet? Og slik er det med flere av
oss nybyggere. Vi har ikke arvet. Vi er ikke oppvokst i dette området. Vi har valgt nettopp
dette og vi har satset ressurser på å være nettopp her. Selv jobber jeg med
merkevarebygging, ledelse og kommunikasjon – og har bl.a. jobbet med turisme. Hva var
det første jeg ville gjort i en situasjon der Mysusæter skulle utvikles? Antakelig å sjekke ut
hva det er de som nylig har valgt Mysusæter som reisemål, feriemål eller hyttedrøm
egentlig har valgt? Jeg snakker ikke om en spørreundersøkelse med statistikk og
gjennomsnitter, men litt dybde; hva det var som innfridde og hva som ikke innfridde?
Hvilke ideer har de som kjører fra Tyskland og klarer å klatre opp de 13 km fra E6? Hvorfor
velger kajakkfolk som kommer fra UK, Italia, Frankrike og andre steder å ikke legge igjen
noen penger her? osv. Hva ville de ha mer av de familiene fra Vestfold, Agder og Møre som
valgte en tur hit og ikke til Høvringen eller Kragerø for den saks skyld? Mysusæter har et
potensial, men hvordan det er fornuftig å utnytte det er ingen opplagt sak. En sikker ting
er at grunneiere som vil ha økt verdi på sine framtidige tomtesalg, turistnæringen som
trenger å selge senger hver eneste dag og vi hytte-eiere som ønsker oss ulike verdier må
ha en felles forankring i hva det er som skal bygge innholdet i de kvalitetene som skal
videreutvikles. Men da må det mer til enn småmøter, diskusjoner på en side som dette og
de evige protester mot forandring.
Det snakkes om mangel på kapital. Det er ikke mangel på kapital der man klarer å vise
sterke og lønnsomme ideer basert på visjon og forståelse for kjernen i det man leverer.
Her ligger utfordringen, men man må ville – og det er usikkert for meg om man virkelig vil?
#168 | 1/12/2007, 23:06, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Det var ikke kroner og øre jeg tenkte på, men hva blir opplevelsen og verdien av å ha hytte
på Mysuseter om tilbudene blir borte. Helt enig i at vi bør legge på kontigenten for å skaffe
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midler til felles nytte både sommer og vinter.
#167 | 1/12/2007, 13:10, GMT +1 | Torodd Hauger
Tror ikke så mange er opptatt av verdistigningen på hytta, da de fleste hyttene går fra
generasjon til generasjon. Men mange er opptatt av å sikre butikk, skiheis og oppkjørte
skiløyper.
Enig om at hyttefolket bør bidra mer økonomisk både til løypelag og skiheis. Men det bør
kanaliseres gjennom velforeningen.
Hvorfor ikke fordoble medlemskontigenten. Dette vi gi ca 80.000 kroner i merinntekter per
år. Kontigenten er i dag lav sammenlignet med andre hytteområder.
#166 | 1/12/2007, 10:28, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Hva blir egen hytte verd om skiheis og butikk blir borte ? Løypelaget må få penger fra
hotell og hytter for å ha noe å kjøre løyper for. Mere folk i område betyr bedre løyper og
flere tilbud.
#165 | 30/11/2007, 12:54, GMT +1 | Torodd Hauger
I dag er det ikke nok med flott natur og varierte turtilbud.
Resielivstilbudene må ha kvalitet - fra innerst til ytterst. Og det dreier seg om
merkevarebygging mot et stadig mer kresent marked.
Skal Mysuseter bli en attraktiv reiselivsdestinasjon, så må det inn personer / firmaer som
er villige til å satse på utviklingsprosjekter / - tilbud som er attraktive for de kommende
gererasjoner og spesielt for de kjøpesterke. Dette innebærer investeringer i kvalitetstilbud
-og opplevelsespakker.
De naturgitte og kulturelle forutsetningene er der. Ingen tvil om det!
Men mye må til for å sette Mysuseter på reiselivskartet - f.eks:
- Nytt høystandard hotell med panoramautsikt til Rondanemassivet - tilrettelagt for
konserter, spel o.l.
- Opprusting av slalomanlegget (kunstsnø, anlegg for snowboard, snowboardkurs o.l.)
- Scootertrekk opp Tjønnbakken
- "Høyfjellsridning" (fra Mysuseter) med overnatting i fjellet
- Opplevelsesturer med guide (botanikk, fauna, historie)
- Kurs i elvepadling
- Organiserte bærturer om høsten.
Idelista kan gjøres mye lengre, men det hjelper lite når kapitalen mangler.
Det er slik at mange av de turopplevelsene / -gledene som vi tilårskomne arvet fra våre
foreldre, ikke er blitt de unge generasjonene til del i samme grad. Men de vil så gjerne
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oppleve det samme, men må ha det tilrettelagt. Her ligger det utvilsomt et
innenlandsmarked fremover.
Mysuseter og Rondane er dessuten et drømmested for hele det urbane Europa. Men de er
"analfabeter" på tur i fjell og vidde. De fleste er avhengig av at det er tilrettelagt for unike
og spesielle opplevelser.
Men jeg er nok som de fleste medlemmene i vellet - primært opptatt av egen hytte og godt
oppkjørte skiløyper.
#164 | 29/11/2007, 18:48, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Hvorfor kan en person som Arne Brimi skape noe så flott som Vianvang og Brimiland ? Det
må være mulig å få til noe enda bedre ved porten til Rondane Nasjonalpark på Mysuseter.
Beliggenheten og mulighetene er der, hvem kan utnytte det ?
#163 | 29/11/2007, 12:51, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Ja det er trist at tilbud kan bli borte, men ikke uventet. Det neste kan bli butikken om vi
ikke greier å snu den negative utviklingen på Mysuseter. Ingen kan leve av frisk luft og
flott omgivelser alene. Jeg håper at kommunens stedsutvikling nå kan sammenkobles med
privat næringsliv for nyskapning på fjellet. Nå må alle kjenne sin besøkelses tid.
#162 | 29/11/2007, 12:28, GMT +1 | Torodd Hauger
Trist for Mysuseter dersom slalombakken blir nedlagt. Viktig aktivium for barn og unge.
#161 | 20/11/2007, 08:58, GMT +1 | Jan P. Hammervold
Et veldig godt, poengtert og balansert innlegg fra Gaute Baalsrud. Han peker på det helt
vesentlige problemet for Mysusæter: det er tilfeldige grunneiere som styrer utviklinga og
ikke kommunen. Jeg/vi har tidligere påpekt at kommunen burde satt krav om at
grunneierne organiserte seg i et samarbeidsorgan (a la Trysil) og at grunneierne og
kommunen deretter regulerte slik at funksjonene kom der de naturlig hørte hjemme. Ikke
slik som nå: en grunneier fremmer en plan for sitt område, og kommunen sier ja eller nei.
På denne måten vil vi aldri få enhetlige løsninger som fellesskapet er tjent med: det blir
klatting bortover alle hauger. Men nå skal det også legges til at Sel kommune nærmest er
satt under overformynderi av sentrale myndigheter i utviklinga av området. Men kanskje
derfor burde også kommunen tidligere tatt et grep om utviklinga på Mysusæter. Men når
det gjelder Mysuseter Fjellgrend er jeg ikke enig med Gaute B. Der finner vi muligens
forskjellen på en arkitekt og en politiker. Jeg synes prosjektet er absolutt akseptabelt, og
det viktigste for meg:Hvis Mysuseter Fjellgrend ikke blir realisert tror jeg dette er siste
sjanse for å bevare det lille vi har av næringsliv på Mysusæter. Det står ikke investorer i
kø for å regulere og bygge. Da får vi heller gå litt på akkord med det ideelle og perfekte.
#160 | 15/11/2007, 12:49, GMT +1 | Vilhelm Bjerknes
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Fylkesmannen i Oppland har sendt ut "Forslag til Forvaltningsplan for de store
verneområdene i Rondane - høringsutkast". Fristen for å uttale seg er 5. februar 2008.
Styret i Mysusæter Vel vil foreta en grundig gjennomgang av planutkastet, som legger
viktige føringer for forvaltning og bruk av vårt nærområde for mange år framover.
Planutkastet kan lastes ned via vår hjemmeside ved å gå inn fra omtalen "Kitingsport blir
forbudt i Rondane og Dovre". Sistnevnte utgjør forøvrig bare en liten del av konsekvensene
av planutkastet. Vi vil også legge ut en egen introduksjon til planutkastet. Vi ønsker innspill
og synspunkter fra Vellets medlemmer. Vi vil ta en gjennomgang av saken på vårt neste
styremøte 29. desember.
Vennlig hilsen
Vilhelm Bjerknes
Stryeleder
#159 | 12/11/2007, 23:12, GMT +1 | Christer Köhn
Vedr. Nedre del av Tjønnbakkveien, - vegkrysset fra fylkesveien
Finns det noen mulighet å få dem som kjører med bilen oppover og nedover lia å
respektere det 30-skilt, som står der? Jeg kan konstatere både som gammel deleier av
Rondheim og nå ny egeneier av Jössingbu, at det er totalt hensynsløse hastigheter forbi
hyttene oppover og nedover! Ikke uvanlig med både 60-70 km/h !
Hastighetskamera? (en utopi?). Fartshinder - ikke bra om vinteren, da jeg kan forstå at
ved glatt føre, så må man øke farten oppover!
Allikevel
Hvorfor ikke ett fartshinder i høyde med Jan Liens hytte? Jeg har vanskelig for å tro at det
går an å få folk i alminnelighet til å vise respekt ved å oppfordre på denne siden. Gjelder
dessverre også anleggstrafikk!
Altfor mange blåser også fullstendig i parkeringsforbudet utenfor Rondane Handel! Altfor
mange "vildvest” parkeringer" utenfor handelen, uten hensyn til at det finns flere som skal
handle!
Med vennlig hilsen, og takk for en super hjemmeside!
#158 | 12/11/2007, 22:41, GMT +1 | Tor Jostein Furu
Kommentar til referat fra kontaktsutvalgets møte 5. oktober.
Tanken om å flytte avfallshåndteringen bort fra parkeringsplassen og sentrum er meget
god, og bør absolutt diskuteres nærmere. Det bør også vurderes om man kan flytte ikke
bare noe, men alt avfallsmottak. Jeg har i utgangspunktet liten tro på en delt løsning der
man har "litt" plass til avfall i sentrum mens resten skal til et "hovedmottak". Hvilket
faktisk behov er det for avfallscontainere i sentrum av Mysusæter om man får samlet all
avfallshåndtering noen få km nærmere Otta, eks.vis ved Raphamn-krysset? I alle fall er
vellets utgangspunkt mht dette helt riktig etter min oppfatning og bør følges opp.
#157 | 8/11/2007, 20:05, GMT +1 | Vilhelm Bjerknes
En honnør til Nordre Furusjøen Vel for arbeidet med bedre tilrettelegging for
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fritidsaktiviteter og båtliv, en tilrettelegging som vil komme hele Mysusæter tilgode!
#156 | 5/11/2007, 09:10, GMT +1 | Leif Ola Rønningen
Vi har veldig mange padlere her hvert år, men dette er en gruppe mennesker som vi tjener
svært lite penger på, og hvor jeg tror potesialet også er lite. De parkerer oftest på min
parkeringsplass og i et slik antall at de skaper problemer for mine gjester. Jeg har prøvd
med informasjon om at parkeringen primært er for hotellets gjester og at det skal betales
avgift for andre hvis det er plass. Dette har så langt fungert dårlig og svært skjelden
betaler de for parkeringen. En av verdens beste elvepadlere - Mariann Sæther - som er fra
Otta, er den som har gjort Ula kjent og som formidler mange padlere. Folk som hun har
med seg betaler alltid og eller spør om å få parkere.
De fleste som benytter Ula til padling er studenter fra hele verden som kjører rundt i gamle
rustne kassebiler og lever billigst mulig. Vi vil aldri få disse til å kjøpe overnatting eller
mat. Med den beste lokaliseringen i forhold til Ula har jeg på 6 sommersesonger enda ikke
hatt overnattinger av padlere. Det har hendt at de har kjøpt varm drikke og vaffler og jeg
har ved to anledninger leid bort sætra til en gruppe på 25 !! unge russere.
Et opplegg med en padlecamp ville kanskje fungert men jeg tviler på at det er penger å
tjene på denne gruppen.
#155 | 4/11/2007, 20:38, GMT +1 | Hanne T.
Opplevelsestilbud kommersialiseres ved å pakkes og tilrettelegges i samarbeid med
turistverter og turistkontor.
#154 | 4/11/2007, 11:32, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Hvordan kan vi tjene penger på padlingen som foregår i Ula elv ?
Ula er godt kjent i padlermiljøet, har jeg hørt.
De som padler har behov for parkering og servering vil jeg tro. Er det mulig å organiser
denne virksomheten til felles beste for alle ?
#153 | 1/11/2007, 08:36, GMT +1 | Hanne T.
Nordre Furusjøen Vels oppstart av utvikling ved Karelen er en veldig hyggelig nyhet. Bobiler
parkerer i dag helt ned i strandkanten, området bortover mot båtvika gror igjen og myra i
vika er enda våtere enn for noen år siden. Sandstranden er ypperlig for småbarn og en liten
perle på varme dager. Lykke til i arbeidet!
(Om kommune/vei/vel/DNT (?) tok tak i opprusting for hyggelig opphold på Spranget også,
ville man se konturene av en utvikling av samtlige tre møteplasser på Mysuseter. Da er
man virkelig i gang!)
#152 | 31/10/2007, 21:35, GMT +1 | Knut Lien
Kåre B Hansen spør om NFV (Nordre Furusjøen Vel) har tanker omkring Karelen. Svaret er
definitivt JA. Vi har hatt befaring i området Karelen sammen med grunneierlaget fra
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Luseby sameige nettopp med tanker på stedet som et trvelig sted for fritidsaktiviteter.
Befaringen hadde som mål å legge farm våre tanker omkring bruken av området. Vi la fram
vårt forslag mht plassering av p-plassen. Den vil vi ha trukket tilbake fra sjøen, slik at den
blir liggende bak der søppelcontaineren nå står. I tillegg ønsker vi at det arbeides med å
gjøre området ned mot brygga til et grønt område med mulighet til å frakte ned båter og
gods som skal fraktes videre over sjøen. Vi la også fram ønsker om å lage en marina i
forbindelse med vika som i dag fungerer som en slags båtoppsamloingsplass. Responsen fra
grunneierlaget var positiv. Styret for grunneierlaget ville se nærmere på våre ideer, og
eventuelt søke disse tankene tatt med med i reguleringsplanene for Nord Fron. Foreløpig
vet vi kke mer enn dette, men vi lover at NFV skal stå på for å få planen ut i livet. Kanskje
kan det være en god tanke å få med Mysusæter Vel på denne jobben?
#151 | 30/10/2007, 21:33, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Kan det legges bedre til rette for bading og båtliv ved Karelen, Furusjøen ? Et flott sted,
men bilparkering helt ned til vannet ødelegger noe av idyllen. Kan man få til brygge for
utleie av båtplasser her ?
Utfordringen går til Nordre Furøsjøen vel.
#150 | 29/10/2007, 15:41, GMT +1 | Leif Ola Rønningen
På førstesiden står det at Selsverket Sameieskog har nektet omlegging av skiløypa.
Løypene på Mysuseter er i stor grad lagt uten grunneiertillatelse. Det er klart at en
preparert løype etter noen år binder opp areal og de fleste grunneiere vil ikke ta sjansen på
å få redusert sine arealer på denne måten. Når nå Selsverket Sameieskog har satt en
standard ved å sette ned foten mener jeg løypelaget må sette i gang en prosess for å sikre
lovlig ferdsel også over andre eiendommer. Jeg er redd at vi nå kan få bruksnekt fra flere
grunneiere.
Som eier og bruker av Mysuseter Fjellstue har jeg også fått løypeprepareringen omlagt på
min grunn. Før gikk løypa etter veien helt til ferista, og deretter langs gjerde innenfor
Fjellstua. Nå er løypa lagt lenger inn på mitt område som er regulert som
foretningsområde. Jeg hadde et håp om at løypa etter hvert kunne flyttes innerst på min
tomt, men dette umuliggjøres nå med Sameiens negative avgjørelse.
Hvor skal så skiløypa gå hvis jeg nekter kryssing av mitt område? Slik det er nå vil jeg fort
få problemer ved utnyttelse av mitt område. Jeg mener løsningen ligger i omlegging av
Ulvangveien slik at denne går opp i området Holehaugen. Et annet moment som tilsier
dette er at trafikken forbi Fjellstua etter hvert har oversteget hva som er akseptabelt for
en turistbedrift.
#149 | 21/10/2007, 16:22, GMT +1 | Torodd Hauger
Bra, Jan P.
Du peker på det faktum at en utvikling på Mysuseter - som de fleste andre steder innebærer interessekonfliker. Både i forhold til allmenne interresser og i forhold til
interressene til enkelte grunneiere. Det er ikke mulig å gjøre alle til lags, dessverre.
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På den annen side så vil et mangfold av meninger og synspunkter bidra til at de
beslutningene som fattes bygger på en avveining mellom mange og ulike interesser. Dette
er ofte en forutsetning for at de løsningene som blir valgt er fornuftige og gode.
Vi har en godkjent reguleringplan for Mysuseter - og det er bra. Så får vi håpe at
intensjonene bak planen ikke blir undergravet av for mange dispensasjoner. Dersom det er
ønskelig med større utbygging enn det planen legger opp til - så bør det skje gjennom en ny
reguleringsplanprosess. Det vil sikre langsiktighet og gjennomtenkte løsninger.
Ser vi bort i fra et litt "rufsete" sentrumsområde - så synes jeg det er lite å klage over.
Mysuseter har kvaliteter som mange hytteområder har grunn til å misunne oss.
Personlig mener jeg det er fullt mulig å utvikle Mususeter ytterligere - uten at det går ut
over grunnleggende verdier og kvaliteter. Men det krever grundig planlegging - og at man
ser bort i fra eiendomsgrenser. Utbyggingen bør skje der hvor forholdene ligger best til
rette for det - alle forhold tatt i betraktning. Det betyr noen får legge ut hyttetomter andre ikke.
Men det er ofte slik at politikerne gjerne vil tilgodese alle som ønsker å legge ut tomter.
Dette er dessverre et dårlig utgangspunkt når målet er en stedstilpasset utvikling - som
sikrer de kvalitetene vi alle setter pris på og som vi ønsker å bevare.
#148 | 20/10/2007, 17:00, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Jo- tjern, er det noen som har hørt om det ? En liten perle på Mysuserte på 50 og 60 tallet.
Brukt av Jo Bjørnevolden for settefisk produksjon, Morten Havn forteller om bading der i
hans ungdom. Nå er det attgrodd og borte. Jeg foreslår at Mysuseter vel engasjerer seg i å
gjenskape dette vesle vantnet til glede for mange på Mysuseter vil jeg tro. Det er meninga
at den nye skiløypa skal gå i dette område, det vil igjen skape mulighet for tursti om
sommeren osv...
#147 | 19/10/2007, 19:19, GMT +1 | Morten Havn
Viser til innlegg fra Hanne T
11/10-07.
ang skiløyper , det vises til at det var dårlige ski løyper i påsken men i glitterdalen som du
synes det var mye stein i så vil jeg anbefale å ta en tur dit sommers tid ,for å kanskje få
litt bedre forståelse for situasjonen,det er helt ufornuftig å begynne å måke snø i løypa
der.
Det gjør nok førerne av maskinen nok av ellers.
Ref: "ikke har skianlegg" så er visst skiheisen som er der god nok for de som kjører gratis
enn hvor mange personer det måtte være.
og et tilbud for bygdafolket
som setter pris på tilbudet hele vinteren igjennom.
#146 | 17/10/2007, 12:50, GMT +1 | Torodd Hauger
Personlig mener jeg den beste måten for vellet å bidra økonomisk til opprustingen av
"sentrum" - vil være å øke kontigenten.
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I tillegg bør det søkes om støtte fra Oppland fylkeskommune.
#145 | 15/10/2007, 20:29, GMT +1 | tord askvig
1600 ganger har noen vært inne å sett på innlegg her på diskusjonssidene. Vi er 400 eller
deromkring medlemmer i vellet. Hvorfor er det tilsynelatende bare 15-20 personer som har
eller tillater seg å ha meninger (meningers mot) på Mysuseter?
Vi diskuterer ting og forhold her oppe som burde være av interesse for langt flere enn de få
som sitter i vellets styre eller valgte utvalg, og det er for meg ubegripelig at ikke flere
benytter anledningen til "å være med".
Kåre hansen tok initiativet til en kronerulling for containerhus. Omtrent 20 personer (5% av
vellets medlemmer) har tegnet seg for svimlende 1000 kroner per tegner . Resten 95% av
befolkningen her oppe er tydeligvis lite interessert i dette bidraget til "estetikken" eller
mangel på sådann på parkeringsplassen.
Jeg tok initiativet i høst til et forskjønnelsesfond på kr 5000 pr hytteeier. 4 -ja ialt fire
personer har tegnet seg.
Så mye for "estetikksansen" til vellets mange medlemmer. Istedet sitter vi kanskje og
venter og håper på at kommunen skal få plass til noen "tusener" på sitt "trange" budsjett.,
og noen sier sågar at vi må gå sakte og behersket frem og ta tiden til hjelp. Hvor lenge
skal vi vente? og hvorfor er det så vanskelig å bidra med tilnærmet småpenger til den
"faceliften" som Mysuseter har trengt i mange tiår? Jeg spørr og håper på noen svar fra
"den tause majoritet"!
#144 | 15/10/2007, 19:56, GMT +1 | Knut Bryn
Det brysomme med det aktuelle området er at det er snakk om et ganske tett hyttefelt som
dekker hele lia mellom fylkesveien og det brattere terrenget rundt Gråhaugen. Den mest
brukte skiløypa mellom Mysusæter og Raphamn går gjennom dette området. Hvis skiløypa
må oppgis eller får en mye dårligere trasé, så er det etter min mening et inngrep til fordel
for noen få, men til ulempe for allmennheten. Det er det saken dreier seg om.
Hvis hytteeierne i området kan finne et god, alternativ løypetrasé som løypelaget går god
for, så har ikke jeg noe i mot brøyting.
#143 | 15/10/2007, 14:02, GMT +1 | tord askvig
Leser Knut Bryns innlegg om "problematikk" rundt løypetrase i forbindelse med en tenkt
vinterbrøyting av Gråhaugvegen.
Hvorfor skal alt være så vanskelig på Mysuseter? Det virker som om skigåing og vintervei
er 2 "størrelser" som ikke går ihop her oppe i motsetning til nær sagt alle andre steder der
vinterturister oppholder seg.
Jeg har all respekt for dem som mener at Mysuseter er best tjent med tilnærmet null eller
liten utvikling. Det er fair og gir uttrykk for prioriteter, men det står også like klart for
meg at om det ønskes utvikling med butikkdrift, estetiske bygg, service etc så må det
anspores til at mennesker oppholder seg på Mysuseter utenom de store høytidene, og da er
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jeg overbevist om at vintervei rundt om på Mysuseter er nødvendig. Vi har debattert dette
med vintervei kontra løypetraseer før, men noen konklusjon er vi ikke kommet til. Mitt
anliggende er bare at jeg tror vi må ta et standpunkt til hvilken utvikling vi tjener
hytteeierne her oppe best (det er vellets formål), og deretter må vintervei eller ikke bli
fastsatt deretter. Løypetraseer kan med godvilje og tilpassninger legges tilnærmet overalt.
#142 | 14/10/2007, 15:04, GMT +1 | Knut Bryn
Jeg ser av referatet til Graahaugen Vegfellesskap at det tas initiativ til mer brøyting av
vegene i hyttefeltet der. Jeg skal ikke uttale meg om jussen som kan gjelde i saken, men
kan ikke forstå annet enn at brøyting av den øverste del av vegnettet, vil føre til store
problemer for gjennomgangstrafikken av skiløpere. Det sies at man vil få vurdert flytting
av løypetraséen tilbake til "gammel trasé". Raphamn-løypa ble vel anlagt på siste del av
1980-tallet. Så vidt jeg kan huske er det bare i den aller vestligste delen av området at
løypa er lagt om senere, men jeg kan kanskje huske feil? I alle fall er det i mellomtiden
bygget så mange nye hytter at en endring av traséen nå uvegerlig vil føre med seg nye
konflikter. Kryssing mellom skiløyper og brøytede veier er dessuten problematisk, - særlig
når det er store snømengder.
#141 | 12/10/2007, 13:02, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Igjen har ledelsen i Mysuseter vel sendt et brev til kommunen som ikke har hele styrets
tilslutning. Vi har diskutert brevet på nett og jeg ga min tilsluttning til brevet bare man tok
vekk ordlyden om brøyting av ULVANGVEGEN ! Vi skal finne en løsning på dette problemet
før vinteren. Vellet har tidligre gitt sin anbefaling om å godkjenne brøyting for å spare
storte natur ingrep og bygging av en unødvendig vei i området. Jeg anbefaler at man setter
seg inn i hele situasjonen for det berørte området og ikke bare er opptatt av at alt må
være som før. Med godvilje går det å få til begge deler både vei og skiløype.
#140 | 11/10/2007, 19:47, GMT +1 | Torodd Hauger
Den beste markedsføringen er å snakke positivt om Mysuseter. Flotte skiløyper, en liten,
fin slalombakke, varieret natur, utrolig god scootertjeneste og en trivelig butikk og kafe.
Og så får vi jobbe (i det stille) med å ruste opp sentrumsområdet, arbeide for å unngå
uønskede inngrep og pleie vegetasjonen slik at området ikke "gror igjen.
#139 | 11/10/2007, 10:09, GMT +1 | Hanne T.
Beklager - jeg mente ikke at jeg personlig er misfornøyd med løypene. Jeg ferdes helst
utenfor spor når jeg er på hytta.Toppene er mine favoritter i fjellet. Der møter jeg få.
Mine innlegg i dette forumet handler om næringsutvikling, om varme senger, om hvordan
få flere gjester og bedre verdiskapning. Mine egne ønsker skal jeg holde for meg selv. Jeg
forsøker å bidra med den kompetansen jeg har fra mitt arbeid med reisemålsutvikling
gjennom 20 år.
Sist påske var det steinhardt i sporene. Eneste brukbare trase var Glitterdalen. Da jord og
stein dukket opp, var det ingen fra løypelaget som forsøkte spa på snø. Jeg vet at løypene
to uker før påske var supre. Men rent markedsmessig er det mest gunstig at løypene er bra
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når turistene er der. Å preppe på is er umulig uten svært solid maskin. Med god maskin
kommer man heller ikke langt på is på en time. Om kassa var tom i påsken, eller maskinen
udugelig på is vet jeg ikke. Løypelaget trenger mer penger - også fra kommunen. Om man
ikke har alpinanlegg, så må man ha gode skiløyper om man ønsker mer trafikk off
season/varme senger. Et poeng til slutt. Det gjenstår 1 km tilrettelegging ved Luseby på å
kunne gå sammenhengende til Venabu fra Mysu på preparerte spor. Det hadde vært et
fantastisk produkt. Jeg har god tro på at produktutviklingsarbeidet kan komme inn i en god
fremdrift med det engasjementet vi nå er del av.
#138 | 11/10/2007, 09:26, GMT +1 | Jan P. Hammervold
Jeg skal la diskusjonen om Mysuseter Fjellgrend ligge foreløbig. Det hadde vært moro å
høre hva medlemmer som ikke blir direkte berørt av utbyggingen også mener.
Men når Hanne T skriver at vi har "dårlig preparerte skispor" på Mysusæter, må jeg
reagere:
Jeg er på M stort sett i alle ferier og helger og kan hele vintersesongen glede meg over
godt preparerte løyper. Riktignok hender det at værgudene tar tak og fjerner skispor på få
minutter. Jeg har opplevd å starte like bak prepareringsmaskina innover mot Pungen og
vært totalt uten antydning til spor før jeg kom til Askvighytta. Og det i et turvær som jeg
bare vil kalle småruskete. Vi må huske på at laveste punkt for løypenettet vårt ligger på
rundt 8-900 moh. Jeg kan ikke skjønne annet enn at påstanden fra Hanne T må skyldes
manglende kunnskap om vær og høyfjell. Det er tross alt stor forskjell på Nordmarka og
Rondane.
Det er også et spørsmål om økonomi. Jeg har selv vært styremedlem i løypelaget og vet
hvor trangt det er.
Når Hanne T skriver at det er fullt mulig for oss hytteeiere "å åpne lommebøkene " for å få
et bedre servicetilbud håper jeg at det vil gi seg utslag når løypelaget sender ut sine giroer
foran årets sesong. Mer penger gir hyppigere preparering, mem klimaet kan vi ikke gjøre
noe med.
#137 | 10/10/2007, 19:32, GMT +1 | Torodd Hauger
Det er underlig hvor forskjellig vi opplever tilbudet på Mysuseter. Personlig synes jeg
skisporene er meget godt preparerte - og alpinanlegget likeså. Med tanke på at det ikke er
utstyr for kunstsnø, så er jeg intet mindre imponert over skibakken.
De arkitektoniske endringene som er gjort for Mysuseter Fjellgrend er en klar forbedring.
Men en slik bygningsmasse passer dessverre ikke i en eksponert skråning. Det er først og
fremt lokaliseringen av anlegget som er et problem.
#136 | 10/10/2007, 11:54, GMT +1 | Hanne T.
Jan P Hammervold har rett på to punkter og feil på to. Det er riktig at folk handler på Otta,
til tross for at noen ønsker idealisme. Det er riktig at tilbudet på Mysuseter i dag ikke er
tilstrekkelig til å drive service annet enn som dugnad.
Det er imidlertid feil at Mysus er perfekt som famileferiested. Delvis nedlegging av
alpinanlegget gjennom Mysus Fjellgr er sammen med dårlig preparerte skispor to eksempler
på dette. Det er feil at det ikke er mulig i utvikle et bedre kommersielt tilbud på Mysus
som kan åpne lommebøkene til de 700 hytteeierne som allerede er her. Se på Høvringen.
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Kåre B er nå igang med et flott arbeid for å tenke nye kommersielle muligheter og et bedre
helhetlig opplevelsesprodukt på Mysus. Nå er det viktig at alle gir ham de innspill han
trenger slik at det kan bli en fremdrift både i stedsutviklings- og
næringsutviklingsarbeidet. Det er et helhetlig opplevelses- og servicetilbud som blir basis
for de økonomiske effektene av dagens eller morgendagens sengeantall og oppholdsdøgn.
#135 | 9/10/2007, 22:28, GMT +1 | Ola T.
Jeg ser at Jan Petter har godkjent Mysuseter Fjellgrend. Dette er litt underlig ettersom jeg
med flere har klaget inn kommunens godkjenning av Bebyggelsesplanen for Fylkesmannen i
Oppland. Foreløpig har vi ikke fått noe svar på vår anke. Om anken ikke tas til følge av
FM, skal det meg bekjent så sendes en byggesøknad, noe som så vidt jeg vet ikke er gjort.
Snarlig byggestart er vel derfor ikke så sansynlig.
Jeg skal avstå fra å kommentere om planene ser meget bra ut, men korrigere en
opplysning - dette er ikke noen krympet versjon, men et felt bestående av 16 blokker med
en mønehøyde opp mot 10 meter plassert i slalombakken, ikke ved bunnen av.
Jeg håper også at Kåre B. står ved sine løfter om at kommunen skal påse at leilighetene
selges som næring og ikke slik de gjøres i dag som fritidsleiligheter uten pliktig utleie.
Desverre tror jeg ikke som Jan Petter at Mysuseter Fjellgrend er starten på en ny æra, men
slutten på et særpreget og egenartet feriested. Men vi kan jo ikke alltid være enige, og
jeg håper jeg tar feil.
#134 | 7/10/2007, 21:25, GMT +1 | tord askvig
Hvor er det vellet har så store problemer med gjengroing på Mysuseter?
Meg bekjent er de nevnte setervoller fremdeles ganske bare. Ikke har jeg sett noen
grantrær på disse setervollene som plager meg særs mye.
Er det vellets ønske med dette initiativet å bidra til å fremheve de mange "vakre" hyttene
som særpreger Mysuseter fremfor noen andre steder i Gudbrandsdalen, eller er det et
ønske om å fremheve eksempelvis de spesielt "vakre" el ledninger (master og skinnende
ledningene med trafoer) som er satt opp i terrenget)
Jeg spørr for jeg skjønner ærlig talt ikke problemet.
Til styret: konsentrer dere om Mysuseter sentrum Der ligger problemet "Mysuseter"
#133 | 7/10/2007, 20:44, GMT +1 | tord askvig
Ser fra formannens referat at kommunen vil ha flettet ståltrådgjerde på Mysuseter. Har
ikke denne kommunen,s ledelse noen estetisk sans?
Hvorfor ikke et "skigards" gjerde som foreslått av vellet? Hva er feilen med dette
alternativet? Etterlyser en forklaring fra kommunenes representanter (som sikkert leser
disse sidene)!
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#132 | 6/10/2007, 18:01, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Møte i stedsutvalget for Mysuseter avholdt 5.10 2007. Hans Olav H.Egge fra
Landskapsarkitekt Feste var til sted og la fram sine planer, håper vi får de ut på
hjemmesida med det første. Ordfører oppfordret oss til å komme med forslag til hva slags
sentrumsfunksjoner vi ønsker og mangler på Mysuseter. Vi ber nå alle om å delta i en ide
dugnad her på nettet.
Jeg har notert: Myntvaskeri, Dusj/toalettanlegg, Miljøstasjon for søppel.
Oppevaringsbokser for gjenstander som fotfolket vil legge igjen mens de er på tur. Et
sætertun med folk og dyr, er det mulig ? Informasjonsskilt som beskriver korte
opplevelsrike turer i nærområdet. Parkeringsplass, servicehus for tråkkemaskiner og
snøscootere. Lokale for flerbruk som møter, gudstjenester osv..
Inngjerding av sentrum med stakittgjerde, ta model fra gamle foto på Mysuseter
#131 | 3/10/2007, 22:32, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Setrer og seterliv i Sel.
Kolodokka side 9. Kollosætrin side 17. Holssætrene side 24. Gneidden side 37. Kan også
nås til fots for spreke folk fra Mysuseter. For de mere bedagelige som vil bruke bil, ta av
E6 ved Varphaugen ca 7 km syd for Otta. Du kan kjøre helt opp på Holsætrin med bil og gå
fra der til Gnedden osv. Holsætrene er min barndoms sæterstul og ganske godt bevart. Vel
verdt et besøk.
#130 | 3/10/2007, 21:20, GMT +1 | Terje Bekkemellem
Tusen takk Lars. Jeg fortjente sikkert den
Jeg har forsøkt å få en kommentar fra Ola N.
på artikkelen om brannvern, uten at jeg så langt har registrert noen tilbakemelding. Jeg
tror at hytteeiere som utgangspunkt ikke bør ha samme forventning til ekstern hjelp ved
brann på en fjellhytte som nede i bygda. Avstand og veiløse områder kan raskt gi
forsinkelser og problemer. Hyttefolk bør derfor ta sine forholdsregler, og planlegge for en
mulig brann, - noe som jo er hele hensikten med artikkelen. Jeg hadde håpet at Ola N.
kanskje kunne sende meg informasjon slik at jeg kunne få presentert brannvesen i Sel for
hyttefolket, Formuleringen er ikke tenkt som noen som helst kritikk av dere, eller den
innsats dere gjør, - som helt sikkert er helt strålende, uansett om det brenner hos by eller
bygdemann.
#129 | 3/10/2007, 17:35, GMT +1 | Lars Ekre
Først en ros til Mysusæter Vel for ei flott hjemmeside med tilhørende
gjestebok/diskusjonsforum.
Vil knytte noen kommentarer til artikkelen vedr. pipefeiing og brannvern. Flott at det
legges ut linker omkring temaet. Så det som skrives om brannberedskapen i Sel. Er sjøl en
av mannskapene tilhørende Otta brannstasjon, som vil bli utkalt ved en evt. brann på
Mysusæter. Det skrives: "Når det frivillige brannvesen blir varslet, så skal de samles og få
utstyret i gang før kjøreturen starter mot Mysusæter. Det er derfor ikke gitt at de er
fremme før hytten er brent ned til grunnen." Folk fra området vet noe om dette, dere som
kommer fra mere "urbane" strøk har kanskje også et bilde om hva som finnes av beredskap
i en kommune som Sel. Det finnes ikke noe frivillig mannskap i Sel. Det er ikke slik at det
ruskes i sammen noen "dugandest" karer som dermed på rent dugnadsvis drar i vei. Vi er
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ansatt i en ørliten stillingsprosent, det er alltid folk som har vakt, i ferier og høgtider har
flere personer vakt - hjemmevakt. Normalt vil vi i underkant av 5 minutter fra alarmen
går, være ute på veien med mannskap og utstyr. Derfor høres det på meg ut som at
skribenten av denne artikkelen har en mildt sagt gammeldags forståelse av kommunens
beredskap, dersom en skal dømme etter ordlyden i artikkelen. Avstanden til Mysusæter,
veiforbindelse til hytta og hvor fort en hytte kan brenne ned, er det imidlertid ikke noe
hverken jeg, andre brannfolk, hytteeiere eller høyere makter kan gjøre noe med.
Med vennlig hilsen Lars Ekre, Otta.
#128 | 1/10/2007, 09:52, GMT +1 | Hanne T.
Nå vet ikke jeg om vi på Ottekra har de mest funksjonelle hyttene en kan tenke seg... Men
vi er opptatt av estetikk og bygningsmessige tradisjoner og jeg mener byggeforskriftene i
kommunen ikke gir de beste rammevilkår for å oppnå det. Jeg er helt enig med deg Leif
Ola Rønningen; Havn-setra er kanskje det fineste setertunet på Mysuseter. Jeg er sikker
på at med god arkitektfaglig bistand er det mulig å få det funksjonelt innomhus og
opprettholde gammel tradisjon utomhus. Jeg håper du kan få tak i slik hjelp og at du også
kan få støtte gjennom landbruksmidler til nettopp dette. Det er viktig i det videre arbeidet
med utvikling av turistnæring på Mysuseter at landskapet har mest mulig av sin historie å
by gjestene på.
#127 | 30/9/2007, 07:39, GMT +1 | Leif Ola Rønningen
Jeg mente ikke å kritisere noe ved forvaltningen av Ottekerkvea, men bruke denne
seterkvea, som er den som er lengst fra aktiv setring i tid, som eksempel på hva vi kan
vente oss vil skje med de andre setrene etterhvert som landbruksrelasjonene forsvinner.
Ottekra er et eksempel på en setereiendom med svært funksjonelle og vakre bygninger,
men ikke noe museum. Det er denne veien det kommer til å gå med også de andre sætrene
- de gamle bondebygningene tilfredsstiller ikke dagens krav til fritidsboliger, og etterhver
må de ombygges eller erstattes. Dette gjelder også min sæter - havnsætra. Jeg har ført
fram vann og kloakk til sætra, men har ikke fullført innleggingen da mitt problem er
hvordan jeg skal gjøre dette uten å ødelegge eller forringe dette tunet. Sætertunet mitt er
vel i dag det mest opprinnelige anlegget. Jeg har lagt nytt tak på fjøset og dette står støtt
på norsk grunnfjell likedan som selet. Sætra har stått der siden 1857, og ble sist restaurert
av bestefar i 1927. Forfallet har begynt, selv om det går sakte i vårt tørre klima. Likevel
må jeg ta et valg og det blir nok et kompromis. Jeg kommer til å lage et påbygg utover og
beholde sætra i orginal stand. Skiferen på taket er dårlig og jeg kommer sannsynligvis til å
legge torvtak. Låven min er min dårlige samvittighet. Den har forfalt mye de siste årene.
Jeg må gjøre noe fort, særlig ettersom denne låven inneholder den eldste
årstallsinskripsjonen som finnes på Mysuseter. (Eldre en selve gården)
#126 | 26/9/2007, 08:43, GMT +1 | Jan P. Hammervold
EIENDOMSSKATT PÅ HYTTER:
Idebladet HYTTELIV har i sitt siste nummer 9/2007 en interessant artikkel om
eiendomsskatt på hytter. En kan være enig eller uenig i mye av det artikkelforfatter
Alexander Berg jr skriver, men han belyser ihvertfall flere sider av en debatt som jeg tror
vi snart vil være inne i.
users4.smartgb.com/g/g.php?a=s&i=g43-00346-07&m=all&p=1
295/329
03.01.13
BOK OM RONDANE:
Frank Ivar Hansen har gitt ut boka "Rondane" på Tun Forlag. Hansen er naturfotograf og i
tillegg til flotte bilder inneholder boka turforslag og mye godt stoff om fjellområdet fra
Ringebu til Dovrefjell.
Boka er anmeldt av Asbjørn Ringen på side 75 i dagens (26.09.07) GD.
#125 | 25/9/2007, 19:49, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Neste møte i stedsutviklingsprosjektet på Mysuseter er 5 oktober. Der vil representant fra
landskapsarkitekt Feste Lillehammer AS delta. Da må vi prøve og få fram alle behov og
ønsker som vi har på Mysuseter. Jeg har stor tiltro til at Feste kan hjelpe oss med gode
løsninger på sentrumsfunksjoner som vi ønsker. Kom med konstruktive forslag det er nå vi
trenger dem, vi trenger flere forslag like det fra Terje Bekkemellem. Ber likevel om at dere
har tålmodighet, for å få et godt resultat må vi ta oss tid til å planlegge og ha flere
høringsrunder.
#124 | 25/9/2007, 15:52, GMT +1 | Torodd Hauger
Det anlegget som er skissert av Bekkemellom vil jo koste en del - og dette kan fremskaffes
ved å øke velavgiften, søke kulturmidler fra Oppland fylkeskommune og Sel kommune (som
vel allerede har avsatt noe midler). Det bør også undersøkes om Otta Skifer og / eller
Bergum er villige til å bidra med "rimelig" skifer.
Mye av arbeidet kan gjøres ved dugnad. Men med hjelp av profesjonelle slik at kvaliteten
på arbeidet blir bra.
#123 | 24/9/2007, 18:38, GMT +1 | Terje Bekkemellem
Foreslår at vellet innbyr medlemmer til dugnad neste vår, der butikken kan få hjelp til
utvendig forskjønnelse. Tror det er mange som kan stille opp, både med malepensler,
hammer og sag. Det er kanskje en bedre måte å støtte butikkdriften på en å bevilge noen
kroner til et skilt eller to. Det er utrolig hva en kan få uttrettet på noen timer. Så kan det
hele avsluttes med grilling og hyggelig samvær i og rundt kafeen. Flere vil på den måten
også bli mer trofaste kunder utover neste sommer, som vist nokk er varslet uten regn
#122 | 24/9/2007, 17:52, GMT +1 | tord askvig
Spennende forslag som kan videreutvikles med "forskjønnelse" av byggningene også.
Dette bør styret ta til seg kombinert med mine tanker om et "forskjønnelsesfond".
Rart med det. Er pengene der kombinert med kreative planer blir straks alt mye lettere å
gjennomføre.
#121 | 24/9/2007, 14:32, GMT +1 | Terje Bekkemellem
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Jeg har laget forslaget. Har stjålet litt fra det arbeidet som så langt har blitt fremlagt, men
ny gangvei, utforming av rundkjøring, plassering av infotavle etc, kan jeg ikke skylde på
andre enn meg selv.
Ofte kan det bli enklere å diskutere videre når en får det visualisert, om enn noe primitivt.
Ha en fortsatt fin dag.
#120 | 24/9/2007, 14:23, GMT +1 | Torodd Hauger
Dette var et spennende forslag. Hvem at laget forslaget?
#119 | 19/9/2007, 21:42, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Hanne Toftdahl har nok rett, nå er det på tide at vi prøver ut noen av idene som har
framkommet etter årsmøte. Det skal være styremøte i Mysuseter vel den 29 september,
jeg håper at vi da kan starte arbeidet med næringsutvikling. Vi må få til en gruppe som
kan jobbe med dette, en slik gruppe må ha forankring i Mysuseter vel, eksisterende
næringsliv og stedsutviklingsgruppa.
#118 | 19/9/2007, 15:17, GMT +1 | Hanne T.
Sist helg ble Mysuseter som turistmål viet midtsiden i Dagbladets lørdagsnummer med et
svært foto av det velkjente varemerket (fjellene sett fra spranget). Rent
markedsføringsmessig er det verdt mye. Svært mye. Og det er ikke første gang dette
bildet blir brukt. Dette gir store muligheter for sirkulasjon av kroner. Det gjelder å finne
dem. Mange ideer dukker opp i disse debattinnleggene, men det blir spredtvis synsing. Det
gjenstår å sette sammen en gruppe mennesker som kan planlegge denne
næringsutviklingen. Jeg oppfordrer Kåre B til å ta et tak her. Til å arbeide videre med alle
ideene som kommer i dette diskusjonsforumet. Rønningen sparker litt i øst og vest, og
viet Ottekra noen ytringer. Det er helt greitt. Ottekra har vært eiet av min far (som nå er
død) i en årrekke. Han la ned mange frivillige årsverk i utviklingen på Mysuseter;
renovasjon, service, parkering, reguleringsplaner, alpinanlegg mv - og ja, mot slutten av
hans levetid grodde det voldsomt. I høyden. Årringene viser at veksten har vært formidabel
siste 10 år. Far var utdannet forstmann og var overbevist om at trærne aldri ville bli så
høye. Han var vel ikke alene om det? Vi som kom etter han hugger om lag 100 trær i året.
Jeg minner samtidig om at hester og ungdyr har sammenhengende beitet på Ottekra frem
til og med 2006. Til glede for mange som jevnlig går over kvea. Vi hadde endog geiter der
en sommer for 4-5 år siden. Høner har vi også. Jeg deler ikke ditt syn på at Ottekra
setervoll gror igjen. Hus har det ikke vært på Ottekra siste 100 år. De falt ned lenge før
min farfar kjøpte eiendommen. Men det er en annen historie.
#117 | 18/9/2007, 17:41, GMT +1 | Steinar Almløv
Jeg vil først få takke for en kjempefin, relevant og interessant hjemmeside, som jeg leser
med stor glede.
Min historie i området er ikke så lang som de fleste som skriver på denne tråden.
Jeg er en godt voksen person som oppdaget og ble glad i området for en ti år siden, fordi
Rondane med sine fjellområder hadde en veldig dragning på meg.
Det diskuteres mye om Mysusæters fortid som sætergrend, og det moderne livs tilpassing
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til disse kulisser.
Historie og tilknytning er viktig, men det er viktigere for Mysusæter hvordan stedet
tilpasser seg framtiden.
Mysusæters viktigste fortrinn er nærheten til Rondaneplatået og fjellheimen med
Rondvassbu og innover.
Alle brukerne av fjellet har krav på at tilbudet er så godt som mulig og at det satses på det
folk etterspør.
#116 | 18/9/2007, 15:10, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Brøyta veier vil bety at hyttene blir mere brukt, se andre hytte områder. Om man sitter på
en snøscooter og kjører vare eller om man sitter på en traktor å brøyter vei blir et fett.
Arbeide blir det til noen uansett. Det er ikke snakk om å bvrøyte alle veiene på fjellet, kun
der hyttefolket ønsker det og det faller naturlig. Ulvangvegen og Furøsjøvegen kan brøytes
vist det er vilje til det.
#115 | 18/9/2007, 13:34, GMT +1 | Torodd Hauger
Vi må sørge for å bruke de tilbudene som er i området. Det er hyttefolkets primære bidrag
til næringslivet lokalt.
Flere brøyta vinterveier vil bety mindre å gjøre for de som driver scootertrafikk og kanskje
også mindre handling lokalt (ved, matvarer o.l.).
Har vansleig for å se at det er mulig for hyttefolket å engasjere seg økonomisk eller på
annen måte i næringsutviklingen på Mysuseter, men gjennom velforeningen kan vi bidra
med midler til å ruste opp området.
#114 | 18/9/2007, 08:30, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Jeg er enig med Leif Ola Rønningen og Knut Bryn. Vi må ta vare på det som er i gjen av
Mysuseters historie, kulturlandskap og kulturminner, men det koster. Er vi (Mysuseter vel)
villige til å betale denne prisen ? Noe må vi ofre for å få til en bærekraftig utvikling av
næringslivet.
#113 | 18/9/2007, 08:19, GMT +1 | Jan P. Hammervold
Jeg kan også stille meg hundre prosent bak Knut Bryns tanker. Men noe utvikling/utbygging
må vi tåle.Blir det ikke flere personer som legger igjen penger til det lille og sårbare
næringslivet vi har her, tror jeg det snart stopper av seg selv. Ingen kan leve av frisk fjellluft og idealisme.
#112 | 17/9/2007, 22:44, GMT +1 | Torodd Hauger
Jeg deler full og helt Bryns oppfatninger.
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Dette dreier som å ta vare på et kulturlandskap - som både forteller Mysuseters historie og
som er vakkert, variert og opplevelsesrikt.
Alternativet er å la bebyggelse og skog overta området - inklusive setervollene. Det er også
et kulturlandskap. Men vil et slikt kulturlanskap oppleves som attraktivt for hyttefolk og
turister. Neppe.
#111 | 17/9/2007, 22:19, GMT +1 | Knut Bryn
Leif Ola reflekterer i innlegget sitt over hva som er igjen av setermiljøet på Mysusæter.
Det aller meste av hans tanker kan jeg skrive under på. Det er nå 35 år siden det var
melkekyr på Mysusæter og det har også gått sterkt tilbake med annen jordbruksmessig
bruk av setrene. Nyhuskveen slås fortsatt. Noen av kveene brukes til beite. Det er det
hele, - og kanskje er det bare et tidsspørsmål før også dette tar slutt.
Jeg hører med til de romantikerne som synes dette er synd, men har ingen drømmer om at
det igjen skal bli seterdrift på Mysusæter. Riktignok har seterdrift i nye former tatt seg
opp andre steder på Østlandet, men det er i bygder med helt andre forutsetninger. Otta er
et ekspanderende tettsted - nå også by - og de fleste gårdene som har seter på Mysusæter,
er delvis spist opp av denne utviklingen.
Altså må vi se i øynene at det som er igjen av setermiljø på Mysusæter, må oppfattes som
KULTURMINNER. Med et sånt perspektiv må vi spørre oss om deler av dette miljøet kan tas
vare på slik vi gjør med en del andre kulturminner? Mysusæter har neppe noen nasjonal
verneverdi, men etter min mening er det likevel viktig at vi tar vare på en del av
setermiljøet. Det er viktig for såvel bygdefolk som hyttefolk (bl.a. p.g.a opplevelsesverdi
og identitetsskaping). Men jeg tror også at det er viktig for Mysusæters utvikling som
turistmål og dermed for næringsinteressene. Klarer vi å bevare noe av det visuelle inntrykk
av seterlandskap, så vil Mysusæter ha en mye større verdi enn om det er en ren hytte- og
hotellby.
#110 | 16/9/2007, 20:18, GMT +1 | tord askvig
Hva er galt med trær?
Mulig at noen "trivs best i øppne landskap", men slett ikke alle.
Jeg trives godt med den vegetasjonen som har vokst opp på Mysuseter de siste ti årene.
Blant annet skjuler den mange stygge byggninger og andre gjenstander som er satt opp i
landskapet. Hadde det vært flere trær i sentrumsområdet hadde kanskje problemet med
dette området (byggninger/p plass/camping vogner) ikke vært så stort og overskyggende
som det nå er.
Bevares- jeg liker dyr og det gleder meg at akkurat i år så så jeg for første gang på mange
år en flokk kuer ved furusjøveien.
Men som sagt - jeg trives også godt med den vegetasjonen som har kommet på Mysuseter.
Det forhindrer ikke at setervollene oppretholdes med "kulturlandskap" Kombinasjonen av
åpne felt mellom gjengrodde områder synes jeg er helt greit.
#109 | 16/9/2007, 09:21, GMT +1 | Leif Ola Rønningen
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Jeg er oppvokst i det levende sætermiljøet på Mysuseter og har opplevd dette og tiden
sener og mener jeg med mine erfaringer og iakttagelser er vel kompetent til å uttale meg.
De siste 6 årene har jeg vært her oppe det meste av tiden, og har lært Mysuseter å kjenne
fra en annen vinkel. Det hender jeg sparker litt for å provosere slik at jeg får igang en
meningsutveksling, men jeg har ikke egenskapen å være forbanna på folk utover 5
minuter.
På min hjemmeside i dag har jeg behandlet dette temaet.
Fra hjemmesiden:
Jeg så i et blad en dag at Mysuseter ble fremhevet som et av de best bevarte
sætermiljøene i landet. Jeg må da spørre hva sætermiljø er. Det er bare et par intakte
sætertun igjen i opprinnelig form. (Uten hytter på tunet og med alle hus nødvendige for
driften intakt) Sæterkveene brukes i beste fall til beite for sau og de siste melkekyrne
forlot Mysuseter i 1975. Mysuseter er en turistdestinasjon med noen tilfeldige kulisser fra
den gamle sæterkulturen. Den sætra som har mistet mest fra bondemiljøet er
Ottekerkvea. Denne er i dag i ferd med å vokse fullstendig igjen og det finnes ingen
opprinnelige hus fra sætertiden. Dette er en sætereiendom som med hud og hår og til og
med sæterteig (skog) ble solgt til byfolk først på forrige århundre. Til og med skogteigen
har fått innslag av fremmede treslag som ikke tradisjonelt hører hjemme her. Jeg
kritiserer ikke eierne av denne eiendommen men bruker bare eksempelet for å vise hva
som sannsynligvis vil skje med de andre sætrene etter hvert som tiden går og gårdsdriften
kommer på avstand. Den andre sætra eid av mennesker som ikke har tilknytning til
bondesamfunnet er Kleivmellom sæter. Her er det bare tunet som er frasolgt. Her er de
gamle bygningene holdt svært godt vedlikeholdt som et museum, men fjøset er ombygd til
hytte. Det samme er tilfelle med Ultunga hvor også tunet er fradelt, fjøset forvandlet til
hytte og de gamle husene er kulliser uten annen tilknytting til fortiden. Noen stemmer
hevder at vi må ta vare på det gamle bygningsmiljøet på sætrene og gjerne også holde
kveene i hevd. Mine eksempler viser hva som skjer når det opprinnelige behovet er borte.
Vi kan selvsagt subsidiere opprettholdelse av kveene ved hjelp av tilskudd og vi kan forby
endringer av bygningene på de gamle sætrene - men hva skjer? Interessen for sætrene
svinner hen, vedlikehold forsømmes og drift av kveene varer noen år for så å gradvis å
vende tilbake til attgroing og forberedelse på tilbakeføring til naturen.
#108 | 14/9/2007, 21:15, GMT +1 | Terje Bekkemellem
Det er allerede etablert et kjøp/salg forum, der ved etc. kan tilbys. I tillegg kan de som
ønsker det legge ut annonser med sine tjenester tilnærmet gratis. Det kan i tillegg lages et
lite intervju med vedkommende som kan legges på hovedsiden (lokale håndtverkere etc.).
Jeg kan også lage enkle hjemmesider, gratis selvfølgelig, for de som ønsker det. Bl.a.
butikken har benyttet seg av dette (www.mysuseter.no). Denne kanalen er åpen for alle
typer tjenester, - i hvert fall nesten
Bare ta kontakt!!
#107 | 14/9/2007, 20:29, GMT +1 | Torodd Hauger
Det kunne vært en god tjeneste på denne nettsiden (for oss som ennå ikke er så godt
kjent) med navn og telefonnummer på de som driver salg og service lokalt på Mysuster
(ved, transport, graving, vedlikehold mv.).
Er det hytteeiere med fagbakgrunn som ønsker å ta mindre oppgaver (eletriker, snekker,
murer o.l.)? Kanskje det kan åpnes for at de som ønsker det - kan få tilby sine tjenester
her?
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#106 | 14/9/2007, 18:11, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Ja takk begge deler ! Både vaktmester og dyr hører hjemme på Mysuseter.
#105 | 14/9/2007, 11:41, GMT +1 | Torodd Hauger
Enig med at det må hugges en god del, men dyra vil dempe oppslaget av ny trevegetasjon særlig bjerk og vier. Det vil redusere behovet for hogst i fremtiden.
Så både hogst og beite må til.
Men det er jo store grunneierne som her må på banen. Uten deres velvilje kommer vi ingen
vei.
#104 | 13/9/2007, 21:59, GMT +1 | Morten Havn
Ser interessen for avbeiting,
gress er vel ikke det største problemet?
Istedet for import av div dyr,dyr som jeg forøvrig ikke har noe imot vil jeg heller foreslå at
vel forreningen med så mange medlemmer kan engasjere en "Mysuseter vaktmester"
m/omliggenede områder.For felling av trær rydding m/m.Dette må da være i samarbeid
med grunneiere og andre.
En sånn kan dirigeres det blir vanskelig med sau og geit.
#103 | 13/9/2007, 17:32, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Mysuseter vel har ca 480 medlemmer har jeg forstått. Er det vilje blant oss så kan vi få til
det meste.
#102 | 12/9/2007, 22:24, GMT +1 | Torodd Hauger
Dersom grunneierne i Mysuseter og omegn stiller seg posistive - så kunne vi hytteeiere
f.eks "fjernadoptere" en geit / sau med killinger / lam i beitesesongen. På denne måten
kunne det bli økonomisk lønnsomt for bønder i rovdyrområder å sende dyra på sommerbeite
til "trygge" Mysuseter.
Det er vel over hundre hytter i området - så det ville jo kunne bli et merkbart bidrag til
kampen mot tilgroingen - og et enda trivligere Mysuseter.
Ikke spesielt gjennomtenkt forslag fra min side - men likevel...
#101 | 12/9/2007, 21:47, GMT +1 | Kåre B. Hansen
I dag har jeg vært på Pulla sæter i Ringebu. En sæterstul i drift med ku, sau, geiter og
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hest, noe kulturlanskkapet bar tydelig preg av. Her var kveene nedbeitet og atmosfæren
var nesten som i gamledager. For å komme til Pulla sæter kjører du Friisvegen fra Ringebu
mot Måsåplassen, rett før Måsåplassen tar du av til venstre mot Pulla sæter. Jeg skal gjøre
opp at turen til neste sommer.
#100 | 11/9/2007, 22:40, GMT +1 | Torodd Hauger
Under tregrensen - med vier, einer og med mer småkupert terrengoverflate enn det vi har
på høyfjellet -er det nødvendig å jevne ut og korrigere terrenget ved etablering av nye
løypetrasser. Må ikke glemme at det er ønskelig å legge løypenett så snart det er kommet
5-10 cm snø i nærområdene til Mysuseter.
Både terrenginngrep og etablering av faste løypetraseer krever både grunneiers samtykke
og kommunens tillatelse.
Men jeg ser ikke bort i fra at dette lar seg realisere langs Furusjøveien, men det kreves
endel forarbeide av de som er interessert. Først må det inngås formelle avtaler med
berørte grunneiere - så søke om dispensasjon fra gjeldene reguleringsplan for Mysuseter.
Dersom kommunen godkjenner en ny løypetrase lagt inn i reguleringsplanen - så gir det
grunnlag for ekspropriasjon av nødvendig areal (dersom frivillige avtaler ikke oppnås).
#99 | 11/9/2007, 22:26, GMT +1 | Hanne T.
Den enkleste årsaken er at det rett og slett gir en redusert turopplevelse dersom man skal
gå på påskeskitur ved siden av bilveien. Og det blir et dårligere reiselivsprodukt. Skiløypa
mot Furusjøen er den mest brukte skiløypa på Mysuseter - ikke minst er den verdifull for de
som skal bo på Mysuseter når de blir så gamle at de trenger kommunale velferdsordninger.
Og for de aller minste. Å legge skiløype ved siden av bilveien er en dårlig løsning. Folk
søker fred, ro og stillhet når de reiser til fjells. Det er heller ingen god ide å ha
scooterkjøring i skiløypa. Dermed blir det behov for trre traseer såsant scooterne ikke kan
kjøre bilveien. Igjen en planmessig utfordring.
#98 | 11/9/2007, 15:56, GMT +1 | tord askvig
Finnes det noen rasjonelle grunner til at løypene ikke kan gå ved siden av etablerte
vinterveier rundt Mysuseter? For eksempel langs veien mot furusjøen. De første 100
metrene må det eventuelt hugges noen få trær og eventuelt planeres minimalt. Deretter
går løypen like godt over myren og ned langs bekken til koltjønn, så må det hugges noen
trær og planeres litt igjen for å komme videre til Furusjøen. Ikke ser jeg at så mange
"privatrettslige" retter tråkkes på. Er dette en "big deal"?
#97 | 10/9/2007, 11:49, GMT +1 | Torodd Hauger
Tord Askvik tar opp forholdet til friluftsloven. Man kan selvfølglig gå på ski og til fots
omtrent hvor man vil i fjellet. Det er bra.
Men etablering av faste traseer for oppkjøring skispor krever grunneiernes samtykke.
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Dessuten er dette spørsmålet - så vidt jeg husker - allerede er tatt opp til behandling og
avklart i reguleringsplanen for Mysuseter.
#96 | 9/9/2007, 11:14, GMT +1 | Steinar Gravdal
Hei, ser at mitt første innlegg i forumet ble litt negativt og kanskje kunne virke litt
sarkastisk. Dette var overhodet ikke mengingen og jeg beklager i så fall dette. Jeg er helt
klart enig med deg Hammervold om at det er urettferdig at de fastboenede skal være med
på å finansiere en beredskap for hytteeierne, men for å si det slik så synes jeg ikke at de
fastboende i Sel skal betale eiendomsskatt heller. Jeg er i prinsippet i mot hele ordningen.
Det jeg reagerte på var at hytteeierene ble definert som en utgiftspost for kommunen.
Greit nok at de store handelskjedene skatter til andre kommuner, men de sysselsatte
skatter nå i alle fall stort sett til Sel kommune. Jeg kan bare ikke forstå hvorfor så mange
kommuner i Norges landstrakte land øser ut med hyttetomter i bøtter og spann dersom det
ikke på en eller annen måte er lønnsomt for dem.
For å avslutte litt positivt så la meg si at jeg er kjempelykkelig for endelig å ha fått oppfylt
min hyttedrøm og at livet på Mysusæter i det store og det hele bare har bydd på positive
opplevelser til nå! Ha en fortsatt god helg allel sammen!
#95 | 8/9/2007, 09:28, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Hytta til Tamburstuen på Tjønnbakken brant ned på vinteren for en del år siden.
Brannvesnet måtte kjøre snøscooter, ingen ting ble berget. Vil ikke ha brøyta vei til
Tjønnbakken, men da fikk vi erfare litt om sikkerhet og fordelen med at veier er brøyta.
Når man har opplevd både sykdom og brann blir man ikke så negativ til brøyting lengre.
#94 | 8/9/2007, 07:17, GMT +1 | Jan P. Hammervold
Steinar Gravdal spør om når det sist var brann på Mysusæter. Den siste jeg registrerte var
pipebrann på hytta mi under feiring av 60-årsdagen min 27.mars 2004. Det resulterte i full
utrykning mked to biler etterat våkne naboer hadde meldt ifra. Men poenget er at det er
ikke bare enkeltutrykningene som koster, det er beredskapen. Sel kommune må ha en
beredskap for å takle branner også på Mysusæter enten det brenner eller ikke.
#93 | 7/9/2007, 23:59, GMT +1 | Leif Ola Rønningen
Sengetøy kan Dere leie på Fjellstua for kr. 80 pr. sett inkludert håndkle. Vi har en fast
ansatt vaskehjelp og kan ta på oss vasking når vi har kapasitet.
RING Mysuseter Fjellstue 61233925 - (svaret ble kanskje reklame, men var ikke ment som
det.)
#92 | 7/9/2007, 20:59, GMT +1 | Service på Mysusæter
Et behov som jeg har snakket om med flere kvinnelige representanter for hytteeiere, er å
kunne leie bruk av vaskemaskin og tørketrommel, eller å kunne levere sengetøy til vask når
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vi reiser og hente det når vi kommer tilbake. Særlig om vinteren er det brysomt å frakte
sengetøy opp og ned, og vi ønsker ikke at hver hytte skal ha sin egen vaskemaskin. Jeg vet
også flere som ønsker å kunne leie hjelp til rundvask av hytta av og til, særlig vi som har
levd en stund. Dette burde kunne være en forretningside om det er organisert på en
rasjonell og praktisk måte. Er flere interessert i dette?
#91 | 7/9/2007, 20:51, GMT +1 | Sidsel Bjørneby
Containerhus på Mysuseter
Ordføreren etterspør hytteeiernes synspunkter på containerhus. Jeg mener at de husene
som er vist på bildene Kåre B har vist fra Gålå er penere enn høye vegger. De er tegnet av
arkitekt Knut Fabritius, men det fremgår ikke hvor store de er. Det er også forslått å bruke
mindre containere som kan passe i slike hus. De må da tømmes oftere. Også er det
foreslått evt skifte av ansvarlig leverandør av containere og tømming. Dette er vel også
lokal næring, dersom noen er interessert. Regner med at dette tas i betraktning av
stedsutvalget.
#90 | 7/9/2007, 13:12, GMT +1 | Hanne T.
Til Kåre B. e mest benyttede traseer for skiløping er til Peer Gynt og Rondvassbu og
trekant-løypene mellom disse. Mange er også på Sukkertoppen i påsken og benytter merket
løype bak Randen. Glitterdalen er allerede valgt ut av FM så der er det vel ingen fare. Mot
Felegeret er det stor trafikk. Jeg har registrert at løypenettet i Svinslå blir brukt stadig
mer. Preparering/kvisting av løyper er beste måte å kanalisere ferdsel på. Alternativt vil
folk spre seg mye mer over hele vidda. Normalt er vidda veldig enkel å gå på selv uten
merking/prepping fordi snøen pakker seg til og bærer skiløpere.
#89 | 7/9/2007, 12:55, GMT +1 | tord askvig
Jeg skjønner ikke helt hva Hauger mener med at han må "avstå grunn". Avstå grunn til
hva? plass for sneen fra brøytebilen på siden av veien eller skiløypen som går over
eiendommen hans?
Almenretten gjelder i norsk utmark, så meg bekjent kan folk gå tilnærmet hvor de vil på
fjellet. Folk greide også å gå på ski i fordums tider uten at disse var "preparert" i den grad
dagens skiløpere synes å kreve.
#88 | 7/9/2007, 11:41, GMT +1 | Torodd Hauger
Personlig ønsker jeg ikke mer omfattende vinterbrøyting enn det som allerede er. Det vil
også bli vanskelig å føre fram nye vinterløypetraseer - f.eks. om Furusjøveien skal
vinterbrøytes. Det blir mange grunneiere som i såfall må gi sitt samtykke til å avstå grunn.
Jeg er i så fall selv en av dem. Er såpass egoistisk at jeg ikke ønsker skiløype helt opptil
hytta.
#87 | 7/9/2007, 11:32, GMT +1 | Torodd Hauger
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Jeg bor i hyttekommunen Rygge på Østfoldkysten. Stadig flere benytter hytta over lengre
perioder - og for noen er hytta blitt hus nummer to. Dette skyldes bedre standard (ofte full
boligstandard) og tidligere pensjonering og økt levealder.
Kommunen må i stadig økende grad stille opp med pleie- og omsorgstjenester. Behovet for
lege / -vaktstjenester i sommerhalvåret øker raskt. Og kravet til bedre veistandard på
hytteveiene øker.
Eiendomskatt ble innført fra og med i år av H med støtte av Frp og Krf (også hytter). Det
er ikke kommet en eneste klage / protest fra hyttefolket på innføringen av eiendomskatt.
Hyttefolkets varehandel gir ikke særlige inntekter til kommunen. Vi handler det meste i
varekjeder som skatter til andre kommuner. Selskapsskatten beregens per sysselsatt i
kommunen - og utgjør ca 1500 kr per år per sysselsatt.
Hyttefolket er viktig for å opprettholde / eller gi vekst i sysselssetting i lokalsamfunnet,
men særlige inntekter til kommunen blir det ikke.
#86 | 7/9/2007, 10:59, GMT +1 | Dag Erik Pryhn
Containerhus på Mysuseter
Ettersom det er mitt første livstegn på diskusjonssida vil jeg starte med å gratulere
Mysuseter Vel og redaktøren med en flott hjemmeside. Denne sida vil være nyttig også for
kommunen - for å følge med i hva hytteeierne er opptatt av, og dernest som en kanal vi fra
kommunens side kan bruke for å informere kommunisere, både med hytteiere og andre
som er opptatt av Mysuseter og Rondane.
Så til containerhus. Sel kommune har så langt bestemt at det skal investeres i containerhus
på Mysuseter gjennom at det er avsatt penger til formålet i Økonomiplanen for 2007-2010.
Før vi realiserer denne planen ønsker vi en bred prosess med ikke minst hytteierne og
Mysuseter Vel om plassering, utforming etc. Som en del av denne prosessen har
administrasjonen også bestilt skisser for en alternativ løsning med plassering av
containerne på fast dekke med karmer på 3 sider. Motivet for dette er at man mener
containerhus plassert på flat mark vil kunne bli vel høye, jfr. bruk av lastebil med kroklift.
Men - dette er bare et innspill i forkant av at vi skal ta den endelige beslutninga, ikke en
avskriving av containerhus - som fortsatt er den politiske bestillinga til
administrasjonssjefen.
Dag Erik Pryhn
Ordfører i Sel (Ap)
#85 | 7/9/2007, 10:31, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Hvordan og hvor ønsker hytteeier på Mysuseter at skiløyper skal prepareres. Er dere
forberedt på at fylkesmannen vil begrense dagens løype nett? De som utfører jobben gjøre
en kjempejobb, dette er ikke ment som noen kritikk av dem. Det vil være greit å høre
brukerene sin mening.
#84 | 7/9/2007, 10:12, GMT +1 | Steinar Gravdal
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Hei! Først og fremst vil jeg gratulere med de nye hjemmesidene for Mysusæter Vel. Det
gjør det mye enklere for oss som bor et stykke unna å følge med på hva som skjer (og ikke
skjer
på Mysusæter.
Jeg er for så vidt enig med Torodd Hauger om at dette ikke må bli et sted for politiske
diskusjoner, men i disse valgkamptider så kan jeg ikke dy meg ang. eiendomsskatten. Jeg
lurer på om det finnes tall på hvor mange ganger det har vært brannutrykning til hytter på
Mysusæter de siste årene? Finnes det tall på hvor mange som benytter seg av
hjemmesykepleiertjenesten oppe på fjellet, eller hvor mange som til en hver tid oppholder
seg på hyttene sine slik at man kan beregne hvor stor en slik beredskapskostnad er?
Hammervold skriver at kommunen "må få dekket sine utgifter pga oss hytteeiere". Jeg
lurer litt på hvilke andre utgifter kommunen har på oss hytteeiere?
Jeg synes i det minste vi må ta med i betraktningen de kronene vi hytteeiere legger igjen i
Sel kommune. Jeg vet (heldigvis) ikke hvor mange tusener av kroner jeg har lagt igjen på
Jernia, Gausdal Landhandleri, Monter og Bygger'n på Otta. Det går faktisk også en del
penger til matvarer og diverse når man er på hytta ei helg. Jeg velger vel faktisk å tro at
de fleste hytteeierne legger igjen mer penger i kommunen enn det vi bringer med oss av
kostnader for kommunen så lenge vi betaler offentlige avgifter.
Det må vel finnes andre måter å kunne øke inntektene på for kommunen enn å skattlegge
enda mer? Man kunne f.eks starte med å brøyte noen flere veier om vinteren? Da er jeg
inne på et annet tema som jeg fortsår er gangske "hett" blant folk på Mysysæter. At det er
delte meninger om dette er for meg enkelt å forstå da jeg vel egentlig ikke helt enig med
meg selv om jeg vil ha vei til hytta på vinteren eller ikke. Synes det har sin sjarm med en
bilfri påske og er i tillegg vant til å måtte gå noen kilometer til hytta fra min spede
barndom. MEN, det jeg vet er at jeg garantert ville ha brukt hytta mye oftere om vinteren
dersom det var brøytet. Nå blir det liksom med jul, vinterferie og påske. Man kan si hva
man vil om latskap, tidsklemma osv. men det er bare slik det blir. Dette på tross av en
glimrende service og innstilling fra Lethrud & co som driver Scooter transporten på
Mysusæter. Jeg synes det ville ha vært mye trivligere om jeg kunne bidra med penger i
kommunekasse til Sel ved å bruke hytta og området rundt mer enn i dag enn å måtte betale
enda en skatt!
#83 | 7/9/2007, 07:21, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Det må være lov å diskuter alt på disse sidene, det er sunt med forskjellige syn. Men når
vedtak er fatte så må vi respektere det, det er på forhånd vi skal og kan påvirke.
#82 | 7/9/2007, 07:11, GMT +1 | Jan P Hammervold
Selv om vi er forskjellig sammenskrudd Kåre, så sitter vel hodet fortsatt på toppen. Men
det er vel også slik at hjertet sitter på venstre side og blindtarmen på høyre.
Loven er ihvertfall slik at som hyttebesøkende i en kommune har du krav på samme
velferdsordninger som innbyggerne. Vi bruker stadig mer tid på hytta, samtidig som
bl.a.eldrebølgen (som ett eks.)aksellererer.
Trysil har 6000 innbyggere, men i vintersesongen er det 18000 der. Siden kommunalt
ansatte ikke er sesongarbeidere må Trysil kommune ligge med en beredskap for 18000
personer hele året. Dette koster kommunen dyrt. I Øyer vet jeg at kommunen sliter og har
store utgifter pga det lovpålagte tilbudet om hjemmesjukepleie til hytteboere.
Vi betaler idag kommunale avgifter for renovasjon,vann og kloakk, men disse kan kun
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være selvfinansierende og kan ikke brukes som inntektspost for andre kommunale
tjenester. Slik systemet er i dag har ikke kommunen andre muligheter til å få dekket sine
utgifter pga oss hytteeiere enn å bruke eiendomsskatt. Jeg synes det er helt urettferdig at
vanlige skattebetalere i Sel skal betale for at vi f.eks får slukket en brann i hytta. Det er
som Torodd Hauer sier at dette er politikk, men det burde være et tema som vi hytteeiere
bør og skal diskutere. Dette skal vi mene noe om!
#81 | 6/9/2007, 22:34, GMT +1 | Torodd Hauger
Jeg er enig med Hammervold. Eiendomskatt til vertskommunen er OK - da vi som hytteiere
bruker kommunens infrastruktur og velferdsordninger m.m. Dessuten så eiendomsskatt på
luksus som hytter - faktisk bedre enn eiendomskatt på boliger. Og eiendomskatt på hytter
vil bidra til mindre eiendomskatt på boliger.
Men nå må vi ikke la denne diskusjonssiden bli et sted for politisk aggitasjon.
Velforeningen er vel upolitisk.
#80 | 6/9/2007, 21:18, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Jeg føler at jeg har betalt nok skatt til både stat og kommune gjennom et langt arbeidsliv,
startet da jeg var 15 år. Hyttene våre har vi bygget på fritiden, skatt og moms har vi
betalt av alle vare vi kjøper. Vi betaler kommunale avgifter, så jeg føler ikke at vi behøver
å stå med lua i hånda. Det må være nok med formueskatt om vi ikke skal flås for
eiendomsskatt også. Jeg er ikke skrudd sammen på samme måte som Jan Petter derfor
forstår jeg ikke dette.
#79 | 6/9/2007, 20:56, GMT +1 | Jan P. Hammervold
Jeg håper da virkelig at det blir innført eiendomsskatt for hytter i Sel slik at vi hytteeiere
også kan bidra med vår andel til fellesskapet. En føler seg som litt snylter når en som
hytteboer har krav på de samme velferdsordningene som selværer har, spesiellt kanskje
hjemmesykepleien osv, når en ikke skattes.
Jeg vil også tro at vi lettere kan komme med krav overfor kommunen når vi bidrar med
skattekroner.
#78 | 6/9/2007, 20:31, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Eiendomsskatt bare i bymessige strøk i Sel enda. Men hvem vet hva politikere finner på
etter valget.
Begrense motorferdsel i nasjonalparken, ja det virker fornuftigt. Bare vi får lov å preparer
de skiløypene som vi har bruk for og at det ikke blir noen begrensninger på det. Flott vist
forskere, SNO oppsynsmenn og fylkesmannens miljøvernavdeling ikke forstyrrer villreinen
med snøcooter og helikopter hele vinteren. Det går vel fortsatt villrein med halsbånd i
Rondane som forskerene ikke har fått tak i.
03.01.13
Gjestebok
#77 | 6/9/2007, 20:17, GMT +1 | Torodd Hauger
I følge landsoversikten så er det i Sel kommune bare innført eiendomskatt for bystrøk.
Eller er det feil? Vi har ikke mottatt krav om innbetaling av eiendomskatt.
Eiendomsverdien på Mysuseter synes å stige kraftig. Den lille hytta i Tjønnbakken (ca 200300 fra bommen) - som er til salgs - er budet nå kommet opp i 200.000 over takst.
#76 | 5/9/2007, 22:49, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Se www.huseierne.no
Sel kommune er en av landets dyreste kommuner når det gjelder eiendomsskatt.
#75 | 5/9/2007, 15:14, GMT +1 | Jan P. Hammervold
En vedtektsendring i Vellet kunne også løst problemet ved et evt. eierskap?
#74 | 5/9/2007, 10:04, GMT +1 | tord askvig
Et fond administrert av vellet kan absolutt gå inn som medeier i et eiendomsselskap.
Vellet står ikke juridisk som "medeier"
#73 | 4/9/2007, 23:07, GMT +1 | Hanne T.
Et vel kan ikke gå inn i et eiendomsselskap. Enkeltpersoner kan selvsagt det i samarbeid
med kommunen. Vi må skille mellom opprusting av sentrum og utvikling av en butikk som
pr i dag ikke er i tilstrekkelig attraktiv i markedet. Jeg mener vi må gjøre noe med
utearealene først. Vurdering av kommersielle alternativer som butikk, kiosk, kafe,
servicesenter, overnatting mv må gjøres separat. Kommunens initiativ med en egen
gruppe for sentrumsutvikling viser at de er på banen. Det bør være trinn 1. Det arbeidet
bør inkludere uteområdene ved butikken, herunder bussholdeplass og parkering for buss og
biler/kunder.
#72 | 4/9/2007, 21:55, GMT +1 | tord askvig
Hammervold har en god innfallsvinkel- naturlignok fordi han reellt sett sier det samme som
meg, dog litt mer elegant og mer detaljert organisatorisk sett. Et eiendomsselskap med
flere grupper av eiere (vellet, kommunen,og dagens eiere) bidrar til det som er det
vesentlige - en bedre ordnet finansiering av anlegget som gir muligheter utover det driften
gjør til å betale for et høyverdig eksteriør og tiltalende omgivelser. Enige i at det er på tide
at noen snakker med eierne slik at disse bringes inn i eventuelle løsnings konsepter. Dette
bør styret arbeide videre med.
#71 | 4/9/2007, 18:06, GMT +1 | Jan P. Hammervold
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Er enig med Tord Askvig i at det er bygningen med butikk og kafe som gir et negativt
inntrykk på besøkende til Mysusæter. I tillegg har vi området rundt bygningene med dårlig
definerte vei- og kryssløsninger, ofte store vanndammer, manglende skilting osv.
Det første skyldes oss selv som ikke gir butikkdrifta omsetning og overskudd til
investeringer, det andre får Sel kommune ta ansvaret for.
Jeg vil lufte en ide:
Kan det være en løsning å lage et eiendomsselskap som eier bygningene og som leier bort
drifta til dagens eiere?
Bjørnevolden/Teighagen må gjerne ha aksjemajoriteten, brøken spiller ingen rolle bare det
blir økonomi til å gjøre nødvendig oppussing/endring. Kan det være en mulighet med A og
B aksjer, der dagens eiere sitter på A-aksjene og hytteeiere og Vellet på de øvrige? Vi har
da noen juristmedlemmer som kan veilede i slike spørsmål? Men aller, aller først må dagens
eiere på banen. Jeg føler meg ikke helt bekvem med at diskusjonen går uten deres
deltakelse.
#70 | 4/9/2007, 12:36, GMT +1 | Leif Ola Rønningen
En av de viktigste tingene rent økonomisk for butikken er at de får ombygd innvendig slik
at kafe og butikk kan driftes fra et sted og av en person. Overnattingsbygget er vel ikke
akkurat stygt, og konstruksjonen tåler hverken skiffer eller torvtak. Når det gjelder
butikken er det nylig lagt nytt platetak av de nye eierne, og det er nok også det
konstuksjonen tåler. Spesielt det flate taket over butikken tåler ikke skiffer eller jord.
Platetak hvor snøen forsvinner er det beste. Etter min mening er det lite å gjøre med
butikken uten å rive hele bygget. Skikkelig inngjerding av området fra butikken og mot
parkeringsplassen samt innkleding av rampa mot øst i tillegg til oppføring av vakre små
hus til søppelcontainer og annet er ting som er mulig med beskjedne midler. Det er også
viktig at det bygges hus på parkeringsplassen slik at ikke mye utstyr står ute. Et annet
moment er at parkeringsplassen holdes ryddig og at eksempelvis campingvogner ikke
hensettes der permanent.
Ellers skal vi også se på og berømme det som har blitt gjort. Jørgen Lethrud har ryddet opp
mye blandt maskinene sine og satt opp pent gjerde ut mot veien. Når det gjelder området
langs Rondaneveien synes jeg vi skal akseptere at dette er som det er enn så lenge. Det
første du møter som er stygt på Mysuseter er det gamle renseanlegget nedenfor hotellet.
Deretter kommer vi opp bakken til flata mellom Lethrud og butikken. Her er det selvsagt
mange maskiner, men disse brukes i stor grad og vi må bare akseptere at de er der selv
om det ikke er direkte vakkert. Det beste ville vært å oppbevart maskinene innomhus. Når
vi så kommer til butikken er denne plassert slik at vi kommer til den styggeste delen av
butikken først - rampeområdet og containere. Høye tregjerder ville gjøre mye for
førsteinntrykket her sammen med et pent tregjerde - gjerne skigard - som så fortsatte mot
parkeringsplassen og rundt denne.
Da jeg var barn var faktisk ikke sentrumsområdet på Mysuseter særlig vakrere enn i dag.
Lagerbygget til Rondvassbu midt i krysset var ikke vakkert, og butikken var ikke særlig
vakker den gang heller, selv om tilbygget med det flate taket nok var uheldig. Turistytta
synes jeg tar seg bedre ut i dag enn den gjorde som et toglignende bygg i gamle dager. Den
store åpne parkeringsplassen er i dag ikke pen, men her tror jeg mye kan gjøres med
begrensede midler. Det beste som har skjedd er fargevalgene på byggningene i dag. På 60tallet så Tjønnbakken ut som en fiskerlandsby på Grønland.
#69 | 4/9/2007, 10:42, GMT +1 | tord askvig
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For ordens skyld:
Vår diskusjon rundt eksteriøret på butikken går naturligvis ikke på betjening og service.
Videre:
Jeg ser at noen antyder at det er nødvendig med store ombyggingsarbeider. Det ligger ikke
i mitt konsept. Jeg ser for meg en "oppgradering" av det som ligger der, hvilket betyr
skifer eller torv på takene der det idag ligger shingel, at noen fullfører de utbyggene som
ligger der uten verken beis eller panel, at noen skifter uten åpenbart stygge
byggningsdetaljer som dører og vinduer som ikke holder mål, at noen fullfører gjerder og
porter, at noen rydder opp/skjuler alt det skjemmende som ligger i bakkant av butikken og
delvis opp mot nord.
Kort sagt:
Jeg tror man komme langt med mer begrensede midler uten nødvendigvis å "rive" ned
butikken og overnattingsdel.
En "forskjønnelse" av butikken hindrer heller ikke at man i neste omgang går på
parkeringsområdet med sine mange "uharmoniske" bygg og "gjenstander", men man bør
starte med butikken fordi dette etter min mening er det minst heldige bygg visuelt sett når
man ankommer Mysuseter som turist eller hytteier.
#68 | 3/9/2007, 23:29, GMT +1 | Ole Fredrik Bredevangen
Nå synes jeg at butikken får vel mye dårlig omtale her. Butikken/Losjiet er langt ifra det
mest skjemmende på Mysusæter. Det er nok andre bygg og plasser som trenger en
oppfriskning og opp-pynting her foran overnevnte, etter min mening. Butikken har
selfølgelig en meget sentral plassering på Mysusæter, men å begynne med store
ombygginger og event. flytting, vil ødelegge videre driftsgrunnlag, med tanke på høyere
husleie/faste kostnader i forhold til omsetning. Her burde hyttefolk på Mysusæter og
videre sørover, som i mitt tilfelle, til Furusjøen og Vålåsjøen bli flinkere til å bruke
butikken, og være med og sikre driftsgrunnlaget. Med et sikket driftsgrunnlag gjennom
lojale hyttefolk, er det den beste sikkerhet for utvikling av butikken.
#67 | 3/9/2007, 21:57, GMT +1 | Knut Bryn
En skikkelig fornyelse av sentrumsområdet vil nødvendigvis også omfatte butikken. Hvis
skissen til Feste skal realiseres, må butikken bygges om eller i verste fall flyttes. En
ombygging vil trolig måtte innebære at nordfløyen rives og at fasaden vendes nordover.
Problemet med slike planer er at dette krever ganske store investeringer. Det er ikke
sikkert at banken vil åpne pengesekken for denne typen investeringer sånn uten videre.
Derfor kan det være nyttig å tenke litt konstruktivt. Kan et nybygg kombineres med andre
formål? Kan kommunen være villig til å gi garantier? Kan det være aktuelt å etablere et
eget firma som eier butikklokalene og leier disse ut til dem som driver butikken, og kan da
Vellet evt. være en vesentlig partseier slik som Tord Askvig er inne på?
Jeg har tidligere tenkt på at Vellet muligens kunne overta butikklokalene dersom ingen
andre hadde økonomi til å overta, men er medlemmene villig til dette? Det har jeg tidligere
følt meg temmelig usikker på, men situasjonen er kanskje litt annerledes nå når det er
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snakk om å realisere et omfattende estetisk og praktisk løft i sentrum.
#66 | 3/9/2007, 12:57, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Mellom 1985 og 1990 brukte jeg ca kr 200 000,- på arkitekt for nytt bygg der butikken og
fjell-losjie nå ligger. Fikk ikke lov av fylkesmannen til å bygge pga manglende avløp.
Tegningen var bra ble det sagt, kan de brukes så kan hvem som helst få dem av meg. Bare
de brukes på Mysuseter! Men alt annet må avklarest først.
#65 | 3/9/2007, 12:51, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Kjempebra at mange har meninger. Vi må definere behov: Butikk, parkering,
snøcootertransport, miljøstasjoner, skilting, andre sentrumsfunksjoner osv.... Når vi vet
hva vi vil ha og hva vi tror det er behov for må vi få det inn til stedsutviklinmgsgruppa.
Der har jeg allerede foreslått å bruke Feste eller en annen landskapsarkitekt for å få sydd
dette sammen på en profesjonell måte. Ta Dere en tur til Heidal for å se på hva som har
skjedd i sentrum der etter at det ble satt i gang stedsutviklingsarbeide. Tidligre ordfører
Ola Svaet er prosjektansvarligfor det.
#64 | 3/9/2007, 12:05, GMT +1 | tord askvig
Butikken er en privateiet eiendom, men den er formodentlig regulert til
næring/samfunnsformål.
For meg vil en "konkretisering" av opprusting på Mysuseter kunne starte med at vellet
(under forutsetning av en vesentlig størrelse på et fond) går i forhandlinger med eieren av
butikken/hospitset med henblikk på kjøp av denne kombinert med en leieavtale med
driveren. Butikken kan danne grunnlag for et "velhus/servicesenter" som eventuelt kan
huse mange aktiviteter fra varmestue, turistinfo overnattingstilbud, servicesenter og
naturligvis butikk/storkiosk. Vi er etter hvert ganske mange hytteeiere her oppe med
økende behov for tjenester av ymse slag. Forpliktende årlige service avtaler for alt fra
vedlikehold til rengjøring, transport etc fra et stort nok antall hytteeiere vil kunne danne
det grunnlaget som skal til for å skaffe fornuftig økonomi for en eller flere drivere.
Som andre på dette forumet sier er det mulig å ta utgangspunkt i allerede utarbeidete
planer for senterområdet på Mysuseter, så helt på bar bakke starter vi slett ikke.
Jeg er ikke håndverker, men jeg tror at man for relativt sett begrensete midler kan komme
langt med forbedringer (torv/skifer på tak, avsluttning av påbegynte byggverk, estetisk
sett bedre byggeløsninger osv)
Vi har jo i vår "midte" diverse personer med god kyndighet hva bygg/byggøkonomi
angår(også i styret).
Jeg synes derfor det vil være konstruktivt om vellet med utgangspunkt i et økonomisk
fundament (fond + eventuelle forpliktende service avtaler) kunne bearbeide disse tankene
videre.
Som det er sagt tidligere på disse sidene -Vi kan ikke bare prate oss vekk fra
problematikken "Mysusenter sentrum" Vi kan forsøke å handle med basis for eksempel i et
fond som har muligheten til å bli av vesentlig størrelse hvis en større andel av vellets
medlemmer slutter opp om denne strategien. Å sitte og vente på at Sel kommune skal
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finansiere/initiere en utvikling tror jeg vil vise seg å være en tålmodighetsøvelse.
Jeg vil avslutte med Ibsens ord:
Det er viljen som det gjelder - viljen hel i alt det spredte, i det tunge som det lette!
#63 | 3/9/2007, 09:50, GMT +1 | Jan P. Hammervold
Jeg kan også være med å gi 5.000 kr. til et fond for å oppruste sentrumsområdet på
Mysusæter. Men som Leif Ola sier må det første foreligge noen klare statutter om hva
pengene skal brukes til. De bør ikke brukes på private eiendommer som f.eks butikken, det
er eiernes klare ansvar. Men så lenge en stor del av våre medlemmer fortsetter å reise til
Otta for å handle, vil butikken aldri få økonomi til opprusting. Festtaler er greit ser det ut
til, men konkret handling sitter langt inne. Vil vi at butikklokalet skal opprustes må vi også
gi eierne økonomi til det. Kanskje vi skulle importere en koloni med barkebiller for å ta
knekken på granskogen rundt hyttene våre?
#62 | 3/9/2007, 09:43, GMT +1 | Hanne Toftdahl
... men da må man jo nettopp lage en felles plan for hva som er målet på kort og lang sikt.
Å begynne å diskutere hvor containere skal stå, hvor nasjonalpark-info skal stå uten å vite
hvordan helhetsuttrykket skal bli, blir bare bra om man har ekstremt flaks. I tillegg bør
sentrum være funksjonelt. Om man tar en og en utfordring etter hvert som de enkelte
grunneierne har kapasitet, så blir det i hytt og pine. Det er viktig nå å enes om et felles
utrykk/felles kvalitetsnivå/fargevalg etc. Det eksisterer allerede en analyse av sentrum som landskapsarkitekt Feste har levert. Den kan være et utgangspunkt. En plan for
utvikling behøver ikke være et skrivebordsarbeid - men utvikles sammen med noen av oss.
Dessuten; dersom man etablerer et slikt fond, ville jeg stilt krav overfor kommunen om at
de skulle bidra med et tilsvarende beløp og samtidig søke fylkeskommunen om den siste
tredelen. Men for å utløse slike offentlige midler, må man ha en handlingsplan og et felles
mål/resultat.
#61 | 3/9/2007, 08:47, GMT +1 | Leif Ola Rønningen
Jeg er tilhenger av at vi tar kronerullinger for å oppnå noe her oppe. Jeg mener forøvrig vi
må starte i riktig ende. Først må vi bli enige om hvor vi skal starte og hva vi skal gjøre.
Deretter må vi kalkulere hva dette koster og så kommer finansieringen som blandt annet
kan bestå av kronerulling. Når det gjelder forskjønelse av og på andres eiendom må vi
starte med å gå i dialog med disse. Hvis vi skal være med og finansiere er det klart at vi
stiller krav, og det er ikke sikkert at alle er interessert i rådighetsbegrensninger.
Jeg har satt meg på lista for tilskudd til søppelbuer, og jeg vil også være med å støtte
andre tiltak. 5000-kronersrullingen må først få et konkret formål. Det kan ikke bare være
slik at hver enkelt bidragsyter kan stille krav til hva hans penger skal brukes til.
Vi skal ha styremøte i slutten av september og jeg skal da ta opp både saken angående
kronerullingen til søppelbuer og de nye tankene om et fond for forskjønelse av Mysuseter
#60 | 2/9/2007, 19:47, GMT +1 | Kåre B. Hansen
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Jeg gir gjerne kr 5000,- til et fond for forskjønnelse av Mysuseter. Men jeg vil ha et ord
med i laget når styre og vedtekter skal gjøres.
#59 | 2/9/2007, 18:05, GMT +1 | tord askvig
Det er naturligvis riktig at man ikke kan pålegge noen å holde det ordentlig på sin egen
eiendom (ihvertfall bare i svært begrenset grad), men når det gjelder denne eiendommen butikken- har eksteriøret her vært diskutert flere ganger i vel sammenheng. Det er helt
mulig for vellet å gå inn med "tilskudd" til forbedringer. Vi har ingen betenkligheter med å
gi tilskudd til løypelag, påskerenn etc. Vellet har tidligere gitt og kan i fortsettelsen gi
bidrag til det formål vi her diskuterer - nemlig å bidra til en estetisk oppgradering av
Mysuseter. Vellet kan sågar oppfordre til og initiere en "fond for estetisk opprusting av
sentrumsområdet på Mysuseter". Slike forsøk har blitt gjort tidligere - eksempelvis ved
Kåre Hansens initiativ tilknyttet containerhus . Dessverre har ikke dette initiativet bidratt
til mere enn "småpenger" relatert til for eksempel det totale antall medlemmer i Mysuseter
vel hvilket vel forteller at interessen for bedre estetikk er relativt begrenset eller
alternativt at informasjonen ut til medlemmene ikke var god nok.
Jeg forslår kort og godt at de av medlemmene som er opptatt av reelle forbedringer på
Mysuseter kontribuerer til et slikt fond for "forskjønnelse" av Mysuseter sentrum. Dette
fondet administreres av vellet
Jeg kontribuerer herved kr 5000 til et slikt fond og oppfordrer andre vel medlemmer til å
gjøre det samme.
#58 | 2/9/2007, 16:15, GMT +1 | Ole Fredrik Bredevanegn
Jeg har lest alle innleggene her, og det er mye interessante innspill. Selv om jeg ikke er
knyttet til Mysusæter Vel, er det interessant og følge med. Jeg har hytte ved Furusjøen, og
passerer Mysusæter hver gang jeg skal dit.
Jeg er enig i at førstegangsinntrykket du får når du kommer til Mysusæter ikke er så bra.
Det er ikke så mye som skal gjøres, for å endre på dette. Jeg er enig med Rønningen, at
man ikke kan pålegge noen til å endre på sine eiendommer, men kanskje Vellet kan sende
noen skriftlige oppfordringer om å ta en liten opprydding rundt. Jeg har inntrykk av at mye
som ikke er i bruk, blir "lagret" på områder ut mot veg og parkering og i veikanter både før
og på Mysusæter.
#57 | 2/9/2007, 09:25, GMT +1 | Leif Ola Rønningen
Det er ikke galt å bruke fagfolk til å utrede hva som må gjøres på Mysuseter, men jeg er
redd for at en slik utredning fort vil bli liggenede uten at noe blir gjort. Det er allerde gjort
et arbeide som en oppgave for et par år siden, men baksiden er ofte i alle slike prosjekt at
den har en økonomisk bakside. Hverken Vellet eller enkeltnæringsdrivende har økonomiske
muligheter til å omskape sentrum til det mange av oss ønsker.
Hvis vi setter oss for høye mål er jeg redd lite eller ingen ting blir gjort. Det er også opp til
de enkelte grunneiere i stor grad å bestemme hva de vil ha gjort.
Jeg mener vi må ta tak i en og en utfordring og forsøke å gjennomføre disse etterhvert.
Søppelbuene og inngjerding er et slik tiltak som vi har muligheter til å gjennomføre. Når
det gjelder det stadig tilbakevendende kravet om at noe må gjøres med butikken og
løsningene rundt denne, er det bare eierene av denne eiendommen og økonomien i Deres
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drift som kan styre dette.
Ellers mener jeg at vi i Vellet får styre med det vi har noe med. De enkelte bedrifter her
oppe får stake ut sin egen kurs og foreta eventuelle utbygginger på egen hånd. Vi har
offentlige myndigheter til å godkjenne og kontrolere utforminger, og dette mener vi i
demokratiets ånd vi skal ha respekt for.
#56 | 1/9/2007, 20:19, GMT +1 | Torodd Hauger
Kanskje en begynnelse kunne være å få et konsulentfima (arkitekt / landskapsarkitet) til å
utrede og komme med forslag til hva som bør gjøres for å bedre det estetiske miljøet i
"sentrumsområdet" på Mysuseter. Tror det er klokt å benytte noen som er "uhildet" - og
som ikke har egne interesser eller som må ta hensyn til personlige relasjoner.
En slik utredning kan danne grunnlag for hva som vellet kan / bør ta seg av.
#55 | 1/9/2007, 14:26, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Når jeg bruker betegnelsen idealister i mitt siste innlegg så er det en hedersbevisning på
personer som er villige til å gjøre en innsats som er uegennyttig for sin egen del.
#54 | 1/9/2007, 10:45, GMT +1 | tord askvig
Til Torodd Hauger:
Jeg har slett ikke ønsket å komme med noe kritikk til dem som driver butikken, men jeg
har ønsket å påpeke at butikken med omgivelser rent estetisk sett er en stor minusfaktor
for sentrumsområdet sett med mine øyne. Verdens fineste containerhus på
parkeringsplassen kan ikke rette opp det "negative" inntrykket som fester seg av
Mysuseter etter å ha sett butikk og overnattingshjemmet i sentrum. For meg står butikken
med omgivelser som en "kuliss" fra Klondyke og skjemmer ut hele førsteinntrykket av
Mysuseter.
#53 | 1/9/2007, 08:56, GMT +1 | Leif Ola Rønningen
Attgroingen på Mysuseter er et stort problem, og det er lite sauene kan gjøre med det.
Tanken om geit er lansert, men når vi har problemer med å holde sauene unna sentrum og
hytteinngangene kan geit bli et enda større problem. De er nesten umulig å gjerde inne
eller ute. Da min bestefar kom til Sel fra Ringebu og overtok Nedre Havn (garden min
bestemor er oppvoks på) i 1926, var det første han gjode å slakte geitene. Disse var stadig
der de ikke skulle være og stadig en plage. Største problemet på Mysuseter er grana.
Denne er svært aggresiv og er ikke sommeren varm nok til modne frø så har den
muligheten til vegitativ formering. (Det skyter opp nye tre rundt det gamle fra rottegene
og disse er genetisk identiske med mortreet.) Dette er grunnen til at vi svært høyt over
havet finner store klynger med trær. Midt oppe i Ranglarhø er det en kjempestor slik
klynge på flere titals tre. Jeg synes det er viktig å forsøke å hogge mest mulig gran og
slippe furu og bjørk til. Jeg tror ikke vi får bukt med gjengroingen uten at dette gjøres
som et fellestiltak / fellesprosjekt.
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#52 | 1/9/2007, 08:16, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Flotte tanker om butikk og utvikling på Mysuseter. Dette er de samme tankene som jeg
hørte på 1980 tallet, da jeg sto for butikkdrifta. Så lenge det eksistere kjøpesenter og det
er 50 øre rimeligre å handle der så gjør vi det. Butikken på fjellet kan aldri bli noe annet en
et suplemang. At det finnes en og annen idealist som Hauger og Toftdal hjelper ikke
butikkdrifta på Mysuseter på kort sikt. Siste års drift har ikke gitt overskudd til en
anstendig lønn til eiere. Ja vi må bruke, betale og etterspørre alle mulige tjenester på
Mysuseter, diskusjonskvelder høres spennende ut, men de fleste som kommer til fjells vil
ha fred og ro og ønsker kun og slappe av med familie og venner. Naturlig nok ønsker de
ikke å engasjere seg, påta seg verv osv som fratar den ferie og fritid. Kun 15 til 20 % av
vellets medlemmer møter opp på årsmøte. Derfor må vi være villige til å betale for at felles
oppgaver blir løst " Dæ ittno som kjem tå seg sjøl" var det Vømmøl som sa det ? Slik er det
på Mysuseter også. Blant våre medlemmer er det økonomi, kompetanse og mange gode
idere for å utvikle Mysuseter slik som vi ønsker bare vi kunne fått på plass et felles selskap
som sto for utvikling og drift.
#51 | 31/8/2007, 23:42, GMT +1 | Torodd Hauger
Vi kan starte med å handle det meste vi trenger i fjellbutikken - ikke bare aviser og det vi
glemte å kjøpe inn på COOP, RIMI osv. på vei til hytta.
Kanskje det kunne være en ide å ha noen faste kvelder på kafeen - med mat og litt godt
drikke. Hvor vi som bl.a. er engasjert i utviklingen på Mysuseter kan møtes, bli kjent med
hverandre, utveksle synspunkter - eller rett og slett bare ha det hyggelig. Kafeen vil da
etterhvert kanskje bli et treffpunkt - en "vannpost" - for folk på Mysuseter.
#50 | 31/8/2007, 21:13, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Butikken og fjell-losjie er ingen stor arkitektonisk opplevelse, det tror jeg vi alle kan være
enige om. De som driver det fortjener en kjempeaplaus og stor takk for sin innsats fra oss
hytteeiere. Jeg er redd for at de gir opp, om vi ikke skaper et bedre økonomisk fundament
for drifta på butikken fort. Det er ikke morro og jobbe når andre har fri og på toppen av
det hele ikke få lønn for strevet. Kanskje vi sammen kan danne et selskap for
sentrumsutvikling og drift ? Det er dyktige folk som kan og vil jobbe, men hva hjelper det
vist det ikke er økonomisk grunnlag for en butikk på Mysuseter lengre.
#49 | 31/8/2007, 21:09, GMT +1 | Hanne Toftdahl
Dette begynner å bli spennende. Containerhus slik Kåre B foreslår er kjempebra. Ønske om
å bedre de estetiske kvalitetene i sentrum ved butikken. Enda bedre. Hadde man planlagt
mer gras, større inngjerding (skigard) og færre biler ved kafeen hadde det blitt et løft der.
Flere dyr (geiter) på beite på setervollene. Kanskje til og med et mål om å tenke nytt i det
gamle; et mangfold av beitedyr tilbake i setergrenda. Det ville være et kjempeløft for å
skape liv og opplevelser for gjester og fastboende. Barnas gård har slått an mange andre
steder. geiter på hotellet er vel og bra - men i et setermiljø kunne det blitt flott. Hvis man
kunne rustet opp møteplassene på Spranget og Karelen i tillegg - og etablert hyggelige
oppholdsrom der også, hadde man vært på sporet av det som kan gi turistmessig
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næringsgrunnlag.Karelen byr på flotte bademuligheter men det er ikke så morsomt å sole
seg på parkeringsplassen... Hadde man i tillegg etablert et lite barneskitrekk øst for det
gamle med et skiområde for de minste har man enda et aktivitetstilbud. Binder man
sammen løypenettet på Luseby med det som prepareres til Venabu er man enda lenger. Det
finnes et utall muligheter for å få folk til å være lenger, komme oftere og gjøre mer på
Mysuseter. Da kan man tjene penger også. Men alt må planlegges skikkelig; en
sentrumsplan (bruk profesjonell hjelp - Feste kan dette) er en ting. Men en plan for
utvikling for turisme bør også settes på agendaen. Med en handlingsplan så ikke alt blir i
hytt og pine.
#48 | 31/8/2007, 18:46, GMT +1 | Torodd Hauger
Jeg er ikke enig med Askvig i at butikken/ med omgivelser representerer det mest
negative innslaget visuelt sett på Mysuseter. Det har skjedd mye positivt med butikken og
kafeen de siste årene. Butikkområdet er blitt trivelig, og jeg er meget fornøyd med både
tilbudet og en hyggelig betjening. De som driver stedet fortjener ros og hederlig omtale.
Bruk butikken og kafeen!!! Det står mye på oss selv om vi får beholde dette verdifulle
tilbudet.
Men det er selvølgelig et forbedringspotensiale her - som på de fleste eiendommene i
området. Vi får først feie for egen dør, før vi går ut med kritikk av andre.
#47 | 31/8/2007, 12:37, GMT +1 | tord askvig
Knut Lien er i sitt innlegg inn på det vesentligste- nemlig førsteinntrykket av Mysuseter
sentrum - og det starter som han sier allerede når man passerer Letruds "oppstillingsplass".
Den er ikke vakker - og når man så kommer bort til butikken da forsvinner alle illusjoner.
Jeg er for containerhus- og har naturligvis deltatt med kronerulling i den anledning, men
før dette bygges tror jeg det trenges en "kronerulling" slik at butikken med ramper og
halvferdige/rotete omgivelser kan få en "shineup". Butikken/ med omgivelser
representerer det mest negative innslaget visuelt sett på Mysuseter og før dette er
forbedret vil Mysuseter sentrum se ille ut uansett hva vi gjør av forskjønnelser på
parkeringsplassen
#46 | 31/8/2007, 09:02, GMT +1 | Jan P. Hammervold
Torodd Hauger har noen gode poenger også denne gang: Det er viktig at all bebyggelse på
parkeringsplassen blir plassert i tunform med de to byggene som står der, og ikke minst: at
"dassen" også blir med til samme sted.
#45 | 31/8/2007, 07:13, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Hvor stor en miljøstasjon skal være er avhengi av hvor ofte det er vilje til å tømme
containeren. Det finnes også containere som krever mindre høyde.
#44 | 30/8/2007, 21:19, GMT +1 | Torodd Hauger
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Dersom valget blir containerhus - så blir både plassering og utforming viktig. Med det store
antallet containere som står på plassen i dag, så vil bygget bli meget stort. Alternativet er
flere mindre bygg.
Fornuftig å benytte arkitekt til både utforming og plassering. Det bør da - som jeg har
foreslått tidligere på diskusjonsiden - vurderes om det bør / kan gjøres noe for å forbedre
det estetiske inntrykket av den store parkeringsflaten. Den er sommerstid et
fremmedelement i det småskala natur- og bygningsmiljøet på Mysuseter.
Men jeg må nok si meg litt enig med Sel kommune. Det er ingen lett oppgave å tilpasse et
stort containerhus til dette miljøet. I så fall tror jeg det beste vil være å plassere bygget i
tilknytningen til verkstedsbygningen. Servicebygningene / - funksjonene bør samles - ikke
spres utover.
#43 | 29/8/2007, 20:40, GMT +1 | Knut Lien
Forstår godt at det er sterke meninger i forbindelse med Mysusæter sin framtid. Selvsagt
er det dere som har hytte i området som engasjerer dere mest. Jeg har likevel lyst til å
komme med et sukk: - Det finnes vel ingen av de involverte parter som kan være uenig i at
førsteinntrykket for den som kommer opp på flata forbi parkeringen til Jørgen L er mildt
sagt ille. Snakk om rot og forsøpling!
Kan det ikke være en liten start på et godt samarbeid for et triveligere miljø å få ryddet
opp?
Rart hva førsteinntrykket har å si for helhetsinntrykket.
Lykke til med samarbeidet. La ikke gamle inngrodde vaner ødelegge for et område som
har alle muligheter til å kunne bli et nydelig og ettertraktet område.
#42 | 29/8/2007, 10:22, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Er det noen som kan sette meg i forbindelse med arkitekt Gaute Baalsrud. Jeg har lyst til å
utfordre han på å lage Mysuseter sine egne miljøstasjoner. Jeg har skiser og idere, men
trenger profesjonell hjelp.
#41 | 29/8/2007, 09:28, GMT +1 | Torodd Hauger
Fint at det er kommet i stand et kontaktutvalg for utviklingen av "sentrumsområdet".
Noen råd vil jeg tillate meg å komme med:
- Flytt "skilttreet" i krysset. De skaper et dårlig førsteinntrykk. Skiltene bør stå før man
kommer frem til krysset.
- Anlegg en beplantet jordvoll rundt søppelkontainerne (på tre sider). Jordvollen bør være
ca 1,2 m høy - og ved å plante inn noe bjerk - så vil containerne om få år ikke være synlige
fra området ved fjellbutikken.
- Den store parkeringsplassen er et visuelt "fremmedelement" om sommeren. Den bør deles
opp med partier med grøntareal. Det blir litt mer tungvint å brøyte, men fordelene er større
enn ulempene.
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- Parkeringsplassen er lite i bruk om sommeren. Bør det tilrettelegges (deler av plassen) for
campingvogner / -biler om sommeren (bl.a strømtilkobling). Dette vil styrke virksomheten
på fjellbutikken.
- Hjemmeblinde er vel de fleste av oss i mer eller mindre grad. Det er behov for litt
opprydding her og der.
#40 | 29/8/2007, 08:48, GMT +1 | Torodd Hauger
Tilgroingen vil bli et tiltagende problem på Mysuseter - som ellers i fjellheimen. Tregrensa
kryper oppover som følge av klimaendringene - og antallet beitedyr går ned.
Det er nok på tide å se nærmere på hvordan vegetasjonen bør skjøttes fremover. Velet bør
ta dette opp med grunneierlaget. Etter min oppfatning bør det nå hugges en del gran i
området. Enkelte steder også bjerk.
Beitedyra er viktige for å dempe gjengroingen og opprettholde et åpent kulturlandskap
(seterlandskap). Mitt inntrykk er at det har vært mindre sau i området i år. Hadde besøk
av en bøling med tillitsfulle og kjælne kviger i sommer. Et trivelig besøk.
Det er viktig at vi hytteeiere er klar over at bruken av området som beite er landskapspleie
og at vi derfor ikke klager eller vanskeliggjør beitebruken for bøndene. Personlig synes jeg
også sau og krøtter er en del av fjellopplevelsen og en viktig miljøfaktor.
Noen mener seg plaget av at dyra legger seg til i hytteveggen, på steinbelagte uteplasser
eller av sauelort og kuruker. Jeg synes dette er en liten ulempe sett i forhold til den viktige
"jobben" dyra gjør for oss. "Møkka" lar seg lett og raskt fjerne med snøskuffa - dersom
man opplever det som et problem.
Vi hyttefolk burde oppmuntre bøndene til å bruke område mer til beite. Hadde gjerne sett
gjeiter også - og flere storfe.
Så et råd til dere som er "plaget" av beitedyr rundt hytteveggene. Ikke benytt "smakfulle"
gressfrøblandinger som finnes i handelen. Det beste er å sanke frø fra den stedegne
vegetasjonen i området under ettersommeren. Det bør heller ikke gjødsles. Dyra søker
naturlig nok til saftig og godt gress. Man bør også være tilbakeholden med å slå gresset
rundt hytta. Det er gressarter som dyra ikke liker som blir høyt. Slår vi dette gresset, så vil
de "smakfulle" gressartene få bedre levevilkår (mer lys, mindre konkurranse) - og vil
etterhvert dominere floraen. Og beitedyra leter hele tiden etter det beste gresset. Man bør
av samme grunn ikke mate dyra ved hytta med brød o.l. - og i hvertfall ikke gi dem salt.
Da vil dere garantert få jevnlig besøk.
Utfra mitt syn så har hyttefolk og bønder i området sammenfallende interesser.
#39 | 28/8/2007, 22:26, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Hva har styre i Mysuseter Vel gjort med kronerullingen som jeg satte i gang for å få bygget
miljøstasjoner på Mysuseter ? Hvem har oversikten over de som har skrevet seg på listen ?
Hvor stort beløp har vi til nå forpliktet oss for?
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#38 | 28/8/2007, 18:45, GMT +1 | Jan P. Hammervold
Jeg var i går i Trysil på NALs seminar om hyttebygging, miljøverdier, stedsutvikling og
byggeskikk. En av programpostene het "Gode områdeplaner" og ble presentert av
sivilarkitekt mnal John Arne Bjerknes. Han viste oss et prosjekt på Tyin, 1100 m.o.h. og
med minimal vegetasjon. Bebyggelsen der var til forveksling lik Mysuaæter Hyttegrend:
leilighetsbygg i to og tre etasjer. Forskjellen var at her var det plassert godt synlig på et
platå oppe i lia, en liten bergeskrent sørget for at gavlene holdt seg under horisonten.
Mysusæter Fjellgrend har en atskillig mer diskret plassering, og i tillegg mer vegetasjon.
Miljømessig var dette prosjektet også sett på som meget bra fordi en fikk mye bruksareal
inn på små tomter ved å bygge i høyden.
#37 | 28/8/2007, 18:38, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Brøyting av Furusjøvegen er fullt mulig bare et flertall av bruker ønsker det. De som ønsker
det må organisere seg, de må ta utgifter med omlegging av skiløype og betale for brøyting.
Leif Ola Rønningen er en stor grunneier i område som det går an å snakke med enten for ny
kjøre vei eller ny skiløype. Omlegging og brøyting skal godkjennes av kommunens
planutvalg.
#36 | 27/8/2007, 22:36, GMT +1 | Morten Havn
Synes det er mange bra innlegg her.
Men må si som næringsdrivende i sel kommune og Mysusæter.at det veldig langsomt å få
utrettet ønskelige gjøremål.
Synes at velforreningen er negativ i så henseende.Skal vi i fremtiden få våre yngre til
komme til Mysusæer må det være tilbud som tekkes de.Håper Mysusæter Fjellgrend blir
igangsett og at andre lignende foretak kommer , dette vil bli bærende både for butikk og
skiheis m/m.Vi blir alle eldre for da å kunne benytte hyttene våre trenger vi vei hele året,
bevegelses vansker, sykdom , brann og for enkelhetens skyld.Håper på en utvikling som
alle kan leve med.
#35 | 27/8/2007, 21:58, GMT +1 | Knut Bryn
Til Tord Askvig: Familien Gjetsiden har ikke protestert på at parkeringsplassen gjerdes
inn. Plassen er da også for lengst gjerdet inn med elektrisk gjerde. Uenigheten går på hvor
mye av det øvrige sentrumsområdet som skal gjerdes inn og hvor gjerdet skal gå. Jeg vil
tippe at det blir en løsning på dette også i god tid før kommende sommersesong.
#34 | 27/8/2007, 21:23, GMT +1 | Tord Askvig
Kan noen være snill å rettlede meg!
Hva er det som plager familien Gjetsiden hva angår et gjerde rundt parkeringsplassen?
-Er det forslått "design" på gjerdet som ikke tilfredsstiller?
-Er det uklarhet rundt "grensene" (med andre ord hvem eier hva av grunn)?
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-Er det et "ønsket" behov fra familien Gjetsidens side for å la sauene raste på
parkeringsplassen?
-Er det en formening om at "beitearealet" for sau på Mysuseter er for lite uten
parkeringsplassen som tilleggs areal?
Kort sagt. Jeg ser ikke "hvorfor" det eksisterer et problem tilknyttet det å inngjerde en for
formålet "regulert parkeringsplass" for biler.
Kan noen som har "peiling" informere en som ikke har?
På forhånd takk!
#33 | 27/8/2007, 20:39, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Hvordan bevarer vi et sætermiljø som ikke eksistere lengre ? Det er i ferd med å gro igjen.
Sæterkveene blir ikke brukt til beite engang. Flott med utvikling rundt Rondane Spa, men
vi må ha utvikling rundt butikken og pensjonatet også. Jeg har sagt det før og gjentar det
nå, her hjelper det ikke med festtaler og gode ønsker. Vi må ha handling og
næringsutvikling. Håper flere av vellets medlemmer kommer med ønsker og idere for
Mysuseters framtid.
#32 | 27/8/2007, 08:28, GMT +1 | Leif Ola Rønningen
Torodd Hauger kommer med et forslag om at typer utbygginger som Mysuseter Fjellgrend
burde ligget i tilknytting til Rondane Spa. Rondane Spa forsøkte i fjor noe lignende da de
forsøkte å legge hyttene ut for salg med gjenleieavtale. Meg bekjent fikk de liten respons
på dette.
Det er ikke bare Rondane Spa som trenger flere ben å stå på, men kanskje særlig de som
forsøker å drive næring i sentrum. Hvis Mysuseter Fjellgrend skulle bli en realitet er det
nærliggende at de som driver parkering, butikk og skiheis vil kunne få øket sin
inntektsmuligheter. (vedlikehold, booking, varelevering etc.) Dette kunne gi grunnlag for
helårsdrift i sentrum - i hvert fall i begrenset omfang.
Jeg tror faktisk det er noen som ønsker og har intensjoner om at alt ovenfor hotellet bør
legges i museumsskuffen og ligge der for all fremtid. Jeg ønsker utvikling i hele
Mysuseterområdet og en levende turistdestinasjon hele året. Nasjonalparken skal vi
forøvrig verne med nebb og klør, og jeg mener motorisert ferdsel og inngrep her må
begrenses så mye som mulig. Sikkerheten må forøvrig komme først, og jeg mener det må
åpnes for at alle løypetrasseer kan merkes hele vinteren - men ikke nødvendigvis
prepereres.
#31 | 26/8/2007, 22:33, GMT +1 | Vilhelm Bjerknes
Mysusæter Vel og Mysusæter Fjellgrend. Et par oppklaringer.
Det er fint å se at Vellets nyopprettete hjemmeside brukes av Vellets medlemmer.
Fremdeles er det mye blest omkring Mysusæter Fjellgrend, Som styreleder føler jeg meg
forpliktet til å kommentere Gudbrand Skjåk’s brev til Sel kommune. I brevet blir det
hevdet at Vellets klage til Fylkesmannen på kommunens godkjenning av bebyggelsesplanen
var selvtekt fra tre av styrets medlemmer.
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Dette er vel bare en halv sannhet. Klagen ble behørig diskutert på Vellets årsmøte. Jan
Petter Hammervold foreslo der at det skulle stemmes over et forslag om å trekke klagen
tilbake. På slutten av debatten trakk Hammervold forslaget. Ut fra dette, og ut fra de
synspunkter som framkom i debatten, er det klart at årsmøtet har gitt sin tilsutning til
klagen.
Styret har i alle uttalelser om Mysusæter Fjellgrend understreket at vi er for
næringsutvikling, men at en slik utvikling må ta behørig hensyn til Mysusæters opprinnelige
bebyggelse og kulturlandskap.
For øvrig synes jeg Torodd Hauger i sitt innlegg på diskusjonssiden 22. august peker på en
rekke viktige muligheter for framtidig næringsutvikling på Mysusæter. Dette er også i tråd
med det andre Vel-medlemmer har gitt uttrykk for, og som jeg håper det nyoppnevnte
kontaktutvalget for Mysusæter vil ta med seg. Jeg kunne ønske meg flere debattinlegg om
dette.
Styret ønsker å være i dialog med medlemmene, og ser fram til positive innspill
Vennlig hilsen
Vilhelm Bjerknes
Styreleder
#30 | 26/8/2007, 18:43, GMT +1 | Leif Ola Rønningen
Jeg har tenkt litt over dette med containerhus, og sett litt på terrenget. Det kunne vel
være en ide å senke huset ned i terrenget slik at bare halvdelen av husets høyde stikker
opp over bakkenivå. Jeg tror også det er mulig å feste containerne - løfte de litt opp - og
så heise de opp for tømming utenfor huset. Uansett må det være mulig å bygge et
containerhus som passer inn. Jeg mener det er viktig at vi jobber med å finne en løsning
på dette. Containerne ute i det fri er ikke vakre. Jeg har også en søppelcontainer og en
lagercontainer stående uten at de er kamuflert. Jeg håper jeg skal få gjort noe med dette
snarest, men oppgavene står i kø.
#29 | 23/8/2007, 09:16, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Flott Hanne Tofdahl. Mysuseter Fjellgrend må organisere på en slik måte at det er
næringsvirksomhet. Det vil aldre bli godkjent i kommunen vist det legges opp til
selveierleiligheter uten en form for utleie som vi tror på. Det er hva et enstemmigt
formannskapet har sagt tidligre, jeg har ikke tenkt å snu i den saken, kan ikke tenke meg
at noen andre vil det heller. Vi kan ikke blande oss opp i hva utbygger markedsføre dette
som, først når endelig byggemelding kommer vil dette bli et tema. Dette er regulert til
næringsvirksomhet og skal brukes til det. Håper flere kommer på banen med gode innspill
for utvikling av Mysuseter.
#28 | 22/8/2007, 13:12, GMT +1 | Torodd Hauger
Takker for et meget godt og reflektert innlegg fra Hanne Toftdahl.
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Resielivsutviklingen på Mysuseter bør bygge på morgendagens etterspørsel og områdets
naturgitte og kulturelle forutsetninger. Mysuseter har ikke naturgitte forutsetninger som
Golå, Hafjell eller Trysil. Næringsutviklingen på Mysuseter må rette seg mot det
markedssegmentet som søker villmarksnatur, fjellturer og ulike former naturopplevelser og
fysisk aktivitet (høyflell, fosser, setermiljø). Mysuseter vil aldri kunne konkurrere på
alpinområdet - men den lille bakken er en viktig suplement til "hovedproduktet".
Det er stadig flere som søker de kvaliteter som Rondane og Mysuseter kan tilby - både
nordmenn og utlendinger. Denne utviklingen vil trolig fortsette. Så det gjelder å bygge opp
tilbud rettet mot denne målgruppen. Og det dreier seg i tillegg om å opprettholde natur- og
landskapskvalitetene - og ikke minst opplevelsen av et gammelt setermiljø.
Det bør være fullt mulig å utvikle reiselivs- og næringspotensialet på Mysuseter uten å
forrige de mange kvalitetene området har i dag. Men det krever gjennomtenkte og
langsiktige planer / løsninger.
Personlig ser jeg bygging av leielighetskomplekster som en naturlig del av utviklingen på
Mysuseter. Men det kan settes spørsmål ved om plasseringen av Mysuseter Fjellgrend er
god - og om utformingen er tilpasset setermiljøet.
Etter min mening burde denne typen bebyggelse ha vært lagt i direkte tilknytning Rondane
Spa - både av landskapshensyn og for å styrke næringsgrunnlaget for hotellet.
#27 | 22/8/2007, 12:29, GMT +1 | Torodd Hauger
Rønningen skriver:
"Byfolk er også byfolk verst - motstanden kommer fra hytteeierne. Jeg mener de som vil
hindre utvikling heller får vurdere å avhende sine eiendommer her på "hektiske" Mysusæter
og heller kjøpe en annen fritidseiendom der de kan være for seg selv".
Dette er et dårlig utgangspunkt for dialog mellom hyttefolk og næringsdrivende. Vi må alle
forsøke å respektere at vi har ulike ønsker og synspunkter. Dette dreier seg vel om å finne
fram til en utvikling av Mysuseter som alle kan leve med.
#26 | 20/8/2007, 16:56, GMT +1 | Leif Ola Rønningen
Det er ikke å skape splid å klargjøre sitt syn. Det er klart at det er motstridende interesser
mellom de som skal bruke Mysuseter som feriested og de som skal leve av det de eier her
oppe. Aller helst så jeg at Mysuseter bare bestod av de opprinnelige sætrene og at vi hadde
et levende sætermiljø, men toget er gått i så henseende og vi må fortsette å utvikle
Mysuseter som en turistdestinasjon der lokalsamfunnet kan tjene penger på dette. Som
eksempel på at vi lokale aksepterer byfolk på like linje med lokale folk kan nevnes den
lokale støtten til Mysuseter Fjellgred - altså så lenge dette er næring. Byfolk er også byfolk
verst - motstanden kommer fra hytteeierne. Vi tåler absolutt flere folk her oppe uten at
noen trakker på hverandre. Jeg mener de som vil hindre utvikling heller får vurdere å
avhende sine eiendommer her på "hektiske" Mysusæter og heller kjøpe en annen
fritidseiendom der de kan være for seg selv. Husk at Mysuseter har brøytet vei hele
vinteren takket være at det er så mange hytter her oppe. Vi har også butikk selv om
omsetningen er så marginal at vi ikke kan være trygge på å beholde denne for fremtiden.
Hadde det vært enda noen flere her og aller helst noen flere fastboende hadde vi kanskje
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også fått helårs postkjøring og bussforbindelse.
#25 | 20/8/2007, 13:58, GMT +1 | Torodd Hauger
Engasjement rundt utviklingen av Mysuseter er bra. Men det vil alltid være kryssende
interesser og meningsforskjeller. Det må vi akseptere og tåle.
Jeg beklager at enkelte i sine innlegg mistenkeliggjør andres meninger og motiver - eller
som grupperer medlemmene som byfolk og næringsdrivende.
Jeg er overbevist om at de fleste ønsker at Mysuseter får en utvikling som sikrer de mange
kvalitetene i området - og som samtidig skaper grunnlag for næringsutvikling.
Når det gjelder måten vi skal få dette til på, så er det selvfølgelig ulike syn avhengig av
folks preferanser. Det er ikke mulig å gjøre alle til lags, så styret må etter beste evne
forsøke å avveie ulike hensyn. Det må vi medlemmer respektere.
Denne hjemmesiden er et fint forum for presentasjon av ønsker og meninger. Men må ikke
brukes til å skape splid og utrivelighet blant oss som er brukere av området. Det er ingen
tjent med.
#24 | 19/8/2007, 18:59, GMT +1 | Jan Petter Hammervold
ERB skriver at byggingen av Mysusæter Fjellgrend vil "omgjøre hele sentrum til et høyst
ordinært massebyggefelt" Det er å ta vel hardt i, det er rundt 20 mål ved bunnen av
skibakken som skal bygges ut. Byggene blir vel knappt synlige fra sentrumsområdet. Jeg
tror også at ERB tar feil i at utbyggingen ikke vil gi økonomiske ringvirkninger lokalt. Det
er nok å se på hva som har skjedd på Gålå. Men skal vi dra nytte av utbyggingen på lang
sikt, må leilighetene ha utleieklausul. Hvis ikke har vi tapt.
Desverre tror jeg ikke dette lar seg lett realisere på Mysusæter(uten alpinmiljø), og jeg er
redd for at det er langt fram til realisering av byggeplanene. ERB beskriver Mysusæters
fortrinlighet på en god måte, hvorfor skal ikke flere få nytte og glede av dette? Og helst så
mange at det lille vi har av næringsvirksomhet på Mysusæter går rundt? Vi kan ikke gå
rundt som Peer Gynt og være oss selv nok.
#23 | 19/8/2007, 14:21, GMT +1 | Kåre B. Hansen
For meg handler det om å sette bruker av Mysuseter i sentrum. Mysuseter skal være
tilgjengelig og tilrettelagt for bestemor på 90 år og nyfødde i barnevogn hele året.
Mysuseter og Rondane er ikke forbeholdt veltrente Birkebeinere og andre eliteløpere. For at
Mysuseter skal være tilgjengelig for alle trenger vi flere varme senger og brøyta veier der
det kan være naturlig osv.. Ingen tar skade av å gå på en velpreparert skiløype som ikke er
anlagt på en vei, så vidt meg bekjent. Vil ikke markede ha Mysuseter Fjellgrend som jeg
ser flere hevder, da kommer det sikkert ikke. Men har dere som er så i mot dette
prosjektet bedre forslag ? Flere av dere har store gamle eiendommer og muligheter til å
utfordre kommunen med annen næringsutvikling en det som Mysuseter Fjellgrend foreslår.
Jeg og flere med meg sitter på ubebygde hyttetomter som bør realiseres på en eller annen
måte osv..
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#22 | 19/8/2007, 08:57, GMT +1 | Leif Ola Rønningen
Mysuseter Fjellgrend er ikke et hyttefelt, men et næringsprosjekt der eierandeler selges og
utleie for disse formidles. Dette skal utbygges i regi av et selskap og ikke slik at hver enkel
foretar utbygging. Jeg regner med at denne utbyggingen blir utført av lokale håndverkere.
Selv om butikkene på Otta blir brukt er dette også svært positivt for en bygdekommune
som Sel.
Her oppe er det slett ikke så stille som ERB-medlem skriver. Jeg bor her oppe hele året og
opplever Mysuseter som et sted med ganske mye trafikk og mennesker hele året.
Hva er særpreget? For meg en veldig fin sæterstul med levende sæterdrift og noen hytter
med byfolk som bodde her hele sommeren og i påsken og var en del av samfunnet. Dette er
borte. Mysuseter er en ren turistdestinasjon. De som har hytter her vil verne om Mysuseter
bare for å få mest mulig idyll for seg selv. De har kjøpt seg en hyttetomt - bygd en hytte
men vil ofte gjerne ha full "eiendomsrett" også til resten av Mysuseter som for det meste
tilhører lokale sætereiere. Vi levde tidligere av husdyrhold og her var beiteresursene på
Mysuseter viktige. Samfunnet har i dag endret rammebetingelsene i landbruket slik at vi
må drive våre eiendommer på en annen måte. Her kan vi for eksempel utvikle
utmarksområdene våre til å gi inntekter som vi har mistet fra det tradisjonelle jordbruket.
Dette forlanger jeg at byfolk aksepterer - de ferierer her, vi lever av dette.
#21 | 18/8/2007, 22:49, GMT +1 | ERB - medlem
Jeg kan ikke begripe at noen uten motforestillinger er villige til å ofre Mysusæters
særegenhet og omgjøre hele sentrum til et høyst ordinært massebyggefelt. Av et slag som
bare finnes på de aller verste og mest vulgære hyttebyene, bare fordi at en enkelt
pengesterk herre skal skaffe seg store penger.
Er de virkelig så naive at de tror at de "næringsdrivende" på Mysusæter skal få skyhøye
inntekter av dette usmakelige hyttefeltet?? Innbiller de seg virkelig at de som er villige til å
kjøpe slike leiligheter vil kjøpe alle sine byggmessige tjenester og matvarer hos lokale
næringsdrivende? Så lenge det finnes billige polske håndverkere og store butikker på Otta.
Så hold tunga rett i munnen, jeg støtter styret som er modige nok til å gjøre en innsats for
å bevare Mysusæter som et unikt og lite prangende utgangspunkt for uerstattelige
naturopplevelser. Stillheten og skjønnheten i området slik det er nå er verdier som ikke
kan omsettes i kroner og øre.
#20 | 12/8/2007, 17:44, GMT +1 | Jan P. Hammervold
Det er riktig som Ola T skriver: mange saker i det gamle styret "vårt" ble diskutert og
avgjort via e-post. Vi sendte forslag til vedtak til alle medlemmene i styret med tidsfrist
for å uttale seg, noen ganger gikk vi flere runder før vedtak ble fattet.
"Protestskrivet" nå i juli vedr. fjellgrenda ble ikke konferert/diskutert med alle
styremedlemmene, såvidt jeg skjønner stod bare tre styremedlemmer bak skrivet. De
øvrige har blitt orientert i ettertid. Da snakker vi om en helt annen arbeidsform, og jeg er
enig med Kåre B om at dette er mer enn tvilsomt.
#19 | 10/8/2007, 18:02, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Mysuseter Fjellgrend.
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Er det så sikkert at det var flertall i det gamle styre ? Lars Axelsen har i brev til S.
kommune reservert seg, det samme har Gudbrand Skjåk. Kanskje det bare var 50/50 og
muligens har leder en dobbeltstemme, altså et simpelt flertall. Jeg håper vi slipper å
oppleve at leder må bruke dobeltstemmen sin ofte i framtiden.
#18 | 10/8/2007, 13:03, GMT +1 | Ola Toftdahl
Ser at Jan Petter Hammervold og Kåre B Hansen har noen formalitets betraktninger knyttet
til styrets håndtering av saken rundt Mysusæter Fjellgrend. For det første er det vel liten
tvil om at det styret som gikk av i 2006, ikke var samstemt positive til Mysusæter
fjellgrend, samt at styret frem til årsmøte 2007 hadde sendt flere uttalelser. For det andre
er det vel strengt tatt en formalitetssak om en anke er protokollført. Dersom all
korrespondanse fra vellet skal forankres i et styrevedtak i forkant blir jobben i styret tung.
Det var i alle fall ikke slik vi gjorde et i det forrige styret. Samtidig var det åpenbart
flertall i det nylig avgåtte styret.
Uansett har administrasjonen i Sel kommune innstilt overfor formanskapet å avvise ankene
som er kommet inn.
Selvom dette betyr at det bygges en stor parkeringsplass til på M. på et område regulert til
alpinanlegg/friområde, slamlåmbakken reduseres etc.
#17 | 8/8/2007, 16:45, GMT +1 | Jan P. Hammervold
Ser i protestskrivet fra Vellet til fylkesmannen av 11.juli vedr. Mysusæter Fjellgrend at
"Mysusæter Vel har i tidligere uttalelser til Sel kommune stilt seg kritisk til planene for
Mysusæter Fjellgrend----". I min tid i styret hadde vi to eller tre uttalelser vedr. fjellgrenda
som alle var stort sett positive, så jeg synes ikke styrets formulering i dette skrivet var
imponerende presist.
#16 | 7/8/2007, 18:56, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Leder av vellet opplyste at det hadde gått litt fort i svingene da protesten på Mysyseter
Fjellgrend ble sendt. I etter tid har jeg blitt klar over at det ikke bare har gått fort i
svingene, men at han ikke har vært på veien i det hele tatt. Protesten er ikke forankret i
styremøte eller protokokoll. Det hjelper ikke med at et flertall av styre da støtter
protesten. Protesten er ulovlig og må tilbakekalles. Jeg vil gjøre Sel kommune oppmerksom
at protesten er ulovlig inntill den blir forankret i en protokoll fra et styremøte.
#15 | 6/8/2007, 07:30, GMT +1 | Kåre B. Hansen
Regjeringen har gjort vedtak om at eiendomsskatt kan innkreves fra alle eiendommer i
hele kommunen. Sel kommune har satt i gang arbeide med å oppdatere sitt GAB register.
Jeg antar at det er bare et tidsspørsmål før spørsmålet reises i kommunen.
#14 | 1/8/2007, 17:04, GMT +1 | tord askvig
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Noterer meg at "løypelaget" har store problemer med løyper utenfor veiertraseer. Slike
"problemer" bør det ikke være akseptabelt å akseptere av oss som mener veier er til for å
brukes oså om vinteren i vinterlandet Norge. Løypelagets innstilling tyder på en usedvanlig
lite kreativ innfallsvinkel , alternativt mangel på gangsyn.
Er det noe det er plass til på Mysuseter så er det skiløyper, men det er mulig det skorter
sterkt på "vilje og lyst til å "ta i bruk" arealer utenom veitraseer.
Vinterveier vil ganske sikkert bidra til at Mysuseter blir brukt mere om vinteren av oss som
kommer langveisfra, og dette bidrar igjen til at de som ønsker å drive næringsvirksomhet
med basis i nettopp "disse" hytteeierne kan få en større mulighet til å overleve. Temaet
"vinterveier" på Mysuseter bør bli en langt større post på vellets agenda- kanskje man da
slipper å diskuttere for n"te gang subsidier til for eksempel butikken.
#13 | 31/7/2007, 09:59, GMT +1 | Kåre B. Hansen
At man skal ta avgift for Tjønnbakkvegen først for deretter å kreve p-avgift på
Spranghaugen er dumt og kostnadskrevende. Kan man ikke få til en felles avgift med kun
et betalingspunkt ? Helst burde det vært samme betalingssystemet med bom som på andre
større offentlige parkeringsplasser.
#12 | 23/7/2007, 10:17, GMT +1 | Torodd Hauger
Det var trist å lese at Sel kommune har godkjent Mysuseter Fjellgrend.
Slik jeg leser reguleringsbestemmelsen for dette området - så må denne bebyggelsen være
i strid med reguleringsplanen. Er det søkt om dispensasjon fra planen?
Jeg forstår det slik at at velforeningen har påklaget vedtaket. Men jeg er usikker på om
Mysuseter Vel har "rettslig klageinteresse" i en sak som dette.
#11 | 23/7/2007, 09:40, GMT +1 | Torodd Hauger
Jeg vil tro at det kan være ulike oppfatninger om vinterbrøyting av flere veier. Men
uansett vil alltid være mange hytter som ikke kan få vinterbrøyting - og som er avhengig
av scootertransport. Viktig at det økonomiske grunnlaget for scooternæringen ikke blir så
lite at tilbudet forsvinner.
I dag et tilbudet meget godt - og de som driver denne næringen er meget servicevennlige.
Det er også viktig å ha et godt scootertilbud for transport av varet og materialer om
vinteren - og ikke minst ved akutt sykdom og ulykker.
#10 | 22/7/2007, 19:48, GMT +1 | Terje B-)
Hei, jeg har lagt ut reguleringsbestemmelser fra 20.11.2000 på hjemmesiden (venstre
marg). Beklagelig mangler det et kart. Skal forsøke å få tak i dette etter fellesferien.
Forhåpentlig kan du likevel ut fra teksten finne ut hvilken område du tilhører.
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#9 | 22/7/2007, 19:17, GMT +1 | Knut Bryn
Det ble dessverre en liten feil i innlegget mitt (nedenfor). Andre setning i andre avsnitt
skulle selvsagt begynne med "Så vidt jeg har forstått vil kommunen IKKE gi tillatelser til
vinterbrøyting i hytteområdene ..."
#8 | 22/7/2007, 19:15, GMT +1 | Knut Bryn
Jeg er enig med Torodd Hauger at det hadde vært fint om reguleringsplanen for Mysusæter
lå ute på nettet. Sel kommune er stort sett flinke til å gjøre slike dokumenter tilgjengelig,
men reguleringsplanen kan jeg ikke finne. Den er vel kanskje så gammel at den kom før
nettrevolusjonen i kommunen? Jeg skal ved leilighet etterlyse en digital versjon av planen
og se hva vi kan gjøre.
Velforeningen har nok ikke noe syn på vinterbrøyting pr. i dag. Så vidt jeg har forstått vil
kommunen gi tillatelser til vinterbrøyting i hytteområdene før man har vært gjennom en
prinsipiell diskusjon om dette. Det tror jeg er en fornuftig linje. Det gir også styret litt tid
til å gjøre seg opp en mening om hva slags standpunkt man skal innta. Da snakker jeg ikke
bare om Furusjøvegen, men andre veger som Tjønnbakkvegen, Ulvangvegen,
Ulvoldsetervegen, Ultungvegen osv.
#7 | 14/7/2007, 18:45, GMT +1 | Torodd Hauger
Gratulerer med en imponerende bra nettside.
Det hadde vært fint om reguleringsplanen for Mysuseter med bestemmelser var å finne på
nettsiden. Sikkert mange som ønsker å kunne orientere seg hvilke muligheter som ligger til
egen eiendom - eller hva som kan skje på naboeiendommer.
Har velforeningen synspunkter på vinterbrøyting av Furusjøvegen?
#6 | 11/7/2007, 16:45, GMT +1 | Vilhelm Bjerknes
Inngjerding av Mysusæter Sentrum for å holde sauene ute skulle ha vært ferdig til St.
Hans, men er nå utsatt på ubestemt tid fordi en av grunneierne langs gjerdetraseen har
satt seg imot tiltaket. Iflg. Ola Næprud ved Sel kommunes tekniske etat, som jeg snakket
med idag, vil en inngjerding begrenset til parkeringsplassen bli foretatt i løpet av de
nærmeste dagene. For å søke nye veier til løsning for å holde sauene borte fra resten av
sentrumsområdet, har jeg også, på vegne av Vellet, rettet en skriftlig klage til
kommunehelsetjenesten i Sel. Dette fordi saken også har en sanitær- og helsemesssig
side. Jeg kommer til Mysusæter neste uke, og vil da også ta kontakt med vedk. grunneier
for å høre om det finnes en løsning på inngjerdingsproblemet.
Vilhelm Bjerknes
#5 | 10/7/2007, 18:59, GMT +1 | G.
Saueplagen på Mysusæter må nå sies å være verre enn noen gang før – veien er så tilgriset
av møkk at man kvier seg for å kjøre der, og jeg må dessverre si at jeg av samme grunn
prøver å redusere antall besøk i butikken –
Jeg reiste hjem fra hytta søndag morgen, og da så det ikke ut. Det var et hav av hvilende
sau rundt containerne, og stikkveien bort til parkeringsplassen var full av sauemøkk. Mine
søppelposer ble derfor med helt hjem – det var utelukket å kjøre slalåm mellom rukene og
deretter brøyte seg vei gjennom sauehavet for å få kastet dem. I tillegg var veien fra
butikken og ned til Rondane Spa beleiret av sau! Jeg måtte ut av bilen to ganger og gå til
vennlige fysiske håndgripeligheter for å komme frem med bilen. På turen ned til Otta
møtte jeg mange utenlandske turister på vei opp, og jeg må innrømme at jeg rødmet bak
rattet. Sauer er ikke «ålreite dyr» når de har sommerbeite i sin egen møkk. Og vi vil jo
gjerne at venner og familie skal trives i det som vi betrakter som vårt hytteparadis, ikke
sant?
På mitt hyttetun er gresset langt og fristende, og hittil uberørt av sauemunn. I løpet av en
uke har jeg sett én søye med to lam i umiddelbar nærhet. Jeg ser gjerne flere, og tar mer
enn gjerne imot dem på streifbesøk på mitt uinngjerdede tun, slik at jeg slipper å kjøpe
gressklipper ved neste besøk. Og bjelleklangen er langt hyggeligere der enn i veikrysset på
Mysusæter.
#4 | 10/7/2007, 12:13, GMT +1 | Gammel fjelltraver
Er det virkelig sant at Sel kommunestryre har vedtatt å rasere restene av denne gamle
setergrenda ved å tillate leiligheter i kompakt blokk i dalsiden? Hvor er ansvaret for
Nasjonalparkriket?
#3 | 10/7/2007, 12:11, GMT +1 | Intens tilhenger av pent Mysusæter
Nå er det på tide at kommunen tar skikkelig tak i Mysusæter sentrum! Ingen er tjent med
den forsøplingen som skjer, av sau, av personer uten ansvarsfølelse for hvordan det ser ut,
av utbyggere fra Oslo/Asker som forsøpler dalsiden som rammer inn stedet!
#2 | 6/6/2007, 13:09, GMT +1 | Jan P H
Gratulerer! Denne sida begynner å bli virkelig bra!
#1 | 8/5/2007, 21:48, GMT +1 | Redaktør
Velkommen til Mysusæter Vel sin gjestebok. Her åpner vi for at du kan komme frem med
dine meninger om det som skjer i og rundt Mysusæter. Vi ber om at det holdes en fin tone,
og forbeholder derfor også retten til å fjerne eventuelle upassende innlegg.
Skriv ny beskjed
Navn
*
users4.smartgb.com/g/g.php?a=s&i=g43-00346-07&m=all&p=1
328/329


        	


			

		

	




	
		
			
				
					[image: ]
				
			


					


					
					
						Company

					
	
						
						Nicosia Constantinou Palaiologou 16, Palouriotissa, 1040
					
	
						
						+357 64-733-402
					
	
						
						[email protected]				



					
						Links

					
	
						About
					
	
						Contact
					
	
						Help / FAQ
				



					
						Legal

					
	
						Terms of Service
					
	
						Privacy policy
					
	
						Cookie policy
					
	
						Disclaimer
				


			

		
		

		slideum.com ©
			2024, Inc. All rights reserved.

	




	
		
			
				Directory

				×
			

			

		

	


















[image: ]









